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„Sve je Pismo nadahnuto od Boga i korisno za pouku, za 
ukoravanje, za ispravljanje stvari, za odgajanje u pravednos?, tako 

da čovjek Božji bude potpuno sposoban, potpuno opremljen za 
svako dobro djelo.”  

(2. Timoteju 3,16.17) 
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Predgovor  
Što biste učinili kada bi vaša vjera došla u sukob s vašom religioznom 
zajednicom, odnosno s onima koji tvrde da je predvode?  

Jedan kršćanski starješina iz Južne Amerike, zbog svoje odluke da se ne 
cijepi pro?v COVID-19, bio je prisiljen podnije? ostavku. Taj iskren, 
hrabar, i dosljedan čovjek napisao je OTVORENO pismo Vodećem Tijelu 
Jehovinih svjedoka.  

To uis?nu posebno i inspirirajuće pismo objavio je javno. Svaki pažljivi 
čitatelj može pronaći vrijednost u njegovoj poruci. Već od prvih stranica, 
ovo pismo, sada dostupno na hrvatskom jeziku, zaokupit će pažnju 
čitatelja.  

Za razliku od onoga što bi netko očekivao od ovakve vrste š?va, njegovo 
gorljivo pismo odiše ljubavlju i dubokom vjerom u svog Stvoritelja, i 
njegovog sina, Isusa Krista.  

Iako se netko možda neće složi? s autorovim stajališ?ma, pozivamo 
svakoga tko želi, da u ovom pismu pronađe barem jedan odlomak u 
kojem taj brat dovodi u pitanje Kristovo učenje ili se, makar i u najmanjoj 
mjeri, udaljava od onoga što su sami Jehovini svjedoci naučavali ?jekom 
desetljeća!  

Autor, na temelju Svetog Pisma, jasno usmjerava pažnju čitatelja na to 
da je kršćanin dužan otvoreno ukaziva? na ozbiljne grijehe, ?m više ako 
? grijesi drugima pričinjavaju stvarnu štetu. (Matej 5:23-26). Može 
djelova? da je ova tema namijenjena isključivo Jehovinim svjedocima, ili 
da se ?če samo pitanja cijepljenja. Ipak, tema se u široj primjeni, is?nski 
?če svih nas. Bilo da smo cijepljeni, necijepljeni, za ili pro?v cjepiva, svi 
možemo nauči? mnogo toga čitajući ovo pismo do kraja.  

Štoviše, ovo pismo može nas pripremi? za buduće slične izazove. Ovo 
pismo predstavlja zapis o onome što se dogodilo između 2021. i 2024. 
godine među Jehovinim svjedocima. Ono nas opominje i podsjeća na 
ljudsku dužnost sjećanja, kako se is? tragični prijestupi ne bi ponovili. 
Pozivamo vas da s otvorenim srcem i umom pročitate ove stranice. One 
nas pozivaju da preispitamo sebe, svoje postupke i našu zajedničku 
budućnost. 

Andro 
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Prolog 
Nažalost, danas postoji tema o kojoj se ne može slobodno raspravlja? u 
zajednicama Jehovinih svjedoka. To je zabranjena tema i svi to znamo. 

Ako netko započne razgovara? o tome, starješine skupš?ne će mu 
odmah pristupi? i savjetova? ga da šu?. Mogao bi čak bi? suočen s 
klevetničkom optužbom da pokušava stvori? "podjele", a svi znamo kako 
to završava. Ta zabranjena tema je an?biblijski stav koji je Vodeće Tijelo 
zauzelo ?jekom pandemije Covid-19 u korist cijepljenja i problemi koje je 
to izazvalo. 

Zašto ne možemo slobodno razgovara? o tome? 

Zašto bismo se pretvarali kao da se ništa nije dogodilo? 

Sigurno će neki brat reći da je ?jekom pandemije Covid-19 Vodeće Tijelo 
davalo samo "ljubazne prijedloge" i nikada nikome nije reklo da se mora 
cijepi?. No, to jednostavno nije is?na, i svatko to može vidje?. Svaka 
osoba koja je iskrena prema samoj sebi može to dokaza?. 

U ovom pismu nalaze se transkrip? izvještaja Vodećeg Tijela i poveznice 
na Videa s JW stranice, gdje se nepobitno potvrđuje da su napus?li 
biblijski stav neutralnos?. No, što je još gore, postoje nedvojbeni dokazi 
da su sve? spisi iskrivljeni kako bi se braća uvjerila da je naš Bog, Jehova, 
podržao sve to. 

Mnoga braća, koja su ?jekom pandemije osjećala da “nešto nije u redu”, 
još nisu shva?la ozbiljnost svega što se dogodilo. Moraju pregleda? 
činjenice i poveza? ih kao dijelove slagalice kako bi vidjeli cjelovitu sliku. 
Ovo pismo je za njih i sve one koji žele vidje? što nam Biblija govori o 
cijelom ovom pitanju. Jehova je “Bog is?ne” i kao što je Isus Krist rekao, 
on želi da mu se klanjamo “duhom i is?nom” (Psalam 31:5, Ivan 4:24). 
Laganje samih sebe i drugima poricanjem ili minimiziranjem stvarnos? 
onoga što se dogodilo stavlja nas u opasnu poziciju s Jehovom i njegovim 
sinom Isusom Kristom. 

Oni koji ne „ljube is?nu“ i poriču je prema Svetom pismu nisu ugodni 
Bogu i idu prema uništenju jer su „uživali u nepravdi“ (2. Solunjanima 
2:10-12).
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Je li ispravno zatvara? oči kada netko čini nešto loše i okreće se od sve?h 
spisa? 

Promiče li Biblija doista ideje koje su se širile ?jekom pandemije u 
izvješćima Vodećeg Tijela? 

Je li ispravno slijepo slijedi? ono što nam govore, čak i ako to ne 
razumijemo? 

O svemu ovome i mnogo više bit će riječi na svim ovim stranicama. 

Predgovor 
Ovo pismo temelji se na izvornom pismu koje je autor namjeravao 
posla? ogranku Jehovinih svjedoka u svojoj zemlji na temu cijepljenja i 
dostupno je svoj našoj braći za njihovu dobrobit. 

Autor se nada da će, kada počne najavljivana "buduća pandemija", ovo 
pismo barem pomoći nekima da se ne daju naves? na stvari koje im 
fizički i duhovno štete. 

Ovdje se ne preporučuje ni? obeshrabruje nikakvo medicinsko liječenje i 
svaka osoba mora preuze? odgovornost za vlas?to zdravlje i zdravlje 
svoje obitelji. Ako je išta jasno iz ovog pisma, to je da nitko ne bi trebao 
odlučiva? umjesto drugih ili ih navodi? da vjeruju da Bog stoji iza 
njihovih uputa i savjeta. 

Odricanje od autorskih prava
Prema Odjeljku 107 Zakona o autorskim pravima iz 1976., dopuštena je 
"poštena upotreba" u svrhe poput kri?ke, komentara, izvještavanja o 
vijes?ma, podučavanja, s?pendija i istraživanja. Poštena upotreba je 
upotreba dopuštena zakonom o autorskim pravima koja bi inače mogla 
predstavlja? kršenje. Neprofitna, obrazovna ili osobna uporaba često 
naginje prevagi u korist poštene upotrebe. 

Svi cita? iz Svetog pisma i video zapisi o kojima se raspravlja mogu se 
pogleda? na stranici JW.ORG i javno su dostupni.

hjps://www.jw.org/  
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UVOD 
Draga braćo iz Vodećeg Tijela: 

Odlučio sam Vam pisa? jer smatram da ste napravili vrlo ozbiljnu 
pogrešku koja se ne može zanemari?. Da se radi o maloj pogrešci koju 
ste napravili, ja bih je previdio, jer to je ono što Sveto pismo preporučuje 
i to je ono što Jehova svakodnevno čini za nas, ali nažalost to nije slučaj. 

Is?na je da nas Sveto pismo podsjeća: 

Psalam 130:3 
“Kad bi pogreške bile ono što gledaš, o Jah, Tko bi onda, o 
Jehova, mogao izdržati?” 

I također: 

Kološanima 3:13 
“Podnosite jedni druge i od srca opraštajte jedni drugima, 
čak i ako su vaše pritužbe opravdane. Kao što je Jehova od 
srca oprostio vama, tako činite i vi.” 

Ali Sveto pismo nam također govori: 

Galaćanima 6:1 
“Braćo, čak i ako čovjek učini pogrešan korak prije nego 
što je toga svjestan, vi koji imate duhovne kvalifikacije 
pokušajte ispraviti takvog čovjeka u duhu blagosti. Ali 
pazite na sebe, da i vi ne budete iskušani..” 

Dakle, očekuje se da kršćanin zna razluči? koje pogreške opros?? s 
ljubavlju, a koje pogreške treba "ispravi?" iz ljubavi. Stvar o kojoj ću 
raspravlja? od vitalne je važnos? za vas i svu našu braću, stoga ne bi bilo 
ljubazno pretvara? se da se ništa nije dogodilo. Zapravo, to je pitanje 
života ili smr? pa se nadam da ćete tome da? najveći prioritet. 

U ovom pismu neću govori? o vašim namjerama jer ne mogu čita? srce. 
Jehova “vidi što je u srcu," ali čovjek vidi samo ono “ono što se očima 
vidi” (1 Sam 16,7). Stoga ću govori? o konkretnim činjenicama koje su 
jasno vidljive i koje svatko može potvrdi? na nepobitan način i naravno 
da ću da? relevantne dokaze svojih izjava. 
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Ono o čemu ću raspravlja? zah?jeva da se odbor pripremljene braće 
sastane s vama kako bi vidjeli i utvrdili zašto ste tako postupili.  

Zašto ovo govorim? 
Ivan nas podsjeća: 

1. Ivanova 1:8-10 
“8 Ako kažemo da nemamo grijeha, zavaravamo sami sebe i 
istina nije u nama. 9  Ako priznamo svoje grijehe, Bog će 
nam ih oprostiti i očistit će nas od svake nepravednosti jer je 
vjeran i pravedan. 10   Ako kažemo da nismo sagriješili, 
činimo ga lažljivcem i njegova riječ nije u nama.”

Vrlo je ozbiljno ne pokaja? se za grijeh i ne učini? sve što je moguće da 
se ispravi nanesena šteta, a kao što znamo, dobre namjere ne okajavaju 
grijehe, oni se brišu samo iskrenim pokajanjem. 

O čemu će biti riječi u ovom pismu? 
Pavao je to rekao da "zreli ljudi razlikuju dobro od zla" (Heb 5:14). Ovdje 
ćemo raspravlja? "netočne stvari" vezanima uz temu cijepljenja te o 
braći koja su, nažalost, umrla ili se razboljela zbog toga ?jekom 
pandemije COVID-19. Ako nismo u stanju razluči? te stvari i razgovara? o 
njima, prema kriterijima Biblije nemamo duhovnu zrelost. Za duhovnog 
čovjeka je obaveza razlikova? ispravno od pogrešnog. 

U ovom pismu, draga braćo iz Vodećeg ?jela, bit će obrađena vaša 
osobna odgovornost u cijelom ovom pitanju zbog promicanja cijepljenja 
u skupš?ni. To je tema koja možda nije ugodna za raspravu, ali se mora 
obradi? jer će se, kako ću kasnije pokaza?, povijest ponovi?. 

Znam da ćete prvo reći da ste neutralni i da nikada nikome niste 
preporučili cijepljenje i sigurno ćete tvrdi? da ste samo ljubazno dali 
“prijedloge.” Reći ćete i da je svatko odgovoran za svoje zdravlje i da ja 
sve to umišljam. Ali to nije tako, postoje provjerljivi dokazi koji se ne 
mogu ostavi? po strani. 

Da navedem samo jedan slučaj među mnogima, u Update 10 brat 
Anthony Morris kaže u prvoj minu?: 

hjps://www.jw.org/en/news/region/global/2021-Governing-Body-
Update-10/

“Naše molitve su svakako sa svima koji su izgubili voljene. 
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Nedavno je nova varijanta Omicron dobila dosta medijskog 
prostora. U ovom trenutku ima još mnogo nepoznanica. 
Braćo i sestre, ne trebamo paničariti. Nastavite se 
pridržavati istih osnovnih mjera opreza koje su se 
pokazale učinkovite. 

Nošenje maski, fizičko distanciranje, često pranje ruku, i 
cijepljenje, ako je moguće.”

Brat Morris jasno kaže da se trebamo cijepi? jer djeluje. 

Bez potrebe da raspravljamo o navodnoj učinkovitos? cjepiva, moramo 
prizna? da je cijepljenje JEDAN od mnogih medicinskih tretmana koji se 
mogu koris??, a ne jedini. Na primjer, mnogi su liječili COVID-19 
ivermek?nom, da spomenemo samo jednu alterna?vu. Zapravo, cjepiva 
koja su korištena bila su eksperimentalna i imala su hitno odobrenje. 

NEUTRALNOST podrazumijeva ne zauzimanje strana između 2 ili više 
mišljenja o nečemu. Bi? neutralan u pogledu medicinskih tretmana 
povezanih s COVID-19 podrazumijeva ne promovira? nijedan i dopus?? 
svakoj osobi da izabere onaj koji joj se čini najboljim. Ako javno 
promoviramo određeni stav, jednostavno zauzimamo neprimjerenu 
stranu i nismo neutralni. Odlučivši govori? povoljno o cijepljenju i 
koristeći svoj autoritet u skupš?ni kako biste druge usmjerili u tom 
smjeru, preuzeli ste odgovornost za posljedice koje iz toga proizlaze. 

Naravno, svi griješimo i ponekad previše pričamo. 

Jakov nas podsjeća: 

Jakov 3:1–5 
“1 Ne bi mnogi od vas trebali postati učitelji, braćo moja, 
znajući da ćemo primiti težu osudu. 2 Jer svi se mnogo 
puta spotičemo. Tko ne griješi u riječi, savršen je čovjek, 
sposoban zauzdati i cijelo svoje tijelo. 3 Stavimo li konjima 
uzde u usta kako bi nam se pokoravali, vodimo i cijelo 
njihovo tijelo. 4 Pogledaj i brodove: iako su tako veliki i 
tjeraju ih jaki vjetrovi, malo kormilo usmjerava ih kamo god 
kormilar hoće. 5 Tako je i jezik mali dio tijela, a ipak se jako 
hvali. Pogledajte koliko je mala vatra potrebna da zapali 
veliku šumu!"
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Poučavajući druge kao učitelji i s najboljom namjerom, budući da smo 
nesavršeni, možemo griješi? svojim jezikom i započe? nenamjerno 
"vatru." To je mogućnost koju svaki učitelj biblijske is?ne mora 
prepozna? i koje se mora čuva?. 

Ali ono što je Morris rekao nije bila obična pogreška brzopletog govora. 
Svi ste promicali te tretmane na različite načine uvijek iznova, kao što ću 
pokaza? u ovom pismu. Bila je to užasna i poražavajuća organizacijska 
odluka čiji su dokazi brojni i nepobitni. Promicanje cijepljenja zajedno s 
nekoliko zabrinjavajućih ideja  koje se podučavaju u literaturi, potaknulo 
me da napišem ovo pismo.
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ZAŠTO JE PISMO JAVNO, A NE 
PRIVATNO?
Prvobitno sam odlučio posla? ovo pismo u povjerljivoj formi podružnici 
u mojoj zemlji kako bi ga poslali vama oko siječnja 2024. Ova odluka je 
donesena zbog određenih stvari o kojima ću detaljnije razgovara? 
kasnije. Nitko nije znao što ovdje piše, pa ni moja supruga, kojoj najviše 
vjerujem i tako će i osta?. Biblijsko načelo koje je utjecalo na ovu odluku 
bilo je sljedeće:

Matej 18:15
“Ako tvoj brat počini grijeh, idi i ukaži mu nasamo na njegov 
prijestup. Ako te posluša, pridobio si svog brata.”

Isus ovdje jasno kaže da stvari treba rješava? "privatno" i ne iznosi? 
javno. Među?m, dogodilo se nešto zbog čega sam se predomislio. Zbog 
obiteljske situacije koju neću komen?ra?, morao sam odluči? ne posla? i 
to mi je stvorilo strašan problem. 

Imao sam desetke ispisanih stranica, analizu cijele stvari i dokaze. Što bih 
ja sa svim ?m? Uz to me jako pekla savjest. Imao sam informacije koje bi 
mogle bi? važne ne samo za vas, već i za drugu braću. Bilo je 
zabrinjavajuće vidje? da se braća razboljevaju i da se približava nova 
pandemija. Osim toga, čini se da niste razumjeli što se dogodilo.

Poslovica kaže:

Izreke 24:11, 12

“11 Izbavi one koje vode u smrt, i spasi one koji teturajući  
idu na pogubljenje.
12 Ako kažete: “Ali mi za to nismo znali”, zar to ne vidi 
Onaj koji ispituje srca? Da, Onaj koji vas promatra znat će 
i svakome će uzvratiti prema djelima njegovim.”

Kad bih šu?o, ne bih mogao reći da ja “ništa nisam znao” na Posljednjem 
sudu pred “Onim koji ispituje srca,” to je bilo jasno. Dobro sam znao što 
se događa i ako ne bih progovorio, ja bih bio viđen kao kukavica pred 
Bogom i Isusom Kristom. A znamo da kukavice završe u “jezeru koja gori 
vatrom i sumporom.” (Otk. 21:8) Tko želi bi? bačen u to užasno jezero? 
Šutje? je, dakle, značilo duhovno se okalja? i izgubi? svoj dobar položaj 
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pred Bogom. Zato sam pažljivo razmotrio cijeli izvještaj iz Mateja 18, 
gdje piše: 

Matej 18:15-17

“15 Ako tvoj brat počini grijeh, idi i ukaži mu nasamo na 
njegov prijestup. Ako te posluša, pridobio si svog brata. 16 A 
ako ne posluša, uzmi sa sobom još jednoga ili dvojicu 
kako bi svaka tvrdnja bila potvrđena izjavom dvaju ili triju 
svjedoka. 17 Ako ne posluša njih, reci skupštini. A ako ne 
posluša ni skupštinu, neka ti bude kao neznabožac i kao 
poreznik.”

Prvi korak je razgovara? "nasamo", ako to ne uspije, prelazimo na drugi 
korak. Drugi korak je razgovara? sa “svjedocima,” a ako to ne uspije, 
prelazimo na treći korak. Treći i posljednji korak je da “obavijes?? 
skupš?nu,” odnosno braću. 

Pismo nije trebalo bi? povjerljivo kao što sam u početku mislio jer su 
vam drugi već poslali pisma o istoj stvari, a vi niste popravili stvari (1. 
KORAK). 

Primili ste sto?ne pisama i mnoga su se braća također žalila 
podružnicama u svakoj zemlji zbog svega ovoga. Podružnice su bile 
SVJEDOCI i ništa se nije dogodilo, još uvijek ne priznaju pogrešku. (2. 
KORAK). 

Tada sam zaključio da bi, ako im pošaljem osobno pismo, vjerojatno 
završilo kao ono koje je Jeremija poslao Jojakimu. On “isjekao na 
komade i spalio u vatri" (Jeremija 36:22-24). Ili još gore, možda bi mi 
odgovorili poput Amazije na savjet koji su mu dali: Tko te postavio za 
savjetnika? Šu?, ili želiš da te oborimo? (2. Ljetopisa 25:16) Sigurno moj 
trud bio bi uzalud. 

Jesam li možda u krivu? Što se dogodilo sa svima onima koji su 
komunicirali o temama o kojima ću ovdje raspravlja?? Kasnije ćemo 
govori? o sudbini mnogih koji su bili prije mene. 

Ali Isus je rekao da ako prethodni koraci nisu uspjeli, bilo je potrebno 
“obavijes?? skupš?nu” (3 KORAK). Skupš?na, kao što sam već rekao, su 
braća. Zapravo, postoji primjer za to u poslanici Galaćanima, o kojem ću 
detaljno govori? kasnije. 
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Pavao je ispravio Petra pred cijelom skupš?nom u An?ohiji. Kažete da je 
Petar bio dio Vodećeg Tijela ?h dana i također kažete da vi kao Vodeće 
Tijelo slijedite model iz prvog stoljeća. 

Pavao je ispravio Petra jer je cijelu zajednicu naveo na zabludu. Koliko ih 
je bilo? 100, 200 ili možda 300 ozlijeđenih? Je li netko umro? …Nitko nije 
umro. 

Uveli ste MILIJUNE braće u zabludu s pitanjem cjepiva. Ako je Petar 
morao bi? javno ispravljen, vi bi trebali bi? ispravljeni JOŠ VIŠE. Petar 
nije imao prethodna upozorenja, vi jeste, ali ih, nažalost, niste iskoris?li. 

Ivan je spomenuo da je Isus Krist poučavao:

1. Ivanova 1:5

“Ovo je poruka koju smo čuli od njega i koju vam 
objavljujemo: Bog je svjetlo, i u njemu nema nikakve tame.”

“Bog je svjetlo” dakle njegova djeca koja su “djeca svjetla” (1. 
Solunjanima 5:5) učini? će sve ispred svjetla, nikad u tami. Is?na se ne 
boji svjetla. Tako će ovo pismo bi? javno i vidljivo svoj braći diljem 
svijeta, tko god ga želi pročita?, koris?t će sebi. Biblijske is?ne koje je 
Isus Krist poučavao moraju se “vika? s krovova”. 

Matej 10:27

“Što vam kažem u tami, recite na svjetlu, i što čujete 
šaptom, propovijedajte s krovova.”
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POJAŠNJENJA
Prilikom pisanja ovog pisma uzeo sam u obzir nekoliko savjeta, na 
primjer.

1. Solunjanima 5:12, 13

“12 Molimo vas, braćo, da poštujete one koji se među 
vama trude i koji vam predsjedaju u Gospodinu i koji vas 
opominju, 13  Iskazujte im izuzetnu čast u ljubavi zbog 
njihovog djela. Budite miroljubivi jedni s drugima.”

Dugo ste godina služili braći i ja to poštujem. Nadalje, ovo je pismo 
miroljubivo i nastoji se pridržava? koraka koje je označio Isus Krist. Prva 
poslanica Timoteju također kaže:

1. Timoteju 5:1-2

“1 Nemojte ozbiljno kritizirati starijeg muškarca. 
Naprotiv, obraćajte mu se kao ocu, mlađim muškarcima kao 
braći, 2 starijim ženama kao majkama, mlađim ženama kao 
sestrama, sa svom čistoćom.”

Vi ste stariji od mene i to se također mora poštova? i pokaza? riječima. 
Dakle, ako prilikom čitanja ovog pisma osjećate da sam bez poštovanja ili 
mislite da sam grub ili nepristojan na neki način, znajte da ne tumačite 
moje riječi ispravno i pročitajte ih ponovno.

Ovo pismo je mo?virano ljubavlju i nemam nikakvih loših osjećaja prema 
vama. Zapravo, molio sam za vas i želim vam dobro. Pozivam Jehovu i 
Isusa Krista kao svoje svjedoke jer oni znaju što je u mom srcu. Znate, 
draga braćo, da je nemoguće moli? za dobro onoga koga mrzite. Dok 
čitate ovo pismo ne čujete ton mog glasa i trebali biste pretpostavi? da 
bi to moglo znači? problem. Također, ovo je pismo izvorno napisano na 
španjolskom i mora se preves? da biste ga razumjeli. Sve ovo može ih 
naves? da pogrešno pretpostave da vičem ili govorim bez poštovanja 
dok to čitam. Molim vas, ako se to dogodi, zastanite i zamislite sljedeću 
stvarnost dok čitate ovo pismo. Ton mog glasa je spor i pun poštovanja. 
Glasnoća je ?ha, a moj glas blag. Iako je ovo ozbiljna tema, obraćam vam 
se s prijateljskim osmijehom. 

Ali također imajte na umu da kad biste čuli moj glas svojim ušima, osje?li 
biste sigurnost nekoga tko je potpuno uvjeren u ono što govori. Moje su 
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riječi ljubazne, ali i čvrste poput s?jene. Ova čvrstoća ne dolazi od 
samopouzdanja, već dolazi od onoga što psalmist kaže u Psalmu:

Psalam 16:8

“Jehovu stalno imam pred sobom. On mi je zdesna i zato 
nikad neću posrnuti.”

Ja imam Sveto pismo, to jest Jehovinu Riječ, na svojoj strani, točno u 
"mojoj desnoj ruci," tako da sam potpuno siguran u ovo što vam ovdje 
pišem. 

Iskreno se nadam da će ovo pismo utjeca? na vas za vaše vlas?to dobro i 
dobro zajednice. 
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OSOBNI PODACI
Nemam namjeru govori? o sebi u detalje jer nisam bitan. Važno je što ću 
reći. Među?m, razumijem da kada nam netko nepoznat pristupi da 
nešto istakne, prirodno je da želimo ima? informacije o toj osobi. Zato 
ću da? neke informacije koje su neophodne da biste shva?li kako 
razmišljam i što me mo?vira.

Kršten sam prije nekoliko desetljeća u ?nejdžerskim godinama. Nikad 
nisam bio isključen, ni? sam bio pod ograničenjima ili obilježen, ni? sam 
bio neak?van. Nikada nisam napus?o skupš?nu ili braću. Nisam izdao 
svoju ženu, ni? sam gledao pornografiju, ni? sam u tajnos? napus?o 
Boga, ni? sam imao dvostruki život. Naravno, nisam savršen i moram 
nastavi? napredova? kao i svi drugi, ali nikada nisam napus?o Jehovu 
ni? ga izdao. Ja sam otvorenog uma i ne činim ništa što bi utjecalo na 
jedinstvo skupš?ne jer u potpunos? razumijem važnost toga.

Koju ideju želim prenije? ovim riječima?

Nisam ni otpadnik ni grješnik ni? neka vrsta „Koraha“ koji želi preote? 
vlast „ne?pičnog Mojsija.“ Nadam se da je ovo jasno i da me se ne 
pokušava diskredi?ra? insinuacijama da imam loše namjere ili da sam 
zlonamjerna osoba zato što pišem ovo pismo.

Draga braćo, također imam na umu Pavlove riječi:

Djela apostolska 20:29, 30

“29 Znam da će se nakon mog odlaska među vas uvući 
okrutni vukovi koji neće imati obzira prema stadu 30 i da će 
se iz vaših redova pojaviti neki koji će početi širiti 
iskrivljena učenja da odvuku učenike za sobom.” 

Budite uvjereni braćo, ja nisam “veliki zločes? vuk” koji govori 
“iskrivljene stvari”, Ja sam samo "mala Kristova ovčica" zabrinuta zbog 
onoga što ste učinili i utjecaja toga na zajednicu. nemam namjeru 
“povući” ikoga za sobom ni? želim preuze? nezasluženu važnost u 
cijelom ovom pitanju, stoga ću zadrža? svoju anonimnost. 

Ako želite da se neko ime odnosi na mene, samo me zovite LUKE1710. 
Uostalom, ono što činim dok pišem ovo pismo jest ono što „trebam 
čini?,“ i u tome nema nikakve zasluge. Ono što ovdje iznosim jest ono 
što mnogi misle, baš poput mene. 
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Draga braćo iz Vodećeg Tijela, vjeran sam našem Bogu desetljećima i 
namjeravam takav osta? zauvijek.

Naravno, ništa od onoga što sam rekao ne kvalificira me da vam dam 
savjet. Zapravo, Biblija u poslanici Galaćanima kaže da samo neki mogu 
pokuša? ispravi? druge, ne može to svatko. Samo oni koji imaju 
"ispravne duhovne kvalitete" mogu ispravi? onoga koji čini "pogrešan 
korak" (Galaćanima 6:1). Prema tome, potrebno je bi? u skladu s Božjim 
duhom kako bi se ispravila osoba koja je pogriješila.

Pavao je rekao Timoteju, a ?me i svima nama:

2. Timoteju 3:16, 17

“16 Sve je Pismo nadahnuto od Boga i korisno za 
poučavanje, za ukoravanje, za ispravljanje, za odgajanje u 
pravednosti, 17 da čovjek Božji bude potpuno sposoban, 
potpuno opremljen za svako dobro djelo.”

Ono što nekoga kvalificira za davanje savjeta jest bi? u skladu s Božjom 
Riječi jer ju je stvorio njegov duh. Koris?t ću je i neću odstupi? od nje u 
cijelom pismu. Zato mogu "prekori?" i bi? "potpuno opremljen za 
zadatak". 

Također, kaže se u poslanici Solunjanima.

1. Solunjanima 2:3-5

“3 Jer opomena koju dajemo ne proizlazi iz zablude ili 
nečistoće ili prijevare, 4 nego kao što nas je Bog odobrio 
da nam povjeri dobru vijest, tako govorimo da ugodimo, 
ne ljudima, nego Bogu, koji ispituje naša srca.
5 Zapravo, vi znate da nikada nismo koristili laskavi govor 
niti smo stavili bilo kakvu lažnu frontu s pohlepnim motivima; 
Bog je svjedok!”

Ako, osim što se držimo biblijske poruke i ne zagađujemo je, govorimo 
tako da “ugodimo Bogu a ne ljudima" tada smo "odobreni" prema 
Jehovinom gledištu objavi? bilo koju poruku. Neću laska? vam ili vam 
govori? "laskanje", već ću bi? objek?van i držat ću se Svetog pisma kao 
što se očekuje od svakog sluge Boga i Krista. Jehova će bi? "svjedok" 
toga. 
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Zaista bih volio da ovo pismo pročitate s is?m sa stavom s kojim je David 
rekao: 

Psalam 141:5
5 "Ako me pravednik udari, to je čin vjerne ljubavi; ako me 
ukori, to je kao ulje na glavi, koje moja glava neće odbiti. 
Molitva moja neće prestati ni za vrijeme njihovih nevolja."

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, nadam se da će ono što pišem bi? takvo 
“ulje na glavu i da ga vi nećete  odbi?”. 
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JAVNI STAV O CIJEPLJENJU
Važno je da jasno izrazim svoj javni stav kako ne bi došlo do 
nesporazuma i kako ovo pismo ne bi bilo pogrešno protumačeno kao 
“an?vakserski pamflet.” Moj javni stav o cijepljenju oduvijek je is?. 
Poštujem one koji se žele cijepi?, kao i one koji to ne žele. To pokazujem 
tako što ne vršim pri?sak na bilo koga da se predomisli i da se prikloni 
mojim osobnim preferencijama. Vjerujem da svaka osoba mora preuze? 
vlas?tu odgovornost kao što nam govori Biblija u poslanici Galaćanima.

Galaćanima 6:5

“5 Jer svaki će nositi svoj teret.”
Znamo da je ?jekom pandemije bilo dosta polemika između cijepljenih i 
necijepljenih ljudi u svijetu. Zapravo, prije nego što ste napravili 
ažuriranja o ovome, pa čak i prije nego što su cjepiva izašla, primije?o 
sam, prema načinu na koji su se stvari događale, da će bi? kontroverzi i 
problema. Brzo sam shva?o potencijalnu opasnost pitanja cijepljenja, 
osobnih stavova i njihovog mogućeg utjecaja na mir i jedinstvo 
skupš?ne.

Prije nego što je umro, Isus je izričito zamolio Jehovu za jedinstvo svojih 
sadašnjih i budućih učenika.

Ivan 17:20, 21

“20 “Ne molim samo za njih, nego i za one koji povjeruju u 
mene zahvaljujući njihovim riječima, 21 da svi budu jedno, 
kao što si ti, Oče, u jedinstvu sa mnom i ja sam u jedinstvu s 
tobom. Neka budu u jedinstvu s nama kako bi svijet vjerovao 
da si me ti poslao.”

Isus je tražio potpuno jedinstvo u svojoj zajednici. Tada je bilo očito da je 
dopuštanje podjele oko ovih pitanja pro?vno samom zahtjevu Isusa 
Krista koji je naš Vođa i Kralj. Bio sam zabrinut da će ovo konkretno 
pitanje podijeli? braću. 

Zato sam uvijek sve podsjećao u osobnim razgovorima ili čak 
propovijedanjima da moramo osta? neutralni u medicinskim pitanjima i 
da ne smijemo dopus?? da naš mir bude ugrožen. Mir se ne održava 
prisiljavanjem drugih ljudi da prihvate naše ideje, mir se pos?že 
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pokazivanjem duha ophođenjem prema drugima s poštovanjem i 
ljubavlju unatoč neslaganju s njihovim odlukama savjes?.

Zadržao sam neutralnost jer sam razumio biblijska načela i nikada ih se 
nisam bojao javno brani?. Doprinosio sam miru u skupš?ni i pozi?vno 
utjecao na naše jedinstvo, unatoč različi?m mišljenjima. Skupš?na kojoj 
sam prisustvovao pokazala je dokaz Božjeg duha budući da je u ovoj fazi 
svatko shva?o svoje mjesto. 

OSOBNI STAV O CIJEPLJENJU 
Iako je moj JAVNI stav neutralan i ne preporučam nikakav medicinski 
tretman, moj OSOBNI stav po ovom pitanju je čvrst i odlučan. Što se ?če 
COVID-19, a vjerojatno i drugih boles?, neću se cijepi? ni? to planiram.

Nije uvijek bilo tako jer imam mnogo cjepiva na kalendaru, a posljednje 
koje sam primio prije mnogo godina je bilo pro?v tetanusa jer sam se 
ozlijedio zahrđalim čavlom i tada sam vjerovao da je to najbolje. Imam 
pravo na osobni stav kao i bilo tko drugi i to se pravo mora poštova?.

No, želio bih vam ukratko objasni? što me navelo na takav stav da se ne 
cijepim. Pojašnjavam da to ne želim učini? kako bih vas prisilio da 
prihva?te moj osobni stav. Ni? mi je namjera omalovaži? vaš način 
razmišljanja kada govorim o svojim razlozima, jer vi imate pravo na izbor 
cijepljenja. Želim vam objasni? zašto sam odlučio razmisli? o odbijanju 
cijepljenja na OSOBNOJ osnovi iz drugih razloga.

Prvo, vi braćo ne razumijete braću koja se ne žele cijepi?, ni? zašto to ne 
čine. Ovo se pokazuje promatranjem onoga što ste rekli i podučavali, kao 
što ću pokaza? kasnije. Neophodno je da razumijete one koji, kao i ja, 
misle drugačije od vas, radi mira skupš?ne.

Pavao je rekao Korinćanima:

1. Korinćanima 9:20-22

“20 Židovima sam postao kao Židov da pridobijem Židove; 
onima pod Zakonom postadoh kao pod Zakonom, iako sam 
nisam pod Zakonom, da pridobijem one koji su pod 
Zakonom. 21 Onima bez zakona postao sam kao bez 
zakona, premda nisam bez Božjeg zakona, već pod 
zakonom Kristovim, da bih pridobio one bez zakona. 22 
Slabima sam postao slab, da bih pridobio slabe. Svima sam 
postao sve, da bih na svaki način spasio neke.” 
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Pavao se pokušao stavi? u kožu drugih koji su bili drugačiji od njega i 
pokušao ih je razumje? kako bi im pomogao. Molim vas da se, barem 
?jekom čitanja ovog dijela pisma, stavite u ulogu "necijepljenih" zajedno 
s "necijepljenima." To će vam omogući? da bolje razumijete svoju braću.

Molim vas da me strpljivo saslušate znajući da vas ne pokušavam 
uvjeri?. Samo želim da pokušate razumje? mentalni proces koji me 
doveo do te odluke. Razumijevanje tog mentalnog procesa omogućit će 
vam da uvidite veliku pogrešku koju ste učinili.

Za?m ću ukratko saže? razloge koji su me potaknuli da istražim temu 
cjepiva.

Za početak, do početka pandemije nisam imao većih problema s 
cjepivima kao što sam rekao. Među?m, kada je objavljeno da će se 
dava? 'hitna' odobrenja za COVID-19 vakcine, postao sam zabrinut. 

Živim u "zemlji Trećeg svijeta" i vrlo dobro znam što znači "hitno 
odobrenje." To je isto kao ukidanje sigurnosnih propisa i dopuštanje da 
sve prođe uz minimalne ili nikakve kontrole. Odobri? u hitnim 
slučajevima znači ne kontrolira? ništa.

Nadalje, privuklo mi je pažnju da je vrlo velika bolnica u mojoj zemlji 
liječila COVID-19 Ivermek?nom i da je imala izvrsne rezultate. Jednoj su 
skupini liječnika dali Ivermek?n, a drugima ne. Rezultat je bio da se oni 
koji su koris?li Ivermek?n nisu zarazili, a ostali su se zarazili i razvili 
simptome. U ispi?vanju je sudjelovalo sto?ne liječnika.

Među?m, Ivermek?n, koji se koris? već 50 godina i nema nuspojava, bio 
je ocrnjen i preziran od strane medija i javnih ?jela. Rečeno je da se 
Ivermec?n ne smije koris??, a liječnik koji je vodio to istraživanje dobio 
je otkaz s posla i prije?olo mu se. Umjesto toga, rečeno je da je RNA 
tehnologija bolja, iako nikada nije korištena na ovaj način. To mi je 
privuklo pozornost jer je logično bilo istraži? Ivermec?n, koji je bio 
poznat i siguran, a ne eksperimen?ra? na ljudima s novim i opasnim 
proizvodima. Zašto se to događalo?

Kontradikcija je bila vrlo jasna i to me potaknulo da provedem temeljitu 
istragu o tvrtkama koje su bile uključene u biznis s cjepivima. Nešto je 
jako smrdilo u svemu tome.

Nadalje, Biblija nam savjetuje:

Izreke 27:12 
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12 Pametan čovjek vidi opasnost i sakrije se,
Ali neiskusni nastavljaju i snose posljedice.
Izreke 14:15
15 Naivan vjeruje svakoj riječi, a mudar promišlja svaki 
korak.

Dakle, da demonstriram "razboritost" što Biblija savjetuje, odlučio sam 
istraži? stvar i otkrio nekoliko stvari koje su me iznenadile. 

Neke od tvrtki koje su namjeravale proizvodi? cjepiva bile su užasno 
korumpirane i pla?le su milijune dolara odštete, mimo toga što su 
podmi?le mjerodavne, a to svatko može provjeri? jer su sudske presude 
i kazne javne. Bilo je jasno da te tvrtke nisu bile pouzdane.

Ne bih kupio ništa od susjeda za kojeg znam da je prevario druge ljude, 
dapače klonio bih ga se. Kako mogu da? svoje zdravlje u ruke nekom 
korumpiranom i poznatom po prodaji proizvoda koji uzrokuju štetu?

Također, istraživao sam da cjepivom da bi bilo sigurno, mora proći 
višegodišnje tes?ranje, ali mediji su rekli da to nije potrebno. To je bila 
čista besmislica. Možemo opros?? nekome potpuno neupućenom u te 
probleme što misli da se lijek može stavi? u prodaju za nekoliko mjeseci, 
ali liječnici i stručnjaci na tom području dobro su to proučili i znaju sve 
pretrage koje treba proves? i koliko im je potrebno. Zašto su doktori na 
televiziji govorili te glupos??

Naravno, bilo je poštenih liječnika koji su se na sve to s razlogom i javno 
žalili, ali su ? pošteni liječnici bili ušutkani i njihovi “živo0 su uništeni.” 
Bilo mi je očito da su mediji i službeni kanali promovirali cjepiva za 
komercijalne interese nauštrb zdravlja ljudi.

Izvrstan članak iz časopisa Probudite se! 12/2013 pod nazivom "Možete 
li vjerova? medijima?" govori o svemu tome i iznosi vrlo zanimljive 
detalje koji su pridonijeli mojoj odluci. 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/102013442

Osim toga, sve te farmaceutske kompanije bile su očajnički željne sklopi? 
ugovore s državama u vrijednos? od milijarde dolara. Taj očaj, u 
kombinaciji s njihovom korumpiranošću i hitnim odobrenjima, naveo me 
na zaključak da će, u najboljem slučaju, nasta? zdravstvena katastrofa. 
Sve me to potaknulo da vrlo pažljivo pra?m ovo pitanje i da ne vjerujem 
svemu što se govori u službenim vijes?ma. Odlučio sam ozbiljno 
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razmisli? o pitanju cijepljenja i uključenim biblijskim načelima te sam 
konačno zauzeo čvrst i odlučan osobni stav da se ne cijepim.

Koji su točno moji argumen? da se ne cijepim osim mog nepovjerenja u 
farmaceutske kompanije, neću vam reći. Neću vam reći jer ne želim 
ostavi? dojam da vas želim uvjerava? i da promičem svoje ideje. Kao što 
sam rekao, ja nisam važan. Ali u nastavku ću objasni? zašto su mnoga 
druga braća s kojima sam razgovarao odlučila ne cijepi? se. Naravno, 
postoje razlike u razlozima koje svaki brat navodi za necijepljenje, ne 
misle svi isto. Ali ovi argumen? koje ću spomenu? predstavljaju gotovo 
sve njih. Razumijevanje načina na koji ta braća razmišljaju doprinosi miru 
u skupš?ni, kao što ćemo vidje?.
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RAZLOZI NEKE BRAĆE ZA 
NECIJEPLJENJE
Te ste argumente već uvijek iznova dobivali u različi?m osobnim 
pismima i niste se obazirali na savjest naše braće. Ali mnogi ne poznaju 
te argumente pa ću ih ovdje iznije?.

Osim toga, nakon analize nekih od ovih argumenata, nastavit ću s 
Biblijom vidje? je li stajalište ove braće legi?mno ili ne.

Zašto se neka braća ne cijepe? Je li to iz poli?čkih razloga? Je li to zato 
što su buntovnici? Jesu li možda lakovjerni i prepuštaju se utjecaju 
svijeta? Nedostaje li im vjere i nemaju povjerenja u svoju braću? Zar ova 
braća ne mare za svoje susjede?

Pogledajmo argumente jedan po jedan i pokušajmo shva?? što stoji iza 
njih. Ali prvo jedno pojašnjenje koje sam već napravio i koje ću opet 
ponovi?. Ne namjeravam pokuša? naves? drugu braću da ih usvoje 
objašnjavajući ove argumente. Zato se neću poziva? na mnoge izjave. Ne 
pokušavam uvjeri?, pokušavam objasni? kako bi se shva?lo što mo?vira 
druge da donesu te odluke. Svatko ima pravo cijepi? se ili ne i to se mora 
poštova?. Ja samo iznosim ono što drugi vjeruju.

Nadam se da ćete, kao što Jakov 1:19 savjetuje, bi? "spremni sluša5" 
što ću vam pokaza? u nastavku.

ARGUMENT "CIGARETA" (2. Korinćanima 7:1)
Prvi argument koji neka braća koriste za odbijanje cjepiva temelji se na 
2. Korinćanima 7:1. Kaže:

2. Korinćanima 7:1

“7 Zato, budući da imamo ova obećanja, ljubljeni, očistimo 
se od svake prljavštine tijela i duha, usavršavajući svetost 
u strahu Božjem.”

Ovaj biblijski tekst vrlo nam je dobro poznat. Biblija, na primjer, ne kaže 
izravno da ne bismo trebali puši?, među?m, ovaj se biblijski tekst 
općenito koris? da se nekome kaže da ne bi trebao puši? i to je potpuno 
točno. Cigarete zagađuju ?jelo tvarima koje ga prljaju, ali i duh jer 
čovjeka pretvaraju u ovisnika, odnosno u idolopoklonika podložnog 
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svom grešnom ?jelu. Stoga ne pušimo, jer da pušimo prekršili bismo ovo 
biblijsko načelo.

Kakve veze ovaj biblijski tekst ima s cjepivima?

Cjepiva sadrže živu, aluminij i tvari puno otrovnije od cigareta, a postoje i 
bezbrojna istraživanja koja povezuju boles? s cijepljenjem. Tolika se 
braća jednostavno ne cijepe jer ne žele isprlja? svoje ?jelo i žele ga 
održa? čis?m.

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, kada bi oni dobili cjepivo, osje?li bi isto 
gađenje koje biste vi doživjeli kad pušite cigaretu. Naravno, to je stvar 
osobne savjes? i način na koji se na tu stvar gleda. Ali ono što je ovdje 
objašnjeno trebalo bi bi? savršeno razumljivo za vas i svakog brata, 
budući da je to potpuno isto razmišljanje kao i kod cigareta.

Imam nekoliko pitanja za vas, draga braćo iz Vodećeg Tijela:

Kad bi vam predsjednik vaše zemlje naredio da popušite cigaretu, biste li 
poslušali? Kad bi vlada vaše zemlje donijela zakone koji vas prisiljavaju 
da popušite cigaretu svakih 6 mjeseci, biste li pristali na to?

Naravno da ne, i vjerojatno biste mi to rekli, obrazlažući svoj odgovor 
"treba više sluša? Boga nego ljude" (Djela 5:29). Ili biste mi možda rekli 
"Bogu da? što je Božje, a caru što je carevo" i odbili biste puši? (Matej 
22:21). 

Vaš odgovor je apsolutno točan, nijedna nas vlada ne može prisili? da 
idemo pro?v onoga što smatramo ispravnim. To je is? razlog zašto se 
mnoga braća neće cijepi?, čak i ako vlada učini cijepljenje obaveznim. 
Država odnosno "Cezar" nema ovlas? nad savješću bilo kojeg brata ako 
taj brat smatra da je cijepljenje pogrešno. Treba razumje? ovaj argument 
koji naša braća imaju na razini savjes? jer je iden?čan argumentu o 
cigaretama koji svi znamo i prihvaćamo.

ARGUMENT O "POBAČAJU" (Izlazak 21:22-23)
Znamo da je Bog naredio da se ubije osoba koja je uzrokovala smrt 
djeteta u majčinoj utrobi. Čak i ako je smrt djeteta bila slučajna, 
počinitelj je morao umrije?. Morali da? "Dušu za dušu” (Izlazak 
21:22-23). Iz ovog primjera jasno je da su za Jehovu nerođena djeca 
osobe jednake vrijednos? kao i rođena. Ovo također pokazuje da je 
namjerno izazvan pobačaj pogrešan i da je to ubojstvo. 

Kakve to veze ima s cjepivima?
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Svatko tko malo istražuje zna da se ostaci pobačaja koriste u cjepivima. 
Također se provode ispi?vanja u različi?m fazama proizvodnje cjepiva s 
ostacima pobačaja.

Ovo jednostavno izaziva gađenje kod mnoge braće. Sama ideja da unesu 
dijelove ubijenih ljudi u svoja ?jela čini da se osjećaju zagađeno i nečisto 
pred našim Bogom. Oni koji se iz tog razloga ne žele cijepi? osjećaju da 
bi ?me postali "krivi za krv", jer bi sudjelovali u tom procesu i postali 
potrošači tog "lijeka."

Poput Pavla, pitaju se... "Nisu li oni koji jedu žrtve sudionici žrtvenika?" 
(1. Korinćanima 10:18).

Konzumiranje "lijeka" koji smatraju tako prljavim i odvratnim čini da neki 
osjećaju da sudjeluju u onome što smatraju "sotonskom žrtvom."

“Je li normalno ubija? ljude, reza? ih na komade i ubrizgava? u ?jelo?” 
tako razmišljaju ova braća.

Dakle, ako bi se ova braća cijepila, onečis?li bi svoju savjest. Ovaj se 
argument može kombinira? s prethodnim (2. Korinćanima 7:1) budući 
da onečišćenje savjes? znači “onečišćenje duha” a od toga se moramo 
očis??.

ARGUMENT “DNK” (Psalam 139:15-16)
Psalam kaže:

Psalam 139:15, 16

“15 Moje kosti nisu ostale skrivene od tebe Kad sam stvoren 
u tajnosti, kad sam bio satkan u dubinama zemlje. 16 Oči su 
tvoje vidjele moj zametak, svi dijelovi bili su zapisani u tvojoj 
knjizi, dani su bili određeni prije nego što je ijedan od njih 
postojao”

Tamo se kaže da Bog ima "knjigu" u kojoj su zapisani svi dijelovi našeg 
?jela prije nego što se pojave. Mnogi od nas ovdje vide referencu na 
DNK. DNK je stvarno a “knjiga s zapisom” i tamo se to zove “Božja 
knjiga.”

Postavit ću vam jedno pitanje, draga braćo iz Vodećeg Tijela:

Biste li se usudili promijeni? izjave iz Biblije?
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Siguran sam da biste odgovorili da to ne biste učinili i također biste mi i 
ci?rali, na primjer, Otkrivenje 22:18-19 i mnoge slične biblijske s?hove.

Otkrivenje 22:18, 19

“18 “Svjedočim svakome tko čuje riječi proroštva ovog 
svitka: Ako tko tome što doda, Bog će na njega nanijeti zla 
zapisana u ovom svitku; 19 I ako tko što oduzme od riječi 
svitka ovoga proroštva, Bog će mu oduzeti udio na drvetu 
života i u svetom gradu, o kojima je zapisano u ovom 
svitku.”

Ci?ranje ovih biblijskih dijelova je ispravno jer je ozbiljan grijeh mijenja? 
Riječ Božju i ozbiljan čin arogancije.

Mnoga braća koja se ne cijepe, praveći usporedbu s onim što sam 
spomenuo, koriste sljedeće obrazloženje: 

“Ako je DNK “Božja knjiga” i Jehova je u njoj pisao... Imam li ovlas? 
modificira? vlas?tu DNK? 

“Nije li čin arogancije pokuša? mijenja? stanice mog ?jela u kojima je 
“Božji prst” pisao?" pitaju se oni. 

Mnogi smatraju da je u svjetlu ovoga, cijepljenje mRNA tehnologijom 
pogrešno, pa se ne bi cijepili. Tehnologija mRNA koja se koris? u 
cjepivima nastoji posla? upute i prepisa? DNK (iako se tvrdi da nije). 
Navodna svrha je ispravljanje nedostataka i sprječavanje boles?. Sve ovo 
je poznato kao "genska terapija" i ima veze s modifikacijama gena na 
staničnoj razini. Imamo čak i publikacije koje govore o tome.

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/101996130#h=24:0-25:969

Mnogoj braći nije važno kakav će bi? ishod; za njih je to jasan grijeh i 
zadiranje u Božje područje.

Zapravo, demoni su prije potopa pokazivali veliki interes za 
eksperimente koji su završili stvaranjem "Nefilima", ljudi s 
kontaminiranom i izmijenjenom DNK-om zbog neprirodne zajednice s 
anđelima. (Postanak 6:1-4) Zato ta braća preziru sve što mijenja 
prirodno, a posebno DNK.

Jednom je Isus odgovorio osobi koja ga je pitala o razvodu da je Jehova 
rekao "dvoje će bi? jedno ?jelo" pozivajući se na Adama i Evu (Matej 
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19:5-6). Odatle je Isus Krist izvukao zaključak. rekao je "Što Bog združi, 
čovjek neka ne rastavlja." 

Bog nije govorio o razvodu, ali ono što je Jehova rekao bilo je dovoljno za 
Isusa, nije mu trebalo ništa drugo. Isus Krist nije trebao zakon koji 
osuđuje razvod; bilo mu je dovoljno zna? Božju volju i iz nje izves? 
zaključak. Ako bi za Boga muškarac i žena trebali bi? "jedno ?jelo", bilo 
je OČITO da Bog nije želio razvod. Tako je razmišljao Isus Krist i naravno 
da ga moramo oponaša? jer je bio vođen duhom u svemu što je činio i 
naučavao.

Bog je također rekao o drveću i živo?njama, “Moraju se razmnožava? 
prema svojoj vrs?” (Postanak 1:11,24). Jasno je da je božanska svrha 
postavila jasne granice koje su zapisane u DNK. Onaj koji određuje i 
odlučuje o onome što je napisano je On, kao Stvoritelj. Dakle, slijedeći 
Isusovo razmišljanje, kakav zaključak neka braća izvlače iz ovih riječi? 

Za njih je to potpuno EVIDENTNO, te riječi su dovoljne da odbace RNA 
tehnologiju, genetski modificiranu hranu i sve ostalo što ide pro?v Božje 
tvrdnje. Ne trebaju im nikakvi dodatni dokazi ni? da ih „bilo tko 
poučava“ o tome, jer su vođeni sve?m duhom. 

1. Ivanova 2:27

“27 A što se vas tiče, pomazanje koje ste primili od njega 
ostaje u vama i ne trebate da vas itko poučava. Njegovo 
vas pomazanje poučava o svemu, i ono je istinito, a nije laž. 
I kao što vas je ono poučilo, ostanite u zajedništvu s njim.”

Oni smatraju da dopuštanje liječniku da mijenja “Riječ Božju” zapisano u 
njihovim stanicama odbacuje Stvoritelja i također smatraju da bi bilo 
idolopoklonstvo povjeri? se ljudskim "iscjeliteljima" koji nemaju pojma 
što rade. 

Rimljanima 3:4

“4 Svakako ne! Ali neka se Bog nađe istinitim, makar se 
svaki čovjek pokazao lažovom,”  

Ova necijepljena braća pouzdaju se u imunološki sustav kakav im je Bog 
dao i ne zanima ih što navodni „stručnjaci“, koji tvrde da ga mogu 
poboljša?, govore. O razmetljivoj medicinskoj mudros? ovog svijeta 
razmišljaju na is? način kako je Pavao rekao Korinćanima:

1. Korinćanima 3:19, 20
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“19 Jer mudrost ovoga svijeta ludost je pred Bogom, jer 
je pisano: On hvata mudre u njihovu lukavstvu. 20 I opet: 
“Jahve zna da su razmišljanja mudraca isprazna.””

Trenutno medicinsko znanje, koliko god napredno izgledalo, potpuno je 
nedostatno u usporedbi s mudrošću zapisanom u našim stanicama i 
našem imunološkom sustavu.

Za ovu braću čisto je ludilo dopus?? liječniku da upisuje upute u njihove 
ćelije. Za njih bi to bilo kao da pus?te petogodišnjaka da rastavi skupi 
mehanički sat, modificira zupčanike i presloži dijelove. Koliko god se 
dječak sa suzama u očima zaklinjao da bi mogao učini? da sat radi bolje 
od samog proizvođača, ova braća mu ga nikada ne bi dala. Znaju da 
dječak ne razumije što želi radi?, razbit će sat i nikada više neće radi?.

ARGUMENT "ŽRTVE" (1. Korinćanima 10:20)
Sada ću ukratko objasni? ovaj argument kojim neka braća izbjegavaju 
cijepljenje.

Biblija nam govori u Prvoj poslanici Korinćanima:

1. Korinćanima 10:20

“20  Ne, nego želim reći da ono što neznabošci žrtvuju, 
žrtvuju demonima, a ne Bogu. A ja ne želim da vi imate išta 
s demonima.”

Znamo da su u davna vremena, kada su vladale boles? i epidemije, lažni 
svećenici zazivali svoje bogove. Kako bi zadovoljili te bogove, prinosili su 
žrtve, a mnoge od ?h žrtava bile su ljudske. Kako bi udovoljili ?m 
bogovima, prinosili su žrtve, a mnoge od ?h žrtava bile su ljudske. Ljudi 
su također provodili testove vjere za božanstva, primjerice, "prolazak 
kroz vatru" bio jedan od njih. (Jeremija 32:35) 

Što su lažni svećenici i njihovi sljedbenici sigurno rekli nekome tko nije 
h?o "proći kroz vatru" i doživje? bol? 

"Moraš se žrtvova? za dobrobit svih nas" 

"Zar vas nije briga hoće li ova pošast završi??”

"Pokaži svoju vjeru u bogove"

"Ne ispitujte svećenike, oni znaju više od vas"

"Ako ne sudjelujete, našte?t ćete nam svima"
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Ali is?na je bila da su ? bogovi bili lažni bogovi i ljudi žrtvovani 
demonima.

Ono što se dogodilo ?jekom pandemije natjeralo je neke ljude da se 
osjećaju kao da su u modernoj “idolopokloničkoj kampanji” koju vode 
“lažni svećenici”. Budući da se mnogi ljudi nisu cijepili, bili su ispi?vani, 
prezirani, ismijavani i proganjani. Liječnici iz farmaceutskih kompanija 
ponašali su se poput ovih “svećenika” i uništavali živote onih koji su ih 
propi?vali. Svi su im morali vjerova?, oni su jedini znali i njihov glas je 
bio prava "Riječ Božja". Službena znanost (Mudrost svijeta) bi nas sve 
spasila svojim čudesnim cjepivima, samo smo morali zatvori? oči i 
preda? joj se dušom i ?jelom. 

Zapravo, kad mnogima nije bilo dopušteno ući u banke, tvrtke i bolnice, 
iz prve su ruke osje?li upozorenje iz knjige Otkrivenja. "Zvijer" ne bi 
dopus?la nikome da "kupi ili proda". (Otk. 13-17) Naravno, nitko od 
braće koji nisu cijepljeni ne vjeruje da je "žig zvijeri" cjepivo pro?v 
COVID-a. Među?m, mnogi od njih su ?jekom pandemije osje?li  
"osobnost" te "Zvijeri." Tu gušeću i kontrolirajuću osobnost koja nastoji 
podloži?, a koja je u oštrom kontrastu s pravom slobodom Božje djece. 

Neka braća koja nisu bila cijepljena smatraju da u svemu što se ?če 
pandemije ima nečeg vrlo đavolskog i idolopokloničkog. Kako u okolini 
osjećaju nešto prljavo i demonsko, što ne razumiju u potpunos?, 
udaljavaju se od svega toga. Kad postoji loš "miris" jednostavno se 
udaljimo od mjesta, čak i ako ne znamo točno što ga uzrokuje. 

Zapravo, vrlo je zanimljivo da prema Otkrivenju tko nije imao “žig zvijeri” 
nije mogao “kupi? ili proda?” čak i kad bi h?o. Da bi to postalo 
stvarnost, potreban je neki sustav kontrole informacija kako bi se 
provjerilo tko ima "žig" a tko ga nema. Koja bi bila svrha označavanja ako 
se taj “znak” ne može na neki način pročita?? Koji bi bio smisao "žiga" 
ako se ne bi moglo informira? sve tko ga ima, a tko ga nema? 

Pandemija COVID-a poslužila je za promicanje digitalnih iden?fikacija. 
Čini se da smo na početku uvođenja sustava koji će služi? za praćenje 
budućeg "žiga", za koji još točno ne znamo što je. 

Is?na je da ne znamo koji će to znak bi? i čini se da je povezan s 
obožavanjem. Ali čini se da je karakteris?ka "ne moći kupova? ni 
prodava?" možda i nije nešto simbolično. Promatrajući ono što se 
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dogodilo ?jekom pandemije, moguće je da će se to ispuni? na doslovniji 
način. 

Da niste cijepljeni, sve biste to osje?li u okruženju s histerijom 
pandemije. Sve to uzrokuje da mnoga braća odbace cjepivo jer vjeruju 
da je povezano sa Sotonom, njegovim demonima i njegovim odvratnim 
planovima. 

ARGUMENT "FARMAKEIJE" 
(Galaćanima 5:19-21)
U Bibliji je jedno od djela ?jela "prak?ciranje spiri?zma" (Galaćanima 
5:19-21). Grčka riječ je "pharmakeia" (φαρμακία). Od ove riječi izvedena 
je sadašnja riječ "farmacija" i njezine izvedenice "farmaceutski" itd. 

U davna vremena ova se riječ koris?la u vezi s vješ?čarenjem, 
spiri?zmom i drogama. Vješ?ce su drogama mijenjale umove i ?jela ljudi 
i na taj su način kontrolirale ljude i olakšavale njihovu vezu sa Sotonom. 

Zbog argumenata koje sam gore objasnio, neka braća tumače da bi ih 
primanje cjepiva poput onog pro?v COVID-a navelo na grijeh 
"pharmakeie". Razmišljanje o idejama koje sam gore objasnio mnoge 
neumoljivo vodi do argumenta "farmakeija". 

Naravno, to ne znači da fana?čno odbijaju sve farmaceutske proizvode. 
Primjerice, sigurni smo da doktor Luka “voljeni liječnik” nije liječio svoje 
pacijente koristeći “pharmakeiu” (Kološanima 4:14). 

Nadalje, Isus je rekao: 

Luka 5:31

“31 Odgovori im Isus: "Liječnika ne trebaju zdravi, nego 
bolesni.”

Sigurni smo da Isus Krist nikada nikoga nije po?cao na liječenje 
“pharmakiom” nego je prije mislio na odlazak liječnicima poput Luke. 
Zato se, posebno u pogledu cjepiva pro?v COVID-19 i zbog svega 
navedenog, ova braća radije suzdržavaju od ovih farmaceutskih 
proizvoda i idu liječnicima koji koriste alterna?vne načine liječenja. 

Tako da razumijete… 
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Kad bi se ova braća koja se ne žele cijepi? cijepila, osjećali bi se isto kao i 
vi kada bi prak?cirali bilo koji drugi “djela ?jela." (Galaćanima 5:19-21). 
Siguran sam da zbog svoje savjes? ni na koji način ne želite ima? dodira s 
“djelima ?jela”. Isto tako, savjest ove braće ne bi podržavala cijepljenje 
jer bi osjećali da čine idolopoklonstvo i osjećali bi da se druže sa 
Sotonom. 

ZAKLJUČCI ARGUMENTA
Mogao bih nastavi? spominja? i druge argumente koje neka braća imaju 
da se ne cijepe, ali ovi su dovoljni. Većina braće koja se ne cijepe čine to 
zbog jedne od spomenu?h točaka ili njihove kombinacije.

Kao što sam rekao, samo sam pokušao ukratko objasni? ove argumente 
kako bi bili općenito razumljivi. Nisam vas pokušavao uvjeri? i zato nisam 
ulazio u njih dublje ni? sam davao reference na neke izjave. Da sam h?o, 
mogao sam napisa? knjigu o tome razvijajući ovo pitanje. Ali svatko ima 
pravo cijepi? se ili ne i ja to poštujem.

Možemo izvući nekoliko zaključaka o tome zašto se neka braća nisu 
cijepila ?jekom pandemije unatoč pri?sku i zlostavljanju kako je gore 
navedeno.

✓ NISU SE CIJEPILI JER MRZE ĐAVLA I NJEGOVE DEMONE. 

✓ NISU SE CIJEPILI JER POSTOJE BIBLIJSKA NAČELA ZA KOJA 
SMATRAJU DA BI GA KRŠILI. 

✓ NISU SE CIJEPILI JER ŽELE BITI ČISTI PRED JEHOVOM. 

✓ ONI ŽELE "BITI SVETI JER JEHOVA JE SVET" (1. PETROVA 1:15, 16) 

✓ JEDNOSTAVNO, ZA NJIH, CIJEPLJENJE ZNAČI PRLJANJE 
"NJIHOVOG TIJELA I DUHA" (2. KORINĆANIMA 7:1) 

✓ KRŠĆANSKA SAVJEST IH SPREČAVA DA SE CIJEPE. 

✓ DA SU CIJEPLJENI, OSJEĆALI BI DA GRIJEŠE PROTIV JEHOVE. 

Dakle, ono što kažu “moderni šamani” ili sam “car svijeta” njima nije ni 
najmanje bitno jer je za njih riječ o duhovnom pitanju. Kao što je jasno, 
njihov stav nije poli?čki ni? ima veze s pobunom ili nedostatkom ljubavi. 
Njihov položaj je stav savjes? i povezan je s obožavanjem Boga. 

Znači li to da odlukom da se ne cijepe ne mare za svoje zdravlje i žele 
umrije??

/35 354



Misli? da je ovo glupo. Kad nam ljudi kažu da neprihvaćanjem transfuzije 
krvi zapravo želimo umrije?, što kažemo?

Kažemo da želimo živje? i da nam je jako stalo do zdravlja. Jasno 
stavljamo do znanja onima koji nas ispituju da ono što želimo je 
jednostavno odabra? drugi alterna?vni medicinski tretman. Odabiremo 
liječenje koje nije u suprotnos? s našom savješću. Imamo desetke 
publikacija koje se bave temom prava pacijenata i to objašnjavaju.

Nijednom bratu ne bi trebalo bi? teško shva?? da brat, ako se ne cijepi i 
odabere drugi način liječenja, koris? svoje pravo. Sva braća koja nisu bila 
cijepljena uzimala su druga sredstva kao što su Ivermek?n, klor dioksid, 
hidroksiklorokin i mnoga druga jer su ih smatrali boljim od cjepiva i 
sigurnijim. Mnogi od ove braće u potpunos? vjeruju svom imunom 
sistemu i prirodnim terapijama i lijekovima pro?v COVID-a i drugih 
boles?. Ovi lijekovi za njih su sigurni, je�ini i učinkovi?. Svaki brat koji 
nije cijepljen rekao bi nam sljedeće: 

“Zašto riskira? s eksperimentalnim, opasnim, otrovnim lijekovima koji 
me duhovno onečišćuju? Više volim sigurne i čiste lijekove.”

Za njih, njihova odluka uzima u obzir rizik/korist i općenito su vrlo dobro 
informirani o cijeloj temi cjepiva. Zapravo, u prosjeku su necijepljeni 
puno bolje informirani od braće koja su cijepljena o svim pitanjima 
cjepiva.

No je li položaj ove braće biblijski? Kako bismo trebali gleda? na ovo 
pitanje prema onome što piše u publikacijama naše Organizacije? To ću 
analizira? u nastavku. 

/36 354



ISPRAVAN STAV O CIJEPLJENJU
Biblijski stav o ovom pitanju vrlo je jasan i nije ga teško razumje?. Samo 
uzmite Bibliju i pročitajte Rimljanima 14. Ona kaže:

Rimljanima 14:1-4

“14 Prigrlite onoga tko je nezreo u vjeri, ali nemojte nikoga 
osuđivati zato što vam se mišljenja razlikuju, 2 Onaj tko ima 
jaku vjeru jede sve, a onaj tko je nezreo u vjeri jede samo 
povrće. 3 Onaj tko sve jede ne smije s prezirom gledati na 
onoga tko ne jede sve, a onaj tko ne jede sve ne smije 
osuđivati onoga tko sve jede jer je njega Bog prigrlio. 4 Tko 
si ti da osuđuješ tuđeg slugu? Njegov gospodar odlučuje 
hoće li on stajati ili pasti. A stajat će jer ga Jehova može 
podržati.”

U ovom se izvještaju govori o hrani. Neki su kršćani jeli sve, ali su drugi 
odbijali jes? "hranu ponuđenu idolima.” U to vrijeme, pogani su prinosili 
hranu božanstvima, a za?m je prodavali mesaru. Problem koji je nastao 
bio je je li ispravno kupova? to meso i jes? ga kao kršćanin. Neki su 
kršćani to smatrali pogrešnim, a drugi ispravnim. 

Pavao kaže da obje vrste braće imaju pravo odlučiva? i nitko ne može 
odlučiva? umjesto drugoga. On također kaže da “ne trebamo osuđiva? 
jedni druge” u tom smislu. Zašto to kaže? On nastavlja: 

Rimljanima 14:5-8

“5 Netko smatra da je jedan dan važniji od drugoga, a drugi 
smatra da su svi dani jednaki. Neka svatko bude posve 
uvjeren u svoje mišljenje. 6  Tko drži određeni dan, čini to 
radi Jehove. I tko jede, jede radi Jehove jer zahvaljuje Bogu. 
A tko ne jede, ne jede radi Jehove, a i on zahvaljuje Bogu. 
7 Nitko od nas ne živi samo za sebe i nitko ne umire samo 
za sebe. 8 Jer ako živimo, živimo za Jehovu, i ako umiremo, 
umiremo za Jehovu*. Dakle, bilo da živimo bilo da umiremo, 
Jehovi* pripadamo.”

Jasno je da onaj koji “jede” meso i zahvaljuje Bogu za hranu misli na 
Jehovu. Isto tako, onaj koji “ne jede” meso to čini iz savjes? za Jehovu. 
Dakle, bez obzira na to što svatko odluči, oni su zapravo dva kršćanina 
koji nastoje služi? Bogu. Obojica su mo?virani ljubavlju prema Bogu. 
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Pavao završava pitanjem:

Rimljanima 14:10-12

“10  Zašto onda ti osuđuješ svog brata? Zašto s 
prezirom gledaš na svog brata? Pa svi ćemo stati pred 
Božju sudačku stolicu. 11  Jer pisano je: “‘Zaklinjem se 
samim sobom’, kaže Jehova, ‘svako će se koljeno prignuti 
preda mnom i svaki će jezik javno priznati da sam ja Bog.’” 
12 Dakle, svatko će od nas za sebe položiti račun Bogu.”

Jasno je da ne bismo smjeli navodi? druge na naše odluke ili ih navodi? 
da vjeruju da čine nešto pogrešno odlučujući drugačije od nas u 
pitanjima savjes?. Ova se priča u potpunos? odnosi na osobne odluke o 
cjepivima i medicinskim tretmanima.

Vidjeli smo da braća koja se ne cijepe čine to iz savjes? prema Bogu. 
Osjećaju da bi griješili kao što sam objasnio objašnjavajući razloge koje 
imaju. Naravno, oni koji se cijepe vjeruju da na taj način š?te sebe i 
druge, a čine to i za Boga. Dakle, situacija je analogna biblijskim 
sporovima o jedenju ili nejedenju mesa žrtvovanog idolima.

Možemo onda zaključi? sljedeće:

✓ ODBACIVANJE CJEPIVA JE ISTO KAO ODLUKA NE JESTI MESO 
ŽRTVOVANO IDOLIMA  

Ovo je toliko važno da ću ponovi?.

✓ ODBACIVANJE CJEPIVA JE ISTO KAO ODLUKA NE JESTI MESO 
ŽRTVOVANO IDOLIMA 

Stoga je dovoljno zamijeni? frazu "meso žrtvovano idolima" s "cjepivo" u 
Bibliji da bismo razumjeli što Bog misli o ovom pitanju, budući da se 
zapravo govori o savjes?, a jes? meso ili ne jes? ga samo je jedna od 
mnogih primjena biblijskih načela koja se mogu pojavi?. 

Ako napravimo ovu zamjenu u 14. poglavlju Poslanice Rimljanima, jasno 
vidimo sljedeće…. 

✓ JEHOVA PRIMA ONE KOJI SE CIJEPE I ONE KOJI SE NE CIJEPE AKO 
JE NJIHOVA ODLUKA SLOBODNA I SAVJESNA 

✓ JEHOVA NE ŽELI DA DRUGIMA NAMEĆEMO SVOJE OSOBNE 
IDEJE. 

/38 354



✓ JEHOVA NE ŽELI DA PREZIREMO SVOJU BRAĆU ZBOG 
DONOŠENJA ODLUKE DRUGAČIJE OD NAŠE. 

✓ SVATKO ĆE BOGU BITI ODGOVORAN ZA ODLUKE KOJE DONESE. 

Jasno je da odluka cijepi? se ili ne, i bilo kakvo medicinsko pitanje, ne bi 
trebalo stvara? razdor u zajednici. Ako dođe do razdora u zajednici, to je 
zato što oni koji su uključeni odstupe od duha Svetoga pisma i odu “izvan 
onoga što je napisano” (1. Korinćanima 4:6). 

Kao što sam već rekao, ovo je jednostavno i jasno. Ali budući da smo 
imali problema s ovim pitanjem, dat ću više primjera u nastavku kako bi 
ovo pitanje bilo potpuno jasno. 

GLEDIŠTE NAŠE ORGANIZACIJE (DO 
TRAVNJA/2021.)
Gledište organizacije o ovom pitanju može se pronaći u Kuli stražari w15 
15. rujna str. 8-12.

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2015682

Ovaj članak je pod naslovom "Je li vaša savjest pouzdan vodič?" i stvarno 
je odličan. O tome se ovdje raspravlja uz nekoliko citata iz 14. poglavlja 
Rimljanima koje sam već ci?rao gore. Zapravo, glavna slika članka je 
mesnica u kojoj se čini da se dva brata svađaju oko toga trebaju li ili ne 
jes? meso žrtvovano idolima. To nas automatski vraća na primjer iz 
poslanice Korinćanima. U ovoj poslanici se postavlja isto pitanje kao i u 
poslanici Rimljanima. Ovo jasno pokazuje da naša Organizacija vrlo 
dobro razumije (ili je razumjela) vezu između jedenja mesa žrtvovanog 
idolima i odluka o medicinskom liječenju. 

Od odlomka 6. nadalje sve se to odnosi na temu osobnog zdravlja. U 
članku ima nekoliko zanimljivih rečenica. Na primjer, nakon spominjanja 
da neka braća ponekad traže mišljenje o medicinskim tretmanima, 
odlomak 7 kaže: 

“Ni podružnica ni starješine lokalne skupštine nisu 
ovlašteni donositi odluke o zdravstvenoj skrbi za 
svjedoka, čak i ako ih on pita što da radi. (Gal 6:5) Oni, 
naravno, mogu skrenuti pozornost na ono što je Jehova 
rekao što bi moglo utjecati na odluku.”
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Ovdje je jasno sljedeće...

✓ NITKO NE MOŽE ODLUČIVATI O ZDRAVSTVENIM PITANJIMA ZA 
DRUGE, ČAK NI ISTAKNUTA BRAĆA  

Nakon spominjanja korisnih podsjetnika u odlomku 8, odlomak 9 
dodaje: 

“Kršćanin koji je razuman ne nameće svoje stavove 
drugima.”

Ovdje je jasna još jedna ideja:

✓ NE TREBAMO POKUŠAVATI DRUGE UVJERITI U SVOJE IDEJE. 

Nakon spominjanja para koji je pokušavao uvjeri? druge u svoje ideje o 
medicinskim tretmanima, odlomak dodaje:

“Uvjerili su neku braću da koriste suplemente, ali druga su 
odlučila ne koristiti ih. S vremenom rezultati nisu ispunili 
očekivanja, što je izazvalo široko nezadovoljstvo. Par je 
imao pravo odlučiti za sebe hoće li slijediti određenu dijetu i 
uzimati dodatke prehrani, ali je li bilo razumno staviti 
jedinstvo zajednice u opasnost zbog zdravstvene 
zaštite? Neko su vrijeme kršćani u starom Rimu imali 
različ ita miš l jenja u pogledu prehrane određenim 
namirnicama i obilježavanja određenih dana. Što im je 
Pavao savjetovao? U vezi s potonjim, rekao je: “Jedan 
čovjek prosuđuje jedan dan kao iznad drugoga; drugi sudi 
taj dan isto kao i svi drugi; neka svatko bude potpuno 
uvjeren u vlastitom umu.” Bilo je važno ne staviti kamen 
spoticanja ispred drugih. —Pročitaj Rimljanima 14:5, 13, 15, 
19, 20.”

Vidimo da je ovaj članak u časopisu potpuno u skladu s onim što sam 
gore objasnio o Rimljanima 14. Nadalje, odlomak priznaje da 
neslijeđenje ovog savjeta dijeli zajednicu.

Za?m paragraf 10 dodaje:

“Ako ne možemo razumjeti savjesnu odluku suvjernika o 

/40 354



nekoj osobnoj stvari, ne bismo ga trebali brzo osuđivati ili 
smatrati da bismo ga trebali vršiti pritisak da se predomisli. 
Možda je njegova savjest još uvijek "slaba" i treba je više 
vježbati ili je preosjetljiva na određena pitanja. (1. 
Korinćanima 8:11, 12) S druge strane, možda trebamo 
ispitati vlastitu savjest, koja bi mogla trebati dodatnu 
obuku u skladu s božanskim načelima. O stvarima poput 
zdravstvene zaštite, svatko od nas treba biti spreman 
donijeti osobnu odluku i prihvatiti odgovornost koja s njom 
dolazi.”

Ovdje je još jedna ideja razjašnjena:

✓ AKO NE RAZUMIJEMO OVE BIBLIJSKE ISTINE, TREBA NAM VIŠE 
OBRAZOVANJA KAKO BI SE PRILAGODILI BIBLIJSKIM NORMAMA 

Mogao bih ci?ra? još članaka s naše stranice, ali ideja je ista i sve je vrlo 
jasno.

Zanimljivo je spomenu? i pismo S-147_S_202104 koje su starješine 
primile u travnju /2021. U točki 3 skupš?na je bila potaknuta da pročita 
sljedeće:

“3. Osobne odluke tijekom pandemije: u nekim dijelovima 
svijeta vlade su počele stavljati cjepiva protiv COVID-19 na 
raspolaganje javnosti. Hoće li se netko odlučiti cijepiti je 
osobna odluka. (Gal. 6:5) Dakle, bilo bi lijepo poštovati 
osobnu odluku koju svaki pojedinac donosi na temelju 
svoje biblijski školovane savjesti, umjesto da vršimo 
pritisak na nekoga da donese istu odluku kao i mi.”

Ovo se čitalo s podija u svim dvoranama Kraljevstva diljem svijeta. S ?m 
se u potpunos? slažem i to sam iskazao svojim ponašanjem.

Dakle, do travnja 2021. nitko u skupš?ni nije mogao vrši? pri?sak ili 
pokuša? uvjeri? druge da prihvate medicinske tretmane povezane s 
cijepljenjem. To se učenje čvrsto temeljilo na Bibliji.

Za?m ću malo dublje zaroni? u ovo pitanje analizirajući izvještaje u 
pismima Korinćanima i Rimljanima kako bih ovo pitanje učinio još 
jasnijim.

ARGUMENT IZ 1. KORINĆANIMA 8
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Kao što sam već rekao, odbijanje cijepljenja je isto što i odbijanje jes? 
meso žrtvovano idolima. Kad bismo razgovarali s bratom prije 2000 
godina i pitali ga zašto nije jeo to meso, sigurno bi nam rekao:

“Obožavam Jehovu i neću se klanja? drugim bogovima ni? im služi?.”

Za?m bi iz Svetog pisma ci?rao neki od dese?na odlomaka koje je 
mogao ci?ra?, a koji govore o idolopoklonstvu. Naravno, on bi 
primijenio tekst na osobnu savjest. To je isto što rade i oni koji se ne 
cijepe.

Svi oni koji se među braćom ne cijepe na ovaj ili onaj način ovu 
problema?ku povezuju s biblijskim načelima. Svi to rade iz savjes?, od 
onoga koji se ne cijepi jer želi brinu? o svom ?jelu kako kaže 2. 
Korinćanima 7:1, do onoga koji se ne cijepi jer misli da bi prak?cirao 
"PHARMAKEIU" (Galaćanima 5:19-21).

Stoga ću sada pregleda? što nam Biblija govori o ovoj temi u 1. 
Korinćanima 8 jer dodaje vrlo zanimljive detalje. Prvo ću stavi? tekst, 
za?m ću ga primijeni? prema cilju koji je Pavao izvorno imao i na kraju 
ću ga primijeni? na cijepljenje. Slijedit ću ovu metodu kako bismo u 
potpunos? razumjeli što nam Biblija govori o cijepljenju.

1. Korinćanima 8:1-3

"8  Što se tiče hrane žrtvovane idolima, istina je da svi o 
tome nešto znamo. Ali znanje nadima, a ljubav izgrađuje. 2  
Ako netko misli da nešto zna, još to ne zna onako kako bi 
trebao znati. 3  Ali ako tko voli Boga, njega Bog poznaje.”

Pavao započinje obraćanjem većinskoj skupini skupš?ne u Korintu. Ova 
skupina jela je meso žrtvovano idolima. Pavao se iden?ficira s njima i 
govori im da imaju "znanje" na ovu temu, ali ih upozorava da znanje koje 
im omogućuje da jedu ovo meso može “napunite ih nepotrebnim 
ponos." Kaže im da smo ograničeni u znanju, iako mislimo da sve znamo, 
ali on ih također podsjeća da je "ljubav" važnija od znanja. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 8:1-3) 

Da je Pavao ovdje, započeo bi razgovorom sa skupinom braće koja su 
cijepljena i ne vidi ništa loše u tome. Kaže im da, iako ne vidi ništa loše u 
cjepivu, nije važno to znanje nego ljubav, jer ljubav je važnija od znanja. 

1. Korinćanima 8:4-6

“4 A što se tiče jedenja hrane žrtvovane idolima, znamo da 
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idol zapravo nije ništa i da postoji samo jedan Bog. 5 Naime, 
iako ima onih koje se naziva bogovima, bilo na nebu bilo na 
zemlji, jer ima mnogo “bogova” i mnogo “gospodina”, 6  za 
nas postoji samo jedan Bog, Otac, koji je sve stvorio i za 
koga živimo, i jedan Gospodin, Isus Krist, preko kojeg je sve 
stvoreno i po kojem živimo.”

Pavao još uvijek pokušava uspostavi? zajednički jezik sa svojom 
publikom koja je jela žrtvovano meso. On to radi jer će ih kasnije 
ispravi?, pa počinje spominja? sve zajedničke točke. Prvo kaže da “idol je 
ništa” a za nas postoji "samo jedan Bog." On im daje do znanja da se 
slaže s njima da su idoli i njihovo štovanje vrijedni prezira. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 8:4-6)

Da je Pavao bio sa skupinom cijepljene braće, rekao bi im da razumije 
njihovu odluku. Također bi im rekao da razumije da se ne slažu s 
argumen?ma vezanim uz idolopoklonstvo koje neka braća iznose za 
necijepljenje i da imaju pravo misli? kako misle.

1. Korinćanima 8:7, 8

“7 Ali to ne znaju svi. Neki koji su prije štovali idole, na hranu 
koju jedu gledaju kao da je žrtvovana idolima te tako 
onečišćuju svoju savjest, koja je slaba. 8 No hrana nas neće 
približiti Bogu – niti što gubimo ako ne jedemo, niti što 
dobivamo ako jedemo.”

Ovdje Pavao počinje s ispravkom, pokazujući onima koji su jeli meso 
žrtvovano idolima da vide da su neka braća to pogrešno shva?la. 
Pokazuje im da ta braća imaju "slabu" savjest. Ova riječ korištena je u 1. 
Petrovoj 3:7 kada se govori o ženama i također je prevedena "slabiji". 

Pavao im pokazuje da postoje braća koja imaju osjetljiviju i krhkiju 
savjest od njih. Kad bi ta braća jela meso žrtvovano idolima, onečis?la bi 
vlas?tu savjest. Za?m im kaže da ih to samo po sebi ne približava Bogu, 
jedu li ili ne. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 8:7, 8)

Pavao bi grupi cijepljene braće rekao da ima osjetljivije braće od njih 
koja se ne žele cijepi?. Uz to bi dodao da bi, ako bi ta braća bila 
cijepljena, to vrijeđalo njihovu savjest. Podsje?o bi ih da cijepljenje ili 
necijepljenje nije nešto što u konačnici definira naš položaj pred Bogom.
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1. Korinćanima 8:9, 10

“9  Ali pazite da vaše pravo izbora ne bi na neki način 
postalo kamen spoticanja onima koji su slabi. 10  Jer ako 
tebe koji imaš znanje netko tko je slab vidi da jedeš u 
idolskom hramu, neće li to utjecati na njegovu savjest do te 
mjere da on počne jesti hranu koja je žrtvovana idolima?”

Ovdje Pavao podsjeća one koji jedu meso žrtvovano idolima da imaju 
pravo izbora, ali ih upozorava da budu oprezni i da ne "navedu druge na 
spo?canje." Ovaj nas podsjetnik podsjeća na Kristove riječi koje je Pavao 
ci?rao. 

Luka 17:1, 2

“17 Tada je Isus rekao svojim učenicima: “Bit će zamki koje 
ljude navode na grijeh – to je neizbježno. Ali teško onome 
tko nekoga navede na grijeh! 2 Bilo bi mu bolje da mu se 
oko vrata objesi mlinski kamen i da bude bačen u more 
nego da jednog od ovih malih pokoleba u vjeri."

Vrlo je opasno naves? druge na spo?canje i Pavao na to podsjeća 
skupinu braće koja jedu žrtvovano meso.

Za?m Pavao postavlja situaciju: istaknu? brat jede meso u hramu idola 
pred bratom koji to ne želi jes?. Is?če da istaknutost i znanje braće koja 
odluče jes? mogu uzrokova? da se oni koji to ne žele osjećaju pod 
pri?skom. To bi se dogodilo ako se hvale svojom odlukom ili odluče to 
čini? pred drugima, znajući da ih to uznemirava. To je prikazano 
jedenjem u hramu pred svima.

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 8:9, 10)

Da je Pavao danas ovdje, rekao bi grupi cijepljene braće da imaju pravo 
na cijepljenje i da im nitko ne osporava to pravo, ali bi ih podsje?o da ne 
uzrokuju drugima spo?canje. Rekao bi im da hvalisanje cijepljenošću ili 
javno iznošenje osobnih odluka mogu prouzroči? da drugi posrnu. To je 
osobito točno ako su cijepljena braća koja to čine istaknuta u kršćanskoj 
skupš?ni. Braća koja smatraju da je pogrešno cijepi? se mogu bi? pod 
utjecajem i na kraju oskrnavi? svoju vlas?tu savjest zbog autoriteta 
braće koja su cijepljena.
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Jasno je da cijepljena braća mogu naves? svoju braću da posrnu. Ovo 
posrnuće bi se dogodilo ako bi oni koji se nisu željeli cijepi? osjećali 
pri?sak da se cijepe, iako su prvotno smatrali da je to pogrešno.

1. Korinćanima 8:11-13
11 Tako zbog tvog znanja propada onaj tko je slab, tvoj brat 
za kojeg je Krist umro. 12  Kad na takav način griješite protiv 
svoje braće i ranjavate njihovu slabu savjest, griješite protiv 
Krista. 13 Stoga, ako hrana navodi mog brata na spoticanje, 
više nikad neću jesti meso, da se moj brat zbog mene ne 
spotakne.

Pavao završava govoreći onima koji jedu meso žrtvovano idolima da, ako 
promijene mišljenje drugog brata i on posrne te pojede to meso, oni su 
"pokvarili brata." Zapravo, kaže im da bi na taj način “GRIJEŠILI pro?v 
svoje braće i pro?v Krista”. To je jasno jer se ne bi pridržavali zakona 
ljubavi. Zato zaključuje da je bolje nikad ne jes? meso ako drugoga 
navodi na spo?canje. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 8:11-13)

Da je Pavao ovdje, rekao bi onima koji se cijepe da ako sada natjeraju 
brata koji se nije h?o cijepi? da popus? i cijepi se, upropas?t će brata. 
Rekao bi im i da je pri?sak na brata koji se nije cijepio i tjeranje na 
popuštanje grijeh pro?v brata i Krista jer ?me vrijeđaju bratovu savjest. 
Zaključio bi rekavši da ako cijepljenje navodi na spo?canje, bolje je ne 
čini? to pred drugima ni? se ?me hvali?.

Nakon analize ove priče, koje su ključne ideje koje možemo izvući iz ovog 
biblijskog dijela i primijeni? ih na cijepljenje?

✓ NIJE VAŽNO HOĆEMO LI SE CIJEPITI ILI NE, VAŽNO JE POKAZATI 
LJUBAV PREMA BRAĆI. (1. KORINĆANIMA 8:1-3) 

✓ CIJEPLJENI ILI NECIJEPLJENI, TO NAS NE ČINI BOLJIMA PRED 
BOGOM. (1. KORINĆANIMA 8:8-9) 

✓ IMA BRAĆE KOJA SE CIJEPE I NJIHOVO JE OSOBNO PRAVO NA TO. 
(1. KORINĆANIMA 8:8) 

✓ IMA BRAĆE KOJA SE NE CIJEPE I NJIHOVO JE OSOBNO PRAVO NA 
TO. (1. KORINĆANIMA 8:8) 
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✓ AKO BRAT KOJI SE NE CIJEPI NA KRAJU POPUSTI I TO UČINI, ON 
PRLJA SVOJU SAVJEST. (1. KORINĆANIMA 8:11-12) 

✓ ONI KOJI SE CIJEPE MORAJU BITI JAKO OPREZNI DA NE 
SPOTAKNU ONE KOJI ODABERU ODBITI CJEPIVA. 
(1. KORINĆANIMA 8:13) 

✓ BRAĆA KOJA SE NE CIJEPE SU OSJETLJIVIJA NA OVO OD ONIH 
KOJI SE CIJEPE. (1. KORINĆANIMA 8:9) 

✓ BILO BI NEPRIKLADNO DA SE BRAT KOJI SE ODLUČI NA 
CIJEPLJENJE HVALI OVIM PRED DRUGIMA. (1. KORINĆANIMA 
8:10) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA NE SMIJU KORISTITI SVOJ AUTORITET, 
ZNANJE ILI ISTAKNUTOST KAKO BI IZVRŠILI PRITISAK I NATJERALI 
NECIJEPLJENU BRAĆU DA POPUSTE. (1. KORINĆANIMA 8:10) 

✓ AKO CIJEPLJENI BRAT VRŠI PRITISAK NA NECIJEPLJENOG BRATA I 
TJERA GA NA POPUŠTANJE, GRIJEŠI PROTIV SVOG BRATA I 
PROTIV KRISTA. (1. KORINĆANIMA 8:12) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA KOJA UVJERAVAJU NECIJEPLJENU BRAĆU DA 
SE PREDOMISLE I DA SE CIJEPE UNIŠTAVAJU OVU BRAĆU. 
(1. KORINĆANIMA 8:11) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA KOJA NE POŠTUJU SVOJU NECIJEPLJENU 
BRAĆU NE POSTUPAJU S LJUBAVLjU I ŠTETE SAVJESTI SVOJE 
BRAĆE.  (1. KORINĆANIMA 8:12) 

✓ NIJE VAŽNO KOLIKO ZNANJA CIJEPLJENA BRAĆA MISLE DA 
IMAJU, VAŽNA JE LJUBAV PREMA NECIJEPLJENOJ BRAĆI. 
(1. KORINĆANIMA 8:1-3) 

Iako se čini da primjena 1. Korinćanima 8 na ovu temu govori onima koji 
su cijepljeni u zajednici, moramo shva?? da je sve gore navedeno 
recipročno; necijepljeni također moraju pokaza? istu ljubav prema svojoj 
cijepljenoj braći.

ARGUMENT IZ 1. KORINĆANIMA 10
Pogledajmo sada 1. Korinćanima 10 i analizirajmo ovo poglavlje na is? 
način kao i poglavlje 8. Od 1. do 11. s?ha Pavao prepričava nekoliko 
stvari koje su dovele Izraelce do smr? u grijehu, a za?m kaže sljedeće:
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1. Korinćanima 10:11-13

“11 A sve im se to događalo nama za primjer i napisano je 
za upozorenje nama, koji živimo na kraju ovog poretka.
12 Dakle, tko misli da stoji, neka pazi da ne padne. 13 Nije 
vas snašlo nikakvo iskušenje koje nije uobičajeno za ljude. 
Ali Bog je vjeran i neće dopustiti da budete iskušani više 
nego što možete podnijeti, nego će, kad dođe iskušenje, 
stvoriti izlaz da ga možete izdržati.”

Nakon što je spomenuo loše primjere, Pavao podsjeća one koji su jeli 
meso žrtvovano idolima da su biblijski primjeri tu da nam pomognu. 
Kaže im da iako vjeruju da stoje, “moraju pazi? da ne padnu”. Također ih 
uvjerava da će im Bog pomoći izdrža? svaku kušnju ili nevolju s kojom se 
suoče. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 10:11-13)

Pavao bi rekao cijepljenoj braći da su biblijski primjeri tu da nam 
pomognu. Ne trebaju bi? previše samouvjereni i misli? da ne mogu 
pas?, trebaju se osvrnu? na primjere iz prošlos?.

1. Korinćanima 10:14-21

“14  Zato, voljeni moji, bježite od idolopoklonstva! 
15 Govorim vam kao razboritima. Sami prosudite govorim li 
istinu. 16  Zar čaša zahvalnosti za koju zahvaljujemo u 
molitvi ne predočava zajedništvo u Kristovoj krvi? Zar kruh 
koji lomimo ne predočava zajedništvo u Kristovom tijelu? 
17 Budući da je jedan kruh, mi smo jedno tijelo iako nas je 
mnogo, jer svi jedemo taj jedan kruh.
18 Pogledajte Izraelce! Zar oni koji jedu žrtve ne dijele te 
žrtve sa žrtvenikom? 19 Što, dakle, hoću reći? Da ono što je 
žrtvovano idolu znači nešto ili da idol znači nešto? 20 Ne, 
nego želim reći da ono što neznabošci žrtvuju, žrtvuju 
demonima, a ne Bogu. A ja ne želim da vi imate išta s 
demonima. 21  Ne možete piti iz Jehovine čaše i iz 
demonske čaše. Ne možete jesti s “Jehovinog stola” i s 
demonskog stola.”

Pavao govori braći koja jedu žrtveno meso da "bježe od 
idolopoklonstva." To je zbog svih prethodnih primjera Izraelaca koji su 
umrli jer nisu slijedili ovaj savjet i naravno da su jako loše prošli. Ovi 
primjeri jasno pokazuju da je idolopoklonstvo opasno. 
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Za?m govori o Gospodnjoj večeri i žrtvama Izraela i uspoređuje to s 
mesom žrtvovanom idolima koje su ta braća jela. Opet jasno kaže da 
idoli nisu ništa, ali onda kaže da oni možda nesvjesno sudjeluju u "stolu 
demona". Jes? meso žrtvovano idolima koje se prodaje u mesnici nije 
isto što i jes? meso žrtvovano idolima usred idolopokloničke ceremonije 
i poganskog hrama. Pavao želi da razmišljaju o ?m stvarima. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 10:14-22)

Pavao bi cijepljenima rekao da se čuvaju idolopoklonstva. Pokazao bi im 
primjer svih Izraelaca koji su umrli u pus?nji. Tada bi im rekao da cjepivo 
kao tretman samo po sebi nije ništa, ali da nesvjesno možda sudjeluju u 
“stolu demona”. Pavao bi ovdje sigurno upotrijebio argument sličan 
onom onih koji se ne cijepe, a već sam gore objasnio zašto upravo to radi 
kada govori o mesu žrtvovanom idolima. Ali on to ne bi predstavio kao 
pravilo koje treba slijedi? kao što nije učinio u izvornoj primjeni. On bi 
samo pokušavao učini? ih sigurnima u ono što čine, jer je ovo pitanje 
zaista važno i u pitanju je naš odnos s Bogom.

Nisu sva cjepiva ista ni? se sastoje od iste tvari. Cijepljeni bi trebali dobro 
istraži? i dobro razmisli? što rade. To nije beznačajna stvar i kazna za 
idolopoklonstvo koju su dobili stari Izraelci trebala bi natjera? one koji se 
odluče na cijepljenje da dobro razmisle o ovim stvarima.

1. Korinćanima 10:23, 24

“23 Sve je dopušteno, ali nije sve korisno. Sve je dopušteno, 
ali nije sve za izgrađivanje. 24 Neka nitko ne misli na svoju 
korist, nego na korist drugih.”

Ovdje Pavao govori onima koji jedu meso koje je dopušteno jes?, ali 
moraju ozbiljno procijeni? ono što rade i uvjeri? se u to. Tada se jasno 
stavlja do znanja da samo zato što je nešto dopušteno ne znači da je i 
najbolje. Nadalje, u svemu moramo traži? “dobro drugih” najprije. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 10:23-24)

Pavao bi onima koji su cijepljeni rekao da imaju pravo na cijepljenje. Ali 
to pravo ne znači da je cijepljenje najbolje. Također bi ih podsje?o da je 
važan učinak na drugu braću u skupš?ni.

1. Korinćanima 10:25-30
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“25  Jedite sve meso koje se prodaje na tržnici. Nema 
potrebe da išta ispitujete kako biste umirili svoju savjest 
26 jer “Jehovi pripada zemlja i sve što je na njoj”. 27 Pozove 
li vas neki nevjernik na obrok i vi se želite odazvati, jedite 
sve što se stavi pred vas i nemojte ništa ispitivati da biste 
umirili svoju savjest. 28 Ali ako vam netko kaže: “Ovo je bilo 
žrtvovano idolima”, nemojte to jesti radi onoga koji vam je to 
rekao i radi savjesti. 29 Pritom ne mislim na vašu savjest, 
nego na savjest onog drugog. Jer zašto da nečija savjest 
osuđuje moju slobodu? 30 Ako jedem i pritom zahvaljujem 
Bogu, zašto da se o meni loše govori zbog hrane za koju 
zahvaljujem Bogu?"

Ovdje Pavao pita što bi brat trebao učini? ako mu se da jes? meso 
žrtvovano idolima, kupljeno u mesnici. Može se jes? bez problema, ali 
ako mu neko kaže da je žrtvovan idolima, neka ga ne jede. Razlog je 
savjest brata koji ne jede meso.

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 10:25-30)

Pavao bi rekao cijepljenoj braći da se mogu cijepi? čime god žele. Ali ako 
im neka braća pokažu da cjepiva mogu bi? povezana s idolopoklonstvom 
i demonima, trebali bi se suzdrža? barem pred drugima. Odnosno, 
cijepljeni se ne bi trebali hvali? da su cijepljeni pred braćom koja to 
doživljavaju kao grijeh savjes?.

1. Korinćanima 10:31-33

“31 Dakle, bilo da jedete, bilo da pijete, bilo da što drugo 
činite, sve činite Bogu na slavu. 32  Ne budite kamen 
spoticanja ni Židovima, ni Grcima, ni Božjoj skupštini. 33 I ja 
nastojim svima ugoditi u svemu, ne misleći na svoju korist, 
nego na korist mnogih, kako bi bili spašeni.”

Ovdje Pavao govori onima koji jedu meso da je sve na slavu Božju. Nije 
važno radi li se o jelu, piću ili nečem drugom poput cijepljenja, moramo 
"izbjegava? da drugima postanemo kamen spo?canja.". "Korist" koju 
trebamo traži? jest ona koja je u korist naše braće. 

Primjena na temu cijepljenja (1. Korinćanima 10:31-32)

Pavao bi podsje?o cijepljene da ne smiju izazva? spo?canje 
necijepljenih. Važna stvar je slava našeg Boga, a ne njihove osobne ideje. 
Oni uvijek moraju razmišlja? o koris? necijepljenih u skupš?ni, a ne o 
vlas?toj koris?.
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Koje su ključne ideje koje možemo izvući iz ovog biblijskog dijela?

✓ NECIJEPLJENI TREBAJU IZBJEGAVATI POTPUNO POVJERENJE U 
SEBE, IDOLOPOKLONSTVO SE MOŽE KRITI U NJIHOVIM 
OSOBNIM IZBORIMA (1. KORINĆANIMA 10:12-14) 

✓ ČOVJEK SE SE PAZITI DA NE SUDJELUJE ZA STOLOM DEMONA. 
(1. KORINĆANIMA 10:15-22) 

✓ CIJEPLJENI IMAJU PRAVO CIJEPITI SE, ALI OSTVARIVANJE TOG 
PRAVA NE ZNAČI DA JE TO NAJBOLJE. (1. KORINĆANIMA 10:23) 

✓ CIJEPLJENI NEKA TRAŽE KORIST NECIJEPLJENIH. (1. ORINĆANIMA 
10:24) 

✓ CIJEPLJENI SE MOGU BEZ PROBLEMA CIJEPITI, ALI SE OVIM NE 
SMIJU HVALITI PRED BRAĆOM KOJA NISU CIJEPLJENA. (1. 
 ORINĆANIMA 10:25-28) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI MORAJU POŠTOVATI SAVJEST 
NECIJEPLJENIH (1. KORINĆANIMA 10:29-30) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI MORAJU IZBJEGAVATI SPOTICANJE 
NECIJEPLJENIH (1. KORINĆANIMA 10:31-32) 

✓ VAŽNO JE USKLADITI SE S BOŽJIM MJERILIMA, A NE S NAŠIM 
OSOBNIM IDEJAMA (1. KORINĆANIMA 10:33) 

U ovom 10. poglavlju Pavao također govori o skupini onih koji su jeli 
meso jer se čini da su oni bili većina u zajednici u Korintu. Isto tako, 
načela koja on postavlja ne vrijede samo za cijepljenu braću, već i za 
necijepljenu braću budući da su recipročna. Bez obzira na to što odlučili, 
svi moramo poš?va? druge i odnosi? se prema njima s ljubavlju. 
Poš?va? i volje? znači ne vrši? pri?sak ili ismijava? druge zbog njihovih 
osobnih odluka.

ARGUMENT RIMLJANIMA 14
Iako sam već raspravljao o nekim općim značajkama ovog poglavlja kao 
uvod, analizirat ću ga na is? način kao 1. Korinćanima 8 i 10 kako bih 
vidio druge detalje. Ovdje također vidimo da je postojalo isto pitanje 
hrane ponuđene idolima koje je usporedivo s cijepljenjem.
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Rimljanima 14:1-4 
“14 Prigrlite onoga tko je nezreo u vjeri, ali nemojte nikoga 
osuđivati zato što vam se mišljenja razlikuju. 2 Onaj tko ima 
jaku vjeru jede sve, a onaj tko je nezreo u vjeri jede samo 
povrće. 3 Onaj tko sve jede ne smije s prezirom gledati na 
onoga tko ne jede sve, a onaj tko ne jede sve ne smije 
osuđivati onoga tko sve jede jer je njega Bog prigrlio. 4 Tko 
si ti da osuđuješ tuđeg slugu? Njegov gospodar odlučuje 
hoće li on stajati ili pasti. A stajat će jer ga Jehova može 
podržati.”

Pavao započinje govoreći braći u Rimu da bi trebali “primi? ili prihva??”  
brata koji ne želi jes? isto kao i oni, bez donošenja odluka umjesto njih. 
Također kaže onima koji jedu meso prineseno na žrtvu da “ne preziru” 
svoju braću koja to ne jedu. Isto govori i onima koji ne žele jes?. Ovdje 
jasno kaže da poš?vanje savjes? mora bi? obostrano i također naglašava 
da ne smiju jedni druge osuđiva?. 

Primjena u vezi s cijepljenjem (Rimljanima 14:1-4)

Da je Pavao s nama rekao bi onima koji su cijepljeni da ne preziru svoju 
necijepljenu braću. Poručio bi i necijepljenima da ne preziru cijepljene. 
Rekao bi im da nitko ne bi trebao donosi? odluke umjesto drugih u ?m 
osobnim stvarima i da ne osuđuju jedni druge u ?m stvarima.

Rimljanima 14:5-12

“5 Netko smatra da je jedan dan važniji od drugoga, a drugi 
smatra da su svi dani jednaki. Neka svatko bude posve 
uvjeren u svoje mišljenje. 6  Tko drži određeni dan, čini to 
radi Jehove. I tko jede, jede radi Jehove jer zahvaljuje Bogu. 
A tko ne jede, ne jede radi Jehove, a i on zahvaljuje Bogu. 
7 Nitko od nas ne živi samo za sebe i nitko ne umire samo 
za sebe. 8 Jer ako živimo, živimo za Jehovu, i ako umiremo, 
umiremo za Jehovu. Dakle, bilo da živimo bilo da umiremo, 
Jehovi pripadamo.+ 9 Za tu svrhu Krist je umro i ponovno 
oživio, da bi mogao biti Gospodar i nad mrtvima i nad 
živima. 10  Zašto onda ti osuđuješ svog brata? Zašto s 
prezirom gledaš na svog brata? Pa svi ćemo stati pred 
Božju sudačku stolicu. 11  Jer pisano je: “‘Zaklinjem se 
samim sobom’, kaže Jehova, ‘svako će se koljeno prignuti 
preda mnom i svaki će jezik javno priznati da sam ja Bog.’” 
12 Dakle, svatko će od nas za sebe položiti račun Bogu.”
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Ovdje Pavao daje primjer dvojice kršćana koji su u svom umu uvjereni u 
dvije različite ideje. Onaj koji “jede” i onaj koji “ne jede” žele jednako 
služi? Bogu i žele čini? isto u drugim pitanjima savjes?. Odluke obiju 
skupina nastoje zadovolji? Boga, i zapravo je Isus Krist “Gospodar nad 
svim.” Pavao im kaže da je, s obzirom na to, smiješno da mi “sudimo 
jedni drugima” u ovim stvarima. Jedini kome bismo trebali “da? račun” 
je Bog. 

Primjena u odnosu na cijepljenje (Rimljanima 14:5-12)

Da je Pavao ovdje, rekao bi braći da onaj tko se cijepi vjeruje da je to 
Bogu drago, a onaj tko se ne cijepi također vjeruje da je Bogu drago. 
Obojica su uvjereni i čine to za Boga. Smiješno je onda da jedni na druge 
gledamo s visoka. Ne trebamo ni osuđiva? jedni druge jer smo svi braća i 
Kristovi smo.

Rimljanima 14:13-18

“13 Zato nemojmo više osuđivati jedni druge. Umjesto toga, 
čvrsto odlučite da nećete činiti ništa zbog čega bi se vaš brat 
mogao spotaknuti ili zastraniti. 14  Znam i uvjeren sam u 
Gospodinu Isusu da ništa samo po sebi nije nečisto. Jedino 
ako netko nešto smatra nečistim, onda je to njemu nečisto. 
15 A ako uznemiravaš svog brata onim što jedeš, više ne 
postupaš po ljubavi. Nemoj svojom hranom upropastiti 
onoga za koga je Krist umro. 16 Dakle, nemojte dopustiti da 
se loše govori o vašim dobrim djelima. 17  Jer Božje 
kraljevstvo nema veze s jelom i pićem, nego s pravednošću, 
mirom i radošću po svetom duhu. 18 Tko tako robuje Kristu, 
ugađa Bogu, a i ljudi ga cijene.”

Ovdje Pavao govori Rimljanima da osim toga da “ne osuđuju jedni 
druge” moraju bi? odlučni da ne stavljaju “kamen spo?canja” pred 
braću. To je ista ideja koju smo već vidjeli u 1. Korinćanima. 

Za?m im kaže da kada netko nešto smatra oskvrnjenim onda "za njega je 
tako." Ova se ideja također spominje u poslanici Korinćanima. On im 
govori da ako brat ne želi jes? jer smatra da to nije u redu, onda je 
stvarno pogrešno da jede zbog njegove vlas?te savjes?. Za?m opet 
spominje da brat može bi? “uništen” ako je pod pri?skom da učini nešto 
što ne želi i on popus?. Zapravo, ako ne obraćaju pažnju na savjest brata, 
to bi govorilo vrlo loše o njima. 

Primjena u vezi s cijepljenjem (Rimljanima 14:13-18)
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Pavao bi rekao braći da pokušaju ne stavlja? “kamen spo?canja” pred 
necijepljene. Također bi im objasnio da ako je za necijepljenog brata 
cjepivo onečišćeno i loše, onda je stvarno za tog brata cjepivo loše. 
Cijepljenima bih ja rekao da mogu "uniš?? brata" ako ga pri?snu da se 
cijepi i on popus?. 

To bi vrlo loše govorilo o cijepljenoj braći ako vrše pri?sak na druge i 
inzis?raju na uvjeravanju drugih u svoje ideje. “Kraljevstvo Božje” ima 
veze s “Pravdom, mirom i sve?m Duhom" ne sa stavovima o 
medicinskim tretmanima. Time bih naglasio da pri?sak na druge nije 
pravedan, ne doprinosi miru i, naravno, ide pro?v Duha Božjega. 

Rimljanima 14:19-23

“19 Zato nastojmo promicati mir i međusobno se izgrađivati. 
20 Ne razarajte Božje djelo zbog hrane! Istina, sva je hrana 
čista, ali štetno je kad čovjek jede neku hranu i time druge 
navodi na spoticanje. 21 Najbolje je ne jesti meso i ne piti 
vino i ne činiti ništa zbog čega bi se tvoj brat mogao 
spotaknuti. 22 Ono u što si uvjeren neka ostane između tebe 
i Boga. Sretan je onaj tko ne osuđuje samog sebe zbog 
onog što je odlučio učiniti. 23 Ali ako se dvoumi, a ipak jede, 
već je osuđen jer ne jede iz uvjerenja. A sve što se ne čini iz 
uvjerenja, grijeh je.”

Pavao zaključuje poglavlje podsjećajući braću u Rimu da nastave “teži5 
za mirom” a ne stvara? podjele oko ?h osobnih pitanja. Kaže im da će 
tko god pokuša uvjeri? druge “ruši5 Božje djelo” to jest, djelovali bi 
pro?v Jehovinog nauma. Također im ponovno kaže da, ako je jedenje tog 
mesa loše za brata, onda jest, čak i ako mi vjerujemo da nije.

To je toliko važno da im čak govori da ako ovo šte? drugima, ne trebaju 
to čini? pred njima. Završava govoreći im da ako brat ne želi jes? i na 
kraju jede jer je bio natjeran na to, taj brat je počinio “grijeh”. Taj je 
grijeh nastao ?me što su išli pro?v svoje savjes?.

Primjena u odnosu na cijepljenje (Rimljanima 14:19-23)

Pavao bi rekao cijepljenima da pokušaju “teži? za mirom” a ne stvara? 
podjele po pitanju cjepiva. Također bi im rekao “ne rušite” djelo Božje. 
Kad bi cijepljeni pokušavali uvjeri? i natjera? necijepljene na popuštanje, 
bili bi pro?v božanske svrhe. Također bi ih podsje?o da ako necijepljeni 
brat smatra da je cjepivo loše, onda se ne treba cijepi? jer bi to bilo jako 
loše. Taj brat "zgriješio bi ako to učini." Nije bitno vjerujemo li da je 
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cjepivo dobro, ako za drugoga nije dobro i natjeramo ga da popus?, 
natjerat ćemo ga na grijeh. 

Koje su ključne ideje koje možemo izvući iz ovog biblijskog dijela?

✓ PO PITANJU CIJEPLJENJA NE TREBAMO DONOSITI ODLUKE 
UMJESTO DRUGIH, TREBAMO POŠTOVATI JEDNI DRUGE 
(RIM 14:1) 

✓ NE SMIJEMO JEDNI DRUGE PREZIRATI PO PITANJU CIJEPLJENJA 
MEĐU BRAĆOM NITI MEĐUSOBNO SUDITI JEDNI DRUGIMA 
(RIM 14:2-4) 

✓ AKO KRŠĆANIN DONOSE ODLUKU O TOME HOĆE LI SE CIJEPITI 
ILI NE, I TO ČINI UZIMAJUĆI U OBZIR BOGA, NE SMIJEMO NI NA 
KOJI NAČIN UTJECATI NA NJEGOVU ODLUKU ILI GA POKUŠATI 
NAVESTI NA PROMJENU MIŠLJENJA IZ PREZIRA PREMA 
NJEGOVOM NAČINU RAZMIŠLJANJA (RIM 14:5-11) 

✓ TREBAMO BITI ZABRINUTI ZA VLASTITE IZBORE, A NE ZA IZBORE 
DRUGIH (RIM 14:12) 

✓ TREBAMO PAZITI DA BRAĆU KOJA SE NE CIJEPE NE SPOTIČEMO 
(RIM 14:13.21) 

✓ AKO BRAT VJERUJE DA JE CJEPIVO LOŠE, TO JE UISTINU LOŠE ZA 
NJEGA A AKO POPUSTI, GRIJEŠI (RIM 14:14,20,21,23) 

✓ ONAJ TKO INZISTIRA NA UVJERAVANJU NECIJEPLJENOG BRATA 
DA SE CIJEPI NE POKAZUJE LJUBAV I MOŽE NA KRAJU UNIŠTITI 
BRATA (RIM 14:15) 

✓ AKO BRAT USTRAJE I USPIJE NATJERATI DRUGE DA PRIHVATE 
CJEPIVO, ČINI NEŠTO POGREŠNO I VRIJEDNO KRITIKE 
(RIM 14:16). 

✓ ONAJ TKO USTRAJE U UVJERAVANJU DRUGOGA RADI PROTIV 
PRAVEDNOSTI, MIRA I DUHA BOŽJEGA (RIM 14:17-18). 

Iako se čini da Pavao govori onima koji jedu meso, a usporedno i onima 
koji su cijepljeni, moramo zaključi? da sve što kaže vrijedi obostrano za 
svu braću, bez obzira na njihov osobni stav.

CIJEPLJENJE I LJUDSKE VLASTI
Nakon pregleda publikacija naše Organizacije, 1. Korinćanima 8 i 10 i 
Rimljanima 14, potpuno je jasno da brat koji smatra pogrešnim cijepi? 
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se i podlegne pri?sku da se cijepi, GRIJEŠI pro?v Jehove. Jasno je i da ne 
treba popušta? kako ne bi zaprljao svoju savjest.

Što bi se onda dogodilo da nam neka vlast naredi ili pokuša pri?snu? da 
se cijepimo, a mi to ne želimo učini??

Ovo je izuzetno jednostavno za svakog Jehovinog svjedoka. Ci?rali bismo 
Isusa iz sjećanja, kako kaže:  "Podajte caru carevo, a Bogu Božje" (Matej 
22:21). Očito je da se moramo vodi? svojom savješću i ne griješi? pro?v 
Boga. Možda bismo također ci?rali Petra iz Djela apostolskih 5:29: 
"Moramo se više pokorava? Bogu nego ljudima." No, bez obzira na 
biblijski citat koji odaberemo, više je nego jasno da se moramo 
pokorava? svojoj savjes?, a ne vladajućim vlas?ma. 

Kada se suočimo s nepravednim zakonom, možemo koris?? resurse kao 
što su pokretanje pravnog sudskog spora ili sudski postupak da branimo 
svoja prava zaš?ćena Ustavom bilo koje zemlje. Apostol Pavao, kada su 
službenici prema njemu nepravedno postupali, u nekoliko je navrata 
pribjegao rimskim zakonima kada su mu bili naklonjeni. (Djela 16:37-39; 
25:10-12) Ovo nam ostavlja presedan koji je naša Organizacija uvijek 
koris?la kada vlade od nas traže stvari koje pripadaju Bogu. Imamo 
bezbroj časopisa koji govore o tome ?jekom desetljeća na našoj stranici.

Na primjer, Kula stražara od 1.11.1990 u temi „Naša rela?vna podložnost 
višem vlas?" ima jako dobar članak i vrijedi ga pročita?. 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1990806

Ispod podteme "Rela?vna podložnost" paragraf 10 kaže:

“10 Budući da su Jehovini svjedoci podložni ljudskoj vlasti, 
zašto su Franz Reiter i toliki drugi patili kao oni? Zato što je 
naša podložnost relativna, a autoritet ne shvaća uvijek da 
postoje biblijski postavljena ograničenja onoga što može 
zahtijevati. Ako vlast zahtijeva nešto što vrijeđa 
školovanu kršćansku savjest, ide preko svoje Bogom 
dane granice. Isus je to naznačio kad je rekao: “Vrati . . . 
Carevo caru, a Božje Bogu." (Matej 22:21) Kada Cezar 
zahtijeva ono što pripada Bogu, moramo priznati da 
„Bog ima prioritetno pravo“.

Jasno je da za našu Organizaciju vlade nisu iznad kršćanske savjes?. 
Paragraf 12 dodaje: 
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“12 Božje sluge uvijek su znale da postoje granice 
podložnosti koju savjesno duguju višim vlastima. Otprilike u 
vrijeme kada je Mojsije rođen u Egiptu, faraon je zapovjedio 
dvjema hebrejskim babicama da pobiju sve novorođene 
hebrejske dječake. Primalje su ipak sačuvale bebe na 
životu. Jesu li pogriješili što nisu poslušali faraona? Ne, oni 
su slijedili svoju Bogom danu savjest, i Bog ih je 
blagoslovio za to. (Izlazak 1:15-20) Kad je Izrael bio u 
progonstvu u Babilonu, Nabukodonozor zahtijevao da se 
njegovi dužnosnici, uključujući Hebreje Šadraha, Mešaha i 
Abednega, poklone pred kipom koji je postavio na ravnicu 
Dura. Trojica Hebreja su to odbila. Jesu li bili u krivu? Ne, 
budući da bi slijeđenje kraljeve zapovijedi značilo 
nepoštivanje Božjeg zakona.—Izlazak 20:4, 5; Danijel 
3:1-18.”

Potpuno je jasno da čak i ako vlade pokušaju prisili? ljude na cijepljenje, 
za očekiva? je da oni koji cijepljenje vide kao lošu stvar neće popus?? ili 
izda? svoju savjest. Ne kažem to ja, Biblija i mnoge naše publikacije to 
jasno govore, kao što može vidje? svatko tko pogleda online knjižnicu 
naše stranice.

SAŽETAK BIBLIJSKOG STANOVIŠTA O 
CIJEPLJENJU
Jasno sam rekao da se odluka o cijepljenju može savršeno usporedi? s 
jedenjem "mesa žrtvovanog idolima.” Svaki kršćanin ima pravo odluči? i 
to ne treba dovodi? u pitanje. Svi biblijski tekstovi koji govore o 
problemu žrtvovanog mesa mogu se primijeni? na cijepljenje. 

Ovdje ću stavi? neke od zaključaka koji se mogu dobi?, kao sažetak, iz 
gore analiziranih biblijskih dijelova. Iz analize koju smo napravili jasno je 
da se Biblija bavi mnogim različi?m situacijama i problemima koji bi se 
mogli pojavi? u slučaju pandemije i izbora medicinskih tretmana. Ako 
netko vjeruje da nam Biblija ne daje nikakve smjernice o ovim pitanjima, 
neka je ponovno pročita.

✓ NIJE VAŽNO CIJEPITI SE ILI NE, VAŽNO JE POKAZATI LJUBAV 
PREMA BRAĆI. (1. KORINĆANIMA 8:1-3) 
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✓ TO DA LI SMO CIJEPLJENI ILI NECIJEPLJENI NAS NE ČINI BOLJIMA 
PRED BOGOM. (1. KORINĆANIMA 8:8-9) 

✓ IMA BRAĆE KOJA SE CIJEPE I NJIHOVO JE OSOBNO PRAVO NA TO. 
(1. KORINĆANIMA 8) 

✓ IMA BRAĆE KOJA SE NE CIJEPE I NJIHOVO JE OSOBNO PRAVO NA 
TO. (1. KORINĆANIMA 8) 

✓ AKO BRAT KOJI SE NE CIJEPI NA KRAJU POPUSTI I TO UČINI, 
PRLJA SVOJU SAVJEST. (1. KORINĆANIMA 8,11-12) 

✓ ONI KOJI SE CIJEPE MORAJU BITI JAKO OPREZNI DA NE 
SPOTAKNU ONE KOJI SE NE CIJEPE. (1. KORINĆANIMA 8:13) 

✓ BRAĆA KOJA SE NE CIJEPE SU OSJETLJIVIJA NA OVO OD ONIH 
KOJI SE CIJEPE. (1. KORINĆANIMA 8:9) 

✓ BILO BI NEISPRAVNO DA SE BRAT KOJI SE ODLUČI NA CIJEPLJENJE 
HVALI OVIM PRED DRUGIMA. (1. KORINĆANIMA 8:10) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA NE SMIJU KORISTITI SVOJ AUTORITET, 
ZNANJE ILI ISTAKNUTOST KAKO BI IZVRŠILI PRITISAK I NATJERALI 
NECIJEPLJENU BRAĆU DA POPUSTE. (1. KORINĆANIMA 8:10) 

✓ AKO CIJEPLJENI BRAT PRITISKA NECIJEPLJENOG BRATA I TJERA 
GA NA POPUŠTANJE, GRIJEŠIO BI PROTIV BRATA I KRISTA. 
(1. KORINĆANIMA 8:12) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA KOJA NAVODE NECIJEPLJENU BRAĆU DA SE 
CIJEPE UNIŠTAVAJU OVU BRAĆU. (1. KORINĆANIMA 8:11) 

✓ CIJEPLJENA BRAĆA KOJA NE POŠTUJU SVOJU NECIJEPLJENU 
BRAĆU NE POSTUPAJU S LJUBAVLJU I ŠTETE SAVJESTI SVOJE 
BRAĆE. (1. KORINĆANIMA 8:12) 

✓ NIJE VAŽNO KOLIKO ZNANJA CIJEPLJENA BRAĆA MISLE DA 
IMAJU, VAŽNA JE LJUBAV PREMA NECIJEPLJENOJ BRAĆI. (1. 
 ORINĆANIMA 8:1-3) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI TREBAJU IZBJEGAVATI POTPUNO 
VJEROVANJE U SEBE, JER IDOLOPOKLONSTVO MOŽE BITI 
SKRIVENA ZAMKA. (1. KORINĆANIMA 10:12-14) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI NE SMIJU SUDJELOVATI ZA STOLOM 
DEMONA. (1. KORINĆANIMA 10:15-22) 
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✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI IMAJU PRAVO NA CIJEPLJENJE, ALI 
OSTVARIVANJE TOG PRAVA NE ZNAČI DA JE TO NAJBOLJE. 
(1. KORINĆANIMA 10:23) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI MORAJU TRAŽITI KORIST NECIJEPLJENIH. 
(1. KORINĆANIMA 10:24) 

✓ CIJEPLJENI SE MOGU BEZ PROBLEMA CIJEPITI, ALI SE OVIM NE 
SMIJU HVALITI PRED BRAĆOM KOJA NISU CIJEPLJENA. 
(1. KORINĆANIMA 10:25-28) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI MORAJU POŠTOVATI SAVJEST ONIH KOJI 
NISU CIJEPLJENI (1. KORINĆANIMA 10:29-30) 

✓ ONI KOJI SU CIJEPLJENI MORAJU IZBJEGAVATI DA BUDU 
SPOTICANJE NECIJEPLJENOJ BRAĆI. (1. KORINĆANIMA 10:31-32) 

✓ VAŽNO JE PRIDRŽAVATI SE BOŽJIH PRAVILA, A NE NAŠIH 
OSOBNIH IDEJA. (1 KORINĆANIMA 10:33) 

✓ PO PITANJU CIJEPLJENJA NE TREBAMO DONOSITI ODLUKE 
UMJESTO DRUGIH, TREBAMO POŠTOVATI JEDNI DRUGE 
(RIM 14:1) 

✓ NE SMIJEMO PREZIRATI JEDNI DRUGE PO PITANJU CIJEPLJENJA 
MEĐU BRAĆOM NITI SUDITI JEDNI DRUGIMA. 
(RIMLJANIMA 14:2-4) 

✓ AKO KRŠĆANIN DONOSI ODLUKU HOĆE LI SE CIJEPITI ILI NE, I TO 
ČINI UZIMAJUĆI U OBZIR BOGA, NE SMIJEMO SE MIJEŠATI U 
NJEGOVU ODLUKU NITI GA POKUŠAVATI NAVESTI NA PROMJENU 
MIŠLJENJA IZ PREZIRA PREMA NJEGOVOM NAČINU 
RAZMIŠLJANJA. (RIM 14:5-11) 

✓ MORAMO SE BRINUTI ZA VLASTITE IZBORE, A NE ZA IZBORE 
DRUGIH (RIM 14:12) 

✓ MORAMO ODLUČITI NE SPOTAĆI BRAĆU KOJA SE NE CIJEPE 
(RIM 14:13.21) 

✓ AKO BRAT VJERUJE DA JE CJEPIVO LOŠE, TO JE UISTINU LOŠE ZA 
NJEGA A AKO POPUSTI, GRIJEŠI (RIM 14:14,20,21,23) 

✓ ONAJ TKO INZISTIRA NA UVJERAVANJU NECIJEPLJENOG BRATA 
DA SE CIJEPI NE POKAZUJE LJUBAV I MOŽE ZAVRŠITI TIME DA 
UNIŠTI BRATA. (RIMLJANIMA 14:15) 

/58 354



✓ MOŽDA NEKI BRAT VJERUJE DA JE CJEPIVO LOŠE. AKO DRUGI 
BRAT INZISTIRA NA PROMICANJU SVOG GLEDIŠTA O CJEPIVIMA I 
USPI GOVORENJE EVA NATJERATI DRUGE DA POPUSTE DA 
PRIHVATE CJEPIVO, RADI NEŠTO POGREŠNO I TREBA GA 
ISPRAVITI. (ROM 14:16) 

✓ ONAJ TKO INZISTIRA DA DRUGOGA UVJERI, RADI PROTIV 
PRAVDE, MIRA I DUHA BOŽJEGA (RIM 14:17-18) 

Što se ?če onoga što bismo trebali učini? ako ljudske vlas? pokušaju 
prisili? kršćanina koji ne želi da se cijepi, čak i najmanji od naše braće 
može odgovori?, kao što sam pokazao gore.
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PROBLEMI TIJEKOM PANDEMIJE
Draga braćo iz Vodećeg ?jela, već sam ranije objasnio kakvo je biblijsko 
gledište o cijepljenju. Također sam pokazao da je neutralnost u pogledu 
medicinskih tretmana nešto što naše publikacije desetljećima jasno 
podučavaju.

Osim toga, spomenuo sam vam da sam se iz osobnih razloga odlučio ne 
cijepi?. Također sam vam pokazao da, u mom slučaju i u slučaju sve 
druge braće koja se ne cijepe, na ovaj ili onaj način uvijek postoje 
biblijska načela uključena u tu poziciju. To je očito stav savjes?.

Nakon što sam analizirao sve te priče i biblijske dijelove, želio bih vam 
postavi? nekoliko pitanja.

Što biste mislili o meni da sam pokušao uvjeri? drugu braću u svoje 
osobne ideje o cijepljenju? Što biste mislili o meni kad bih prezirao braću 
koja se cijepe i smatrao ih neduhovnima? Što biste pomislili kada bih, 
zbog njihovih medicinskih odluka, doveo u pitanje lojalnost Jehovi ove 
braće?

Vjerojatno biste u svjetlu ovoga uzeli Rimljanima 14. poglavlje i pročitali 
mi ono što sam već objasnio.

Rimljanima 14:1-10

“14 Prigrlite onoga tko je nezreo u vjeri, ali nemojte nikoga 
osuđivati zato što vam se mišljenja razlikuju. 2 Onaj tko 
ima jaku vjeru jede sve, a onaj tko je nezreo u vjeri jede 
samo povrće. 3  Onaj tko sve jede ne smije s prezirom 
gledati na onoga tko ne jede sve, a onaj tko ne jede sve ne 
smije osuđivati onoga tko sve jede jer je njega Bog prigrlio. 
4  Tko si ti da osuđuješ tuđeg slugu? Njegov gospodar 
odlučuje hoće li on stajati ili pasti. A stajat će jer ga Jehova 
može podržati.
5 Netko smatra da je jedan dan važniji od drugoga, a drugi 
smatra da su svi dani jednaki. Neka svatko bude posve 
uvjeren u svoje mišljenje. 6  Tko drži određeni dan, čini to 
radi Jehove. I tko jede, jede radi Jehove jer zahvaljuje 
Bogu. A tko ne jede, ne jede radi Jehove, a i on 
zahvaljuje Bogu. 7 Nitko od nas ne živi samo za sebe i 
nitko ne umire samo za sebe. 8  Jer ako živimo, živimo za 
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Jehovu, i ako umiremo, umiremo za Jehovu. Dakle, bilo da 
živimo bilo da umiremo, Jehovi pripadamo. 9 Krist je umro i 
oživio upravo zato da bude Gospodar i mrtvima i živima.  
10  Zašto onda ti osuđuješ svog brata? Zašto s prezirom 
gledaš na svog brata? Pa svi ćemo stati pred Božju sudačku 
stolicu.”

Bez sumnje biste naveli usporedbu između jedenja “stvari žrtvovanih 
idolima” i cijepljenja. Pokušali biste me urazumi? da ne trebam osuđiva? 
druge i vjerojatno biste ci?rali časopis Watchtower koji sam gore ci?rao. 
Rekli bi mi "onaj tko jede čini to za Jehovu," odnosno onaj tko se cijepi 
čini to uvjeren da se š??. 

Is?ni za volju, bili bi apsolutno u pravu kad bi mi sve to rekli, jer kada bih 
braću koja se cijepe smatrao idolopoklonicima i grešnicima, podijelio bih 
zajednicu. 

Zapravo, sigurno biste mi rekli kao što 4. s?h kaže: "Tko si ? da sudiš 
tuđem sluzi”? I cijenio bih kad biste mi sve to rekli, jer kad bih pokušao 
prisili? druge da me oponašaju, GRIJEŠIO bih i TREBAO BIH BITI 
ISPRAVLJEN. 

Želim ponovi? ovu ideju jer je vrlo važna.

✓ AKO BIH POKUŠAVAO PRISILITI DRUGE DA ME IMITIRAJU, 
GRIJEŠIO BIH I TREBALO BI ME ISPRAVITI. 

Grijeh bi bio pro?v Jehove i njegove Riječi, pro?v Isusa Krista i pro?v 
braće.

Vaša bi dužnost bila da me ispravite, budući da je to ono što Galaćanima 
piše da treba učini?. 6:1 koje sam već ci?rao:

Galaćanima 6:1

“6  Braćo, ako tko nenamjerno pogriješi, vi koji ste 
duhovni pomažite mu u duhu blagosti da se vrati na pravi 
put. Ali pritom pazite na sebe da i sami ne dođete u 
iskušenje.”

Ali u stvarnos?, braćo draga, ja nisam podbacio. Ostao sam na svom 
mjestu unatoč tome što imam vlas?to mišljenje. Među?m, žalim što 
vam moram reći da NISTE OSTALI NA SVOM MJESTU.

POGRIJEŠILI ste i počinili ste VELIKI GRIJEH. Zapravo, grijesi koji su 
počinjeni toliko su ozbiljni da ih se ne može ignorira?. Ispravno bi bilo da 
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se ? vaši ozbiljni grijesi riješe putem pravosudnog odbora, kako ću 
kasnije pokaza?.

Od sada ću pruži? dokaze za ono što govorim, a koji se mogu provjeri? 
od strane svakoga tko ih želi vidje?. Ti dokazi trebali bi se koris?? u 
odboru koji bi trebao bi? formiran kako bi se pozabavio onim što ste 
učinili.
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ŠTA STE RADILI ZA VRIJEME 
PANDEMIJE COVID-19
Opet želim napomenu? da ne govorim o mo?vima ili namjerama. Ako 
moram da? svoje mišljenje, vjerujem da ste se ponašali misleći da činite 
pravu stvar i prevarili ste se. Ali to, kao što ćemo kasnije vidje?, nije 
najvažnije.

Sada ću govori? o ČINJENICAMA koje su LAKO PROVJERLJIVE. Ove 
činjenice može vidje? svatko tko promatra Ažuriranja koja ste izdali i 
razne programe koji su javno dostupni na JW stranici.

Kontekst ovih ažuriranja važan je za razumijevanje ozbiljnos? onoga što 
se dogodilo. U 2021. godini mediji su svakodnevno bombardirali ljude da 
se cijepe usred pandemije COVID-19. Mediji su rekli da su cjepiva 
“sigurna i učinkovita” unatoč tome što su im dato samo hitno odobrenje. 

Mnogi ljudi nisu bili svjesni štetnih učinaka ovih cjepiva i zapravo nisu 
mogli da? INFORMIRANI pristanak. Vlade su potpisale povjerljive 
ugovore s farmaceutskim tvrtkama i odbile otkri? klauzule. Mnogi su 
liječnici upozoravali na smrtonosnu opasnost cjepiva, dok su drugi na 
televiziji tvrdili da su bezopasna. Svaka osoba koja je imala drugačije 
mišljenje od onoga što su mediji iznosili bila je diskredi?rana i nazivana 
poricateljem i teore?čarom zavjere. Cilj je bio diskredi?ra? bilo koji 
alterna?vni tretman.

Svi se sjećamo da je atmosfera u svijetu bila nevjerojatno kontroverzna i 
da je najmudrije što se moglo učini? suočeni s kontroverzom bilo ne 
zauzima? strane. U skupš?nama koje sam poznavao otprilike 50% braće 
odlučilo se cijepi?, dok drugih 50% nije vjerovalo cjepivima i nije to 
željelo učini?. Među?m, može se reći u korist braće da nisam vidio 
nikakve borbe ili probleme s ovim PRIJE vaših ažuriranja. Braća, unatoč 
čvrs?m osobnim stavovima, nisu pokušavala prisili? druge da prihvate 
njihove ideje. To je bilo u skladu s biblijskim stavom i stavom 
Organizacije koji je bio vidljiv do travnja 2021.

Kao što sam ranije spomenuo, starješine su dobile pismo 
S-147_S_202104 u travnju. U točki 3, skupš?na je bila potaknuta da 
pročita sljedeće:

“3. Osobne odluke tijekom pandemije: u nekim dijelovima 
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svijeta vlade su počele stavljati cjepiva protiv COVID-19 na 
raspolaganje javnosti. Hoće li se netko odlučiti cijepiti je 
osobna odluka. (Gal. 6:5) Dakle, bilo bi lijepo poštovati 
osobnu odluku da svaki pojedinac čini na temelju svoje 
biblijski školovane savjesti, umjesto da pritiskamo 
nekoga da donese istu odluku koju smo mi donijeli.”

Ovo je pročitano s bine u svim Dvoranama Kraljevstva svijeta i bila je to 
ispravna poruka. Dakle, do travnja 2021. nitko nije smio vrši? pri?sak ili 
pokuša? uvjeri? druge da prihvate medicinske tretmane povezane s 
cijepljenjem. Stoga ćemo poče? od ovog datuma i ovog konteksta 
nadalje da pregledamo što ste radili u svakom od Ažuriranja.

Važno je da, kako bismo izvršili ovaj pregled, pregledamo dijelove ovog 
pisma pod naslovom:

- RAZLOZI KOJE NEKA BRAĆA NAVODE ZA NECIJEPLJENJE  

- ISPRAVAN STAV O CIJEPLJENJU 

Razumijevanje razloga koje neka braća imaju da se ne cijepe, i biblijskog 
stava o tom pitanju, ključno je za razumijevanje ozbiljnos? onoga što ste 
učinili. Sažetak zaključaka o cijepljenju koje smo izvukli iz 1. Korinćanima 
8, 10 i Rimljanima 14 svakako će nam pomoći u ovoj analizi.

- SAŽETAK BIBLIJSKOG GLEDIŠTA O CIJEPLJENJU

Molim vas, draga braćo, da pogledate vlas?to lice u “ogledalu Božje 
riječi” (Jakovljeva 1:23). 
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AŽURIRANJE 6-2021-SAMUEL FREDERICK 
HERD

 

h j p s : / / w w w. j w. o r g / e n / l i b ra r y / v i d e o s / # e n / m e d i a i t e m s /
StudioNewsReports/docid-702021079_1_VIDEO

Ovo ažuriranje predstavio je brat Herd i predstavljalo je početak 
problema. Dio koji nam je bitan za temu kojom se bavimo je u prvih 
nekoliko minuta. Ažuriranje počinje komentarom o tome kako se 
pandemija širi i prelazi ravno na stvar.

Četvrta rečenica kaže:

“U drugim dijelovima svijeta, cijepljenje je usporilo širenje 
virusa. Činimo sve što možemo kako bismo pomogli 
betelitima i drugim posebnim slugama s punim radnim 
vremenom da se cijepe ako to žele.”

Izraz “Cijepljenje je usporilo širenje virusa” je krajnje nepromišljena fraza 
izrečena u vrlo kontroverznom kontekstu. Kao što sam već rekao, u to su 
vrijeme postojali liječnici koji su govorili da cjepivo ne zaustavlja 
pandemiju i da umjesto da liječi, ljude čini bolesnima od stvari gorih od 
COVID-19. Mediji su rekli suprotno. 

U najmanju ruku, neutralna pozicija bi značila nezauzimanje strana i 
dopuštanje svakome da odluči u što će vjerova?, kao što sam prethodno 
analizirao neutralnost je ispravan biblijski stav. Ali očito ste stali na 
stranu jednog od objašnjenja.
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Prošle je godine regionalna predsjednica Pfizera za cjepiva za 
međunarodna tržišta, Janine Small, u Posebnom odboru za pandemiju 
COVID-19 održanom 10. listopada u Europskom parlamentu priznala da 
cjepiva NIKADA nisu tes?rana da zaustave prijenos jer je fokus uvijek bio 
na izbjegavanju smrtnih slučajeva i hospitalizacija.

Odnosno, kada su mediji natjerali ljude da vjeruju da cijepljenje 
sprječava druge od zaraze, nisu bili iskreni s njima jer nikada nisu bili 
tes?rani na to. Ponavljate jedno te isto i to je problem kada se o nekoj 
spornoj temi zauzme stav, a ne treba to čini?.

Bez obzira na to, čak i da su cjepiva spriječila hospitalizacije, pitanje je 
pod koju cijenu? Kakav je bio odnos rizika i koris?? Samo pitajte sve one 
koji su se cijepili i imaju nuspojave. Poznajem sto?ne ljudi koji žale što su 
se cijepili, ali ni? jednu osobu koja žali što se nije cijepila. Svi oni koji žale 
kažu da su prevareni.

Is?na je da priznajete da će se cijepi? samo Beteli? i posebne sluge "ako 
žele", ali u sljedećoj rečenici kažete sljedeće: 

“ Sretni smo to izvijestiti da oko 50% svjetske betelske 
obitelji bilo je do sada cijepljeno. Ovdje u Sjedinjenim 
Državama, više od 98% naše betelske obitelji odlučili su se 
cijepiti.”

Braćo iz Vodećeg ?jela, s obzirom na ovu nesretnu izjavu, želio bih vam 
postavi? nekoliko pitanja. Kada bih rekao braći s podija na skupš?nskom 
sastanku sljedeće:

"Sretan sam što vam mogu reći braćo da više ili manje polovica naše 
skupš?ne nije cijepljena i odlučili su da ga neće primi?, a u drugim 
skupš?nama postoji veliki postotak koji je također odlučio da se ne 
cijepi."

Biste li mislili da sam ovim riječima neutralan po pitanju cjepiva koje 
smo analizirali? Kad bih to rekao, ne bih li kod onih koji su se odlučili na 
cijepljenje izazvao NEUGODNOST? Ne bih li natjerao cijepljenu braću da 
se osjećaju da su učinili nešto loše?

Jasno je da su u ovom ažuriranju potaknuli braću na cijepljenje 
NEIZRAVNO govoreći da je stav ne cijepi? se neispravan. Možete li poreći 
da ste to učinili? Sjećate li se što smo analizirali o neuvažavanju stajališta 
drugih?
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Cjepivo je jedan od mnogih medicinskih tretmana za borbu pro?v 
COVID-19 (prilično upitan tretman, usput, ali neću ulazi? u detalje). 
Javno ga promovira? jednako je pogrešno kao i bilo koji drugi tretman. 
To je jasno kada analiziramo Bibliju kao što sam prethodno pokazao u 
ovom pismu.

Kad bih s tribine govorio o prednos?ma Ivermek?na... Ne bi li me 
skupš?nske starješine prozvale? Zašto vi možete promovira? svoje 
osobne ideje, a ja ne? Naravno, ne tvrdim da promoviram osobne ideje 
jer znam da bi to bilo pogrešno i ja "oponašam dobro, a ne loše" (3. 
Ivanova 1:11). 

Uz sve ovo, služite se i primjerom betelske braće da biste izvršili pri?sak. 
Savršeno dobro znate da vas većina braće koris? vas kao primjer i 
mjerilo koje treba slijedi?. Jasno je da podaci koje dajete guraju braću u 
smjeru cjepiva.

Za?m brat Herd spominje sljedeće:

“Propisi države New York sada dopuštaju cijepljenim 
osobama da se bave većim brojem aktivnosti. U skladu s 
tim vladinim propisima, uspjeli smo nastaviti neke od naših 
aktivnosti unutar Betela.

Obitelj je bila oduševljena što je vladinim propisima 
dozvoljeno okupljanje cijepljenih. To znači da smo se mogli 
okupljati na obrocima u našim blagovaonicama i na 
Obiteljskom proučavanju Stražarske kule u Betelu.”

Znate da se mnogi od nas zbog grižnje savjes? ne žele cijepi?. Zamislite 
ovo:

Vlada zabranjuje naše sastanke, ali nam govori da se možemo sastaja? 
ako pjevamo državnu himnu. Dali biste otpjevali državnu himnu da biste 
se sastajali? Opravdaju li sastanci to?

Is?na je, reći ćete mi da nije isto. Ali varate se AKO JE ISTO NA RAZINI 
SAVJESTI kod nekih, kao što sam ovdje objasnio:

- RAZLOZI KOJE NEKA BRAĆA NAVODE ZA NECIJEPLJENJE

Biblija kaže:

Rimljanima 14:13, 14

“13  Zato nemojmo više osuđivati jedni druge. Umjesto 
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toga, čvrsto odlučite da nećete činiti ništa zbog čega bi se 
vaš brat mogao spotaknuti ili zastraniti. 14 Znam i uvjeren 
sam u Gospodinu Isusu da ništa samo po sebi nije nečisto. 
Jedino ako netko nešto smatra nečistim, onda je to njemu 
nečisto.”

Ako te tretmane smatram duhovno onečišćenima na osobnoj razini, a vi 
me pokušate naves? na cijepljenje govoreći da se mogu sastaja? sa 
svojom braćom, prekoračujete svoje granice. Koris?te osjećaje braće 
koja su u mnogim slučajevima usamljena i tužna te se osjećaju krivima 
što se ne sastaju.

Dobio sam COVID i razvio an??jela. Tada se već znalo da su an??jela 
nakon infekcije bolja i dugotrajnija od bilo kakve koris? od cjepiva. Vlade 
to nisu prihva?le unatoč brojnim dokazima i htjele su sve prisili? na 
cijepljenje, stoga su bile nepravedne prema ljudima.

Propisi o izdvajanju necijepljenih bili su potpuno neopravdani. Ne 
po?čem nikoga na neposlušnost vlas?, ali "Cezar" ima resurse da 
izbjegne korumpirane službenike i nepravedne zakone. 

Već sam komen?rao da pravna sredstva kao što su pokretanje pravnog 
sudskog spora ili sudski postupak mogu spriječi? zlouporabe od strane 
dužnosnika koji ne poštuju nacionalni ustav. Dakle, zakoni su rela?vni. 

Što se dogodilo s necijepljenom braćom koja su bila u Betelu? Jesu li sišli 
da se pridruže vama cijepljenoj braći da “dijele i uživaju”? Ili su bili 
PRISILJENI osta? sami u svojoj sobi osjećajući se krivima zbog medicinske 
odluke dok su se ostali smijali i uživali? 

Možda mislite da pretjerujem govoreći sve ovo, ali nastavimo gleda? što 
kaže brat Herd:

“Svima nam je drago što smo ponovno ovdje zajedno. 
Kakav je to bio sretan dan ponovnog okupljanja za 
proučavanje Stražarske kule. Naravno, odluka o cijepljenju 
je osobna stvar.

Koje čimbenike kršćanin može uzeti u obzir pri donošenju 
odluke? Pod broj 1, kao Jehovini svjedoci, nemamo vjerskih 
primjedbi na cijepljenje. Broj 2, usred smo pandemije.

Do 9. srpnja više od 19 000 naše drage braće i sestara 
umrlo je od virusa. Broj 3. U nekim su zemljama više vlasti 
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donijele zakone koji zahtijevaju da svi njihovi građani budu 
cijepljeni.”

Brat kaže da su “Sretni što su opet zajedno.” Kako su se osjećali oni koji 
su bili zatvoreni u svojoj betelskoj sobi jer se nisu cijepili i nisu mogli sići 
u blagovaonicu kad su to čuli? Čini li vas ova nepravedna segregacija 
sretnima? Može li se reći da ste bili zajedno ako nekih nije bilo jer im to 
niste dopus?li zbog svojih medicinskih odluka? 

Kad bih ja rekao “moja obitelj je jučer zajedno jela i bio sam jako sretan 
što smo svi zajedno” a moj brat nije bio prisutan na objedu, ne bi li 
osjećao da ga ne uzimam u obzir i da se pretvaram da ne postoji? 

Prije nego što analiziram ono što je brat Herd sljedeće rekao, želio bih 
vam postavi? pitanje:

Zamislite da imam 2 bombona, po jedan u svakoj ruci, i kažem vam da 
odaberete jedan od njih. Kad ideš bira?, ja kažem:

“Slatkiš koji imam u desnoj ruci ležao je na podu.”

Vjerojatno automatski uzimate onaj u lijevoj ruci. Također je vjerojatno 
da vjerujete da ste upotrijebili svoju slobodnu volju jer ste je sami 
odabrali. Ali to nije bio slučaj, oni nisu stvarno koris?li svoju slobodnu 
volju. Zašto ovo govorim?

Da sam im TAKOĐER rekao da je bombon u lijevoj ruci bio u psećim 
us?ma i da ga je pas lizao, bi li ga uzeli? Vjerojatno bi odabrali onaj koji 
je pao na pod ili nijedan, ali njihova bi odluka bila drugačija.

✓ GOVORENJE SAMO DIJELA ISTINE I SKRIVANJE INFORMACIJA JE 
OBLIK MANIPULACIJE!  

Ponovit ću ovu ideju jer je vrlo važna: 

✓ GOVORENJE SAMO DIJELA ISTINE I SKRIVANJE INFORMACIJA JE 
OBLIK MANIPULACIJE! 

Zapravo, radi se o povredi povjerenja jer druga osoba ima iluziju da bira, 
a u stvarnos? to nije slučaj. Nakon što smo ovo razjasnili, analizirajmo 
što je rekao brat Herd.

Koji su bili čimbenici koje ste nas potaknuli da razmotrimo?

Prva točka 

“Broj 1, kao Jehovini svjedoci, nemamo vjerskih primjedbi 
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na cijepljenje”
Ovo je samo djelomično točno, rečenica bi trebala bi?:

“Kao religija, Jehovini svjedoci NISU NI ZA NI PROTIV cjepiva.”

Usporedimo jednu rečenicu s drugom i vidimo razlike. Ta rečenica koju 
sam napisao bila bi neutralna i točna prema našim uvjerenjima, ali ova 
koju Herd kaže tjera na cijepljenje. Zašto Herdova rečenica nije potpuna? 
Tko ih je ovlas?o da modificiraju kršćansku neutralnost u pogledu 
medicinskih tretmana?

Također, govoreći da je jedan od faktora koji treba uze? u obzir kada 
odlučujemo hoćemo li se cijepi? ili ne taj da kao religija nismo pro?v 
toga, čini se da Herd pokušava manipulira? svojim slušateljima prema 
cijepljenju. Zašto se pretvaraju da aspekt individualne savjes? uopće ne 
postoji? Je li to u skladu s poštovanjem koje smo vidjeli u 1. Korinćanima 
8,10, poslanici Rimljanima i publikacijama koje sam ci?rao?

Druga točka

“Broj 2, usred smo pandemije. Do 9. srpnja više od 19 000 
naše drage braće i sestara umrlo je od virusa.”

Je li ovo namijenjeno izazivanju krivnje? Mi, braća koja se ne cijepimo, 
volimo svoju braću jednako kao i oni koji se cijepe. Naša ljubav nije 
manja od ljubavi vas cijepljene braće. Naša odluka također ne znači da 
ne cijenimo život ili biblijska načela. Samo se želimo zaš??? drugim 
lijekovima koje smatramo učinkovi?jima.

Podmuklo navodite ljude da vjeruju da oni koji se ne cijepe nemaju 
interesa ni? ljubavi prema svojoj braći. Is?canjem umrle braće kao 
čimbenika koji utječe na odluku, želite učini? da necijepljeni izgledaju 
krivima. Čineći to, oponašate svijet u njegovom nepravednom 
postupanju prema necijepljenima zbog njihovih medicinskih odluka.

Treća točka

“Broj 3. U nekim su zemljama više vlasti donijele zakone koji 
zahtijevaju da svi njihovi građani budu cijepljeni.”

Nijedna država ili vlada ne može zah?jeva? da se cijepimo 
eksperimentalnim lijekovima koji imaju štetne učinke. Ako su donijeli 
zakone, oni su nezakoni? i proturječni nacionalnom ustavu. Nacionalni 
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ustav je "Cezar", ne korumpirani službenici koji rade nezakonite stvari. 
Stoga, suočeni s ovom zloupotrebom, postoje sudovi. 

Vi to znate jer imamo desetljeća postova na JW stranici koji govore o 
tome, a neke sam već ci?rao u ovom istom pismu. Kad se u zemlji odredi 
da ne možete propovijeda?, idete na sud tražeći pravo na slobodu vjere i 
izražavanja. Je li to neposluh "Cezaru"? Naravno da nije. 

Nije li Pavao koris?o pravne resurse da spriječi zlouporabu od strane 
korumpiranih službenika? Zašto ne branite nepravdu prema svojoj 
necijepljenoj braći?

Biblija kaže:

1. Petrova 3:8

“8 Naposljetku, svi budite složni u razmišljanju, suosjećajni, 
puni bratske ljubavi, samilosni i ponizni.”

Zar ne bismo trebali bi? "ujedinjeni u istom načinu razmišljanja" i 
pokaza? to poštujući druge, čak i ako ne donosimo iste odluke? Postoji li 
"bratska ljubav, empa?ja i nježno suosjećanje" prema braći koja se ne 
žele cijepi?? Pokazuje li ono što predlažete "poniznost" ili radije 
smatrate položaj vaše necijepljene braće inferiornijim od vašeg i zato 
želite da ga napuste? 

Moje ?jelo pripada Jehovi i ja sam jedna od njegovih "ovaca", ja nisam a 
"laboratorijski miš" farmaceutskih kompanija i vladara koji primaju mito. 
Po?canje braće da se pokore autoritetu, koji je u jasnoj nepravdi, je 
pogrešno. Kao što sam prije spomenuo, imamo sto?ne publikacija koje 
analiziraju rela?vnu podložnost vlas?ma u pitanjima savjes?. Brat Herd 
ne spominje ništa od ovoga. On jednostavno mijenja biblijske is?ne 
ovdje pred očima svih nas. Prisje?mo se zaključka priče o slatkišima: 

✓ GOVORANJE DIJELA ISTINE I SKRIVANJE INFORMACIJA JE OBLIK 
MANIPULACIJE! 

Tri faktora koja spominje osmišljena su kako bi navela i potaknula braću 
na cijepljenje. Izuzetno važne informacije skrivene su kako bi slušatelji 
povjerovali da koriste svoju slobodnu volju, iako to nije slučaj. Da ste bili 
neutralni, spomenuli biste i faktore koje mi uzimamo u obzir: ?suće 
braće koja se ne cijepe i činjenicu da svatko bira i odlučuje što želi učini?.

Ažuriranje brata Herda trebalo je reći sljedeće:

“Očito je da svaki kršćanin mora odlučiti hoće li se cijepiti.
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No koji bi se čimbenici mogli uzeti u obzir pri donošenju ove 
odluke? Prvo, kao religija, Jehovini svjedoci nisu ni protiv 
ni za cjepiva, stoga se moramo voditi svojom savješću.

Drugo, nalazimo se usred pandemije. Do 9. srpnja više od 
19.000 naše voljene braće preminulo je zbog virusa. To nas 
navodi na razmišljanje da ne bismo trebali odgađati i da 
moramo odlučiti kako zaštititi sebe i druge. Svaki lijek ili 
medicinski tretman ima prednosti i nedostatke, stoga se 
moramo informirati o mogućim rizicima i koristima te 
usporediti različite alternative prije donošenja odluke. 
Zapravo, cjepiva protiv COVID-a eksperimentalni su tretman 
za koji se mora dati informirani pristanak.

Neki su se odlučili prikloniti prirodnim tretmanima, svaka 
glava obitelji treba uz molitvu procijeniti što učiniti.

Biblija nas potiče da se u sve uvjerimo. (1. Solunjanima 
5:21)

Treće, u nekim su zemljama više vlasti donijele zakone koji 
obvezuju sve građane na cijepljenje.

Premda znamo da se moramo pokoravati "Cezaru", 
upamtimo da je naša savjest nadređena bilo kojoj vladi i 
njenim zakonima jer je podložnost relativna. Moramo dati 
"Careve stvari caru, a Božje Bogu" (Matej 22:21)”

Molimo vas da usporedite ono što sam ovdje napisao s onim što je brat 
Herd rekao. Tko se drži biblijskih načela i publikacija, a tko ne? Je li brat 
Herd neutralan i drži li se Biblije?

Izjava brata Herda napušta temeljne biblijske is?ne kako bi manipulirala 
drugima da postupe pro?v svoje savjes?. Neporecivo je da uskraćujete 
vitalne informacije kako biste potaknuli smjer koji ste već odredili. Gdje 
je poštovanje individualne savjes? i slobodne volje vaše braće? Ovo je 
čis? grijeh. Biblija kaže:

Ponovljeni zakon 4:2 
“2  Nemojte ništa dodavati onome što vam zapovijedam i 
nemojte od toga ništa oduzimati. Držite se zapovijedi 
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Jehove, svog Boga, koje vam dajem."
Braćo, jasno je da su u ovom ažuriranju biblijska načela napuštena kako 
bi se ljudi potaknuli da vjeruju da kršćani koji se ne cijepe nemaju 
ispravan stav. Napuštanje biblijskih načela je “oduzimanje od Jehovinog 
zakona.” 

Možda ćete mi reći da sam jako osjetljiv, da krivo shvaćam stvari i da 
pretjerujem. S obzirom na ovo, dat ću vam prednost sumnje, 
pogledajmo drugo ažuriranje da vidimo je li to moj problem ili ne. 
Zapravo, nakon što sam vidio ovo ažuriranje, sjećam se da sam rekao 
sebi: 

“Sigurno će sto?ne braće obavijes?? Vodeće Tijelo da ažuriranje 6 
odstupa od neutralnos?, sigurno će u sljedećem ažuriranju stvar bi? 
ispravljena....... Neću se brinu?.” 
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AŽURIRANJE 7-2021-GERRIT LÖSCH

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
StudioNewsReports/docid-702021082_1_VIDEO

Bilo bi važno zna? koliko ste točno pisama primili u kojima se ukazuje na 
ono na što sam vam ukazao kada sam komen?rao ažuriranje 6. Bilo je 
nedvojbeno sto?ne pisama i mnogo pritužbi. Jeste li to uzeli u obzir 
prilikom izrade ažuriranja 7?

Kad se brat osjeća nelagodno zbog nečega što smo rekli, bilo bi lijepo 
brzo raščis?? stvari. Pogledajmo što brat Lösch kaže u dijelu koji govori o 
ovoj temi:

“U našem posljednjem ažuriranju Vodećeg Tijela, brat Herd 
je spomenuo da je oko 50% betelske obitelji diljem svijeta 
dosad cijepljeno.

U početku se činilo da je nemoguće nabaviti cjepiva u nekim 
zemljama svijeta, ali bilo je nevjerojatno vidjeti da je sada 
više od 80% naše svjetske betelske obitelji, to jest više od 
19 000 Betelita, cijepljeno, a mi činimo sve što možemo 
kako bismo pomogli službenicima podružnica koji nisu 
uspjeli nabaviti cjepiva.

Kao što znate, čuvajući betelsku obitelj sigurnom, štitimo 
protok duhovne hrane i podržavamo duhovne aktivnosti 
diljem svijeta.
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Draga braćo i sestre, u ime Vodećeg Tijela, hvala vam na 
iznimnoj suradnji u svim dogovorima tijekom pandemije. Bilo 
je mnogo prilagodbi u kratkom vremenu, ali odlično ste se 
snašli.”

Braćo, hoćete li poreći da ste izgubili neutralnost u pogledu liječenja? 
Brat Lösch govori da “briga za zdravlje betelske obitelji” uključuje 
njihovo cijepljenje, i da zahvaljujući vašim naporima, dosegnuli su “80% 
cijepljenos?.” 

Jeste li uložili is? napor da nabavite Ivermek?n, koji je lijek koji djeluje 
pro?v COVID-a? U Indiji i Japanu pos?gnu? su vrlo dobri rezulta? s ovim 
lijekom. 

Ako je betelski brat želio da se liječi drugim lijekom osim cjepivom, jeste 
li bez problema pristali, poštujući savjest svojih braće i ostajući 
nepristrani prema svima? Jesu li beteli? mogli odabra? tretman koji su 
željeli ili samo onaj koji ste vi promovirali? 

Imam poznanike u Betelu i savršeno dobro znam što se dogodilo onima 
koji se nisu htjeli cijepi?; jednostavno su morali o?ći iz Betela. 

Neutralnost, od lat “srednjeg roda” ('ni jedno ni drugo'), sastoji se od 
nezauzimanja strana i odricanja od bilo kakvog miješanja u sukob ili 
razliku u mišljenjima. Bi? neutralan u odnosu na lijekove podrazumijeva 
ne preporučivanje Ivermek?na ili cjepiva pro?v COVID-a. Bi? neutralan 
znači po?ca? sve da odluče bez pri?ska na bilo koga. 

Jasno je da, ako kažete da pružate cjepiva kako biste zaš??li zdravlje 
braće, mnogi će se osjeća? pod pri?skom da vas imi?raju. Necijepljenje 
bi značilo drugačiji položaj od vašeg, i značilo bi bi? izložen. Znamo da će 
onog brata koji izrazi drugačiji stav od vašeg, sva braća gleda? 
namršteno. Mnogi nemaju emocionalnu snagu suoči? se s ?m. Jasno je 
da to znate, pa mi se ono što ste učinili ne čini jednostavnom 
pogreškom. Ovo je očita zloupotreba ovlas?. 

Sjećate li se što sam spomenuo objašnjavajući ovaj biblijski tekst?

1. Korinćanima 8:10, 11
10  Jer ako tebe koji imaš znanje netko tko je slab vidi da 
jedeš u idolskom hramu, neće li to utjecati na njegovu 
savjest do te mjere da on počne jesti hranu koja je žrtvovana 
idolima? 11 Tako zbog tvog znanja propada onaj tko je slab, 
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tvoj brat za kojeg je Krist umro.
Vrlo je jasno da vršite pri?sak na neke da idu pro?v svoje savjes? i 
priklone se vašim osobnim idejama. Čini? to je “griješi?” kao što smo 
prethodno vidjeli. Osim toga, kažete da osiguravate cjepiva za brigu o 
zdravlju betelske obitelji i za osiguranje “duhovne hrane.” Neizravno, 
ovime insinuirate da oni koji se ne cijepe ne vode računa o svom zdravlju 
i potencijalna su opasnost za širenje “duhovne hrane.” 

Da biste shva?li ozbiljnost ovoga, zamislite sljedeće. U prethodnom 
ažuriranju navedeno je da je oko 50% betelske obitelji bilo cijepljeno, ali 
preokrenite to i zamislite da sam hvalio one koji nisu bili cijepljeni, koji 
su činili 50% skupš?ne i javno sam promovirao Ivermek?n. Učinio sam to 
kako bih pokazao koliko bi bilo pogrešno promovira? liječenje na 
skupš?nskom sastanku. Nastavimo razvija? taj primjer. 

Zamislite da mi, kad siđem s bine, priđe nekoliko cijepljene braće i kažu 
mi da su se povrijedili onim što sam rekao. Braća mi, vrlo tužna, kažu da 
osjećaju da ih osuđujem zbog njihove osobne odluke. Na to ih tješim i 
kažem im da su me krivo razumjeli i da to nikad ne bih napravio. 
Ponovno potvrđujem svoju ljubav prema njima i kažem im da poštujem 
njihove osobne odluke. Ali na sljedećem sastanku, opet kažem, s tribine 
pred cijelom skupš?nom, da mi je veliko zadovoljstvo izvijes?? da je od 
50% braće koja su prethodno bila cijepljena, više od polovice odlučilo da 
se više neće cijepi?, budući da se sada odlučuju liječi? Ivermek?nom. 

I pitam skupš?nu:

"Zašto je važno nabavi? Ivermec?n za braću?"

odgovaram....

“Jer tako brinemo o zdravlju braće.”

Postavljam vam nekoliko pitanja, braćo iz Vodećeg ?jela:

Što mislite kako će se osjeća? braća koja su se odlučila na cijepljenje i 
već su mi se obra?la? Nije li is?na da će se osjeća? osuđenima i misli? 
da nitko ne uzima u obzir njihove osjećaje? Hoće li i neki osje?? da ih 
ismijavam? Zapravo, braćo, primili ste sto?ne pisama i poziva po ovom 
pitanju. Umjesto da ispravite ono što ste učinili u ažuriranju 6, na kraju 
ste pogoršali stvari.
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Brat ovdje ne završava; sada počinje prilično razrađeno obrazloženje 
kako bi potaknuo promjenu mišljenja. Počinje govoreći o jedinstvu kao 
što se vidi u nastavku. 

“Ali ipak, moramo nastaviti čuvati naše jedinstvo. Što je 
jedinstvo? Definirano je kao jedinstvenost, stanje sklada. 
Obratimo pažnju na to kako apostol Pavao opisuje našu 
ulogu u očuvanju jedinstva u Poslanici Efežanima, poglavlju 
4, stihu 3.

Tu čitamo, ozbiljno nastojeći održati jedinstvo duha u 
ujedinjujućoj vezi mira. Imajte na umu da je potreban napor 
da održimo naše jedinstvo. Pavao je rekao da moramo 
ozbiljno nastojati ili naporno raditi na tome.

Što bi moglo predstavljati opasnost za naše jedinstvo? Što 
ako postanemo previše emocionalno uključeni u pitanja koja 
izazivaju podjele? Biblija je prorekla u 2. Timoteju, poglavlju 
3, da će ljudi biti ‘samoživi, neskloni sporazumu i surovi.’

To vidimo u današnjem svijetu. Ljudi nisu spremni na bilo 
kakav dogovor. Brzo postaju surovi, zauzimajući čvrste 
stavove o raznim pitanjima.”

Slažem se da je jedinstvo od temeljne važnos? i da je dokaz Božjeg 
Duha. Zapravo, tema jedinstva prisutna je u svim pismima i knjigama 
Biblije. Na primjer, da ci?ram samo jedan tekst među mnogima koje bih 
mogao ci?ra?:

Filipljanima 1:27
27 Samo živite životom dostojnim dobre vijesti o Kristu kako 
bih – bilo da dođem i vidim vas bilo da ne dođem – čuo da 
ste nepokolebljivi i istih misli, jednodušni, da se rame uz 
rame borite kako biste sačuvali vjeru u dobru vijest

Jasno je da, kako kaže poslanica Filipljanima, moramo učini? sve što je 
moguće da održimo jedinstvo, “sta? rame uz rame s našom braćom i u 
istom duhu”, to jest, “ponašajući se dostojno poruke koju 
propovijedamo”. Također je is?na da ne smijemo ugrožava? jedinstvo 
inzis?ranjem na osobnom mišljenju. ja se potpuno slažem s Löschom 
oko svega ovoga. Ali tada počinje postaja? jasno kamo zapravo vode sva 
razmišljanja koja izvodi, on kaže: 
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“Kao kršćani, mi nismo dio svijeta. Držimo se izvan tih 
rasprava. Na primjer, tko bi pomislio da bi nošenje maske 
za sprječavanje širenja bolesti moglo postati problem? Od 
vremena kad smo bili mala djeca, roditelji su nas učili da 
pokrijemo usta kada kašljemo ili kišemo.

U svojoj dragocjenoj riječi Jehova je naveo mnoge praktične 
mjere koje bi spriječile širenje bolesti. Pa kako bi nošenje 
maske za neke moglo postati kontroverzno?

Odakle dolazi to razmišljanje? Moramo biti oprezni. Svi smo 
mi izloženi svjetovnom razmišljanju na televiziji, internetu, 
na poslu ili u školi. Postoje mnoge web stranice koje 
promoviraju teorije zavjere.

Ako ne budemo oprezni, mogli bismo se emocionalno 
uključiti u te rasprave. Mogli bismo dopustiti da nas vodi 
glas stranaca umjesto da slušamo Jehovin kanal, vjernog i 
razboritog roba.”

Reći ću vam što mislim o maskama za lice. Maske za lice ne mogu 
spriječi? ljude da udišu čes?ce dima. Čes?ce dima veće su od virusa, a 
ako čes?ce dima prolaze kroz njih, mogu i virusi. Ovo nisam ja izmislio, 
to priznaje nekoliko liječnika i zdravstvenih ?jela, a postoje studije i 
znanstvena literatura o maskama za lice. Ako slon bez problema prolazi 
kroz vrata, možemo li misli? da miš ne može proći kroz ista vrata?

Maske za lice mogu bi? korisne za one koji su bolesni tako da prilikom 
kihanja ne zaraze druge tekućinom. Među?m, unatoč tome što sam to 
znao, uvijek sam nosio masku za lice i nosio sam je jer sam želio 
surađiva?, a ne radi? probleme. Sva su ih braća koris?la i ne znam 
nijednog tko je inzis?rao da je ne nosi.

Među?m, brat Lösch to počinje poveziva? to s “teorijama zavjere i 
mnogim web stranicama.” Znamo da se u to vrijeme zapravo raspravljalo 
o učinkovitos? cjepiva. Neki su rekli da su potpuno otrovna, a mnoga su 
braća vjerovala isto. Pitanje maski se nije ?calo gotovo nikoga. 

Brat tada kaže da moramo posluša? “Jehovine predstavnike”, “Roba”, 
odnosno vas, Vodeće Tijelo, umjesto navodnih teorija zavjere. 
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Jasno pitanje je... O kojem posebnom pitanju bismo trebali sluša? vas, 
odbacujući sve osim onoga što nam kažete? Govorite li zaista o maskama 
ili cjepivima? 

Brat je nastavio govoreći: 

“Kako se suočavamo s krajem ovog sustava stvari, to će 
postajati sve bitnije za našu sigurnost i duhovnost. Zato vas, 
draga braćo i sestre, toliko cijenimo.

Čim razaznate da Jehovin duh usmjerava Vodeće Tijelo da 
ide određenim putem, brzo ćete ga slijediti. I kao rezultat 
toga, uživamo u dragocjenom jedinstvu. Ovo me podsjeća 
na biblijski primjer Naamana.

Preko glasnika, prorok Elizej je rekao Naamanu da će 
ozdraviti od gube ako se okupa 7 puta u rijeci Jordan. Kako 
je Naaman reagirao? Pročitajmo zajedno 2. Kraljevima 5, 11 
i 12.

Na to se Naaman razbjesnio i počeo odlaziti, govoreći, evo, 
rekao sam sebi, izaći će k meni i stajati ovdje i zazivati ime 
Jehove, svog boga, pomičući rukom naprijed-natrag preko 
gube da izliječi to.

Nisu li Abana i Farpar, rijeke Damaska, bolje od svih voda 
Izraelovih?

Zar se ne mogu oprati u njima i postati čist? Rekavši to, 
okrenuo se i bijesan otišao. Naaman je imao vlastitu ideju o 
tome kako će se izliječiti.

Bio je jako uvjeren u to, ali Jehova je imao drugačiju ideju. 
Da bude izliječen, Naaman bi se morao poniziti i slijediti 
upute od Jehovinog kanala. Naaman se mučio, ali 
njegove su sluge shvatile poantu.

Što su mu rekli da učini i kakav je bio rezultat? Pročitajmo 
stihove 13 i 14. Njegove su mu sluge sada prišle i rekle, oče 
moj, da ti je prorok rekao da učiniš nešto izvanredno, ne bi li 
to učinio?

Koliko više kad ti je samo rekao: operi se i budi čist? Tada je 
sišao i zaronio u Jordan 7 puta prema riječi čovjeka pravog 
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boga.

Tada se njegovo tijelo obnovilo kao tijelo malog dječaka, i on 
je postao čist. Shvaćamo li poantu? Poput Naamana, 
ponekad bismo se mogli malo boriti, osobito ako imamo 
svoje snažno stajalište.

Ali jedno je sigurno. Ako slijedimo upute koje dolaze od 
Jehovinog kanala, bit ćemo blagoslovljeni i, što je još 
važnije, ostat ćemo ujedinjeni. Naravno, vrag nije sretan 
vidjeti ovu suradnju, ovo lijepo jedinstvo u kojem uživamo.”

Kad sam to čuo nisam mogao vjerova?. Da sam bio stari Izraelac, bio bih 
“razderao bih svoju odjeću”, ogrnuo se “kostrije?” i posuo “pepelom 
svoju glavu.” 

Stražarska kula iz 2015. (Watchtower w15 9/15 str. 8-12) kaže, kao što 
sam gore ci?rao, da nitko ne može preporuči? medicinske tretmane. 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2015682#h=1:0-53:0

Ovdje sam o tome govorio:

- GLEDIŠTE NAŠE ORGANIZACIJE (DO TRAVNJA/2021.)

Ali ovdje je primjer Elizeja uzet da implicira “Jehovine predstavnike” (to 
jest, vas) da možete preporuči? ljudima što da rade da se izliječe. Ovo je 
neutemeljena doktrinarna promjena i strašno pogrešno tumačenje 
Sve?h pisama. Brat Lösch ne govori o maskama za lice, zapravo govori o 
LIJEČENJU. 

Brat kaže da je Naaman imao vlas?tu ideju o tome kako se izliječi?, a da 
je Jehova imao drugačiju. Zapravo, Lösch naglašava da nam je možda 
“teško prihva?? ideju” ali da moramo slijedi? Jehovine predstavnike 
budući da ih DUH BOŽJI vodi U TOM SMJERU. Poslušnost odmah 
doprinosi jedinstvu. 

Zašto je gore navedeno nebiblijsko?

Prvo, Elizej nije ništa razumio o medicini i nije ni znao da mikrobi 
postoje, jednostavno je rekao ono što mu je Jehova naredio. BIO je 
nadahnut od Boga. Vi braćo niste nadahnu? od Boga kao što kaže 
Stražarska kula i možete pogriješi?.

Stražarska kula od veljače 2017., str. 23-28, paragraf 12 kaže:

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2017283#h=23:0-23:434>
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“12 Vodeće Tijelo nije ni nadahnuto ni nepogrešivo. 
Stoga može pogriješiti doktrinarnim pitanjima ili u 
organizacijskom smjeru. Zapravo, Watch Tower Indeks 
publikacija uključuje naslov "Razjašnjena uvjerenja", koji 
navodi prilagodbe u našem razumijevanju Svetog pisma od 
1870. Naravno, Isus nam nije rekao da će njegov vjerni rob 
proizvoditi savršenu duhovnu hranu. [ ]”

Nadalje, riječna voda nije izliječila Naamana, da je to bio slučaj, i danas 
bi bolesnike vodili do te rijeke da ih urone i izliječe. Ono što ga je 
izliječilo bilo je slušanje POSEBNE božanske upute koja je dana i dogodilo 
se ČUDO. Ozdravljenje je bilo Božjom rukom, a ne samom uputom.

S druge strane, imamo jasna načela koja sam već spomenuo i koja 
pokazuju da su medicinske odluke osobne; nitko ih ne može napravi? za 
drugoga ni? ih nametnu?. Zašto niste ci?rali Rimljanima 14 ili 
Korinćanima poglavlja 8 i 10?

Braćo, može li vas duh Božji vodi? u tome ako proturječite Svetome 
pismu nadahnutom ?m is?m duhom? Proturječi li Jehova sam sebi? Je li 
Jehova nadahnuo Pavla da kaže jednu stvar u Bibliji i sada is? Duh vas 
po?če da podučavate suprotno? Tko vam je dao ovlas? o tome koje 
medicinske tretmane trebamo odabra?? Da li vas priča o Elizeju doista 
ovlašćuje da odlučite da se braća trebaju cijepi?? Napus?li ste jasnu 
biblijsku poziciju neutralnos? i iskrivili Elizejev primjer kako biste 
potaknuli na prihvaćanje cjepiva. Osim toga, promicalo se krivo učenje 
da Jehova stoji iza cijepljenja. Sva su braća shva?la da organizacija 
promiče cjepiva u ažuriranju 6 i primili ste pisma od braće koja su se 
žalila na to. Sada govorite o jedinstvu i da se trebamo pridržava? 
zdravstvenih uputa koje su nam dali Jehovini predstavnici, odnosno vi. 
Potpuno je jasno da ste odlučili da je najbolje da se braća cijepe, a ako 
ne razumiju da to trebaju učini?, neka ostave svoje mišljenje po strani i 
rade ono što im vi kažete. To je ono što podučavate Elizejevim primjerom 
i to nam govori primjena primjera i njegov kontekst. 

Gdje je tu poštovanje savjes? drugih koje je analizirano u izvrsnom 
članku Kule stražare iz 2015.?

Ono što je brat rekao očito predstavlja prikrivenu promjenu doktrine 
kako bi se podržalo cijepljenje. Pokušavate pokori? braću u stvarima 
savjes?, a to je jasan grijeh. Osim toga, insinuirate da oni koji vas ne 
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slušaju djeluju pro?v jedinstva i, naravno, pro?v Jehove. Vi implicirate da 
su svi oni koji su Vam pisali sljedbenici zavjereničkih ideja. Zašto to 
radite? Zašto demonizirate i omalovažavate stavove braće koji se 
razlikuju od vaših?

Vi znate da oni koji se ne cijepe, to rade zbog svoje savjes?, a to uopće 
ne spominjete. Baš kao u ažuriranju 6, pretvarate se da pitanje savjes? 
ne postoji i da je sve stvar toga da su ljudi pod utjecajem lažnih ideja. 
Time pokazujete prezir prema svojoj braći, a to je osuđeno u Rimljanima 
14, kao što sam spomenuo.

Rimljanima 14:5-10
5 Netko smatra da je jedan dan važniji od drugoga, a drugi 
smatra da su svi dani jednaki. Neka svatko bude posve 
uvjeren u svoje mišljenje. 6  Tko drži određeni dan, čini to 
radi Jehove. I tko jede, jede radi Jehove jer zahvaljuje Bogu. 
A tko ne jede, ne jede radi Jehove, a i on zahvaljuje Bogu. 
7 Nitko od nas ne živi samo za sebe i nitko ne umire samo 
za sebe. 8 Jer ako živimo, živimo za Jehovu, i ako umiremo, 
umiremo za Jehovu. Dakle, bilo da živimo bilo da umiremo, 
Jehovi pripadamo. 9 Krist je umro i oživio upravo zato da 
bude Gospodar i mrtvima i živima.
10  Zašto onda ti osuđuješ svog brata? Zašto s prezirom 
gledaš na svog brata? Pa svi ćemo stati pred Božju sudačku 
stolicu.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, vjerujem da je u nekim slučajevima 
potrebno promijeni? doktrine. Ako otkrijemo da je neko uvjerenje koje 
imamo pogrešno, moramo se ponizno promijeni?. Ali da bismo se 
promijenili, moramo temelji? promjenu na Svetom pismu.

Izbrisali ste vrlo jasno učenje da ne možemo odlučiva? o medicinskim 
pitanjima umjesto drugih. To se vjerovanje temelji na Bibliji. Ako 
smatrate da je pogrešno, morate pokaza? da navedeni časopis krivo 
primjenjuje sve biblijske tekstove koje ci?ra. Ako to ne možete učini?, 
nema autoriteta koji bi podučavao nešto drugačije.

Elizejevim primjerom očito se manipulira kako bi se opravdao 
an?biblijski stav i proguralo cijepljenje. Naravno, ako se netko odluči 
slobodno cijepi?, to treba poštova?. Ali vi govorite braći da vas vodi Duh 
Božji i da vas moraju posluša? čak i ako ne razumiju, pravdajući to 
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tekstom iz Efežanima 4:3. Ako ne poslušaju, išli bi pro?v jedinstva i 
naravno pro?v Boga.

Brat Lösch, i svi vi, koris?te Božje Ime da nametnete svoje osobne ideje, 
a ovo je vrlo ozbiljno. Želio bih vam da? primjer kako biste ga razumjeli, 
a nalazi se u 3. Ivanovoj poslanici. Tamo starac Ivan piše svome učeniku 
Gaju i govori mu sljedeće:

3. Ivanova 9-12
9 Napisao sam pismo skupštini, ali Diotref, koji se voli isticati 
među vama, ništa što govorimo ne prihvaća s poštovanjem. 
10 Stoga, ako dođem, upozorit ću na djela koja čini, na to da 
širi zlobne glasine o nama. Ali ni to mu nije dosta, nego ne 
želi primati braću s poštovanjem, a one koji bi ih htjeli primiti 
pokušava spriječiti u tome i izbaciti iz skupštine.
11  Dragi prijatelju, ne oponašaj zlo, nego dobro. Tko čini 
dobro, potječe od Boga. Tko čini zlo, nije vidio Boga. 12 O 
Demetriju svi lijepo govore, a to potvrđuje i sama istina. I mi 
lijepo govorimo o njemu, a znaš da je ono što kažemo 
istinito.

Diotref je h?o izbaci? neku braću iz skupš?ne jer nisu slušala što je 
govorio. Apostol Ivan spominje da je ono što je Diotref učinio bilo 
pogrešno i da ga ne treba oponaša?. Zamislite da putujete kroz vrijeme i 
posje?te Diotrefa kako biste mu postavili sljedeće pitanje:

“Diotrefe, zašto želiš braću koja te ne slušaju izbaci?  iz skupš?ne? Zar ne 
znaš da je to pogrešno? Jesi li poludio?”

Diotref im odgovara:

“Jehova me izabrao za svog predstavnika u skupš?ni, a ova braća ne 
slušaju moje upute i to šte? miru skupš?ne. Krist je rekao da trebamo 
bi? ujedinjeni pa su ova braća ne slušajući mene neposlušna glasu 
glavnog pas?ra. Budući da nisu poslušni Kristu, s pravom sam ih izbacio 
iz skupš?ne. Izbacujem ih jer ne očituju Duha Božjega i ne žele jedinstvo. 
Ova braća ne cijene vodstvo Duha i neposlušni su našem Ocu punom 
ljubavi.”

Biste li se dali uvjeri? hipotetskim argumen?ma ovog Diotrefa? Bi li vas 
Diotref prevario ovim zabludama?

Braćo, jasno je da je Diotref postao TIRANIN i da nije mogao podnije? da 
drugi ne obraćaju pozornost na ono što je govorio. Diotref je bio taj koji 
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je djelovao pro?v Duha svojim stavom dominacije nad drugima. Nitko od 
nas ne želi da ga se uspoređuje s Diotrefom, ali što ste vi učinili u ovom 
ažuriranju?

Umjesto da poštujete savjest svoje braće, vi govorite da tko im se ne 
pokorava, ide pro?v Duha Božjega i pro?v jedinstva. Nije li to slično 
hipotetskom Diorefu kojeg sam prije spomenuo?

Jedinstvo kršćana nije jednoobraznost mišljenja. Pravo jedinstvo se 
pokazuje poš?vanjem drugih, čak i ako se s njima ne slažemo po 
pitanjima savjes? i izbjegavanjem razlika koje nas razdvajaju. Ljudi koji to 
pos?gnu imaju Božji duh.

Prije ovih Ažuriranja, to je bio slučaj, ali ste to počeli uništava? ovim 
an?-biblijskim idejama koje promičete. Predlažući ovo i želeći pokori? 
druge optužujući ih da ne žele jedinstvo, pokazujete da niste vođeni 
Duhom. Ono što podučavate stvara "podjele" a "podjela" je pro?vna 
Duhu i djelo je ?jela (Galaćanima 5:19-21). 

Ali, može bi? da ćete mi opet reći da su zaključci koje izvodim proizvod 
moje mašte i da krivo tumačim stvari. Pa, da pogledajmo sljedeće 
ažuriranj da vidimo griješim li ili ne u onome što govorim. Do sada 
sigurno niste primili sto?ne pritužbi nego ?suće. Kako se te pritužbe 
rješavaju u ažuriranju 8?
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AŽURIRANJE 8-2021-MARK STEPHEN LETT

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
StudioNewsReports/docid-702021085_1_VIDEO

Sigurno ste nakon ažuriranja 7 primili bezbrojne pritužbe o promicanju 
cijepljenja. Koliko ste ?suća pisama i poziva primili u kojima se is?če da 
ono što ste rekli nije biblijsko? Jeste li obra?li pozornost na te pritužbe? 
Očito niste, s obzirom na ono što je rečeno u ovom ažuriranju.

Ažuriranje počinje riječima:

"Ipak za početak, Imam neke važne činjenice o cjepivima 
protiv COVID-a 19 koje želim podijeliti s vama. Zato jer vas 
sve jako volimo, i jer ovo je pitanje života i smrti, odlučili 
smo s vama podijeliti ono što znamo o tome.

Od 1. lipnja u Sjedinjenim Državama Hospitalizirano je 1407 
objavitelja zbog COVID-a 19 ili njegovih simptoma.

Od toga je manje od 1% potpuno cijepljeno. Nažalost, u 
tom istom razdoblju u Sjedinjenim Državama, 486 naše 
braće umrlo je od COVID-a 19.

Od toga je manje od 1% potpuno cijepljeno. Naše 
razumijevanje je da su cijepljene osobe koje su umrle imale 
ozbiljne temeljne zdravstvene probleme. Ove statistike su 
vrlo zabrinjavajuće. 
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Možemo vam reći i to da od više od 22 000 betelskih i 44 
000 posebnih punovremenih slugu na terenu koji su 
cijepljeni, zaprimili smo samo 4 prijave teških nuspojava 
koje mogu biti povezane s cijepljenjem.

No, srećom, objavljeno je da su svi oni stabilni i da im je 
stanje pod kontrolom.

Dijelimo ove informacije s vama kako biste ih mogli pažljivo 
razmotriti prilikom donošenja osobne odluke o cijepljenju. 
Smatramo da ne bi bilo ljubazno zadržati ove činjenice od 
vas.

Kao što Mudre izreke 3:27 kažu, ne uskratite dobro onima 
kojima biste ga trebali dati.

Znamo da može biti teško donijeti mudru odluku kada 
postoje različita mišljenja i proturječna izvješća koja svijet 
nudi.”

Kao što vidite ovdje, počinjete govoreći da je pitanje cijepljenja pitanje 
“života ili smr?," implicirajući da će oni koji se ne cijepe umrije? (što je 
laž). Zapravo, pokušavate podrža? ovu ideju s podacima opaženim u 
Betelu, a vi također kažete da smo dobili te podatke kako bismo mogli 
odluči? hoćemo li se cijepi? ili ne. 

Već sam objasnio da davanje pristranih podataka s "bombona" 
primjerom je način manipulacije i navođenja ljudi da prihvate odluku 
koju ste već donijeli. Jasno, s ovim "podacima" pokušavate utjera? strah 
u kos? da se cijepljenje prihva?. 

Realnost podataka koji su bili dostupni u to vrijeme je da su djeca bila 
prak?čki imuna na COVID. COVID bi se također mogao liječi? 
Ivermek?nom, koji je lijek bez nuspojava i lako dostupan. Također smo 
imali podatke da su oni koji su bili zaraženi COVID-om razvili prirodni i 
dugotrajni imunitet daleko bolji od onog koji pružaju cjepiva.

Još jedna činjenica koja je bila poznata u to vrijeme je da su cjepiva bila 
eksperimentalna i da se nije znalo kakvi će bi? dugoročni učinci na ljude. 
Mnogi liječnici pokazali su sta?s?ku i dali druge alarmantne podatke.

Primjerice, ovaj je liječnik, među mnogima, rekao da su cjepiva pro?v 
COVID-19 uniš?la imunološki sustav.
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hjps://euskalnews.com/2021/06/un-virologo-aleman-afirma-que-las-
vacunas-Covid-destruyen-el-sistema-inmunologico-innato/

Osim toga, postoje studije koje su pokazale da cijepljene osobe mogu u 
kratkom vremenu razvi? AIDS zbog cjepiva. Da ci?ram samo jedan 
slučaj, službeni podaci njemačke vlade sugeriraju da će potpuno 
cijepljene osobe razvi? sindrom stečene imunodeficijencije do kraja 
siječnja 2022. godine.

hjps://expose-news.com/2022/01/02/german-gov-data-suggests-fully-
vaccinated-developing-ade/

Također je bilo poznato da su mnogi imali problema sa srcem nakon 
cijepljenja kao što se vidi u ovoj bilješci od 8 mjeseci prije ovog 
ažuriranja da damo samo jedan primjer svega ovoga.

hjps://www.nbcconnec?cut.com/news/coronavirus/connec?cut-
confirms-at-least-18-cases-of-apparent-heart-problems-in-young-
people-a�er-Covid-19-vaccina?on/2494534/

Znalo se da mnoga djeca imaju oštećenje srca. Mnogi pozna? liječnici 
upozoravali su da cjepiva stvaraju nove varijante COVID-a.

hjps://fr-mb.theepoch?mes.com/les-vaccins-Covid-19-pourraient-etre-
a - l o r i g i n e - d e - v a r i a n t s - s e l o n - d e s - e x p e r t s - i s r a e l i e n s - e t -
europeens-1783712.html

Alterna?vna poveznica: hjps://qactus.fr/2021/07/05/q-scoop-les-
vaccins-an?-covid-19-pourraient-etre-a-lorigine-de-variants-selon-des-
experts-israeliens-et-europeens/

Na primjer, dobitnik Nobelove nagrade za medicinu, Francuz zaslužan za 
otkriće virusa AIDS-a 1983., dr. Luc Montaigner, koji je već 30 godina 
profesor na Ins?tutu Pasteur, rekao je:

"U vrlo smo ozbiljnoj situaciji." “Ima ljudi koji umiru od 
miokarditisa i kardiovaskularnih problema kao 
posljedica CJEPIVA. "Svaka smrt kao posljedica lijeka ili 
cjepivo, čak i ako su to izolirani slučajevi, moraju se smatrati 
nečim vrlo ozbiljnim i kada ima mnogo smrti, onda to 
moramo smatrati problemom."
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Još jedna činjenica je da rizik od smr? od COVID-a prak?čki nije postojao 
kod ljudi koji ranije nisu bolovali, a rizik od nuspojava bio je vrlo visok.

Ni? jedan od ?h potkrijepljenih podataka niste spomenuli. Svatko može 
potraži? informacije na internetu o ?m datumima i vidje? sve podatke 
koji su bili dostupni, tako da je vrlo lako vidje? da podatke dajete samo s 
jedinim ciljem; da manipulirate svojim slušateljima da dobiju cjepivo, jer 
ne spominjete druge podatke koji su bili ključni za donošenje odluke o 
tome. Mogao bih vam da? ?suće referenci ovdje na potvrđene vijes? 
koje su pokazale da je bilo mnogo problema s cjepivima i učinio bih ovo 
pismo jednostavno beskrajnim.

Poslije ćemo vidje? je li sva ova zabrinutost bila opravdana ili ne. No, 
jasno je da je u ovom scenariju prava stvar ne zauzima? stranu i osta? 
neutralan kako bi svatko mogao odluči? bez pri?ska.

Sjećate li se odlomka 9 koji sam ci?rao iz Stražarske kule?

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2015682#h=17

Tamo piše o medicinskim tretmanima i zdravstvenim problemima:

“9 Kršćanin koji je razuman ne nameće svoje stavove 
drugima. U jednoj europskoj zemlji, bračni par revno je 
zagovarao određene dodatke prehrani i dijetu. Uvjerili su 
neku braću da koriste dodatke prehrani, ali drugi su odlučili 
ne koristiti ih. rezultati nisu ispunili očekivanja, što je 
izazvalo rašireno nezadovoljstvo. Taj je par imao pravo 
odlučiti za sebe hoće li slijediti određeni način prehrane i 
uzimati dodatke, ali je li bilo razumno dovoditi jedinstvo 
skupštine u opasnost zbog zdravstvene skrbi? Neko 
vrijeme kršćani u starom Rimu imali su različita mišljenja u 
pogledu jedenja određene hrane i svetkovanja određenih 
dana. Što im je Pavao savjetovao? U vezi s potonjim, rekao 
je: “Jedan čovjek smatra da je jedan dan iznad drugih; drugi 
smatra da su svi dani jednaki; neka svatko bude potpuno 
uvjeren u svom umu.” Bilo je važno ne stavljati kamen 
spoticanja ispred drugih. (Pročitaj Rimljanima 14:5, 13, 15, 
19, 20.”

Trebali biste doslovce slijedi? ove upute jer se temelje na Svetom pismu. 
Očito, ako preporučite cijepljenje, a onda braća imaju štetne učinke jer 
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vas slušaju, bit će lju? na vas i osjećat će se izmanipulirano i prevareno. 
Ali umjesto da to prepoznate, vi manipulirate informacijama, 
implicirajući da ćemo umrije? ako se ne cijepimo. Prema vama, jedino 
što možemo učini? je cijepi? se i bi? sigurni ili ne cijepi? se i umrije?.

Jasno, logička zabluda zvana "lažna dilema" korištena je kako bi se braća 
navela na cijepljenje. "Lažna dilema" zabluda uključuje situaciju u kojoj 
se dva gledišta predstavljaju kao jedina moguća opcije, kada u stvarnos? 
postoji jedna ili više alterna?vnih opcija koje nisu razmotrene. 

Nadalje, naprosto je smiješno reći da 66 000 betelskih i punovremenih 
slugu nije imalo ozbiljne reakcije i da ih stoga treba cijepi?. Zar ne znate 
da reakcije na cjepiva mogu proći godine prije nego se pojave? Kada 
bismo anke?rali svu tu braću koja su cijepljena, što bi nam DANAS rekli?

Brat Lej je rekao, "Ne bismo vam iskazivali ljubav da smo sakrili ove 
podatke od vas."

Zašto ne pokažete ljubav i ne kažete nam kako su braća nakon cjepiva 
danas? Zašto od nas skrivate trenutne podatke?

Mnoga od ove braće koja su vam vjerovala prilično su ljuta. Na primjer, 
evo stranice na kojoj mnoga naša braća koja su se cijepila na vašu 
preporuku govore kako su sada. 

hjps://nezeljeni-ucinci-jw.org/

Tada je brat Lej nastavio govoreći:

"Možda je teško znati u što vjerovati, Ali spomenute 
statistike su prikupila naša braća, tako da možemo vjerovati 
tim brojkama.

Nadamo se da će vam biti od koristi. Cijenimo da ovo nije 
znanstvena studija, ali možemo vam reći što su naša braća 
primijetila. I zato što imamo ovu informaciju, želimo da 
znate što mi znamo.

Naravno, također trebamo uzeti u obzir upute koje daju 
nadređeni vlasti. U nekim zemljama vlade donose zakone 
prema kojima svi njihovi građani moraju biti cijepljeni.

U drugim zemljama na to se snažno potiče. Kako 
reagiramo na takvo usmjerenje? Knjiga Ostanite u Božjoj 
ljubavi  dobro je rekla kada je rekla: Danas, Jehova 
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dopušta vladama da imaju neke ovlasti i trebali bismo ih 
poštivati.

Oni organiziraju zemlje i zajednice tako da nesmetano 
funkcioniraju i ljudima pružaju potrebne usluge.

Kršćani se pokoravaju uputama iz Rimljanima 13:1-7. 
Poštujemo nadređenog vlasti i poštujemo zakone zemlje ili 
zajednice u kojoj živimo.

Ovi zakoni mogu utjecati na našu obitelj, posao ili imovinu. 
Također, bilješka za proučavanje Rimljanima 13:5 kaže ovo, 
Kršćanin se pokorava ljudskim vladama kada zapovijed 
ne proturječi Božjim zakonima.

Dakle, ovo je još jedan ozbiljan čimbenik koji bismo svi 
trebali pažljivo i uz molitvu razmotriti pri donošenju naše 
odluke.

Kao rezultat toga što je preko 99% betelske obitelji 
Sjedinjenih Država potpuno cijepljeno, uspjeli smo otvoriti 
više aktivnosti unutar Betela u skladu s propisima države 
New York.”

Is?na je da su podatke dala braća i nitko ne sumnja da su pošteni, ali 
ovdje je očita greška. Daju li braća podatke o tome kako cjepiva utječu 
na trudne sestre? Daju li braća podatke o tome kako utječu na djecu? 
Daju li braća podatke o boles?ma koje će se razvi? nakon 3 mjeseca od 
cijepljenja? A podaci o boles?ma koje se razvijaju nakon godinu dana? A 
nakon 2 godine? A nakon 5 godina?

Ljudi koji rade s cjepivima znaju da je za odobrenje cjepiva potrebno više 
od desetljeća tes?ranja, kao što sam već spomenuo. Ova cjepiva koja 
sadrže gensku terapiju odobrena su u hitnim slučajevima i daju se bez 
ikakvog jamstva.

Imaju li ikakve koris? od podataka koje su nam dala braća? Nažalost, 
nisu nam od koris? za donošenje bilo kakve ozbiljne odluke, čak i ako su 
podaci dobronamjerni, ne koriste nam ništa. Među?m, ova LOŠA 
zapažanja prikazuju se kako bi potaknuli braću da se cijepe te se sugerira 
da oni koji se ne cijepe nemaju povjerenja u svoju braću.

Nadalje, brat Lej ponovno kaže:

/90 354



“Shvaćamo da ovo nije znanstvena studija, ali možemo vam 
reći što su naša braća primijetila. I budući da imamo ovu 
informaciju, želimo da znate ono što mi znamo.”

O ovome bismo se mogli ponovno zapita?: Što su ista braća DANAS 
primije?la kao rezultat cijepljenja nakon dvije godine? Hoćete li s nama 
podijeli? ono što sada znate, na is? način na koji ste to učinili ovdje? O 
ovome ćemo kasnije.

Primije?mo i zapanjujući rast stope cijepljenja putem ažuriranja. Prvo 
50%, za?m 80%, a sada u podružnici u Sjedinjenim Državama 99%.

Ove brojke su mnogo veće od onih koje opažamo u svijetu općenito i 
pokazuju da su braća cijepljena izravno prema Vašim preporukama; da 
nije tako, stopa cijepljenja bila bi slična onoj koja se vidi u svakoj zemlji. 
Vi ste izravno odgovorni za sve ovo.

Is?na, postoji i mogućnost da je ovo povećanje, gotovo 100%, posljedica 
činjenice da ste iz Betela izbacili sve one koji se nisu željeli cijepi? i da su 
ostali samo oni koji su vam se pokorili. Ali ako pogledamo brojke za 
druge skupine kao što su starješine i pioniri, kao što ću kasnije istaknu?, 
možemo vidje? da ste bili izravno odgovorni za visoku stopu cijepljenja 
među braćom.

Za?m se ponovno spominju viši autorite? i spominje se da u mnogim 
zemljama vladari prisiljavaju ljude na cijepljenje i mi ih moramo 
poštova?, budući da je to važan čimbenik, jer se Rimljanima 13 koris? 
kao temelj. Opet ponavljam, stvarnost je da su zakoni o obveznom 
cijepljenju nezakoni? i pro?vni su osnovnim pravima koja svi imamo kao 
građani. Vladari koji ih potpisuju pro?ve se ustavima svojih zemalja i 
provode nezakonita djela. U slučaju zlouporabe ovlas?, može se ići na 
sud i podnije? žalbu. Nijedna vlada ne može prisili? svoje građane da 
budu dio medicinskih eksperimenata kao što sam već pokazao.

Zapravo, kao što sam vam objasnio i kao što znate iz ?suća pisama koje 
ste primili, osobna je savjest iznad viših autoriteta. Nijedan brat ne 
izbjegava cijepljenje jer je pro?v vlada, razlog je njegova kršćanska 
savjest kao što sam već pokazao.

Argument da se trebamo cijepi? eksperimentalnim lijekovima jer to 
vladajući naređuju je totalna besmislica. Među?m, ni u jednom trenutku 
ne govorite o savjes?, samo kažete da, ako nas tjeraju, moramo se 
pokori?. Ovo je značajno i pokazuje da postoji ODLUKA s vaše strane da 
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se braća cijepe i zato ne objašnjavate ispravno biblijska načela koja se 
odnose na situaciju.

Ovi principi su u mnogim našim publikacijama. Zašto ih skrivate? Na 
primjer, članak Stražarske kule iz w96 1/5 str. 15-20 “Vraćanje Cezarevih 
stvari Cezaru,” kaže sljedeće:

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1996332#h=4

“2 Naravno, prva briga Jehovinih slugu je da vrate Bogu ono 
što pripada Bogu. (Psalam 116,12-14) Pritom, međutim, ne 
zaboravljaju da Isus rekao da moraju dati određene stvari 
Cezaru. Njihova biblijom školovana savjest zahtijeva da uz 
molitvu razmotre u kojoj mjeri mogu vratiti ono što Cezar 
traži. (Rimljanima 13:7) U moderno doba, mnogi su pravnici 
priznali da moć vlade ima ograničenja i da su ljudi i vlade 
posvuda  vezani za prirodni zakon.

3 Apostol Pavao se pozivao na ovaj prirodni zakon kada 
je pisao o ljudima svijeta: “Ono što se može znati o Bogu 
očito je među njima, jer im je Bog to objavio. Jer njegove se 
nevidljive osobine jasno vide od stvaranja svijeta nadalje, jer 
se opažaju po stvorenjima, čak i njegova vječna moć i 
božanstvo, Stoga ti ljudi nemaju izgovora.” Ako odgovore na 
to, prirodni zakon čak će pokrenuti savjesti ovih nevjernika. 
Stoga je Pavao nadalje rekao: “Jer kad se neznabošci, koji 
nemaju zakon, po prirodi drže onoga što je u zakonu, oni su 
sami sebi zakon premda nemaju zakon. 15  Oni svojim 
djelima pokazuju da je ono što nalaže zakon zapisano u 
njihovim srcima. Njihova im savjest služi kao svjedok te ih 
njihove vlastite misli optužuju ili pak opravdavaju.” 
(Rimljanima 1:19, 20; 2:14, 15).

4 U 18. stoljeću, poznati engleski pravnik William 
Blackstone napisao je: "Ovaj zakon prirode [prirodni zakon], 
budući da je suvremen s ljudskim rodom i da ga je diktirao 
sam Bog, naravno, ima veću obvezujuću snagu od bilo 
kojeg drugog zakona. Obvezuje na cijelom svijetu, u svim 
zemljama i u svako doba: nikakvi ljudski zakoni ne vrijede 
ako su protivni ovome.” Blackstone je dalje govorio o 
“objavljenom zakonu,” kako se nalazi u Bibliji, i komentirao 
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je: “O ova dva temelja, zakonu prirode i zakonu objave, 
ovise svi ljudski zakoni; to jest, nikakvim ljudskim zakonima 
ne smije se dopustiti [odobriti] da im proturječe.” To je u 
skladu s onim što je Isus rekao o Bogu i Cezaru, zabilježeno 
u Marku 12:17 

Jasno je da postoje područja u kojima Bog ograničava 
ono što car može zahtijevati od kršćanina. Sanhedrin je 
zalazilo upravo u takvo područje kada su zapovjedili 
apostolima da prestanu propovijedati o Isusu. Stoga su 
apostoli ispravno odgovorili: "Moramo se pokoravati 
Bogu, a ne ljudima.” (Djela 5:28, 29).

Jasno je da je obvezno cijepljenje pro?vno “prirodnom zakonu”. U članku 
se navode i drugi primjeri, ali je vidljivo da autoritet "Cezara" ima 
granice i nije superiorniji od savjes?. Zašto ta biblijska is?na nije 
objašnjena kako bi bila faktor koji treba uze? u obzir pri donošenju 
odluke? 

Ova informacija je ostavljena po strani i dovodi do uvjerenja da smo 
dužni posluša? jer Rimljanima 13 NAVODNO tako piše. Zanemarujete li 
desetljeća publikacija koje o tome govore? Jasno je da izvrćete Sveto 
pismo kako biste poduprli odluku da se braća trebaju cijepi? i potaknuli 
ih na to, a to je vrlo ozbiljno jer se biblijske is?ne moraju objasni?, a ne 
skriva?. 

Tada brat Lej kaže:

“To je omogućilo Betelskoj obitelji da zajedno uživa u 
Gileadskoj večeri, a potom i na Gileadskoj promociji 11. 
rujna. Na oba događaja nije bilo gostiju izvan Betela.

Također, potpuno cijepljenim članovima Betelske obitelji u 
Sjedinjenim Državama dano je dopuštenje za osobno 
vrijeme kako bi posjetili obitelj i prijatelje, pridržavajući se 
odgovarajućih mjera opreza vezanih uz COVID-19 dok su 
izvan Betela.

Zapravo, zaključno s 24. rujna, više od 3.975 potpuno 
cijepljenih članova betelske obitelji u Sjedinjene Države 
putovale su tijekom kolovoza i rujna.

Po povratku u Betel, stavljeni su u oblik prilagođene 
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karantene, a nekoliko dana kasnije testirani su na 
COVID-19. Od tih 3.975 osoba, imali smo samo 4 slučaja 
COVID-a.

2 su dobila blage slučajeve COVID-a na svom odredištu i to 
se riješilo prije nego što su se vratili u Betel. Druga 2 koja su 
bila pozitivna po povratku također su imala manje simptome 
koji su se brzo povukli. Sve 4 su se potpuno oporavile.

Sretni smo što možemo izvijestiti da će ovaj dogovor uskoro 
stupiti na snagu za naše betelske članove u većini 
podružnica di l jem svi jeta. To možemo uč in i t i u 
podružnicama u kojima se nalazi više od 90% betelske 
obitelji koji su potpuno cijepljeni.”

Jasno je da se po?če cijepljenje braće jer je postavljen cilj od 90% i to je 
strašan pri?sak za one koji se ne žele cijepi?. Tko bi želio bi? "crna ovca" 
to je dio “zloglasnih 10%”? Jasno je da se necijepljenu osobu navodi da 
se osjeća kao netko tko je neposlušan vlas?ma i tko nema povjerenja u 
organizaciju.

Osim toga, nitko neće ići na odmor ili vidje? svoju obitelj u Betelu dok se 
ne pos?gne 90%. Što mislite, kako se u tom okruženju osjeća netko tko 
se odluči ne cijepi?? Zamislimo sljedeću hipotetsku objavu ujutro u 
Betelu:

“Draga braćo, broj cijepljene braće u našem Betelu dosegao je 88%, još 
samo 2% i moći ćemo o?ći na odmor vidje? svoje prijatelje i obitelj” 
(Pljesak svih)

Jadna necijepljena braća bi osjećala da su oni krivi što su svi zatvoreni 
zbog svojih medicinskih odluka, a da nisu vidjeli svoju rodbinu, ovo nije 
poštovanje osjećaja i osobnih odluka drugih. Osim toga, možemo se 
zapita?: Jesu li oni koji nisu bili cijepljeni mogli napus?? Betel ili su 
držani zaključani u svojim sobama dok nisu popus?li? Hoćete li i dalje 
govori? da poštujete tuđe odluke?

Nakon ovog Update-a, mnogi roditelji koji se nisu htjeli cijepi?, ni oni ni 
njihova djeca, odlučili su se na to i učinili su to zbog pri?ska koji ste vršili. 
Kasnije ću razgovara? o tome što je uzrokovalo ovo. Pogledajmo sada 
ažuriranje 9 i analizirajmo ono što ovdje kažete. 
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AŽURIRANJE 9-2021-DAVID H. SPLANE

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
StudioNewsReports/docid-702021088_1_VIDEO

Ažuriranje kaže:

“Dobro došli, svi. U ovom ažuriranju, mislio sam da 
bismo mogli razmišljati o Jehovinoj dobroti i načinu na 
koji je vodio svoj narod tijekom pandemije. Siguran sam 
da se svi slažemo s riječima psalmista zapisanim u Psalmu 
27:13:

Gdje bih bio da nisam imao vjere da ću vidjeti Jehovinu 
dobrotu u zemlji živih? Gdje bih bio? O tome treba razmisliti, 
zar ne?

Koliko smo zahvalni što smo povezani s Jehovinom 
organizacijom i što možemo imati koristi od njezinih 
smjernica i vodstva, pogotovo kada vidimo gdje bismo mogli 
biti u zbunjenom i podijeljenom svijetu oko nas.

Vidite li svojim očima vjere da Jehova danas vodi svoj 
narod?

Sada znamo da ga zanima naše duhovno blagostanje. li što 
je s našim fizičkim blagostanjem, našim zdravljem? Je li mu 
stalo i do toga? Ako jest, hoće li se pobrinuti da dobijemo 
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dobre savjete, čak i po pitanjima zdravlja?"
Ovdje se kaže da “Bog nas vodi da budemo u zemlji živih” a vjerova? u 
ovo znači ima? vjeru. Naravno da je tako, ali onda počinju problemi. Brat 
Splane pita uključuje li Božje vodstvo (kroz njegovu Organizaciju) 
“zdravstvene probleme.” 

Naravno da svi znamo odgovor! Odgovor se nalazi u Stražarskoj kuli iz 
2015. koju sam ranije ci?rao, tamo stoji: 

"7 Ni podružnica ni starješine lokalne skupštine nisu 
ovlašteni donositi odluke o zdravstvenoj skrbi za Svjedoka, 
čak i ako pita što učiniti. (Gal 6:5) Oni, naravno, mogu 
skrenuti pozornost na ono što je Jehova rekao što bi moglo 
utjecati na odluku.”

Jasno je da ne možete odluči? umjesto nas, to je ispravan stav i to je ono 
što Jehova želi. Ali je li to ono što brat Splane kaže? On nastavlja:

“Da bismo odgovorili na to pitanje, razmotrimo obećanje 
koje je Jehova dao, kako se nalazi u Psalmu 32, stihu 8. To 
je ono što dobro znamo, ali pogledajmo ovo iz druge 
perspektive.

Ovo je Psalam 32, stihu 8. On kaže, “Učinit ću te razboritim i 
poučit ću te putu kojim trebaš ići. Savjetovat ću te, bdjet ću 
nad tobom." Pa evo obećanja da će nam Jehova dati savjet 
koji trebamo.

Ali savjet o kojoj temi? Sjetite se dana Izraela. Je li Jehova 
tada bio zainteresiran za zdravlje i sigurnost svog naroda? 
On je svakako bio. On je naredio Izraelcima da bolesne 
stave u karantenu.

Rekao im je da ne jedu nečiste ptice i životinje jer bi to 
moglo biti štetno za njihovo zdravlje. Insistirao je na tome da 
izrade parapete (ograde) oko ravnih krovova svojih domova 
kako nitko ne bi pao.

Volio je svoj narod. Želio je da budu sigurni. Jehova se nije 
promijenio. On još uvijek brine o zdravlju i sigurnosti svog 
naroda. U Psalmu koji smo upravo pročitali, obećao da će 
nam dati uvid, upute i savjet.
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Kako to čini danas? On to čini putem svoje 
organizacije. U nekim zemalja, došlo je do znatne zabune i 
neslaganja oko toga kako se nositi s pandemijom.

Neki su ljuti na ideju nošenja maski i odbijaju prakticirati 
fizičko distanciranje, čak i kada su ove mjere opreza 
potrebne.

Sjećam se Pavlovih riječi u 1. Korinćanima 14:33. Sjećaš se 
ovoga? Bog nije bog nereda, nego mira, kaže Biblija.

Nered koji vidimo u svijetu siguran je dokaz da Jehova nije s 
njima. Ali iz Jehovine organizacije, imali smo jasan smjer od 
samog početak, i zahvaljujemo Jehovi na tome.

Na primjer, sjetite se informacija koje smo primili kroz 
nedavna ažuriranja od strane Vodećeg Tijela. Ovo je dokaz 
Jehovinog vodstva punog ljubavi, njegova dobrota. U 
posljednjem mjesečnom ažuriranju, brat Lett je iznio vrlo 
važnu stvar.

Podsjetio nas je da informacije koje primamo o pandemiji 
pripremaju vjerna braća. Možemo im vjerovati. Ne 
motiviraju ih neki osobni stav ili politički program.”

Brat ci?ra psalam i spominje da nas Jehova poučava "putu kojim bismo 
trebali ići." Za?m daje primjer zaš?tnih mjera Mojsijevog zakona. 
Naravno, Jehova je nadahnuo Mojsija da napiše te savjete i nitko to ne 
poriče. Ti su savje? NADAHNUTI od Boga i PRENESENI PREKO ANĐELA. 
No, spominje se da Jehova postupa isto kao i u prošlost, i daje nam 
zdravstvene upute preko Organizacije. 

Uspoređujući svoje savjete sa savje?ma koje je nadahnuo Bog i prenio 
anđeo, insinuirate da imate božansko nadahnuće, što je očito lažno i 
suprotno onome što mi vjerujemo i u našim publikacijama kažemo, kao 
što sam gore spomenuo. Neispravno koris?te Božje ime kako biste druge 
tjerali da čine ono što vi želite.

Za?m se spominju savje? o maskama za lice i sigurnosnoj udaljenos?, 
čemu se ni? jedan brat kojeg poznajem nije uspro?vio kao što sam već 
naveo. Ovo naravno postavlja pozornicu za sljedeće. Za?m se spominje 
“nered u svijetu”, što dokazuje da ih ne vodi Jehova. Time jasno daju do 
znanja bratu koji sluša da različita mišljenja u skupš?ni POKAZUJU DA NI 
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NJIH NE VODI JEHOVA. To se vidi jer se kaže da “Organizacija nam daje 
jasne smjernice za razliku od svijeta.”

Koje su to jasne smjernice? je očito pitanje koje svi postavljamo. Na što 
brat Splane konkretno misli? Govori li nam samo o maskama i 
socijalnom distanciranju?

Spominje da nam ažuriranja Vodećeg Tijela daju smjernice, a Lej je 
ci?ran u Ažuriranju 8 da bismo trebali vjerova? našoj braći i njihovim 
podacima. Što je točno Lej rekao? rekao je:

“Imam neke neke važne činjenice o cjepivima protiv 
COVID-a 19 koje želim podijeliti s vama. Zato jer vas sve 
jako volimo, i jer ovo je pitanje života i smrti, odlučili smo s 
vama podijeliti ono što znamo o tome.

[Navodi mnoštvo podataka koji potiču na cijepljenje i 
nastavlja]

Možda je teško znati u što vjerovati, Ali spomenuto statistike 
su prikupila naša braća, tako da možemo vjerovati tim 
brojkama.”

Vrlo je jasno da Splane govori o cijepljenju, a ne samo o maskama. 
Hoćete li negira? da je to ono što promičete? Oni vode ljude da misle da 
tko god ne donese odluku da se cijepi ne prihvaća Božju vodstvo. To je 
neosporno jer je Lej konkretno govorio o odluci o cijepljenju, a podaci 
koje je iznio po?cali su na to.

Tada brat Splane kaže:

“Oni nas vole. Žele nam najbolje. Čujem kako netko pita, što 
oni znaju? Krivo pitanje. Mislim da je pravo pitanje, što 
Jehova zna? Sve se svodi na ovo, prijatelji. Vjerujem li 
doista da Jehova danas usmjerava ovu organizaciju?

Vjerujem li da će Jehova dati uvid svom vjernom narodu 
kako bi mogli ostati u zemlji živih, kao što je psalmist 
rekao"?

Očito je da ste do sada dobili ?suće kri?ka zbog promicanja cijepljenja. 
Te su se kri?ke temeljile na Svetom pismu jer je vrlo očito da vi 
odstupate od is?ne promičući ovo. Ni najmanje vam se ne sviđa što ova 
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pisma privlače vašu pažnju. Brat Splane to prepoznaje rekavši da neki 
kažu "a što ? ljudi znaju?" 

Trebali biste prepozna? da idete predaleko po?čući druge da prihvate 
vaše osobne odluke, kao što su vam mnoga braća s ljubavlju ukazala, ali 
umjesto toga radite nešto drugo. 

Kažete da je pitanje koje bi si trebali postavi? oni koji su vam skrenuli 
pozornost doista "Što Jehova zna?"! 

Ovom frazom tvrdite da vaša promocija cijepljenja dolazi od Jehove i 
propi?vanje onoga što promičete znači propi?vanje Jehove. Kako 
možete reći da onaj tko vas ispituje zapravo ispituje Boga? Kad bi Bog 
stajao iza onoga što promičete, ono što činite ne bi proturječilo njegovoj 
objavljenoj Riječi. Proturječi li Jehova sam sebi? 

Tvrdite da su vaše odluke nadahnute božanskom inspiracijom. Ovo je 
strašno i bogohulno. Nitko od vas nije primio božansko otkrivenje poput 
Mojsija da potvrdi tako nešto. Kao i svi Jehovini svjedoci, morate se 
pridržava? Svetog pisma i publikacija koje se jasno temelje na njemu. 
Uvijek iznova jasno daju do znanja da se odluke u medicinskim pitanjima 
moraju poš?va? i da nikada ne smijemo navodi? druge da čine ono što 
mi želimo.

Zapravo, navodite ljude da misle da oni koji ne prihvaćaju medicinske 
tretmane koje promičete ne vjeruju doista da Bog vodi svoje vjerne 
sluge. To je kleveta jer javno optužujete one koji se ne slažu s vama u 
vašim idejama koje su potpuno strane biblijskoj poruci za nedostatak 
vjere u Stvoritelja. Ovo je također strašno jer se vjera drugih dovodi u 
pitanje jer ne prihvaćaju vrlo upitno svjetovno liječenje.

Vi podučavate da je PRIHVAĆANJE CIJEPLJENJA PRIHVAĆANJE ONOGA 
ŠTO BOG ŽELI. Umjesto toga, ono što Bog želi i što učimo u Bibliji i 
kršćanskim publikacijama je da svatko mora odluči? slobodno i da ne 
bismo trebali promica? nikakav medicinski tretman jer je sve stvar 
savjes? kao što sam objasnio.

Tada brat Splane uvodi potpuno ne-biblijsko i potpuno apsurdno 
razmišljanje kako bi opravdao sve ovo. Kada sam to čuo, nisam mogao 
vjerova?, potpuno je nenormalno i totalna sramota. On kaže: 

“Da ponovim pitanje koje često postavljamo u službi 
propovijedanja, je li Bogu stvarno stalo?
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Bi li Jehova dopustio Vodećem Tijelu, pomagačima, 
misionarima, velikom postotku svjetske betelske obitelji i 
drugim punovremenim slugama da se bave praksama ili 
prime COVID-19 cjepivo koje bi bilo štetno?

Sigurno, Jehova želi da braća u svjetskoj centrali nastave 
pružati duhovnu hranu. Želi osigurati nastavak rada u našim 
poslovnicama i na terenu. Da bismo to učinili, moramo biti u 
zemlji živih.

A što je s proročanstvom da će veliko mnoštvo koje nitko ne 
može izbrojati izaći iz velike nevolje? Naš bog definitivno 
nije poput faraona, koji želio ubiti cijelu generaciju 
Jehovinih štovatelja.

Uvjereni smo da je Jehovi stalo do zdravlja i sigurnosti 
njegovog naroda i da će nas On voditi, govoreći u suštini: 
"Ovo je put. Hodajte njime, ljudi".

Naprosto je nevjerojatno koliko je ovo razmišljanje ignorantsko. 
Fragment sam morao pogleda? nekoliko puta jer nisam mogao vjerova?. 
Ideja koju prenosi je da ako je većina cijepljena i Jehova to dopušta, 
onda cjepivo ne može bi? loše ILI UZROKOVATI ŠTETU.

Proročanstvo o velikom mnoštvu to navodno dokazuje.

To proročanstvo kaže u Otkrivenju:

Otkrivenje 7:9-17
9 Nakon toga vidio sam veliko mnoštvo ljudi, koje nitko nije 
mogao izbrojati, iz svakog naroda, plemena, puka i jezika. 
Stajali su pred prijestoljem i pred Janjetom obučeni u duge 
bijele haljine, s palminim granama u rukama. 10 Vikali su na 
sav glas: “Spasenje dugujemo svom Bogu, koji sjedi na 
prijestolju, i Janjetu!”
11 Svi su anđeli stajali oko prijestolja, starješina i četiri bića 
te su pali ničice pred prijestoljem i poklonili se Bogu, 
12 govoreći: “Amen! Hvala, slava, mudrost, zahvalnost, čast, 
moć i snaga pripadaju našem Bogu u svu vječnost! Amen.”
13 Nato me jedan od starješina upitao: “Tko su ovi koji su 
obučeni u duge bijele haljine i odakle su došli?” 14 Istog sam 
mu trena odvratio: “To ti znaš, gospodine moj.” A on mi je 
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rekao: “To su oni koji dolaze iz velike nevolje. Oprali su svoje 
duge haljine i ubijelili ih u Janjetovoj krvi. 15 Zato stoje pred 
Božjim prijestoljem i služe mu dan i noć u njegovom hramu. 
Onaj koji sjedi na prijestolju, razapet će svoj šator nad njima. 
16 Oni više neće gladovati ni žeđati, neće ih moriti sunce niti 
ikakva žega 17  jer će ih Janje, koje je uz prijestolje, pasti i 
voditi na izvore voda života. I Bog će obrisati svaku suzu s 
njihovih očiju.”

Splaneov argument je da, budući da MORA postoja? a "veliko mnoštvo" 
živih koji primaju nagradu, vakcina ne može naškodi?, jer bi u suprotnom 
proročanstvo bilo neispunjeno. Ovo je upravo is? ?p argumenta koji je 
Sotona koris?o s Isusom kada ga je iskušavao u pus?nji. Đavao Isusu 
ci?ra Psalam 91 i kaže mu da skoči iz hrama jer neće umrije?. 

Matej 4:6
6  i rekao mu: “Ako si Božji sin, baci se dolje, jer pisano 
je: ‘On će svojim anđelima zapovjediti da te čuvaju’ i ‘Oni će 
te nositi na svojim rukama kako ne bi nogom zapeo o 
kamen’.”

Đavolov argument bio je da, budući da Psalam kaže da će Isusa š??? 
anđeli Božji i da se proročanstvo treba ispuni?, mogao bi SKOČITI U 
PRAZNINU BEZ OZLJEDE. No, Krist je odgovorio:

Matej 4:7
7 A Isus mu je odvratio: “Ali pisano je i ovo: ‘Ne iskušavaj 
Jehovu, svog Boga!’”

Isus je glatko odbacio ovo potpuno iskrivljeno razmišljanje. Braćo, ovim 
obrazloženjem izloženim u ovom ažuriranju tjerate braću da stavljaju 
Boga na kušnju. Ne kažem to ja, ISUS KRIST JE TO UČIO! 

Naravno da svi želimo bi? u “zemlja živih” ali koja objašnjenja psalama 
trebamo slijedi?, ona Sotonina ili ona Isusa Krista? Ako je cjepivo očito 
eksperimentalno i mnogi su liječnici upozoravali na njegovu opasnost, 
ova je odluka bila potpuno osobna. Vi implicirate da je cijepljenje i 
slijeđenje većine, čak i ako znamo opasnos?, nešto što će Bog 
blagoslovi? i ništa nam se ne može dogodi? jer se proročanstvo mora 
ispuni?. Ali ovo je zapravo stavljanje Boga na kušnju kako je ISUS KRIST 
UČIO. Ovo je osnova is?ne i dio je ABC-a kršćanskog života. 
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Bilo je potpuno sramotno ču? ovu ideju. Ovo obrazloženje koje ste VI 
razotkrili je toliko loše da vas ozbiljno dovodi u pitanje kao učitelje Riječi 
Božje. Zapravo, postoji još jedan primjer u Bibliji koji se nikada ne koris?, 
a povezan je s ovim. Ovaj primjer je u Markovom dugom i lažnom 
zaključku u 16. poglavlju. Lažni s?h 18 kaže: 

Marko 16:18
I zmije će rukama hvatati, i ako popiju što smrtonosno, neće 
im ništa nauditi.

Tamo se kaže da oni koji vjeruju u Boga mogu bi? “ujedeni od otrovnih 
zmija i pi? otrov” i neće "umrije?" na bilo koji način. Ova lažna poruka se 
lažno pripisuje Isusu Kristu. Danas postoje vjerske skupine kao što su 
"Pokret svetos?" koji dopuštaju da ih ugrizu zmije vjerujući u ovo lažno 
Pismo i mnogi njihovi članovi na kraju umiru od trovanja. Uis?nu, 
smatraju da je dopuštanje da ih ujede otrovna zmija test vjere. 

hjps://www.labrujulaverde.com/2019/12/la-iglesia-norteamericana-
cuyos-fieles-manipulan-serpientes-y-toman-veneno

Naučavaju li vođe ?h vjerskih skupina is?nu? Je li ova lažna priča iz 
Marka nadahnuta od Boga ili od Đavla kako bi ubio svoje sluge? Ove 
ideje koje ste prenijeli kroz Splanea potpuno su pogrešne i daleko su od 
poruke Biblije. One su jednako lažne kao i dugi zaključak Marka i zmije. 

Umjesto da poučavate ono što je Isus rekao, poučavali ste istu stvar kao i 
Đavao. Ovo je vrhunac pogreške i odstupanja od Svetoga pisma. Kako ste 
mogli napravi? takvu grešku? Podučavajući ovo, mnogi su se cijepili i 
razboljeli jer su mislili da je Bog to od njih tražio. Ta su braća mislila da 
NE MOGU UMRIJETI iako su smatrala da je opasno cijepi? se. Naša braća 
su se prepus?la "ugrizu zmije" vjerujući da Jehova to želi. 

Nikada se nemojmo smija? neznanju ljudi koji su dopus?li da ih zmije 
ugrizu jer su naša braća bila natjerana na isto zbog vas i završila su 
"pijući" što su smatrali "Otrovom". 

Prije nego što nastavim analizira? Ažuriranja, želio bih napravi? kratku 
pauzu u odjeljku kako bih izvukao zaključke iz onoga što smo do sada 
vidjeli. 

PREGLED PRVOG DIJELA
PAVLE, GALAĆANI I VI:
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Prvo što bih želio učini? je pregleda? Pavlove podsjetnike u poslanici 
Galaćanima. Pavao počinje riječima:

Galaćanima 1:6-9
6  Čudim se da tako brzo okrećete leđa onome koji vas je 
pozvao Kristovom nezasluženom dobrotom i da prihvaćate 
neku drugu dobru vijest. 7 No druge dobre vijesti nema, ali 
ima nekih koji vas zbunjuju i žele iskriviti dobru vijest o 
Kristu. 8  Međutim, ako vam netko objavi drugačiju dobru 
vijest od one koju smo vam već objavili – makar to bio netko 
od nas ili anđeo s neba – neka bude proklet. 9 Već smo vam 
rekli, a sada to ponavljam: Tko vam god objavljuje drugačiju 
dobru vijest od one koju ste prihvatili, neka bude proklet.

Bilo je jasno da je Pavao bio zabrinut što utjecajni pojedinci promiču 
obrezivanje u skupš?nama Galacije. Tolika je bila njegova zabrinutost 
zbog toga što ? ISTAKNUTI pojedinci rade da im je čak rekao da ako 
"anđeo s neba ide dalje od onoga što je napisano, proklet je od Boga." 
On čak govori Galaćanima da ne bi trebali čak ni slijepo vjerova? njemu 
ili njegovim drugovima. Pavao je želio naglasi? da ne treba bi? pod 
utjecajem ničije istaknutos? i tu ideju ponavlja uvijek iznova na različite 
načine u pismu. Na primjer, kako bi sve ovo pojasnio, on kasnije 
pripovijeda jedno iskustvo: 

Galaćanima 2:1-8
2 Zatim sam, nakon 14 godina, opet otišao u Jeruzalem s 
Barnabom, a poveo sam i Tita. 2 Otišao sam onamo jer sam 
dobio objavu s neba. I iznio sam pred uvaženom braćom 
dobru vijest koju propovijedam među neznabošcima. No 
rekao sam im to nasamo jer sam htio biti siguran da ne trčim 
uzalud odnosno da nisam trčao uzalud. 3 Ali čak ni Tita, koji 
je bio sa mnom, nitko nije prisiljavao da se obreže, iako je 
Grk. 4 To se pitanje pojavilo zbog lažne braće koja su se 
potajno uvukla u skupštinu, koja su se ušuljala da ugroze 
slobodu koju imamo kao učenici Krista Isusa, kako bi nas 
navela da robujemo Zakonu. 5  Mi im ni načas nismo 
popustili, nismo im se pokorili, da biste vi ostali čvrsti u 
istini dobre vijesti. 6  A oni koje se smatra uglednima – 
meni je svejedno što su oni jer Bog ne gleda tko je tko – ti 
uvaženi ljudi zapravo mi nisu rekli ništa novo. 7 Naprotiv, kad 
su vidjeli da mi je povjerena dobra vijest za neobrezane, kao 
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što je Petru povjerena za obrezane 8 – jer Onaj koji je Petra 
ovlastio da bude apostol među obrezanima ovlastio je i 
mene da budem apostol među neznabošcima –

Pavao u ovom izvještaju is?če da, iako su apostoli bili istaknu? i važni, 
njemu NIJE BILO stalo. On s pravom dodaje da se Bog ne vodi pojavama, 
parafrazirajući ideje iz 1. Samuelove 16:7:

1. Samuelova 16:7
7 Ali Jehova je rekao Samuelu: “Ne obaziri se na to kako 
izgleda i koliko je visok, jer sam ga odbacio. Bog ne gleda 
ono što čovjek gleda, jer čovjek gleda ono što se očima 
vidi, a Jehova gleda što je u srcu.”

To, naravno, nije izraz nepoštovanja prema apostolima. Kada se 
promatra u kontekstu, jasno je da je Pavao poučavao Galaćane da se ne 
trebaju impresionira? čak ni apostolima ako se oni  ODVOJE od dobre 
vijes?. Zato Pavao iznosi izvještaj o tome kako se borio i nije popus?o 
judais?ma unutar jeruzalemske skupš?ne. 

Ova borba pro?v istaknute braće u jeruzalemskoj skupš?ni u kojoj je on 
“nije popus?o ni? se pokorio” za "is?nu dobre vijes?” jasno dao do 
znanja Galaćanima kako trebaju postupi? kada netko ko je istaknut 
odstupi od objavljene is?ne. Kako bi ponovno osnažio tu ideju, on iznosi 
iskustvo s Petrom koji je bio jedan od najistaknu?jih i najprizna?jih 
apostola od svih. 

Galaćanima 2:11-14 
11  Ali kad je Kefa došao u Antiohiju, otvoreno sam ga 
prekorio jer je ono što je radio očito bilo pogrešno. 
12 Naime, prije nego što su došli neki Jakovljevi suradnici, 
jeo je s onima iz drugih naroda. Ali kad su oni došli, prestao 
je to činiti i više se nije družio s njima jer se bojao onih koji 
su bili obrezani. 13  I ostali Židovi počeli su se pretvarati 
poput njega, te se čak i Barnaba poveo za njima. 14 Kad 
sam vidio da ne postupaju u skladu s istinom dobre 
vijesti, rekao sam Kefi pred svima njima: “Ako ti, koji si 
Židov, živiš kao oni iz drugih naroda, a ne kao Židovi, kako 
to da prisiljavaš one iz drugih naroda da žive po židovskim 
običajima?”
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Petar je savršeno dobro znao da je Bog prihvatio pagane 
budući da je on bio taj koji se bavio Kornelijevim pitanjem i 
imao vizije o tome. Međutim, nažalost dopustio je da bude 
pod utjecajem drugih i završio je tako da je odbacio 
nežidovske kršćane koji nisu bili obrezani. Petrov je autoritet 
bio toliki da su svi bili zaneseni njegovim pogrešnim 
ponašanjem. Vidjevši to, Pavao ga je javno ispravio jer je 
odstupio od dobre vijesti.

Ove nas priče uče da nije važno tko se udalji od dobre vijes?, čak i netko 
tako istaknut poput Petra MOŽE I TREBA bi? ispravljen ako odstupi. Bog 
je učinio da te priče budu sačuvane u Svetom pismu kako bismo se 
ponašali na is? način kao Pavao kada se suočimo sa sličnom situacijom. 
Među?m, postoji još jedna lekcija koju želim istaknu? 

Pavao je za Petra rekao da on “PRISILJAVAO” druge da žive kao Židovi. Je 
li ispravno zamisli? Petra kako verbalno govori drugima da ne sjedaju za 
stol s nežidovskim kršćanima? Je li to Peter učinio? Je li on IZRAVNO 
promovirao te ideje? 

Peter nije rekao apsolutno ništa svojim us?ma, ali njegovo ponašanje je 
govorilo umjesto njega. Svi su razumjeli što je REKAO, iako jezikom nije 
rekao ni? jednu riječ. 

Is?na je da je Petar mogao reći Pavlu:

"Nisam ništa rekao, drugi krivo tumače ono što radim"

Bio bi to doista vrlo loš izgovor i drago nam je što nije pokušao sakri? 
svoj grijeh. U ažuriranjima 6-9 nikada nikome niste IZRAVNO rekli da se 
cijepi, to je činjenica. Ali to nije ni najmanje važno jer svi mi nakon što 
smo vidjeli ova ažuriranja znamo da promičete cjepiva. Tako su to 
tumačila sva braća. Svako je ažuriranje namjerno pripremljeno kako bi 
prenijelo ideju da su cjepiva način liječenja koji bismo trebali slijedi?.

Hoćete li reći da to nije bila namjera i da svi mi koji vidimo ažuriranja 
umišljamo stvari? Hoćete li reći da poštujete odluku braće i da ih nikada 
niste tjerali na cijepljenje?

U ažuriranjima 6-9 odstupili ste od neutralnos? i bili pristrani u 
problemu u koji se niste trebali miješa?. Također ste zastrašili druge 
svojim autoritetom da učine isto što i vi. Do ove točke ste počinili grijeh 
sličan Petrovom u određenim aspek?ma, ali ne u svim.
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Na primjer, Petar je podbacio zbog pri?ska drugih, ali je nezamislivo 
vjerova? da je o tome raspravljao s Pavlom ili da je pokušao opravda? 
sebe braneći nešto što je očito bilo pogrešno. Ali primili ste pisma od 
mnoge braće i u svakom ažuriranju ste tvrdoglavo nastavili inzis?ra? na 
nečemu što je pogrešno i odudara od Svetog pisma. O?šli ste toliko 
daleko da ste sakrili jasna biblijska učenja i užasno iskrivili mnoge 
biblijske tekstove. Koris?li ste Božje ime da zastrašite druge da vam budu 
poslušni.

Dakle, iako to nikad niste izravno rekli (baš kao Peter) ponašali ste se 
mnogo gore od Petra. Među?m, počevši od ažuriranja 10 užasno ste se 
pogoršali i potpuno nadmašili Petra u grijehu kao što ću vam kasnije 
pokaza?. Petrov grijeh je "bijel kao snijeg" u usporedbi s vašim grijehom 
počevši od ažuriranja 10.

Cijela poslanica Galaćanima uči nas vrlo važnoj lekciji. Često ste se 
uspoređivali s apostolima iz prvog stoljeća i govorili da slijedite njihov 
uzor. Kažete da su apostoli bili Vodeće Tijelo prvog stoljeća, a vi ste to u 
naše vrijeme.

Što znači Pavlovo javno ispravljanje Petra pred svima (član "Vodećeg 
Tijela" prema vlas?tom učenju) poučava nas? Je li Pavao bio loš i loše 
mo?viran? Je li Pavao bio ljubomoran što ga je tako ispravio? Ako ne 
treba oponaša? ono što je Pavao učinio, zašto je on uključen u Bibliju 
kao primjer koji treba slijedi??

Pavao ga je javno ispravio jer je grijeh bio javan i vukao je druge. Isto 
tako je i ovo pismo koje Vam pišem javno po biblijskom uzoru. Kad netko 
ugledan tvrdoglavo odstupa od is?ne i povlači druge an?biblijskim 
idejama, mora bi? javno ukoren; pismo Galaćanima govori o tome.

PISMO STARJEŠINAMA 27.9.2021
Još jedan detalj koji treba spomenu? je da je otprilike u to vrijeme pismo 
starješinama s?glo u sve skupš?ne i želio bih istaknu? neke točke iz 
njega. Pismo počinje riječima:

“27. rujna 2021

ZA STARJEŠINE

1. Cijepljenje protiv COVID-19 i poštovanje Viših Vlasti: Iz 
brige i ljubavi, dijelimo sljedeće važne informacije. (1. Kor. 
12:25) Kao rezultat tekuće pandemije, sekularne vlasti u sve 
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većem broju zemalja uvode obvezu ili snažno potiču svoje 
građane da se cijepe protiv COVID-19. Nedavni ažurirani 
materijali Vodećeg Tijela pomogli su Jehovinim svjedocima 
razumjeti stav vjernog roba o ovom pitanju.”

Pismo se, kao što vidite, odnosi na COVID-19 i više vlas?. Značajno je da 
ne kaže "vlade" već radije “viši autorite?”. Ovo je sup?lno, ali vrlo jasno 
pokazuje kamo ovo vodi. Spominje se da vlas? “NAREĐUJU i SNAŽNO 
PREPORUČUJU” građani da se cijepe. To, naravno, nije razlog za 
cijepljenje ako je nečija savjest pro?vna, kao što Biblija i naše publikacije 
jasno govore u nekoliko navrata. 

Ali nakon što je to rečeno, spominje se da su AŽURIRANJA Vodećeg Tijela 
“pomogli RAZUMJETI kako rob vidi stvar«. Ovo je NEPORECIVO 
PRIZNANJE da su Ažuriranja usmjerena u korist cjepiva, što uključuje 
napuštanje neutralnos? u pogledu medicinskih tretmana i podlaganje 
svjetovnim vlas?ma, dajući “Cezaru” ono što pripada Bogu. Uvijek ste 
govorili o cjepivima, a ne samo o maskama. Za?m pismo kaže: 

“2. Podružnice su izvijestile da su neki starješine snažno 
izrazili osobna mišljenja protiv cijepljenja protiv COVID-19. 
Zašto je ovo zabrinjavajuće? Rimljanima 13:1 kaže da 
“postojeće vlasti stoje na svojim relativnim pozicijama od 
strane Boga”. Također, bilješka za proučavanje Rimljanima 
13:5 kaže: “Kršćanin se pokorava ljudskim vladavinama 
kada zapovijed nije u suprotnosti s Božjim zakonima.” U 
Rimljanima 13:2 stoji: “Tko god se protivi [svjetovnoj] vlasti, 
zauzeo je stav protiv Božjeg uređenja.” dakle, starješine bi 
trebale biti oprezne ne izražavati osobna mišljenja koja su u 
suprotnosti s uputama viših vlasti. Ako je starješina tako 
radio, sada je vrijeme da prestane. (Mat. 22:21; Rim. 13:4-7) 
Inače, mogao bi postati kriv za izazivanje podjela u 
skupštini.”

Zašto Podružnice javljaju da su neke starješine spomenuli da se ne žele 
cijepi?? Zar nisu slobodni odluči? o tome? Zar ne mogu IZRAZITI da se 
ne žele cijepi?? Zašto ne bi iskazali ono što su odlučili?

Osim toga, mogli bismo se zapita?: nisu li mnoge starješine izrazili svoju 
čvrstu odluku da se cijepe?
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Sjećam se na Zoom sastancima koliko se starješina hvalilo brojem doza 
koje su primili. I ne samo to, kad bi se netko cijepio, javno su mu 
čes?tali. Ove su čes?tke objavljene u skupš?nskim WhatsApp grupama 
naočigled svih i jasno dajući do znanja da oni smatraju da je ISPRAVNO 
cijepi? se i po?cali su na to.

Zašto starješine koje pozi?vno govore o cjepivima to mogu slobodno 
učini?, a podružnica osuđuje one koji se ne cijepe? Ne pokazuje li ta 
diferencijacija pristranost i nepravdu? Nije li Petar rekao da Bog "nije 
pristran." 

Time je jasno da je neutralnost u pogledu medicinskih tretmana 
napuštena i to se može neporecivo vidje?. Svatko ima pravo odluči? što 
će učini?, a i komen?ra? to. Ono što se ne može učini? je pokušava? 
uvjeri? i manipulira? drugima da čine isto što i mi.

U pismu se navodi da je zabrinjavajuća činjenica da neke starješine kažu 
da se neće cijepi?. Zašto je to zabrinjavajuće ako je to potpuno valjana, 
razumna i biblijska osobna odluka?

Odgovor je da vlade preporučuju cijepljenje i zah?jevaju da se ono 
provede. Već sam objasnio da je ovaj argument potpuno pogrešan. 
Nijedna vlast nas ne može prisili? da idemo pro?v svoje savjes? vođeni 
Sve?m pismom jer je savjest iznad vlas?. Imamo sto?ne članaka na JW 
stranici koji to demonstriraju ?jekom desetljeća. Uvijek iznova 
ponavljate istu stvar i skrivate biblijska učenja od kršćanske savjes?.

Tekstovi koji se tada ci?raju su izvan konteksta i iskrivljeni kako bi 
poduprli vaš pristrani stav u korist cijepljenja. Na primjer, ci?rate Pavla 
koji kaže u Rimljanima :

Rimljanima 13:1, 2
13  Neka svatko bude podložan vlastima, jer nema vlasti 
koja nije od Boga. Svaku vlast koja postoji Bog je postavio 
na njen položaj. 2 Stoga, tko se suprotstavlja vlasti, protivi 
se Božjem uređenju, a oni koji mu se protive navući će 
osudu na sebe.

Koji se brat koji se ne cijepi pro?vi građanskoj vlas?? Ako se ja, na 
primjer, ne cijepim, to je zato što moje ?jelo pripada Bogu, a ne 
poli?čkim vladarima, i ne želim u njega stavlja? prljave tvari koje ga 
onečišćuju. Gdje je pobuna? Jehova nije dao vladarima APSOLUTNU 
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VLAST nad svojim ovcama i njihovim ?jelima. Onaj koji je primio svu 
vlast samo je jedan, a to je Isus Krist, kako je sam rekao:

Matej 28:18
18 Isus pristupi i progovori im: "Sva ovlast mi je dana na 
nebu i na zemlji.

Zašto dava? vladarima čiji su dani odbrojani ono što je Otac dao samo 
Sinu? Pavao je dalje rekao:

1. Korinćanima 6:19, 20
19  Zar ne znate da je vaše tijelo hram svetog duha koji 
prebiva u vama i koji ste dobili od Boga? Osim toga, vi ne 
pripadate sebi 20 jer ste skupo plaćeni. Zato proslavite Boga 
svojim tijelom. 

Braćo, “Zar ne znate da je naše 5jelo hram Božji i samo njemu 
pripada”? Zar ne znate da “nismo sami sebi gospodari” jer “Skupo smo 
kupljeni”? Nijedna svjetska vlast nema autoritet nad našim ?jelom jer 
ono pripada Bogu. Sama primjena Pavlovih riječi u Poslanici Rimljanima, 
kako biste natjerali starješine da začepe usta, je netočna i loše 
formulirana.

Za?m ci?rate Rimljanima 13:5, ali to ne pišete u pismu, samo kažete:

“Također, bilješka za proučavanje Rimljanima 13:5 kaže: 
“Kršćanin se pokorava ljudskim vladama kada zapovijed nije 
u suprotnosti s Božjim zakonima.””

Zašto niste ispisali biblijski tekst na koji se pozivate? Taj tekst kaže:

Rimljanima 13:5
5 Postoji, dakle, uvjerljiv razlog da budete podložni, ne samo 
zbog tog gnjeva nego i zbog svoje savjesti.

U tom tekstu Pavao jasno kaže da je razlog za poslušnost vladama “naša 
savjest” ne samo strah od kazne. Dakle, bi li nas Pavao po?cao da se 
pokoravamo vladama ako to prlja našu savjest? Jasno da ne bi. 

Ali ne govorite o savjes?, govorite samo o “Božjim zakonima” pozivajući 
se samo na pisane zakone. Zaboravljate li što Jeremija kaže i što Pavao 
također ci?ra u poslanici Hebrejima 10. poglavlje? 

Jeremija 31:33, 34 
33  “Jer ovo je savez koji ću sklopiti s Izraelcima nakon tih 
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dana”, kaže Jehova. “Stavit ću svoj zakon u njih i upisat 
ću ga u njihovo srce. I bit ću njihov Bog, a oni će biti moj 
narod.”
34 “I neće više učiti svaki svoga bližnjega i svaki svoga 
brata, govoreći: ‘Upoznaj Jehovu!’ jer će me svi poznavati, 
od najmanjega do najmanjega do najvećega od njih”, govori 
Jehova. “Jer ja ću oprostiti njihovu grešku i neću se više 
sjećati njihovog grijeha.”

Kršćanin ima “zakon zapisan u njegovom srcu” i “ne treba ga podučava?” 
što je ispravno a što krivo jer se vodi svojom savješću. Ovime što kažete 
želite implicira? da, budući da Biblija ne govori o necijepljenju, nemamo 
razloga da to ne učinimo, kao što je brat HERD pogrešno tvrdio u 6. 
ažuriranju. 

Ovim nastojite diskredi?ra? svu braću koja su u bezbrojnim pismima 
postavila pitanje savjes?, kako biste ih podvrgnuli vlas??m idejama. Ono 
što ovdje činite apsurdno je.

Na primjer, Biblija ne kaže izričito da ne treba uzima? kokain. Mogu li ga 
onda uze? ako me je Vlada odlučila prisili? na to?

Bitna su biblijska načela, a ne samo zakoni, i vi to dobro znate. Kad 
bismo činili samo ono što kaže pisani zakon, bili bismo is? kao farizeji 
koje je Isus osudio i koji su djelovali bez srca. Kako možete tvrdi? da ako 
Biblija ne govori o cijepljenju, kršćani ne mogu bi? pro?v njega jer ono 
nije u suprotnos? s Božjim zakonom? Ova naredba proturječi Božjem 
zakonu koji su mnogi od nas Duhom neizbrisivo zapisali u svojim srcima. 

Argument koji ste iznijeli je stvarno toliko loš da je neugodno troši? 
vrijeme na njegovo pobijanje. Zapravo, Pavao nakon što je to rekao u 
poslanici Rimljanima u 13. poglavlju počinje detaljno govori? o savjes? u 
14. poglavlju. 

Da, samo jedno poglavlje kasnije on govori o tome. Već sam ga nekoliko 
puta ci?rao, ali potrebno ga je ponavlja? dok ga ne znate napamet, tamo 
kaže: 

Rimljanima 14:3-6 
3 Onaj tko sve jede ne smije s prezirom gledati na onoga 
tko ne jede sve, a onaj tko ne jede sve ne smije 
osuđivati onoga tko sve jede jer je njega Bog prigrlio. 
4  Tko si ti da osuđuješ tuđeg slugu? Njegov gospodar 
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odlučuje hoće li on stajati ili pasti. A stajat će jer ga Jehova 
može podržati.
5 Netko smatra da je jedan dan važniji od drugoga, a drugi 
smatra da su svi dani jednaki. Neka svatko bude posve 
uvjeren u svoje mišljenje. 6  Tko drži određeni dan, čini to 
radi Jehove. I tko jede, jede radi Jehove jer zahvaljuje Bogu. 
A tko ne jede, ne jede radi Jehove, a i on zahvaljuje Bogu.

Govorio je o poš?vanju savjes? drugih u stvarima kao što je jedenje 
stvari žrtvovanih idolima, a već sam objasnio da se to odnosi na cjepiva u 
ovom pismu.

Pokušavate li uvjeri? braću da bi Pavao pristao na to da svi slijepo 
prihvaćaju eksperimentalne tretmane ako to zah?jeva vlada i ako ide 
pro?v njihove savjes?? Pokušavate li reći da bi Pavao to preporučio?

Kad bi Pavao to učinio, proturječio bi sam sebi s onim što je rekao u 14. 
poglavlju, s njegovim odnosom prema Petru u poslanici Galaćanima i s 
nekoliko drugih izjava koje je dao u toj i drugim poslanicama.

Na primjer, rekao je na kraju 14. poglavlja Poslanice Rimljanima:

Rimljanima 14:22, 23
22 Ono u što si uvjeren neka ostane između tebe i Boga. 
Sretan je onaj tko ne osuđuje samog sebe zbog onog što je 
odlučio učiniti. 23 Ali ako se dvoumi, a ipak jede, već je 
osuđen jer ne jede iz uvjerenja. A sve što se ne čini iz 
uvjerenja, grijeh je.

Jasno je da Pavao nikoga ne po?če da ide pro?v svoje savjes?, dapače, 
jasno daje do znanja da je to grijeh. Pavao uči da je ići pro?v savjes? 
grijeh, stoga se nikada ne bi mogao složi? s braćom koja se pokoravaju 
vladama i predaju svoja ?jela cijepljenju ako to smatraju pogrešnim. Ista 
ideja nalazi se u 8. i 10. poglavlju 1. Korinćanima koje sam već objasnio.

Izvukli ste Pavla iz konteksta i izvrtali ga kako bi izgledalo kao da Biblija 
podržava vaše osobne ideje u korist cijepljenja i podložnos? vladama.

Što bi Pavao pomislio kad bi vidio što radite s onim što je napisao? Kako 
bi se Pavao osjećao kad bi vidio što ste učinili u Ažuriranjima s njegovim 
riječima?

Znamo to jer je on rekao:

2. Korinćanima 11:29
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29 Kad je netko slab, zar se i ja ne osjećam slabim? Kad 
netko posrne u vjeri, zar ja ne izgaram od gnjeva?

Bio je “ogorčen” kad bi se brat “sapleo”, koliko bi više bio ogorčen da je 
netko bio naveden na grijeh izvrtanjem njegovih vlas??h riječi! Smeta li 
vam ovo pismo i druga slična njemu koja ste primili? Budite zahvalni što 
vam nije pisao apostol Pavao jer bi vam on nedvojbeno govorio u 
dubokom ogorčenju izuzetno oštrim riječima o tome što radite izvrćući 
njegove riječi. Zapam?te da su njegova pisma “teška i snažna” (2. 
Korinćanima 10:10) i ni pred kim nije ustuknuo. Ili mislite da vam on ne 
bi ništa rekao jer ste trenutno "Vodeće Tijelo"? Zar si zaboravio što je 
Pavao rekao Petru?

Nadalje, sam Petar nas upozorava na izvrtanje Svetog pisma i Pavlovih 
spisa:

2. Petrova 3:16
16 govoreći o tome u svim svojim pismima. No u njima ima 
teško razumljivih misli, koje neupućeni i nepostojani izvrću, 
kao što to rade i s ostalim dijelovima Pisama, na vlastitu 
propast.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, ne ci?ram ovaj tekst da bih vas uvrijedio ili 
iznervirao, ci?ram ga jer se jednostavno odnosi na ovu situaciju i 
pokazuje nam kako Bog vidi cijelu ovu stvar. Te riječi nisu moje ni? mi 
pripadaju, “Izvrtanje Svetog pisma” je izuzetno opasno. 

Bez sumnje, nitko od nas ne bi volio bi? optužen da je “neznalica” za 
zlouporabu koju činimo Božjom Riječi, a kako se to ne bi dogodilo, 
moramo bi? vrlo pažljivi o tome što govorimo i podučavamo budući da 
su naši živo? u pitanju. 

Također u pismu koje su poslali, ci?ra se Isusa Krista koji je rekao:

Matej 22:21
21 Odgovorili su: “Carev.” Tada im je rekao: “Onda dajte 
caru carevo, a Bogu Božje!”

Ova primjena je očito netočna, svi Jehovini svjedoci koji se ne cijepe čine 
to jer vjeruju da će cjepiva našte?? njihovom ?jelu na ovaj ili onaj način. 
Opet, spominjem, naše ?jelo ne pripada "Cezaru" nego Bogu. Naše ?jelo 
je "Božja stvar" ne a "stvar Cezara". 
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Što je Isus Krist stvarno mislio o tome? Nakon što je istjerao trgovce iz 
hrama, rekao je:

Ivan 2:18-21
18  Nato su ga Židovi upitali: “Kakvim ćeš nam čudesnim 
znakom dokazati da imaš pravo to činiti?” 19  Isus im je 
odgovorio: “Srušite ovaj hram i ja ću ga za tri dana 
podignuti.” 20 A Židovi su odvratili: “Ovaj se hram gradio 46 
godina, a ti ćeš ga podignuti za tri dana?” 21 No hram o 
kojem je govorio bilo je njegovo tijelo.

Vrlo je jasno da je za Isusa Krista njegovo ?jelo bilo “Hram za Duha 
Svetoga” , stoga ne može pripada? “Cezaru”. Pavao je u svojoj poznatoj 
ilustraciji ?jela rekao:

1. Korinćanima 12:12, 13;27
12 Kao što je tijelo jedno, a sastoji se od mnogo dijelova – i 
svi dijelovi tog tijela, iako ih je mnogo, čine jedno tijelo – 
tako je i s Kristom. 13  Naime, jednim duhom svi smo 
kršteni da budemo jedno tijelo – bili Židovi ili Grci, bili 
robovi ili slobodni – i jednim duhom svi smo napojeni.
27 Vi ste Kristovo tijelo, a svatko od vas dio je tog tijela.

Dakle, vlada nema ovlas? da nam ubrizga bilo kakvo cjepivo, čak i ako za 
to donese zakon. Pozivanjem na Isusa Krista, također ga iskrivljujete, jer 
želite upotrijebi? njegove riječi kako biste u?šali starješine i spriječili ih 
da govore o tome kako vide tu stvar. Zar stvarno mislite da bi nas Isus 
Krist po?cao da ubrizgavamo sumnjive supstance u naše ?jelo, koje je 
“Božji hram,” govoreći nam da ako vlade to traže, dužni smo to učini?? 

Ideju da je naše ?jelo hram Božji nije izmislio Pavao, to je naučavao Isus 
Krist i to je vrlo jasno u Bibliji. Nijedan vladar koji štuje „idole“ nema 
vlast nad našim ?jelom.

2. Korinćanima 6:16
16  Što Božji hram ima s idolima? Jer mi smo hram živog 
Boga;

Nadalje, u vašem pismu starješinama rečeno je da “moraju presta?” i 
upozoreni su da bi mogli bi? krivi za “izazivanje podjela.” Ovo je 
izvanredno jer su prije ažuriranja cijepljena i necijepljena braća bili 
potpuno mirni, ali kada su počela ažuriranja počeli ste progoni? one koji 

/113 354



nisu bili cijepljeni. Podjele u skupš?ni ste napravili VI, a ne starješine koje 
izražavaju svoju osobnu odluku ne tjerajući nikoga da ih slijedi. 

Zašto ne možemo slobodno govori? o tome zašto se ne želimo cijepi?? 
Zar nismo slobodni govori? o osobnim odlukama, a da nikoga ne 
tjeramo da ih slijedi? Je li ovo Pismo ispunjeno situacijom koju navodite 
u pismu?

2. Korinćanima 3:17
17  Jehova je duh, a gdje je Jehovin sveti duh, ondje je 
sloboda.

Mogu li ove upute stvarno doći od Božjeg Duha? Ili dolaze od duha kojeg 
Jakov spominje?

Jakovljeva 3:14-16
14  Ali ako vam je u srcu gorka ljubomora i svadljivost, 
nemojte se hvalisati i ne lažite protiv istine. 15  To nije 
mudrost koja dolazi odozgo, nego je zemaljska, tjelesna, 
demonska. 16  Jer gdje ima ljubomore i svadljivosti, ondje 
ima i nereda i svakovrsnog zla.

Riječ prevedena “konfliktnost” je “erithia” (ili -eia) (ἐριθία G2052), a 
prema Vineovom rječniku znači: 

erithia (ili -eia) (ἐριθία G2052), označava ambiciju, traženje 
vlastite koristi, suparništvo, pri čemu je tvrdoglavost 
temeljna ideja riječi. Stoga označava formiranje skupina ili 
strana. Ne potječe od eris (svađa), nego od erithos 
(najamnik); otuda značenje nastojanja da se pridobiju 
sljedbenici, tj. „podjele“. U VM (Vulgata Manuscripts) 
prevodi se kao „frakcije“.

Ovaj tekst od Jakova jasno pokazuje da problem stvarate vi jer ste 
odlučili osnova? "stranke" u skupš?ni u korist cjepiva i progonite svakoga 
tko želi zadrža? biblijsku neutralnost. Zato se ? biblijski tekstovi 
iskrivljuju i ljudi govore pro?v “is?ne”. Ovakav način djelovanja u 
skupš?ni je toliko ozbiljan da izaziva “poremećaj i loše stvari" a ova se 
doktrina može klasificira? kao “zemaljska, živo?njska, demonska.” 

Opet kažem, molim vas, nemojte se uvrijedi?, ovo nisu moje riječi, Sveto 
pismo ima svoj glas.
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Želim reći da kada su me neka braća pitala jesam li cijepljen ili ne, rekao 
sam im da kao starješina radije neću reći kako ne bih utjecao na bilo 
koga. Ostale starješine u skupš?ni, s druge strane, kada neko nije bio 
cijepljen, posjećivali bi ga da ga potaknu da obra? pažnju na Ažuriranja i, 
naravno, DA SE CIJEPI. Bio sam potpuno neutralan u tome kao što Biblija 
kaže unatoč tome što sam imao svoju osobnu predodžbu o svemu tome.

Najava u pismu dalje glasi:

3. U Rimljanima 16:17, starješine se upozorava: “Pazite na 
one koji stvaraju podjele i uzrokuju posrnuća suprotno 
učenju koje imate naučili, i izbjegavajte ih.” Tako 
starješine imaju biblijsku odgovornost savjetovati bilo koga, 
uključujući i druge starješine, koji stvaraju podjele u 
skupštini. (Gal. 6:1) Pokrajinski nadglednici pomno će 
pratiti situaciju. Pohvaljujemo vas braćo što se "čvrsto 
držite” Božje Riječi, promičete jedinstvo u skupštini i 
predvodite u iskazivanju „časti“ svjetovnim vlastima. (Titu 
1:9; 1. Petr. 2:13-17) Zahvaljujemo vam na suradnji u ovom 
pitanju i koristimo ovu priliku da pošaljemo našu toplu 
kršćansku ljubav. 

ZA KOORDINATORE STARJEŠINSKIH TIJELA

1. Obavijest za starješine: Molimo vas da organizirate 
sastanak tijela starješina ovog tjedna kako biste razgovarali 
o objavi za starješine zajedno s citiranim biblijskim 
odlomcima. 

Ovaj odlomak pokazuje kako je na starješine koji se ne cijepe vršen 
pri?sak i prijetnje, optužujući ih da dijele skupš?nu i ne poštuju vlas?. To 
su jasne klevete i prijetnje nespojive s kršćanskom ljubavlju. Mi, 
starješine koji se ne cijepimo, koris?li smo svoju slobodu savjes?.

U stvari, Titu 1:9 se nevjerojatno ci?ra kako govori o starješinama:

Titu 1:9
9  Pri poučavanju se treba držati vjerodostojne riječi da bi 
mogao hrabriti druge zdravim učenjem i ukoravati one koji 
proturječe tom učenju.

Ovo se koris? za preispi?vanje necijepljenih starješina, optužujući ih za 
“nepridržavanje biblijskog učenja i vjerne riječi.” 
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Ali što je stvarnost? Realnost je da se VI ne pridržavate biblijskog učenja 
o neutralnos? i poš?vanju savjes? drugih progoneći one koji su odlučili 
ne cijepi? se.

Zapravo, pitam se: Kako možete ci?ra? tekst koji kaže da se trebamo 
kloni? onih koji se ne drže „NAUČAVANJA KOJA SMO NAUČILI (u 
prošlos?)“ kada ste vi ? koji napuštate neutralnost? Imamo desetljeća 
publikacija koje pokazuju da se medicinski tretmani ne bi trebali 
preporučiva?, a vi ste ih potpuno zanemarili. Neke od njih već sam 
naveo u ovom pismu.

VI STE napus?li neutralnost da biste prešli u "tabor za promicanje 
cjepiva" unutar skupš?ne, a za?m optužujete one koji čvrsto stoje u is?ni 
da su otpali? Ne pokazuje li to užasno neznanje?

Oni koji su promijenili svoja uvjerenja bili ste vi, a ne starješine koji su 
slobodno odlučili ne cijepi? se i poštovali sve koji su odlučili drugačije.

✓ ONI KOJI SU UVELI NOVU DOKTRINU NAPUŠTAJUĆI PRETHODNU 
BILI STE VI, A NE STARJEŠINE KOJIMA JE PRIJEĆENO. 

1. Petrova 2:13 također je ci?rana u pismu -17 I vidimo da čak ni apostol 
Petar nije spašen od toga da bude krivo predstavljen kako bi podržao 
"bandu cjepiva," što je i logično jer kada je sam Isus Krist bio krivo 
predstavljen, ništa manje nije ni on mogao očekiva?. 

Tamo piše:

1. Petrova 2:13-17
13 Radi Gospodina podložite se svakoj ljudskoj vlasti: bilo 
kralju, jer je na najvišem položaju, 14 bilo upraviteljima, jer ih 
kralj šalje da kazne zločince, a pohvale one koji čine dobro. 
15 Božja je volja da čineći dobro ušutkate nerazumne ljude 
koji govore o onom u što nisu upućeni. 16  Živite kao 
slobodni ljudi, ali nemojte tu slobodu koristiti kao izgovor za 
neispravno ponašanje, nego je koristite da biste robovali 
Bogu. 17 Poštujte sve vrste ljudi, volite svu braću, bojte se 
Boga, poštujte kralja.

Ali ovaj tekst zapravo ne podupire ono što kažete. Tamo stoji da se 
trebamo podvrgnu? "kralju" s is?m idejama koje Pavao spominje 
Rimljanima. Trebali bismo to učini? jer oni "čini dobro" i to samo ako od 
nas traže da činimo dobro. Ili ćete nam reći da ako vlade traže od nas da 
učinimo nešto loše, mi ih svejedno trebamo posluša?? 
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Tamo stoji da se trebamo pokori? “ZBOG GOSPODINA.” to jest, 
“Gospodin” je iznad vlada jer on je taj koji nam zapovijeda da im se 
pokorimo. 

Opet pitam: Želi li Isus Krist da njegova ovca ide pro?v svoje savjes? i 
pokori se i cijepi ako to ne želi?

Također, is? tekst kaže da ne zaboravimo da jesmo “BOŽJI ROBOVI” (a ne 
robovi vlada i farmaceutskih kompanija) i osim odavanja počas? kralju 
trebali bismo bi? u “STRAHU od Boga.” Jasno je da moramo pos?ći 
ravnotežu između onoga što Bog traži i ljudskih kraljeva; to je što ovaj 
Petrov tekst kaže. Kako se to pos?že? 

Petar na to odgovara u sljedećim s?hovima da pismo koje su poslali 
starješinama se nažalost NE CITIRA, i da ga je trebalo ci?ra? da bi se 
razumjela stvar.

1. Petrova 2:18-20
18  Neka sluge budu podložni svojim gospodarima s 
dužnim poštovanjem, i to ne samo onima koji su dobri i 
razumni nego i onima kojima je teško ugoditi. 19 Jer ako 
netko podnosi nevolje i trpi nepravdu zato što želi 
sačuvati čistu savjest pred Bogom, to je Bogu po volji. 
20  Ako podnosite udarce zato što ste zgriješili, što ima 
pohvalno u tome? No ako strpljivo podnosite patnje zato 
što činite dobro, to je Bogu po volji. 

Ovdje se govori isto što je rečeno o kralju i gospodarima, tako da su to 
paralelne ideje, ali se dodaju neki detalji. Tamo stoji da ako pa?mo da 
bismo očuvali svoju "savjest," Bog je zadovoljan ?me. 

Kako možemo trpje? da održimo svoju savjest ako je moramo ostavi? po 
strani da bismo bili poslušni kao što implicirate? Ako to ostavimo po 
strani, nikada ne bismo mogli ispuni? ovaj biblijski tekst jer patnja dolazi 
od neposlušnos?. Ovaj tekst dokazuje da Petar nikada ne govori o 
apsolutnoj poslušnos? vladarima ili bilo kome osim Bogu.

Jasno je da je savjest iznad svakog mandata bilo koje vrste ljudskog 
autoriteta. Poslušnost vlas? događa se samo ako nije u suprotnos? s 
našom savješću, a to je zato što nas vodi Božji duh, a ne svjetovni 
vladari. Zapravo, u ovom tekstu stoji da Bog jest "ZADOVOLJAN" da mi 
“čuvamo svoju savjest” unatoč pri?sku i patnji koje nam vlas? mogu 
prouzroči?. Ova posljednja točka omogućuje nam da jednostavnom 
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logikom zaključimo da Jehova NE voli kada smo neposlušni svojoj 
savjes?, kao što smo također vidjeli u drugim biblijskim tekstovima. 

✓ ON ŽELI DA SAČUVAMO ČISTU SAVJEST UNATOČ PRITISKU. 

Što onda Jehova misli o onima koji tjeraju njegove sluge da pate zbog 
savjes? i pri?ska i prijete im?

Druga poslanica Solunjanima odgovara nam:

2. Solunjanima 1:5-7
5  Sve je to dokaz da Bog pravedno sudi i da ćete biti 
proglašeni dostojnima Božjeg kraljevstva, za koje i trpite.
6  Pravedno je da Bog nevoljom kazni one koji vama 
nanose nevolju. 7  A vama koji trpite nevolju doći će 
olakšanje, kao i nama, kad se pojavi Gospodin Isus. On će 
doći s neba sa svojim moćnim anđelima.

Ne spominjem ovo da vas uznemirim, nego da pokažem koliko je 
ozbiljno prije?? i pokušava? pokori? slugu Božjega koji želi zadrža? svoju 
savjest pred sobom.

Uza sve to, u pismu je jasno stajalo da će pokrajinski nadglednik 
"gleda?" sve kao a "policajac" i treba održa? sastanak na kojemu svi 
starješine čitaju pismo i biblijske 

tekstove. Ovo pokazuje intenzivan pri?sak da se pokori i ušutka svaki 
brat koji je mislio drugačije od vas.

Na ?m sastancima starješinama koji se nisu slagali s onim što ste 
podučavali jasno je prijećeno da će izazva? podjele, i svi znamo da se 
?me netko može izbaci? iz skupš?ne. Nevjerojatno je kako u ovom 
pismu još uvijek ni? ne spominjete pitanje savjes?; ponašate se kao da 
kršćanska savjest ne postoji.

Zašto ne spomenete da je savjest iznad mandata vlas? ako to znate? 
Skrivanje biblijskih načela je odbacivanje Božje riječi. Kao što je Pavao 
rekao, "Ako mi zaniječemo Njega, On će zanijeka? nas" (2. Timoteju 
2,12). 

Ovim nesretnim pismom po?čete nas da se pokorimo vlas?ma, čak i ako 
nam žele ubrizga? sumnjive i eksperimentalne tvari ili nas optuži? za 
podjele i suoči? se s posljedicama ako uopće govorimo o biblijskoj is?ni. 
Ovo pismo nedvojbeno pokazuje da ste iskrivili biblijske tekstove kako 
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biste opravdali svoje osobne ideje i progonili braću zbog korištenja 
slobode savjes?.

Ukratko, pismo starješinama kaže: „STARJEŠINE, MORATE ZAČEPITI USTA 
I PREDAJTE VAŠA TIJELA DRŽAVI ILI SE SUOČITE S POSLJEDICAMA."

Je li ispravno prije?? svojoj braći na ovaj način?

Trebali su se sje?? kako su apostoli i Kristovi učenici reagirali na sličnu 
situaciju:

Djela apostolska 4:29
29 A sada, Jehova, obrati pažnju na njihove prijetnje i daj 
svojim robovima da i dalje sa svom odvažnošću govore tvoju 
riječ.

Braćo, Kristovi učenici NIKADA nikome ne prijete, nego trpe prijetnje od 
onih koji se ponašaju poput farizeja. Ovo nije moja izmišljo?na, to vidi 
svatko tko čita Bibliju. Pismo poslano starješinama bilo je sramotno.

Od ažuriranja 10 situacija se pogoršava kao što će bi? prikazano u 
nastavku. 
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94

AŽURIRANJE 10-2021-ANTHONY MORRIS III

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
StudioNewsReports/docid-702021091_1_VIDEO

Kao što sam rekao, do ažuriranja 9 nikada niste izravno preporučivali 
cijepljenje, jer ste to činili neizravno i na prikriven način, ali od ovog 
ažuriranja to činite otvoreno.

Ažuriranje počinje riječima:

“U ovom ažuriranju ćemo govoriti o tome kako možemo 
dobro iskoristiti svoje vrijeme tijekom pandemije.

Ali prvo bismo željeli podijeliti nekoliko ažuriranja. S tugom 
javljamo da smo od 10. prosinca izgubili 25 658 braće i 
sestara od COVID-19. Naše su molitve sigurno sa svima 
koji su izgubili voljene.

Nedavno je nova varijanta Omikron dobila puno medijske 
pažnje. U ovom trenutku ima još mnogo nepoznanica. Braćo 
i sestre, ne trebamo paničariti. Nastavimo slijediti iste 
osnovne mjere opreza koje su se pokazale djelotvornima: 
nošenje maski, održavanje fizičke distance, često pranje 
ruku i cijepljenje, ako je moguće.
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U Ažuriranju Vodećeg Tijela za 2021. broj 7, brat Losch je 
spomenuo da je preko 80% betelske obitelji širom svijeta 
cijepljeno.

Drago nam je obavijestiti vas da je sada 99% naše betelske 
obitelji diljem svijeta cijepljeno, a isto tako i tako 95% naših 
posebnih stalno zaposlenih slugu na terenu.”

Ovdje jasno i nedvosmisleno kažu da cjepivo djeluje i da treba “cijepite 
se ako moguće”, i oni izvještavaju da je radost što je 99% osoba 
cijepljeno u Betelu i 95% osoba među posebnim punovremenim 
slugama. Ovo je ŠAMAR u lice sve braće koja su im poslala ?suće pisama 
u kojima navode da žele bi? poštovani. 

Također, ostavljaju po strani sve informacije koje su jasno pokazivale da 
su cjepiva imala opasne nuspojave. Najmudrije je bilo slijedi? biblijska 
načela i bi? neutralan po tako kontroverznom pitanju, kao što sam 
naveo u ovom pismu, ali vi ste javno zauzeli stranu „za cjepivo“ JAVNO i 
vršite pri?sak na druge da prihvate vaše ideje. Štoviše, to činite svjesni 
da mnogi ?me imaju problema sa savješću, a činjenica da to radite 
svjesno, znajući kakav učinak ima na braću, čini taj grijeh još većim. 

Također je uočljivo koliko se povećao broj cijepljenih u Betelu. Već sam 
pokazao da je taj broj mnogo veći od prosjeka za cijelu zemlju, što 
nedvojbeno ukazuje da su se ta braća cijepila na vaš izravan po?caj; 
inače, taj postotak ne bi mogao bi? tako visok.

Zapravo, kažete da ste „sretni“ što to možete izvijes??, što znači da bi 
vas manji broj cijepljenih rastužio. Ovakav način govora omalovažava i 
zanemaruje mišljenja vaše braće i zanemaruje njihove osjećaje. Zašto 
tako zlostavljate svoju braću i prezirete ih?

Tada brat Morris kaže:

“Mnoga naša braća i sestara imali dobre rezultate nakon 
cijepljenja. Na primjer, u nekim dijelovima Bugarske, 
lokalno svećenstvo tvrdi da su cjepiva otrov od đavla, 
zbog čega je u zajednici prisutan velik pritisak da se 
ljudi ne cijepe.

Unatoč tome, jedna sestra i njezin suprug pratili su 
ažuriranja Vodećeg tijela i donijeli osobnu odluku da se 
cijepe”
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Ovdje izravno kažete da su mnogi imali dobra iskustva s cjepivom i to je 
kako bi potaknuli svoju braću na cijepljenje, ali stvarnost je da su mnoga 
braća umrla nakon cijepljenja, a druga su obogaljena ili imaju ozbiljne 
boles?. Zašto nam ne date sve informacije?

Pretpostavimo da vam je prodavač pričao čuda o nekom proizvodu, ali 
ste otkrili da je od vas sakrio da mnogi kupci potpuno žale zbog kupnje. 
Biste li kupili taj proizvod? Nije li is?na da biste barem pomno istražili 
stvar? Biste li prodavača smatrali pouzdanim?

Skrivanje podataka koji utječu na nečije odluke je manipulacija i 
prijevara, kao što sam već naveo na primjeru "slatkiša". Vi samo kažete 
da neki imaju dobra iskustva i pravite se da sva upozorenja liječnika i 
svjedočanstva ljudi o cjepivu ne postoje. Zašto skrivate da su mnogi ljudi 
loše prošli?

Zapravo, već sam spomenuo da se učinkovitost cjepiva ne može 
procijeni? tek nekoliko tjedana nakon primjene. Cjepiva se tes?raju 
GODINAMA, obično 5 do 10, i vrši se naknadno praćenje kako bi se 
otkrilo jesu li sigurna ili ne (barem teoretski). Mnoga od braće koja su 
bila cijepljena i činilo se da nemaju štetnih posljedica, danas su među 
ljudima koji su dobili rak, boluju od tromboze, boles? srca i NEUTJEŠNO 
PLAČU što su vas poslušali. Kao što sam rekao, poznajem mnogo 
cijepljenih ljudi koji žale što su se cijepili, ali apsolutno nijednog 
necijepljenog koji žali zbog svog izbora.

Osim toga, ovdje kri?ziraju vjerske vođe Bugarske koji uče da su cjepiva 
"otrov od đavla." Ako uče ljude da to BOG kaže, naravno da je pogrešno, 
jer Jehova im to nikada nije rekao. Osim toga, diskriminirali bi one koji se 
slobodnom voljom žele cijepi?. Ako žele vjerova? na individualnoj razini 
da su cjepiva pro?v COVID-19 "đavolji otrov" to je njihova stvar i oni 
imaju svoje pravo, ali ne bi trebali podučava? tu ideju kao da je to Božja 
riječ. 

Ali budući da ih optužujete, mogli bismo si postavi? nekoliko pitanja. Je li 
ispravno poučava? da je cijepljenje ono što Jehova želi, kao što 
implicirate? Po čemu se razlikujete od vjerskih vođa u Bugarskoj?

Oni uče da su cijepljenja od đavla, a vi učite da su cijepljenja od Jehove. 
Radite istu stvar, stajete na strane kao i oni, ali iz različi?h razloga. I oni i 
vi zauzimate javno stajalište o pitanju koje pripada osobnoj savjes?, što 
ne biste trebali čini?.
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Kad podignete prst da optužite drugoga, trebali biste zamisli? Krista kako 
vam govori:

Matej 7:1-5
7 Ne sudite, da vam se ne sudi. 2 Jer kako vi sudite druge, 
tako će se suditi vama. I kakvom mjerom vi mjerite, takvom 
će se mjeriti vama. 3 Zašto onda vidiš trun u oku svog 
brata, a ne primjećuješ gredu u svom oku? 4 Kako možeš 
reći svom bratu: ‘Daj da ti izvadim trun iz oka’, kad sam imaš 
gredu u oku? 5  Licemjeru! Najprije izvadi gredu iz svog 
oka, pa eš onda dobro vidjeti kako izvaditi trun iz oka 
svog brata.

Vaš "polaritet" razlikuje se od onoga bugarskih čelnika koje kri?zirate, ali 
u bi? činite istu stvar. Oni su “južni pol” magneta a vi ste "Sjeverni pol" 
istog magneta – oboje predstavljate „magnetsku silu“ iste vrijednos?, ali 
s različi?m polaritetom. Ispravno bi bilo osta? neutralan, kao što sam to 
učinio ja i mnogi drugi. Ispravna stvar koju treba učini? je osta? 
neutralan kao što sam ja i mnogi drugi učinili. Unatoč vrlo čvrstom 
osobnom stavu pro?v cijepljenja, nikome ga nisam nametao i nikome 
nisam rekao da je sluša? mene isto što i sluša? Jehovu kao što vi činite. 
Kri?zirate one koji rade isto što i vi. Zapravo, kad čitam što ste rekli, 
pitam se: Jeste li insinuirali da su oni koji se ne cijepe lažna braća? Primili 
ste mnogo pisama u kojima su braća povezivala cjepiva s Vragom. Kao 
što sam tvrdio u dijelu ovog pisma “RAZLOZI KOJE NEKA BRAĆA DAVAJU 
ZA NECIJEPLJENJE”, mnoga naša draga braća vide razloge za vjerovanje u 
to i niste nesvjesni toga. Čini se da lukavo kri?zirate ovu braću u ovom 
ažuriranju, jer ako razumijete što oni misle o tome, trebali biste to 
izbjegava? spominja? kako ih ne biste nepotrebno uvrijedili. 

Tko ste vi da tvrdite da cjepiva pro?v COVID-19 nemaju nikakve veze s 
vragom? Reći to, isto je kao reći kršćaninu iz prvog stoljeća, koji ne želi 
jes? “meso žrtvovano idolima”, da ga može jes? bez problema jer to nije 
loše. Već sam pokazao da Sveto pismo oštro osuđuje takvo postupanje. 
Ako netko želi u to vjerova? na osobnoj razini, zašto to ne može? Tko vas 
je ovlas?o da odlučujete o stvarima tuđe savjes?? 

Pavao je rekao:

2. Korinćanima 1:24
24 Ne kažem da smo mi gospodari vaše vjere, nego smo 
vaši suradnici da biste bili radosni, jer vi ste postojani zbog 
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svoje vjere.
Pavao sebe nije smatrao “gospodarom vjere” drugih i to je pokazao 
poš?vanjem individualne savjes? svoje braće; bio je samo “suradnik” za 
sreću drugih. Odlučujući za druge, pokazujete li se takvim “suradnicima” 
ili “gospodarima” nad vjerom drugih? Činite li braću "sretnima" ovim 
izjavama ili ih ispunjavate tugom? 

Zaista je žalosno što se postavljate iznad osobne savjes?, kri?zirajući 
braću koja su vam pisala duboko uznemirena, a sada ih želite izjednači? 
s lažnim vjerskim ljudima. Zar Biblija ne osuđuje takvo ponašanje?

Osim toga, spomenuli ste da postoji društveni pri?sak da se ne cijepi, ali 
realnost je da je pri?sak bio da se cijepi, ovo vam govorim jer sam 
brutalno osje?o pri?sak ne samo iz svijeta, već i od vas i ažuriranja 
poput ovoga. Mediji i vlade diljem svijeta vršili su pri?sak na ljude i 
ismijavali ih jer se nisu htjeli cijepi?. Jako je žalosno što ste se priklonili 
ovoj nepravdi i na ovaj način diskriminirali svoju braću po pitanju 
savjes?.

Zapravo, evo primjera para koji je nakon što je vidio “Ažuriranja Vodećeg 
Tijela”, odlučio se cijepi?. Ovo je nepobitno priznanje da su ažuriranja 
imala za cilj potaknu? braću da se cijepe i to je uvijek bio cilj. Da želite 
zadrža? neutralnost NIKADA ne biste naveli taj primjer. 

Priča dalje kaže: 

“Kasnije, sestrin poslodavac ju je nazvao i rekao da se, u 
skladu s vladinim propisima, ne može vratiti na posao ako 
nije cijepljena. Kako se menadžer iznenadio kada je saznao 
da je sestra već cijepljena. 

Zapravo, ona je bila jedina zaposlenica koja je bila 
cijepljena. Svi ostali su morali biti otpušteni.

Menadžer je pitao našu sestru ima li cijepljenih prijatelja koji 
bi mogli zamijeniti zaposlenike koji su dobili otkaz. 
Menadžer je zatim nazvao druge svjedoke koje je poznavao 
kako bi provjerio imaju li cijepljene prijatelje kojima je 
potreban posao.

Te su večeri sva mjesta bila gotovo popunjena. Šef osoblja 
je upitao naše sestre, kako znate toliko cijepljenih žena? 
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Time je dano lijepo svjedočanstvo. Na kraju, 14 sestara i 1 
proučavatelj Biblije bili su zaposleni jer su slijedili dobre 
smjernice i biblijska načela koja smo podijelili u našim 
raznim ažuriranjima Vodećeg Tijela.” 

Ovo iskustvo ima za cilj prenije? da oni koji su cijepljeni imaju blagoslov 
za slijeđenje “savjeta i biblijskih načela koja su spomenuta u 
Ažuriranjima Vodećeg ?jela.” Zapravo, izravno se navodi da su Ažuriranja 
bila “vodstvo” koje treba slijedi?. Na koji se savjet ovo odnosi? Postoji 
samo jedna opcija, “neizravni” savjet koji je po?cao ljude na cijepljenje u 
svim prethodnim ažuriranjima, budući da se ovdje raspravlja o 
cijepljenju. 

Bilo bi zanimljivo zna? jesu li sva ta braća imala ikakve posljedice. O 
tome ću detaljnije govori? kasnije, ali mnogoj braći je potpuno žao što 
su se cijepili.

Također, u mnogim zemljama u kojima su zaposlenici otpuštani jer se 
nisu cijepili, dobili su otpremnine i vraćeni na posao jer je otpuštanje 
bilo nezakonito i protuustavno. Evo primjera:

hjps://cookcountyrecord.com/stories/629535956-northshore-to-
pay-10m-to-sejle-Covid-vax-mandate-lawsuit-fired-workers-could-
get-25k-and-their-jobs-back.

Ono što je sestrina tvrtka učinila bilo je pogrešno i nezakonito. 
Vjerojatno je zbog toga tvrtka tužena.

Mogli bismo se zapita?: da ove sestre sada imaju rak, miokardi?s ili 
druge zdravstvene probleme, kao što imaju mnoga braća zbog cjepiva, bi 
li tada smatrali da je dobra ideja posluša? vaš savjet? Što bi oni mislili da 
sada ne mogu radi?, kao mnoga braća koja su se teško razboljela ili 
onesposobila, i vide da su njihovi bivši suradnici vraćeni u tvrtku uz 
ISPRIKU za počinjenu nepravdu? Hoće li ove jadne sestre smatra? da su 
učinile pravu stvar? Je li to što su učinili vrijedilo? Tko će sada snosi? 
troškove njihovih boles? uzrokovanih nuspojavama? Hoćete li preuze? 
troškove ili ćete reći “bila je vaša osobna odluka, morate preuze? svoju 
odgovornost”? 

Već sam objasnio da “biblijska načela” koje ste spomenuli jasno su 
izmanipulirana da podrže cjepivo, a pravi biblijski principi koji su trebali 
bi? prikazani su skriveni. Ono što Morris ovdje radi iznimno je opasno jer 
je potpuno očito da kada naša braća imaju naknadne posljedice bi? lju?, 
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ovo je vrlo ozbiljna pogreška koja ih ozbiljno dovodi u pitanje kao pas?re 
Božjeg stada. 

Čak se kaže da je za to dato dobro svjedočanstvo. Ovo nije is?na i 
potpuno je netočno. Dobro svjedočanstvo je pridržava? se biblijskih 
standarda, i ne miješa? se u svjetovne kontroverze, unatoč pri?sku.

Bi? saučesnik u diskriminaciji, nepravdi i nepoš?vanju odluka drugih 
donosi sramotu Božjem imenu i nije razlog za ponos. Time što ste 
podržavali cjepiva zatvorili ste mogućnost propovijedanja onima koji se 
nisu htjeli cijepi?, i svojim ste predrasudama ispunili Pismo:

Rimljanima 2:24
24 Kao što je i napisano: “Zbog vas se među neznabošcima 
huli na Božje ime.”

Kad bi netko tko se ne želi cijepi? pogledao Ažuriranja, zaključio bi da ste 
prevareni, i vjerojatno bi izgubio povjerenje u Bibliju budući da ste 
implicirali da vaši savje? dolaze odatle. Diskredi?rali ste Bibliju i Božje 
ime iskrivljujući Sveto pismo kako biste poduprli svoje osobne ideje. 
Nijedna osoba koja odbacuje cjepivo neće prihva?? poruku koju 
propovijedamo zbog vašeg lošeg primjera.

Ovo ažuriranje pruža neporeciv dokaz da ste namjerno promovirali 
cijepljenje, i da ste to učinili unatoč tome što ste znali da su mnoga naša 
braća bila suzdržana prema prihvaćanju ovih upitnih tretmana, čak ih 
uspoređujući s lažnim religioznim ljudima kako biste ih diskredi?rali pred 
skupš?nom i tvrdoglavo pos?gli svoje ciljeve.

Ali ovo ne završava ovdje, da vidimo što ćete dalje reći u sljedećem 
ažuriranju o cjepivu.
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AŽURIRANJE 1-2022-KENNETH COOK

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
StudioNewsReports/docid-702022003_1_VIDEO

Ažuriranje 1/2022 počinje riječima:

“Braćo i sestre, dobrodošli u ovo ažuriranje. Omikron 
varijanta virusa COVID 19 brzo se proširila svijetom. Broj 
slučajeva je eksplodirao. S tugom javljamo da od petka, 21. 
siječnja, 26.813 naše braće preminulo od posljedica 
COVID-19.

Ali, bilo je nekih ohrabrujućih pomaka. Za one koji jesu 
cijepljeni, slučajevi omikrona općenito su blaži i nisu doveli 
do hospitalizacija ili smrti.

Na primjer, možda ste čuli izvješća da je u Puerto Ricu 
došlo do velike epidemije Omicrona. Možda također znate 
da Puerto Rico ima vrlo visoku stopu cijepljenja.

Iako je tijekom nedavne epidemije među našom braćom 
prijavljen 551 slučaj, samo su 3 naša brata umrla, a koliko 
razumijemo, svi su oni imali ozbiljne zdravstvene probleme.

Čak je i jedna smrt previše, no laknulo nam je što ih je tako 
malo umrlo.

Srcem smo sa svima koji su izgubili voljene. Molimo vas da i 
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dalje budete oprezni. Pandemija nije gotova i moramo 
nastaviti poduzimati praktične korake kako bismo zaštitili 
svoje živote i zdravlje. Osim pandemije, bilo je otrežnjujuće 
gledati nedavne događaje u svijetu.”

Ovdje opet ponavljate ono što je svijet rekao u korist cjepiva, a druge 
načine liječenja uopće ne spominjete, potpuno ih ignorirajući kao da ne 
postoje. Također, ne spominjete štetne učinke i opravdanu zabrinutost 
nekoliko liječnika. Predstavljate cjepiva kao sigurna i učinkovita te kao 
jedinu moguću alterna?vu. Opet ista ideja koju ste ponavljali od početka 
da plašite ljude, CJEPIVA ILI SMRT. Ovo je očito pristrano i nepravedno, 
kršćani moraju bi? neutralni u zdravstvenim pitanjima kao što sam uvijek 
iznova pokazao.

Osim toga, ovdje opet demonstrirate da želite cijepljenje braće 
manipulirajući podacima, informacijama, i odstupajući od biblijskog 
stava. Draga braćo, vi ni? ne analizirate podatke kako treba. Brat Cook 
kaže da je 26.813 braće umrlo, a nas svjedoka u svijetu ima 8.648.048, 
što nam daje 1 mrtvog brata na svaka 324 brata. Ali broj ljudi u svijetu je 
8 milijardi ljudi, i do trenutka kada je ovo ažuriranje objavljeno, 
5,620,000 ljudi umrlo je od COVID-19, što nam daje 1 smrtni slučaj na 
svake 1,423 osobe.

Naime, na svakih 10.000 svjedoka umrlo je 30 braće, dok je svjetski 
prosjek bio samo 7 ljudi na svakih 10.000, to govori da je u našim 
skupš?nama 4 puta više umrlih nego u svijetu. Kako može bi? da Cook to 
kaže “Čak i jedna smrt je previše, ali osjećamo olakšanje što ih je tako 
malo umrlo.”? 

UMRLO JE 4 PUTA VIŠE BRAĆE OD SVJETSKOG PROSJEKA!
Ne bismo li trebali očekiva? suprotno ako su cjepiva doista učinkovita? 
Zašto ovo govorim? Jer zahvaljujući njihovim an?biblijskim 
preporukama, više od 99,9% naše braće cijepljeno je s nekoliko doza. 
Naime, skupina starijih i pionira ima u prosjeku više od 5 doza. Prosječni 
ljudi u svijetu manje su cijepljeni od bilo kojeg Jehovinog svjedoka i, u 
prosjeku imaju manje umrlih. Ne bi li ova sta?s?čka činjenica trebala 
skrenu? našu pažnju? Ako su cjepiva pro?v COVID-a stvarno učinkovita, 
ne bi li najcjepljenije skupine poput našeg bratstva trebale ima? manje 
smrtnih slučajeva od drugih, manje cijepljenih skupina? Nije li moje 
pitanje logično i razumno?
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Unatoč ovim zabrinjavajućim podacima, brat Cook kaže da moramo 
nastavi? “čini? ono što je potrebno zaš??? naše živote i naše zdravlje.” 
Što brat misli ?me? 

Nakon što je dao nekoliko savjeta, kaže:

“Kako je bilo tužno vidjeti da su jednostavne mjere javnog 
zdravlja kao nošenje maski, pranje ruku, fizičko 
distanciranje i cijepljenje, postale kontroverzne, pa čak i 
političke.

Neka naša braća i sestre bili su pod utjecajem političkih 
stavova onih u njihovoj zajednici.

Neki su se okrenuli internetu i bili duboko pod utjecajem 
službeno izgledajućih web stranica prepunih izrazito 
političke propagande.

Braćo i sestre, budite oprezni. Samo zato što se nešto 
pojavljuje na službenoj web stranici na Internetu ne znači da 
je to istina. Moramo se čuvati duha ovoga svijeta i ostati 
neutralni.

Koliko su prikladne Isusove riječi, pazite na sebe, da vam 
srce nikad ne oteža? Ostanimo usredotočeni na Božje 
kraljevstvo kao jedino rješenje problema ovog svijeta.

Što je nekim obiteljima pomoglo da ostanu budne? 
Pogledajmo dok gledamo sljedeći video.”

Ovdje brat jasno kaže da je svađa oko cjepiva “loša i tužna” za vas. Brat 
cjepiva pro?v COVID-a predstavlja kao nešto neupitno, ali ono što je 
stvarno LOŠE I ŽALOSNO je to što pokušavate drugima nametnu? svoje 
ideje, odmičući se od Biblije i kri?zirajući one koji vam na to ukazuju. 

Zapravo, brat Cook poistovjećuje cjepiva pro?v COVID-19 s pranjem ruku 
i naziva ih “mjerama zdravstvene skrbi”. Je li pranje ruku isto što i 
genetska terapija koja uvodi RNA u naše stanice i naređuje im da 
proizvode pozna? otrov nazvan Spike protein? Je li pranje ruku isto što i 
uzimanje „lijeka“ koji je odobren u hitnim slučajevima, a daje se bez 
ikakvih jamstava? Nema liječnika na cijelom planetu Zemlji koji dovodi u 
pitanje pranje ruku i njegovu učinkovitost. Jesu li cjepiva pro?v 
COVID-19 u istoj razini sigurnos?? 

/129 354



Također napominje da su mnoga braća, koja se očito ne cijepe, pod 
utjecajem "poli?ke i internetskih stranica” koji to navodno promiču. Kad 
ih se optuži da se bave poli?kom, zaključuju da oni “Zaboravljaju Božje 
Kraljevstvo i usvajaju duh ovoga svijeta.” Ali braća koja se ne cijepe, 
unatoč vašem pri?sku, vrlo su svjesna Kraljevstva Božjeg i njegovog 
JEDINOG KRALJA ISUSA KRISTA, zbog čega nisu dopus?li da ih nadvladaju 
zastranjenja koja vi podučavate. 

Braćo, jasno je da ste vi ? koji se bave poli?kom i usvajaju duh svijeta, 
ni? jedan brat nije odbio cjepivo iz poli?čkih razloga. Vi znate da oni koji 
se ne cijepe čine to zbog argumenata sličnih onima koje sam objasnio na 
početku ovog pisma, ali unatoč tome, vi se pravite da argumen? ove 
braće ne postoje i da su se upetljali u poli?čke teme, što je OČITA LAŽ.

Ako napus?te Bibliju i radite isto što i poli?čari, jesu li oni od nas koji se 
ne cijepe ? koji imaju “duh svijeta”? Ono što predlažete je jasna 
kontradikcija.

Pavao je rekao:

1. Korinćanima 2:12, 13
12 A mi nismo primili duh svijeta, nego duh koji je od 
Boga, da razumijemo ono što nam je Bog u svojoj dobroti 
podario. 13 O tome i govorimo, ali ne riječima kojima uči 
ljudska mudrost, nego riječima kojima uči duh. Tako 
duhovnim riječima objašnjavamo ono što je duhovno.

Jeste li podučavali u ovom i drugim ažuriranjima riječi koje dolaze od 
“Duha” koji su navedeni u Bibliji, ili riječi koje podučavaj “ljudska 
mudrost”? Odakle ? savje? i preporuke, od Boga ili od svijeta? 

Cjepiva pro?v COVID-a promovirali su svi svjetski poli?čari, a podržavali 
su ih farmaceutski interesi očito korumpiranih kompanija. Mnogi pošteni 
znanstvenici i liječnici su to osudili i pružili dokaze.

Optuživa? braću koja samo žele bi? vođeni svojom savješću dok vi 
slijedite poli?čke planove je uvredljivo. Sramotno je - lažno optužujete 
nevine ljude da čine ono što vi sami zapravo činite; vlas?te vas riječi 
osuđuju.

Matej 12:36, 37
36 Kažem vam da će u Sudnji dan ljudi položiti račun za 
svaku bezvrijednu riječ koju izgovore. 37 Naime, na temelju 
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svojih riječi bit ćeš proglašen pravednim i na temelju svojih 
riječi bit ćeš osuđen.”

Nakon toga slijedi doista žalosni intervju s jasnim ciljem nastavka 
manipulacije. Brat počinje riječima:

“Tijekom pandemije definitivno je bilo teško održati dobru 
rutinu, a bilo je vrlo lako steći loše navike.

Tijekom izolacije više vremena sam provodio ispred 
računala i to mi je poremetilo obrazac spavanja. Morao sam 
napraviti prilagodbu jer znate kako je s lošim navikama, lako 
se formiraju i teško ih je prekinuti.

Dakle, proveo sam ono što ja zovem "terapijom zamjene", 
gdje se prebacuješ s besciljnog gledanja televizije na nešto 
što je malo korisnije, a to je naša vlastita televizijska 
postaja, JW Broadcasting.

Dok sam provodio mnogo vremena gledajući televiziju, Čuo 
sam mnogo negativnih informacija o cijepljenju.

Bio sam uplašen. Osjetio sam pritisak medija, i odlučio se 
neko vrijeme ne cijepiti.”

Ovom pričom jasno dajete do znanja da su oni koji se ne cijepe pod 
utjecajem televizije i nega?vnih priča. Pokušavate implicira? da nitko tko 
odbija cjepivo ne koris? biblijske argumente, oni to čine samo zato što su 
pod lošim utjecajem i plijen su đavolskog sustava. Ovo je zanemarivanje 
uvjerenja drugih. Zanemarujete razloge mnoge naše braće da se ne 
cijepe, iako ste primili izvještaje iz podružnica, ali i osobna pisma.

Ovdje primjenjujete logičku pogrešku poznatu kao "čovjek od slame". 
Ova zabluda nastaje kada netko uzme argument ili stav druge osobe, 
iskrivi ga, ili preuveliča, na način da ga učini nevaljanim ili pogrešnim. 
Iskrivljujete argumente naše braće tako da izgledaju loše u očima drugih, 
što stvara grupni pri?sak pod kojim neki popuštaju. Sramotno je što 
pribjegavate ovakvim tehnikama kako biste drugima nametnuli osobne 
ideje.

Tada brat kaže:

“Često tražimo vodstvo od Jehove. Ažuriranja Vodećeg 
Tijela bila su pravovremena i pomogla nam da 
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donesemo ispravne odluke. Kada je pandemija tek 
započela, imao sam puno slobodnog vremena, pa sam 
stalno bio na društvenim mrežama ili tehnologiji.

Obiteljsko obožavanje bilo je izvrsna prilika da razgovaramo 
o društvenim mrežama, kako bismo zaista dobili Jehovino 
gledište o tome i pronašli način da postignemo ravnotežu, a 
da ih ne eliminiramo potpuno, tako da mi kontroliramo njih, a 
ne one nas.

Bio je to spor proces, ali na kraju, Izbrisao sam svoje 
društvene mreže i počeo postavljati vremenska ograničenja 
za druge aplikacije koje bi mi oduzele puno vremena."

U intervjuu se nedvojbeno implicira da nam Ažuriranja jasno govore 
“koje odluke trebamo donosi? i kako Jehova razmišlja.” U Ažuriranjima 
su svi jasno potaknu? na cijepljenje, pa se ovdje opet potvrđuje da se 
uči da Jehova podržava cjepivo, dok je činjenica da nam Jehova u svojoj 
Riječi govori da svatko mora donije? vlas?tu odluku. 

Brat je napravio “najbolju odluku.” Prije Ažuriranja, brat se nije h?o 
cijepi?, a onda se predomislio, slušajući Ažuriranja i Jehovine “vodstvo.” 
Trebam li objašnjava? što je učinio? Mislim da čak i petogodišnje dijete 
može razumje? što pokušavate poruči? ovim iskustvom. 

Braćo iz Vodećeg Tijela, sve je ovo bogohuljenje jer vam Jehova ništa nije 
rekao. Svijet vam je rekao da promovirate cjepiva, a vi ste to poslušali. 
Stavili ste prljave riječi "Zvijeri" u sveta Jehovina usta. 

Osim toga, demonizirate bilo koji medij osim JW kanala, koji upravo u 
Ažuriranjima promovira cjepiva. Tko vas je ovlas?o da odlučujete što je 
is?na o medicinskim tretmanima?

Isus Krist je rekao "Liječnika ne trebaju oni koji su zdravi, nego bolesni." 
(Luka 5:31). Liječnici moraju preporuči? liječenje, a ne vi, a svaka osoba 
ima pravo i slobodu izabra? kojem će se liječniku obra?? za liječenje i 
savjet. 

Ili će nam sada reći da je "liječnik" o kojem je Isus govorio zapravo bila 
"proročanska predslika" koji ukazuje na vas i sinonim je za “vjernog 
roba”? Je li Isus ovdje govorio o vama? 

Intervju se nastavlja i završava riječima:
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“Ona su bila nešto što je doista pomoglo u fokusiranju svih 
naših aktivnosti. Kao roditelji, to nam je pomoglo da imamo 
jasan smjer, pa smo se osjećali kao da smo vođeni kroz 
cijelu pandemiju i istovremeno ohrabreni.

Također sam mogao vidjeti kako Jehova još više 
uslišava moje osobne molitve, i kako nas sve drži u ovom 
teškom trenutku, jer mislim da nitko od nas ne bi mogao 
prebroditi ovu pandemiju bez njega.”

Prema bratu Cooku, Ažuriranja uče roditelje "što učini5". Čemu su nas 
ažuriranja do sada naučila? Naučila su nas da se moramo cijepi? i da ne 
smijemo preispi?va? ovu uputu, jer ako to činimo, dovodimo u pitanje 
Jehovu i pokazujemo nedostatak vjere. Ovime je jasno da ste Vi 
odgovorni što su mnogi roditelji odlučili cijepi? svoju djecu.

Uputa je jasna: 

“MORAMO SE CIJEPITI, CIJEPITI SE, CIJEPITI SE I NASTAVITI 
SE CIJEPITI KADA GOD VAM SE TO NAREDI, JER JEHOVA TO 

ŽELI.”
Ovaj intervju se koris? kao primjer kako moramo razmišlja? i djelova? da 
bismo imali Božje odobravanje. Dodatni dokaz za to je ono što se govori 
na kraju intervjua.

“Ponosni smo na ove obitelji jer su ostale budne na duhovne 
opasnosti. Jeste li primijetite kako su se suprotstavili 
društvenoj izolaciji?

Redovito su pružali podršku drugima. Koristili su video 
konferencije kako bi ostali bliski sa svojim skupštinama i 
dragim prijateljima. Jeste li primijetili kako su se nosili s 
korištenjem društvenih mreža?

Razgovarali su o tome kao obitelj i odlučili ili smanjiti vrijeme 
provedeno na društvenim mrežama ili ih potpuno ukloniti. 
Također su povećali vrijeme koje provode zajedno, 
uključujući ugodne aktivnosti na otvorenom.

A kako su se nosili s testovima neutralnosti? Molili su se 
Jehovi i vjerovali informacijama koje je pružio vjerni i 
razboriti rob pri donošenju vlastitih osobnih odluka.”
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Ovdje se naglašava da “osta? budan” znači posluša? Ažuriranja, što je 
isto kao i cijepi? se, jer sva Ažuriranja od izdanja 6/2021 po?ču tu ideju. 
Uz to se kaže da “bi? neutralan” je isto što i vjerova? informacijama koje 
nam pruža “vjerni i razbori? rob”, a te informacije nalažu da se moramo 
cijepi?. Ovo je potpuno smiješno, budući da bi? neutralan ne znači 
prisiljavanje drugih da prihvate naše ideje, kao što ste vi to radili na 
različite načine u Ažuriranjima. 

Nema uopće smisla optuživa? braću koja se ne žele cijepi? da nisu 
neutralni, već sam objasnio da njihov stav nema veze s poli?kom. 
Jednostavno ponavljanje te optužbe predstavlja klevetanje vaše braće i 
blaćenje pred skupš?nom kako bi popus?li pred vašim željama zbog 
pri?ska grupe. 

To je ozbiljan grijeh, što sam već pokazao. 

Za?m se zaključuje sljedeće:

“Uskoro će Jehovin dan doći na cijelu zemlju. Važno je da 
ostanemo budni. Sada nije vrijeme da postanete duhovno 
pospani ili rastreseni.

Sjetite se Isusovih riječi iz Luke 21:36: 'Budite, dakle, budni 
sve vrijeme i usrdno molite da uspijete izbjeći sve te stvari 
koje se moraju dogoditi i stati pred Sina čovječjega.'

Usrdno moleći Jehovu i primjenjujući dobre smjernice koje 
primamo, bit ćemo uspješni. Iz svjetskog sjedišta Jehovinih 
svjedoka, ovo je JW Broadcasting.”

Ovo ažuriranje završava riječima da moramo bi? "budni" kako bismo 
izbjegli kraj i „stali pred Sina čovječjega.” Da bismo to učinili, moramo 
“sluša? Jehovine upute”. Što su te upute? Očito je da moramo CIJEPITE 
SE, budući da nam se o tome uvijek iznova govori u svim Ažuriranjima. 

Dakle, da bismo “napredovali”, “spasili se od Armagedona, te stali pred 
Isusa Krista,” moramo se cijepi? jer tek tada ćemo bi? "budni" a “Jehova 
će nam pomoći” zbog “poslušnos? uputama”.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, stavite ruku na srce i pogledajte u nebo, te 
odgovorite na ovo pitanje.  

- Možete li s pravom tvrdi? da niste izgubili neutralnost nakon 
pregleda svega što ste do sada rekli?  
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- Možete li pred Jehovom i Isusom Kristom reći da niste 
promovirali cijepljenje?

PREGLED DRUGOG DIJELA
Želio bih ovdje sta? kako bih objasnio utjecaj poruke prenesene u 
Ažuriranjima 10 iz 2021. i 1 iz 2022. na skupš?nu. Kada je Anthony 
Morris spomenuo da su cijepljenja nužna, u svim skupš?nama započela 
je „sezona lova na necijepljene.“ To je bilo kao da je eksplodirala bomba.

Znali ste da će mnoga braća posta? fana?ci zbog te izjave, a ipak ste je 
izrekli, pokazujući veliku nepažnju i neodgovornost.Ne možete ovo 
ignorira?. Zar niste znali da će necijepljeni bi? pod pri?skom da 
poslušaju „roba“?

Ispričat ću vam svoje iskustvo kao primjer onoga što se nekima dogodilo. 
U razgovoru neposredno nakon Ažuriranja 10, starješine moje skupš?ne 
su mi izravno dali do znanja da se moram cijepi?, jer je Ažuriranje to 
jasno naznačilo. Do tog trenutka gledali su me s nepovjerenjem, ali 
nikada mi se nisu obra?li kako bi razgovarali o ovom pitanju.

Dao si mnogim starješinama "napunjen pištolj" i "zeleno svjetlo" za 
progon onih koji se nisu cijepili, i to je ono što su mnogi od njih učinili 
nakon Ažuriranja 10. Počeli su gleda? na svakoga tko se nije želio cijepi? 
kao na neposlušne i buntovne. 

Na propovjedničkim putovanjima čuo sam braću kako govore stvari 
poput ovih:

"Vodeće ?jelo je to jasno reklo, tko se sada neće cijepi??"

"Ne cijepi? se znači bi? neposlušan Jehovi i njegovoj organizaciji."

"Koji se LOJALNI Jehovin svjedok sada neće cijepi??"

Sve su to govorili pred braćom koja se nisu htjela cijepi?. Pri?sak je bio 
strašan i mnogi su zbog silne emo?vne napetos? na kraju popus?li i 
cijepili se.

Zato što su postupili pro?v vlas?te savjes?, sagriješili su zbog vas. 
Sjećate li se što je Pavao rekao? Ako netko prisili brata da popus? u 
pitanju savjes?, “On ga upropaštava i tjera na grijeh”. To ne govorim ja, 
to kaže Biblija. Moja žena je na kraju izbjegavala izlazi? propovijeda? 
putem Zoom-a u mnogim prilikama kako ne bi bila "POGAĐANA" od 
strane "sljedbenika" cjepiva. Ove "sljedbenici cjepiva" sada su imali 
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"Božansku" podršku. "Vjerni i razbori? rob" je potvrdio njihova 
"uvjerenja" i "lov na vješ?ce" je počeo.

Tužno je prizna? da su se većina onih koji su ostali čvrs? u svojoj odluci 
da se ne cijepe, nakon Ažuriranja 10 i 1, ipak cijepila kako ne bi imali 
problema. Necijepljeni su počeli "nestaja?" zbog ovog "lova".Sve što se 
dogodilo bilo je izuzetno teško jer nitko od te braće nije želio stvara? 
sukobe ili se svađa?, pa su "zatvorili oči" i prihva?li cjepivo, iako su 
mnogi od njih vjerovali da će im škodi?. 

Prije pogrešnih ažuriranja koja ste dali, svi smo bili u miru i živjeli 
zajedno mirno, unatoč različi?m pozicijama jer smo razumjeli važnost 
jedinstva koje je neutralnost stvorila. No vi ste unijeli podjele i sukobe u 
skupš?nu nametanjem vlas??h ideja, i navođenjem drugih da vjeruju da 
te ideje dolaze od Jehove.

Važno je upam?? da Pavao spominje podjele i svađe u 5. poglavlju 
poslanice Galaćanima kao dio “djela ?jela." Ova djela ?jela u suprotnos? 
su s plodom Božjeg duha. Pavao je napisao: 

Galaćanima 5:22, 23
22  A plodovi duha su ljubav, radost, mir, strpljivost, 
dobrostivost, dobrota, vjera, 23  blagost, samosvladavanje. 
Nijedan zakon nije protiv toga.

Sve je to nestalo iz skupš?na zahvaljujući an?biblijskim idejama koje ste 
promicali u Ažuriranjima, koja su govorila ono što su promicale 
farmaceutske tvrtke i organizacije đavoljeg svijeta. I ja i mnogi drugi 
nismo popus?li pod brutalnim pri?skom da se cijepimo i to nam je 
donijelo krajnje neugodne obračune sa starješinama. Umjesto da u 
skupš?ni pronađemo „osvježenje“, odlazili smo na sastanke znajući da 
nas očekuje „svakodnevno udaranje.“ 

Reći ću vam što se dogodilo prijateljici moje obitelji. Nije se htjela cijepi? 
jer je vodila naturis?čki život. Osim toga, čvrsto je vjerovala da će joj 
cjepivo naškodi?. Ali osjećala se pod tolikim pri?skom da nam je rekla:

"Znam da će mi cjepivo škodi?, zato ga planiram primi? i is? dan 
napravi? terapiju za izbacivanje otrova koji unosim u organizam".

Naravno, ne slažem se s ?m obrazloženjem, ali ga spominjem kako biste 
mogli vidje? kakav je intenzivan emocionalni pri?sak stvoren na neku od 
naše drage braće.
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ONI SU RADIJE ODLUČILI UZETI ONO ŠTO SU SMATRALI 
OTROVOM DA BI IZBJEGLI PRITISAK KOJI STE VI I SKUPŠTINA 

VRŠILI NA NJIH. !!!!!!
Je li to zdravo? Hoćete li i dalje odbija? prizna? da ste o?šli predaleko? 
Na kraju je odustala od cijepljenja, ali nam je rekla:

"Ne mogu više ovo izdrža?, nemam više snage, ako me budete pri?skali, 
cijepit ću se, i ako moram umrije?, umrijet ću, možda je tako najbolje."

Opet te pitam, zar ne shvaćate što ste učinili braći?

Iako moja supruga nije pokleknula i nikad neće, ona je puno osjetljivija 
od mene i zbog silnog pri?ska doživjela je živčani slom. Svaki dan je 
plakala jer nije mogla podnije? tu stvar. Također mi je na vrhuncu 
pri?ska rekla da želi umrije?. Tih dana ni ja nisam mogao spava? od 
pri?ska pod kojim sam bio i osjećao sam se kao da ću eksplodira?. 
Starješine su me stalno gledale sa sumnjom i očito je bilo nepovjerenja 
prema meni. Htjeli su me razotkri? i natjera? na cijepljenje.

Opet pitam: Je li razumno i kršćanski stvara? ovo okruženje pro?v mene 
jer samo koris?m svoje pravo da odlučujem što ulazi u MOJE TIJELO ili 
ne?

Ažuriranja su ohrabrila braću da vrše pri?sak na druge, baš kao što ste vi 
to činili. Na sve nas koji se nismo cijepili gledalo se kao na neduhovne, 
buntovne i izgubljene. Zato su starješine odlazile u pas?rske posjete 
kako bi potaknule braću da slijede “Jehovine upute”.

Ne možete poreći da ste odgovorni za ovo ponašanje jer ste promicali 
ovo stajalište o drugima u svakom od katastrofalnih ažuriranja koja ste 
dali. Hoćete li reći da su starješine krivi, a vi o tome ništa niste znali? 
Hoćete li reći da NIKADA niste PROMICALI OVU PERCEPCIJU necijepljene 
braće? Draga braćo iz Vodećeg ?jela, trebate samo pogleda? ažuriranja 
koja sam komen?rao da vidite da ste vi glavni odgovorni za ono što se 
dogodilo.

Sve ovo odražavalo je žalosni nedostatak ljubavi, a u tom vrlo pristranom 
okruženju starješine moje skupš?ne odlučili su mi postavi? zamku i 
zasjedu. Izmislili su pažljivo kreiranu situaciju da ja javno pred 
skupš?nom podržim cijepljenje, znajući da se ne slažem. Bilo je to nešto 
perverzno.
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Cilj je bio slomi? me ili me razotkri? kao neposlušnog "vjernom i 
razboritom robu" i njegovim uputama. Našao sam se uhvaćen u ovoj 
nepredviđenoj, umjetno stvorenoj situaciji i imao sam samo nekoliko 
sekundi za odluku. Nije bilo izlaza. 

Osjećao sam se duboko pod pri?skom koji nisam osje?o desetljećima. 
Sjećam se, na primjer, kad sam imao 17 godina i nekoliko mjeseci 
proučavao Bibliju.Nisam čak ni bio objavitelj dobre vijes?. U školi su 
htjeli da pjevam himnu, a ja to nisam h?o učini? i profesor je vikao na 
mene, a počeo me i zastrašiva? pred drugim učenicima. Sjećam se da 
sam skoro zapjevao himnu od straha, jer sam se bojalo svađe s ljudima, 
ali sam odbio jer sam osjećalo da bih se ogriješio o Jehovu. Strah od 
izdaje Boga i gubitka njegove naklonos? bio je veći od straha od čovjeka. 
Osjećao sam grijeh nevjerojatno blizu, ispred sebe tog dana. Bio je to 
veliki test za mene u ?m godinama.

Danas, nakon desetljeća služenja Bogu, da sam se suočio s istom stvari u 
školi, vrlo lako bih svladao taj ispit i nasmijao bih se u lice tom čovjeku 
koji je vikao na mene. Ali, taj zaboravljeni osjećaj koji sam tada osje?o, 
prije toliko godina – osjećaj da sam na rubu grijeha pro?v Boga i činjenja 
idolopoklonstva – ponovno sam osje?o zbog pri?ska starješina. Nisam ni 
trenutka sumnjao u svoju odluku pred njima, ali sam osjećao da oni 
stavljaju ispred mene "meso žrtvovano idolima" da jedem. Osjećaj je bio 
is?, osjećao sam da Jehova bulji u mene i da mi je grijeh nevjerojatno 
blizu. 

Bilo je užasno, nisam to osje?o desetljećima. Uvijek sam se distancirao 
od grijeha, a oni su ga stavljali pred mene da upadnem u njega, u zamku 
smišljenu da izdam Boga, znali oni to ili ne. Da sam promovirao te 
an?biblijske ideje bio bih duhovno okaljan i siguran sam da bi me Bog 
napus?o. Zbog mog poznavanja stvari, počinio bih vrlo ozbiljan grijeh da 
sam popus?o i iznevjerio Jehovu promicanjem cijepljenja.

Zašto su me morali tako pri?ska?? Poznavao sam vas desetljećima i 
starješine su me izdali zbog "ljudskih zapovijedi" koje su dobili od vas. 
Time što nisam popus?o njihovim zahtjevima bio sam razotkriven. 

Sve je to potaknulo nekoliko sastanaka sa svim skupš?nskim 
starješinama i pokrajinskim nadglednikom. Na ?m sastancima su me 
pokušavali uvjeri? da sam u krivu, ali nisam popuštao unatoč njihovim 
lažima, pri?scima i lažnim predstavljanjima. Branio sam is?ne Svetoga 
pisma pro?v svih njih, ali oni nisu marili.
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Bilo je uzaludno ci?ra? Bibliju ili publikacije prije Ažuriranja 6/2021 koje 
su pokazivale što su prava neutralnost i poštovanje prema osobnoj 
savjes?. Prema njima, moramo ići na "brzinom Jehovinih kočija", a ako 
ima promjena, moramo ih jednostavno prihva??. Prema njihovim 
riječima, ja sam ostajao u prošlos?. "Moramo promijeni? CHIP," rekli su 
mi. 

Ali nisu razumjeli da se biblijska mjerila ne mijenjaju po hiru ljudi. Nisu 
razumjeli da ne možete promijeni? Bibliju. Nisam se podvrgao njihovim 
an?biblijskim idejama ni? sam popus?o, unatoč pri?sku kojem su me 
izložili. Zbog toga sam dao ostavku na mjesto starješine u skupš?ni.

Od tada sam bio oklevetan, a moje ime okaljano. Moram reći da nikad 
nisam osje?o tako nešto. Nisam savršen, ali nikada nisam izdao Jehovu i 
uvijek sam se klonio zla, a ipak su me tre?rali kao nekoga tko nema ni 
vjere ni odanos? Bogu.

Ako netko voli Boga, osjećaj koji ovakva situacija stvara je izuzetno bolan. 
Gleda? kako se izgovaraju laži i pišu neis?ne kojima se kalja moje ime, a 
ja ne mogu ništa učini?, bio je pravi test izdržljivos?. Vidje? kako me 
promatraju s nepovjerenjem i ču? komentare na sastanku, gdje se očito 
iznose stvari usmjerene na mene da bi me pogodile, vrlo je tužno.

Među?m, sjećam se utješnih riječi Isusa Krista.

Luka 6:22, 23
22 Sretni ste kad vas zbog Sina Čovječjeg mrze, izopćuju, 
vrijeđaju i dovode vas na zao glas. 23  Tada se radujte i 
skačite od veselja jer vas čeka velika nagrada na nebu! To 
su isto njihovi preci činili prorocima.

Uzeli su moju "ime" od mene i gazili ga, ali mi nisu oduzeli "nagradu." 
Razmišljao sam o tome kako su Pavlove riječi doista is?nite. 

Filipljanima 1:29
29 Jer vama je ukazana čast radi Krista, ne samo da u njega 
vjerujete nego da za njega i trpite.

Privilegija je trpje? za is?nu i moramo je prihva??. Ali nije bilo i nije 
nimalo ugodno.

Ovo govorim da bih izvukao zaključak. Imao sam nekoliko prednos? kada 
sam se suočio sa svim ?m i ne mogu se žali?. Imao sam čvrstu i odlučnu 
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osobnost i navikao sam raspravlja? i brani? ideje pred velikim grupama, 
čak i ako sam bio sam pro?v svih. Desetljećima sam bio skupš?nski 
starješina i imao sam iskustva. Na mene nije utjecao pri?sak vršnjaka ili 
maltre?ranje. Nisam više bio dječak od 17 godina koji se bojao 
ravnatelja škole.

No, unatoč ?m prednos?ma, jako sam pa?o zbog svega što su mi radili. 
Zato mi je žao ostalih, i pitam se koliko su pa?la braća koja nikada nisu 
raspravljala sa starješinom? Kako su prošla sramežljiva i povučena braća? 
Kako su prošli oni koji su bili emocionalno osjetljiviji od mene? Kako su 
prošli oni koji su bili sami? Kako su prošli mladi ljudi koji još nisu izgradili 
svoju osobnost?

Vi i vaši “sljedbenici bande cjepiva” ste "srušili i uniš?li" mnogu od ove 
jadne braće.

Prorok Ezekiel kaže Izraelskim pas?rima o ovcama Jehovinim:

Ezekiel 34:4-6
4  Ne jačate slabe, ne liječite bolesne, ne povijate 
ranjene, ne dovodite natrag odlutale, ne tražite 
izgubljene, nego grubo i okrutno gospodarite njima. 5  I 
tako su se ovce raspršile jer nemaju pastira, raspršile su se i 
postale su hrana zvijerima. 6  Moje ovce lutaju po svim 
gorama i po svim visokim brdima. Moje su se ovce raspršile 
po cijeloj zemlji, a nitko ih ne traži, nitko ne ide u potragu za 
njima.

Osuda s?že pas?re zato što „ne liječe bolesnu ovcu, ne iscjeljuju 
slomljenu, i ne traže raspršenog.”

Ako je Jehova osudio izraelske pas?re zbog njihove NEAKTIVNOSTI, što 
će učini? VAMA koji ste UZROK problema? Što će vam učini? za 
RAZBOLIJEVANJE ovce? Što će vam On učini? za “LOMLJENJE NOGA” 
ovcama? Što će vam učini? jer ste im nanijeli JAKU bol? Što će vam 
učini? što ste IH RASPRŠILI?

Pri?sak koji su ove jadne “ovce” izdržale daleko je veći od onoga što sam 
ja izdržao. Mnogi su na kraju popus?li i sagriješili zbog toga, dok su se 
drugi toliko deprimirali da su sve napus?li i o?šli.

Možda kažete:

"Ništa ne opravdava napuštanje Boga... čak ni pogreške braće."
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Is?na je ono što kažete, ali is?na je i ono što je Isus Krist rekao:

Luka 17:1, 2
17 Tada je Isus rekao svojim učenicima: “Bit će zamki koje 
ljude navode na grijeh – to je neizbježno. Ali teško onome 
tko nekoga navede na grijeh! 2 Bilo bi mu bolje da mu se 
oko vrata objesi mlinski kamen i da bude bačen u more 
nego da jednog od ovih malih pokoleba u vjeri.

"Malene" ste pregazili vi i vaše nebiblijske upute, a mnogi su zbog toga 
"posrnuli." Isus Krist jasno daje do znanja da to smatra teškim grijehom i 
kaže "jao onome kroz koga dolazi." "Sredstvo" preko kojega je došlo 
posrnuće bili ste vi i vaše nepromišljene Ažurirane informacije. Sami ste 
osuđeni od strane Isusa Krista. 

Bilo je i drugih koji su pa?li više od mene, i njihova strašna iskustva čine 
da se stvarno ne trebam žali? ni na što. Vidio sam da mi je ime gaženo, 
ali nisam izbačen. Drugi su protjerani zbog toga što su branili is?nu. 
Možete li zamisli? kakav je osjećaj volje? Boga i vidje? kako se, lažno, 
javno govori da netko više nije Jehovin svjedok, a onda ga svi odbacuju? 
Možete li zamisli? kakav je osjećaj bi? uništen zbog toga što smo branili 
biblijska načela koja ste ostavili za sobom kada ste izgubili neutralnost?

Drugi su se svađali sa svojim supružnicima i rođacima zbog uputa koje 
ste dali u Ažuriranjima. Što se dogodilo s onima koji nisu mogli uvjeri? 
svoje voljene da Jehova ne daje takve upute? Što mislite kako se oni 
osjećaju sada, kada vide svoje supružnike i članove obitelji s boles?ma 
uzrokovanim cijepljenjem? Kako se osjećaju oni koji su vidjeli kako im 
obitelj i prijatelji umiru od cijepljenja? Što mislite, što misle kad vide da 
ponavljate da su upute ?jekom pandemije bile NAJBOLJE i da su dolazile 
od Jehove? Ne mislite li da se ova braća možda, u najmanju ruku, 
suočavaju s nega?vnim osjećajima kao što je ogorčenost?

Sve je to bio veliki test vjere i kamen spo?canja za braću u skupš?ni. 
Mogao bih na sto?ne stranica priča? o svemu tome, ali to ne bi nimalo 
utjecalo na zaključak. Do sada je sve vrlo jasno.

Među?m, nakon ažuriranja 1/2022 dogodile su se druge stvari. 
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ŠTO STE RADILI NAKON PANDEMIJE
Nakon ažuriranja 1/2022., cijela COVID-19 "histerija" u svijetu prestala 
je, gotovo u isto vrijeme. Bilo je kao da je "netko" dao naredbu da 
prestane i sav pri?sak je prestao. Neću ulazi? u to što je to u stvari 
pokazalo, jer to nije tema ovog pisma. Ali, jasno je da ste se i vi toga 
pridržavali i prestali govori? o cjepivu u Ažuriranjima. Među?m, moglo 
bi se spomenu? sljedeće. 

Za pohađanje škola za starješine i pionire bilo je potrebno cijepi? se. Oni 
koji nisu imali sve doze do danas, nisu mogli prisustvova?. To se može 
vidje? u pismu za starješine od 19. prosinca 2022., koje kaže:

“ZA STARJEŠINE

1. Uvjeti Cijepljenja Za One Koji Pohađaju Teokratske Škole: 
Samo pojedinci koji su potpuno cijepljeni protiv COVID-19 
imat će pravo na osobno pohađanje teokratskih škola. 
Takve škole uključuju Školu za Pionirsku Službu, Školu 
Službe za Kraljevstvo, Školu za Skupštinske Starješine i 
Školu za Propovjednike Kraljevstva. Osim toga, zdravstvene 
vlasti navode da ažuriranje s pojačanim (booster) dozama 
cjepiva protiv COVID-19 pruža dodatnu zaštitu. 

2. Za Školu Službe za Kraljevstvo, Školu za Skupštinske 
Starješine i Školu za Propovjednike Kraljevstva, neće 
postojati mogućnost povezivanja učenika putem 
videokonferencije. Starješine koje ne mogu osobno 
pohađati Školu službe za Kraljevstvo zbog bolesti, nemoći ili 
drugih okolnosti, mogu biti usmeno ažurirani od kolege 
starješina o informacijama prezentiranim u školi.

3. Za Školu za Pionirsku Službu, neće postojati opća 
odredba za povezivanje učenika s nastavom putem 
videokonferencije. U rijetkim slučajevima, pokrajinski 
nadglednik može odobr i t i iznimku za pionira s 
neuobičajenim okolnostima, kao što su poodmakla dob ili 
teška bolest. Pioniri koji nisu cijepljeni, ili koji se ne osjećaju 
ugodno pohađati nastavu osobno, mogu biti u poziciji da 
pohađaju nastavu kasnije.” 

/142 354



Zbog toga su se mnogi odlučili na cijepljenje kako ne bi izostajali iz škole i 
bili ispi?vani. Poznajem starije ljude koji su se nakon dvije doze cjepiva 
osjećali jako loše, ali su se odlučili na cijeli ciklus samo da bi išli u školu i 
bili uzorni u poslušnos?.

Zbog toga su pioniri i skupš?nske starješine, zajedno s braćom s 
obavezama, među najcjepljenijim ljudima u cijelom svijetu. Zašto se 
necijepljenima nije omogućilo barem videokonferencijsko gledanje 
programa? Zašto se nije vodilo računa o prirodnom imunitetu?

Cjepivo, kao što su sami proizvođači priznali i pred Europskim 
Parlamentom, nikada nije bilo namijenjeno zaustavljanju prijenosa i ono 
to zapravo i ne čini. Bilo je to samo zato da se izbjegne odlazak u bolnicu, 
barem teoretski. Nije imalo smisla zah?jeva? od braće da se cijepe.

Izgovor da vlada to preporučuje je vrlo jadan. Na primjer, da je vlada 
donijela ZAKON koji zabranjuje okupljanje necijepljenih, bilo bi 
opravdano to traži? jer se ne možemo ogluši? o zakon. No, bez sumnje, 
u tom slučaju trebalo bi podnije? žalbu za zaš?tu, ili pravnu tužbu, i 
čeka? da se to riješi putem tužbe.

Zašto kažem da treba pokrenu? tužbu? Jednostavno zato što bi taj 
hipotetski zakon bio protuustavan i potpuno diskriminirajući. Ne 
možemo djelova? s predrasudama ili diskriminira? ljude zbog njihovih 
medicinskih izbora jer se to kosi s Božjom pravdom.

Ali u ovom slučaju nije bilo ni zakona. Vlada PREPORUČUJE da se doze 
ažuriraju. Vlada to ni? ne zah?jeva. Ali vi to zah?jevate. Kako je moguće 
da ste se usudio to učini??

Zapravo, kažete da su iznimke samo bolest ili poodmakla dob. Dakle, 
mogli biste napravi? i iznimke zbog savjes? ako biste to htjeli, ali to ne 
činite. Zašto se pravite da savjest ne postoji? Kažete:

“Pioniri koji nisu cijepljeni, ili koji se ne osjećaju ugodno da 
pohađaju nastavu osobno, mogu biti u poziciji da 
pohađaju nastavu kasnije."

Govorite o onima koji se nisu cijepili, ali nikad ne govorite o onima koji 
se zbog savjes? ne žele cijepi?. Jednostavno glumite da ne postoji 
mogućnost da se netko ne želi cijepi? zbog savjes?.

Kad biste spomenuli da se neki ne žele cijepi? zbog savjes?, bila bi 
evidentna nepravednost ovih pravila. Zato nikada ne želite otvori? ta 
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"vrata"; samo kažete da će možda u budućnos? ta braća „bi? u poziciji 
da prisustvuju“. Što ?me mislite? 

Zašto jednostavno ne kažete “kasnije će se ovo pravilo možda 
promijeni?”? Zašto uvijek naglašavate da je odgovornost na braći, a ne 
na vama? Zar vi niste odgovorni za ovo nepravedno pravilo? Kakvu 
„poziciju“ braća trebaju ima? kako bi mogla prisustvova?? Nije teško 
razumje? što očekujete da ta braća učine kako bi mogla prisustvova?. 

Iste ideje su prenesene u pismu “Sigurnosne Mjere za Prisustvovanje 
Teokratskim Školama S-294_S”. Tamo piše:

“3. Cijepite se i primite dodatne doze: Svi oni koji 
pohađaju teokratske škole moraju biti potpuno 
cijepljena protiv COVID-19. S obzirom na vrijeme koje je 
proteklo od primitka početnog cjepiva, trebali bi razmotriti 
primanje najnovijih pojačanih doza cjepiva protiv COVID-19. 
Zdravstvene vlasti navode da ažuriranje s pojačanim 
(booster) dozama cjepiva pruža dodatnu zaštitu.

4. Poduzmite dodatne zdravstvene mjere opreza: Za vašu 
sigurnost, i kako biste zaštitili druge koji pohađaju školu, 
ozbiljno razmislite o poduzimanju dodatnih zdravstvenih 
mjera opreza tijekom tjedna prije škole i tijekom škole. Na 
primjer, trebali biste razmisliti o nošenju maske kada idete 
na skupš t inske sas tanke, sud je lu je te u s lužb i 
propovijedanja, u korištenju javnog prijevoza i sudjelovanju 
u drugim aktivnostima u javnim okruženjima. Gdje je to 
praktično, možda možete smanjiti nebitnu kupovinu i druge 
aktivnosti u zatvorenom prostoru koje bi vas mogle 
nepotrebno izložiti COVID-19. Preporučuje se da se 
testirate se na COVID-19 u danima prije početka škole, 
ako je test dostupan lokalno. Za učinkovitije otkrivanje 
infekcije, neki testovi na COVID-19, kao što su kućni ili brzi 
antigenski testovi, trebaju se ponoviti u razmaku od 24 do 
36 sati.”

Ovdje idete toliko daleko da tražite od braće da rade PCR testove za 
COVID, nešto što mnoga braća smatraju štetnim i za što je čak i sam 
izumitelj rekao da nije prikladno za njegovu trenutnu upotrebu.
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Osim toga, nastavljate implicira? da je jedini oblik zaš?te cijepljenje i 
docjepljivanje. Nije važno što zdravstvene vlas? ponavljaju ovo iznova i 
iznova, mi kao kršćani moramo bi? neutralni po pitanju kontroverznih 
pitanja uključujući kontroverzna medicinska pitanja kao što su cjepiva i 
drugi tretmani i poš?va? individualnu odluku drugih.

Ovdje namećete pristrane i djelomične kriterije poli?čara i farmaceutske 
industrije. Trebamo sluša? vlas? samo u onome što nije u suprotnos? sa 
zakonom Božjim. Ovaj stav koji zauzimate proturječi najvažnijem zakonu, 
zakonu ljubavi, koji se očituje u tome da ne prisiljavamo druge da rade 
ono što mi želimo.

Želite li opravda? ovo pozivajući se na vlas? i tvrdeći da one to 
preporučuju, te da zbog toga vi to zah?jevate? Kako je moguće da VI 
ZAHTIJEVATE ono što drugi SAMO PREPORUČUJU? Kao što sam ranije 
spomenuo, opravdanje koje ste iznijeli izuzetno je slabo.

Također, pitao sam se: Je li sve ovo bio prikriveni popis? Ovim su 
zahtjevom oni koji nisu bili cijepljeni bili izloženi i bilo je moguće točno 
zna? koliko je pionira i starijih poslušalo “roba” u smjernicama o cjepivu 
ili ne. Zbog zaš?te podataka, niste mogli ni na koji način reći 
koordinatorima skupš?na da vam dostave podatke o onima koji su 
cijepljeni ili ne. Ali postavljanjem ovog zahtjeva, znajući tko ne ide, 
posredno ste dobili podatke o onima koji nisu bili cijepljeni. Je li ovo bio 
razlog za zah?jevanje nečega tako apsurdnog? Jeste li možda željeli 
sazna? koliko "pobunjenika" i dalje ne poštuje vaše smjernice? 

Nadalje, nametanjem ovog pravila nastavili ste implicira? da je cjepivo 
ispravna stvar, kao što ste neprestano ponavljali u Ažuriranjima. Znate da 
se starješine i pioniri uzimaju kao primjer koji treba slijedi?, isto kao i 
ono što se radi i poučava u teokratskim školama. Poruka je bila jasna, a 
starješine zajedno s pionirima razgovarali bi o tome s braćom.

Zah?jevanjem da braća primaju dnevne doze očito je da pokažu svoju 
odanost "robu" (odnosno vama) budući da su cjepiva trebala samo 
spriječi? smrt i hospitalizaciju, što čak i sami proizvođači priznaju. (Druga 
je stvar hoćete li to doista pos?ći)

Diskriminirali ste braću zbog njihovih medicinskih odluka. Što mislite, 
kako su se osjećala braća koja se nisu cijepila i zbog toga nisu mogla 
doći? Pred svima su razotkriveni kao neposlušni vašim uputama. Ovo je 
očito bio pri?sak od strane zajednice.
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Kasnije ću vam pokaza? učinke ovih strašnih uputa na ovu jadnu braću i 
također ću komen?ra? druge stvari koje ste učinili nakon pandemije.
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ZAKLJUČCI AŽURIRANJA, PISAMA I 
GOVORA
U srpnju 2022. godine u časopisu Stražarska Kula napisali ste:

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2022481#h=24

“16 Neki su možda smatrali da je organizacija bila previše 
oprezna u pogledu pandemije. Ali uvijek iznova, postajalo 
je očito da su smjernice koje smo primili bile dobro 
utemeljene. (Mt 11:19) I dok razmišljamo o putu punom 
ljubavi kojim Isus vodi svoj narod, uvjereni smo da će 
Jehova i njegov ljubljeni Sin biti s nama, bez obzira na to što 
sutra može donijeti. Pročitaj Hebrejima 13:5, 6.”

Evo spominjete da je "to je bilo jasno uvijek iznova" da je ono što ste 
preporučili ?jekom pandemije bilo “VRLO MUDRO” vodstvo, te 
spominjete da nas je Isus Krist vodio pomoću vas. 

Da biste to dokazali, navodite Kristove riječi koje kažu:

Matej 11:19
19 Onda je došao Sin Čovječji, koji jede i pije, a ljudi govore: 
‘Vidi izjelice i pijanice, prijatelja poreznika i grešnika!’ Ali 
mudrost se prepoznaje po svojim pravednim djelima.”

Isus ovdje jasno kaže da se mudrost izjave, ponašanja ili postupka 
jednostavno vidi u rezulta?ma. Isus također pokazuje ovu ideju u 
usporedbi o dobrom i lošem stablu. rekao je:

Luka 6:43, 44
43 Nijedno dobro drvo ne donosi loš plod niti ijedno loše 
drvo donosi dobar plod. 44 Jer svako se drvo poznaje po 
svom plodu. Smokve se ne beru s trnja niti se grožđe bere 
s trnovitog grma.

Ideja je jasna, samo pogledajte "plodove" kako bi utvrdili mudrost nekog 
savjeta ili upute. 

Očito je da želite koris?? autoritet Isusa Krista kako nitko ne bi dovodio u 
pitanje ono što ste rekli u uputama vaših Ažuriranja, i zato ga ci?rate. Na 
taj način, ako bi se netko usudio preispita? ili kri?zira? vaše upute, taj bi 
također dovodio u pitanje samog Isusa Krista, koji sve čini savršeno. 
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Ali znamo da Isus Krist ne može proturječi? sam sebi, tako da rezultat 
njegovih učenja ne može proizves? "truli plod". Isus Krist je to rekao 
kako bismo mogli prepozna? njegova učenja, i razlikova? ih od njih lažna 
učenja. Zato je analiza valjana i trebamo se zapita? bez ikakvog straha: 
Kakav su plod donijele vaše upute ?jekom Ažuriranja? Jesu li to doista 
bile upute Isusa Krista? 

Prilikom pregledavanja ažuriranja koja ste dali, svatko može vidje? 
sljedeće: 

✓ Ni na koji način se ne može poreći da su promovirana cjepiva 
pro?v COVID-a, koja su bila eksperimentalna i opasna. 

✓ Napuštena su temeljna biblijska učenja kao što su poš?vanje 
tuđe savjes?, neutralnost, ophođenje s ljubavlju, i neosuđivanje 
drugih zbog njihovih odluka. 

✓ Biblijski su tekstovi iskrivljeni kako bi poduprli stav o cjepivu, 
čime se ogriješilo o Riječ Božju. 

✓ Braću su natjerali da povjeruju da Jehova želi da budu cijepljeni, 
što je užasna laž. 

✓ Vrline i duhovnost povezivale su se s cijepljenjem, a mane i 
svjetovnost s necijepljenjem kako bi se manipuliralo braćom. 

✓ Podjele i sukobi uveli su se u skupš?nu, što su "djela ?jela" i 
pro?vni su "plodu duha". 

✓ Na one koji se nisu slagali s cijepljenjem vršeni su pri?sci i 
verbalno premlaćivanje, čak i izbacivanje iz skupš?ne onih koji su 
ih otvoreno kri?zirali govoreći is?nu. 

✓ Upozorenja ?suća vjerne braće bila su ignorirana, a pokušalo ih 
se prisili? da prihvate cijepljenje. 

✓ Mnogi su se spotaknuli i napus?li sve zbog vašeg ponašanja. 

✓ Preporuke ljudskih vlas? iz Đavlovog svijeta slijedile su se 
doslovno, ignorirajući biblijski stav. 

Ima još zaključaka, ali ovi su za sada dovoljni. 

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, ponovno vas pitam, kakav su plod donijele 
vaše upute ?jekom Ažuriranja? Jesu li to doista bile upute Isusa Krista? 
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Jasno je da je plod koji su proizvela vaša uputstva bio "truli plod" i da 
nikako nisu bila "vrlo mudre" upute, kako tvrdite. To nisu bila uputstva 
Isusa Krista, kako želite da braća vjeruju. Plod učenja Isusa Krista je 
izvrstan i on je rekao: 

Matej 5:17-19
17  Nemojte misliti da sam došao obezvrijediti Zakon ili 
Proroke. Nisam ih došao obezvrijediti, nego ispuniti. 
18 Zaista vam kažem, prije će se dogoditi da nestane nebo i 
zemlja nego da iz Zakona nestane i najmanje slovo ili djelić 
slova i da se ne ispuni sve što je napisano u njemu. 
19 Dakle, tko god prekrši neku od najmanjih zapovijedi u 
Zakonu i uči druge da tako čine, neće biti dostojan ući u 
nebesko kraljevstvo. A tko ih god izvršava i uči druge da 
tako čine, bit će dostojan ući u nebesko kraljevstvo.

Isus Krist NIKADA nije postupio pro?v Jehovinog zakona, on je poštovao 
zakon i čak je podučavao “najmanje zapovijedi." On nikada “poniš?o 
Jehovin zakon” i uvijek ga ispunjavao. Zapravo, on kaže da razlika između 
bi? "velik ili malen" za njega i Kraljevstvo leži u ispunjavanju i ispravnom 
poučavanju čak i "najmanje zapovijedi". 

Upute koje ste dali bile su KATASTROFALNE, POGREŠNE I POTPUNO 
NENORMALNE. Prekršili ste osnovne zapovijedi Svetoga pisma i zgriješili 
ste pro?v Kristova zakona i zakona ljubavi. Stalno ste poništavali Jehovin 
zakon kako biste promovirali svoje ideje.

Gdje se onda nalazite prema vlas?tom mjerilu Isusa Krista? Kako možete 
stalno iznova ponavlja? u časopisima i na sastancima da ste dali 
“najbolje upute”? Kako možete tvrdi? da je “potpuno dokazano” da je 
vaše slabo vodstvo bilo "vrlo mudro"? 

Ponavljanje nečega što je lažno iznova i iznova ne čini to magično 
is?ni?m. Izaija nas podsjeća:

Izaija 5:20, 21
20 Teško onima koji dobro nazivaju zlom, a zlo dobrom, koji 
tamu smatraju svjetlom, a svjetlo tamom, koji gorko smatraju 
slatkim, a slatko gorkim!
21 Teško onima koji misle o sebi da su mudri i sami sebe 
smatraju razumnima!
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Draga braćo iz Vodećeg ?jela, ne činite li isto ono što je Izaija osudio? 
Kad kažete da je dokazano da vaše “upute su bile najbolje,” zar ne 
“pretvarate gorčinu u slatko”? Kada kažete da su vaše strašne upute bile 
vrlo mudre, zar ne pokazujete da ste “mudri u svojim očima”? 

Sramotno je i bogohulno da ne prihvaćate da ste pogriješili i svoje 
iskrivljene stavove predstavljate kao neupitno vodstvo Isusa Krista. Ni 
Jehova ni Isus Krist nisu autori katastrofe koju ste prouzročili u skupš?ni. 

No, vrijeme je pokazalo i nešto drugo u vezi s "truli plod". 
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ŠTO JE VRIJEME POKAZALO
U Stražarskoj Kuli iz srpnja 2023. spominjete neke ideje koje se stalno 
ponavljaju u publikacijama. Tamo kažete: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2023485#h=19

“12 Obmana. Sotona se služi “praznom prijevarom” i 
“osnovnim stvarima svijeta” kako bi zaveo i podijelio ljude. 
(Kol. 2:8) U prvom stoljeću to je uključivalo filozofije 
temeljene na ljudskim razmišljanjima, nebiblijska židovska 
učenja i učenje da kršćani moraju poštovati Mojsijev zakon. 
Bile su to prijevare jer su odvraćale pažnju ljudi od pravog 
Izvora mudrosti, Jehove. Danas Sotona koristi medije i 
društvene mreže za širenje teorija zavjere i lažnih vijesti 
koje promoviraju politički čelnici. Vidjeli smo mnogo toga 
tijekom pandemije COVID-19. Jehovini svjedoci koji su 
slušali smjernice koje je dala naša organizacija izbjegle su 
nepotrebne tjeskobe koje su iskusili oni koji su slušali 
pogrešne informacije.— Matt. 24:45.2”

Ovim izjavama pokušavate ismija? sve koji vjeruju u zavjere i informacije 
o njihovom postojanju pripisa? Vragu i poli?čarima. Osim toga, izravno 
kažete da je ?jekom pandemije kružilo mnogo lažnih informacija 
(potpuno se slažem), ali navodite da su oni koji su se vodili onim što ste 
rekli u uputama Ažuriranja “izbjegli probleme i stres koje su doživjeli oni 
koji su slušali navodno lažne informacije.” 

Jesu li ove tvrdnje is?nite? Prije nego što ovo analiziram, želio bih nešto 
pojasni?. Na početku ovog pisma rekao sam vam da sam odlučio ne 
cijepi? se, kao mnogi drugi. Rekao sam vam i da poštujem one koji se 
žele cijepi?, jer smatram da svatko ima pravo vjerova? što hoće. Kada 
analiziram je li to što ste rekli is?na ili ne, želim jasno reći da mi nije 
namjera nikoga pokuša? uvjeri? ili prisili? da vjeruje u ono što ja 
vjerujem. 

Ja sam javno neutralan po tom pitanju kao što bi trebao bi? svaki 
kršćanin koji poštuje bližnjega. Jehova želi da svatko, kada je izložen 
informacijama, donese vlas?tu odluku bez pri?ska i preuzme 
odgovornost. Jasno sam to iznio kako me nitko ne bi pogrešno shva?o. 
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Sada ću predstavi? objek?vne podatke koje svatko može provjeri? kako 
bi procijenio ono što ste izjavili. 

Naime, danas imamo puno više podataka nego u vrijeme pandemije i 
potpuno su dostupni.

Studije su provedene na sveučiliš?ma i mnogi znanstvenici i vodeće 
ins?tucije izvukle su zaključke o rezulta?ma cjepiva prateći učinke 
cjepiva na ljude ?jekom vremena. Mogao bih naves? ?suće referenci 
koje bi ovo pismo učinile beskrajnim. Ali navest ću samo nekoliko točaka 
kao primjer, kako ne bih duljio i ostavio dojam da vas želim uvjeri?. 
Navest ću neke primjere poveznica i pojasni? da se ono što spominjem 
ne temelji samo na njima, jer za svaku točku koju ci?ram, kao što sam 
rekao, postoje sto?ne, pa čak i ?suće valjanih referenci.

Svatko tko posve? malo vremena može zna? rezultate cijepljenja. Evo, 
primjerice, poveznice s 3400 studija koje nam govore o štetnim učincima 
cijepljenja.

hjps://www.bitchute.com/video/eEW5mOm3Q6oU/

hjps://cienciaysaludnatural.com/3400-estudios-revisados-por-expertos-
sobre-los-efectos-adversos-de-la-inyeccion-k0-b1t/

Postavit ću vam nekoliko pitanja, draga braćo iz Vodećeg ?jela. Poznaju li 
ljudi koji su se odlučili na cijepljenje obilje informacija o štetnim 
učincima cjepiva? Izvještavaju li o tome službeni mediji i kanali 
informiranja koje preporučujete?

Moramo prizna? da većina ljudi vjeruje da su cjepiva pro?v COVID-19 
bezopasna jer se to ponavlja u službenim medijima koje vi branite. Ne 
govoreći ljudima is?nu, navode ih na donošenje odluke koju mnogi ne bi 
donijeli da su imali sve potpune informacije. Službeni mediji manipulirali 
su ljudima skrivajući studije i sta?s?ke koje bi trebali zna? kako bi 
njihova odluka bila doista slobodna.

Na primjer, evo još jednog izvješća iz opsežne studije o južnoj hemisferi 
Amerike u kojoj analiziraju podatke iz 17 zemalja.

hjps://www.researchgate.net/publica?on/
373989367_COVID-19_vaccine-
associated_mortality_in_the_Southern_Hemisphere

Vidi se da je u svim zemljama koje su cijepile svoje građane došlo do 
prekomjerne smrtnos?. Pojasnit ću za one koji ne znaju da je mortalitet 
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odnosno broj ljudi koji dnevno umiru sta?s?ka koja se godinama vodi u 
evidenciji u svim zemljama.

Ovi sta?s?čki podaci su stvarni i svatko ih može potvrdi?. U Ažuriranju se 
primjećuje da je više ljudi umrlo kada je počelo cijepljenje. Zapravo, 
postoji sta?s?čka povezanost između vrhunca cijepljenja i vrhunca 
smrtnos?.

Opet pitam: Pojavljuju li se ove informacije u službenim medijima koje vi 
branite? Ne mislite li da bi ljudi trebali zna? te sta?s?čke podatke kako bi 
donosili odluke bez manipulacije? Zašto se taj podatak skriva?

Ista stvar se vidi u cijelom svijetu.

Primjerice, na Novom Zelandu izbio je pravi skandal kada je zviždač Barry 
Young odao povjerljive podatke vlade te zemlje o smr?ma od cjepiva. On 
je sta?s?čki pokazao da cjepiva ubijaju ljude s podacima same 
novozelandske vlade. Svatko tko pogleda u to može vidje? da je vlada te 
zemlje zataškala informacije, i ovaj čovjek se suočava s mogućnošću da 
ode u zatvor zbog otkrivanja povjerljivih podataka. Koliko ljudi u svijetu 
zna i razumije što je ovaj čovjek pokazao? Pojavljuje li se to u službenim 
medijima? Zašto su informacije zataškane? Ne bi li sve ovo trebalo 
doves? do opreza s cjepivima?

U drugim zemljama cjepiva pro?v COVID-19 prestala su se preporučiva? 
zbog broja smrtnih slučajeva uzrokovanih nuspojavama. Na primjer, na 
Islandu su ih prestali preporučiva? zbog iznenadnih smr?.

hjps://thepeoplesvoice.tv/iceland-no-longer-offers-Covid-vaccines-to-
general-popula?on-a�er-spike-in-sudden-deaths/

U mnogim drugim zemljama poput Finske, Švedske, Norveške, Danske 
itd. također su prestali preporučiva? cijepljenje ili su ga zabranili 
određenim skupinama zbog uočenih rizika i nuspojava. Ovo traje već 
duže vrijeme.

Pitam vas, zašto onda druge zemlje i dalje inzis?raju da su cjepiva 
sigurna i učinkovita? Nije li to kontradikcija? Zar te zemlje ne znaju koliko 
je smrtnih slučajeva i oboljelih dovelo do njihovog ograničenja u drugim 
zemljama?

Da znate da je lijek koji vam je liječnik preporučio zabranjen u drugoj 
zemlji zbog smr? i problema koje uzrokuje, biste li ga uzeli? Zašto nam 
službeni mediji koje VI PREPORUČUJETE ne govore o tome?
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Uz sve to, farmaceutski ugovori s Europskom komisijom i vladama poput 
južnoafričke ili kolumbijske izašli su na vidjelo zbog pravosudnog pri?ska 
ili potvrđenog curenja informacija.

Evo primjera.

hjps://archive.org/stream/contract_03/Contract%203_djvu.txt

A evo još ugovora:

hjps://healthjus?ceini?a?ve.org.za/pandemic-transparency/

Osobno sam pročitao sve te ugovore. Ugovori pokazuju da su poli?čari 
bezočno lagali građanima, tjerajući ih da vjeruju da su cjepiva sigurna i 
učinkovita, a zapravo su bila očito eksperimentalna. Naime, ugovori 
priznaju da su zbog toga tvrtke dobavljači oslobođene odgovornos?.

Ova moja izjava nije zato što izražavam poli?čki stav, to je jednostavno 
zato što se znam služi? rječnikom.

Svaki rječnik jasno kaže da je LAŽ "izraz ili manifestacija suprotna onome 
što se zna, misli ili osjeća". A čin komunikacije laži naziva se laganjem, i 
koriste ga ljudi kako bi se pretvarali, zavaravali, obmanjivali, uvjeravali ili 
izbjegavali situacije.

Poli?čari koji propagiraju cijepljenje bili su lažovi, a to dokazuju i ugovori 
koje su sami potpisali, a koje sam osobno pročitao i tko god želi može 
učini? isto. Ili želite da kažem da su uključeni poli?čari iskreni, i da uvijek 
govore is?nu? Kad bih to rekao, bio bih lažac.

Farmaceutske tvrtke u ugovorima jasno is?ču da NE ZNAJU ŠTO SE U 
BUDUĆNOSTI MOŽE DOGODITI S LJUDIMA KOJI SE CIJEPE, zbog čega žele 
bi? oslobođeni odgovornos?. Poli?čari su to potpisali i onda rekli 
ljudima da su cjepiva tes?rana i sigurna. Nije li to manipulacija i 
obmana? Potpisali su jedno, a rekli drugo. Ne mogu reći da nisu znali, 
zato su na sve načine nastojali da pregovori budu tajni. Što bi bilo da su 
ugovori bili javni? Bi li se ljudi cijepili da su pročitali da sami proizvođači 
ne daju nikakvu garanciju?

Točka 5:6 ugovora s Kolumbijom i Pfizerom kaže, da navedem samo 
jedan slučaj:

“5.6. Potvrda kupca.

Kupac potvrđuje da se Cjepivo i materijali povezani s 
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Cjepivom, te njihove komponente i sastavni materijali 
ubrzano razvijaju zbog izvanrednih okolnosti pandemije 
COVID-19 i nastavit će se proučavati nakon što se Kupcu 
dostavi Cjepivo prema ovom Ugovoru. Kupac dalje 
potvrđuje da dugoročni učinci i učinkovitost Cjepiva 
trenutno nisu poznati i da mogu postojati štetni učinci 
Cjepiva koji trenutno nisu poznati. Nadalje, u mjeri u kojoj 
je to primjenjivo, Kupac potvrđuje da proizvod neće biti 
serijaliziran.”

Zbog toga, i kasnijeg prikrivanja smr?, neki ljudi su tuženi. Na primjer, u 
Italiji.

hjps://rumble.com/v40xgqw-italian-health-minister-inves?gated-for-
homicide-in-pandemic.html

Zašto ljudi općenito ne znaju za ovo? Zašto se ove vijes? ne pojavljuju u 
službenim medijima?

Zar ne bi trebali cijeli dan izvještava? o ovom globalnom skandalu?

Prava šteta, ali službeni mediji ponavljaju da su cjepiva sigurna i 
učinkovita, umanjujući važnost svega ovoga skrećući pažnju na trivijalne 
stvari u usporedbi.

Mogao bih vam reći i činjenicu da su mnogi istraživači otkrili da cjepiva 
uzrokuju VAIDS, odnosno AIDS izazvan cijepljenjem, kod otprilike 1 od 4 
osobe.

1 od 4 osobe je vrlo visoka brojka!

hjps://cz24.news/vedci-z-cambridge-pripousteji-ze-25-ockovanych-lidi-
ma-nyni-vaids/

hjps://?errapura.org/2024/08/31/estudio-sobre-9-millones-de-
vacunados-las-vacunas-contra-el-covid-19-provocan-el-sida/

Naime, tvrtka Pfizer priznala je da njezina cjepiva mogu izazva? 
miokardi?s.

hjps://diarioahora.com.ar/index.php/2023/10/19/pfizer-emi?o-un-
comunicado-afirmando-que-vacunas-contra-el-COVID-19-podria-causar-
miocardi?s/

Prema nekim studijama, 5 do 10% cijepljenih razvije miokardi?s. U 
drugim zemljama stopa je čak i viša. Općenito, 50% onih koji razviju 
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miokardi?s umire za manje od 5 godina. To su stvarni podaci koje svatko 
može potvrdi?. Mnogo je različi?h studija koje to pokazuju.

Imamo pritužbe vojnih liječnika, vatrogasaca, policajaca, kliničkih 
liječnika na porast zatajenja srca i svih vrsta patologija diljem svijeta.

hjps://www.edatv.news/no?cias/54996/un-militar-dodico-americano-
denuncia-un-aumento-del-937-en-la-insuficiencia-cardiaca-por-la-
vacuna-COVID

Imamo izvješća o fulminantnim karcinomima nakon cijepljenja u svim 
zemljama koji su se pojavili nakon cijepljenja pro?v COVID-19.

hjps://theepoch?mes.com/dr-harvey-risch-cancers-appear-in-forms-
never-before-seen-a�er-covid-vaccines_1178189.html?
lutm_medium=epoch?mes&utm_source=telegram

Zapravo, što je mjesto više cijepljeno, to je gore. Na primjer, studija čiji je 
suautor dr. Peter McCullough otkrila je da je u okrugu King, Washington, 
između 2020. i 2023. zabilježen porast smrtnih slučajeva za više od 
1200%. Okrug ima visoku stopu procijepljenos?, s 98% stanovnika primili 
barem jednu vakcinu pro?v COVID-a do 2023.

hjps://theepoch?mes.com/more-than-1200-heart-issues-deaths-a�er-
covid-vaccina?on-1287132.html? 
utm_source=youtube&utm_medium=Video-ALD&utm_campaign=more-
than-1200-heart-issues-deaths-a�er-covid-vaccina?on-1287132.html

Naše svjetsko bratstvo (Jehovini svjedoci), zahvaljujući vašim 
nepromišljenim i nebiblijskim uputama, daleko je više cijepljeno od 
okruga King. Koliko još cijepljenih? Mislim da možemo reći da je 99,9% 
braće cijepljeno ne s jednom dozom, nego s nekoliko.

Zapravo, razmislimo o starješinama, beteli?ma i pionirima. Kako bi 
pohađali Teokratske škole i ispunili svoje zadatke, morali su ima? 
najnovije doze, kao što sam već spomenuo. Odnosno vjerojatno skoro 
100% ima barem 5 doza cjepiva.

Ako je u okrugu King došlo do 12 puta većeg broja umrlih od srčanih 
problema, a oni su bili manje cijepljeni od nas, koliko se povećao broj 
smrtnih slučajeva od srčanog zastoja u našim zajednicama?

Trebali bismo reći dr. McCulloughu, koji je proveo studiju, da ako želi 
točnije zna? nuspojave cjepiva, jednostavno treba prouči? skupš?ne 
koje su blizu njegovog doma. Zahvaljujući vama mi smo među 

/156 354

https://www.edatv.news/noticias/54996/un-militar-dodico-americano-denuncia-un-aumento-del-937-en-la-insuficiencia-cardiaca-por-la-vacuna-COVID
https://www.edatv.news/noticias/54996/un-militar-dodico-americano-denuncia-un-aumento-del-937-en-la-insuficiencia-cardiaca-por-la-vacuna-COVID
https://www.edatv.news/noticias/54996/un-militar-dodico-americano-denuncia-un-aumento-del-937-en-la-insuficiencia-cardiaca-por-la-vacuna-COVID
https://theepochtimes.com/dr-harvey-risch-cancers-appear-in-forms-never-before-seen-after-covid-vaccines_1178189.html?lutm_medium=epochtimes&utm_source=telegram
https://theepochtimes.com/dr-harvey-risch-cancers-appear-in-forms-never-before-seen-after-covid-vaccines_1178189.html?lutm_medium=epochtimes&utm_source=telegram
https://theepochtimes.com/dr-harvey-risch-cancers-appear-in-forms-never-before-seen-after-covid-vaccines_1178189.html?lutm_medium=epochtimes&utm_source=telegram
https://theepochtimes.com/more-than-1200-heart-issues-deaths-after-covid-vaccination-1287132.html
https://theepochtimes.com/more-than-1200-heart-issues-deaths-after-covid-vaccination-1287132.html
https://theepochtimes.com/more-than-1200-heart-issues-deaths-after-covid-vaccination-1287132.html
https://theepochtimes.com/more-than-1200-heart-issues-deaths-after-covid-vaccination-1287132.html


najcjepljenijim skupinama na svijetu. Jesu li svi ? ljudi lažljivci i sve 
studije lažne? Lažu li svi zviždači i obmanjuju brojkama? Jesu li to đavolje 
laži u koje ne bismo trebali vjerova??

Ako to kažete, vi ste ? koji vjerujete u smiješne zavjere.

Mogao bih sa?ma priča? o prekomjernoj smr? djece i beba i ?sućama 
drugih stvari. Informacija je jednostavno ogromna i pred očima je 
svakome tko ih želi vidje?. Ali ne morate ima? tu informaciju da shva?te 
da su službeni mediji lagali. Možemo to vidje? vlas??m očima.

U bolnicama su Odjeli kardiologije puni djece i mladih. Prije cijepljenja 
tamo prak?čki nije bilo mladih.

Moja žena i ja imamo Zoom biblijske studije po cijeloj zemlji. Svi su se 
cijepili (dokaz da nikad nisam napus?o neutralnost) i svi su se nakon 
toga razboljeli od čudnih stvari. Jedan od naših učenika zapravo počeo 
ima? neurološko pogoršanje. Izuzetno je tužno vidje? tako mladu osobu 
kako propada na ovakav način. Sam doktor joj je rekao da se više ne 
cijepi. 

Na kraju nam je rekla da joj je žao što nas nije poslušala kad smo joj rekli 
da istraži opasnos? cjepiva. Morala je "oprži? se" da bi shva?la da vatra 
gori. Njen muž je zbog cjepiva ostao sa srčanim problemima. 

Poznajemo ljude koji su izgubili bebe, potpuno zdrave ljude koji su 
iznenada umrli, ljude koji razviju tumore i fulminantne karcinome. To se 
nije događalo prije pandemije. Ne treba mi nitko o tome govori?. Vidim i 
sam!

Zapravo, vidimo braću koja se prehlade usred ljeta i tjednima se ne 
oporave, za?m ozdrave i opet se razbole. Jednostavno su izgubili 
imunološki sustav.

hjps://www.naturalnews.com/2023-06-19-government-data-Covid-
vaccines-harm-immune-system.html

Hoćete li mi reći da ono što vidim svojim očima zapravo ne postoji i da 
umišljam?

Trebam li vjerova? da sve ovo ne postoji jer vi tako kažete?

Nemam vas namjeru uvjerava? da se ne cijepite komen?rajući sve ovo. 
Smatram da svaka osoba treba bi? izložena informacijama i odluči? bez 
pri?ska.
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Ako netko zna sve te podatke i odluči se cijepi? i riskira?, to je njegova 
osobna odluka i treba je poštova?, ali ako se ljudima govori da su cjepiva 
sigurna, a podaci se skrivaju od njih, jednostavno su prevareni.

Sjećate li se primjer "bombon" koji sam spomenuo? Ako se netko cijepio 
bez poznavanja podataka, bio je prevaren i izmanipuliran da je sam 
donio odluku, ali to nikako nije bilo tako. Uskraćivanje podataka onima 
koji ih zaslužuju zna?, kako bi donijeli odluku koju ne bi donijeli da su bili 
informirani, predstavlja zloupotrebu.

Najmudrije je bilo, pred tako opasnim pitanjem bi? neutralan i ne 
odlučiva? umjesto drugih.

Nadalje, nema sumnje da nikada niste trebali navodi? ljude da slijepo 
slijede ono što govore vlade, koje su očito korumpirane i lažljivci poput 
đavla.

Optužili ste braću koja se nisu željela cijepi? za poli?čki angažman i 
gubitak neutralnos?, ali ste preporučili praćenje službenih medija koji 
očito lažu i skrivaju bitne informacije. Po vama, službeni mediji nam 
govore is?nu i sve što im je u suprotnos? dolazi od đavla. Ali što kaže 
Biblija?

Otkrivenje 12:9
9  Tako je bio zbačen veliki zmaj, prazmija, koji se zove 
Đavo i Sotona, koji zavodi sav svijet. Bio je zbačen na 
zemlju, a s njim su bili zbačeni i njegovi anđeli.

Ključno pitanje je kako Đavao vara CIJELU naseljenu zemlju? Cijela 
Zemlja ima više od 8 milijardi ljudi. Kojim sredstvima on utječe na toliko 
mnogo ljudi?

Da bi prevario cijelu Zemlju, on to mora učini? koristeći MASOVNE I 
SLUŽBENE informa?vne medije. Nema druge mogućnos?. Da se Vrag 
služi npr. samo Telegramom i drugim alterna?vnim kanalima 
informiranja, ne bi prevario ni 1% jer se ? informa?vni mediji konstantno 
diskredi?raju i većina ljudi čovječanstva ih ignorira i čak ne zna da 
postoje.

Što MASOVNI I SLUŽBENI informacijski mediji, koji su OČITO pod 
kontrolom Đavla, kao što nam jasno pokazuje knjiga Otkrivenja, 
ponavljaju poput "papiga"? Ti službeni mediji ponavljaju da su cjepiva 
sigurna i učinkovita. Ti mediji skrivaju podatke koji bi utjecali na odluke 
ljudi.
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Ako vjerujemo da je Biblija u pravu kada kaže da Đavao vara sve, trebali 
bismo prirodno sumnja? u medije i s rezervom prihvaća? ono što 
službene vijes? promoviraju. Zašto vi, braćo iz Vodećeg Tijela, nas 
po?čete na suprotno?

Također nam govorite da ne vjerujemo u zavjere. Ovo je smiješno jer se 
sam Đavao uro?o pro?v Boga i ima carstvo u ovom svijetu koje većina 
ljudi ne razumije. Najsavršenija zavjera je ona koja potpuno skriva svoje 
ideologe i vođe. Vjeruju li ljudi da đavao upravlja svijetom? Pavao nam 
govori:

Efežanima 6:11, 12
11 Obucite svu Božju bojnu opremu da se možete oduprijeti 
Đavlovim spletkama. 12  Jer mi se ne borimo protiv krvi i 
tijela, nego protiv poglavarstava, protiv vlasti, protiv vladara 
ovog mračnog svijeta, protiv zlih duhovnih sila na nebesima.

Jasno je da demoni vladaju iz tame u službi Sotone i koriste ljude kao 
marionete za pos?zanje svojih izopačenih ciljeva. Hoćete li nas natjera? 
da vjerujemo da nitko od ovih "lutaka" ne zna što se događa i da ničega 
nisu svjesni? Mislite li da Đavolja organizacija nema zemaljske agente 
koji mu svjesno služe i slijede njegove naredbe? Zar Đavao nema plan, 
on samo improvizira?

Kao što je Isus Krist rekao, Đavo ima "kraljevstvo" i on je zadužen da ga 
čuva. Kao i svako kraljevstvo, ono ima svrhu, ciljeve i dužnosnike.

Zavjera se definira kao “tajni dogovor između više osoba (vojske, 
oružanih skupina i civila), s ciljem svrgavanja uspostavljene vlas?, 
posjedovanja vlas?, njenog zadržavanja, ili s ciljem pokušaja pro?v života 
jedne ili više osoba (vlas? ili neprijatelja njihovih ideja), kako bi se 
ometalo funkcioniranje pravnog ustroja. Ovaj se sporazum može proves? 
na individualnoj razini (između ljudi) ili u ime nekog en?teta, bilo da se 
radi o tvrtki, naciji ili nadnaciji.”

Trebamo li vjerova? da zavjere ne postoje jer vi tako kažete? Zar ne 
postoje skupine koje žele uniš?? druge kako bi preuzele kontrolu i 
zadržale moć? Kako misliš da Vrag “čuva svoje kraljevstvo”? Da li njegovo 
kraljevstvo "stoji" samo od sebe, a da on ništa ne učini? 

Podučavanje braće da ne smiju vjerova? u zavjere pokazuje da se čini da 
ignorirate kako Đavo čuva i održava vlast nad čovječanstvom.
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Zanimljivo je da vi, kao i svaki naš brat, vjerujete da je UN "Zvijer" knjige 
Otkrivenje. O ovoj Zvijeri Biblija nam govori: 

Otkrivenje 13:6-8
6  I otvorila je usta da huli na Boga, na njegovo ime i na 
njegovo prebivalište – na one koji prebivaju na nebu. 7 Bilo 
joj je dopušteno da se zarati sa svetima i da ih pobijedi. 
Dobila je vlast nad svakim plemenom, pukom, jezikom i 
narodom. 8  I klanjat će joj se svi koji žive na zemlji. Od 
postanka svijeta nikome od njih ime nije zapisano u svitku 
života. Taj svitak pripada Janjetu koje je bilo zaklano.

Jasno je da će UN, ili što god da postane, bi? izuzetno opasan za 
čovječanstvo. Ova organizacija huli na Boga i tjera sve da joj se klanjaju 
uzrokujući da izgube svoje živote. Ne bismo joj trebali vjerova? ni na koji 
način. 

Što danas preporučuje UN? Preporučuje borbu pro?v "dezinformacija" i 
jačanje povjerenja u cjepiva. 

hjps://www.un.org/en/countering-
disinforma?on#:~:text=What%20is%20disinforma?on%20in 
%20order%20to%20cause%20serious%20prejudice.

Mislite li da je "Zvijer" dobra i da želi brinu? o svima nama? 

Zapravo, UN i njegove agencije objavile su posebne informacije za 
vjerske skupine kako bi one promovirale cijepljenje i bile oprezne pro?v 
onoga što nazivaju "dezinformacija". 

Bili su vrlo zainteresirani za korištenje vjerskih vođa kako bi promovirali 
cijepljenje, što se vidi u njihovim dokumen?ma.

hjps://iris.who.int/bitstream/handle/10665/332047/WHO-2019-nCoV-
Religious_Leaders-2020.1-spa.pdf? redoslijed=1&isAllowed=y

hjps://www.who.int/es/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019/
advice-for-public#cms

Zanimljivo je da je velik dio onoga što ste učinili TOČNO ono što je 
promovirao UN i to možemo pročita? u njihovim preporukama i 
dokumen?ma poslanim različi?m vjerskim skupinama kao što svatko 
može vidje? na poveznicama koje sam stavio.

Hoćete li zanijeka? da ste primili posjet od njih i da ste zbog toga 
preporučili cijepljenje?
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Jesu li posje?li sve religije, a vas ne?

Je li slučajno da vi govorite o tome da ne vjerujete u zavjere i da 
prihvaćate samo informacije sa službenih kanala, a da “Zvijer” govori i 
promiče upravo to isto?

Zašto dajete istu poruku kao i "Zvijer"? Ako Zvijer preporučuje praćenje 
službenih kanala, ne bismo li trebali bi? sumnjičavi prema njima? Jeste li 
zaboravili da će nas "Zvijer" pokuša? uniš??? Zašto mislite da ih knjiga 
Otkrivenja predstavlja kao zastrašujuću i strašnu "Zvijer" koja na kraju 
prevari sve? Nije li Bog taj koji ih tako vidi? Ako je "Zvijer" na kraju 

zavaravajući sve, obmanjuje sve, zar neće za to koris?? službene kanale 
koje preporučuje pra?? i ne dovodi? u pitanje?

Naravno da ne želim vrijeđa? dobronamjerne ljude koji rade u ovoj 
organizaciji, ali to je Riječ Božja koja ukazuje da će u budućnos? bi? 
potpuno jasno da su oni instrument Đavla.

Očito je da s ovom organizacijom i njoj sličnim ne bismo trebali ima? 
nikakve veze. Kako se usuđujete reći da su "upute" došle od Jehove, 
kada je očito da vas je "Zvijer" vodila u svemu ovome, dajući vam svoje 
upute i ono što biste trebali reći? 

Niste li se trebali drža? Riječi Božje umjesto dokumenata "Zvijeri"? 

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, vrlo je sumnjivo da napuštate biblijsku 
neutralnost i počinjete preporučiva? upravo ideje koje promiču 
instrumente Sotone. O ovome ću govori? kasnije, ali jasno je da morate 
odgovori? na mnoga pitanja o ovoj akciji odboru kvalificiranih starješina.

U časopisu koji sam spomenuo na početku, rekli ste da braća koja su 
slijedila upute koje ste dali u Ažuriranjima nisu imala problema i da su 
prošla bolje od onih koji su slušali neslužbene kanale.

Draga braćo, tužna stvarnost je sljedeća: kada je sve ovo počelo, 50% 
braće se nije namjeravalo cijepi?, ali zahvaljujući vašem pri?sku, više od 
99% je to učinilo. Osim toga, znam braću koja su se cijepila i osjećala su 
se loše, ali su zbog Ažuriranja nastavili dobiva? doze kako bi se 
pridržavali uputa, vjerujući da je tako najbolje. Vi ste odgovorni za 
cijepljenje milijuna braće i također za to da ih održavate u toku s 
dozama. Naša jadna braća bila su dovedena do uvjerenja da Jehova želi 
da budu cijepljeni i da ga trebaju posluša?, ali to nije is?na, Jehova nije 
ništa rekao.
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Ne moramo bi? matema?čari da bismo napravili sljedeći izračun. Vi ste 
direktno odgovorni što je otprilike 4.000.000 braće cijepljeno, jer oni to 
vjerojatno ne bi učinili da na njih nije vršen pri?sak. Osim toga, 
odgovorni ste što mnogi od njih nastavljaju prima? doze, koje ne bi 
primili da niste progovorili. Ako je možda oko 10% razvilo miokardi?s, 
kao što sta?s?ka pokazuje, a polovica tog broja će umrije? unutar 5 
godina, kao što sta?s?ka također pokazuje, izgledi su sumorni.

Možemo zaključi? da ste Vi u najmanju ruku odgovorni za smrt 200.000 
naše drage braće u nadolazećim godinama, zbog Vašeg nemara i 
tvrdoglavos?.

Ovdje se samo govori o miokardi?su. A braća koja su iznenada umrla? A 
svi oni koji su dobili rak? A sve bebe koje su umrle? Što je s djecom koja 
imaju zatajenje srca? Svatko može pristupi? sta?s?čkim brojkama i 
studijama koje pokazuju da je sve to stvarno.

Mnoga od ove braće vjerojatno se ne bi cijepila, ali su to učinili jer ste ih 
pri?skali. Vi ste odgovorni za njihovu bolest i smrt. Ovo je vrlo ozbiljno, 
braćo, i mora mu se da? najveći prioritet i pažnja. Postoji užasna krivnja 
za prolivenu krv na našoj Organizaciji ZBOG VAS.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, siguran sam da niste imali loše namjere i 
da ste mislili da je vaš savjet najbolji. Ali krivnja krvi ne ovisi o tome.

Da je skupš?nski starješina imao auto bez kočnica, a bio je upozoren i 
ignorirao to, što bi se dogodilo da je ozlijedio nekoga? Kad bi rekao da 
nije imao loše namjere, bi li mu bilo oprošteno? Vjerojatno bi odmah bio 
maknut s dužnos? zbog nemara.

Vi ste izravno odgovorni za smrt i bolest ?suća naše drage braće. Nitko 
ne zna točan broj, ali Jehova zna.

S obzirom na ozbiljnost svega gore navedenog, vjerujem da je potrebno 
da Odbor nepristranih ljudi u kojima jasno djeluje Duh Božji analizira te 
stvari s vama i procjeni koje mjere prema vama poduze?.

Sumirajući sve ovo, braća koja su vas slušala nisu prošla bolje, kako 
kažete, nego puno lošije od onih koji su slušali neslužbene kanale. Ova 
jadna braća sada su puna problema koje su se mogli izbjeći. Vjerovali su 
da su poslušni Jehovi, ali sve je to bila laž. Oni su zapravo slušali UN jer 
su bili prevareni onim što ste im rekli.
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POČINJENI GRIJESI
U nastavku sam grupirao teške grijehe počinjene ?jekom pandemije i 
one koji su postali oči? kasnije. Ne namjeravam oponaša? Sotonu koji je 
"tužitelj naše braće" (Otkrivenje 12:10). Sotona optužuje braću jer ih 
mrzi, vas optužujem jer su grijesi koje ste počinili vrlo ozbiljni i ne mogu 
se zanemari?. 

Zašto ih ne možemo zanemari?? Mnogo je razloga, dat ću samo neke 
općenite ideje od desetaka koje bih mogao spomenu?.

Levitski zakonik 5:1
5 Ako tko čuje javni poziv na svjedočenje i može svjedočiti o 
zlodjelu jer ga je vidio ili zna nešto o njemu, ali ne želi ništa 
reći, to mu je grijeh te će odgovarati za svoj prijestup.

Svatko tko “razumije i vidi” što ste učinili, ali šu? o tome, kriv je za 
“grešku i odgovarat će Jehovi”. Ja ne želim bi? u toj situaciji.

Izreke 24:11, 12 
11  Izbavi one koje odvode u smrt i spasi one koji posrćući 
idu na pogubljenje. 12 Ako kažeš: “Ali nismo za to znali”, 
neće li onaj koji prosuđuje srca razabrati kako razmišljaš? 
Doista, onaj koji te promatra znat će to i uzvratit će svakom 
čovjeku u skladu s njegovim djelima. 

Ako ne popravimo ono što radite, još će mnogo braće umrije? i prekršili 
bismo izravnu naredbu da "spasimo" vaše ovce. 

Isus Krist je rekao sljedeće onima sa svoje lijeve strane: 

Matej 25:41-46
41 Zatim će reći onima koji mu budu slijeva: ‘Idite od mene, 
vi koji ste prokleti, u vječnu vatru pripremljenu za Đavla i 
njegove anđele! 42 Jer bio sam gladan, ali niste mi dali 
jesti, bio sam žedan, ali niste mi dali piti, 43  bio sam 
stranac, ali niste me ugostili, bio sam gol, ali niste me 
obukli, bio sam bolestan i u zatvoru, ali niste se brinuli 
za mene.’ 44 Tada će mu i oni odgovoriti: ‘Gospodine, kad 
smo te vidjeli gladnog ili žednog a da se nismo pobrinuli za 
tebe? Kad si bio stranac, ili gol, ili bolestan, ili u zatvoru a da 
ti nismo pomogli?’ 45 Tada će im on odgovoriti: ‘Zaista vam 
kažem, ono što niste učinili jednom od ovih najmanjih, 
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ni meni niste učinili.’ 46  Ti će otići u vječnu smrt, a 
pravednici će dobiti vječni život.”

Isus Krist osuđuje uskraćivanje nečega dobrog onima koji to zaslužuju. 
Ako ne damo "hranu i odjeću” našoj braći kad im treba, osuđeni smo. 
Ako nam nije stalo do “bolesnih”, bit ćemo odbačeni. Bi li Isus Krist bio 
sretan s nama kad bi vidio da znamo da našu braću vode lažne doktrine 
na put od kojeg bi se razboljeli, a mi ništa ne govorimo? Kad bismo držali 
jezik za zubima, bili bismo označeni kao “koze” od kralja Isusa Krista jer 
nismo učinili ništa. Isus Krist osuđuje NEAKTIVNOST. 

Titu 1:10, 11
10  Jer ima mnogo buntovnika koji govore isprazne riječi i 
obmanjuju druge, a većinom su to oni koji se drže 
obrezivanja. 11 Njima treba zatvoriti usta jer upravo oni 
potkopavaju vjeru cijelih obitelji učeći ono što ne bi 
trebali kako bi stekli nepošteni dobitak.

Pavao je jasno rekao da kada brat podučava stvari koje su suprotne is?ni, 
mora bi? "ušutkan" kako ne bi naškodio "cijelim obiteljima". Ljubav 
prema braći razlog je za takvu cenzuru. 

2. Solunjanima 3:14, 15
14 No ako tko ne posluša ono što smo rekli u ovom pismu, 
obilježite ga i ne družite se više s njim kako bi se postidio. 
15 Ali ne smatrajte ga neprijateljem, nego ga savjetujte kao 
brata.

Ako brat "ne poštuje Sveto pismo" i tvrdoglavo nastavlja inzis?ra? na 
svojim idejama, mora bi? “istaknut” naočigled svih kako bi se "možda 
posramio", ali ne treba bi? tre?ran kao neprijatelj. Moramo ga 
savjetova? s ljubavlju kako bi bio spašen. 

Grijesi koje ne želimo zanemari? moraju se is?ca?, za dobrobit grješnika 
i zajednice. Tako da ću učini? upravo to, kako bi ovaj materijal mogao 
koris?? povjerenstvu koje bi se trebalo bavi? njegovim slučajem, te na 
dobrobit braće koja će pročita? ovo pismo.

PROTIV JEHOVE I NJEGOVE RIJEČI
Spomenut ću samo 3 grijeha da pokažem ozbiljnost svega ovoga.

LAŽNO PROROČANSTVO
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Rad “UVID U RAZUMIJEVANJE SVETOG PISMA” kaže ispod naslova 
“PROROK": 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1200003562

“Onaj preko koga se obznanjuju božanska volja i svrha. (Lu 
1:70; Djela 3:18-21) Iako je etimologija hebrejskog izraza za 
proroka (na·viʼʹ) nesigurna, upotreba ovog posebnog izraza 
pokazuje da pravi proroci nisu bili obični navjestitelji 
nego su bili glasnogovornici Boga, 'Božji ljudi' s 
nadahnutim porukama. (1.Kr 12:22; 2.Kr 4:9; 23:17) Stajali 
su u Božjoj “intimnoj grupi” i on im je otkrio svoju “povjerljivu 
stvar” (Jer 23:18; Am 3,7; 1Kr 17:1; vidi SEER. 

Grčki prophetes doslovno znači “govornik [grč., pro, “ispred” 
ili “ispred” i phemí, “reći”]” i tako opisuje navjestitelja, 
onoga koji objavljuje poruke pripisane božanskom 
izvoru. (Usporedi Tit 1:12.) Iako ovo uključuje misao 
predskazivača budućnosti, temeljno značenje riječi nije 
predviđanje.”

Iz toga slijedi da ne trebamo otkriva? budućnost da bismo bili proroci, 
prema biblijskom značenju te riječi. Riječ "prorok" označava onoga tko 
otkriva poruku pripisanu božanskom izvoru; stoga je „lažni prorok“ onaj 
koji prenosi lažnu poruku i pripisuje njezino porijeklo Bogu. Upravo zbog 
toga knjiga „UVID U PISMA“ pod naslovom „KAKO RAZLIKOVATI PRAVOG 
OD LAŽNOG“ (proroka) kaže: 

“U nekim slučajevima, kao što je slučaj Mojsija, Ilije, Elizeja i 
Isusa, Božji su proroci činili čudesna djela koja su 
potvrđivala autentičnost njihove poruke i službe. Međutim, 
nije zapisano da su svi izvodili tako moćna djela. Tri bitna 
elementa za utvrđivanje akreditacija pravog proroka, kako je 
dano preko Mojsija, bila su: Pravi prorok govorio bi u 
Jehovino ime; ono što bi prorekao ostvarilo bi se (Pon. 
Zak. 18:20-22); i njegovo proricanje mora promicati 
pravo obožavanje, biti u skladu s Božjom objavljenom riječi 
i zapovijedima (Pon. Zak. 13:1-4). Posljednji zahtjev je 
vjerojatno bio najvažniji i odlučujući, jer bi pojedinac mogao 
licemjerno koristiti Božje ime, i slučajno, njegovo bi se 
predviđanje moglo ispuniti. Ali, pravi prorok nije bio 
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isključivo, pa čak ni prvenstveno, prorok u smislu 
predviđanja budućnosti, kako je već pokazano. Umjesto 
toga, on je bio zagovornik pravednosti, a njegova se poruka 
prvenstveno bavila moralnim standardima i njihovom 
primjenom. Izražavao je Božju volju u raznim pitanjima.”

Ovaj odlomak jasno govori da se pravi prorok nikada ne pro?vi 
objavljenoj Božjoj Riječi ni? je poriče i uvijek brani pravdu. Zapravo, 
knjiga "UVID" s pravom kaže da je za iden?fikaciju pravog proroka bilo 
odlučujuće da je njegovo učenje u skladu s Božjim zapovijedima. 

Natjerali ste svu braću da vjeruju da Jehova želi da se cijepe, a to je laž, 
jer Jehova nije ništa rekao. Osim toga, tvrdili ste da ih je Bog vodio 
svojim Sve?m Duhom u uputama koje su dali i da su morali slijedi? 
njegove upute za promicanje kršćanskog jedinstva. Među?m, kao što 
sam pokazao, Biblija i publikacije govore suprotno.

Sam Isus Krist je rekao:

Ivan 16:13, 14
13 No kada dođe pomoćnik, duh istine, on će vas voditi i 
pomoći vam da u potpunosti razumijete istinu, jer neće 
govoriti sam od sebe, nego će govoriti ono što čuje i 
objavit će vam ono što dolazi. 14 On će me proslaviti jer će 
vam objaviti ono što čuje od mene.

Čak ni Duh Sve? ne govori na vlas?? po?caj jer se drži Božje riječi. Kako 
se usuđujete pripisiva? svoje osobne ideje Duhu Svetom?

Is?na je da ponekad možemo pogriješi?, a vi ste napisali ovo što sam 
gore ci?rao: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2017283#h=23

12 Vodeće Tijelo nije ni nadahnuto ni nepogrešivo. 
Stoga, može pogriješiti doktrinarnim pitanjima ili u 
organizacijskom smjeru. Zapravo, Watch Tower Indeks 
publikacija uključuje naslov "Razjašnjena uvjerenja", koji 
navodi prilagodbe u našem razumijevanju Svetog pisma od 
1870. godine. Naravno, Isus nam nije rekao da će njegov 
vjerni rob proizvoditi savršenu duhovnu hranu.

Ako stvarno vjerujete u ono što ste napisali, zašto ste tako postupili? 
Pogledajte, da navedem samo jedan primjer, Splaneov Update u kojem 
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se kaže da svatko tko dovodi u pitanje njegovu uputu zapravo dovodi u 
pitanje Jehovu. Razmislite, jeste li postupali u skladu s onim što ste 
podučavali u ovom časopisu? Ako STVARNO vjerujete da možete 
pogriješi?, zašto zah?jevate bespogovornu poslušnost?

Naravno, Krist nije rekao da će "hrana" bi? savršena, ali je rekao da će to 
bi? HRANA, a hrana služi za prehranjivanje, održavanje, i doprinos životu 
i zdravlju. 

Mislite li da Krist smatra hranom „koja prehranjuje, održava i doprinosi 
životu i zdravlju“ ono što ste pružili u svojim ažuriranjima? Mnogi koji su 
jeli "hranu" koju ste dali mrtvi su, ili će uskoro umrije?, i umjesto da 
budu u “zemlji živih” bit će u zemlji groblja. (Psalam 27:13) 

Osim toga, primili ste mnoga pisma od braće koja jasno pokazuju da 
griješite. Kao odgovor na to, postupili ste tvrdoglavo i niste slušali 
nikoga, već ste ih optužili da dovode u pitanje „Jehovu“, kako je Splane 
rekao u Ažuriranju 8. 

Uzeli ste Božje ime i upotrijebili ga da prisilite druge da čine stvari koje 
Jehova nije tražio ili naredio. Stvarnost je da je ideja da se trebamo 
cijepi? bila ideja iz Sotoninog svijeta, koju ste usvojili i pokušali nas 
natjera? da vjerujemo da dolazi od Jehove. 

Stavili ste riječi „Zvijeri“, koja je u Bibliji prepoznata kao bogohulna, u 
čista Jehovina usta. To je bilo nečasno uzimanje Jehovinog imena i 
njegovo skrnavljenje, a Jehova ne oklijeva kazni? one koji to čine. 

Izlazak 20:7
7 Ne spominji ime Jehove, svog Boga, na nedostojan način 
jer Jehova neće poštedjeti kazne onoga tko nedostojno 
spominje njegovo ime.

Naprosto je nepobitno da ste Bogu, unatoč nekoliko upozorenja, pripisali 
lažnu poruku koja vas prema biblijskoj definiciji čini LAŽNIM 
PROROCIMA. 

Znam da je to sigurno teško ču?, draga braćo, ali rekao sam vam od 
početka da neću "laska? vam" i rekao bih vam is?nu jer “Ne želim 
ugodi? ljudima, već samo Jehovi.” (1 Solunjanima 2:3-5) Želite li da vas 
lažem i kažem vam da je sve što ste učinili bilo ispravno i da su to bile 
“Jehovine upute”? NEĆU LAGATI. 
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Što nam Biblija govori o braći koja padnu u grijeh lažnog proroštva? 
Biblijske reference su brojne, budući da Biblija obilno is?če ovu temu. 
Stoga ću spomenu? samo nekoliko primjera kako ne bih previše duljio. 

Na primjer, Peter je napisao:

2. Petrova 2:1, 2
2  A u narodu je bilo i lažnih proroka, kao što će i među 
vama biti lažnih učitelja. Oni će neprimjetno uvesti razorne 
sljedbe i čak se odreći vlasnika koji ih je kupio te će tako na 
sebe navući brzu propast. 2 Mnogi će se povesti za njihovim 
besramnim djelima i zbog njih će se pogrdno govoriti o putu 
istine.

Ovdje jasno kaže da će među pravim kršćanima bi? “lažnih proroka” baš 
kao što ih je bilo u drevna vremena, pa ne bismo trebali bi? iznenađeni 
što ih nalazimo i danas. Ti „lažni proroci“ uvodit će “destruk?vne sekte”. 

Grčka riječ koja se ovdje koris? je “jairesis” (αἵρεσις, G139) i prema 
Vineovom rječniku znači: 

“Jairesis (αἵρεσις, G139), označava: (a) izbor (od 
jaireomai, izabrati); zatim, ono što je odabrano, i stoga 
mišljenje; posebno svojevoljno mišljenje, koje zauzima 
mjesto podložnosti i snazi istine, što dovodi do podjela 
i formiranja sekti (Gal 5:20; MK, “sekte”). Takva pogrešna 
mišljenja često su rezultat osobnih preferencija ili nada 
u dobitak; vidi 2. Pe 2:1, gdje “pogubne” znači voditi u 
propast; neki ovo čak svrstavaju u (b); u papirusima 
primarno značenje je “izbor” (Moulton i Milligan, 
Vocabulary); (b) sekta.”

Imao si “svojevoljno mišljenje” koji je bilo postavljeno iznad “is?ne”, a to 
je dovelo do “podjela i propast” u kući Božjoj. "Namjeran" je onaj koji, iz 
hira, inzis?ra na tome da uvijek provodi svoju volju, čak i kada se pokaže 
da je u krivu, jer stavlja svoje “osobne preferencije” iznad svega. 

Nadalje, u tekstu se navodi da bi “lažni proroci” “odbacili vlasnika koji ih 
je kupio”, odnosno Isusa Krista. Kako Ga se mogu odreći, a u isto vrijeme 
bi? u zajednici? Petar i također Juda koji govori o istoj stvari, kažu da oni 
to čine "tajno" to jest, potajno odbacujući učenja Isusa Krista i 
zamjenjujući ih svojim vlas??m idejama. 
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Stavite ruku na srce i odgovorite. Niste li to učinili ?jekom ažuriranja? Na 
primjer, Isus je rekao:

Matej 5:23-26
23 Dakle, ako doneseš svoj dar na žrtvenik i ondje se sjetiš 
da tvoj brat ima nešto protiv tebe, 24 ostavi svoj dar pred 
žrtvenikom pa otiđi i najprije se pomiri sa svojim bratom, 
a onda se vrati i prinesi svoj dar.
25 Brzo riješi spor s onim tko te tuži, prije nego što dođete 
na sud, da te tvoj tužitelj ne bi predao sucu, a sudac 
stražaru, pa da te ne bace u zatvor. 26  Zaista ti kažem, 
nećeš izaći odande dok ne isplatiš i posljednji novčić.

Vi vrlo dobro znate da ima braće koja su povrijeđena i ljuta zbog štete 
koju ste im nanijeli svojim uputama o cjepivima, a ta braća imaju “valjan 
razlog za prigovor” pro?v vas. Neki su čak izgubili članove obitelji i 
prijatelje smrću zbog vas i vaših preporuka. 

Prema Kristu, prije nego što prinesete bilo kakav “dar Bogu”, morate 
prizna? svoje pogreške i pomiri? se s braćom. Jeste li ostavili “dar ondje 
pred žrtvenikom” i o?šli potraži? ih da se pomirite? Ne samo da to ne 
smatrate važnim, nego čak ni ne priznajete svoje pogreške. Ovo je 
prikriveno odbacivanje Kristovih smjernica i zapovijedi. 

Obasipate nas člancima i komentarima o opraštanju i zaboravu, ali nikad 
ne govorite o tome da idemo traži? oprost kada nekoga uvrijedimo. Na 
primjer, u članku “MOŽEŠ USTRAJATI UNATOČ RAZOČARANJIMA” iz 
Stražarske kule iz ožujka ove godine, pod podnaslovom “BUDITE 
USTRAJNI KADA VAS SUVJERNIK POVRIJEDI” stoji: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2024322#h=10

“3 Izazov. Neki suvjernici imaju crte ličnosti koje nas 
iritiraju. Drugi nas mogu iznevjeriti ili postupati s nama 
nepromišljeno ili neljubazno. Oni koji preuzimaju 
vodstvo mogu pogriješiti. Ove bi stvarnosti mogle navesti 
neke da sumnjaju u to ovo je Božja organizacija. Umjesto da 
nastave služiti Bogu “rame uz rame” sa svojom braćom i 
sestrama, možda će se prestati družiti s onima koji su ih 
uvrijedili ili čak prestati ići na sastanke. (Sef. 3:9) Je li to 
mudro? Razmotrite što možemo naučiti od biblijskog lika koji 
je iskusio slične probleme.

/169 354

https://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2024322#h=10


6 Lekcija. Jehova želi da ustrajemo u iskazivanju ljubavi 
svojoj braći i sestrama. (Pročitaj 1. Ivanovu 4:7.) Ako 
netko ne pokaže neku kršćansku kvalitetu, možemo 
pretpostaviti da želi slijediti biblijska načela i da je 
jednostavno postupio nepromišljeno. (Izr. 12:18) Bog voli 
svoje vjerne sluge unatoč njihovim nedostacima. On nas ne 
prekida kad pogriješimo; niti ostaje ogorčen. (Ps. 103:9) 
Kako je važno za nas oponašati našeg Oca koji oprašta! (Ef. 
4:32–5:1.)”

Te ideje koje zvuče vrlo lijepo, ponavljaju se iznova i iznova, i is?na je da 
moramo opros??, ali Krist je također rekao da se trebamo ispriča?. 
Zašto ne govorite o tome da, ako nekoga uvrijedimo, trebamo o?ći do te 
osobe i ispravi? stvari? Uočljivo je da smo "zasu5" s člancima i govorima 
o oprostu. Je li to možda zato što je sve više braće shva?lo da je ono što 
ste radili ?jekom pandemije bilo pogrešno?

Isus je rekao:

Luka 17:3-5
3 Pazite na sebe! Ako tvoj brat počini grijeh, ukori ga. 
Ako se pokaje, oprosti mu. 4 Ako ti i sedam puta na dan 
sagriješi i sedam puta dođe k tebi i kaže: ‘Kajem se’, oprosti 
mu.”
5 A apostoli su rekli Gospodinu: “Daj nam više vjere!”

Kristova poruka je jasna, ako brat počini nešto ozbiljno moramo "ukori? 
ga" (kao što ja radim s vama u ovom pismu, iz poslušnos? Isusu Kristu) i 
ako se pokaje, moramo mu opros??. Nije važno koliko puta kaže "KAJEM 
SE", ako to kaže iskreno, moramo mu opros?? kao što Bog oprašta 
nama. 

Koliko ste puta rekli "KAJEM SE"? Niste to rekli ni jednom. Očekujete li 
da vam braća oproste i zaborave, a da vi ne tražite oprost i ne 
popravljate stvari? 

Naravno da moramo zaboravi? male stvari, ali ono što ste učinili je vrlo 
ozbiljno. Ljudi su umrli! 

Ako počinimo ozbiljne grijehe, možemo li očekiva? da će nam Bog 
opros?? BEZ POKAJANJA? Tražite li od braće nešto što NI BOG NE čini? 
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Puneći nas člancima koji nas po?ču da opros?mo, pokušavate izbjeći 
potrebu da to tražite, prebacujući odgovornost na žrtve vaših učenja 
koja nisu u Bibliji. Jasno je da ova vrsta učenja "odbacuje" Isusa Krista, 
kao što je Petar rekao, i izbacuje ono što je prava ljubav koju je on 
naučavao. Slične stvari učinili su s mnogim drugim Kristovim učenjima, 
što ću kasnije spomenu?. 

Petar završava govoreći da će oni koji to čine bi? "uništeni," što pokazuje 
opasnost i ozbiljnost cijele ove stvari, i jasno daje do znanja hitnost 
formiranja odbora starješina koji će se pozabavi? vašim slučajem za vaše 
dobro. 

Molim vas, draga braćo, nemojte se uvrijedi? zbog ovoga što vam 
govorim, moramo bi? zreli i suoči? se sa stvarnošću. Biblija je ogledalo u 
kojem se moramo pogleda?, čak i ako nam se ne sviđa ono što tamo 
vidimo. (Jakovljeva 1:23,24)

Nažalost, još nešto što je Petar rekao ispunilo se zbog vaših Ažuriranja. 
Mnoga su braća "imi?rala" vas u vašem preziru i progonu necijepljene 
braće, i zbog toga je nanesena sramota “putu is?ne”. 

Petar nije izmislio ideju o „lažnim prorocima“, naučio je to od Isusa 
Krista, koji je rekao: 

Matej 7:15-20
15 Čuvajte se lažnih proroka koji dolaze k vama u ovčjem 
runu, a zapravo su grabežljivi vukovi. 16 Prepoznat ćete 
ih po njihovim plodovima. Zar se grožđe bere s trnja ili 
smokve s čička? 17  Tako svako dobro drvo donosi dobar 
plod, a svako loše drvo donosi bezvrijedan plod. 18 Dobro 
drvo ne može donijeti bezvrijedan plod niti loše drvo može 
donijeti dobar plod. 19 Svako drvo koje ne donosi dobar plod 
siječe se i baca u vatru. 20 Dakle, prepoznat ćete ih po 
njihovim plodovima.

Opet pitam, ako ne može bi? lažnih proroka unutar zajednice, zašto Isus 
govori svojim učenicima da budu oprezni s njima? Očito je da je to zato 
što mogu doći iz same zajednice.

Već sam pokazao kako i Petar, a također i Juda, govore isto, a mogao bih 
nastavi? s brojnim cita?ma koji pokazuju da problem “lažnih proroka” 
dolazi iznutra, iz same zajednice. 
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Čak i Isus Krist, više puta u svom proročanstvu o posljednjim vremenima, 
govori o lažnim prorocima i upozorava svoje učenike na njih, pokazujući 
da će doći iz zajednice. (Matej 24)

Braćo, već sam to analizirao da je “plod” koji ste donijeli bio užasno loš, 
a to je bilo zbog podučavanja ideja stranih biblijskoj is?ni, čime ste 
počinili grijeh lažnog prorokovanja ili poučavanja pripisanog Bogu. 

Isus ovdje dodaje da su “lažni proroci”  "grabežljivi vukovi". Naravno, 
nikome se ne sviđa pomisao da ga se iden?ficira s vukom. Al,i što 
grabežljivi vuk čini s ovcama? On ih jednostavno proždire i oduzima im 
život. 

To se dogodilo s mnogo braće koja su vjerovala u njegova lažna učenja i 
umrla od cjepiva. Drugi su posrnuli, i duhovno umrli. Ne može se poreći 
da je ono što su učinili ?jekom Ažuriranja vrlo ozbiljno, i da ga Sveto 
pismo osuđuje.

Uz sve ovo, “lažno proročanstvo” povlači za sobom "otpadništvo".

Pojmovnik naše knjižnice definira ga na sljedeći način: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1001077019

“ Ovaj izraz na grčkom (a·postasía) dolazi od glagola koji 
doslovno znači “stajati daleko od." Imenica ima značenje 
“dezerterstvo, napuštanje ili pobuna.” U Kršćanskim 
grčkim spisima, “otpadništvo” se koristi u odnosu na one koji 
odstupaju od pravog obožavanja. (Izr 11:9; Djela 21:21; 2. 
Sol 2:3.”)

Vi ste “napus?li, odrekli se i pobunili” pro?v temeljnih učenja Svetoga 
pisma kako biste promovirali svoje osobne ideje, a potom ih pripisali 
Jehovi. Odbacivanjem biblijskih učenja i tvrdoglavim odbijanjem da 
prihva?te ispravku, nalazite se unutar onoga što Biblija naziva 
otpadništvom. 

Knjiga “PASITE STADO BOŽJE” na stranici 91 piše ispod podteme 
"Otpadništvo": 

“3 Namjerno Širenje Učenja Suprotno Biblijskoj Istini: 
(2. Ivanova 7, 9, 10; lvs str. 245; it-1 str. 126-127) Treba 
pomoći svima koji iskreno sumnjaju u biblijsku istinu koju 
naučavaju Jehovini svjedoci. Treba pružiti pomoć s ljubavlju. 
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(2 Tim. 2:16-19, 23-26; Juda 22, 23) Ako se tvrdoglavo 
govori o ili namjerno širi lažna učenja, to može biti ili 
dovesti do otpadništva. Ako nema odgovora nakon prvog i 
drugog savjeta, treba formirati sudski odbor. —Titu 3:10, 11; 
w86 4/1 str. 30-31”

Ova knjiga navodi otpadništvo kao uzrok formiranja pravosudnog 
odbora. Vi ste “namjerno širili učenja suprotna biblijskoj is?ni” i 
“ustrajali u iznošenju lažnih učenja.” Niste primili samo "jednu ili dvije 
opomene”; primili ste ?suće, i niste se obazirali. 

Ispunilo se ono što je Pavao rekao Efežanima.

Djela apostolska 20:30
30 i da će se iz vaših redova pojaviti neki koji će početi širiti 
iskrivljena učenja da bi odvukli učenike za sobom.

Vi ste “odvukli” stado za sobom kako bi napus?li neutralnost i pridružili 
se "banda cjepiva." Uz to ste progonili sve koji su ostali vjerni biblijskom 
učenju i koji vam se nisu priklonili. 

Postoje videozapisi i pisma u kojima svi možemo vidje? što ste javno 
radili i kako ste odbacili i sakrili biblijske is?ne kako biste promovirali 
čudne ideje.

Više je nego jasno samo zbog toga treba formira? povjerenstvo.

DUHOVNI PRELJUB
Knjiga "UVID" kaže, ispod podteme “Kako netko može posta? kriv za 
duhovni preljub?

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1200000123#h=9

“U duhovnom smislu, preljub označava nevjernost Jehovi od 
strane onih koji su s njim povezani savezom. Prirodni Izrael 
u savezu Zakona bio je, dakle, kriv za duhovni preljub zbog 
lažnih vjerskih običaja, od kojih su neki uključivali obrede 
obožavanja seksa i nepoštivanje sedme zapovijedi. (Jer 3:8, 
9; 5:7, 8; 9:2; 13:27; 23:10; Ho 7:4) Iz sličnih razloga Isus je 
osudio kao preljubnički naraštaj Židova u njegovo doba. (Mt 
12,39; Mr 8,38) Isto tako danas, ako kršćani koji su 
posvećeni Jehovi i koji su u novom savezu oskvrne sebe 
sadašnjim sustavom stvari, čine duhovni preljub.—
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Jakov 4:4.”
Što kaže ci?rani Jakovljev tekst?

Jakovljeva 4:4
4  Preljubnici, ne znate li da je prijateljstvo sa svijetom 
neprijateljstvo s Bogom? Dakle, tko god želi biti prijatelj 
svijetu, postaje neprijatelj Bogu.

U cijeloj Bibliji postoje reference koje jasno pokazuju da kada se netko 
uzda u nacije, ljude ili organizacije svijeta umjesto u Jehovu, on 
jednostavno čini duhovni preljub i ima “prijateljstvo sa svijetom.”

Na primjer, Izaija o drevnim Izraelcima kaže:

Izaija 30:1-3
30  Jehova kaže: “Teško tvrdoglavim sinovima, koji 
ostvaruju svoje naume, a ne moje, i sklapaju saveze, ali 
bez mog odobrenja, nižući tako grijeh za grijehom. 2 Odlaze 
u Egipat a da me nisu pitali za savjet, traže zaštitu kod 
faraona i traže zaklon u sjeni Egipta! 3 No faraonova zaštita 
bit će vam na sramotu, a zaklon u sjeni Egipta poniženje.

Izraelci nisu izvršili Jehovinu Riječ i radije su slijedili “Planove Egipta” 
koji, kao što znamo, predstavlja svijet. Imali su "saveze s Egiptom" i 
odbacili “vodstvo Božjeg duha”. 

Učinili ste isto, slijedili ste upute "Zvijeri" do slova, umjesto da slijedite 
biblijska načela. Progonili ste i vršili pri?sak na svoju necijepljenu braću, 
baš kao i svijet pod Sotoninom vlašću. Planovi koji su se provodili u 
svijetu doslovno su se provodili i u skupš?ni. 

Tko bi trebao određiva? smjer u našoj organizaciji—Jehova ili svijet pod 
vlašću Đavla?

Je li nas ?jekom pandemije vodio „Egipat” ili Jehova? 

Kao i Izraelci, tvrdoglavo ste “dodavali grijeh na grijeh” sa svakim 
ažuriranjem, udaljavajući se sve više od Pisma prihvaćanjem “planova 
svijeta”, a ne Jehovinih planova, koji su jasno naznačeni u Pismu putem 
"njegova duha". 

Napus?li ste Jehovine riječi i niste ga pitali za savjet, već ste slijedili riječi 
“svjetovne zvijeri”. Sve je to nevjera i izdaja. Kako ste mogli izopači? 
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Pisma kako biste udovoljili "zvijeri" i podržali ono što je htjela? Jeste li 
zaboravili što Biblija govori o “Babilonu Velikom”, velikoj bludnici? 

Otkrivenje 17:3-6
3  I anđeo me u duhu odnio u pustinju. Ondje sam ugledao 
neku ženu kako sjedi na skerletnoj zvijeri. Zvijer je bila 
puna hulnih imena i imala je sedam glava i deset rogova. 
4 Žena je bila odjevena u purpur i grimiz te ukrašena zlatom, 
dragim kamenjem i biserima. U ruci je imala zlatnu čašu 
punu gadosti i nečistoće svog bluda. 5 Na čelu joj je bilo 
napisano tajanstveno ime: “Babilon Veliki, majka svih 
bludnica i zemaljskih gadosti.” 6  I vidio sam da je žena 
pijana od krvi svetih i od krvi Isusovih svjedoka. Kad 
sam je ugledao, jako sam se začudio.

Bludnica nazvana “Babilon” prijateljica je “divlje zvijeri” i kriva je za 
prolijevanje “krvi Isusovih svjedoka”. Što Jehova čini “Babilonu” zbog 
njenog preljuba i bludništva? On kaže: 

Otkrivenje 18:4-8
4 I čuo sam jedan drugi glas s neba kako govori: “Iziđite iz 
nje, narode moj, da ne sudjelujete u njenim grijesima i 
da vas ne zadese njene nevolje! 5 Jer njeni su se grijesi 
nagomilali do neba i Bog se sjetio njenih nepravednih 
djela. 6 Učinite joj onako kako je ona činila drugima, vratite 
joj dvostruko za njena djela. U čaši u kojoj je ona pripremala 
piće pripremite joj dvostruku količinu. 7  Onoliko koliko se 
uzvisivala i razmetala svojom besramnom raskoši, toliko joj 
muka i tuge zadajte. Jer u svom je srcu govorila: ‘Sjedim 
na prijestolju kao kraljica, nisam udovica i nikada neću 
tugovati.’ 8 Zbog toga će u jednom danu doći njene nevolje 
– smrt, tuga i glad – i bit će spaljena u vatri jer je moćan 
Jehova Bog, koji ju je osudio.

Grijesi “Babilona” “nagomilali su se do neba” i Bog je uništava zauvijek. 
Bila je ponosna i nikada nije mislila da bi joj se to moglo dogodi?. Jehova 
ne želi da njegov narod ima ikakve veze s “duhovnim bludom”, ni? da 
budu sudionici u onome što ona čini. 

Ovaj primjer trebao bi nas natjera? na ozbiljno razmišljanje o težini 
onoga što ste učinili kada ste razvili preljubničko prijateljstvo sa svijetom. 
Taj preljub uzrokovao je fizičku i duhovnu smrt mnoge braće. 

/175 354



Mislite li da is? Bog koji kažnjava “Babilon” zbog preljuba i jer u rukama 
ima “krv svojih ovaca” ne mari za ono što ste učinili? ON je kažnjava 
zbog ubijanja njegovih ovaca, ali hoće li vama progleda? kroz prste zbog 
prolijevanja njihove krvi? Ako se iskreno ne pokajete za ovo, čeka vas 
Božja osuda. 

Mudra izreka kaže:

Izreke 30:20
20  Ovako postupa preljubnica: najede se, obriše usta i 
potom kaže: “Nisam učinila ništa loše.”

Nastavak poricanja očitog grijeha potvrđuje da je preljub još uvijek na 
snazi. Hitno je potrebno da se odbor starješina sastane s vama u vezi s 
vašim nedostatkom pokajanja i riješi ovo pitanje za vaše dobro.

NAPUŠTANJE SVETIH PISAMA
Već sam u nekoliko navrata govorio o ovoj temi, ali bih ovdje želio 
istaknu? izuzetnu ozbiljnost ovoga. U Izaiji, poglavljima 28 i 29, on govori 
o vođama Izraela, i tamo govori vrlo zanimljive stvari koje se odnose na 
ono što ovdje razvijamo.

Prvi s?h poglavlja 28 kaže:

Izaija 28:1
28  Teško raskošnoj kruni Efrajimovih pijanica i uvelom 
cvijetu njegove veličanstvene ljepote, što se nalaze povrh 
plodne doline u kojoj žive oni koje je opilo vino!  

Presuda dolazi “Pijanicama Efraimovim”. Tko su to konkretno? Sljedeći 
s?hovi to jasno pokazuju: 

Izaija 28:7, 8
 7 A i ovi su zastranili od vina i teturaju od opojnog pića: 
svećenik i prorok zastranili su od opojnog pića, smeteni 
su od vina, teturaju od opojnog pića. Njihova ih viđenja vode 
na stranputicu, posrću i krivo prosuđuju. 8  Njihovi su 
stolovi puni gadne bljuvotine - nema čistog mjesta.

Ovdje se govori o “prorocima i svećenicima” i možemo se zapita?: Je li ih 
On osuđivao samo zato što su popili previše alkohola? U 29. poglavlju, 
koje govori o is?m ljudima, nalazimo odgovor, tamo se kaže: 
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Izaija 29:9, 10
 9 Zaprepastite se i začudite se! Zatvorite oči i budite slijepi! 
Pijani su, ali ne od vina. Teturaju, ali ne od opojnog pića. 
10 Jer Jehova je dao da utonete u dubok san. Zatvorio vam 
je oči – vaše proroke. Pokrio vam je glave – vaše vidioce.

Pijanstvo je bilo duhovno i simbolično. Što je, dakle, simboliziralo 
“povraćanje” na stolovima? Znam da je odvratno govori? o tome, ali 
važno je razumje?. 

Stražarska kula od 1. lipnja 1991., u temi “Duhovni pijanice... tko su 
oni?” Kaže: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1991404#h=16 

“12 [ ]Jer su se svi stolovi puni prljave bljuvotine – nema 
mjesta bez nje.” (Izaija 28:7b, 8) Neki su vjerojatno u 
pijanom stanju doslovno povraćali u hramu. Ali još gore, 
svećenici i proroci koji su trebali dati duhovno vodstvo, 
izbljuvali su duhovnu prljavštinu. Štoviše, osim nekoliko 
vjernih pojedinaca, prosudbe proroka bile su iskrivljene, 
a njihove vizije za narod bile su lažne. Jehova bi kaznio 
Judu zbog ove duhovne nečistoće”.

Jehova je učenja ovih proroka i svećenika vidio kao odvratnu bljuvo?nu. 
Bog je upotrijebio ovu odvratnu ilustraciju kako bismo razumjeli kako se 
osjeća kada netko naučava neis?ne u njegovo ime. Ova stvar je našem 
Ocu toliko odvratna.

U s?hu 13 poglavlja 29. dodaje se:

Izaija 29:13

13 Jehova kaže: “Ovaj narod štuje me svojim riječima i slavi 
me svojim usnama, ali srce mu je daleko od mene. Boje me 
se samo zato što su poučeni ljudskim zapovijedima.

Isus Krist je primijenio ovaj is? s?h da osudi farizeje zbog njihovih 
učenja. Jasno je da poučavanje osobnih ideja ili “ljudskih zapovijedi” 
Jehovi znači isto što i stavljanje "bljuvo?ne na stol". Nisam ja taj koji to 
govori, Jehova to govori. 

Stražarska kula 1966. 9/15 str. 563 čini zanimljivu modernu aplikaciju, 
tamo piše: 
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hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1966683#h=21 

“ […] Modernističke crkve su donijele nova učenja kako bi 
se prilagodili vremenu, ali njihove nove ponude nisu 
prikladne za propovijedanje evanđelja. Umjesto toga, one 
potkopavaju Bibliju, odbacujući je kao mit i legendu, u 
najboljem slučaju kao dobru literaturu, i nude znanost i 
evoluciju, psihologiju i psihijatriju, u nastojanju da bude 
popularne kod materijalističke civilizacije. Bog otvoreno 
kaže kršćanski da su ‘stolovi kršćanskog svijeta puni 
bljuvotine.’ (Izaija 28:8)”

Iz ovoga možemo nešto zaključi?. Ako vjerski vođa podučava svoje 
župljane evoluciji, psihologiji ili svjetovnoj znanos?, koja je suprotna 
Svetom pismu, on je "hrani" “odvratnom bljuvo?nom”; tako naš Bog vidi 
ovu odvratnu stvar. 

Što onda sam Bog misli o vama i onome što ste radili ?jekom 
pandemije? Kako Bog gleda na to što ste poučavali njegove “ovce” da se 
cijepe, tvrdeći da on to želi? Kako gleda na to što ste iskrivljavali biblijske 
tekstove, kako sam pokazao, promičući podjele u skupš?ni? Zar to nije 
odbacivanje Pisma? 

Je li hrana koju ste stavili pred ovce bila hranjiva i zdrava? Krist je tri puta 
rekao Petru, a ?me i svima nama: “Hrani moje male ovčice” (Ivan 21:17) 

Kakvu ste “hranu” dali “ovčicama” Isusa Krista? Zar niste trebali 
oponaša? Jehovu, velikog Pas?ra, koji ih hrani zdravom travom? 

Psalam 23:1, 2
23  Jehova je moj pastir. Ništa mi neće nedostajati. 2 Na 
zelenim pašnjacima daje mi počinak, vodi me na 
počivališta koja obiluju vodom.

Opet vas pitam, čime ste hranili “ovčice” Isusa Krista? Je li to bila “svježa, 
zdrava trava” koju su “ovčice” jele, ili je to bilo nešto drugo, nešto što 
prilično loše miriše? 

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, da bismo ovo razumjeli, zamislimo 
sljedeće:

Mala ovca mirno pase, bezbrižna i opuštena. Odjednom, Samuel je hvata 
za dvije stražnje noge rukama, neočekivano. Prestrašena ovca pokušava 
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pobjeći i počinje se bori?, ali Gerrit je hvata za dvije prednje noge i ovca 
ostaje nepomična.

Za?m se pojavljuje Stephen i hvata je za vrat, tako da jadna ovca ne 
može pomaknu? glavu. Čim to učini, dolazi David i objema rukama 
otvara usta male ovce, koja pokušava pobjeći, ali ne uspijeva. Ovca je 
prestravljena i ne razumije što se događa, ali vidi Tonyja kako joj prilazi s 
velikom žlicom.

Tony počinje ulijeva? vruću i paruću bljuvo?nu u usta jadne ovce. Ovca 
počinje guta? sve, ali počinje plaka? jer to ne želi. Dok ovca sve guta, 
pojavljuje se Kenneth, miluje glavu male ovce koja neutješno plače i kaže 
joj:

“Pojedi sve, mala ovco. Pojedi sve i ne ostavi ništa. Jehova je za tebe 
pripremio ovu ukusnu hranu.”  

Isus Krist stoji sa strane i gleda sve ovo. 

Hoćete li reći da sve ovo izmišljam? Nažalost, to nije slučaj. Upravo to ste 
učinili s ovcama Isusa Krista. Možemo to vidje? na sto?ne jezika na JW 
stranici. Dali ste Ažuriranja u kojima ste sramotno vršili pri?sak na našu 
braću da se cijepe. Snimljeno je na videu pa je nepobitno. 

Ali nije samo hrana koju su sirote “ovce” jele to što nije bilo dobro, nego 
još gore od toga. Malahija kaže: 

Malahija 1:6-8
6 “‘Sin poštuje oca i sluga svog gospodara. Dakle, ako sam 
ja otac, zašto me ne poštujete, kao što biste trebali? Ako 
sam ja gospodar, zašto me se ne bojite, kao što biste 
trebali?’ govorim ja, Jehova nad vojskama, vama, svećenici 
koji prezirete moje ime. ‘A vi kažete: “Kako preziremo tvoje 
ime?”’ 7  ‘Tako što na mom žrtveniku prinosite okaljanu 
hranu’. ‘I još kažete: “Čime smo te okaljali?”’ ‘Time što 
govorite: “Jehovin stol zaslužuje prezir.” 8  I kad na žrtvu 
prinosite slijepu životinju, kažete: “Nije to ništa loše.” I kad 
prinosite hromu ili bolesnu, kažete: “Nije to ništa loše.”’” 
“Donesi je svom upravitelju! Hoćeš li mu ugoditi i hoće li ti 
biti milostiv?” kaže Jehova nad vojskama.

Svećenici Malahijinog vremena bili su osuđeni jer su na "stol Jehovin" 
prihvaćali živo?nje s manom. Govorili su: "Nije to ništa loše, nije to ništa 
loše", ali Bog je smatrao da svojim djelima omalovažavaju Njegovo ime. 
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Što bi Jehova rekao ?m is?m svećenicima da su stavili "bljuvo?nu" na 
oltaru hrama? Što ako bi ta bljuvo?na bila od Božjih neprijatelja, a 
svećenici rekli: “Nije loše, nije loše”? Što bi Jehova tada učinio ?m 
svećenicima? 

Vi ste stavili prljave riječi prljave "Zvijeri" na “stol Jehovin” i uvjerili braću 
da je to hranjiva hrana koja dolazi od našeg Boga. Vi ste po?cali braću da 
"pojedu tu hranu", implicirajući da ako to ne čine, nemaju vjere, da su 
nepovjerljivi i pro?v jedinstva skupš?ne. 

Biblija kaže da je "zvijer" “odvratna stvar.” (Marko 13:14) 

Što mislite, što Jehova misli o vama i o onome što ste učinili? Hoće li bi? 
“zadovoljan s vama”? Hoće li vas “prihva??”? 

Grijeh svećenika iz Malahijinog vremena manji je od onoga što ste vi 
učinili, tako da vas sam Jehova osuđuje. 

Izaija nastavlja govori? o “Pijanima Efrajimskim” i o onome što su učinili. 
Oni odgovaraju: 

Izaija 28:9, 10
 9 “Koga on to uči mudrosti, kome on to tumači objavu? Zar 
onima koji su se tek odviknuli od mlijeka, onima koje su 
majke tek prestale dojiti? 10 Jer to je "naredba za 
naredbom, naredba za naredbom, red po red, red po red, 
malo ovdje, malo ondje."

Stražarska kula od 1. lipnja 1991. objašnjava sljedeće o tome: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1991404#h=21

“15 U osmom stoljeću pr. n. e., Izaija je posebno razotkrio 
pogrešno ponašanje duhovnih vođa Judeje. Kako su 
odgovorili? Mrzili su to! Kad je Izaija ustrajao u 
objavljivanju Božjih upozorenja, vjerski su vođe uzvratili: 
“Koga to poučava znanju? I kome to objašnjava ono što je 
čuo? Djeci tek odbijenoj od mlijeka, onima tek odvojenima 
od grudi?” (Izaija 28:9) Da, je li Izaija mislio da razgovara 
malim bebama? Jeruzalemski vjerski vođe smatrali su se 
odraslim ljudima, potpuno sposobnima sami donositi odluke. 
Nisu osjećali potrebu slušati Izaijine stalne opomene.

16 Ti su se religiozni ljudi čak i našalili s Izaijinim 
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propovijedanjem. Pjevali su mu: “Jer je: ‘zapovijed na 
zapovijed, zapovijed na zapovijed, mjera na mjeru, mjera na 
mjeru, ovdje malo, ondje malo.’” (Izaija 28:10) Izaija se 
stalno ponavlja,' tvrdili su. ‘On stalno govori: “Ovo je ono 
što je Jehova zapovjedio! Ovo je Jehova naredio! Ovo je 
Jehovin standard! To je Jehovin standard!”’ U izvornom 
hebrejskom, Izaija 28:10 je pjesmica koja se ponavlja, poput 
dječje pjesmice. I tako se prorok vjerskim vođama činio 
repetitivan i djetinjast.” 

Braćo, kako ste doživjeli sva pisma koja ste primili, koja govore o istoj 
stvari o kojoj ja ovdje govorim? Jeste li ih smatrali smetnjom? Mislite li 
da je ono što su vam mnoga braća rekla izraz nepoštovanja jer vi “niste 
djeca” nego “zreli ljudi” koji ne trebaju da im itko išta govori? 

Je li ovo pismo koje vam šaljem dje?njasto za vas i bavim li se samo 
glupos?ma? To što su vam mnogi pisali jedno te isto nije zato što je 
poruka dje?njasta. 

Ponavljao sam iste ideje na različite načine, više puta, “zapovijed na 
zapovijed, pravilo na pravilo", iz različi?h kutova i biblijskih tekstova, 
kako bi stvar bila potpuno jasna, budući da ne želite sluša? ni? 
razumje?. Sve o čemu sam do sada govorio moglo se saže? na nekoliko 
stranica, ali da sam to učinio, odbacili biste to s nekim izgovorom. Ne 
ponavljam stvari jer imam neki opsesivno kompulzivni poremećaj, radim 
to kako bi bilo jasno da to nije bila obična greška koju ste napravili ni? je 
to izolirani događaj. Izaija sada kaže:

Izaija 28:14-19
14 Čujte dakle riječ Jehovinu, hvalisavci, vi koji vladate ovim 
narodom u Jeruzalemu. 15 Jer vi ljudi kažete: S grobom 
smo sklopili sporazum, pa kad prođe bujica koja nosi sve 
pred sobom, nas neće zahvatiti. Pronašli smo utočište u laži 
i prijevara je naše skrovište.” 16 Stoga ovo govori Suvereni 
Gospodin Jehova: “Za temelj postavljam na Sionu 
prokušani kamen, dragocjeni ugaoni kamen kao siguran 
temelj. Nitko tko vjeruje u njega neće se uplašiti. 17  I 
postavit ću pravdu za mjerilo i pravednost za mjernu spravu. 
Tuča će uništiti utočište od laži i vode će otplaviti skrovište. 
18 Propast će savez koji ste sklopili sa smrću i sporazum 
koji ste sklopili s grobom. Kad prođe bujica koja nosi sve 
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pred sobom, i vas će satrti. 19 Kad god prođe, odnijet će 
vas. Prolazit će svako jutro, danju i noću. Tek kad ih obuzme 
strah shvatit će ono što su čuli.”

Jehova smatra da je "hvalisanje" ne sluša? upozorenja i kaže da su 
"Efraimove pijanice" vjerovali da imaju "savez sa smrću." Vjerovali su da 
im se ništa loše neće dogodi?, pouzdavali su se u sebe i mislili da ih 
"poplava" neće dosegnu?. Ali Bog im poručuje da će njihov “savez sa 
smrću” bi? raskinut i da će bi? “pometeni”. 

Osim toga, prorokuje se o „temeljnom kamenu“ i naglašava važnost 
oslanjanja na njega. Znamo da se ovdje govori o Isusu Kristu, a on je sam 
ci?rao ovaj dio kada je, na kraju propovijedi na gori, rekao: 

Matej 7:24-29
24 Stoga će svatko tko čuje ove moje riječi i izvršava ih 
biti kao razborit čovjek koji je kuću sagradio na stijeni. 
25 I zapljuštala je kiša, došle su bujice, zapuhali su vjetrovi i 
obrušili se na tu kuću, ali ona se nije srušila jer joj je temelj 
bio postavljen na stijeni. 26 Ali svatko tko čuje ove moje 
riječi, a ne izvršava ih, bit će kao bezuman čovjek koji je 
kuću sagradio na pijesku. 27 I zapljuštala je kiša, došle su 
bujice, zapuhali su vjetrovi i obrušili se na tu kuću, a ona se 
srušila i posve raspala.” 28 Kad je Isus završio svoj govor, 
narod je bio zadivljen njegovim načinom poučavanja, 29  jer 
ih je učio kao onaj iza čijih riječi stoji Bog, a ne kao njihovi 
pismoznanci.

Prava vjera u Isusa Krista pokazuje se "ČINJENJEM" onoga što On kaže, a 
ne samo "SLUŠANJEM" Njegovih riječi. Ta nam vjera omogućuje da 
stojimo čvrsto kada "poplava" dođe. “S?jena” koju Krist spominje, na 
kojoj je “kuća sagrađena”, predstavlja Njegove izreke i primijenjena 
učenja. "Pijesak" je simbol ljudske mudros? i učenja koja će bi? 
pometena zajedno sa svime što se na njima temelji. 

Na što ste se ZAISTA oslonili kada ste radili Ažuriranja? Jeste li se oslonili 
na učenja WHO-a i UN-a ili na Isusa Krista i Njegova učenja? Hoćete li i 
dalje djelova? oholo ili ćete prizna? pogrešku?

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, nisam ovo ci?rao da bih vas nalju?o. 
Jednostavno želim da shva?te ozbiljnost svega ovoga i razumijete zašto 
je potrebno da se suočite sa sudskim odborom kako bi se odredilo koje 
korake poduze?.
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ISUS KRIST I BRAĆA
PROMICANJE IDOLOPOKLONSTVA
Ovaj tekst sam već objasnio, ali ću ga opet ci?ra? (“zapovijed na 
zapovijed”), jer ga je važno razumje?:

1. Korinćanima 8:10-12
10  Jer ako tebe koji imaš znanje netko tko je slab vidi da 
jedeš u idolskom hramu, neće li to utjecati na njegovu 
savjest do te mjere da on počne jesti hranu koja je žrtvovana 
idolima? 11 Tako zbog tvog znanja propada onaj tko je slab, 
tvoj brat za kojeg je Krist umro. 12  Kad na takav način 
griješite protiv svoje braće i ranjavate njihovu slabu savjest, 
griješite protiv Krista.

Jasno je da je navođenje vaše braće na cijepljenje grijeh. Sva braća koja 
su se cijepila, zanemarujući vlas?tu savjest i pokoravajući se vama, 
griješili su, a vi ste griješili pro?v njih. Ali, također ste zgriješili pro?v 
Isusa Krista, kako kaže izvještaj. Zašto pro?v Isusa Krista? Petar kaže:

1. Petrova 3:18
18  Naime, Krist je jednom zauvijek umro za grijehe, 
pravedan za nepravedne, da bi vas doveo k Bogu. On je 
bio ubijen kao čovjek, ali je vraćen u život kao duh.

Isus Krist je umro da “očis? grijehe svojih ovaca”, stoga navodi? ih na 
grijeh pro?vi se njegovoj vlas?toj žrtvi učinjenoj u njihovu korist. Onaj 
tko sagriješi udaljava se od Boga, a Krist želi da se približimo njemu. 

Ako se brat slobodno odlučio na cijepljenje, treba ga poštova?. Ali ako se 
brat nije h?o cijepi?, ali je popus?o pod vašim pri?skom, on je 
jednostavno sagriješio, jer je postupio pro?v svoje savjes? i pokorio se 
autoritetu koji nije zakon koji je Bog upisao u njegovo srce. 

Jeremiah kaže:

Jeremija 31:33, 34
33  “Jer ovo je savez koji ću sklopiti s Izraelcima nakon tih 
dana”, kaže Jehova. “Stavit ću svoj zakon u njih i upisat ću 
ga u njihovo srce. I bit ću njihov Bog, a oni će biti moj 
narod.” 34 “I nitko više neće učiti svog bližnjeg ni svog brata 
govoreći: ‘Upoznajte Jehovu!’ Jer oni će me svi poznavati, 
od najmanjega do najvećega”, kaže Jehova. “I oprostit ću im 
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njihov prijestup i neću se više sjećati njihovog grijeha.”
Ako je Jehova naš Bog i “svoj zakon je napisao svojim duhom u našim 
srcima” ići pro?v savjes? znači odbaci? Boga i njegov zakon zbog nečega 
što pogrešno smatramo superiornijim. Dakle, djelovanje pro?v savjes? 
je čin idolopoklonstva prema nečemu ili nekome, a nažalost, upravo ste 
to promicali. 

Kako Isus Krist vidi ovu stvar? U knjizi Otkrivenja, 7 skupš?na su 
prikazane svijećnjacima i te su skupš?ne postavljene oko Isusa Krista. U 
?h 7 skupš?na dogodile su se različite situacije koje su zabilježene za 
našu korist, budući da ?h 7 skupš?na predstavlja cijelu skupš?nu Isusa 
Krista. 

“Glava” skupš?ne obraća se svakoj od njih i daje im pojedinačne savjete. 
Pogledajmo što Isus Krist kaže drevnoj skupš?ni u Tija?ri. 

Otkrivenje 2:18-23
18 Anđelu skupštine u Tijatiri napiši: Ovo govori Božji Sin, 
onaj kome su oči kao razbuktali plamen, a noge kao čisti 
bakar: 19  ‘Znam tvoja djela i tvoju ljubav, vjeru, službu i 
ustrajnost te da u posljednje vrijeme činiš više nego što si 
činio u početku. 20 Ipak, ovo imam protiv tebe: Trpiš tu ženu 
Izabelu, koja sebe naziva proročicom i zavodi moje robove 
te ih uči da čine blud i jedu ono što je žrtvovano idolima. 
21 Dao sam joj vremena da se pokaje, ali ona se ne želi 
pokajati za svoj blud. 22  Evo, bacit ću je u bolesničku 
postelju, a onima koji s njom čine preljub nanijet ću veliku 
nevolju ako se ne pokaju za svoja djela, koja su ista kao i 
njena. 23  A njenu ću djecu pobiti pomorom, pa će sve 
skupštine znati da ja istražujem najskrovitije misli i srca. I 
svakome od vas dat ću ono što zaslužuje zbog svojih djela.

Nakon što je pohvalio zajednicu Tija?re za neke pozi?vne stvari koje su 
njezini članovi učinili, Isus Krist izravno počinje govori? koja se zove 
"Jezabela". 

tko je bila ta žena po imenu “Jezabela”; možda je to bila pojedinačna 
osoba, ili skupina žena, s ponašanjem sličnim zloj kraljici Jezabeli iz Ilijina 
vremena, s obzirom na sličnost u njezinom ponašanju. Ova zla žena 
progonila je sve sluge Jehove i promicala je štovanje lažnog boga Baala. 

“Jezebela” iz Tija?re “tvrdila je da je proročica”, to jest, davala je lažne 
poruke koje su se pripisivale Jehovi jer je bila UNUTAR skupš?ne. 
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Nazivala se i predstavljala drugima kao “kanal ili medij” kroz koji je Bog 
davao informacije svojim slugama. Ove lažne poruke bile su praćene 
“učenjima” koji je po?cao Kristove robove da "jedu meso žrtvovano 
idolima". 

Jasno je da je lažno prorokovanje „Jezabele“ navelo braću iz skupš?ne u 
Tija?ri da djeluju pro?v svoje savjes?, dopuštajući da budu pod 
utjecajem ?h učenja lažno pripisanih jedinom pravom Bogu. Nažalost, to 
je dovelo do toga da su braća u Tija?ri počinila duhovno „bludništvo i 
preljub“, drugim riječima, idolopoklonstvo, dopuštajući da budu pod 
utjecajem te žene i njezinih učenja. 

Isus Krist iden?ficira se kao onaj koji ima “oči poput plamena ognja" i 
jasno je da vidi sve što se događa. Zašto nije odmah djelovao i kaznio 
„Jezabelu“ istog trenutka? Zašto je dopus?o to unutar skupš?ne? 

Kaže da joj je “dao vremena da se pokaje”, ali to vrijeme bi isteklo, i on bi 
kaznio nju i sve one koji su bili uključeni. Ovo je zanimljivo jer ne bi bila 
kažnjena samo “Jezebela”već i svi oni koji su upali u ovaj grijeh, ako se 
ne pokaju, ČAK I AKO SU BILI OBMANUTI. 

Ovo nas podsjeća na Evu kada Jehova od nje traži odgovor za ono što je 
učinila jedući zabranjeno voće.

Postanak 3:13
13 Tada je Jehova Bog upitao ženu: “Što si to učinila?” A 
žena je odgovorila: “Zmija me prevarila, pa sam jela.”

Odgovorila je da je jela jer “zmija ju je prevarila”, pokušavajući svali? 
krivnju na zmiju kako bi se oslobodila grijeha. Ovo nije uspjelo Evi, a ne 
uspijeva nikome tko je prevaren. Odgovorni smo za ono u što odlučimo 
vjerova? i bit ćemo za to odgovorni. 

Kršćani u Tija?ri ne bi mogli koris?? izgovor da ih je “Jezabela” prevarila i 
zbog toga su sagriješili. Oni su trebali prizna? grijeh i pokaja? se. 
Nadalje, Isus Krist prekorava Tija?ru jer je “tolerirala” ovu ženu i to 
pokazuje da je očekivao da će njegove sluge nešto poduze?. 

Zamislimo da smo u Tija?ri prije nego što je ova poruka s?gla i da 
kažemo starješinama skupš?ne da „Jezabela“ poučava laži, a oni 
odgovore: 

„Skupš?na je u Kristovim rukama. Ne treba ići ispred Božjih kola. Ako je 
želi kazni?, učinit će to u svoje vrijeme. Moramo čeka? i moli? se”.
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Kako bi pogrešan bio taj odgovor, budući da je Isus Krist želio da DJELUJU 
i da je više ne toleriraju! Djelovanje je značilo osudi? ovu ženu 
„Jezabelu“ i kazni? je zbog njezinih loših djela, a to su članovi skupš?ne 
trebali učini?. 

Budući da nisu djelovali, Isus Krist je naposljetku to sam učinio, ali to 
jasno pokazuje da su akcije pro?v „Jezabele“ trebale poduze? njegove 
sluge. 

Kazna za ovu ženu jasno pokazuje koliko je Isus Krist bio nezadovoljan 
onim što se događalo u skupš?ni.

Kao što sam već spomenuo, Pavao s pravom kaže:

Hebrejima 13:8
8 Isus Krist isti je i jučer, i danas, i zauvijek.

Očito je da ono što ste učinili ne sviđa se Isusu Kristu i da je grijeh, jer 
“on se ne mijenja i uvijek je is?”. Djelovali ste upravo poput “Jezabele” iz 
Tija?re sa svojim “lažnim proročanstvima” da su Jehovine upute bile da 
sva braća trebaju bi? cijepljena, što ste opetovano implicirali u 
Ažuriranjima. To su zapravo bile upute "drugog boga", SZO, a ne našeg 
Boga Jehove. 

Braća koja su napus?la svoju savjest i cijepila se, sagriješila su zbog vas. 
Na taj način sagriješili ste pro?v svoje braće i pro?v Krista promovirajući 
idolopoklonstvo. Bez sumnje su se mnoga naša braća pokajala za ono što 
su učinili zbog vas, i naš dragi Bog im je već opros?o. 

Jedini koji nisu pali u ovaj grijeh su oni koji su svojom slobodnom voljom 
i vlas?tom informiranom odlukom odlučili cijepi? se. No, svi koji su 
smatrali da je to pogrešno, ali su popus?li pod vašim pri?skom, 
jednostavno su sagriješili, kao što sam više puta pokazao. Ti su potonji 
“jeli meso žrtvovano idolima” zbog tebe, baš kao što su braća u Tija?ri 
bila pod utjecajem "Jezabele". 

Jakov kaže:

Jakovljeva 4:17
17 Dakle, ako tko zna činiti ono što je ispravno, a ne čini 
tako, to mu je grijeh.

Ne znamo je li se “Jezabela” iz Tija?re se pokajala ili ne, ali jasno je da se 
vi niste pokajali za ono što ste učinili, jer pokajanje podrazumijeva 
ispriku onima koje ste povrijedili i činjenje svega što je moguće da se zlo 
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ne ponovi. Ništa od toga nije učinjeno, a iz onoga što ću kasnije pokaza?, 
ne čini se da postoji ikakva namjera da to učinite, i upravo me to 
potaknulo da napišem ovo pismo. 

Mislite li da je Isus Krist zaboravio na tu stvar jer su prošle gotovo 3 
godine? Mislite li da se slaže s vama, budući da očito nije ništa napravio?

Psalmi vam odgovaraju:

Psalam 50:21
21 Sve si to činio, a ja sam šutio, pa si mislio da ću ja biti 
kao i ti. Ali sad ću te ukoriti i iznijet ću svoje optužbe protiv 
tebe.

Šutnja Isusa Krista i Jehove u vezi s vašim ponašanjem unutar skupš?ne 
nije bila zato što oni odobravaju ono što ste učinili. Ako se vi i svi koji su 
u tome sudjelovali ne pokajete, ono što je rekao da će učini? “Jezebeli” 
dogodit će se vama. Vrijeme koje je prošlo dano vam je da se pokajete. 
Cijelo to vrijeme Isus Krist je čekao da njegove sluge djeluju i uklone 
“lažno proročanstvo” iz skupš?ne, baš kao što je to učinio u Tija?ri. Zar 
zaista mislite da je onaj s očima poput „plamenova vatre“ zaboravio na 
tu stvar?

Sje?te se da je rekao da će kazna doći kako bi svi to vidjeli i naučili nešto.

„Tada će sve skupš?ne zna? da sam ja onaj koji ispituje najskrivenije 
misli i srca. I svakome ću pla?? prema njegovim djelima.“

Neki će reći da su to učinili za Jehovu, i to je is?na, ali dobro je prisje?? 
se sljedećeg o Tija?ri. Ta je skupš?na bila puna Jehovinih štovatelja koji 
su bili zbunjeni od strane „Jezabele“, koja im je također prorokovala u 
„ime“ Jehove. 

Taj je primjer u Bibliji kako bi nam pokazao kako trebamo gleda? na tu 
stvar i razumje? ozbiljnost dopuštanja da nas nadvladaju navodni “kanali 
ili sredstva” preko kojih Jehova navodno govori. Ne bismo trebali 
vjerova? nijednom “SAMOPROGLAŠENOM PROROKU”. 

Primjer Tija?re također naglašava da se ne možemo opravdava? 
tvrdnjom da se moramo slijepo pokorava? onima koji nas vode jer Bog 
to traži.
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Naravno da će nam Jehova opros?? ako pogriješimo, ali to moramo 
ponizno prepozna? i ne traži? isprike ili svaljiva? svu krivnju na 
"Jezabelu". Na kraju krajeva, mi odlučujemo hoćemo li je "tolerira?" ili 
ne. 

Dat ću još jedan primjer kako bismo bolje razumjeli ovo i vidjeli 
dosljednost Svetog pisma. Zamislimo da smo u podnožju planine Sinaj i 
čekamo Mojsija da siđe s planine. Dok čekamo vidimo da se događa 
sljedeće:

Izlazak 32:1-5
32  Kad je narod vidio da Mojsije dugo ne silazi s gore, 
skupio se oko Arona i rekao mu: “Načini nam boga koji će 
nas voditi jer ne znamo što se dogodilo s onim Mojsijem, 
čovjekom koji nas je izveo iz Egipta.” 2  A Aron im je 
odgovorio: “Poskidajte zlatne naušnice koje su u ušima 
vaših žena, sinova i kćeri pa mi ih donesite.” 3  I sav je 
narod počeo skidati zlatne naušnice koje su im bile u 
ušima i donositi ih Aronu. 4  Kad je od njih uzeo zlato, 
oblikovao ga je rezbarskom alatkom i načinio zlatni kip 
teleta. A oni su povikali: “Ovo je tvoj Bog, Izraele, koji te 
izveo iz Egipta!” 5 Kad je Aron to vidio, sagradio je žrtvenik 
pred teletom. Potom je povikao: “Sutra je svečanost u čast 
Jehovi”!

Što bismo učinili da smo sve ovo promatrali? Ljudi su bili sretni i 
uzbuđeni zbog zabave koju je Aaron sazvao sljedeći dan. Bismo li 
sudjelovali u tome?

Vjerojatno bismo rekli da ne bismo, ali zamislimo da nam naša obitelj i 
prijatelji kažu sljedeće kada vide naše odbijanje:

• Zašto ne biste sudjelovali u zabavi? Zar ne štujete Jehovu? 

• Zabavu saziva Aron kojeg je izravno izabrao Jehova, i koji je 
svojom rukom činio impresivna čuda. Sumnjate li u to? 

• Jeste li zaboravili da je Aron bio "Božja usta" i da je govorio pred 
faraonom kako bi prenosio Božju volju? 

• Mislite li da ste bolji od Aarona? 

• Ako je zabava koju ćemo ima? sutra pogrešna, kao što kažete, 
zašto Jehova to dopušta? 
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• Kažete da mi štujemo drugog boga, a to je laž, zabava je za našeg 
Boga Jehovu. 

• Zar ne znate da Bog želi da budemo ujedinjeni u Njegovom 
obožavanju, nemojte se buni? pro?v Jehove i Njegovih 
predstavnika. 

Bismo li dopus?li da nas ? lažni argumen? uvjere? Bismo li dopus?li da 
nas većina naših prijatelja i obitelji, koji su se pripremali za zabavu, 
povede? Bismo li popus?li pred Aronovim autoritetom?

Pri?sak je svakako bio velik, jer “svi su izvadili zlatne naušnice iz ušiju i 
donijeli ih Aronu".

Izvještaj dalje kaže:

Izlazak 32:6
6 Tako su sutradan rano ustali i prinijeli žrtve paljenice i žrtve 
zajedništva. Onda je narod sjeo da jede i pije. Potom su 
ustali da se zabavljaju.

Kao što vidimo, ljudi su počeli nudi? “žrtve mira i žrtve paljenice” 
JEHOVI, jer je blagdan bio u njegovu čast. No, Jehovu su vizualno 
predstavili teletom koje je izradio Aron. Nisu štovali nekog drugog boga, 
već Jehovu kroz lažnu predstavu njega, jer Jehova nije u obliku teleta. 

Ovo je izuzetno važno i ponovit ću:

VEĆINA JE VJEROVALA DA SE KLANJAJU JEHOVI PREKO 
TELETA KOJE JE ARON NAPRAVIO!

Što je Jehova mislio o ovom blagdanu njemu u čast? Što je mislio o 
žrtvama paljenicama i žrtvama koje su mu njegovi štovatelji prinosili?

Izlazak 32:7-10
7 A Jehova je rekao Mojsiju: “Siđi s gore, jer se tvoj narod 
koji si izveo iz Egipta iskvario. 8 Brzo su skrenuli s puta koji 
sam im odredio. Načinili su sebi kip teleta, pa mu se 
klanjaju i prinose mu žrtve te govore: ‘Ovo je tvoj Bog, 
Izraele, koji te izveo iz Egipta.’” 9  Jehova je zatim rekao 
Mojsiju: “Vidim da je taj narod nepokoran. 10  Razgnjevio 
sam se na njih! Pusti me da ih istrijebim, a od tebe ću 
načiniti velik narod.”
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Ovdje potvrđujemo ono što smo prije rekli. Ljudi su govorili da je tele 
Bog koji ih je izveo iz Egipta. Zar nisu znali da ih je Jehova izveo? Naravno 
da su znali, čak su i djeca to znala. Predstavljali su Jehovu s teletom i 
zato su rekli da će priredi? slavlje njemu u čast. Ali kako je Jehova vidio 
tu stvar? Je li on to vidio na is? način na koji su oni vidjeli?

Jehova je smatrao da su se ljudi pokvarili i da su zalutali, a također kaže 
da su žrtve zapravo bile za kip teleta, a ne za njega. Kako je to moguće 
ako je slavlje bilo u Jehovinu čast? Aron, Božji predstavnik, najavio je 
slavlje i upravljao žrtvama za Jehovu, a on to nije prihva?o? 

Čak i ako su oni vjerovali da štuju Jehovu, ono što su zapravo štovali bila 
je LAŽNA PREDSTAVA JEHOVE u obliku teleta. Aron je izgradio tu lažnu 
predstavu o Jehovi i natjerao sve da povjeruju da zapravo obožavaju 
pravog Boga na toj zabavi. Bez obzira koga mislimo da štujemo, moramo 
bi? sigurni da štujemo Boga onako kako on želi. 

Znali su prvu zapovijed koja kaže:

Izlazak 20:1-6
20 Potom je Bog dao sve ove zapovijedi: 2 “Ja sam Jehova, 
tvoj Bog, koji te izveo iz Egipta, zemlje u kojoj si bio rob. 
3 Nemoj imati drugih bogova osim mene. 4 Ne pravi sebi 
kipove ni slike ičega što je gore na nebu, dolje na zemlji ili u 
vodama na zemlji. 5 Ne klanjaj im se i nemoj ih štovati jer 
sam ja, Jehova, tvoj Bog, Bog koji zahtijeva da se odanost 
iskazuje isključivo njemu. Ja dajem da sinovi, unuci i 
praunuci snose posljedice grijeha svojih očeva koji me mrze, 
6 a iskazujem vjernu ljubav i tisućitom naraštaju onih koji me 
vole i drže se mojih zapovijedi.

Nadalje, nakon što je dao tu zapovijed, Mojsije im je posebno rekao:

Izlazak 20:22, 23
22  Tada je Jehova rekao Mojsiju: “Ovako kaži Izraelcima: 
‘Vidjeli ste da sam vam govorio s neba. 23  Ne pravite 
bogove od srebra kako biste ih štovali uz mene i ne pravite 
sebi bogove od zlata.

Štoviše, nakon što je ovo rekao, Mojsije je učinio sljedeće:

Izlazak 24:7, 8
7 Tada je uzeo knjigu saveza i naglas je pročitao narodu. A 
narod je rekao: “Činit ćemo sve što je Jehova rekao i bit 
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ćemo mu poslušni.” 8 Potom je Mojsije uzeo krvi i njome 
poškropio narod, govoreći: “Ovo je krv saveza koji je Jehova 
sklopio s vama na temelju svih ovih riječi.”

Sav narod je rekao da će služi? Jehovi i također su shva?li da ne trebaju 
štova? druge bogove. Kako je onda moguće da u roku od nekoliko dana 
vidimo sav narod kako pokušava štova? Jehovu posredstvom teleta, pri 
čemu ih Aron predvodi? Kakvo su mentalno opravdanje mogli smisli? da 
podrže to ponašanje?

Vjerojatno je njihov argument bio da ta zapovijed zabranjuje štovanje 
DRUGIH bogova, ali da se mogu izrađiva? slike kako bi predstavljale 
Jehovu, ako je štovanje namijenjeno njemu.

Čini se da je upravo taj argument bio Aronov kada je pozvao na "slavlje 
za Jehovu" i zasigurno s ovim argumentom mnogi koji su oklijevali 
sudjelova? na kraju su to učinili kad su se uvjerili da to čine za Jehovu. 
Možda su čak rezonirali: 

"Ako je ova žrtva za Jehovu, on se ne može lju?? na mene."

U njihovim mislima, priređivali su „slavlje Jehovi“ i imali su odobrenje 
Jehovinog predstavnika. Što bi s ?m moglo bi? pogrešno? 

Opet pitam: Bismo li dopus?li da nas te ideje zavedu?

Ali, priča kaže da je Jehova bio toliko bijesan da ih je h?o sve uniš?? 
zbog tog grijeha, tako da to nije bio mali problem i znamo da su mnogi 
kasnije umrli zbog toga.

O tome je apostol Pavao rekao:

1. Korinćanima 10:1-7
10  Braćo, želim da znate da su svi naši preci bili pod 
oblakom i svi su prošli kroz more, 2 svi su se krstili u Mojsija 
kad su pod oblakom prošli kroz more, 3  svi su jeli istu 
duhovnu hranu 4 i svi su pili isto duhovno piće. Jer pili su iz 
duhovne stijene koja ih je pratila, a ta je stijena predočavala 
Krista. 5 Ali većina njih nije bila Bogu po volji – zato su i bili 
pobijeni u pustinji. 6 A to se dogodilo nama za primjer, da ne 
bismo žudjeli za onim što je zlo, kao što su oni žudjeli. 7 Ne 
budite ni idolopoklonici, kao što su bili neki od njih. O njima 
je napisano: “Narod je sjeo da jede i pije. Potom su ustali da 
se zabavljaju.”
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Pavao posebno aludira na slučaj s teletom i kaže da je to zapisano u 
Bibliji kako “ne bismo postali idolopoklonici poput njih”. Može li pravi 
kršćanin koji vjeruje u Isusa Krista i zna da postoji samo jedan Bog čini? 
idolopoklonstvo? Može li se Jehovin svjedok klanja? "teletu" poput 
Izraelaca? Da to nije moguće, Pavao ne bi ni pokrenuo to pitanje.

Tužno je, ali mnogi su braća, koji bi rekli da nikada ne bi štovali „Aronovo 
tele“, ipak štovali „tele“ koje ste vi stvorili. Zašto to kažem?

Aron je svojim rukama stvorio lažnu predstavu Jehove, a vi ste učinili 
isto. Poučavajući da je Jehova h?o da se braća cijepe, mnogi su postupili 
pro?v svoje savjes?, a ?me i pro?v zakona koji su imali u svojim srcima.

Taj zakon napisao je is? prst koji je ispisao deset zapovijedi koje su 
Izraelci imali. Prihvaćajući to cjepivo, dali su svoje ?jelo kao žrtvu lažnom 
„Jehovi“ kojeg ste vi stvorili, u očigledno idolopokloničkom činu. U 
svojim su umovima vjerovali da štuju Boga i da su njihove žrtve bile za 
njega, baš kao oni Izraelci u pus?nji. 

„Bog“ kojega ste vi stvorili nije poštovao savjest pojedinca i namjeravao 
je da se svi cijepe. Taj „bog“ zah?jevao je da doslovno slijedimo 
preporuke svjetovnih organizacija. Taj „bog“ smatrao je pogrešnim da 
upozoravamo druge na opasnos? za koje smo znali. Taj „bog“ želio je da 
se kazni svakoga tko bi vas prozvao zbog promicanja pogreške. Taj „bog“ 
želio je da iz zajednice bude isključen svatko tko je javno izražavao stav 
različit od vašeg. Taj „bog“ kojeg ste vi stvorili bio je „zlatno tele“ koje su 
stvorile vaše ruke, a to „tele“ nije bio naš Bog, Jehova. 

Tražili ste žrtve za tog lažnog „boga“ – svi su morali posegnu? i dopus?? 
ubod cjepiva kako bi dokazali svoju vjeru. Neprestano ste tvrdili da je to 
„tele“ zapravo Jehova, ali ono to uopće nije bilo. Svi su morali unije? u 
svoje ?jelo tu tekućinu kao dokaz svoje odanos?. 

Svoj ste autoritet upotrijebili baš poput Arona, kako biste iskvarili narod. 
Mnogi su razumjeli načela koja su jasno pokazivala da je ono što ste 
učinili bilo pogrešno, ali su se ipak pokorili vašem autoritetu i zanemarili 
ih, baš kao što su to Izraelci učinili sa zakonom. Oni koji su to učinili 
sagriješili su zbog vas, baš kao i drevni Izraelci.

Zakon ih je također upozorio:

Izlazak 23:2
2  Ne povodi se za mnoštvom kako bi činio zlo. Kad 
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svjedočiš u sporu, nemoj izvrtati pravdu kako bi ugodio 
mnoštvu.

Vidjevši da se mnoštvo klanja "teletu", neki od njih bili su zaneseni 
"većinom", a isto se dogodilo i s tvojim preporukama. Te preporuke koje 
ste ponavljali potaknule su grupni pri?sak neophodan za mnoge koji su 
se suzdržavali da na kraju popuste.  

Jehova je također rekao da su ljudi bili "pokvareni" zbog Aronove 
krivnje. O tome je pisano Korinćanima: 

1. Korinćanima 3:17
17  Ako netko uništi Božji hram, Bog će uništiti njega. Jer 
Božji je hram svet, a taj ste hram vi.

Riječ prevedena kao “uništava” je �heiro (φθείρω, G5351) 

Ova riječ znači sljedeće, prema Vineovom rječniku: 

“ftheiro (g5351), znači uništiti korupcijom, , čime se 
nešto dovodi u gore stanje; (a) koristi se za opisivanje 
utjecaja lošeg društva na ponašanje vjernika, a otuda i o 
učinku druženja s onima koji niječu istinu i drže se lažnih 
doktrina (1Ko 15:33; ovo je bila izreka poganskog pjesnika 
Menandra, i postala poznata poslovica); u 2Ko 7:2, o 
učincima nepoštenog poslovanja, dovodeći ljude u oskudicu 
(optužba koja je iznesena protiv Pavla); u 2. Ko 11:3, na 
posljedice koje djeluju na umove (ili misli) vjernika 
korumpirajući ih „od iskrene vjernosti Kristu“; u 
Efežanima 4:22, neprelazno, stare prirode, "razmažen", 
"moralno pokvaren, ide u potpunu propast" (Moule), "prema 
prijevarnim požudama"; U Otkr. 19:2, metaforički, o 
babilonskoj bludnici, koja je iskvarila stanovnike zemlje 
svojom krivom religijom. (b) Sa značenjem uništavanja, 
koristi se za opisivanje uništavanja, kvarenja lokalne 
crkve iz tog stanja svetosti života i čistoća doktrine u 
koji bi trebali ostati (1Ko 3:17, "uništiti"), i o Božjoj 
odmazdi uništenje prijestupnika koji je kriv za ovaj grijeh, 
"uništiti"; o posljedicama djela lažnih i odvratnih učitelja na 
njih same (2Pe 2:12; neki tekstovi imaju kataftheiro; i Juda 
1:10, "iskvareni su"). Vidi UNIŠTITI, NARUČITI, PROPASTI, 
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NAPASTI.” 
Vrlo je jasno da Pavao kaže da je kvarenje Kristovih učenika lažnim 
učenjima i doktrinama grijeh koji Bog strogo kažnjava. Ovo je grijeh koji 
je počinio Aron i Mojsije je za njega rekao:

Ponovljeni zakon 9:20
20  Jehova se toliko razgnjevio na Arona da ga je htio 
pogubiti, ali ja sam se tada i za njega usrdno pomolio.

Aron je zbog svega toga skoro izgubio život i spasio se samo zato što se 
pokajao i zato što se Mojsije molio za njega, inače bi ga Bog zbog ovoga 
ubio. Sagriješili ste pro?v Krista i također pro?v sve braće koju ste naveli 
da idu pro?v svoje savjes? i naveli ih na idolopoklonstvo.

Kao što sam već rekao, ako je brat primio cjepivo jer je doista uvjeren da 
je to ispravno, to se na njega ne odnosi, ali oni koji su smatrali da je to 
pogrešno, sagriješili su “jedući nešto što su smatrali onečišćenim” na vaš 
nagovor. 

Kao što sam također ci?rao u ovom pismu, Pavao je rekao:

Rimljanima 14:13-15
13 Zato nemojmo više osuđivati jedni druge. Umjesto toga, 
čvrsto odlučite da nećete činiti ništa zbog čega bi se vaš brat 
mogao spotaknuti ili zastraniti. 14  Znam i uvjeren sam u 
Gospodinu Isusu da ništa samo po sebi nije nečisto. Jedino 
ako netko nešto smatra nečistim, onda je to njemu nečisto. 
15 A ako uznemiravaš svog brata onim što jedeš, više ne 
postupaš po ljubavi. Nemoj svojom hranom upropastiti 
onoga za koga je Krist umro.

Sve ovo pokazuje da je ono što ste učinili ozbiljan grijeh i da ga treba 
hitno riješi?. Isus je ukorio skupš?nu Tija?re zbog “toleriranja Jezabele” i 
onoga što je učinila. H?o je da njegove sluge djeluju, a ne da samo 
gledaju “Jezabelu” a da ništa ne učine. 

Prošle su skoro 3 godine u kojima ste se trebali pokaja? Imali ste 
vremena na pretek, ali ono što ste učinili više se ne može tolerira? i to je 
jedan od razloga postojanja ovog pisma. 

Morate odgovara? pred skupš?nom.

NEDOSTATAK LJUBAVI
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Pokazao sam da su postojale brojne zapovijedi Isusa koje su bile 
zanemarene ili iskrivljene, ali bez sumnje, jedna od najozbiljnijih stvari 
bio je nedostatak ljubavi prema braći. Isus je rekao:

Ivan 15:12
12 Ovo je moja zapovijed: volite jedan drugoga kao što sam 
ja volio vas.

Jeste li pokazali svojoj braći ljubav koju je Krist zapovjedio? Is?na je da 
ste u svakom Ažuriranju cijelo vrijeme govorili da volite svoju braću i da 
vam je jako stalo do njih, ali žalosno je da na njih niste primijenili ono što 
je apostol Ivan rekao o ljubavi.

1. Ivanova 3:18
18  Dječice, nemojmo voljeti riječima ni jezikom, nego 
djelima i istinom. 

Prava ljubav se pokazuje djelima, a ne samo riječima. Tekst poslanice 
Rimljanima, koji sam ranije ci?rao, kaže:

Rimljanima 14:15
15 A ako uznemiravaš svog brata onim što jedeš, više ne 
postupaš po ljubavi. Nemoj svojom hranom upropastiti 
onoga za koga je Krist umro.

Već sam objasnio da je jes? meso žrtvovano idolima, za neku braću, isto 
što i cijepi? se. Stoga tamo stvarno stoji, za svakoga tko čita načela 
umjesto zakona:

Rimljanima 14:15
15 Jer ako se vaš brat sablazni zbog [CJEPIVA], vi više ne 
živite prema ljubavi. Nemojte svojim [CJEPIVOM] uništiti 
onoga za koga je Krist umro.

Vi ste vršili pri?sak, klevetali, ocrnjivali i uzrokovali patnju mnogom 
braćom zbog ovoga. Uniš?li ste dugogodišnja prijateljstva, natjerali ih da 
ulaze u sukobe s rodbinom, starješinama i braćom unutar skupš?ne. 
Zbog toga su se neki spotaknuli i izgubili vjeru, dok su drugi pali u mržnju 
gledajući svoje voljene kako umiru, i za to ste vi odgovorni. 

Nije važno što ste sve to činili uz lijep osmijeh i ljubazne riječi – ništa od 
ovoga nije ljubav, sve su to „djela ?jela.“ 

Pavao je rekao:
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Galaćanima 5:19-21
19  Djela tijela lako je prepoznati. To su blud, nečistoća, 
besramnost*, 20  idolopoklonstvo, prizivanje duhova*, 
neprijateljstva, svađe, ljubomora, izljevi gnjeva, sukobi, 
podjele, sljedbe, 21  zavist, opijanje, razuzdane zabave i 
tome slično. U vezi s tim vas upozoravam, kao što sam vas 
već i upozorio, da oni koji takvo što čine neće naslijediti 
Božje kraljevstvo.

Jasno je da je mnogo toga što ste proizveli i lažno nazvali ljubavlju 
zapravo bilo “idolopoklonstvo, neprijateljstvo, svađe, ljubomora, 
prepirke, podjele, stvaranje sek? i slične stvari”.

Nedostatak ljubavi bio je toliko ozbiljan da bih ga želio ilustrira? 
parabolom koju je Krist upotrijebio kako bi istaknuo ljubav u njenom 
najuzvišenijem obliku. Isus je rekao u paraboli o dobrom Samarijancu:

Luka 10:29-37
29 Ali čovjek se htio pokazati pravednim, pa je upitao Isusa: 
“A tko je moj bližnji?” 30 Nato je Isus rekao: “Neki se čovjek 
spuštao iz Jeruzalema u Jerihon i pao je u ruke 
razbojnicima. Oni su ga svukli i pretukli te otišli ostavivši 
ga polumrtva. 31 A slučajno je tim putem prolazio neki 
svećenik, no kad ga je vidio, prešao je na suprotnu 
stranu. 32 Onuda je prolazio i jedan levit. No i on je prešao 
na suprotnu stranu kad ga je vidio. 33 Tada je na njega 
naišao neki Samarićanin koji je prolazio tim putem. Kad ga 
je vidio, sažalio se. 34 Prišao mu je, zalio mu rane uljem i 
vinom te ih povio. Zatim ga je stavio na svog magarca te 
ga doveo u konačište i pobrinuo se za njega. 35 Sutradan je 
izvadio 2 denara, dao ih vlasniku konačišta i rekao: ‘Brini se 
za njega, a što god potrošiš više od ovoga, platit ću ti 
kad se vratim.’ 36 Što misliš, koji se od te trojice ponio kao 
bližnji prema čovjeku koji je pao u ruke razbojnicima?” 37 On 
je odgovorio: “Onaj koji mu je iskazao milosrđe.” Tada mu je 
Isus rekao: “Idi pa i ti čini tako.”

U ovoj poznatoj priči, Isus is?če važnost prak?čne ljubavi. Samarijanac 
ne govori o tome što treba učini?, već izravno djeluje. Ova prispodoba 
također nam pokazuje kako Bog gleda na ono što smo proživjeli zbog 
svega što ste učinili ?jekom pandemije.
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Da bismo to razumjeli, pomislimo da Samarijanac nije pronašao Židova 
kako leži polumrtav na ces?. Promijenimo parabolu (Isus se neće lju??) i 
zamislimo da Samaritanac vozi svoja kola uskom cestom.

Na li?ci NENAMJERNO udara kotačem svojih kola Židova koji je 
rastreseno hodao kroz klanac. Čovjek pada i lomi obje noge, a uz to je 
teško ozlijeđen i bez svijes?. Ostao je leža? s krvavom glavom među 
s?jenama.

Možemo li zamisli? da Samarijanac bježi s mjesta događaja u punoj 
brzini, ostavljajući nesretnog čovjeka da leži ondje? Bi li Samarijanac 
glumio nepažnju i pravio se kao da se ništa loše nije dogodilo? Naravno 
da ne!

Ako je Samaritanac bio spreman pomoći nepoznatoj osobi koju su 
DRUGI povrijedili i napus?li, KAKO PUNO BI VIŠE POMOGAO NEKOME 
KOGA JE NENAMJERNO POVRIJEDIO!!. 

Ponovit ću ovo i poveća? font jer je jako bitno.

Ako je Samaritanac bio spreman pomoći nepoznatoj 
osobi koju su DRUGI povrijedili i napus]li, KOLIKO BI 
VIŠE NEKOME POMOGAO KOGA JE NENAMJERNO 
POVRIJEDIO!!
Jasno je da ste napus?li biblijsku neutralnost i počeli preporučiva? 
eksperimentalne i opasne „lijekove“ braći. Natjerali ste ih da vjeruju 
kako „uputa“ koju ste dali dolazi od Jehove i vršili ste strašan pri?sak na 
braću da se povinuju vašim vlas??m idejama. To je bilo vrlo pogrešno i 
neosporno, kao što smo vidjeli kroz ovo pismo. 

Ali, moramo prizna? da svi možemo pogriješi? i nenamjerno nekome 
našte??, riječju ili djelom. Svakako bismo voljeli, ako smo napravili takvu 
grešku, da nam se ukaže milost i da nam se da još jedna prilika. Ali da bi 
se to dogodilo, sve što trebamo učini? je zamoli? za oproštenje, pokaja? 
se od srca i pokuša?, što je više moguće, iskupi? se za štetu koju smo 
prouzročili. 

Jeste li to učinili? Jeste li pokazali ljubav tako što ste “zavijali rane” i 
“liječili” one koje ste povrijedili svojim „čudnim, nelogičnim i 
neprak?čnim“ uputama? Jeste li postupili poput Samarijanca iz naše 
prilagođene usporedbe? 
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Nažalost ne, tužno je reći, ali daleko ste od ljubavi koju je Samaritanac 
pokazao, dok je pomagao ljudima kojima su DRUGI naudili. Ponavljam, 
Samaritanac o kojem je Isus govorio, pomogao je ljudima kojima su drugi 
naudili.

Vi niste pomogli čak ni onima koje ste sami povrijedili, i vi ste suprotnost 
onome što je Isus rekao u ovoj usporedbi o ovom dobrom čovjeku.

• Samaritanac je pronašao nepoznatog čovjeka ranjenog kako leži 
na ces?; vi ste ostavili vlas?tu braću da leže na ces?. 

• Samaritanac ga je našao polumrtvog; vi ste ostavili mnoge 
polumrtvima, a druge ste izravno ubili svojim preporukama. 

• Samaritanac je previo rane i izliječio ih; vi ste ranili i odbijate 
zavi? njihove rane. 

• Samaritanac je doveo čovjeka da ga izliječi i pla?o je vlas??m 
novcem; vi ne preuzimate nikakvu odgovornost i poričete 
krivnju. 

Svakako je žalosno kako ste postupili, i daleko ste od toga da volite druge 
kako je Isus zapovjedio.

Ako niste postupili poput Samarijanca, onda kako ste postupili? Možda 
će netko reći da ste postupili poput „Levita“ i „svećenika“ koji su okrenuli 
glavu. Ali to nije slučaj; niste postupili poput njih dvojice, postupili ste 
mnogo gore. 

U stvarnos? ste se ponašali kao kriminalci koji su tukli čovjeka da ga 
opljačkaju. Zašto to kažem? 

Ti „razbojnici“ opljačkali su čovjeka i pretukli ga. Što je najvrjednije što 
imamo i što prema Pismima moramo š???? 

Pavao kaže Timoteju u svojoj prvoj poslanici: 

1. Timoteju 1:18, 19
18  Timoteju, sine moj, dajem ti tu zapovijed u skladu s 
proročanstvima koja su bila izrečena o tebi kako bi na 
temelju njih vodio dobar rat, 19  čuvajući vjeru i čistu 
savjest, koju su neki zanemarili i zbog toga doživjeli 
brodolom vjere.

I podsjeća ga, u drugom pismu:

2. Timoteju 1:13, 14
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13 Neka ti u svemu mjerilo budu zdrave riječi koje si čuo od 
mene te i dalje pokazuj vjeru i ljubav koje proizlaze iz 
jedinstva s Kristom Isusom. 14 To blago koje ti je povjereno 
čuvaj pomoću svetog duha koji prebiva u nama.

„Obrazac zdravih riječi” ili biblijskih is?na, kao i naša vjera u njih, 
predstavljaju “blago” koje moramo š??? i nikada ne smijemo dopus?? 
da nam ga itko oduzme. Moramo se bori?, kao u "borbi", zaš??? “blago 
koje nam je povjereno” i “svoju savjest”. 

Tijekom žalosnih Ažuriranja koja ste davali ?jekom pandemije, jasna 
načela, poput kršćanske savjes? i sposobnos? razumnog zaključivanja 
(Rimljanima 12:1), bila su „oteta” braći i zamijenjena slijepom 
poslušnošću. 

Naša braća bila su „lišena svoga blaga” udarcima, u „premlaćivanju” koje 
se ponavljalo iz mjeseca u mjesec, sa svakim novim Ažuriranjem, sve dok 
mnoga od njih, oslabljena ?m udarcima, nisu popus?la. Kad su popus?li, 
njihova je duhovnost bila pogođena, a mnogi sada moraju trpje? 
posljedice zbog toga što su povjerovali lažima koje ste govorili u 
Ažuriranjima, ozbiljno ugrozivši svoje zdravlje. Zamjenjujući „zdrave 
riječi” iz Pisma otrovnim riječima, mnogi su se razboljeli, a neki su 
doslovno i umrli. 

Što su “razbojnici” iz Isusove usporedbe učinili? Pretukli su čovjeka, 
ostavili ga i napus?li da leži ondje. Nisu li naša braća u takvom stanju? 
Niste li ih vi ostavili? 

Ta jadna braća sada su „položena, pretučena i polumrtva,” nesposobna 
razgovara? o tome čak ni sa starješinama ili nadglednicima. A ako 
pokušaju, oni koji bi trebali pruži? pomoć ponašaju se poput „Levita i 
svećenika” – „okreću glavu” kao da se ništa nije dogodilo. 

Ponašate se kao da patnja koju naša braća sada trpe zbog fizičkih 
posljedica, duhovne i emocionalne štete, uopće nije postojala. Također 
nosite grijeh jer ste zanemarili ovu povrijeđenu i ranjenu braću.

Znam za slučajeve u kojima su starješine prekorile braću što govore o 
fizičkim posljedicama koje im je ostavilo cjepivo, jer to navodno slabi 
vjeru u vas i vaše upute.

Ono što ove starješine čine gore je od onoga što su učinili levit i 
svećenik, budući da su barem gledali na drugu stranu.

Modificirajmo ponovno Isusovu usporedbu:
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Zamislimo da su levit i svećenik prišli ranjenom čovjeku i rekli mu da ne 
misli na bol, već da se pokuša nasmiješi? ALI da previše ne otvara usta.

Pretučeni ih uz veliki napor pita zašto bi se smiješio ne otvarajući previše 
usta, jer mu nije jasno zašto mu to govore. Levit i svećenik kažu čovjeku:

"Nedostaje ? nekoliko zuba, i ako previše otvoriš usta, vidi se mnogo 
krvi, a to izgleda vrlo ružno". Za?m krenu svojim putem.

Da li bismo mislili da su puni ljubavi ako se tako ponašaju? Je li to ljubav? 
Nažalost, mnogi starješine rade istu stvar tako što ne slušaju našu braću i 
postaju sudionici u vašem grijehu. Govore braći da šute i da se prave kao 
da se ništa nije dogodilo.

Isus Krist je pokazao na Samarijanca i rekao: „Idi i 5 čini isto tako.” Draga 
braćo iz Vodećeg Tijela, trebamo pridonije? ozdravljenju naše braće i 
pruži? im podršku koja im je potrebna da bi se suočili s tužnom 
situacijom kroz koju su prošli zbog vas. Nikada ne bismo smjeli postupa? 
kao Levi? i svećenik koji poriču postojanje problema. To nije is?nska 
ljubav i predstavlja kršenje 2. zapovijedi.

Stoga, suočeni s ovim brutalnim nedostatkom ljubavi, morate se suoči? s 
pravnim odborom koji će prosudi? vaše postupke, a sva braća koja imaju 
odgovornos? trebaju bi? poučena da čine ono što je ispravno i da ne 
slijede vaš loš primjer.

Osim svega ovoga, vaš nedostatak ljubavi jasno se vidi i kroz progon 
braće koja su vam govorila is?nu. Apostol Ivan govori o tome u 
kontekstu teksta koji sam već prije ci?rao:

1. Ivanova 3:10-18
10 Božja djeca i Đavlova djeca raspoznaju se po ovome: 
tko god ne postupa pravedno, ne potječe od Boga, a tako ni 
onaj tko ne voli svog brata. 11 Jer još ste u početku čuli 
zapovijed da trebamo voljeti jedni druge. 12  Ne budimo 
poput Kajina, koji je potjecao od Zloga i ubio svog brata. 
A zašto ga je ubio? Zato što su njegova djela bila zla, a 
djela njegovog brata pravedna. 13 Braćo, ne čudite se što 
vas svijet mrzi. 14 Mi znamo da smo prešli iz smrti u život, 
jer volimo braću. Tko ne voli, ostaje u smrti. 15 Tko god 
mrzi svog brata, ubojica je, a znate da nijedan ubojica 
neće dobiti vječni život. 16  Spoznali smo što je ljubav 
zahvaljujući tome što je on dao svoj život za nas. I mi smo 
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dužni dati svoj život za svoju braću. 17 No ako tko ima 
dobra ovog svijeta i vidi da mu je brat u oskudici, ali mu se 
ne smiluje, kako može reći da voli Boga? 18  Dječice, 
nemojmo voljeti riječima ni jezikom, nego djelima i 
istinom.

Ovdje se spominju „djeca Božja i djeca Đavlova” te kako se razlikuju po 
ljubavi. Naravno, ne optužujem vas da ste „djeca Đavlova”, već samo 
želim ukaza? na ozbiljnost onoga što ste učinili i zašto trebamo 
izbjegava? stavove koje ste vi pokazali, jer oni nikako nisu povezani s 
našim Ocem. 

Apostol Ivan nije pokušavao uvrijedi? svoje slušatelje, koji su bili njegova 
braća, onim što je napisao, nego ih je h?o natjera? da shvate ozbiljnost 
nepokazivanja ljubavi. Ci?ram ove nadahnute s?hove iz Pisma s is?m 
ciljem, pa vas molim da vas to ne uvrijedi. Kao što sam već rekao, 
moramo ima? zrelos? da se suočimo s činjenicama kakve jesu.

Ivan kaže da je od početka poruka jasna i to je "da volimo jedni druge". 
Spominje se loš primjer Kajina i kako je “mrzio svog brata i ubio ga”. Ali 
se također kaže da je "svatko tko mrzi je ubojica". 

Zašto to ovdje kaže, budući da mržnja nije isto što i ubojstvo? Ljudski 
zakoni razlikuju jedno od drugoga. Zašto se čini da Bog oboje vidi kao 
isto? Ivan to nije izmislio; ci?rao je Isusa koji je rekao:

Matej 5:21, 22
21 Čuli ste da je vašim precima bilo rečeno: ‘Ne ubij, jer onaj 
tko nekoga ubije bit će izveden pred sud.’ 22  Ali ja vam 
kažem: Svatko tko se uporno gnjevi na svog brata, bit će 
izveden pred sud. Tko se svom bratu prezrivo obrati 
pogrdnim riječima, bit će izveden pred najviši sud. A tko mu 
kaže: ‘Bezbožna budalo!’ mogao bi dospjeti u oganj gehene.

Isus je pokazao da Bog ne osuđuje samo čin ubojstva, već i emocije i 
osjećaje koji do njega mogu doves?; čin ubojstva je samo krajnji ishod. 
Na primjer, znamo da ako danas netko uvrijedi drugu osobu, ona će mu 
vjerojatno uzvra?? uvredom ili ga čak fizički odgurnu?. Prije 200 godina, 
is? bi prijestup mogao završi? dvobojem i mogućom smrću jednog od 
njih. U nekom drugom vremenskom razdoblju, možda ne bi bilo dvoboja, 
nego bi prijestupnik bio izravno pogubljen.
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U svim slučajevima, osjećaji ljutnje su is?, ali različi? dijelovi svijeta i 
vremena u kojima se razvijaju čine da završe ubojstvom ili ne. Stoga je s 
ove točke gledišta razumno da pravedni Bog, koji je bezvremen, sudi 
mnogo dublje od ograničenog ljudskog zakona, i vidi što je u srcu.

Bilo bi nepravedno smatra? ubojicu od prije 2000 godina grešnijim od 
današnjeg pojedinca koji mrzi, ali ne ubija jer je jednostavno rođen u 
drugom vremenu i na drugom mjestu. Da je i ovaj drugi rođen prije 2000 
godina, učinio bi potpuno isto, ili nešto gore.

Zato, iz Božje perspek?ve, ubojstvo nije ono što određuje grijeh, jer je 
ono posljedica mržnje i ponekad se, ovisno o okolnos?ma, očituje u 
ubojstvu ili ne. Stoga, s ove točke gledišta, mogli bismo se zapita? što 
Jehova misli o onome što radite.

Mnoga braća koja su vam govorila is?nu suočena su s progonima i 
optužena za podjele. Ta su braća bila oklevetana i njihovo ime okaljano. 
Drugi, koji nisu mogli tolerira? ono što ste podučavali skupš?nu, nisu 
odustali i suočili su se s pravosudnim odborima koji su ih izbacili. Nije 
bilo važno što su rekli is?nu i dokazali da niste u pravu, jednostavno su ih 
izbacili iz skupš?ne, lažno ih optužujući za podjele.

Zbog toga su zbog vas bili potpuno izolirani od svoje obitelji i prijatelja. 
Kako Bog vidi te nepravde?

Vra?mo se 500 godina unatrag i razmotrimo iste osjećaje prema is?ni i 
istu situaciju. Kako bi to tada završilo? Ta braća bi završila na lomači ili bi 
bila obješena zbog suprotstavljanja vašim pogrešnim idejama. Oni su 
dovodili u pitanje vjerski autoritet, a to je bio ishod za one koji su to 
činili. Osjećaji pro?v is?ne su is?; jedina razlika je vremenski okvir i 
kultura.

A što je sa svima onima koji prolaze kroz odbore koji pokušavaju 
„pomoći im razumno razmišlja?“, pri?skajući braću da promijene svoje 
mišljenje? S čime se to može usporedi?? Jednostavno, s mučenjem iz 
srednjeg vijeka kako bi se grešnik prisilio pokaja? se i promijeni? svoj 
stav. Opet su osjećaji pro?v is?ne is?, jedina razlika je vremenski okvir i 
kultura.

Misliš li da, zato što ne ubijaš na lomači onoga tko ? kaže is?nu, i samo 
ga protjeraš, nisi osuđen od Boga? Mislite li da ako imate te osjećaje 
pro?v is?ne ne biste bili sposobni učini? isto što i redovnici, svećenici i 
klerici prije 500 godina, da ste bili s njima? Jedina razlika je u tome što 
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živimo u razdoblju kada nemate ovlas? ubija?, is? osjećaj želje da 
uniš?te onoga tko vam govori is?nu imali su srednjovjekovni krvnici.

Časopis Probudite se! 1997 g97 8/5 str. 18-21 u svom članku “Suđenje i 
pogubljenje “here?ka”” kaže sljedeće: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/101997327

“S JEDNE strane sumorne sudnice stoji uzvišena, 
impozantna sudačka klupa. Sjedalo predsjedavajućeg u 
sredini prekriveno je baldahinom od tamne tkanine, 
nadvišeno velikim drvenim križem koji dominira cijelom 
dvoranom. Ispred njega stoji pristanište.

Tako su često opisivani sudovi sumorne katoličke inkvizicije. 
Zastrašujuća optužba podignuta protiv nesretnih optuženika 
bila je "hereza", riječ koja asocira na slike mučenja i 
pogubljenja spaljivanjem na lomači. Inkvizicija (od 
latinskog glagola inquiro, “ispitivati”) bio je poseban 
crkveni sud ustanovljen da iskorijeni herezu, odnosno 
mišljenja ili doktrine koje nisu u skladu s pravovjernim 
rimokatoličkim učenjem.”

Ono što je bilo kažnjivo smrću, prije samo nekoliko sto?na godina, bilo je 
"krivovjerje" i to su, kako ovaj časopis pojašnjava, bile "ideje ili doktrine 
koje su odstupale od rimokatoličke ortodoksije".

Zašto su naša braća bila progonjena u pandemiji?

“Da bi se iskorijenila HEREZA, odnosno ideje ili doktrine 
koje su odstupale od VAŠEG pravovjerja.” 
Sva ta braća, koja su branila is?nu, bila bi mrtva da su se usudila učini? 
isto prije 500 godina. Zato je Isus Krist osudio osjećaje, jer su oni is? u 
bilo kojem povijesnom razdoblju, što pokazuje vrhovnu Božju 
pravednost. I to je razlog zašto je Ivan s pravom rekao: “Tko mrzi svoga 
brata, ubojica je.” 

Shvaćajući ovo, zašto je Kajin ubio Abela? Učinio je to jer je njegov brat 
razotkrio njegov zao put, a on to nije mogao podnije? i odlučio ga je 
ubi?. Da Kain živi danas i da se dogodi ista stvar, bi li ubio Abela? Možda 
i ne bi jer postoje zakoni i ne bi volio ići u zatvor, pa bi ga možda samo 
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mrzio u duši. Ali to nije važno jer rezultat je is?, te Kainove osjećaje Bog 
bi osudio, bez obzira završavali oni ubojstvom ili ne.

Očituje li ljubav prema is?ni ili mržnju prema njoj to što ste vi i "vaši 
sljedbenici" progonili sve one koji su govorili is?nu u pandemiji? Stav koji 
ste očitovali jednostavno, u jednom drugom povijesnom razdoblju, 
doveo bi do smr? svih onih koji su vas kri?zirali. Dakle, ovdje je riječ o 
opasnom nedostatku ljubavi.

Isus reče farizejima:

Matej 23:34-39
34  Zato vam šaljem proroke, mudre ljude i učitelje. Neke 
ćete od njih ubiti, neke pogubiti na stupu, a neke 
bičevati u sinagogama i progoniti od grada do grada, 
35  pa ćete snositi krivnju za krv svih pravednika koja je 
prolivena na zemlji, od krvi pravednog Abela do krvi 
Barahijinog sina Zaharije, kojeg ste ubili između svetišta i 
žrtvenika. 36 Zaista vam kažem, ovaj naraštaj odgovarat će 
za sve to. 37  Jeruzaleme, Jeruzaleme! Ti ubijaš proroke i 
kamenuješ one koji su poslani k tebi. Koliko sam puta htio 
skupiti tvoju djecu kao što kvočka skuplja svoje piliće pod 
krila! Ali vi to niste htjeli. 38 Zato će vaš dom biti napušten i 
prepušten vama. 39 Jer kažem vam, nećete me više vidjeti 
dok ne kažete: ‘Neka je blagoslovljen onaj koji dolazi u 
Jehovino ime!’”

Imajte na umu da on kaže da bi farizeji "ubijali mudre proroke i učitelje" i 
tukli ih "bičevima" u sinagogama, ne prepoznajući da ih je "poslao" Isus 
Krist. Isus također kaže da će pla?? za krv "od Abela do Zaharije", kojeg 
su prema njegovim riječima oni "ubili". Zašto to govori, ako ga nisu ni 
poznavali? Jednostavno zato što su farizeji očitovali is? stav koji je 
započeo s Kajinom i ponavljao se kroz povijest. Odlučili su posta? dio 
“naraštaja” čiji je prvi ljudski član bio Kajin kada je progonio brata i čiji je 
“otac” sam Sotona. Zato Ivan govori o “sinovima Božjim” za razliku od 
“sinova Đavola”. 

Sinovi Božji nikada nisu nikoga progonili kroz povijest čovječanstva, nego 
su ih uvijek progonili Kainovi imitatori i baš kao i on imaju jasan “znak” 
po kojem su se razlikovali, mržnja prema svojoj braći. Taj stav mržnje u 
nekim je slučajevima, ovisno o zemljopisnom području i vremenskim 
okolnos?ma, završavao "smrću" onih koje je poslao Jehova, a u drugim 
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slučajevima završavao je "bičevanjem". Ali to nije važno, stav je ono što 
naš Bog osuđuje, bez obzira na čisto posljedičan rezultat. 

Hoćete li danas reći isto što su farizeji radili u svoje vrijeme?

Matej 23:30
30 i govorite: ‘Da smo mi živjeli u danima svojih predaka, ne 
bismo s njima prolijevali proročku krv.’

Ali, realnost je da biste i vi učinili isto što i oni, jer osjećaj napadanja 
onoga tko vam govori is?nu i tvrdoglavog inzis?ranja na svojim idejama 
je is?. Draga braćo iz Vodećeg Tijela, želim vas zamoli? da mi odgovorite 
s rukom na srcu i pogledom u nebo:

Ako biste znali moje ime, i kojoj skupš?ni pripadam, što biste učinili sa 
mnom? Biste li rekli isto što i David?

Psalam 141:5
 5 Ako me pravednik udari, to je izraz vjerne ljubavi, ako 
me ukori, to mi je poput ulja izlivenog na glavu, Što moja 
glava nikad ne bi odbila. Moja molitva će se nastaviti čak i 
tijekom njihovih nesreća.

Smatrate li da su riječi ovog pisma “poput ulja na vašoj glavi” koje 
radosno prihvaćate? Biste li molili za mene u mojoj “nevolji”, kao što 
sam ja molio za vas? Ili biste radije tražili način da mi nanesete 
“nevolju”? Biste li razgovarali s Podružnicom u mojoj zemlji kako bi 
poslala starješine da formiraju pravosudni odbor kako bi me “pomogli 
razumno razmišlja?”? Biste li me optužili za otpadništvo i za želju da 
sijem podjele, pri?skajući me da se povinujem? Ako bih ostao pri svojim 
uvjerenjima suočen s ?me, jer bi napuštanje ?h načela značilo izda? 
Jehovu i Isusa Krista, biste li me isključili iz skupš?ne? Biste li javno izrekli 
strašnu laž da više nisam Jehovin svjedok, kako bi me svi odbacili? 

Kad biste sa mnom učinili sve ovo što sam spomenuo, ponašali biste se 
kao katolička inkvizicija prije nekoliko sto?na godina. Dovoljno je samo 
pročita? zapise inkvizicije da biste vidjeli da su argumen? s kojima su 
here?ci osuđivani na smrt bili "očuva? doktrinu, izbjeći podjele i zbrku" i 
to su is? argumen? koje danas koris?te za progon onih koji vam govore 
is?nu. 

Moram bi? zahvalan što sam rođen danas, a ne u ono mračno doba, jer 
bi me, zbog pisanja ovog pisma u tom razdoblju, zadavili, a moje ?jelo 
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spalili na lomači, zbog preispi?vanja onoga što čine takozvani 
“namjesnici Kristovi.”

Mislite li da pretjerujem? Budite iskreni prema sebi i odgovorite: Što 
biste učinili da ste i vi bili u tom vremenu i toj kulturi kada ste primili ovo 
pismo? Napisali ste cijele članke o mučenicima iz an?ke da im odate 
počast. U određenom smislu vi ste "ukrasili njihove grobove i plačete 
nad njima". Ali da su oni danas ovdje, govoreći vam ovo što vam ja 
govorim, ne biste li ih progonili kao što su činili oni koji su ih ubijali? 
(Matej 23:29) Razumijete li zašto Bog u svojoj beskrajnoj mudros? ide 
daleko iznad ljudskog zakona i osuđuje ono što je u srcu? 

Draga braćo, morate dobro razmisli? o svemu ovome. Molim vas 
slijedite savjet Pavla koji je rekao:

2. Korinćanima 13:5
5  Preispitujte se da vidite jeste li u vjeri, sami sebe 
provjeravajte. Zar ne shvaćate da je Isus Krist ujedinjen s 
vama? Osim, naravno, ako niste odbačeni.

Morate se moli? našem Bogu i traži? da vas svojim duhom prosvijetli i 
omogući vam da shva?te njegovu volju u svemu tome. Nedostatak 
ljubavi se ne može poreći, i teško ste zgriješili pro?v Isusa Krista i njegove 
braće.

KRIVNJA ZA KRV
Krivnja za krv je vrlo ozbiljan grijeh. Ploče ispisane samim prstom Božjim 
govore:

Izlazak 20:13
13 “Ne smiješ ubijati.

Zapravo, Ivan je rekao, kao što sam gore ci?rao, da "ni u jednom ubojici 
neće osta? život vječni" (1. Ivanova 3:15). Dakle, prolijevanjem nečije 
krvi riskiramo svoju vječnu budućnost. 

Znam da je neugodno ponavlja? to opet, ali kao što sam pokazao, 
mnoga naša draga braća su umrla i umrijet će, izravno zbog onoga što 
ste rekli u preporukama vaših Ažuriranja. Sve se to dogodilo zbog laži u 
koje ste ih naveli da povjeruju, budući da ste koris?li ime našeg Boga 
kako biste promicali čisto ljudske ideje, koje su se pokazale apsolutnom 
laži. Za sve ovo vi ste izravno odgovorni za krivnju za prolijevanje krvi.
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Is?na je da, najvjerojatnije, nije bilo loše namjere i niste htjeli nikome 
naudi?, ali moramo zapam?? da se grijeh ne okajava dobrim namjerama 
i to je jasno u Bibliji. Na primjer, u Ponovljenom zakonu stoji:

Ponovljeni zakon 22:8
8 Ako sagradiš novu kuću, načini i ogradu na krovu kako 
tvoja obitelj ne bi bila kriva za prolivenu krv ako tko padne s 
krova.

Graditelj sigurno ne bi želio da itko umre, ali ako nije sagradio "mali zid" i 
to se dogodilo, bio je kriv za "prolijevanje krvi". Zamislite izraelskog 
graditelja koji zna ovo sigurnosno pravilo, ali ga ne poštuje. Nekoliko ga 
ljudi upozorava da nerazborito gradi pokazujući mu ovaj ci?rani S?h i 
čitajući mu ga, ali on se također ne obazire na to i odbija gradi? “mali 
zid”. Zar ovo ne čini situaciju gorom za ovog graditelja? Ako netko umre 
zbog njegovog nemara i tvrdoglavos?, hoće li on izbjeći kaznu tvrdeći da 
nije imao loše namjere? 

Vi ste "graditelji" i niste podigli "mali zid" u svojim učenjima, i mnogi su 
umrli i umrijet će zbog toga. Znali ste uključena biblijska načela, budući 
da postoje desetljeća publikacija koje o njima govore. Također, kad god 
idete priprema? govor, na raspolaganju vam je istraživački ?m koji pra? 
što je objavljeno u našim časopisima u zadnjih 150 godina. Hvalite se 
točnošću koju imate u istraživanju stvari, pokazujući, na primjer, da za 
izradu jednostavnog crteža mozaika zovete muzeje, pa čak i putujete 
avionom kako biste bili sigurni da je crtež vjeran povijesnoj stvarnos?. 

Uz sve te resurse koji su vam na raspolaganju, kako je moglo bi? da niste 
shva?li da je ono što radite pogrešno? Kako niste shva?li da je cjepivo 
eksperimentalno i potencijalno opasno?

Kao da to nije dovoljno, primili ste ?suće pisama i poziva koji su vas 
upozoravali da griješite, i koji su vam ukazivali na biblijska načela koja su 
uključena, ali vas nije bilo briga. Uklonili ste osnovne biblijske pouke i 
tvrdoglavo gradili bez “malog zida”. 

Zamislite da is? izraelski graditelj iz ovog primjera uzme list papirusa koji 
mu se pokazuje ci?rani biblijski tekst, i jednostavno ga pocijepa? na 
komadiće i kaže da on radi što hoće u svojoj kući. Opet je jasno da ste vi 
taj buntovni "izraelski graditelj". Na tebi se ispunilo Pismo:

Izaija 42:19, 20
19 Tko je još slijep kao moj sluga i tko je gluh kao glasnik 
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kojeg šaljem? Tko je slijep kao onaj kojeg sam nagradio, tko 
je slijep kao Jehovin sluga? 20 Vidiš mnogo, ali ne bdiš. 
Otvaraš uši, ali ne slušaš.

Trebali ste vidje?, ali ste se ponašali kao „slijepi ljudi“, trebali ste ču?, ali 
ste se ponašali kao „gluhi ljudi“, a ono što ste vidjeli i istraživali nije bilo 
važno, poput crteža mozaika. “Komarca ste ocijedili, a devu ste 
progutali” (Matej 23:24) 

Trebali ste sve shva??, kao što su mnogi od nas shva?li s mnogo manje 
resursa od vas; jednostavnim pretraživanjem JW stranice s JEFTINIM 
MOBILNIM TELEFONOM. Mogli ste zna? da je nerazborito i nebiblijski 
preporučiva? medicinske tretmane, ništa više nije bilo potrebno. 

Hoćete li sada reći da ništa niste znali i nitko vas nije upozorio? Je li bilo 
tako teško istraži? temu? Jesu li informacije stvarno bile nedostupne? 

Nije važno ako niste željeli učini? štetu, vi ste jasno krivi za sve ove smr? 
koje su nastale, a tako određuje Božanska Pravda izražena u Svetom 
Pismu. 

Ista ideja o zidu uvijek se iznova ponavlja u Bibliji, na primjer, s 
primjerom bika: 

Izlazak 21:28, 29
28 Ako bik ubode muškarca ili ženu i usmrti ih, bik se mora 
kamenovati, a njegovo se meso ne smije jesti. Vlasnik bika 
neće se kazniti. 29 No ako je bik već više puta nekoga ubo i 
vlasnik je bio upozoren na to, ali ipak nije pazio na njega, pa 
je bik usmrtio muškarca ili ženu, neka se bik kamenuje, a i 
vlasnik neka se pogubi.

Naravno, ako je bik koji nikada nije učinio ništa loše nekoga odjednom 
ubio, vlasnik nije bio kriv. No, ako je bik „već bio ubadao ljude“, a vlasnik 
je “upozoren”, ali ga “nije pazio”, nastao je problem. Ako je netko umro 
zbog bika, "ubijan" je i vlasnik jer je bio kriv za krv. 

Vlasnik bika sigurno nije želio da itko umre, ali ako je bio upozoren i nije 
pazio jer je bio tvrdoglav, bio je kriv i trebao je umrije? zbog svog 
nemara. Kao što sam već rekao, mnoga su vas braća upozoravala i niste 
obraćali pozornost. U is?m Ažuriranjima možete vidje? kako iznova 
pokušavate diskredi?ra? one koji su vas savjetovali, kako biste 
tvrdoglavo nastavili promovira? cjepivo. Bili ste upozoreni da je “bik” 
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(cjepivo) opasan, ali vas nije bilo briga i niste obraćali pozornost. Nalju?li 
ste se na one koji su vam ukazivali na problem i progonili ste ih. 

Kao što sam već spomenuo i pokazao kroz nekoliko primjera, bilo je 
mnogo dostupnih sta?s?ka i medicinskih studija prije nego što ste 
objavili Ažuriranja. One su bile potpuno dostupne i pouzdane, ali vi niste 
slušali ta upozorenja ni one koji su vam na njih ukazivali. Opet, nije važno 
ako kažete da nikada niste željeli nikome naudi?, prema Jehovinim 
riječima, vi ste krivi za nemar, a njegova Riječ to dokazuje.

Ista ideja nalazi se na primjeru vatre:

Izlazak 22:6
6  Ako tko zapali vatru te ona zahvati trnje, pa izgore 
snopovi žita, nepožnjeveno žito ili kakvo polje, onaj tko je 
zapalio vatru mora nadoknaditi ono što je izgorjelo.

Ovdje je jasno da je “osoba koja zapali vatru”, koja u “požaru” izmiče 
kontroli i završava spaljivanjem polja, kriva je za nastale gubitke. Zacijelo 
onaj tko je podmetnuo požar nije imao loše namjere ali to nije važno; 
mora preuze? odgovornost za svu prouzročenu štetu i nadoknadi? je 
financijski. 

Što bi se dogodilo da je vatra zapalila kolibu s obitelji koja je spavala 
unutra, i da su svi umrli? Što bi učinili onome tko je zapalio požar? 
Nikakav novac ga ne bi spasio od smr?. 

Vi ste također  “zapalili vatru” koja nije spalila žito ili polje…. Ljudi su 
umrli!!!! Možete li "nadoknadi?" novcem 

smrt naše braće? Naravno da ne možete, jer se njihovi nevjerojatno 
dragocjeni živo? mogu vra?? jedino posredstvom Isusa Krista, u 
uskrsnuću. 

Naša braća su cijepljena zajedno sa svojom djecom jer ste vi forsirali 
ideju da je to Bog tražio i ta štetna “vatra” se proširila po skupš?nama. 
Tko je kriv što su jedni umrli, a drugi teško bolesni? U tome postoji krvna 
krivnja koju sami nikako ne možete nadoknadi?, pa makar posjedovali 
sve zlato svijeta. Šteta je, s ljudske točke gledišta, nepopravljiva, i samo 
je Bog može popravi?. 

Imamo još jedan zanimljiv primjer u Ponovljenom zakonu. 

Ponovljeni zakon 19:4-6
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4 U ovom slučaju ubojica može pobjeći onamo kako bi ostao 
živ: Ako svog bližnjeg ubije nenamjerno, a ne iz mržnje – 
5 naprimjer, ako sa svojim bližnjim ode u šumu po drva pa 
zamahne sjekirom da posiječe drvo, ali glava sjekire 
sklizne s drške i pogodi njegovog bližnjeg, pa on umre – 
neka ubojica pobjegne u jedan od tih gradova kako bi 
ostao živ. 6 Ali ako bi mu grad bio predaleko, krvni osvetnik 
mogao bi u svom gnjevu krenuti za njim, sustići ga i ubiti. No 
on ne zaslužuje umrijeti jer nije mrzio ubijenoga.

Evo zanimljivog primjera: “netko slučajno ubije susjeda” i to se događa 
jer se vrh sjekire otkači s drške i pogodi osobu u glavu, ubivši je. Čovjek 
je morao pobjeći u “grad utočište” da bude siguran, jer ako to ne učini 
“krvni osvetnik” bi ga ubio. Jasno je da, iako drvosječa nije želio ubi?, on 
je bio nemaran jer nije provjerio svoj alat za rad i provjerio je li u dobrom 
stanju, i ovaj nemar rada s alatom u lošem stanju završava ubojstvom 
druge osobe. 

Postojalo je 6 gradova utočišta i bili su strateški smješteni tako da, ako 
netko slučajno ubije drugu osobu, on bi pobjegao tamo. Po dolasku se 
morao predstavi? gradskim starješinama kako bi mogli procijeni? slučaj i 
omogući? mu da uđe i nađe sklonište. Ako osoba koja je slučajno ubila 
drugu osobu nije ušla u grad, mogao ga je ubi? svaki rođak umrle osobe.

Knjiga “UVID” govori o “krvnom osvetniku” sljedeće: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1200000473#h=5

“Jehovini pravedni zakoni napravili su jasnu razliku 
između namjernog i slučajnog ubojstva. Za ovo potonje 
su s ljubavlju osigurani gradovi utočišta za zaštitu 
nenamjernih ubojica od krvnih osvetnika. (Br 35:6-29; Pn 
19:2-13; Jš 20:2-9) Također, uspostavljeni su pravni sudovi 
koji su raspravljali o slučajevima koji uključuju pitanja krivnje 
za krv.— Pn 17:8, 9; 2. Ljet 19:10.”

Dakle, vrlo je jasno da, iako netko ubija nenamjerno, Jehova je 
zah?jevao da se utvrdi stupanj krivnje i da se nešto poduzme. Ovaj 
izvještaj pokazuje opasnost u kojoj se nalazite, budući da niste čak ni 
vidjeli potrebu da pobjegnete u “grad utočište” kako bi vaš slučaj riješili 
starješine. Ako to ne učinite i ne pokajete se za sve ovo, nalazite se 
"usred polja", u smrtnoj opasnos? da vas "krvni osvetnik" uhva? i 
pogubi. 
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Mislim da ne moram objašnjava? koga predstavljam kao "krvnog 
osvetnika" i "grad utočišta", budući da imamo mnogo publikacija koje o 
tome govore.  

Ali ci?rat ću jednu, budući da je primjena zanimljiva, Ostani u “gradu 
utočišta” i živi! u Stražarskoj Kuli 1995. 11/15 str. 15 stav 1 kaže: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1995844

“1-JEHOVIN krvni osvetnik, Isus Krist, uskoro će 
udariti. Sa svojim anđeoskim snagama, ovaj Osvetnik će 
uskoro poduzeti akciju protiv svih koji su nepokajnički krivi 
za krv. Da, Isus će služiti kao Božji krvnik tijekom "velike 
nevolje" koja se brzo približava. (Matej 24:21, 22; Izaija 
26:21) Tada će se čovječanstvo suočiti licem u lice sa 
svojom krvnom krivnjom.”

Ovaj časopis iden?ficira Isusa kao “krvnog osvetnika” koji će donije? 
presudu za krv prolivenu kroz povijest. Ali koje vrste ubojstava on 
osuđuje? Pogledajte odlomke 4 i 5: 

“4 Da, postoji takva stvar kao što je zajednička ili zajednička 
krivnja za krv. Razmislite o golemoj krivnji za krv koja 
leži na Babilonu Velikom, svjetskom carstvu krive 
religije. Pa, ona je pijana od krvi Jehovinih slugu! 
(Otkrivenje 17:5, 6; 18:24) Religije kršćanstva tvrde da 
slijede Kneza mira, ali ratovi, vjerske inkvizicije i smrtonosni 
križarski pohodi učinili su je krivom za krv pred Bogom. 
(Izaija 9:6; Jeremija 2:34) Zapravo, ona mora snositi veliku 
krivnju za smrt milijuna u dva svjetska rata ovog stoljeća. 
Stoga su pristaše krive religije, kao i pristaše i sudionici 
ljudskog ratovanja, krivi za krv pred Bogom.

5 Neki su ljudi namjerno uzrokovali ljudsku smrt, ili 
nepažnjom. Drugi su sudjelovali u kolektivnom ubijanju, 
možda uvjereni od vjerskih vođa da je to Božja volja. Drugi 
su pak progonili i ubijali sluge Božje. Čak i ako nismo radili 
takve stvari, dijelimo zajedničku odgovornost za gubitak 
ljudskih života jer nismo poznavali Božji zakon i volju. Mi 
smo poput nenamjernog ubojice ‘koji je ubio svoga bližnjega 
a da to nije znao i koji ga prije nije mrzio’ (Pnz 19:4) Takvi 
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pojedinci trebaju moliti Boga za milost i trebaju trčati u 
predodžbeni grad utočišta. Inače će imati kobni susret s 
Krvnim osvetnikom.”

Sve je ovo vrlo zanimljivo i točno, jer se spominje da su za krv krivi 
“vjerski vođe” koji uzrokuju smrt ljudi zlouporabom Božjeg imena, 
“uvjeravajući druge da je određena radnja Božja volja”. Spominje se da 
zbog toga “sluge Božjeg” mogu umrije?, i da nas čak i nepoznavanje 
Božje volje ili njegovog zakona ne oslobađa krivnje. Odlomak završava 
riječima da „ljudi koji se nađu u ovakvim uvje?ma moraju moli? Boga da 
im opros? i moraju trča? u predodžbeni grad utočišta. Ako ne, imat će 
smrtonosni susret s Krvnim osvetnikom.”

Ovi odlomci potvrđuju da ste u životnoj opasnos? jer ne prihvaćate svoju 
krivnju. Trebao vam je sudi? sudski odbor i trebali ste se javno pokaja? 
za svoje grijehe. Koris?li ste Jehovino ime kako biste „uvjerili Božje 
sluge“ da se cijepe jer je, prema vašim riječima, to bila „Božja volja“. 
Mnogi su umrli i još će umira? zbog te nepromišljenos?. Ako časopis 
kaže da nepoznavanje Božjeg zakona nije isprika, imate li vi opravdanje 
ako ste ga znali, a niste poslušali? Nakon onoga što ste učinili, možete li 
uperi? prst u "vjerske vođe" "Babilona Velikog" i optuži? ih za "krivnju za 
krv"? 

Zašto još uvijek "stojite usred polja" a da ne trčite u "grad utočište"? Zar 
ne vjerujete da će vas "krvni osvetnik" smatra? odgovornim za ono što 
ste učinili njegovim ovcama? 

Zanimljivo je da sve naše publikacije priznaju kako i nenamjerno ubijanje 
uključuje krivnju. Na primjer, pogledajmo što dnevni citat kaže za 29. 
siječnja 2024. (dvije godine nakon pandemije): 

hjps://wol.jw.org/en/wol/h/r1/lp-e/2024/1/29 

“Sposobnost razmišljanja bdjet će nad tobom.—Izr. 2:11.

Jehovin zakon za naciju Izrael uključivao je smjernice koje 
bi mogle pomoći u sprječavanju ozbiljnih nesreća kod kuće i 
na poslu. (Izl. 21:28, 29; Pnz. 22:8) Nesreće sa smrtnim 
ishodom imale su ozbiljne posljedice za nenamjerne 
ubojice. (Pnz. 19:4, 5) Zakon je zahtijevao da čak i oni 
koji su nenamjerno povrijedili nerođeno dijete biti 
kažnjeni. (Izl. 21:22, 23) Sveto pismo jasno kaže da 
Jehova želi da brinemo o sigurnosti. Pokazujemo da 
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cijenimo Božji dar života poduzimajući sigurnosne mjere kod 
kuće i na poslu. Oštre predmete, otrovne kemikalije ili 
lijekove odlažemo na siguran način i takve predmete držimo 
izvan dohvata male djece. Oprezni smo pri rukovanju 
otvorenim plamenom, vrućim tekućinama i električnim 
alatima, ne ostavljamo ih bez nadzora. Ne vozimo automobil 
dok nam je sposobnost rasuđivanja oslabljena lijekovima, 
alkoholom ili nedostatkom sna, niti dopuštamo da nas 
ometa korištenje ručnog uređaja tijekom vožnje. w23.02 
21-22 ¶7-9”

Ova izjava to jasno kaže: "Ako je netko drugog ubio slučajno, posljedice 
su bile vrlo ozbiljne", i spominje primjer bebe, pogledajmo što kaže:

Izlazak 21:22, 23
22 Ako se ljudi potuku i ozlijede trudnu ženu pa ona prerano 
rodi, ali ni ona ni dijete ne umru, krivac mora platiti odštetu 
koliku mu odredi njen muž. Neka je plati preko sudaca. 
23 Ali ako jedno od njih umre, tada ćeš uzeti život za život,

Ovdje se jasno pokazuje da je čak i slučajno i nenamjerno udaranje 
trudnice, što uzrokuje gubitak njezinog djeteta, krivnja za krv, kako to 
vidi naš Bog. Ako su dijete ili majka bili samo ozlijeđeni, morala se pla?? 
odšteta, ali ako bi dijete umrlo, krivac je morao umrije?.

Vi ste neodgovorno preporučili cijepljenje svim našim sestrama i braći, 
čak ste i iskrivljavali biblijske tekstove kako biste to poduprli. Mnoge su 
sestre povjerovale u to, a njihova su djeca, nažalost, umrla. Dovoljno je 
pogleda? kako se broj smrtnih slučajeva dojenčadi povećao nakon 
cijepljenja da bi se to dokazalo. Svatko to može potvrdi? uz malo 
istraživanja. Navest ću samo primjer jednog članka:

"Sve veći broj pobačaja među cijepljenim ženama i 'milijuni' 
beba su izgubljene"
hjps://?errapura.info/2024/05/24/los-abortos-espontaneos-aumentan-
entre-las-mujeres-vacunadas-y-se-pierden-millones-de-bebes/

Pouzdanim podacima može se dokaza? da preko 80 % cijepljenih žena 
ima spontani pobačaj zbog cjepiva. Stope nataliteta u cijelom svijetu 
naglo su pale odmah nakon kampanja cijepljenja pro?v COVID-19 i, 
nažalost, što su doze cjepiva bile veće, ishod je bio gori. Nedostaju 
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milijuni beba koje bi trebale postoja? i umrle su, prije rođenja, zbog 
cijepljenja! Istražite ako mi ne vjerujete, jer podaci su nepobitni.

Naravno, ne želite da bilo koje dijete umre, ali mnoge od naših trudnih 
sestara su se cijepile jer ste ih uvjerili da to Jehova želi, a kao rezultat, 
njihova su djeca umrla. Mnoge od njih, da im niste to rekli, jednostavno 
se ne bi cijepile, ali bile su potaknute lažima koje ste izrekli. Odgovorni 
ste za smrt ?suća beba zbog svojih nemarnih Ažuriranja, a tekst Knjige 
Izlaska vas osuđuje kao "krivce za krv". Nema drugog zaključka. 

Opet želim pojasni? da Vama ne pripisujem loše mo?ve, to bi bilo 
“sudi?”, a to je grijeh. Ovdje ne govorim o namjerama, nego o 
konkretnim činjenicama, a jasno je da ste napravili pogreške koje su 
dovele do smr? i boles? mnoge braće.

Sve je to isto kao da nekoga iz nehata usmr?te vozilom. Ako to učinimo, 
krivi smo bez obzira na namjere. Ako brat slučajno pregazi nekoga svojim 
autom i ubije ga, što učini? s njim?

Knjiga “PASTIR”, u temi “PREKRŠAJI ZA KOJE JE POTREBNA PAŽNJA 
STARJEŠINA”, u poglavlju „KADA FORMIRATI SUDSKI ODBOR“ kaže:

“38. Ubojstvo: Osim namjernog ubojstva, može nastati 
krivnja za krv ako a osoba uzrokuje gubitak života zbog 
nepažnje ili zbog kršenja prometnog zakona ili drugog 
sigurnosnog zakona Cezara. Starješine bi trebale istražiti i, 
ako je potrebno, imenovati pravosudni odbor koji će 
saslušati stvar. Odbor bi svoju odluku trebao temeljiti na 
jasno utvrđenim činjenicama, a ne samo na odluci koju su 
možda donijele svjetovne vlasti.—Pnz. 22:8; w06 15. 9. str. 
30”

Brat koji nenamjerno prouzroči nečiju smrt može bi? izbačen iz 
skupš?ne ako se ne pokaje, mora proći kroz Odbor. Do sada, činjenica da 
ne prepoznajete grijeh i ne pokušavate popravi? štetu koliko je to 
moguće, svima nam pokazuje da ga ne želite prepozna?. Ovo je vrlo 
opasno i potrebno je da povjerenstvo ozbiljno razgovara s vama kako bi 
vam pomoglo da shva?te ozbiljnost ove stvari.

Evo časopisa koji ci?ra knjigu “PASTIR”

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2006688
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Ova Stražarska kula kaže sljedeće i ja ću to komen?ra? odlomak po 
odlomak:

“Pitanja čitatelja

Koja je odgovornost skupštine ako kršćanin koji vozi 
automobil doživi nesreću koja rezultira smrću drugih?

Mogućnost krivnje za krv zaslužuje razmatranje jer 
skupština treba izbjegavati zajedničku odgovornost za 
krivnju za krv. (Ponovljeni zakon 21:1-9; 22:8) Vozač koji je 
odgovoran za nesreću sa smrtnim ishodom može biti kriv za 
krv ako je bio nemaran ili namjerno prekršio jedan od 
Cezarovih sigurnosnih ili prometnih zakona. (Marko 12:14) 
Ali, postoje i drugi čimbenici koje treba uzeti u obzir.”

Ovdje se jasno kaže da se krivnja mora procijeni?, jer ako se to ne učini, 
postoji “odgovornost zajednice”. Ovo pokazuje da ako se vaš slučaj ne 
riješi, Jehova nas sve smatra odgovornima za dopuštanje zla, ne možemo 
zatvori? oči pred onim što ste učinili. 

“Ubojica koji je pobjegao u jedan od izraelskih gradova 
utočišta morao je izaći pred sud. Ako se utvrdi da je 
ubojstvo bilo nenamjerno, bit će mu dopušteno da ostane u 
gradu, siguran od krvnog osvetnika. (Brojevi 35:6-25) Dakle, 
ako je kršćanin odgovoran za nečiju smrt u nesreći, 
starješine bi trebale istražiti stvari kako bi utvrdile postoji li 
određena mjera krivnje za krv. Stav vlade ili a sudska odluka 
ne određuje u potpunosti što će skupština poduzeti.”

Imenovani starješine moraju sasluša? vaš slučaj kako bi procijenili 
krivnju, bez obzira što ljudski sud kaže, ono što je važno su biblijska 
načela.

“Na primjer, sud može proglasiti osobu krivom za neka 
tehnički prekršaj zakona, ali starješine koje provode istragu 
mogu utvrditi da krivnja za krv ne postoji jer je vozač imao 
malu ili nikakvu kontrolu nad okolnostima koje su dovele do 
smrti. Suprotno tome, ako sud odbaci slučaj, starješine 
mogu zaključiti da je on zapravo kriv za krv."

Svjetski sudovi i odvjetnici nisu bitni jer se često koriste pravnim 
trikovima kako bi krivce proglasili “nevinima”. Važno je da starješine 
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utvrde je li upletena osoba “imala malo ili nimalo kontrole nad 
stvarima”. Nažalost, vi ste imali potpunu kontrolu i bili ste tvrdoglavi jer 
niste slušali ni riječ Božju, kao što sam pokazao.

“Odluka starješina koji istražuju slučaj trebala bi se 
temeljiti na Svetom pismu i jasno utvrđenim 
činjenicama—priznanje vozača i/ili iskaz dva ili tri 
pouzdana očevidca. (Ponovljeni zakon 17:6; Matej 18:15, 
16) Ako se utvrdi krivnja za krv, treba formirati 
pravosudni odbor. Ako komisija utvrdi da se osoba koja je 
kriva za krv kaje, dobit će odgovarajući ukor iz Svetog 
pisma i bit će ograničen u pogledu privilegija u 
skupštini. Više ne bi mogao služiti kao starješina ili 
pomoćnik. Nametnule bi se i druge restrikcije. Osim toga, 
odgovoran je pred Bogom za svoju nepažnju, nemar ili 
nedostatak opreza koji su doveli do nesreće i smrti. 
(Galaćanima 6:5, 7)”

Odluka starješina mora bi? "temeljena na Svetom pismu i utvrđenim 
činjenicama". U ovom sam pismu iznio više nego dovoljno biblijskih 
argumenata “temeljenih na Svetom pismu” da dokažem da ste vi krivi za 
sve ovo čineći izuzetno ozbiljne grijehe; Također sam dao dokaze o 
“jasno utvrđenim činjenicama” koje svatko može provjeri?. Sve ovo bi 
vas trebalo ukori? i potaknu? na pokajanje, s izravnom posljedicom 
gubitka vaših “privilegija u skupš5ni”. Nakon što ste učinili ono što ste 
učinili, ne možete ima? odgovornost službe koju imate, budući da je to 
pro?vno Svetom pismu i opasno za zajednicu kao što ću kasnije pokaza?.

“Da ilustriram: Ako su vremenski uvjeti bili loši u trenutku 
nesreće, vozač je trebao pokazati veću pažnju. Ako je bio 
pospan, trebao je stati i odmoriti se dok ne prestane biti 
pospan, ili je trebao zamoliti nekoga drugoga da vozi.

Pretpostavimo da je vozač prebrzo vozio. Ako bilo koji 
kršćanin prekorači ograničenje brzine, to je propust u 
davanju "Cezarevih stvari Cezaru". To također odaje 
nepoštivanje svetosti života, jer postoji mogućnost kobnih 
posljedica. (Matej 22:21) S tim u vezi, razmislite još o 
nečemu. Kakav bi primjer starješina dao stadu ako je 
nemaran prema Cezarovim prometnim propisima ili ih se 
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namjerno nije pridržavao? (1. Petrova 5:3).”
Ovdje se pokazuje da, kako biste donijeli dobru odluku o tome što su 
učinili, morate postavlja? pitanja i zna? detalje. Ovo pismo pruža mnogo 
informacija za rješavanje ovoga. Naglašeno je da je "nedostatak 
poštovanja prema svetos? života" važan čimbenik koji treba uze? u obzir, 
a kako bi se razumjelo jeste li to pokazali, morate odgovori? na mnoga 
pitanja. Morate detaljno objasni? zašto ste preporučili vrlo upitne i 
opasne eksperimentalne tretmane našoj dragoj braći i morate reći cijelu 
is?nu. 

Razumjet ćete da, kao što odlomak kaže, starješina stada ne smije krši? 
prometne zakone jer bi ?me davao loš primjer. Što je važnije, prometni 
zakoni ili Božji zakoni? Ako se brat uklanja s položaja starješine zbog 
namjernog kršenja prometnih zakona, gdje se vi nalazite nakon što ste 
iskrivili temeljna biblijska učenja? 

“Kršćani ne bi smjeli zahtijevati od drugih da budu na 
određenom mjestu u vrijeme koje bi bilo očito takvo da je 
nemoguće stići na vrijeme bez prekoračenja dopuštene 
brzine. U većini slučajeva to se može izbjeći tako da se 
krene dovoljno rano, ili promijeni raspored, kako bi se 
osiguralo dovoljno vremena za putovanje. Ako se to učini, 
kršćanin neće biti u iskušenju da vozi brže nego što bi 
trebao, i moći će se pridržavati prometnih zakona koje su 
donijele vladine „nadređene vlasti“. (Rimljanima 13:1, 5) To 
će pomoći vozaču da se zaštititi od smrtonosnih nesreća s 
mogućnošću krivnje za krv. Također će mu omogućiti da 
pruži prikladan primjer i zadrži čistu savjest (1. Petrova 
3:16).”

Članak završava is?canjem važnos? davanja dobrog primjera drugima i 
važnos? očuvanja čiste savjes?. Petrov citat glasi:

1. Petrova 3:16
16 Sačuvajte čistu savjest kako bi oni koji govore protiv vas 
– što god to bilo – bili posramljeni zbog vašeg dobrog 
kršćanskog vladanja.

Tko je taj koji se “srami” onoga o čemu smo do sada raspravljali, ja ili vi? 
Da je vaše ponašanje “dobro ponašanje” i što se očekuje od “Kristovog 
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sljedbenika”, bi li braća iz skupš?ne vjerovala onome što ovo pismo 
kaže? 

Sve ovo vrlo jasno daje do znanja da skupš?na mora formira? odbor koji 
će analizira? vaše ponašanje i krivnju za krv. Stoga se odmah morate 
suoči? sa sudskim odborom zbog svega što ste učinili. Također, članak, 
kao što sam komen?rao, jasno govori da nije važno što kaže ljudski sud. 
Ono što je važno su biblijska načela, jer nam ona omogućuju da 
odredimo krivnju iz Jehovine i perspek?ve skupš?ne.

JW stranica, s koje su potekla Ažuriranja koja promiču cjepivo, kaže, na 
primjer, u uvje?ma korištenja sljedeće:

hjps://www.jw.org/en/terms-of-use/

“Medicinski Odjeljak

Sadržaj medicinskog odjeljka ove internetske stranice 
(„Medicinski Odjeljak“) služi isključivo u informativne svrhe i 
ne predstavlja medicinski savjet, niti je namijenjen kao 
zamjena za profesionalni medicinski savjet, dijagnozu ili 
liječenje. Medicinski odjeljak ne preporučuje niti podržava 
bilo kakve specifične testove, liječnike, proizvode, postupke, 
mišljenja ili druge informacije koje se mogu spominjati u 
Medicinskom Odjeljku.

Uvijek potražite savjet liječnika ili drugog kvalificiranog 
pružatelja zdravstvene skrbi za bilo koje pitanje koje imate u 
vezi medicinskog stanja ili liječenja.

Ova internetska stranica nastoji uključiti točne i ažurirane 
informacije u Medicinski odjeljak. Međutim, informacije 
kojima pristupate putem Medicinskog odjeljka pružaju se 
„KAKVE JESU“ bez ikakvih jamstava, izrič i t ih i l i 
podrazumijevanih. Ova internetska stranica odriče se svih 
izričitih ili podrazumijevanih jamstava povezanih s 
Medicinskim odjeljkom, uključujući, ali ne ograničavajući se 
na podrazumijevana jamstva o tržišnoj prikladnosti i 
prikladnosti za određenu svrhu. Ova internetska stranica ne 
jamči pouzdanost, točnost, pravovremenost, korisnost ili 
potpunost bilo kojih informacija kojima se pristupa putem 
Medicinskog odjeljka. Ova internetska stranica ne preuzima 
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odgovornost za bilo kakve greške ili propuste u sadržaju 
Medicinskog Odjeljka. Oslanjanje na bilo koju informaciju 
pruženu u Medicinskom Odjeljku isključivo je na vlastitu 
odgovornost. Ni pod kojim okolnostima ova internetska 
stranica neće biti odgovorna za bilo kakve zahtjeve ili štetu 
(uključujući, bez ograničenja, slučajnu i posljedičnu štetu, 
osobne ozljede/nehotičnu smrt, izgubljenu dobit ili štetu koja 
proizlazi iz izgubljenih podataka ili prekida poslovanja) 
nastalu koriš tenjem i l i nemogućnošću koriš tenja 
Medicinskog Odjeljka, bilo da se takvi zahtjevi ili šteta 
temelje na jamstvu, ugovoru, deliktu ili bilo kojoj drugoj 
pravnoj teoriji, neovisno o tome je li ova internetska stranica 
upozorena na mogućnost takvih zahtjeva ili šteta.”

Osim toga, dodaje se:

“Odricanje od jamstava i ograničenja odgovornosti

Ova internetska stranica i sve informacije, sadržaji, 
materijali i druge usluge dostupne putem ove stranice pruža 
Watchtower na osnovi "kakve jesu". Watchtower ne daje 
nikakve izjave niti jamstva bilo koje vrste, izričita ili 
implicirana.

Watchtower ne jamči da je internetska stranica slobodna od 
virusa ili drugih štetnih elemenata. Watchtower neće biti 
odgovoran za bilo kakvu štetu bilo koje vrste nastalu 
korištenjem bilo koje usluge ili bilo kojih informacija, 
sadržaja, materijala ili drugih usluga dostupnih putem ove 
stranice, uključujući, ali ne ograničavajući se na izravnu, 
neizravnu, slučajnu, kaznenu i posljedičnu štetu (uključujući 
gubitak dobiti)."

Sve ovo zvuči sjajno, ali trebate samo pogleda? Ažuriranja da vidite da je 
to samo teorija, koja nije imala primjenu u onome što ste zapravo radili.

Sve su to napisali odvjetnici kako ne bi bilo nikakvih pravnih posljedica.

Na primjer:

Kažete: "Stranica nije namijenjena davanju medicinskih savjeta ili 
zamjeni medicinske skrbi", a stvarnost kaže: „DAVALI ste medicinske 
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savjete i postavili se iznad liječnika“. Jeste li zaboravili pogrešnu 
primjenu primjera Naamana i Mojsija ili primjenu o „velikom mnoštvu,“ 
da spomenemo samo nekoliko primjera nesretnih Ažuriranja koja ste 
dali?

Kažete: „Stranica ne preporučuje ni? podržava bilo kakve specifične 
medicinske testove, liječnike, proizvode, postupke, mišljenja ili 
informacije koje se ovdje spominju“, a stvarnost kaže: „Preporučili ste i 
podržali opasan eksperimentalni tretman.“ Jeste li zaboravili da ste rekli 
kako se treba cijepi? i da ne razumijete zašto ljudi dovode cjepiva u 
pitanje?

Kažete: „Ako imate sumnje u vezi boles? ili tretmana, slijedite savjete 
kvalificiranog liječnika ili zdravstvenog radnika“, a stvarnost kaže: 
„Onima koji su imali sumnje rekli ste da nemaju vjeru i da moraju 
učini] ono što ste im zapovjedili.“

Kažete: "Pristupate informacijama u ovom odjeljku onako kako su 
objavljene, bez jamstava, implicitnih ili eksplicitnih", a stvarnost kaže: 
“Vi ste koris]li Božje ime da biste braći zajamčili da će bi] u ‘zemlji 
živih’ ako se cijepe i da Bog govori preko vas.”

Kažete: "Ova stranica ne jamči da su informacije sadržane u ovom 
odjeljku pouzdane, točne, aktualne, korisne ili potpune", a stvarnost 
kaže: ‘Vi ste zajamčili da su informacije koje ste dali pouzdane jer dolaze 
od Jehove i da ne bismo trebali vjerova? ničemu što ne dolazi s ove 
stranice.’

Kažete: "Sve rizike praćenja bilo kojih informacija preuzimate na vlas?tu 
odgovornost". a stvarnost kaže: “Vi ste vršili pri]sak na sve da se 
povinuju, čak prijeteći podjelom u skupš]ni”.

Kažete: "Ova se stranica ni pod kojim okolnos?ma ne može smatra? 
odgovornom za bilo kakvo potraživanje ili štetu (uključujući, ali ne 
ograničavajući se na, slučajnu ili neizravnu štetu, osobnu ozljedu ili 
slučajnu smrt, gubitak dobi? ili štetu uzrokovanu gubitkom informacija", 
a stvarnost kaže: “Vi ste odgovorni za slučajnu štetu, osobne ozljede i 
smrt naše braće”.

Kažete: "Watchtower ne daje nikakva jamstva, implicitna ili eksplicitna", 
a stvarnost kaže: “Vi ste implicitno i eksplicitno tvrdili da cjepivo djeluje i 
spašava živote, pa ga se mora primi?”.

Braćo, Isus je govorio o ovakvom načinu djelovanja kad je rekao:
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Matej 23:1-4
23 Tada se Isus obratio narodu i svojim učenicima: 2  “Na 
Mojsijevu stolicu zasjeli su pismoznanci i farizeji. 3  Zato 
činite sve što vam kažu i držite se toga, ali nemojte postupati 
poput njih, jer oni jedno govore, a drugo čine. 4 Vežu teške 
terete i stavljaju ih ljudima na pleća, a sami nisu spremni ni 
prstom maknuti da ih podignu.

Vi ste, poput farizeja, sjeli "na mjestu Mojsija" i tvrdite da imate njegov 
autoritet. Sve što smo pročitali da stranica kaže o zdravlju je ono što ste 
trebali učini?, ali učinili ste suprotno u Ažuriranjima, pismima i 
preporukama koje ste dali. Poput farizeja, vezali ste “teška bremena” 
braći ?jekom pandemije, breme koje je čak slomilo i ubilo neke od njih, 
ali sada ne želite ispravi? ono što ste učinili “prstom”. Vaš primjer je 
stvarno toliko loš da Isus kaže "nikada ne bismo trebali čini? isto što i vi." 

Is?na je da, ako unajmite dobre odvjetnike, oni mogu iskoris?? ovu 
izjavu o uvje?ma korištenja stranice kako bi izbjegli pravnu odgovornost 
na sudovima Đavlovog svijeta. Ali, kao što Stražarska kula kaže, suđenje 
od strane skupš?ne ne ovisi o presudama ljudskih sudova. Iako vam ovo 
može pomoći da izbjegnete tužbe na ljudskim sudovima, to vas ne 
oslobađa Božje pravde, jer o njemu je rečeno:

Izreke 5:21
21 Jer Jehova promatra čovjekove puteve, pomno motri sve 
njegove staze.

Kad Jehova “ispita SVE vaše putove” mislite li da će ova izjava o 
korištenju JW stranice posluži? da te vas proglasi pravednim? Isus Krist 
nam je rekao što će mnogi reći njemu kada dođe izvrši? Božju presudu 
na veliki Dan: 

Matej 7:22, 23
22 Mnogi će mi reći u onaj dan: ‘Gospodine, Gospodine, 
nismo li u tvoje ime proricali i u tvoje ime istjerivali demone i 
u tvoje ime činili mnoga silna djela?’ 23 Tada ću im kazati: 
‘Nikad vas nisam poznavao! Odlazite od mene, zlotvori!’

Što ćete reći Isusu Kristu? Hoćete li reći: “Gospodine, Gospodine, zar 
nismo cijepili 'ovce' u tvoje ime i u tvoje ime osigurali da imaju sve doze 
ažurirane i u tvoje ime izbacili sve koji nas nisu slušali”?
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Što će vam kralj odgovori? kada dođe s "mačem" u ruci? Jeste li 
STVARNO učinili sve ovo u ime Isusa Krista ili u ime prljave "zvijeri"? 
Draga braćo, vi ste promovirali cjepivo i zato ste krivi pred Bogom, 
njegovim Sinom i cijelom skupš?nom, ne možete to poreći. 

Čak i ako imate najbolji ?m odvjetnika na svijetu, trebali biste zapam?? 
sljedeće, kaže John:

1. Ivanova 2:1, 2
2 Dječice moja, ovo vam pišem da ne biste počinili grijeh. 
No ako tko i počini grijeh, kod Oca imamo pomoćnika – 
Isusa Krista, pravednika. 2  On je pomirbena žrtva za 
naše grijehe, i ne samo za naše nego i za grijehe cijelog 
svijeta.

Riječ prevedena kao pomoćnik je "parakletos" i prema Vineovom 
rječniku znači sljedeće: 

“Parakletos (παράκλητος, G3875), doslovno, pozvan na 
svoju stranu, u pomoć, uglavnom je glagolski pridjev i 
ukazuje na sposobnost ili prilagodljivost za pružanje pomoći. 
Koristio se na sudovima za označavanje pravnog 
pomoćnika, zagovornika; dakle, općenito, onoga koji 
zastupa tuđu stvar, posrednika, zagovornika, kao u 1. 
Ivanovoj 2:1, Gospodina Isusa. U najširem smislu, znači 
onoga tko pomaže, tko tješi. Krist je bio takav za svoje 
učenike, kako proizlazi iz njegovih riječi: "drugi (allos, drugi 
iz iste klase, ne jeteros, drugačiji) Tješitelj,"  kad je govorio o 
Svetom Duhu (Ivan 14:16). U Ivanu 14,26; Ivan 15:26; Ivan 
16:7 naziva ga "Tješitelj".¶ "Tješitelj" odgovara imenu 
"Menahem," koje Hebreji daju Mesiji.

Dakle, kad se tamo kaže da je Isus pomoćnik, to znači da je on 
“odvjetnik” koji nas brani svojom “žrtvom pomirenja” kako nam Bog ne 
bi pripisao grijeh. 

Mislite li da vas odvjetnici koje angažirate mogu spasi? od krivnje za krv 
pred Bogom i zajednicom? Molimo vas braćo, ne vjerujte skupim 
odvjetnicima svijeta, Isus Krist vam neće ništa napla??, samo vjerujte u 
njega i izaberite jedinog “odvjetnika” koji vam može pomoći. 

Ako se iskreno ne pokajete za ono što si učinili, mislite li da će Isus Krist 
bi? vaš “odvjetnik” i brani? vas pred Bogom? Vrlo je jasno da ako se ne 
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pokajete pred zajednicom za krivnju za krv koju ste prouzročili, imate 
ozbiljnih problema, čak i ako vas svijet Đavla ne osuđuje. Apostol Ivan je 
rekao: 

1. Ivanova 1:5-10
5  A ovo je poruka koju smo čuli od njega i koju vam 
objavljujemo: Bog je svjetlo i u njemu nema nikakve tame. 
6  Ako kažemo da smo u zajedništvu s njim, a i dalje 
živimo u tami, lažemo i ne postupamo po istini. 7 No ako 
živimo u svjetlu, jer je i on sam u svjetlu, u zajedništvu smo 
jedni s drugima i krv njegovog Sina Isusa čisti nas od 
svakog grijeha. 8  Ako kažemo da nemamo grijeha, 
zavaravamo sami sebe i istina nije u nama. 9 Ako priznamo 
svoje grijehe, Bog će nam ih oprostiti i očistit će nas od 
svake nepravednosti jer je vjeran i pravedan. 10  Ako 
kažemo da nismo sagriješili, činimo ga lažljivcem i njegova 
riječ nije u nama.

Ovdje Ivan vrlo jasno objašnjava stvar: „Ne možemo reći da smo 
sjedinjeni s Bogom, a istovremeno hoda? u tami jer Bog je svjetlost.“ 
Ako ne hodamo u svjetlu govoreći is?nu “Isusova krv nas ne čis? od 
grijeha.” Hoda? u tami znači reći "mi nemamo grijeha" i ako to činimo 
"varamo sami sebe" i činimo da "Isus Krist izgleda kao lažac". 

Braćo, jasno sam vam pokazao pomoću Svetog pisma da ste počinili 
grijeh krivnje za krv i ako se iskreno pokajete, "Isus Krist je vjeran i 
pravedan da vam opros?." Ali ako tvrdoglavo nastavite odbija? prizna? 
ono što ste učinili, učinit ćete da Isus Krist i sve Pismo izgledaju kao 
lažljivci, jer sam vam ih ci?rao. Ako ne prepoznajete Pismo koje vas 
osuđuje, "riječ Božja nije u vama". 

Sve što je ovdje navedeno jasno pokazuje duhovnu opasnost u kojoj se 
nalazite i potrebu da se ovim pitanjem odmah pozabavite, jer je grijeh 
preozbiljan da bi ostao a da nije pravilno riješen.

Biblija kaže da su prije 3.500 godina, ako bi netko pronašao mrtvu osobu 
u polju, a nije se znalo tko ju je ubio, svi starješine najbližeg grada morali 
prinije? žrtvu i reći:

Ponovljeni zakon 21:7
7 [...], ‘Naše ruke nisu prolile tu krv niti su naše oči vidjele 
kako se to dogodilo.
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Što je bio razlog za ovaj zahtjev? Bilo je očito da je Bog očekivao da ako 
netko nešto vidi, to će i reći. Kad to ne bi rekli, bili bi izloženi Božjoj 
kazni.

Zamislite nekoga tko je znao nešto o ubojstvu, i stajao je pred žrtvom i 
negirao da zna bilo što o toj stvari pred Bogom. Ne bi li tu osobu pred 
Bogom smatrali zlom? Zar Bog ne bi bio pravedan ako bi kaznio te osobe 
prokletstvom?

Braćo, razumljivo je da su mnogi ljudi koji ne poznaju Boga pokvareni, 
lažljivci i kukavice. Ali jednostavno je neprihvatljivo da ljudi koji poznaju 
Boga, i tvrde da ga predstavljaju, gledaju na drugu stranu i ne 
prepoznaju što se dogodilo. Možete li mirne savjes? pred Bogom i 
zajednicom reći sljedeće?

"Naše ruke nisu prolile ovu krv i naše oči nisu vidjele što se dogodilo."

Zar još ne znate da su se naša braća razboljela zbog vaših nebiblijskih 
savjeta? Hoćete li nastavi? porica? stvarnost poput Organizacija đavoljeg 
svijeta?

Sjećate li se da je Ivan, kao što sam spomenuo, govorio o Kainu i nazvao 
ga "đavoljim sinom". Što je bila jedna od stvari koja je doprinijela tome 
da ga tako nazovu? Priča kaže: 

Postanak 4:9
9 Jehova je potom rekao Kajinu: “Gdje ti je brat Abel?” A on 
je odgovorio: “Ne znam. Zar sam ja čuvar svog brata?”

Nakon što je ubio svoga brata Abela, Kain je, suočen s Jehovom, rekao da 
ništa ne zna i čak se pokušao opravda? tvrdeći da nije odgovoran za svog 
brata. Kain nije želio preuze? odgovornost za smrt vlas?tog brata. 
Naravno, bilo je krajnje glupo misli? da Jehova nije vidio što se dogodilo 
i da se to može sakri?.

Braćo, što biste rekli Jehovi kad bi vas pitao o svoj našoj braći koja su 
umrla zbog cjepiva? Hoćete li reći: „Ne znamo što se dogodilo“, ili 
„Nismo njihovi čuvari, oni sami snose odgovornost“? Hoćete li se usudi? 
zanemari? ovo pred „onim koji sve vidi“? Hoćete li se ponaša? poput 
Kaina, poričući svoju odgovornost u ovom pitanju i lažući Bogu? 
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Budući da su vaše preporuke dovele do smr? djece i beba, i štetnih 
učinaka poput raka, miokardi?sa, i sto?na drugih boles? koje su ubile i 
ubit će mnoge odrasle osobe, moramo zaključi? sljedeće...

✓ Morate bi? dovedeni pred Sudski Odbor kako biste objasnili 
zašto ste se udaljili od Božje Riječi i izgubili svoju neutralnost 
promovirajući eksperimentalne i opasne lijekove, te morate 
objasni? zašto se niste pokajali u ovih gotovo 3 godine. 
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PROTIV ZAHTJEVA ZA NADZORNIKA
Knjiga PASTIR jasno kaže da kada se brat suoči s Odborom mora napus?? 
svoje odgovornos? i privilegije. Zahtjevi za nadglednika nalaze se u 
Timoteju i Titu, a njihova kratka analiza razjašnjava razloge za ono što 
kaže knjiga PASTIR.

Prije nego što analiziramo uvjete, želim vam da? jednu ilustraciju. 
Zamislite da posje?te jednu skupš?nu u kojoj su svi starješine bijelci, dok 
polovicu skupš?ne čine crna braća. U tom području ima puno rasizma i, 
zabrinu? zbog mogućeg utjecaja na skupš?nu, pitate starješine utječe li 
segregacija i diskriminacija na skupš?nu, te je li to na bilo koji način 
ostavilo posljedice. Oni vam kažu da nemaju taj problem i s velikim 
uvjerenjem tvrde da vrlo dobro postupaju s crnom braćom te da se ta 
braća osjećaju ugodno u skupš?ni. Za?m počnete razgovara? s braćom i 
ispostavi se da sva crna braća kažu kako ih starješine diskriminiraju. Ne 
samo to, nego kad izađete u službu propovijedanja, nailazite na crnce 
koji također tvrde da ih starješine te skupš?ne loše tre?raju. Bez obzira 
koliko starješine inzis?rale da se prema svima odnose dobro, tko je u 
pravu? Jasno je da, ako cijela skupina može podnije? optužbu pro?v njih, 
starješine griješe i obmanjuju sami sebe. Ne bi li takve starješine trebale 
bi? procijenjene, kako bi se vidjelo ispunjavaju li biblijske zahtjeve?

Primjenjujući ovo, jedini način da saznate jeste li poštovali braću koja se 
ne cijepe je da ih pitate što su mislili o Ažuriranjima. Naravno da ćete 
reći da se niste prema nikome loše ponašali, ali nije važno što vi kažete, 
bitno je ono što kažu oni koji se osjećaju loše. Vjerojatno ne postoji ni? 
jedan od necijepljenih koji će se složi? s vama i reći da se osjećao 
poštovanim.

Nakon što smo ovo razjasnili, analizirajmo uvjete iz perspek?ve braće 
koja su pretrpjela nepravdu.

Stražarska kula iz rujna 1990. (w90 1/9, str. 23-24) na temu "Jesi li 
kvalificiran za službu?" analizira uvjete jednog po jednog. Ovdje ću 
komen?ra? samo neke od njih koji se odnose na ovu situaciju, kako bih 
istaknuo njihovu važnost. 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1990648

1. Timoteju 3:1-7
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3  Ova je izjava vjerodostojna: Ako tko želi služiti kao 
nadglednik, hvalevrijednu službu želi. 2  Stoga nadglednik 
treba biti čovjek kojem se nema što prigovoriti, treba 
imati samo jednu ženu, biti umjeren u svemu, razborit, 
živjeti uredno, biti gostoljubiv i sposoban poučavati. 3 Ne 
smije biti pijanica ni nasilan, nego treba biti razuman, ne 
smije biti svadljiv ni pohlepan za novcem. 4 Treba dobro 
vršiti ulogu glave obitelji, a njegova djeca trebaju biti 
poslušna i puna poštovanja. 5 Jer ako tko ne zna vršiti ulogu 
glave obitelji, kako će se brinuti za Božju skupštinu? 6 Ne 
smije biti novoobraćenik da se ne bi uzoholio i da mu ne bi 
bila izrečena ista osuda kao Đavlu. 7  A treba biti i na 
dobrom glasu među ljudima izvan skupštine da ne bi na 
sebe navukao sramotu i upao u Đavlovu zamku.
Titu 1:6-9
6  Starješina mora biti čovjek kojem se nema što 
prigovoriti, koji ima samo jednu ženu, kojem su djeca 
vjernici i koju ne prati glas da su raspuštena ili nepokorna. 
7 Budući da se nadglednik brine za ono što je Božje, on 
mora biti čovjek kojem se nema što prigovoriti, ne smije 
biti samovoljan, nagao, pijanica, nasilan niti smije pohlepno 
težiti za nepoštenim dobitkom, 8 nego treba biti gostoljubiv, 
voljeti ono što je dobro, treba biti razborit, pravedan, 
vjeran i u stanju svladati se. 9  Pri poučavanju se treba 
držati vjerodostojne riječi da bi mogao hrabriti druge 
zdravim učenjem i ukoravati one koji proturječe tom učenju.

BESPRIJEKORAN; IMATI IZVRSNO 
SVJEDOČANSTVO OD LJUDI IZVANA; BEZ 
OPTUŽBI. (1. TIMOTEJU 3:2, 7, 8, 10; TITU 1:6, 7)
Korištene grčke riječi su sljedeće

"anenkletos (ἀνεκλετος, G410), znači da se ne može 
pozvati na odgovornost (od a, privative; n, euphonious, i 
enkaleo, pozvati), to jest, bez optužbe, kao rezultat javne 
istrage; “neporočan” (1Ko 1:8; Kol 1:22; 1Ti 3:10 i Tit 1:6-7). 
To ne podrazumijeva puku oslobađajuću presudu, već 
odsutnost bilo kakve optužbe ili prijekora protiv osobe. 
Ovo se odnosi na starješine. To je ono što je propisano u 
odnosu na starješine.¶
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anepilemptos (ἀνεπίληµπτος, G423), lit. ne može se 
uzeti; dakle, nije izložen prijekoru, besprijekoran (od a, 
privative; n, eufoničan, i epilambanus, uhvatiti se). 
Upotrijebljeno u 1Ti_3:2 i 1Ti_5:7 : “neporočan” u oba 
odlomka; 1Ti_6:14 : “bez … prijekora.” “

Vrlo je jasno da vi niste “besprijekorni” ili “slobodni od optužbi”, budući 
da je vaše ponašanje ?jekom pandemije bilo potpuno za osudu, kao što 
sam pokazao kroz ovo pismo. Postoje sto?ne ?suća braće koja vas mogu 
optuži? da ste odstupili od Svetog pisma ?jekom pandemije i mogu 
uprije? prstom u vas. Također, to se nalazi na javno dostupnom 
videozapisu gdje ste promovirali cjepivo pred cijelim svijetom kako bi ga 
svi vidjeli i čuli. 

Na videu možemo vidje? kako ste izgovarali hulu da je Jehova bio taj koji 
je dao upute koje su zapravo došle od “Zvijeri”. To je loše svjedočanstvo, 
jer će mnogi ljudi u svijetu koji se nisu htjeli cijepi? sada misli? da nismo 
neutralni i odbacit će biblijsku poruku misleći da smo zavedeni. Time ste 
postavili kamen spo?canja za službu. Nijedan starješina ne bi mogao 
osta? na svom položaju starješine, s optužbama koje vi imate pro?v 
sebe. 

Značajno je da se u Titu kaže da “kao Božji upravitelj, nadglednik mora 
bi? slobodan od optužbi”.

Riječ upravitelj je oikonomos (οἰκονόμος, G3623) i prema Vineu znači:

“oikonomos (οἰκονόµος, G3623), (oikos, kuća; nomos, 
zakon) dosl., onaj koji vlada kućom (Gal_4:2), označava 
starijeg slugu odgovornog za upravljanje kućanstvo, 
vođenjem ostalih slugu i brigom o maloljetnoj djeci. Vidi 
UPRAVITELJ, NADZORNIK, BLAGAJNIK.”

Vi se pred braćom predstavljate kao "vjerni i razbori? upravitelj" stoga 
biste trebali bi? primjer u tome da pro?v vas ne postoje nikakve valjane 
optužbe, a nažalost, niste to učinili. Isus je rekao: 

Luka 12:47, 48
47 Tada će rob koji je razumio što njegov gospodar traži od 
njega, ali se nije pripremio niti je učinio to što je on tražio, 
dobiti mnogo udaraca. 48 A onaj koji nije razumio što njegov 
gospodar traži od njega, pa je učinio nešto što zaslužuje 
udarce, dobit će ih malo. Od svakoga kome je mnogo 
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dano, mnogo će se i tražiti. Od onoga kome je mnogo 
povjereno, tražit će se više nego obično.

Vi imate najveće odgovornos? u našoj organizaciji, vama je „dato i 
povjereno puno“ pa se od vas „zah?jeva da mnogo učinite“. Jednostavno 
ne možete postupi? kao što ste postupili i nastavi? sa svojim 
odgovornos?ma kao da se ništa nije dogodilo. 

ZDRAVE PAMETI (RAZBORIT). (1. TIMOTEJU 
3:2)
U komentaru ci?ranog časopisa pod ovim zahtjevom stoji:

“17 Razborit. (1. Timoteju 3:2) Starješina mora biti razuman, 
diskretan i promišljen. Trebao bi biti svrhovit i racionalan u 
govoru i postupcima. Njegovo skromno, uravnoteženo 
razmišljanje temelji se na božanskoj mudrosti i na zdravim 
učenjima Jehovine Riječi, koje bi trebao marljivo proučavati 
(Rimljanima 12:3; Titu 2:1).”

Učenja prenesena ?jekom vaših Ažuriranja i vaše ponašanje ?jekom 
pandemije, u promicanju cijepljenja, pokazala su „ludost i 
nepromišljenost.“ Ni na koji način niste bili "diskretni", a još manje 
"racionalni". Niste postupili “ponizno”, jer niste nikoga slušali, i udaljili 
ste se od “zdravih učenja Riječi Božje” kako biste promovirali otrovna 
učenja koja su usmr?la mnogu braću. Vaš način djelovanja bio je 
potpuno nerazuman; logično bi bilo pridržava? se biblijskih načela. Kako 
možete i dalje tvrdi? da su upute ?jekom pandemije bile najbolje? 

Ci?rani tekst iz Rimljanima 12:3 kaže:

Rimljanima 12:3
3 Naime, po nezasluženoj dobroti koja mi je ukazana kažem 
svakome od vas neka nema previsoko mišljenje o sebi, 
nego neka svatko misli o sebi razumno, po vjeri koju mu je 
Bog udijelio.

Kada netko "misli o sebi više nego što bi trebao" on gubi poniznost i 
rasuđivanje. Dovoljno je samo pogleda? Ažuriranje brata Splanea u 
kojem kri?zira sve one koji nisu poslušali njegove nebiblijske upute, da 
bismo dokazali kako imate previsoko mišljenje o sebi, što je nespojivo s 
ulogom kršćanskog nadzornika. 
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GOSTOLJUBIVOST. (1. TIMOTEJU 3:2; TITU 1:8)
Komentar časopisa kaže:

“19 Gostoljubiv. (1. Timoteju 3:2; Titu 1:8) Starješina 
‘slijedi put gostoljubivosti’. (Rimljanima 12:13; Hebrejima 
13:2) Grčka riječ za “gostoljubiv” doslovno znači “prijatelj 
stranaca”. Stoga gostoljubivi starješina s dobrodošlicom 
prihvaća nove posjetitelje na kršćanskim sastancima, 
pokazujući jednaku pažnju prema siromašnima kao i prema 
materijalno imućnima. Gostoljubiv je prema onima koji 
putuju radi kršćanske službe i ispraća ih ‘na način dostojan 
Boga.’ (3. Ivanova 5-8) Doista, starješina pokazuje 
gostoprimstvo osobito suvjernicima prema njihovim 
potrebama  i u skladu s vlastitim mogućnostima. 
(Jakovljeva 2:14-17).”

"Gostoljubivost" znači bi? “ljubazan prema strancima”, a pokazuje se 
ispunjavanjem njihovih potreba u skladu s okolnos?ma. Kao što sam 
pokazao s prispodobom o Samaritancu, u tome ste strašno zakazali. 
Zapravo, naša braća trebala bi zna? podatke o tome kako je cjepivo 
utjecalo na naše bratstvo, a vi to skrivate. 

Niste li nam u Ažuriranjima rekli da skrivanje "podataka" nije čin ljubavi i 
da ste s tom idejom promovirali cjepivo? Zašto nam sada ne date 
podatke koje imate i ne prestanete ih skriva?? Postoje braća koja bi, kad 
bi znala što se dogodilo, istražila i odustala od cijepljenja, što bi im 
možda spasilo živote, budući da se vjerojatnost obolijevanja i smr? 
povećava s brojem doza. Mnoga braća imaju zdravstvene probleme, a 
još nisu shva?la da je uzrok cjepivo. 

Gostoljubivost se pokazuje braći, kao što paragraf kaže, “prema njihovim 
potrebama i u skladu s vlas??m okolnos?ma.” Pokazujete li da ste 
“ljubazni prema strancima” i da im dajete ono što trebaju zna?? Vaše 
javno priznanje pogreške moglo bi znači? razliku između života i smr? za 
mnogu braću. Odbijanje da govorite o ovome pokazuje ozbiljan 
nedostatak ljubavi i gostoljubivos?. Možete li bi? “prijatelji stranaca” ako 
niste sposobni da? VLASTITOJ BRAĆI ono što im treba? 

SPOSOBAN PODUČAVATI. (1. TIMOTEJU 3:2)
Komentar u navedenom časopisu, pod ovim zahtjevom kaže:
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“20 Kvalificiran za podučavanje. (1. Timoteju 3:2) 
Sposobnost starješine kao duhovnog učitelja ne 
proizlazi iz mentalnih sposobnosti ili svjetovne 
mudrosti. (1. Korinćanima 2:1-5, 13) Ona dolazi zato što on 
"čvrsto drži vjernu riječ s obzirom na svoje umijeće [ili, 
način] poučavanja, kako bi bio sposoban i poticati 
zdravim učenjem i prekoravati one koji proturječe.” (Titu 
1:9; usporedi Djela apostolska 20:18-21, 26, 27.) On mora 
biti sposoban ‘blago poučavati one koji su nepovoljno 
raspoložen’ (2. Timoteju 2:23-26) Čak i ako starješina nije 
najbolji javni govornik u skupštini, on bi trebao biti tako 
dobar proučavatelj Božje Riječi da je vješt dovoljno za 
poučavanje i savjetovanje vjernika, koji također 
proučavaju Bibliju. (2 Korinćanima 11:6) On mora biti 
kvalificiran pružiti "zdravo učenje" koje pomaže 
obiteljima i pojedincima da vode pobožne živote.— Titu 
2:1-10.

Ovaj komentar je točan, jer kada se usporede oba izvještaja, nalazi se 
podudarnost u svim idejama, a “kvalificiran za poučavanje” je paralelna 
ideja za “drža? se vjerne riječi u poučavanju.” Nije važna govornička 
sposobnost ili je li govor lijep ili nije, važno je pridržava? se Svetoga 
pisma. Ako se netko ne “pridržava se Svetoga pisma” nije kvalificiran za 
poučavanje, i ne može ima? odgovornos? poučavanja u skupš?ni. 

Već sam u nekoliko navrata pokazao da ste odstupili od Svetoga pisma i 
da ga se niste pridržavali, i da ste čak iskrivili biblijske tekstove u prilog 
cijepljenju. Umjesto da se oslonite na “vjernu riječ”, vi ste druge po?cali 
osobnim idejama i porukama iz svijeta koje se uklapaju u globalis?čke 
agende. Pavao je napisao u 1. Timoteju 3:15: 

1. Timoteju 3:15
15  da bi, ako se zadržim, znao kako se trebaš vladati u 
Božjem domu, koji je skupština živog Boga, stup i 
uporište istine.

Član “Božje obitelji” mora se ponaša? "znajući" da je “skupš?na stup i 
podupirač is?ne”, a ne propagandni letak farmaceutske industrije. Stoga, 
“upute” i "savje?” koje ste davali, temeljili su se na Svjetskoj 
Zdravstvenoj Organizaciji (WHO) i korumpiranim farmaceutskim 
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kompanijama, te nipošto nisu bili  “zdravo učenje” i "čvrste riječi". O 
tome svjedoči veliki broj braće koja su na grobljima i u bolnicama. Kada 
poučavate druge, trebate vjerova? u “vjerne riječi” "Boga is?ne,” 
umjesto u farmaceutskim tvrtkama u svijetu koje kontrolira “otac laži” 
(Psalam 31:5, Ivan 8,44). 

Titu 2:7, 8
7  a ti sam budi uzor u vršenju dobrih djela na svim 
područjima života. Iznosi čista učenja i pritom budi posve 
ozbiljan, 8 služeći se zdravim riječima kojima nitko ne može 
ništa prigovoriti, kako bi se protivnici posramili jer nemaju 
ništa loše reći o nama.

Jesu li Ažuriranja koja ste dali u podršku cjepivu bila primjeri „dobrih 
djela“? Jesu li učila ono što je “čisto” ili što je bilo nečisto? jesam li ja 
“posramljen” napisa? ovo pismo jer govorim laži, ili ste vi ? koji ne 
možete podnije? „nega?vne“ stvari koje is?čem? 

Braćo, kao učitelji Božje Riječi ispitujete se zbog onoga što ste poučavali, 
a nažalost, izgubili ste autoritet u skupš?ni da govorite i poučavate.

NE NASILNI, VEĆ RAZUMNI, NE SVADLJIVI. (1. 
TIMOTEJU 3:3; TITU 1:7)
Komentar časopisa kaže:

“21 Nije napadač, nego razuman, ne svadljiv. (1. Timoteju 
3:3; Titu 1:7) Budući da je miroljubiv, starješina ne udara 
ljude fizički niti ih zastrašuje zlobnim ili uvredljivim 
primjedbama. (Usporedite 2. Korinćanima 11:20.) 
(Prethodno komentar da on "nije pijani svađalica" pokazuje 
da izbjegava zlouporabu alkohola koja tako često dovodi do 
svađe.) Biti „razuman“ (ili, „popustljiv“) znači da nije 
autoritaran, niti mu je teško udovoljiti, te ne pokreće pitanja 
zbog nevažnih stvari. (1. Korinćanima 9:12; Filipljanima 4,5; 
1. Petrova 2:18) Budući da starješina nije ratoboran ili 
svadljiv, on izbjegava svađe i "nije sklon gnjevu".— Titu 3:2; 
Jakovljeva 1:19, 20).”

Već sam pokazao da ste izazvali “sukobe i svađe” u svim obiteljima i 
skupš?nama naše braće diljem svijeta. Vaše su ideje bile suprotne s 
plodu "mira" Božjeg Duha. Osim toga, pokazao sam kako ste u 
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Ažuriranjima oklevetali braću koja se nisu htjela cijepi? i optužili ih uz 
“uvredljive komentare” svih vrsta laži. 

Niste bili “spremni popus??” u bilo kojem trenutku, budući da ste sa 
svakim Ažuriranjem pogoršavali svoj stav. Osim toga, bili ste potpuno 
“autoritarni”, budući da je onaj tko vas je dovodio u pitanje, i nije 
popus?o, mogao završi? isključen, uz klevetu da je izazvao podjelu. 

2. Korinćanima 11:20 ci?ra se kako kaže: 

2. Korinćanima 11:20
20 Zapravo, podnosite svakoga tko vas zarobljava, svakoga 
tko proždire vašu imovinu, svakoga tko otima što imate, 
svakoga tko se uzdiže iznad vas i svakoga tko vas udara po 
licu.

Ne može se poreći da ste se “uzvisili iznad braće” i “udarili u lice” 
svakoga tko nije prihva?o ono što ste govorili. Osim toga, “oduzeli ste” 
slobodnu volju i savjest onima koji su vam se podložili, pretvarajući ih u 
"robove" vaših pogrešnih učenja Više je nego jasno da niste ispunili ovaj 
uvjet za nadglednika. 

NIJE SAMOVOLJAN. (TITU 1:7)
Ako postoji nešto što ste jasno pokazali ?jekom Ažuriranja, to je bilo da 
ste bili “samovoljni”. 

Komentar Stražarske kule kaže:

“ 22 Nije svojevoljan. (Titu 1:7) Doslovno, ovo znači "ne 
ugađa sebi”. (Usporedite 2. Petrovu 2:10.) Starješina ne 
smije biti dogmatičan već bi trebao imati ponizan pogled 
na svoje sposobnosti. Umjesto da misli kako bolje rješava 
stvari od bilo koga drugoga, on ponizno dijeli odgovornost 
s drugima i cijeni mnoštvo savjetnika. (Brojevi 11:26-29; 
Izreke 11:14; Rimljanima 12:3, 16).”

Zanimljiv je i opis grčke riječi.

“authades (αὐθάδης, G829), samozadovoljan (autos, auto; 
edomai, ugoditi), označava osobu koja, vođena vlastitim 
interesima i bez ikakvog obzira prema drugima, arogantno 
nameće svoju volju. “Ponosan” (Titu 1:7); “tvrdoglav” 
(2Pe_2:10; suprotno od epieikes, nježan, ljubazan, npr. 
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1Ti_3:3), “onaj tko precjenjuje svaku odluku koju je donio za 
sebe u prošlosti toliko da se ne dopušta odvratiti od nje” 
(Trench, uspoređivanje i kontrast s philautom, ljubiteljem 
sebe, sebičan; Sinonimi ¶xciii).¶ U LXX, Post_49:3, Post. 
49:7; Pro 21:24)."

Vi “niste marili za nikoga” i “arogantno ste nametali svoju volju” nad 
voljom drugih, pa čak i nad voljom samog Boga. Poučavali ste s 
apsolutnim "dogma?zmom" da je pokoravanje vama isto što i 
pokoravanje Bogu, te da onaj tko to dovede u pitanje nema vjeru. Mislili 
ste da “nitko ne može riješi? ni? razumje? ovu stvar bolje od vas”, idući 
čak toliko daleko da ste demonizirali svaku istragu ideja koje su bile 
suprotne vašim uputama. “Toliko ste precijenili svoje ideje” da "nije bilo 
načina da vas se od njih odvra?", niste slušali nikoga. 

Trebali ste slijedi? Pavlov savjet Rimljanima:

Rimljanima 12:16
16 Gledajte na druge onako kako gledate na sebe. Nemojte 
imati visoko mišljenje o sebi, nego budite ponizni. 
Nemojte sami sebe smatrati mudrima.

Da nisi bio “mudri u vlas??m očima”, i usredotočili se na "poniznost" a 
ne “veličinu”, ne bih vam morao pisa? ovo pismo, a mnoga bi naša braća 
bila “u zemlji živih” doslovno. 

Rječnik nam često pomaže da bolje razumijemo ideje, a ja ću da? neke 
definicije navedenih riječi kako bi stvar bila jasnija.

Dogmatizam: Pretpostavka onih koji žele da se njihova 
doktrina ili tvrdnje smatraju čvrstim istinama, bez sumnje ili 
proturječja.

Arogantan: Arogantna je osoba kojoj nedostaje poniznosti, 
ili koja se osjeća ili vjeruje da je superiornija od drugih. To je 
pridjev koji se koristi za izražavanje negativne osobine ili 
nedostatka u osobnosti pojedinca.

Biti arogantan znači biti ohol, arogantan, hvalisav, 
prepotentan, umišljen. Arogantan je netko tko za sebe 
vjeruje da je stručnjak za sve teme, i koji, prema tome, 
nema interesa slušati druga mišljenja. Ohola osoba ide čak 
toliko daleko da prezire i vrijeđa druge ljude.
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Ponos: Ponos je osobna karakteristika ili stav osobe koja 
vjeruje da ima položaj superiornosti ili privilegije u odnosu 
na druge. Mogli bismo ga također opisati kao umišljenu, 
oholog, taštog ili drskog čovjeka.

ODAN. (TITU 1:8)
Komentar iz Stražarske Kule ci?ran iznad kaže:

“24 Odan. (Titu 1:8) Čovjek koji je kvalificiran za službu 
starješine održava nepokolebljivu odanost Bogu i pridržava 
se Božjeg zakona, bez obzira na to koliko se njegova 
čestitost stavlja na kušnju. On čini ono što Jehova očekuje 
od njega, a to uključuje službu kao vjerni objavitelj 
Kraljevstva. (Matej 24:14; Luka 1:74, 75; Djela apostolska 
5:29; 1. Solunjanima 2:10.)”

Braćo, sasvim je jasno da niste bili lojalni “božanskom zakonu” jer ste 
napus?li “nepokolebljiv odanost Jehovi” i zamijenili je odanošću prema 
naredbama vlada i i “divlje zvijeri”. Odan čovjek “čini ono što Jehova 
očekuje”, a vi ste učinili ono što je "zvijer" očekivala. Is?na je da je bio 
veliki pri?sak ?h dana, ali "odan se ne kompromi?ra, čak ni kad se 
njegova čes?tost stavlja na kušnju". Činjenica da su mnoga braća ?jekom 
pandemije podržavala biblijska načela, koja sam ci?rao u ovom pismu, 
pokazuje da ste i vi mogli učini? isto, ali ste ih odlučili napus??. 
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HITNO POTREBNA PRAVOSUDNA 
KOMISIJA
Kao što je gore razjašnjeno, sama krivnja za krv čini nužnim pravosudni 
odbor, ali ako tome dodamo i druge grijehe spomenute pro?v Jehove i 
njegove Riječi, Isusa Krista, braće i zahtjeva za starješine, očito je da je 
situacija u kojoj se nalazite vrlo ozbiljna.

Grijesi su jasni, ali potrebno je da odbor sastavljen od duhovne braće 
procijeni detalje vezane uz nekoliko pitanja:

• Je li to bio samo nedostatak prosudbe s vaše strane? Koliko ste 
točno opomena dobili? 

• Koje ste biblijske argumente čitali i zašto ste ih odbacili? 

• Zašto se do sada niste pokajali? 

• Zašto niste pokušali popravi? stvari? 

• Kakav ste pri?sak trpili od strane vlada i organizacija iz Đavoljeg 
svijeta? 

• Zašto ste povezani s njima? 

• Kojim je argumen?ma ovo povezivanje odobreno i tko stoji iza 
toga? 

• Zašto slijedite savjete svjetovnih organizacija poput WHO-a, koji 
su dio „divlje zvijeri“? 

• Zašto ste odstupili od pozna?h biblijskih načela i informacija iz 
naše knjižnice? 

• Koja ste saznanja imali o “biku koji je ubadao”? 

• Zašto niste bili diskretni u tako opasnoj stvari? 

Ova i druga pitanja su ključna za razumijevanje onoga što se dogodilo i 
također za pronalaženje kako vam pomoći da se pokajete i razvijete 
mjere da se to NIKADA VIŠE NE DOGODI. Kao što rekoh, ne znam zašto 
ste u tome pogriješili i neću sudi? o vašim namjerama, ali grijeh je jasno 
vidljiv i ne može se previdje?.

/236 354



Ne postoji način da se dođe do drugog zaključka; vaši grijesi moraju bi? 
hitno riješeni u kongregaciji od strane odbora zrelih i duhovnih starješina 
koji se lojalno pokoravaju Riječi Božjoj.

Ako se ne pokaješ za sve što si učinio, život ? je u opasnos?, grijesi se ne 
brišu ako nema is?nskog pokajanja.

Djela apostolska 3:19
19 Dakle, pokajte se i obratite se da se izbrišu vaši grijesi, 
pa će vam sam Jehova pružiti okrepu.
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ZAŠTO PRIJE NISAM POSLAO 
PISMO
Razlozi zašto ovo pismo nisam ranije poslao su sljedeći.

U veljači 2022. čitavo pitanje COVID-19 prestalo je u cijelom svijetu, a vi 
više niste spomenuli cijepljenje u Ažuriranjima. H?o sam pisa?, ali sam 
mislio da će pisa? mnogo iskusnija braća od mene, pa sam odlučio 
pričeka? da vidim što se dogodilo i hoće li se sve to sredi?. Ovdje sam 
odlučio slijedi? primjer Elihua koji je šu?o i pus?o druge da govore.

Priča kaže:

Job 32:4-7
4 Budući da su svi oni bili stariji od njega, Elihu je čekao da 
kažu svoje pa da se onda obrati Jobu. 5 Kad je vidio da je to 
sve što ta tri čovjeka imaju reći, još se više razgnjevio. 
6 Naposljetku je Elihu, sin Buzovca Barakela, progovorio i 
rekao: “Ja sam mlad, a vi ste starci. Zato sam se s 
poštovanjem povukao i nisam se usudio reći vam ono što 
znam. 7 Razmišljao sam: ‘Neka stariji govore, neka mnoge 
godine pokažu mudrost.’

Elihu je poštovao svoje starije i zamolio je "da starost i mudrost govore." 
Znamo da Jobova tri prijatelja nisu dali dobar savjet, zbog čega je Elihu 
na kraju progovorio. U našem slučaju, vi ste primili ?suće poziva i pisama 
s dobrim savje?ma i odbacili ih. "Niste slušali starost i mudrost". Čemu 
onda razgovor? Zašto pokrenu? ovu temu nakon više od 2 godine? 

Upravo to što sam čuo određene govore koje je Jeffrey Winder održao 
natjeralo me da razmislim o potrebi da pišem sada, i zato ovo pismo 
naizgled kasni. Ali u stvarnos? NE kasni, s?že rano.

Vi ste počinili nekoliko grijeha, kao što sam pokazao, ali u govorima brata 
Windera pojavljuje se još jedan grijeh koji ne mogu podnije?. Taj grijeh 
nadmašuje sve prethodne, i zbog toga šaljem ovo pismo. Ono što je brat 
Winder rekao potaknulo je ovo pismo.

Sada ću govori? o tome.
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JEFFREY WINDER: NAŠA SKROMNOST 
KORISTI DRUGIMA (MAT. 22:39)

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
VODPgmEvtMorningWorship/pub-jwb-108_14_VIDEO

Brat Winder počinje govoreći o skromnos? i povezuje je s ljubavlju, 
budući da je to osobina koja koris? drugima.

Za?m kaže:

“I Stražarska Kula je rekla ovo. Prije svega, definirala je 
skromnost. Rečeno je, "U Bibliji se skromnost odnosi na 
ispravno mišljenje o sebi i svijest o svojim ograničenjima”.

Ali zatim je nastavio: ‘U izvornom jeziku teksta, naglasak je 
na tome kako ta svijest treba utjecati na naše ponašanje 
prema drugima’.

Pa s tim na umu, pogledajmo tri primjera koji ističu kako 
skromnost koristi drugima. Sva tri primjera usredotočena su 
na davanje savjeta drugima, što također komentira i naš 
tekst.

Za svaki primjer, razmotrit ćemo situaciju, odlučit ćemo koji 
je skroman put u toj situaciji, a zatim kako taj skroman put 
koristi drugima.”
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Sve je to točno, a is?na je da je skromnost povezana s prepoznavanjem 
vlas??h ograničenja. Brat Winder dalje kaže:

“ Dakle, prva situacija, vrlo jednostavno, dolazi prijatelj k 
nama po savjet.

Suočeni su s izazovom, kušnjom, ili su suočeni s 
kompliciranom odlukom koju moraju donijeti i samo žele 
naše mišljenje, neki savjet, pa dolaze k nama.

Pa, koji je skroman put u ovoj situaciji? Pa, to je naš tekst za 
danas, zar ne? 1. Korinćanima 4,6. "Nemoj ići dalje od 
onoga što je napisano."

Bilješka za proučavanje tog stiha kaže ovo, „Ovo pravilo 
podrazumijeva da Božje sluge ne smiju poučavati ništa što 
prelazi zakone i načela izražena u Božjoj nadahnutoj Riječi", 
kraj citata.”

Braćo, ovo je zapanjujuće – ono što Winder govori proturječi onome što 
ste vi radili ?jekom pandemije! Vi ste, kao što sam pokazao analizom 
Ažuriranja, o?šli “dalje od Božje riječi”, pa čak i od publikacija, kako biste 
uvjerili braću da se cijepe. Winder predstavlja ovaj primjer kao nešto 
"jednostavno" i stvarno je tako. Stoga se pitamo: Što nam ovo govori o 
vašoj duhovnoj zrelos?, kad ste tako loše savjetovali braću ?jekom 
pandemije? Kako ste mogli pogriješi? u nečemu tako osnovnom? 

Nadalje, Winder u svom primjeru spominje da brat od nas traži “naše 
mišljenje.” Tko vas je pitao za mišljenje? Zašto ste pokušali DOGMATSKI 
NAMETNUTI svoje iskrivljeno mišljenje? 

Prateći Winderovo razmišljanje, jasno je da niste djelovali sa skromnošću 
i da ste išli “izvan zakona i načela nadahnute Božje riječi.” Svoje ste 
mišljenje o cjepivima trebali zadrža? za sebe, budući da nikoga od nas ne 
bi trebalo zanima? što radite u svom osobnom životu. Vi ste “o?šli dalje 
od onoga što je napisano” i iskoris?li svoj položaj u skupš?ni da 
podčinite druge. Kako možete govori? o ovoj temi kao da niste učinili 
ništa pogrešno! 

Jeffrey Winder dalje kaže:

“Dakle, skroman put je dati našem prijatelju savjet koji se 
temelji na biblijskim načelima, Drugim riječima, oslanjamo 
se na Jehovu u pitanjima savjeta i vodstva.
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Pa, kako taj skromni put koristi našem prijatelju? Pa, prije 
svega, njima koristi jer, iskreno, naše mišljenje bi moglo 
biti pogrešno.

Nije li to istina?, S druge strane, Božja je riječ savršena, a 
Jehovin savjet uvijek je koristan. Ali, skromnost im također 
pomaže jer nas čini dobrim slušateljima. Skromno ćemo 
priznati da trebamo znati činjenice.

Moramo razumjeti situaciju u cijelosti, koliko je to moguće, 
prije nego što možemo identificirati koje biblijske principe 
naš prijatelj možda želi razmotriti prije nego što donese 
svoju odluku.

Dakle, na kraju krajeva, skromnost nam pomaže jer će naš 
savjet biti temeljen na Bibliji i time ćemo preciznije 
odgovarati onome što im je potrebno.”

Opet, ono što Jeffrey Winder kaže potpuno je točno, ali problem je u 
tome što te riječi osuđuju sve što ste sami radili ?jekom pandemije s 
cjepivom. Vrlo je očito da su loši savje? koje ste dali bili samo osobne 
ideje, i ni na koji način “Jehovin savjet i vodstvo”, kako ste krivo tvrdili. 
Ovime priznajete da Jehova nije nikoga vodio savjetom koji ste dali, jer 
se nije temeljio na “biblijskim načelima” koje sam već spomenuo. Osim 
toga, shvaćate da "osobna mišljenja mogu bi? pogrešna", dok je “Božja 
riječ je savršena”. 

Pa, zašto ste Božju Riječ ostavili po strani? Zašto ste podučavali ono što 
je WHO h?o? Jeste li, ?jekom pandemije, bili “Jehovini svjedoci” ili 
“WHO svjedoci”? 

Također kažete i da nam skromnost pomaže da budemo dobri slušatelji. 
Jeste li poslušali svu braću koja su slala pisma i zvala Betel, ili ste ih 
pokušavali pokori?? Je li svako novo Ažuriranje koje ste izradili pokazalo 
da uzimate u obzir povrijeđene osjećaje svoje braće, ili je bilo osmišljeno 
da ih slomi u pokornost?

Winder zaključuje rekavši da, radeći sve ovo, vjerojatno "pogađamo" 
ono što je našem bratu potrebno. Ovo nam pokazuje zašto ste promašili 
cilj, odnosno, zašto ste griješili ?jekom pandemije. 

Brat Winder sada prelazi na situaciju 2:

„Situacija broj 2: Kako se stvari mijenjaju ovisno o temi 
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savjeta koji se traži? Dakle, u ovom scenariju, naš prijatelj 
nam povjerava zdravstveni problem s kojim se suočava.

Možda je riječ o medicinskom tretmanu o kojem pokušavaju 
donijeti odluku, a traže našu pomoć i mišljenje. Koji je 
skroman postupak u ovoj situaciji?

Pa, iskreno suosjećamo s našim prijateljima i želimo im 
pomoći na bilo koji način. Ali, i ovdje se primjenjuje načelo, 
temeljno načelo iz 1. Korinćanima 4:6. To nije izlazak iz 
okvira naših ovlasti.

Pa, koji su naši autoriteti u ovakvoj situaciji po pitanju 
zdravlja? Stražarska kula je rekla: "Kada se suoči sa 
zdravstvenim problemom, svaki odrasli kršćanin mora nositi 
svoj teret odgovornosti pri odabiru tretmana."”

Opet, savjet je točan i uravnotežen. Jasno je da svaka osoba mora 
izabra? medicinski tretman i to je ono što su publikacije na našim 
stranicama objasnile prije Ažuriranja. Ali kao što sam pokazao, sve ovo 
ste napus?li kako biste učinili upravo suprotno, skrivajući biblijska načela 
i iskrivljujući ih kako biste svu braću prisilili na cijepljenje. 

Kako je ono što Winder ovdje kaže u skladu s izjavom Tonyja Morrisa da 
"moraš dobi? cijepljen"? Kako je to u skladu s onim o čemu su rekli Lej i 
Splane "ne dovodi? u pitanje Jehovu", implicirajući da je njihov savjet o 
cjepivu došao od Boga? Kako je to u skladu s intervjuima koji su pokazali 
kako braća prave "ispravnu odluku", odnosno pokorava? se i cijepi? se? 
Kako je ono što Winder ovdje kaže u skladu sa svime što ste radili 
?jekom pandemije pokušavajući, uvijek iznova i na različite načine, 
manipulira? braćom da se pokore? Kako to uskladi? s prezirom, 
maltre?ranjem i emocionalnim mučenjem vaše braće koja se nisu htjela 
cijepi?? 

To se nikako ne može uskladi?; riječi brata Windera osuđuju sve što ste 
učinili. Zapravo, Winder kaže da bismo, ako to ne učinimo, o?šli dalje od 
"granice naše vlas?". Upravo to sam objasnio u ovom pismu – stavili ste 
se iznad savjes? drugih i zlorabili vlas?? autoritet. Winder ovdje 
potvrđuje sve što govorim. Nadalje, Winder kaže da 

“Stražarska kula je rekla da, kada se pojave zdravstveni problemi, na 
svakom je kršćaninu da odabere koje će liječenje slijedi?”. Kad sam to 
rekao ?jekom pandemije i ci?rao Stražarsku kulu (w15, 15. rujna, str. 
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8-12) pokrajinskom nadgledniku i starješinama, prak?čki su me nazvali 
otpadnikom i rekli mi da nemam vjere zato što nisam išao “u korak s 
Jehovinim kolima.” Rekli su mi da trebam slijedi? Ažuriranja i Jehovine 
upute koje su došle od vas. Ispi?vali su me jesam li vjeran Stražarskoj kuli 
i biblijskim načelima koja ona sadrži. Optužili su me da sam ostao u 
prošlos?, uniš?li su mi ugled, a braća me sada gledaju s nepovjerenjem 
zbog svih laži koje šire o meni. Drugi su, pak, izravno izbačeni jer su 
ci?rali Stražarsku kulu i pokazali drugima da ste zalutali. 

Ako, kako kaže brat Winder, “Stražarska kula je rekla da, kada se pojave 
zdravstveni problemi, na svakom je kršćaninu da odabere koje će 
liječenje slijedi?”, zašto niste obra?li pozornost na časopis ?jekom 
pandemije? Napus?li ste naša vlas?ta učenja i slijedili učenja WHO-a.

Galaćanima 2:18
18  Ako ponovno gradim ono što sam ranije srušio, 
pokazujem da sam prijestupnik.

Tijekom pandemije, vi ste “uniš?li” biblijska načela, a sada ih želite 
“ponovno izgradi?”; jasno je da ste sagriješili. 

Mislite li da se biblijska načela mogu uze? i mijenja? poput odjeće, 
ovisno o vremenu? Kad je vrijeme “lijepo” oblačimo se u biblijska 
načela. Ali kad je vrijeme "loše" oblačimo se u odjeću koju nam pruža 
"Zvijer", da se ne bi loše proveli. 

Poslušajte što je Isus rekao:

Otkrivenje 16:15
15  “Evo, dolazim kao lopov! Sretan je onaj tko bdije i čuva 
svoje haljine da ne bi hodao gol i da se ne bi vidjela 
njegova sramota.”

Kad ? “skinuli” biblijska načela stavili "odjeću" SZO-a, ostali ste “goli”, i 
bilo je potpuno “sramotno” jer svi smo to vidjeli. Mislite li da je sram 
nestao jer sada kada je “vrijeme je lijepo”, vi “se opet oblačite” i 
ponašate se kao da se ništa nije dogodilo? Mislite li da smo zaboravili 
"tvoju golo5nju"?

Brat je nastavio govoreći:

"Dakle, imajući to na umu, skromnost će nam pomoći da 
dobro razmislimo prije nego što ponudimo vlastiti 
medicinski savjet, ili prije nego što ih obeshrabrimo od 
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uzimanja propisanog liječenja.

Ali što možemo učiniti da im pomognemo? Pa, svakako 
možemo suosjećajno slušati. Možemo im ponuditi naše 
srdačno, iskreno suosjećanje i utjehu.

Možemo razmisliti o tome kakvu im praktičnu pomoć 
možemo pružiti, i možemo uvjeriti ih u našu podršku bez 
obzira koju god odluku odluče donijeti. A kako im taj 
skroman pristup koristi?

Pa, to im daje dostojanstvo jer im daje pravo da sami 
donesu odluku. Također ih štiti od bilo kakvih neželjenih 
posljedica, u slučaju da naš medicinski savjet možda nije 
pravi u njihovom slučaju.

Ali im također pruža ljubav, uvjerenje i podršku koja im je 
potrebna u tom izazovnom vremenu.”

Opet, sve što Winder ovdje kaže je ono što treba učini? i što ovo pismo 
zagovara. Jeste li “razmisli vrlo pažljivo” prije nego što ste dali 
katastrofalan medicinski savjet koji ste dali? Ovdje sami sebe osuđujete 
jer ste dali savjet da se cijepimo i stavili ste se iznad liječnika i bilo kojeg 
drugog izvora informacija. 

Spomenuli ste da moramo “sluša? sa suosjećanjem” kako bi drugi 
“osje?li našu ljubav.” Osjećamo li naklonost koju brat spominje, svi mi 
koji se nismo htjeli cijepi?? Je li u Ažuriranjima necijepljenoj braći bila 
izražena naklonost ili osuda? Ono što smo osjećali je da se miješaju u 
stvari nad kojima nemaju ovlas?, a Winder to potvrđuje onim što ovdje 
kaže. 

Zapravo, brat ide toliko daleko da kaže “Ono također š?? njih od bilo 
kakvih neželjenih posljedica u slučaju da naš medicinski savjet možda 
nije ispravan u njihovom slučaju”. 

Ponavljam to opet, jer je nevjerojatno da on to govori:

“ Također ih š]] od bilo kakvih neželjenih posljedica u 
slučaju da naš medicinski savjet možda nije pravi u 

njihovom slučaju."
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Ne trebamo zamišlja?, upravo to se dogodilo, jer svojim očima vidimo 
tužan rezultat. Tisuće braće je umrlo, a drugi su bolesni zbog 
neodgovornog i nebiblijskog medicinskog savjeta koji ste dali.

Tema Windera nastavlja se s još jednim primjerom koji nije relevantan za 
ovaj slučaj.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, tema brata Windera bila je teoretski 
ispravna i izlagao je Jehovinu Riječ kako je zapisana u Bibliji. Ovo je stav 
koji sam uvijek imao, zajedno s drugom braćom, i izražavali smo ga 
?jekom pandemije unatoč pri?sku svijeta i vas samih. Također ste imali 
ovu poziciju do ažuriranja 6, ali ste je promijenili da biste se pokoravali 
vladama i farmaceutskim kompanijama, ?me postajući kompromi?rani i 
nelojalni Božjoj Riječi.

Za to postoje nepobitni dokumentarni dokazi u videima i pismima, kao 
što sam pokazao u svemu što sam dosad napisao. Dopus?li ste da vas 
pri?sak svijeta natjera da napus?te biblijska načela i sada kada se stvar 
smirila, vraćate se biblijskim standardima koje nikada niste trebali 
napus??.

Kako je lako brani] biblijska načela kada nema pri]ska i sve 
je u redu, pa je svatko lojalan! 

Kako je lako poče] podučava] što je ispravno kada je 
vrijeme “lijepo”! 

Kako je lako bi] pravi Jehovin svjedok kad nas svijet ne 
tlači!
Ali kao što smo vidjeli u zahtjevima za starješine, lojalnost se pokazuje 
kada se integritet tes?ra u BILO KOJIM OKOLNOSTIMA.

Paul je rekao:

2. Timoteju 4:1, 2
4  Zapovijedam ti pred Bogom i Kristom Isusom, koji će 
suditi živima i mrtvima kad se pojavi i kad bude vladao u 
svom kraljevstvu: 2  Propovijedaj Božju riječ. Čini to s 
osjećajem hitnosti, u povoljno vrijeme i u teško vrijeme. 
Ukoravaj, strogo upozoravaj, opominji, a pritom budi vrlo 
strpljiv i vješt u poučavanju.
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“Riječ Jehovina” mora se propovijeda? u “dobra i loša vremena.” Vi je 
podupirete samo "u dobra vremena”, a kada svijet vrši pri?sak na vas, 
ostavljate je po strani. Žao mi je što vam ovo moram reći, ali to je ono 
što je pandemija pokazala. Ni na koji način niste bili vjerni  “Riječi Božjoj” 
jer ste, kada su došla “loša vremena” pandemije, zamijenili je nečim 
drugim. 

Kada su vlade vršile pri?sak na religije da promoviraju cjepivo, zašto im 
niste rekli isto ono što brat Winder ovdje kaže? Zašto niste branili 
biblijsku neutralnost?

Svatko tko napravi imalo istraživanja može vidje? da su sve religije, a vrlo 
vjerojatno i vi, bile pod pri?skom – i većina ih je popus?la.

hjps://?errapura.info/2024/03/14/the-us-government-forced-religious-
leaders-to-promote-vaccines/

Na vama se ispunilo ono što je Pavao rekao o onima koji promiču 
obrezivanje.

Galaćanima 6:12
12  Svi koji žele ugoditi drugima držeći se ljudskih mjerila 
prisiljavaju vas da se obrežete. To čine samo zato da ne 
budu progonjeni zbog Kristovog mučeničkog stupa.

Prisilili ste braću da se cijepe kako se ne bi morali suočava? s 
problemima s vladom i kako vas svijet ne bi mrzovoljno gledao, baš kao 
oni koji su promovirali obrezivanje u prvom stoljeću.

Ovaj Winderov govor je govor koji su mnoga braća, uključujući i mene, 
mogla podrža? čiste savjes?. Mogli smo govori? gledajući publiku u oči s 
punim uvjerenjem jer smo ostali vjerni. Tijekom pandemije izdržali smo 
pri?sak i branili biblijska načela kako je Jehova očekivao.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, vi ne možete govori? o ovoj temi, već biste 
je trebali sluša? gledajući u pod, bez riječi, potpuno posramljeni. 
Nedostaje vam moralnog autoriteta da govorite o ovoj temi. Kada bi se 
ova tema raspravljala na proučavanju Stražarske kule, ne biste trebali ni 
podignu? ruku za komentar. Ne razumijem kako nakon onoga što ste 
učinili možete govori? o ovome, a da se pritom niste ni ispričali.

Da biste shva?li ozbiljnost ovakvog stava, zamislite brata koji se uvijek 
grubo ponaša prema svojoj ženi i ismijava je u javnos? zbijajući 
neugodne šale od kojih ona plače. Kad bi taj brat održao govor skupš?ni 
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o ljubavi prema supružniku i ophođenju s ljubavlju, što biste mislili o 
njemu? Što biste pomislili kada bi počeo opisiva? kako iskaziva? ljubav 
supružniku, i čak se nježno nasmiješio svojoj ženi s tribine kako bi drugi 
mogli vidje?? Ne biste li mislili da se ponašao licemjerno? Ne biste li 
mislili da je ono što on govori samo teorija i da on zapravo ništa ne 
razumije? Biste li osjećali da vas on može nečemu nauči??

Važno je da razmislite o tome kako Bog razmišlja o ovakvim stvarima. 
Naravno, ne želim reći da ste zli, ali važno je da analiziramo ovaj biblijski 
tekst.

Psalam 50:16-23
16 A zlome će Bog reći: “Odakle ti pravo da spominješ moje 
uredbe i da govoriš o mom savezu? 17 Jer ti mrziš pouku i 
okrećeš leđa mojim riječima. 18  Kad god vidiš lopova, 
blagonaklono gledaš na njega i družiš se s preljubnicima. 19 
Svojim ustima širiš ono što je zlo, a prijevara je pričvršćena 
za tvoj jezik. 20 Sjediš i govoriš protiv svoga brata, 
otkrivaš krivnje sina svoje majke. 21 Kad si to činio, ja sam 
šutio, pa si mislio da ću biti poput tebe. Ali sad ću te ukoriti i 
iznijet ću svoje optužbe protiv tebe. 22  Molim vas, 
razmislite o tome, vi koji ne marite za Boga, jer ću vas 
inače rastrgati i neće biti nikoga da vas izbavi. 23 Tko prinosi 
zahvalu na žrtvu, taj me slavi. Onome tko se drži pravog 
puta, dat ću da vidi spasenje od Boga”.

Ovo se odnosi na "zle", tako da je sigurno da ne bismo željeli ima? bilo 
kakve osobine poput ovih, ili učini? nešto poput onoga što je ovdje 
rečeno, jer bi nas Bog osudio. 

Govori pro?v druženja s “preljubnicima”. Vi ste učinili nešto gore – 
počinili ste "duhovni preljub", kao što sam pokazao. 

Govori se o odobravanju "lopova." Vi ste slijedili nepravedne upute 
segregacije iz svijeta do u slovo i uveli ih u skupš?nu svojom progonima 
necijepljene braće. Osim toga, preporučili ste isto što i farmaceutske 
kompanije koje su očajnički željele zaradi? novac, na račun zdravlja ljudi. 
Cjepiva pro?v Covid-19 “ukrala” su živote i zdravlje mnoge naše braće. Ti 
"lopovi" znali da su njihovi proizvodi opasni, jer to navode u povjerljivim 
ugovorima koje su potpisali, dok su u javnos? govorili ljudima da su 
njihovi proizvodi “sigurni i učinkovi?.” Vi ste surađivali s njima. 
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Govori se o okretanju leđa “riječima Jehovinim” i “mržnji prema ukoru”. 
Odbacili ste njegova načela i svakoga tko vas je upozorio na sve ovo. 
Prije?li ste mnogim starješinama da zašute, a svakoga tko se nije pokorio 
i odlučio vas javno ispi?va?, izbacili ste. Nije bilo važno govore li vam 
is?nu o svim lošim stvarima koje ste činili ili ci?raju li Sveto pismo. 

Govori se o “širenju zla” i donošenju “prijevare na jeziku”. Širili ste lažne 
upute koje su ubijale braću i činile ih bolesnima. Osim toga, također ste 
strašno iskrivili Sveto pismo, s prijevarom, kako biste podržali cijepljenje. 

Govori se o tome kako "sjedaš i govoriš pro?v vlas?tog brata, otkrivaš 
njegove greške". Vi ste doslovno sjeli u svakom Ažuriranju kako biste 
oklevetali one među svojom braćom koji se nisu cijepili, dovodeći u 
pitanje njihove mo?ve i vjeru te izmišljajući druge greške, kao što se 
jasno može vidje? na JW stranici i kako sam to pokazao u ovom pismu. 

Rečeno je da oni koji rade te stvari “vjeruju da je Bog kao oni”. Stalno ste 
govorili da su upute od Boga i da onaj tko ih dovodi u pitanje nema vjere 
u Njega. 

Govori se da vi "zaboravljate Boga". Nikada se niste prisje?li Jehovinih 
načela već ste ih zamijenili preporukama farmaceutskih kompanija, koje 
se mogu usporedi? s "lopovima". 

Svima onima kojima je psalam upućen, kaže se: “Kakvo pravo imaš 
reci?ra? moje zakone ili govori? o mom savezu"? 

Ponavljam to opet, i to velikim slovima, jer Jehova to kaže i to je vrlo 
važno

“Kakvo pravo imaš reci]ra] moje zakone ili govori] o mom 
savezu”? 

Prema Jehovinim riječima, oni koji čine takve stvari ne bi trebali ni ci?ra? 
njegove zakone, jer nemaju pravo na to.

Što mislite, što Jehova misli o onome što ste učinili i o tome kako sada 
podučavate njegovim zakonom o ljubavi, razumijevanju, privrženos?, i 
poštovanju savjes? drugih? Imate li pravo uze? Božju Riječ i poče? 
podučava? nakon svega što ste učinili? Ne mislite li da biste se trebali 
pokaja? za sve ovo PRIJE nego što nastavite?

Ci?rani psalam zaključuje riječima: “Onome tko slijedi ustaljeni put, 
pokazat ću Božje spasenje”. Prije Ažuriranja 6 imali ste biblijski stav, 
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?jekom pandemije napus?li ste ga jer je "Zvijer" to tražila i vršila pri?sak 
na vas. Sada, kada je sve mirno, ponovno prihvaćate biblijska načela. Je li 
ovo ponašanje “ustaljeni put” ili je to iskrivljena staza? Sjećate li se što o 
ovome kaže poslovica? 

Izreke 3:32
32  Jer Jehovi se gadi pokvaren čovjek, a prisan je s 
čestitima.

Jehova želi da su naši putovi ravni, a ne krivi i vijugavi; cijela Biblija to 
potvrđuje. Bez sumnje, kao što kaže taj psalam, "moramo razmisli? o 
svemu tome". (s?h 22) 

Braćo, izgubili ste moralni autoritet da održite govor koji je održao 
Jeffrey Winder. To je jedan od razloga zašto starješina koji nije “slobodan 
od optužbi” mora bi? razriješen dužnos?, jer nema pravo podučava? 
druge u skupš?ni dok se duhovno ne obnovi. Moralni autoritet je ključan 
za stajanje pred drugima i davanje savjeta. 

Kad sam čuo taj govor nisam mogao vjerova?. Da sam počinio grijehe 
koje ste vi počinili, ne bih mogao staja? pred braćom i reći sve što je 
rekao brat Winder. Ne bih to mogao učini?, a da se prije toga ne 
pokajem pred svima. Zbog toga se nameću sljedeća pitanja:

Zašto se čini da ne shvaćate nešto tako očito? Kojom logikom 
opravdavate ovakvo ponašanje?

Sljedeći Winderov govor pomogao mi je razumje? ovo i bio je ono što je 
potaklo ovo pismo.
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JEFFREY WINDER: KAKO SVJETLO POSTAJE 
SVJETLIJE?

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
VODPgmEvtAnnMtg/pub-jwb-108_9_VIDEO

Govor brata Windera govori o tome kako nam Jehova (navodno) daje 
nova razumijevanja i ispravlja pogreške u uputama. Winder započinje 
dugim argumentom kako bi opravdao neke ideje koje će iznije?, i za koje 
želi da ih svi prihvate. Kasnije ću govori? o tom argumentu, jer je 
potpuno pogrešan i, jedan je od uzroka koji je pridonio cijelom 
problemu ?jekom pandemije. Ali, ono što je sada važno su ideje koje 
iznosi brat Winder, pa ću govori? izravno o njima.

On ci?ra Izreke 4:18:

Izreke 4:18
18 A pravednička je staza kao sjajna svjetlost svanuća

koja sve jače svijetli dok se sasvim ne razdani.

Nakon što objašnjava neke detalje i izjavljuje da nam Jehova daje 
"svjetlo" ne "odjednom", već u "malim dozama", on kaže: 

“Ali Abraham je imao ono što mu je bilo potrebno da 
prihvatljivo služi Jehovi tijekom vremena dok je živio.

Mi, s druge strane, imamo privilegiju živjeti tijekom 
posljednjih dana kada je predviđeno da će istinsko znanje 
postati obilno. No, čak i tada, ono se objavljuje i čini 
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poznatim tempom koji možemo apsorbirati, obraditi i 
koristiti, i zahvaljujemo Jehovi na tome.

Dakle, ovo znamo iz Svetih pisama, ali i iz vlastitog iskustva 
o tome kako svjetlo postaje jače u suvremenim 
vremenima.

To se događa putem svetog duha. Kroz svoj kanal, vjernog i 
razboritog roba, on ga otkriva postupno i u vremenu kada je 
to potrebno.

Dobro znajući to, dakle, nije nam neugodno zbog prilagodbi 
koje su napravljene, niti je potrebna isprika zbog toga što 
ranije nešto nije bilo točno.

Razumijemo da Jehova tako djeluje. Stvari otkriva postupno 
kada je potrebno. Također, Vodeće Tijelo nije niti nadahnuto 
niti nepogrešivo, pa može pogriješiti u doktrinarnim 
pitanjima ili u organizacijskom smjeru.”

Ono što brat Winder ovdje kaže je užasno, i to je razlog koji 
me potaknuo da napišem ovo pismo. Prvo, ovdje se prenosi 
ideja da je Bog odgovoran za promjene u doktrinama, 
rekavši:

"Jehova nam daje to znanje brzinom kojom ga možemo 
usvojiti."

Prema tome, Jehova je autor svake zapovijedi koju izdate. Za?m se 
odgovornost prebacuje na "Sve? Duh koji koris? vjernog i razboritog 
roba kao kanal, postupno, u vrijeme kada je to potrebno".

Time se želi jasno da? do znanja da su Jehova i sve? duh iza svake 
promjene ili upute koju vi pružite. Nakon što to pojasnite, za?m kažete: 
"Zbog svega ovoga, nismo posramljeni kada je potrebno izvrši? 
promjenu, ni? je potrebna isprika što ranije nešto nismo dobro 
razumjeli". 

Obrazloženje je tada sljedeće: Jehova i sve? duh bili su autori doktrina i 
uputa koje ste dali, pa ako odluče da se one promjene, vi ih mijenjate. 
No, istovremeno, ne osjećate nikakvu sramotu ni? tražite ispriku jer je 
sve to bila Božja volja. Prema ovakvom načinu razmišljanja, vi nemate 
nikakvu odgovornost u toj stvari, a dodatno kažete da “Jehova otkriva 
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is?nu postupno i u potrebno vrijeme,” pa on odlučuje o stvarima, a vi ga 
samo slušate.

Mislite li da ste tada nadahnu?? Vi odgovarate:

“Osim toga, Vodeće Tijelo može pogriješi?, a njegove riječi nisu 
nadahnute, i stoga može pogriješi? u nekom doktrinarnom pitanju ili 
prilikom davanja uputa”

Kako se sva ta razmišljanja usklađuju? Kažete da vam Jehova preko Duha 
Svetoga daje upute i vi ih slušate, ali u isto vrijeme, kažete da niste 
nadahnu? i da možete pogriješi?. Nije li to kontradikcija?

U stvarnos? nije, to je nešto PUNO GORE nego jednostavna 
kontradikcija. Kako bismo razumjeli što zapravo govorite, poslužit ću se 
ilustracijom koja će nam omogući? da dočaramo bogohulne besmislice 
koje podučavate.

Zamislimo veliku prostoriju ispunjenu vrijednim namještajem i ukrasima. 
Prostorija ima prekidač za prigušivanje svjetlos?, koji regulira intenzitet 
svjetla, ali nema prozora kroz koje bi čak i zraka sunčeve svjetlos? ušla. 
Ako je prekidač na najnižoj točki, u prostoriji je potpuni mrak, a ako je na 
najvišoj točki, lampe su upaljene na maksimalnoj svjetlini.

Prekidačem za svjetlo upravlja “ruka Jehovina”. 

Vi ste unutar prostorije i obavljate različite zadatke, ali odjednom Jehova 
odluči pomaknu? prekidač za svjetlo dok vi radite, i prostorija se zamrači 
jer Jehova odlučuje priguši? svjetlo. Dok pokušavate radi? u mraku, 
sudarate se s namještajem i razbijete nekoliko vaza i vrijednih ukrasa.

Jeste li vi odgovorni za razbijene stvari?

Naravno da niste, nemate razloga “s?dje? se”, "ni? se trebate 
ispričava?", onaj koji je to odlučio bio je Jehova. Zašto je to tako? 

To je zato što prema ovoj teoriji, “Jehova upravlja prekidačem za svjetlo” 
i on zna sve, pa tako zna i za vaše nesavršenos?. Dakle, ako je želio da ne 
razbijete vaze, trebao je uključi? prekidač i da? vam više svjetla, ali on je 
odlučio ne učini? to. 

Što biste rekli nekome tko vam ukazuje na ono što ste razbili i pokušava 
vas okrivi??

Sigurno biste, kako biste opravdali razbijene stvari, rekli:
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„Zar Stvoritelj oka ne zna koliko možemo ili ne možemo vidje?? Je li Bog 
u krivu?

Naravno da ne, pa ako ne razumijemo zašto je dopus?o da se vaze 
razbiju, to je zato što je naše razumijevanje ograničeno i ne možemo 
shva?? njegovu golemu božansku mudrost; njegovi su putevi 
nedokučivi”.

Prema ovoj teoriji, vi ste “vjerni robovi koji se uvijek pokoravaju 
božanskoj volji” i “ne treba se ispričava?” jer bi to značilo insinuira? da 
je Bog u krivu, implicirajući da je učinjena pogreška. 

S poniznošću biste rekli: 

“Kako će "glina" reći "lončaru" kako radi? stvari?" (Rimljanima 9:20) 

Brate, ne želim te uvrijedi?, ali ideje koje iznosiš, a koje sam ilustrirao 
ovim primjerom, apsolutno su smiješne i suprotne Božjoj Riječi. Zapravo, 
one su demonstracija lažne poniznos? i donose sramotu Jehovinom 
imenu jer su bogohulne.

Da bi razumio koliko je takvo razmišljanje iskrivljeno i opasno, zamisli 
sljedeće:

Jedan brat počini preljub, i sazove se odbor sa skupš?nskim starješinama 
kako bi razgovarali o tom pitanju. Starješine pokušavaju potaknu? brata 
na pokajanje pokazujući mu bol koju je nanio svojoj supruzi, obitelji, 
skupš?ni, a naravno, i našem Bogu Jehovi.

Brat odgovori odboru na sljedeći način:

„Draga braćo, poznajete me godinama i znate da UVIJEK vršim volju 
Božju, ali sam nažalost nesavršen i griješim.

Jehova, moj dragi Bog, zna to, zna moja ograničenja, a ipak mi je 
dopus?o da upoznam ovu ženu i uspostavim odnos s njom, što me 
dovelo do bluda.

Jehova, moj ljubljeni Otac, savršeno je poznavao moje granice, zapravo, 
kao što David kaže u Psalmu 139: 'Ispitao si me temeljito i poznaješ me, 
opažaš moje misli izdaleka, znaš kada sjednem i kada ustanem. Kamo 
mogu pobjeći od tvog duha?'

Ali nije učinio ništa da spriječi moj kontakt s njom.
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Zašto je to dopus?o ako poznaje moja tjelesna ograničenja? Zašto me 
nije spriječio da upoznam tu ženu? Ne znam, ali POKORIO SAM SE 
BOŽJOJ VOLJI KAO ŠTO SAM TO ODUVIJEK ČINIO.

Njegovo znanje “nadilazi moje razumijevanje i tako je uzvišeno da ga ne 
mogu dokuči?'” (Psalam 139).

Ne mislim da je potrebno ispričava? se ili osjeća? sram zbog ovog 
pogrešnog postupka, jer bi to značilo sumnja? u beskonačnu i 
nedokučivu mudrost našeg predivnog nebeskog Oca, a ja priznajem 
svoje ograničeno razumijevanje.

Iz nekog nepoznatog razloga stavio mi je tu ženu na put da bih naišao na 
nju. Imam apsolutnu vjeru u Božju mudrost i nikada je neću dovodi? u 
pitanje.”

Braćo iz Vodećeg ?jela, što će starješine učini? s ?m bratom? Zar ga ne 
bi izbacili jer se očito ne kaje i pokušava se opravda? čis?m 
GLUPOSTIMA? Čak i neiskusni starješina bi to shva?o i izbacio bi ovog 
brata iz zajednice za manje od 5 minuta.

Razmislite o ovome braćo. Tijekom pandemije, kao što sam pokazao, 
ignorirali ste Jehovinu Riječ. To je nešto dokazano i nepobitno 
dokumen?rano. Osim toga, napus?li ste jasna biblijska načela koja su 
bila u našim publikacijama, i kojih ste bili svjesni. Čak ste išli toliko daleko 
da ste iskrivili Sveto Pismo kako biste preporučili cjepivo, izopačujući 
značenje biblijskih tekstova. Upotrijebili ste Božje ime da uvjerite druge 
da se podvrgnu eksperimentu koji je mnoge ubio, a druge ozbiljno 
ozlijedio.

Mnogi su vas upozoravali da prestanete, ali nikoga niste poslušali. Oni 
koji su ustrajali u kri?ziranju vaših postupaka bili su isključeni ili 
oklevetani lažima. Vi ste iznova i iznova udarali one koji se nisu 
podvrgnuli vašim uputama, koje su zapravo dolazile iz prljavih usta 
"Zvijeri". 

Sada su mnoga braća shva?la da te upute iz Ažuriranja nisu bile dobre, i 
da su ih razboljele ili ubile njihove rođake, prijatelje i voljene. Što sada 
radite u vezi s ?m?

Sada nam kažete da se nećete ispriča? i da nemate nikakvu odgovornost 
jer je Jehova sve ovo dopus?o jer je on kontrolirao "prekidač svjetla"? 
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Hoćete li nam reći da vam "svjetlo" koje vam je Jehova dao ?jekom 
pandemije nije omogućilo da preporučite ništa drugo, pa je sve to bila 
Jehovina odluka? 

Jesu li “vrijedne vaze i ukrasi” koje ste razbili posljedica toga što vas 
Jehova nije prosvijetlio, a vi ste samo “vjerni sluge” koji su činili što su 
mogli u "mračnoj sobi", zbog Jehovine odluke? 

Hoćete li nam i dalje govori? da se moramo podloži? “Jehovinom 
poučavanju” i ne dovodi? ga u pitanje, čak i ako ne razumijemo njegovu 
“neizmjernu mudrost” jer imamo ograničeno razumijevanje? 

Braćo iz Vodećeg ?jela, molim vas, recite nam is?nu. Mislite li da smo 
djeca? 

Je li Jehova želio da naša braća umru od štetnih učinaka 
eksperimentalnog cijepljenja?

Je li Jehova želio da se naša braća razbole od raka, tromboze, boles? srca 
i ?suća drugih boles??

Je li želio da trudne sestre izgube bebe i da neke više nemaju mogućnost 
začeća?

Je li Jehova želio da njegove sluge postupaju pro?vno vlas?toj savjes? 
temeljene na Pismima i slijepo vam se pokoravaju?

Mi znamo odgovor na ovo. Potpuna je besmislica tvrdi? da naš Bog 
Jehova stoji iza “svjetla” koje je generiralo upute iz zloslutnih Ažuriranja, 
i potpuna laž da ih je usmjeravao Sve? Duh. 

Is? tekst iz Izreka 4:18 koji je Winder ci?rao osuđuje njegove vlas?te 
argumente. Tamo stoji: “svjetlo sja sve jače i jače", dok se ne uspostavi 
dan. Postupno Jehovino svjetlo ide samo u jednom smjeru – od manjeg 
prema većem, nikada u suprotnom smjeru. Iz najdubljeg mraka kreće 
prema najsjajnijem svjetlu, bez povratka unatrag. 

Imali ste sva načela Božje riječi, kao što sam pokazao, da postupite 
ispravno, ali ste ih napus?li pod po?cajem "Zvijeri". Jehova nikada nije 
“prigušio svjetlo” ?jekom pandemije. 

Zašto znam? Jednostavno zato što su mnogi od nas jasno vidjeli što se 
događa u "sobi". Zašto smo vidjeli? Vidjeli smo jer nam je Jehova dao 
svjetlo da vidimo. 
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Zašto nisi vidio istu stvar? Niste vidjeli istu stvar jer ste tako odlučili 
“zatvori oči" pred Jehovinom svjetlošću. 

Da, draga braćo iz Vodećeg Tijela, NISTE VIDJELI NIŠTA JER STE ODLUČILI 
DOBROVOLJNO ZATVORITI OČI. 

Zatvarajući oči, postupili ste kao slijepci i napravili nered, razbivši “vaze i 
dragocjene stvari" iako je svjetlo potpuno sjalo. Kako možete reći da vam 
Jehova nije dao “svjetlost da vidite” kada ste tvrdoglavo “zatvori vlas?te 
oči”? 

Sada ponovno otvarate oči, i zato je brat Winder u govoru koji sam ranije 
spomenuo, počeo poučava? ono što Jehova očekuje od nas, i kako 
bismo trebali poštova? savjest drugih u pitanjima vezanim za zdravlje.

Oni koji svojeglavo zatvaraju oči prema svojim idejama i stvaraju 
probleme ste vi. Jehova nema ništa s ?m. Oduvijek smo imali vrlo jasna 
biblijska načela kako bismo izbjegli "razbijene dragocjene vaze i ukrase”. 

Kako se usuđujete reći da je Jehova stajao iza svega toga, optužujući 
njega kako biste izbjegli svoju odgovornost? Zapravo, Izreke 4:19, s?h 
koji slijedi nakon onoga koji uvijek ci?rate, kaže:

Izreke 4:19
19 Put je zlih kao mrak, ne znaju o što se spotiču.

Ideje su jasne, draga braćo. Jehova postupno i uvijek u istom smjeru čini 
da “svjetlost” raste dok ne dosegne podne, odnosno maksimalnu 
svjetlost razumijevanja. S druge strane, kada vidimo “put spo?canja i 
tame”, jasno vidimo da Jehova nije taj koji djeluje. 

Jehova nam nikada ne može da? "svjetlost", a za?m ga oduze?, 
uzrokova? da "posrćemo", a onda nam opet da? isto "svjetlo" koje nam 
je prije oduzeo. Takvo djelovanje nalikuje svje?ljci koja treperi i sprema 
se ugasi?. 

Vi, koji vjerujete da Jehova djeluje “trepereći poput svje?ljke koja se 
sprema ugasi?”učinili biste dobro da razmislite o onome što Izaija kaže: 

Izaija 40:26
26 “Podignite oči prema nebu i pogledajte! Tko je to stvorio? 
Onaj tko vodi tu vojsku zvijezda i prebrojava je. Svaku zove 
po imenu. Zbog njegove velike snage i zadivljujuće sile ne 
nedostaje nijedna.
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Molim vas braćo "podignite oči k nebu" i razmislite o onome što 
govorite. Zar naš svemogući Bog, koji održava sve zvijezde u svemiru, 
“uključuje i isključuje svjetlost” na potpuno hirovit način? Zar nas On 
osvjetljava neko vrijeme, a za?m, iznenada i bez upozorenja, gasi 
svjetlost, da bi je kasnije ponovno upalio? Je li Jehova, Stvoritelj svemira, 
“trepereća svje?ljka”? Poučava? da su vaše pogreške, put i ruka našeg 
moćnog i dinamičnog Boga, uvreda je Jehovi. Sjećate li se što je sam Isus 
Krist učio i što je Ivan posvjedočio? 

1. Ivanova 1:5
5   A ovo je poruka koju smo čuli od njega i koju vam 
objavljujemo: Bog je svjetlo i u njemu nema nikakve 
tame.

Jehovi je nemoguće "isključi? svjetlo” svojim slugama kako oni ne bi 
vidjeli, i kako bi činili pogreške. Zašto bi to učinio? "Poruka" koju 
propovijedate, kako biste opravdali svoje pogreške, proturječi samom 
Isusu Kristu. Vi ste ? koji ste "zatvorili oči pred Jehovinom svjetlošću" i 
jedini ste odgovorni za to. 

Molim vas, braćo, razmislite o sljedećem kako biste shva?li ozbiljnost 
onoga što promičete. Sjećate li se kada sam spomenuo primjer Arona 
koji je napravio zlatno tele, i kako je to potaknulo idolopoklonstvo? 
Pogledajmo što Mojsije pita i što Aron odgovara: 

Izlazak 32:21-24 Sveto Pismo - Prijevod Novi Svijet (Izdanje 
za Proučavanje)
21 Mojsije reče Aronu: "Što ti je ovaj narod učinio da si na 
njih navukao veliki grijeh"? 22 Aron odgovori: “Nemoj se 
ljutiti, moj gospodaru. Ti dobro znaš da je narod sklon 
činiti zlo. 23 Pa su mi rekli: 'Napravi nam boga koji će ići 
ispred nas, jer ne znamo što se dogodilo s tim Mojsijem, 
čovjekom koji nas je izveo iz zemlje egipatske.' rekoh im: 
'Tko god ima zlata neka ga skine i da mi ga'. Zatim sam ga 
bacio u vatru i izašlo je ovo tele.”

Kao što vidimo, Aaron nije želio prizna? da su njegovi vlas?? prs? 
napravili tele i okrivio je "narod", čak i “vatru”. Smiješno, kaže da je sve 
bacio u vatru i da je tele samo od sebe izašlo odande, “hodajući samo”, 
kako ne bi priznao da je njegova ruka bila ta koja ga je izradila. 

Aronova početna reakcija, srećom, promijenila se, i zahvaljujući 
Mojsijevim molitvama, Jehova ga nije ubio, iako je to želio učini? prema 
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onome što priča govori. Što bi se dogodilo Aronu da je odgovorio 
Mojsiju sljedeće: 

“Nemojte se lju??, gospodaru. Dobro znaš da me Jehova postavio da 
budem zadužen za narod, i zna moja ograničenja, narod me prisilio, a 
Jehova, koji zna ve je dopus?o, tako da je ono što se dogodilo bila 
Jehovina volja, i ne bih trebao bi? smatran odgovornim jer nisam ja kriv. 
Ne sramim se zbog onoga što sam učinio, ni? je potrebno da se 
ispričam”. 

Što bi Jehova odmah učinio Aronu zbog toga što ga je okrivio za 
situaciju? Nije li is?na da bi munja pala s neba i pretvorila Arona u malu 
gomilu dimnog pepela? Da se Aron usudio izreći takvu laž, zar mu se to 
ne bi dogodilo?

Kao što sam objasnio, vi ste učinili nešto vrlo slično Aronovom teletu, ali 
NADMAŠILI STE GA U GRIJEHU jer niste priznali svoje pogreške, 
pripisujući krivnju Božjim odlukama. Kako je moguće da krivite 
Stvoritelja za vlas?te grijehe, samo da ih ne biste morali prizna?? Je li 
vaša vlas?ta oholost toliko velika da ste spremni okrivi? Boga? Jeste li 
zaboravili pjesmu koju je Bog dao narodu da pjeva i što ona kaže?

Ponovljeni zakon 32:3-5
 3 Objavljivat ću Jehovino ime. Govorite o uzvišenosti našeg 
Boga! 4 On je Stijena, sve što čini savršeno je jer svi su 
njegovi putevi pravedni. On je vjeran Bog, nikad ne 
postupa nepravedno. On je pravedan i istinoljubiv. 5 Oni su 
ti koji čine zlo. Oni nisu njegova djeca i sami su krivi za to. 
Oni su iskvaren i izopačen naraštaj!

Jeste li “objavili veličanstvenost našeg Boga” ili ste ga okrivili za vlas?te 
nepravde? 

Pripisujete li “savršenstvo Bogu” uspoređujući ga s “treperavom lampom 
koja se gasi”? 

Poučavate li da su “Božji putevi pravedni” tvrdeći da su smrt i boles? kod 
mnoge braće bile Božja volja jer su upute za cijepljenje dolazile od 
njega? 

Tko su oni koji su “postali iskvareni i krivi za vlas?te pogreške”?

Dopus?te mi da vam dam još jedan primjer. Sjećate li se što se dogodilo 
Herodu kada je održao govor pred narodom? Sveto pismo kaže:
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Djela 12:21-23
21  Jednog dana kad se narod okupio, Herod je obukao 
kraljevsko ruho, sjeo na sudačku stolicu i počeo im držati 
govor. 22 A okupljeni je narod povikao: “To je glas boga, a 
ne čovjeka!” 23 No Jehovin je anđeo odmah na Heroda 
poslao bolest jer nije iskazao čast Bogu, pa su ga izjeli 
crvi te je umro.

Imajte na umu da Herod “nije dao Bogu slavu” i stoga je bio ubijen od 
strane anđela. Vi ste učinili nešto gore. Ne samo da ne “dajete slavu 
Bogu” koju On zaslužuje, nego također okrivljujete Jehovu za vlas?te 
grijehe. I kao da to nije dovoljno, tvrdite da ne vidite potrebu “bi? 
posramljeni ili se ispriča?” jer je to navodno bila Božja volja. Zar nam to 
ne pokazuje težinu ovih potpuno iskrivljenih ideja koje imate? Zar niste u 
gorem stanju od Heroda? Što vas uči činjenica da je Jehova ubio Heroda 
za nešto puno manje nego što ste vi učinili? 

Dat ću vam još jedan primjer od bezbroj primjera koje bih mogao 
naves?, budući da Biblija jasno uči ispravan stav o svemu ovome. Sjećate 
li se što je Adam rekao kada ga je Bog pozvao na odgovornost za njegov 
grijeh?

Postanak 3:12
12 A čovjek je odgovorio: “Žena koju si mi dao da bude uz 
mene, ona mi je dala plod s drveta, pa sam jeo.”

Adam je zlobno želio okrivi? Boga za svoj grijeh jer mu je Bog dao Evu.

Mi vam kažemo:

“Mnoga su braća umrla i stradala zbog vaših uputa, vi ste razbili “mnoge 
vaze i vrijedne ukrase”. 

Vi odgovarate:

"Nismo mi odgovorni, “svjetlo koje nam je Jehova dao” nije nam 
omogućilo da vidimo više od onoga što smo vidjeli”.

Kako se usuđujete krivi? Jehovu za ono što činite pogrešno? Zar ne 
shvaćate da postupate jednako loše kao Adam?

Jeste li možda htjeli da vam anđeo s neba kaže da nije mudro preporuči? 
cjepivo?

Ili ste možda htjeli da sam Isus Krist siđe sa svog prijestolja k vama i 
objasni vam?
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Braćo, ovo je posebno ozbiljno zbog onoga što je Isus rekao u prispodobi 
o bogatašu i Lazaru.

Bogataš u svojim simboličnim mukama kaže Jehovi:

Luka 16:27-31
27 Bogataš mu je tada rekao: ‘Molim te onda, oče, pošalji ga 
u kuću mog oca, 28  jer imam petoricu braće, pa neka ih 
upozori da ne bi i oni došli na ovo mjesto muka.’ 29  Ali 
Abraham je rekao: ‘Imaju Mojsija i Proroke, pa neka njih 
slušaju.’ 30 A on mu je rekao: ‘Oče Abrahame, oni ih neće 
slušati, ali ako k njima dođe netko tko ustane iz mrtvih, 
pokajat će se.’ 31  On mu je odvratio: ‘Ako ne slušaju 
Mojsija i Proroke, neće povjerovati ni onome tko ustane 
iz mrtvih.’”

Bilo je jasno da, ako nisu bili sposobni sluša? “Mojsija i proroke”, to jest, 
zakon, ne bi obra?li pozornost ni na čudo. Isto vrijedi i za vas. Zanemarili 
ste “Mojsija i proroke” (Sveto pismo) i niste poslušali sve one koji su vas 
na to upozoravali. Stoga je za Jehovu to neopros?vo i isto je kao odbaci? 
božansko čudo i samog uskrslog Isusa Krista. 

Očito je da sva ova obrazloženja koja iznosi brat Winder imaju za cilj 
opravda? to da ne tražite oprost kad se predomislite ili pogriješite. Na 
taj način djelujete izravno pro?v Isusovih riječi i učenja, baš kao što su 
rekli Petar i Juda.

Ovo sam već objasnio, ali ću ponovi? da to naglasim, Isus je rekao:

Matej 5:23, 24
23 Dakle, ako doneseš svoj dar na žrtvenik i ondje se sjetiš 
da tvoj brat ima nešto protiv tebe, 24 ostavi svoj dar pred 
žrtvenikom pa otiđi i najprije se pomiri sa svojim bratom, 
a onda se vrati i prinesi svoj dar.

Kao što sam objasnio, Isus nam ne zapovijeda samo da opraštamo, već i 
da se pokajemo i ispričamo. Štoviše, dodaje da to mora bi? učinjeno 
prije nego što se “Bogu prinese dar”. Ovo nam jasno pokazuje da je Krist 
zapovjedio pokajanje i traženje oprosta kao nešto temeljno za kršćanina.

Razmišljanjem koje Winder predlaže, riječi Isusa Krista se poništavaju i 
obezvređuju, jer se pokušava opravda? ne traženje oprosta, i ne bi? 
posramljen zbog počinjenog zla. Ovo izravno proturječi Isusu Kristu i 
predstavlja neposlušnost njemu. Zašto ne želite prihva?? da je to 
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isključivo vaša krivnja? Zašto ne želite “sklopi0 mir” s braćom koju ste 
povrijedili svojim nebiblijskim preporukama?

Jeffrey Winder za?m kaže:

“Braća čine najbolje što mogu s onim što imaju i što 
razumiju u tom trenutku, ali su sretni ako Jehova smatra 
prikladnim razjasniti stvari, a tada se to može podijeliti s 
bratskom zajednicom.

A kada se to dogodi, razumijemo da je to zato što je 
Jehovino vrijeme za to, i mi to radosno prihvaćamo.”

Radite li sve što možete “s onim što imate”? Ovo je potpuna i očita laž. 
Imali ste mnogo informacija koje su vam jasno pokazale da ne biste 
trebali preporuči? cjepivo, a vi ste ih zanemarili. Braća iz cijeloga svijeta 
slala su vam pisma s biblijskim načelima koja su bila uključena, a vi niste 
obra?li pažnju. Jehova nije odlučio “razjasni?” ništa; sve je bilo jasno od 
početka, a vi ste se pobunili pro?v Riječi Božje i biblijskih načela 
iznesenih u našim publikacijama i primljenim pismima kako biste ugodili 
“Zvijeri”. 

Pokušavate li nas natjera? da mislimo da je Jehova smatrao potrebnim 
“prilagodi? stvari” i da ste vi to ponizno učinili? 

Želite da braća uopće ne pomisle da je to bila njihova greška, 
implicirajući da svatko tko tako misli zapravo ne vjeruje i dovodi u pitanje 
Boga. Mnoge publikacije u posljednje vrijeme ponavljaju ovu ideju, i to 
pokazuje da ste itekako svjesni problema koje ste izazvali u pandemiji. 
Kad sam čuo Winderov govor, automatski sam pomislio na priču o 
"čovjeku bezakonja". Neću ovdje ulazi? u teorije o tome koga on 
predstavlja, već samo želim istaknu? neke njegove karakteris?ke i kako 
bismo trebali izbjeći da se one manifes?raju u našem ponašanju. 

Nakon što Pavao kaže Solunjanima da se ne smiju zavarava? lažnim 
porukama i pismima o danu Kristovom, on kaže:

2. Solunjanima 2:3-5
3 Neka vas nitko ne zavede ni na koji način, jer prije nego 
što taj dan dođe treba se pojaviti otpad i treba se otkriti 
čovjek koji prkosi zakonu, sin propasti. 4 On je protivnik i 
uzvisuje se iznad svakoga koga se naziva bogom i 
svega što se štuje, pa sjedi u Božjem hramu prikazujući 
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se bogom pred svima. 5 Zar se ne sjećate da sam vam to 
govorio dok sam još bio s vama?

Ovdje je “čovjek koji prkosi zakonu” prikazan kako sjedi u “hramu 
Božjem”. Na što se “hram Božji” odnosi? U 1. Korinćanima Pavao kaže:

1. Korinćanima 3:16, 17
16 Ne znate li da ste vi Božji hram i da Božji duh prebiva u 
vama? 17 Ako netko uništi Božji hram, Bog će uništiti njega. 
Jer Božji je hram svet, a taj ste hram vi.

Čini se da ovaj “čovjek koji prkosi zakonu” "sjedi" nad Kristovom 
skupš?nom “proglašava se bogom" i “uzdiže se” nad svime što se smatra 
bogom. 

Draga braćo, ne možete zanijeka? da ste “prkosili Jehovinom zakonu” i 
da “sjedite” nad skupš?nom, budući da ono što vi kažete, svi ostali 
moraju čini? bez pitanja. Štoviše, ?jekom pandemije uzdigli ste se iznad 
individualne savjes? braće i prisilili ih da idu pro?v nje kako bi poslušali 
isključivo vas. To je predstavljanje sebe kao 'boga' koji zah?jeva štovanje 
koje dugujemo Jehovi.. 

Osim toga, stavili ste se “iznad našeg vlas?tog Boga” jer ste se usudili 
okrivi? njega za svoje vlas?te grijehe kako ih ne biste morali prizna?, 
izmišljajući smiješnu teoriju o “treperavoj lampi”. 

Je li vaš vlas?? “božanstvenost” toliko velika da ste spremni ponizi? 
Jehovu kako biste je podržali? Je li vaša oholost tolika da za svoje grijehe 
krivite samoga Stvoritelja? 

Trebali biste ozbiljno razmisli? o Obadijinim riječima Edomu.

Obadija 1:3-4
3  Oholost tvog srca prevarila te, tebe koji živiš među 
klisurama, koji prebivaš na visini, i u svom srcu govoriš: 
‘Tko će me oboriti na zemlju?’ 4 Da se smjestiš visoko kao 
orao ili da među zvijezdama saviješ svoje gnijezdo, i odande 
ću te oboriti”, kaže Jehova.

Samouzdizanje je vrlo opasno i Jehova ga mrzi, kao što se vidi u cijeloj 
Bibliji. Siguran sam da ne biste voljeli da netko kaže da ste vi “čovjek koji 
prkosi zakonu,” pa biste trebali odmah ispravi? ove greške kako se to ne 
bi dogodilo. 
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Ovaj žalostan stav koji pokazujete, uzdizanja sebe i nepriznavanja 
grijeha, često se ponavlja. Želio bih komen?ra? dio govora Edwarda 
Aljiana pod naslovom “Problem i rješenje” kako bih to potvrdio, jer je to 
savršen primjer svega ovoga. 

 

hjps://www.jw.org/en/library/videos/#en/mediaitems/
VODPgmEvtGilead/pub-jwb-113_6_VIDEO

Govor se pojavljuje u emisiji iz lipnja 2024. i održan je na diplomskoj 
svečanos? 155. razreda Gileadske škole. Tu se radi o tome da kada 
dobijemo upute koje nam se ne sviđaju, jer smo navikli radi? stvari 
drugačije, imamo ozbiljan problem. ČAK se u našim srcima moramo 
složi? s novim smjernicama.

Što bismo onda trebali učini? prema ovom govoru ako imamo sumnje u 
vezi s uputama?

Sažet ću neke od glavnih ideja:

• Prihva?te da je promjena od Jehove, to jest da je on autor. 

• Nemojte se žali? ni? kri?zira? promjene i nove upute. 

• Ne bismo trebali bi? vjerni načinu na koji su se stvari radile prije, 
već bismo trebali bi? vjerni novim uputama. Čak i ako ne 
razumijemo razloge promjene, moramo posluša? bez pitanja. 

Vrlo je jasno da se ovime nastoji pos?ći da nitko nikada ne kri?zira ono 
što vi odlučite. Od braće tražite slijepu poslušnost prema vama, 
pokušavajući to pos?ći Božjim autoritetom.
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Možemo se zapita?, kako bismo provjerili jesu li ove ideje ispravne, 
sljedeće: Kako je prošlo s braćom koja nisu razumjela zašto ste odstupili 
od neutralnos? preporučujući cijepljenje, a ipak su se podložili vašim 
uputama? Jesu li zadovoljni odlukom koju ste ih prisilili donije??

Mnogi od njih su, nažalost, mrtvi ili ozbiljno bolesni zbog slijepe 
poslušnos? koju sada od njih tražite.

Sve ove ideje koje ovdje predlažete kako biste promovirali slijepu 
poslušnost vrlo su opasne, a kasnije ću da? dokaze da ih Jehova prezire.

Kako bi ojačao ideju da vas se nikada ne smije dovodi? u pitanje, brat 
Aljian daje SRAMOTNU ilustraciju koja nam puno govori o vašem načinu 
razmišljanja. Kaže sljedeće:

“Ilustracija je ona koju sam čuo prije nekoliko godina na 
diplomskom programu Gileada.

Što kažete na to? Jedan od vaših instruktora pričao nam je 
o starim parobrodima koji su za gorivo koristili ugljen, zar 
ne? Dakle, gore na palubi, imate kapetana i posadu. Dolje 
imate radnike koji su zauzeti ubacivanjem ugljena u kotao 
broda, zar ne?

Sada, zamislite jedan od ovih radnika kako odlaže svoju 
lopatu, i prilazi kolegi i kaže: , “Hej, jesam li upravo 
primijetio da se brod počeo okretati ulijevo? To mi ne izgleda 
ispravno. Čini mi se da bismo u ovom dijelu putovanja 
trebali ići ravno naprijed, a ne mijenjati smjer. Pitam se zna 
li kapetan zaista što radi. Znaš što? Idem gore 
porazgovarati s kapetanom.’

U ovom trenutku, govornik je prestao opisivati scenu.

Samo se nagnuo naprijed blizu mikrofona i jednostavno 
rekao, “Bacaj ugljen". Pa, to smo vi i ja, zar ne? To smo vi 
i ja. Mi ubacujemo ugljen. Zauzeti smo obavljanjem posla 
koji nam je Jehova dodijelio.

To je ono čime smo zaokupljeni. Puštamo Jehovi da se 
brine o Izaiji 60:17 — o bakru, zlatu, srebru. Mi se brinemo o 
ugljenu ostajući zaokupljeni i zauzeti svojim teokratskim 
rutinama."
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A onda dok Jehova upravlja svojom organizacijom, on će nas također 
usmjerava? prema pravom stavu, prema zadovoljstvu i prema onoj 
najdivnijoj prilagodbi od svih — iz ovog sustava u život u novom svijetu.” 

Ova ilustracija o "parobrodu" je užasna i jasno daje do znanja kako 
razmišljate. Vi ste "kapetan" broda i "tamo gore na zapovjednom 
mostu," dok smo mi ostali, pored kotla i "ubacujemo (lopatamo) ugljen". 

Daje se primjer radnika kod kotla koji “odlaže lopatu”  i odlučuje 
"razmisli?" o tome je li "kapetan" odveo brod u krivom smjeru. Ovaj 
radnik ima nevjerojatnu drskost da se popne iz mračnog, vrućeg 
skladišta, prijeđe “zabranjenu granicu” i penje se na vrh broda da 
razgovara s "kapetanom" o smjeru koji smatra pogrešnim. 

Brat sada prekida priču i šaljivim tonom kaže: "ubacuj ugljen!", a cijela 
publika se smije. Ali znamo da to nije šala, on je vrlo ozbiljan. Umjesto 
smijeha, trebali bismo zaplaka? kad čujemo što je ovaj brat rekao. Jasno 
je da radnik ne bi trebao razmišlja?, već samo “ubaciva? ugljen” i pus?? 
one koji znaju kako, da upravljaju brodom. 

Tko je prema vama “kapetan”? Je li to Jehova ili možda Isus Krist? 
Naravno da nije, jer da su oni u pitanju, “kotlarski radnik” ne bi mogao 
“pope? se k njima” kako bi doveo u pitanje njihovo vodstvo. 

"Kapetan" predstavlja vas, a “parobrod” je naša organizacija. 

Dokaz za to je da je fraza koju je brat upotrijebio: “Čini mi se da kapetan 
nema baš ideju o tome što radi”. Ova fraza je gotovo iden?čna onoj koju 
je Splane upotrijebio u svom govoru ?jekom Update 9 dok je prekoravao 
braću koja su dovodila u pitanje vaše vodstvo kao Vodećeg Tijela u 
promoviranju cjepiva. Splane je rekao: 

“Oni nas vole. Žele nam najbolje. Čujem kako netko pita, 
“Što oni znaju”? Krivo pitanje. Mislim da je pravo pitanje, 
“Što Jehova zna”? Sve se svodi na ovo, prijatelji. Vjerujem 
li doista da Jehova danas upravlja ovom organizacijom?

Vjerujem li da će Jehova dati uvid svom vjernom narodu 
kako bi mogli ostati u zemlji živih, kao što je rekao 
psalmist?”

Dakle, vrlo je očito da je ideja da ste vi “kapetani” Organizacije. Ako vas 
netko ispituje, ispituje Jehovu, jer vas on vodi i on vam je dao božanski 
"uvid". 

/265 354



Ova ilustracija o "parobrodu" jasno pokazuje da osjećate i podučavate 
kako ste iznad sve ostale braće, "na mostu", i da SVI mi moramo sluša? 
vas bez ikakva propi?vanja. 

Ideja koju ovime prenosite jest da vas JAKO UZRUJAVA kada vam netko 
"iz mračnog podruma" ukaže na grešku. Ne želite ga sluša? jer on, 
prema vama, treba radi? “s ugljenom.” 

Jedini koji “imaju uvid” ste vi. Svi mi ostali smo samo dobri za “bacanje 
ugljena” i ne bismo trebali razmišlja?. 

Na primjer, ja sam se popeo iz “mračnog podruma,” penjući se uz 
“zabranjeno stubište”, do vas “na mostu” kako bih ukazao na “grešku u 
vašem pronicljivom vođenju”. Što ćete učini? sa mnom? 

Hoćete li me posla? natrag u “podrum da bacam ugljen”, ili ćete me 
baci? preko palube da me pojedu morski psi? 

Braćo, ne samo da ste odabrali pogrešan smjer, već ste i “razbili brod” 
?jekom pandemije, i sada na njemu zjapi strašna rupa kroz koju ulazi 
voda. Umjesto da budete toliko arogantni, zašto ne siđete dolje i 
pokrijete rupu koju ste sami napravili? 

Pravi kapetan broda koji ste razbili jest Isus Krist. Vi niste kapetani, vi ste 
mornari, baš poput svih nas. 

Sjećate li se što je Krist rekao o farizejima i svojim učenicima?

Matej 23:6-12
6 Vole počasna mjesta na gozbama i prednja sjedala u 
sinagogama 7 te da ih ljudi pozdravljaju na trgovima i da ih 
zovu učiteljima. 8  A vi nemojte dopustiti da vas zovu 
učiteljima, jer imate samo jednog Učitelja, a vi ste svi braća. 
9  I nikoga na zemlji ne zovite ocem, jer imate samo jednog 
Oca – onog koji je na nebesima. 10 Nemojte dopustiti ni 
da vas zovu vođama, jer imate samo jednog Vođu – 
Krista. 11 Onaj tko je najveći među vama, neka vam bude 
sluga. 12 Tko se god uzvisuje, bit će ponižen, a tko je 
ponizan, bit će uzvišen.

Isus Krist jasno je dao do znanja da farizeji vole i po?ču da ih se naziva 
“rabbi, otac, učitelj, vođa” i sličnim ?tulama. Možda je i “kapetan” 
“nešto slično ovome.” Što vi mislite? 
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Isus je jasno rekao da njegovi učenici nikada ne bi trebali dopušta? 
drugima da ih uzdižu nazivajući ih “vođom” ili “učiteljem” (ili 
kapetanom); čineći to, uzdižu se iznad drugih i zauzimaju mjesto koje 
pripada jedino Sinu Božjemu. 

Uzdižete li se, ili ponizno služite ?me što se predstavljate braći kao 
“kapetani broda”? Podučavajući da Jehova daje uvid samo vama, dok svi 
ostali moraju nosi? “ugljen”, ne sugerirate li ?me da ste vi “učitelji”, 
“vođe”, ili “rabbi”? 

Naravno, reći ćete da je brat Aljian razvio ovu ideju, a ne vi, ali to nije 
is?na. Taj brat je u bliskom kontaktu s vama i vrlo dobro zna kako 
razmišljate. Osim toga, on je u odjelu za pisanje i ima puno iskustva u 
držanju govora. Nikada ne bi došao do ?h ideja da ih vi niste odobrili. 

Nadalje, Isus je rekao, “Ne dopus?te da vas nazivaju vođom”. Ako je brat 
Aljian pogriješio, zašto ga niste ispravili? Ako je ovaj govor greška, zašto 
ste ga stavili u emisiju programa da ga svi vide? 

Niste li trebali djelova? poput anđela iz Otkrivenja suočeni s ovim 
neprimjerenim uzdizanjem? 

Otkrivenje 22:8, 9
8 Ja, Ivan, čuo sam i vidio sve to. Kad sam to čuo i vidio, 
pao sam pred noge anđelu koji mi je to pokazivao jer sam 
mu se htio pokloniti. 9 Ali on mi je rekao: “Ne čini to! Ja 
sam samo rob kao i ti i tvoja braća proroci i kao oni koji se 
drže riječi iz ovog svitka. Bogu se klanjaj!”

Niste li se trebali sje?? Petra i oponaša? ga?

Djela apostolska 10:25, 26
25  Kad je Petar došao, Kornelije mu je izašao u susret, 
bacio mu se pred noge i poklonio mu se. 26 Ali Petar ga je 
podignuo i rekao mu: “Ustani! I ja sam samo čovjek.”

Niste li trebali razmisli? o tome što su Pavao i Barnaba učinili i oponaša? 
ih?

Djela 14:11-16
11 Kad je mnoštvo vidjelo što je Pavao učinio, povikalo je na 
likaonskom jeziku: “Bogovi su u ljudskom obličju sišli k 
nama!” 12  I Barnabu su nazvali Zeusom, a Pavla 
Hermesom, jer je uglavnom on govorio. 13  A svećenik iz 
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Zeusovog hrama, koji je bio smješten na ulazu u grad, 
doveo je bikove i donio vijence pred gradska vrata te je s 
mnoštvom htio prinijeti žrtve.
14  Kad su apostoli Barnaba i Pavao to čuli, razderali su 
svoje haljine i utrčali među mnoštvo, vičući: 15 “Ljudi, zašto 
to radite? I mi smo samo ljudi, kao i vi! Objavljujemo vam 
dobru vijest da biste se odrekli tih ispraznih djela i počeli 
štovati živog Boga, koji je načinio nebo, zemlju i more i sve 
što je u njima. 16 On je u prošlosti dopuštao svim narodima 
da idu svojim putem,  

Ako nas ljudi ili braća stave na neprikladno mjesto, moramo ih ispravi?. 
Moramo “razdera? svoju odjeću” i “istrča? van” kako bismo ih zaustavili. 

Zašto vi to ne činite? 

Ako doista priznajte da griješite, poput bilo koga drugog, zašto NIKADA 
ne tražite oprost, kao što to čine drugi? Nepriznavanje grešaka pokazuje 
ponos, a Jehova to prezire. 

Što bi Isus Krist pomislio da je anđeo rekao Ivanu sljedeće?

"Loše je što klečiš, ali vrlo je mudro što prepoznaješ moj poseban, 
izuzetan i jedinstven položaj pred Bogom kao posrednika između tebe i 
Njega."

Što bi Isus Krist pomislio da je Petar Korneliju rekao sljedeće?

"Nemoj se klanja?, Bogu se to ne sviđa, ali čes?tam ? jer nismo na istoj 
razini, a Isus Krist me izabrao da imam ključeve kraljevstva. Izvrsno je što 
to prepoznaješ."

“Što bi Isus Krist mislio da su Pavao i Barnaba rekli ljudima sljedeće?

"Mi smo ljudi, ali apsolutno učinite sve što kažemo i nikada nam ništa ne 
predlažite, jer imamo božanski uvid. Mi zapovijedamo, vi slušate."

Očito je da bi, kada bi govorili takva barbarstva, pokazali lažnu 
poniznost. Njihove bi riječi pokazale da u njihovim srcima postoji 
problem.

Braćo, vi često činite slične stvari. S jedne strane, izjavama pokazujete da 
ne želite da vas drugi štuju i slavite Jehovu zajedno s njima, ali s druge 
strane, očekujete da vas svi slušaju bez pitanja i nikada se ni za što ne 
ispričavate. To pokazuje “dvostruko srce”, što je vrlo opasno, jer Jehova 
zah?jeva “potpuno srce”. Evo jednog članka na tu temu: 
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hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1986404?

Izreka nam govori sljedeće.

Izreke 6:16-19
16 Šest je stvari koje Jehova mrzi, sedam ih je koje mu se 
gade: 17 ohole oči, lažljiv jezik i ruke koje prolijevaju nevinu 
krv, 18 srce koje kuje zle zamisli, noge koje brzo trče činiti 
zlo, 19  lažan svjedok koji laže čim otvori usta i onaj tko 
zameće svađu među braćom.

Ovdje možemo vidje? kako je oholost povezana s drugim grijesima. Prvo 
se spominje da Jehova mrzi “ohole oči." Što može uzrokova? da imamo 
“ohole oči”? Oholost i tvrdoglavost sprječavaju nas da priznamo grešku, 
što uvijek pogoršava stvari. 

Razmislimo o svemu što je vaša vlas?ta oholost izazvala ?jekom 
katastrofalnih Ažuriranja koja su promovirala cijepljenje. 

A “Lažni jezik”: Lagali ste našoj braći, navodeći ih da povjeruju kako je 
Jehova iza uputa o cijepljenju koje ste dali, a još uvijek to ne priznajete. 

“Ruke koje prolijevaju nevinu krv”: Mnogi nevini ljudi koji su umrli i koji 
će umrije?, zbog raka i drugih boles?, NISU TREBALI ZAVRŠITI TAKO. Nisu 
se namjeravali cijepi?, ali vi ste ih obmanuli. 

“Srce koje kuje štetne planove”: Iskrivili ste Sveto Pismo kako biste 
podržali cijepljenje, izopačujući is?nu Biblije i izobličujući je na potpuno 
groteskne načine. 

“Lažni svjedok koji širi laži”: Nije bio samo jedan, bilo je nekoliko 
“JEHOVINIH SVJEDOKA” koji je širio laži u svakom od Ažuriranja koja 
podržavaju cjepivo. Umjesto da svjedoče za Jehovu, Ažuriranja su 
svjedočila za WHO. 

“Noge koje hitaju da čine zlo”: Svako je Ažuriranje bilo gore od 
prethodnog i sve iskrivljenije. Izgledalo je kao da hodate po ljestvama 
prema sve mračnijem podrumu. Zašto se niste zaustavili da bolje 
razmislite o onome što radite? Zašto niste slušali one koji su vam govorili 
da griješite? 

“Bilo tko tko stvara razdor među braćom”: BILO TKO podrazumijeva od 
najmanjeg do najvećeg unutar zajednice. Tko god kaže da niste stvorili 
razdor napuštanjem biblijske pozicije neutralnos?, jednostavno laže. 
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Vrlo je jasno da Jehova “potpuno mrzi” sve što ste učinili u Ažuriranjima 
a to je bio rezultat nedostatka poniznos? i rezultat oholos?. Is?na je da 
svi griješimo, ali ako smo ponizni, brzo ćemo ispravi? pogrešku. Ako 
netko griješi i pun je oholos?, neće se ispravi?, a stvari će se pogorša? – 
baš kao što se dogodilo s vama. 

Postoji toliko mnogo s?hova u Bibliji koji govore o tome da se ne treba 
uzdiza? da je neshvatljivo kako i dalje inzis?rate na predstavljanju sebe 
kao “kapetane broda”, koje nitko ne bi trebao dovodi? u pitanje. 

Zašto ste “razbili brod”?

Jer umjesto korištenja “pomorskih karata” od Jehove, koris?li ste one od 
"zvijeri" i niste obra?li pažnju na pravog "Kapetana", čak ste odlučili 
“baci? preko palube” one koji su se "popeli zabranjenim ljestvama". 

Ova ilustracija o "parobrodu" jasno pokazuje da želite poslušnost koja 
pripada jedino Bogu i Kristu. 

Oni su savršeni i ne griješe, zato nam Biblija govori o vjernim 
sljedbenicima Krista:

Otkrivenje 14:4
4 To su oni koji se nisu okaljali sa ženama, koji su sačuvali 
svoje djevičanstvo. Oni slijede Janje kamo god ono pođe. 
Otkupljeni su od ljudi kao prvine Bogu i Janjetu

Tamo je jasno rečeno da je jedna od najistaknu?jih osobina Božjih 
vjernih slugu da slijede Jaganjca bez obzira kamo ide. Vi ste prepisali 
tekst, ali podučavate da moramo slijedi? vas, bez obzira kamo vi idete.

Tekst koji nikada nije bio napisan na papiru, ali je kroz tvoje učenje bio u 
umovima i srcima mnoge braće, kaže:

Otkrivenje 14:4 (revidirano)
4 To su oni koji se nisu oskvrnuli ženama; zapravo, one su 
djevice. To su oni koji nastavljaju slijediti VODEĆE 
TIJELO bez obzira kamo ono pođe. Otkupljeni su od ljudi 
kao prvine Bogu i Janjetu.

Zašto se stavljate na mjesto Janjeta i tražite ono što samo njemu 
pripada? Isus Krist ne griješi, a ?jekom pandemije postalo je jasno na 
nedvojben način da ste bili u velikoj zabludi, što sam i pokazao u ovom 
pismu. 
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Draga braćo, reći ću vam nešto i nadam se da se nećete uvrijedi?, jer ne 
govorim to kako bih vas povrijedio. Kad sam slušao govor Jeffreya 
Windera, i vidio kako krivite Jehovu za sve svoje pogreške, shva?o sam 
braćo da ste "slijepi". 

Opet, ne govorim ovo da vas uvrijedim, već samo "slijepa" osoba može 
inzis?ra?, kao što vi to činite, da vas drugi slijede bez imalo oklijevanja, 
iako je očito i jasno da ste napravili ozbiljne pogreške. 

Samo "slijepa" osoba ne priznaje da griješi i ne traži oprost, kako stoji u 
Prvoj Ivanovoj poslanici, već za svoje pogreške krivi Boga i izmišlja 
apsurdne razloge kako bi opravdala nedostatak srama i pokajanja. 

Očito je da vam je potrebna hitna duhovna pomoć.

Isus Krist bi vam rekao isto što je rekao i skupš?ni u Laodiceji.

Otkrivenje 3:17, 18
17  Govoriš: “Bogat sam, obogatio sam se i ništa mi ne 
treba”, a ne znaš da si i jadan, i bijedan, i siromašan, i slijep, 
i gol. 18 Zato ti savjetujem: Kupi od mene zlato pročišćeno u 
vatri da se obogatiš. Kupi i bijele haljine da se odjeneš i da 
se ne vidi tvoja sramotna golotinja. Kupi i očne masti da 
namažeš oči, pa da progledaš.

Vaša „golo5nja“ i „sljepoća“ spomenute u ovom s?hu postale su očite u 
svemu što ste učinili u vezi s cijepljenjem.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, činjenica da imate tako ozbiljne 
nedostatke ukazuje na veliku opasnost za cijelu skupš?nu, jer nas je Isus 
također poučio:

Luka 6:39
39 A ispričao im je i neke usporedbe: “Može li slijepac voditi 
slijepca? Neće li obojica upasti u jamu?

Ako ne shvaćate tako osnovne stvari o kojima sam ovdje raspravljao, 
kako možete vodi? druge? Gdje će završi? oni koje vi vodite? "Oboje 
biste upali u jamu, zar ne?"

Zbog toga sam, nakon što sam sve ovo vidio, odlučio napisa? ovo pismo, 
jer je bilo očito da ne želite prizna? grijeh. Ideje koje promičete, a koje 
su tako udaljene od Pisma, kao i vaš nedostatak pokajanja za grijehe 
počinjene ?jekom pandemije, čine nužnim hitno sazivanje sudskog 
odbora kako bi se sve ovo istražilo. 
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UTJECAJ NA BRAĆU
Dobro je da zamislimo kako su se mnogi od naše braće morali osjeća? 
kada su čuli govore koje je održao Jeffrey Winder, a o kojima sam već 
govorio.

Razmislimo, na primjer, o bratu koji na početku pandemije nije želio 
primi? cjepivo jer nije imao povjerenje prema farmaceutskim 
kompanijama i njihovim proizvodima. Ovaj brat odolijeva vašem pri?sku 
?jekom nekoliko ažuriranja, ali nakon što posluša Ažuriranja 10 i 1, 
odluči popus??. Ta ažuriranja jasno govore da se treba cijepi? i navode 
primjere braće koja su to učinila, pa se taj brat podvrgne. Brat u našem 
primjeru "zatvara oči" jer duboko u sebi misli da je to pogrešno, ali 
dopušta da ga uvjere uz pomisao da Jehova od njega i njegove obitelji 
traži da se cijepe. Uvjerava samog sebe, govoreći i ponavljajući u 
mislima:

• „”Vjerni rob'' nas vodi i š??, moramo sluša?, čak i ako ne 
razumijemo"

• „Sigurno su oni analizirali ovo pitanje mnogo više nego ja.“

• „'”Vjerni rob'' nas vodi i š??, moramo sluša?, čak i ako ne 
razumijemo.“

• "Moram pokaza? vjeru i posluša? Jehovine upute, čak i ako ne 
razumijem"

• „”Vjerni rob'' nas vodi i š??, moramo sluša?, čak i ako ne 
razumijemo"

• "Jehova ne može dopus?? da nam se nešto loše dogodi jer sam 
poslušan njegovim predstavnicima i oni su me u to uvjerili"

• „”Vjerni rob'' nas vodi i š??, moramo sluša?, čak i ako ne 
razumijemo"

Na kraju se cijepi on i cijela njegova obitelj. No, nekoliko dana kasnije 
jedno od njegove djece iznenada umire od srčanog udara dok je trčalo. 
Osim toga, njegova supruga razvija izrazito agresivan oblik raka u samo 
nekoliko tjedana, a kao da to nije dovoljno, shvaća da njegovo srce više 
ne radi kao prije.
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Ovaj jadni brat, potpuno shrvan, odlučuje sazna? više o svemu tome, jer 
mu se sve što mu se događa čini vrlo sumnjivim. S velikom boli otkriva 
da je postojalo mnogo pouzdanih informacija koje su jasno ukazivale na 
opasnost od ovih eksperimentalnih lijekova. Zapravo, sve te informacije 
bile su mu nadohvat ruke.

Počinje se pita? kako je moguće da ste rekli da ne bismo trebali vjerova? 
ni u što drugo osim u ono što ste vi preporučili. Pita se kako ste mogli bi? 
tako neodgovorni u vezi s cijelim ovim pitanjem. Osim toga, nastavlja 
istraživa? dok ne shva? da ste prekršili jasna biblijska načela kako biste 
bili u dobrom odnosu sa svijetom Đavla.

Što će taj brat osjeća? kada vas sada čuje kako nam držite lekcije o tome 
da ne preporučujemo medicinske tretmane, jer ?me ne bismo bili 
skromni i ponizni?

Kako će se osjeća? kada vas čuje da kažete kako ne vidite potrebu da se 
“pokajete ili osjećate sram ako nešto ne razumijete i pogriješite“? 

Što će osjeća? ovaj jadni brat kad čuje da nastavljate tvrdi? da su upute 
?jekom pandemije „bile najbolje i dolazile od Jehove“? 

Nema sumnje da će se taj brat bori? s osjećajima tjeskobe, ogorčenos?, 
pa čak i mržnje zbog svega što ste učinili njemu i njegovoj obitelji, i pitat 
će se kako možete bi? tako neosjetljivi na štetu koju ste nanijeli.

Braćo iz Vodećeg ?jela, zar ne biste barem trebali upu?? ispriku za to što 
ste vršili pri?sak na druge, i javno prizna? svoje pogreške, umjesto da se 
pretvarate da se ništa loše nije dogodilo?

Već sam rekao da je Isus rekao:

Matej 5:23-26
23 Dakle, ako doneseš svoj dar na žrtvenik i ondje se sjetiš 
da tvoj brat ima nešto protiv tebe, 24 ostavi svoj dar pred 
žrtvenikom pa otiđi i najprije se pomiri sa svojim bratom, a 
onda se vrati i prinesi svoj dar.
25  Brzo riješi spor s onim tko te tuži, prije nego što 
dođete na sud, da te tvoj tužitelj ne bi predao sucu, a sudac 
stražaru, pa da te ne bace u zatvor. 26  Zaista ti kažem, 
nećeš izaći odande dok ne isplatiš i posljednji novčić.  

Koliko vas braće može optuži? da ste im nanijeli štetu svojim 
neodgovornim savje?ma? Bez sumnje, MILIJUNI braće. Isus je rekao da, 
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ako “samo jedan brat” ima razloga za pritužbu, trebali bismo riješi? 
stvari odmah prije nego što budemo predani "sucu". 

Što će vam reći kada vidi milijune optužbi koje će bi? iznesene na “dan 
suda" pro?v vas zbog svega ovoga? Možete li se spasi? od ovoga ako se 
NE pokajete ODMAH? Zar ne biste trebali da? najveći prioritet cijelom 
ovom pitanju, umjesto da gubite vrijeme baveći se stvarima poput 
ženskih hlača i muških brada? 

Is?na je da svi griješimo jer smo nesavršeni. Ali kada nam se pokaže da 
smo u krivu i tvrdoglavo ustrajemo na pogrešnom putu, grijeh je veći. 

Isus je također rekao:

Matej 5:40
40 Ako se tko hoće suditi s tobom i uzeti tvoju donju haljinu, 
prepusti mu i gornju.

Dok god postoji mir, trebali bismo bi? spremni i na gubitak, kao što je 
rekao Isus. 

U ovom slučaju, nitko ne želi vaše “ogrtače ili haljine”; ono što većina želi 
jest da se pokajete i iskreno ispričate. 

Ako biste, prema Isusu, trebali bi? spremni izgubi? financijski kako bi 
postojao mir, je li previše traži? da kažete: „Nikada nismo trebali 
preporuči? cjepivo, jer to nije bila Jehovina uputa“? Zar je to tako teško 
reći? 

Osim tjeskobe koju trpe mnogi koji su imali štetne posljedice cijepljenja, 
imamo tjeskobu druge skupine. Želio bih to usporedi? s primjerom koji 
nam je ostavio Bileam.

Petar nam govori o Bileamu:

2. Petrova 2:15, 16
15 Ostavili su pravi put, zavedeni su. Pošli su stopama 
Beorovog sina Bileama. On je zavolio plaću ponuđenu za 
zla djela, 16 ali je bio prekoren za svoje nedjelo. Nijema 
magarica progovorila je ljudskim glasom i spriječila 
prorokovo bezumlje.

Ovaj čovjek je napus?o “pravi put” i krenuo pogrešnim putem pozna?m 
kao “put Bileamov”. To je bio put kojim mu je Jehova rekao da ne ide, ali 
on nije poslušao. 

/274 354



Izvještaj o događaju nam govori:

Brojevi 22:22-31
22 No Bog se razgnjevio zbog toga što je on pošao s 
njima. I Jehovin je anđeo stao na put da ga zaustavi. Bileam 
je jahao na svojoj magarici, a s njim su bila dvojica njegovih 
slugu. 23  Kad je magarica vidjela da na putu stoji 
Jehovin anđeo s isukanim mačem u ruci, pokušala je 
skrenuti s puta i otići u polje. Nato je Bileam počeo tući 
magaricu kako bi se vratila na put. 24  Tada je Jehovin 
anđeo stao na uzak put između dva vinograda, a s obje 
strane bio je kameni zid. 25  Kad je magarica vidjela 
Jehovinog anđela, počela se stiskati uza zid, pa je Bileamu 
pritisnula nogu uza zid. Stoga ju je on opet počeo tući.
26  Tada je Jehovin anđeo pošao naprijed i stao na usko 
mjesto na kojem se nije moglo skrenuti ni nadesno ni 
nalijevo. 27 Kad je magarica vidjela Jehovinog anđela, legla 
je na zemlju. A Bileam se razgnjevio i počeo tući 
magaricu štapom. 28 Na koncu je Jehova dao da magarica 
progovori, pa je ona rekla Bileamu: “Što sam ti učinila da me 
već treći put tučeš?” 29 A Bileam joj je odgovorio: “Zato što 
od mene praviš budalu. Da imam mač u ruci, ubio bih te!” 
30  Nato je magarica rekla Bileamu: “Nisam li ja tvoja 
magarica na kojoj jašeš cijeli život, sve do današnjeg dana? 
Jesam li ti ikad takvo što učinila?” A on je odgovorio: “Nisi!” 
31 Tada je Jehova otvorio oči Bileamu, pa je on vidio da na 
putu stoji Jehovin anđeo s isukanim mačem u ruci. I odmah 
se poklonio i pao ničice, licem do zemlje.

Priča kaže da se Jehova „razgnjevio“ jer je Bileam odlučio krenu? putem 
koji On nije odobrio. Zbog toga je poslao Bileamu „anđela s mačem“, ali 
ga Bileam nije mogao vidje?. Magarica na kojoj je Bileam jahao vidjela je 
anđela i pokušala skrenu? s puta u polje, no Bileam, ogorčen, počeo je 
tući jadnu magaricu kako bi je vra?o na put kojim je želio ići. 

Za?m se anđeo ponovno pojavio na uskom dijelu puta, a magarica se 
počela priljubljiva? uza zid kako ga ne bi susrela. Bileam, opet bijesan, 
nemilosrdno je tukao magaricu bez prestanka.

Na kraju, magarica je pala na tlo jer je anđeo stajao ispred nje i nije 
htjela da je ubije, ali Bileam, koji i dalje nije vidio anđela, uzeo je svoj 
štap i nastavio divljački tući jadnu magaricu.

/275 354



Napokon, magarica „progovara“ i pita Bileama zašto je udara. Bileam, 
umjesto da bude iznenađen što magarica govori, pa čak i sretan, možda 
razmišljajući o tome kako bi mogao zarađiva? novac naplaćujući ljudima 
razgovor s magaricom, kaže nešto suludo. Priznaje da je bio toliko 
bijesan da bi je, da je imao mač, odmah ubio. Želio je ubi? jadnu 
magaricu koja govori! Njegova je srdžba bila tolika da je zasjenila 
njegovu pretjeranu pohlepu, i bio je spreman ubi? je vlas??m rukama. 

Naposljetku, anđeo postaje vidljiv i on shvaća da nije magarac taj koji 
govori, i da nije bilo nje, bio bi mrtav.

Želim vas zamoli? braćo da zastanete na trenutak i razmislite o ovome:

Čiji je to "glas" koji čujete dok čitate sve što sam do sada napisao? 

Ponovno vas pitam:

„Glas“ koji čujete dok čitate sve što sam do sada napisao, 
čiji je to glas?

Tko vam govori u ovom pismu? "Glas" koji ste čuli u svim prethodnim 
pismima, tko ga stvara?

Jesu li to samo riječi ljudske mudros? i osobnih ideja koje čujete?

Isus Krist je rekao:

Luka 10:16
16  Tko sluša vas, sluša i mene. Tko odbacuje vas, 
odbacuje i mene. A tko odbacuje mene, odbacuje i onoga 
koji me poslao.”

Ako nam vjerni brat daje savjete temeljene na Svetom pismu, Isus Krist 
smatra kao da on sam govori. Ako ne slušamo savjete temeljene na 
Božjoj riječi, odbacujemo glas Isusa Krista i Jehove koji nam govore preko 
braće.

Priča o Bileamu ostavlja nam vrlo dobru pouku.

Braćo, odlučili ste podrža? cijepljenje, a „taj put“ nije bio Jehovin. 
Jehovin put je „prav“, jasno je naznačen u Svetom pismu, dok je 
„Bileamov put“ iskrivljen i suprotan božanskoj volji. Odstupili ste od 
onoga što je ispravno ?jekom pandemije, i mnogi su to braća vidjeli te 
nisu željeli ići „?m putem“, baš kao i „magarica“. 
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Pokušali su skrenu? s tog lošeg puta, ali vi ste ih „udarali“ na is? način 
kao što je Bileam tukao jadnu „magaricu“. „Udarali“ ste ih u Ažuriranjima 
implicirajući da nisu neutralni i da nemaju vjeru u Božju organizaciju. 
„Udarali“ ste ih optužujući ih da unose razdor, i čak ih izjednačavajući s 
lažnom religijom. Nastavili ste ih „udara?“ klevetama, govoreći da oni 
zapravo ne vjeruju u Kraljevstvo Isusa Krista, i da svoju vjeru polažu u 
svjetsku poli?ku. 

Svi ovi udarci bili su pokušaji da ih natjeraju da krenu putem kojim ste 
tvrdoglavo željeli ići. No, oni to nisu htjeli jer su na kraju puta vidjeli 
"anđela s mačem". 

Naposljetku, umorni od udaraca, “ovi magarci” su vam progovorili kroz 
pisma. 

• Slušajte! Ponovno poslušajte što su vam „pretučene magarice“ 
rekle! 

• „Zašto nas ovako tučete, braćo? Zašto nas tako okrutno 
zlostavljate?“ govorile su jadne „magarice“ s očima punim suza. 

• „Jesmo li vas ikada iznevjerile? Nismo li uvijek bile uz vas, uz 
vašu stranu? Zar ne shvaćate da postoji “anđeo s isukanim 
mačem” koji će vam “odsjeći glavu” ako tvrdoglavo nastavite ?m 
“iskrivljenim putem”? Zar ne vidite da mi nismo pobunjenici?“ 
plakale su „magarice“ neutješno, prekrivene modricama. 

• Pokušavamo vam spasi? život. Zar to još ne razumijete? Jehova 
ne odobrava hodanje ?m putem. Koliko dugo ćete nas nastavi? 
“udara? štapom”? jadikovale su jedne “magarice” u očaju, dok 
su šepale s polomljenim nogama. 

Ali, baš poput Bileama, niste slušali „magarice“ i nastavili ste ih udara?. 
Hoćete li ga oponaša? i reći isto što je on rekao? 

“Da imam mač sve bih ih pobio jer zbog njih izgledam kao 
budala”

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, jesu li sva ova braća koja su desetljećima 
vjerna Jehovi, koja nikada nisu skrenula s puta i koja su uvijek bila uz vas, 
u krivu?

Jesu li ta braća zla i buntovna? Zašto ih niste poslušali?

Ovo pismo je također dio “žalosnog glasa” "magaraca koji govore". 
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Ali mogu li “magarci” govori? sami za sebe? Tko je zapravo bio iza glasa 
"magarca? Što mislite, što je mene i druge mo?viralo da pišemo? Pišemo 
li vam zato što imamo viška vremena i nemamo što drugo radi?? 

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, razmislite o ovome:

Što osjećaju sva ta braća, poput “pretučenih magaraca”, kad vide kako 
opravdavate svoj vlas?? grijeh? Što osjećaju kad vas čuju kako kažete da 
“radite što možete s onim što imate”? Zar niste imali pismeno 
upozorenje? Glas “magaraca” uz sto?ne vrlo jasnih publikacija o svemu 
tome? 

Možete li s pravom reći da vas nitko nije upozorio? Hoće li ranjeni 
“magarci” misli? da lažete i skrivate is?nu kako ne biste priznali grijeh? 

Znate li što je Bileam učinio nakon svega ovoga? Priča kaže:

Brojevi 22:34
34 Nato je Bileam rekao Jehovinom anđelu: “Sagriješio sam 
jer nisam znao da ti stojiš preda mnom na putu. Ali ako ti nije 
po volji to što sam pošao s ovim ljudima, ja ću se vratiti.”

Čak je i Bileam priznao svoj grijeh. Braćo, nije li sramota što vas je Bileam 
nadmašio i rekao da je "zgriješio", dok vi to još uvijek niste učinili? Kako 
je moguće da lažni prorok poput Bileama prepoznaje svoje pogreške, a vi 
to još uvijek niste učinili? 

Ali, unatoč tome što je shva?o stvar, Bileam je i dalje nastavio ?m 
“krivudavim putem”. Suočeni s ?m, pitamo se: Što je učinila jadna 
“magarica”? Je li slijedila Bileama? 

Ne znamo, ali sigurno je da je pobjegla punom brzinom; bila je 
“magarica”, ali nije bila glupa. 

Mnoga naša braća nisu više s nama zbog vašeg lošeg ponašanja i vaših 
govora koji poriču grijeh. Pobjegli su poput “magarca”. A stvarno je 
tužno da su neki čak izgubili vjeru jer ste učinili da se spotaknu. 

Činjenica da se niste pokajali, i da se ne ispričavate, izgleda pokazuje da 
ćete ustraja? u svojim idejama, a to znači da ćemo u budućnos? ima? 
probleme koji će donije? mnogo boli svima nama.
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HITNA POTREBA ZA JAVNIM 
POKAJANJEM
Braćo, došao sam do točke u ovom pismu gdje moram zasta?.

Pavao je govorio o borbama koje moramo vodi?, rekavši da ćemo se 
suoči? s budućim problemima koji će nam donije? mnogo boli.

2. Korinćanima 10:4, 5
4 Naime, oružje kojim ratujemo nije tjelesno, nego njegova 
moć dolazi od Boga, pa može srušiti ono što je snažno 
utvrđeno. 5  Jer mi rušimo kriva razmišljanja i sve što se 
oholo podiže protiv poznavanja Boga, obuzdavamo svaku 
misao da bi se pokorila Kristu

I također je govorio o oklopu koji bismo trebali ima?:

Efežanima 6:17
17  Usto, stavite na glavu kacigu spasenja i uzmite mač 
duha, to jest Božju riječ.

S “Mačem Duha,” odnosno, Riječju Božjom nijedno “iskrivljeno ili lažno 
razmišljanje koje se uzdiže pro?v spoznaje Boga ne može opsta?”  
(Efežanima 6:17).

Kroz cijelo ovo pismo ci?rao sam Božju Riječ, i postalo je nedvojbeno 
jasno da je učenje koje ste promovirali, i vaše vlas?to ponašanje ?jekom 
pandemije, bilo pogrešno i suprotno Božjoj volji. Vaše postupke ne može 
se “opravda?” kada se usporede s Pismima. 

Ali u borbi pro?v ovih iskrivljenih ideja koje ste podučavali, kao 
nuspojava, morao sam vas “udari?” na najgori mogući način. Bio sam 
prisiljen javno iznije? ovu stvar jer nije bilo druge alterna?ve, a sve je 
ovo bilo previše ozbiljno. Osim toga, kao što sam već spomenuo, primili 
ste mnoga pisma prije ovoga i niste ih uzeli u obzir. Vi ste odgovorni što 
sam morao doći do ovoga. 

Knjiga Ponovljenog zakona o tome kaže:

Ponovljeni zakon 25:3
3 Može mu se zadati 40 udaraca, ali ne više od toga. Ako bi 
mu se zadalo više udaraca, vaš bi brat bio osramoćen pred 
vama.
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Za Jehovu postoji granica za “udaranje bičem” čak i kada je zasluženo, a 
ja sam blizu “40 udaraca” rekavši sve što sam rekao. Stoga neću nastavi? 
“udara?” jer moj cilj nije bio “ponizi? vas”; moj cilj bio je samo uniš?? 
“iskrivljena razmišljanja”. 

Kao što je Solomon rekao, za sve postoji vrijeme:

Propovjednik 3:3
 3 vrijeme kad se ubija i vrijeme kad se liječi, vrijeme kad se 
ruši i vrijeme kad se gradi,

Vrijeme “ubijanja i rušenja” lažnih ideja je prošlo (barem za sada), sada 
je vrijeme za “iscjeljivanje i gradnju". 

Rekao sam vam da je jedan od razloga zašto sam poslao ovo pismo bio 
da koris?m vama i svoj braći, uz to što sam poslušao svoju vlas?tu 
savjest, ali postoji još jedan izuzetno važan razlog. 

Razlog je taj što vas naš dragi Otac jako voli, draga braćo iz Vodećeg 
?jela.

Jeste li mislili da sam vas ovim pismom želio "uniš??" Ako ste to 
pomislili, griješite. 

Samuel Herd, Geoffrey Jackson, Stephen Lej, Gerrit Lösch, Mark 
Sanderson, David Splane, Kenneth Cook, Gage Fleegle, Jeffrey Winder i 
Tony Morris (nitko ne zna kamo je o?šao), postoji jasna poruka u 
Jehovinoj Riječi, a to je da vas on voli puno više nego što možete 
zamisli?.

Jehova vas voli čak i ako ste iskrivili Pisma i čak i ako ste nepravedno 
"udarali" njegove ovce. 

Voli vas čak i ako ste napus?li njegovu vlas?tu Riječ radi uputa "Zvijeri". 

Čak iako imate “krivnju za krv” i tvrdoglavo ne želite prizna? svoj grijeh, 
on vas još voli. 

Jehova vas nikada nije napus?o ni? odbacio, čak i kad ste se vi udaljili od 
njega.

Opet i opet slao vam je “proroke, mudre ljude i učitelje”, a vi ste “neke 
ubili, druge pribijali na stupove, neke bičevali, a druge progonili” (Matej 
23:34).

Jehova vam nikada nije prestao “sla? proroke da vas vrate”. Oni su vam 
“dali upozorenja, ali ste odbili sluša?”. (2. Ljetopisa 24:19).
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Jehova vas je “opet i opet upozoravao preko glasnika” jer je “osjećao 
suosjećanje”, ali ste “prezirali njegove riječi” (2. Ljetopisa 36:15-16).

Vaše loše ponašanje nanijelo je bol našem voljenom Ocu.

Koliko ste ga puta “rastužili i stavljali na kušnju, žalosteći Svetoga 
Izraelova”! (Psalam 78:40, 41).

Ali on vas nikada nije napus?o ni? ostavio, on je “ostao uvijek vjeran jer 
ne može zanijeka? samog sebe” (2. Timoteju 2:13).

On pruža svoju “desnicu pravednos?” da je prihva?te i ustanete. Tijekom 
pandemije posrnuli ste i pali, ali ne želimo da tu i ostanete. 

Jehova želi da se ponovno podignete. Ne obećava li vam da će vas 
“svojom rukom poduprije? i da? vam snagu”? (Izaija 41:8-13) Nije li to 
ono što svi želimo? 

Ustanite, draga braćo!
Velika većina vaše braće koju ste povrijedili želi vam opros??. Čeznemo 
za ?me da opros?mo i zaboravimo. 

Zar nebo nije ispunjeno “radošću kad se jedan grešnik pokaje za svoje zle 
puteve”? (Luka 15:7) 

Braćo, ako biste se iskreno pokajali, ispunili biste naša srca radošću. 

Koliko bi nam sreće donijeli! Pojurili bismo da vas zagrlimo i 
“velikodušno i obilno opros?mo, kao što Jehova čini sa svima nama” 
(Kološanima 3:13). 

“Plakali bismo s vama” od rados? koju bi nam vaše pokajanje donijelo 
(Rimljanima 12:15). 

Želimo opros?? i zaboravi?, “Želimo mir i jedinstvo duha u ?jelu” 
(Efežanima 4:3-6) 

Naš Otac “ne želi da itko bude uništen i želi da svi dođu do pokajanja”. 
Nijedan brat, vođen duhom, ne želi da budete kažnjeni, nijedan 
“ljubljeni Božji sin” to ne želi jer “oponaša” milosrđe svog Oca slijedeći 
“put ljubavi” (2. Petrova 3:9; Efežanima 5:1). 

Ne možete učini? da grijeh nestane; Jehovine oči “gledaju na ono što ste 
učinili.” Mislite li da možete “sakri? ono što ste učinili” od onoga koji vidi 
sve? 
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Ne možete učini? da grijeh nestane, Jehovine oči "su na onome što ste 
učinili" Mislite li da možete "sakri? što si učinio” od onoga koji sve vidi? 

Ali Jehova vam kaže:

“Dođite, da porazgovaramo i sredimo stvari među sobom.

Ako su vaši grijesi poput grimiza, bit će bijeli kao snijeg”. (Izaija 1:18)

Vaši “grimizni grijesi bit će izbrisani ako se samo iskreno pokajete u svom 
srcu”, i pokažete vjeru u žrtvu Njegovog Sina, priznajući i ispravljajući što 
je više moguće pogreške koje ste počinili. (1. Ivanova 2:2) 

Stoga se “pokajte i obra?te kako bi se vaši grijesi izbrisali i kako bi Jehova 
sam donio vremena olakšanja” (Djela apostolska 3:19). 

“Ponizite se pod moćnu ruku Božju i on će vas uzvisi?” više nego što 
možete zamisli?. (1. Petrova 5:6) 

Ako se pokajete, “krvava odjeća” koju nosite bit će zamijenjena “bijelom 
i blistavom odjećom” pred Ocem. (Otkrivenje 3:5) 

Bit ćete “oprani i potpuno očišćeni od krivnje” i vidjet ćete “veliku milost 
našeg Boga koji briše svaki prijestup” onima koji se ponizno okrenu od 
zla. (Psalam 51:1-3)

Svi vaši prijestupi koje ste počinili “neće vam se ubroji?” (Ezekijel 
33:14-16). Takav je milosrdan Bog kojeg obožavamo! 

Sje?te se da oni koji “su u jedinstvu s Kristom nisu osuđeni, a bi? u 
jedinstvu s Kristom znači “priznava? grijeh kako bismo bili očišćeni”. 
(Rimljanima 8:1; 1. Ivanova 1) 

Molimo vas, braćo: Prestanite porica? grijeh i opravdava? ga, “pokazujte 
vjeru kako biste bili spašeni.” (Ivan 3:16-18) 

Molimo vas da o ovome razmislite, draga braćo iz Vodećeg ?jela:

Tisućama godina naš Bog promatra “ljudski rod svojim blistavim očima s 
neba, sa svog veličanstvenog prijestolja”. (Psalam 11:4)

On je tražio “svojim očima usmjeren posebno na pravednike”, vidjevši 
kako su bili zlostavljani i udarani od strane Đavlova svijeta, te uvijek 
slušajući njihove molitve. (Psalam 34:15) 

Bez obzira na vrijeme ili mjesto, povijest se uvijek ponavljala kod svih 
onih "koji su imali vjeru". 
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“Vjerom su obarali kraljevstva, činili pravdu, dobivali obećanja, zatvarali 
usta lavovima, gasili silu vatre, bježali oštrici mača, od slabih postajali 
jaki, bili silni u ratu i tjerali vojske napadača u bijeg”. 

“Bile su žene koje su primile svoje mrtve rođake uskrsnućem, ali su drugi 
ljudi bili mučeni jer su odbili bi? oslobođeni nekim otkupom kako bi 
zadobili bolje uskrsnuće”.

“Drugi su bili iskušavani izrugivanjem i bičevanjem, pa čak i više od toga, 
lancima i tamnicom”.

“Bili su kamenovani, iskušavani, piljeni napola i ubijani mačem. Lutali su 
u ovčjim i kozjim kožama, trpeći oskudicu, nevolje i zlostavljanje”.

“Svijet ih nije bio dostojan. Lutali su pus?njama i planinama te u 
špiljama i rupama u zemlji”. (Hebrejima 11)

Povijest se uvijek ponavljala, iznova i iznova, kod svih onih koji su željeli 
čini? pravu stvar, i nisu popus?li pred Đavlovim svijetom.

Prije 2000 godina, Jehova “poslao svog sina” k nama i naučio nas 
mnogim stvarima koje su bile “sveta tajna” (Ivan 3:16-18; Kološanima 
4:3). Isus nam je omogućio da “upoznamo Oca” i pokazao nam koliko 
nas voli. (Ivan 14:8-12; Luka 10:22) 

Prije nego što je uhićen, rekao je svojim učenicima na Svetoj večeri:

“Kažem vam, neću više pi] od ovog ploda trsa sve do onog 
dana kad ću pi] novo vino s vama u kraljevstvu svog Oca”. 

(Matej 26:29)
Tada je zlostavljan i umro kako bismo svi "mogli bi? otkupljeni njegovom 
krvlju". (Efežanima 1:7) 

Trećeg dana bio je uskrsnut, i “četrdeset dana poučavao je svoje učenike 
o kraljevstvu”. Za?m se uznio na nebo i sjeo s “desne strane Bogu” kako 
bi čuvao svoje i “bio s njima do svršetka”. (Djela apostolska 1:3-9; 
Rimljanima 8:34; Matej 28:19)

No, Njegova i Očeva briga nikada nije bila pasivna ni? ravnodušna prema 
patnji Njegovih; svaki put kad su Njegova djeca trpjela tjeskobu, “to je i 
njima bila tjeskoba”. (Izaija 63:9) 

“Skupš?na je Njegovo ?jelo” i svaki udarac Njegovim učenicima udarac 
je Njemu, svaka rana rana je Njemu. (1. Korinćanima 12:12-27; Matej 
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24:31-46) Trpjeli su dok su gledali kako se njihove, uvijek iznova, 
zlostavlja kroz cijelu povijest. 

Toliko je boli i nepravde da, simbolički, svi oni koji su umrli vjerni vapiju 
snažnim glasom:

“Gospodaru naš, sve] i is]ni], dokle ćeš oklijeva] suda 
izreći nad onima koji prebivaju na zemlji i osve]] našu krv 

na njima”? (Otkrivenje 6:10)
Kada će sve ovo završi??

Bog im govori da se “još malo strpe dok se ne ispuni broj njihovih 
surobova i njihovih braće, koji su trebali bi? ubijeni kao i oni”. 
(Otkrivenje 6:11) Sve mora traja? “još malo” dok se ne ispuni unaprijed 
određeni “broj”.

Danas živimo u vremenu kraja svega ovoga.

Ako se osvrnemo unatrag, imamo “veliki oblak svjedoka” koji su, iznova i 
iznova, pokazivali vjernost Bogu u najtežim okolnos?ma, i koji su nam 
prethodili, i nisu iznevjerili. Naša baš?na seže do Abela, a u svojem 
rodoslovlju imamo sve Božje vjerne sluge. A ako pogledamo unaprijed, 
vidimo zbroj svih "Zvijeri" s kojima se svaki od njih suočavao u svom 
određenom povijesnom razdoblju, a koje su sada na pragu da se očituju. 

Ta “divlja Zvijer” prima svoju moć “od zmaja” kako bi dominirala nad 
cijelim čovječanstvom i oblikovala svoje carstvo. (Otkrivenje 13:1-8) 

Ono što dolazi toliko je burno, da se u priči pravi stanka i podsjeća se na:

"Tko ima uši, neka čuje. Ako je tko određen za 
zarobljeništvo, u zarobljeništvo će o]ći. Ako tko ubija 

mačem, mačem će bi] ubijen. Zato je sve]ma potrebna 
ustrajnost i vjera". (Otkrivenje 13:9, 10)

“Is?nska vjera i ustrajnost” bit će potrebne da bismo se suočili sa svime 
što dolazi. 

Braćo, ?jekom pandemije počeo se ču? zvuk “roga”! Zar ga niste čuli? 

Za?m će slijedi? “flauta, citra, harfa, žičani instrumen? i drugi glazbeni 
instrumen?”. (Daniel 3:4, 5)  
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Svi ? instrumen? postupno će poče? svira? istu “sotonsku melodiju” 
koja se svira već ?sućljećima. 

“Glasnoća” će se povećava?, a “ritam” će se ubrzava?, sve dok u jednom 
trenutku ne dosegne svoju najvišu točku i “svi ne padnu na koljena”. 

Pokleknut će “u velikom divljenju” pred “idolom”, dok ih “divlja zvijer” 
promatra prijeteći. 

“Zmaj će bi? iza nje” koristeći je kao marionetu, kako bi pos?gao ono što 
je Bog prekinuo kod “babilonske kule”. (Postanak 11:4-8) 

Ali tu, ispred svih, mi ćemo staja?. Nećemo se pokloni? ?m“beživotnim 
kipovima i bogovima”, baš kao i svi vjerni koji su nam prethodili i koji su 
kroz povijest podnosili ista iskušenja. (Daniel 3:12) 

Nije važno koliko je “visok 60 lakata idol”, nije važno koliko su “velike 
čeljus?” užasne “Zvijeri”, nije važno koliko je “bijesan pogled” zmaja. 

Nije važno što je “peć užarena sedam puta jače”, naš Bog je “na našoj 
strani i nećemo bi? se boja? ”. (Psalam 118:6-7) 

I kao i mnogi drugi koji su nam prethodili, bit ćemo uze? i “bačen u 
vatru". 

Ali proročanski primjer Šadraha, Mešaka i Abednega bit će ispunjen; Bog 
će nas spasi? iz vatre i planova zle “divlje Zvijeri” da nas sve uniš? i 
pobije. (Daniel 3) 

Dogodit će se čudo neviđeno do sada: nakon ?suća godina promatranja 
povijes? čovječanstva, Bog će usta? kroz svog kralja, Isusa Krista. On će 
usta? sa svog prijestolja, uzjaha? svog “bijelog konja” sa svom 
“nebeskom vojskom” sastavljenom od milijuna anđela spremnih za bitku 
i doći će na zemlju kako bi okončao patnju. (Otkrivenje 19:11-15) 

“Divlja Zvijer sa svojim lažnim prorokom” i “vojni zapovjednici” naroda 
“borit će se”, ali izgubit će bitku. (Otkrivenje 19:19) “Divlja Zvijer” bit će 
uhvaćena i “bačena živa u jezero ognja koje gori sumporom”, zajedno sa 
svojim “lažnim prorokom” koji je promicao “žig” i zavodio čovječanstvo. 
(Otkrivenje 19:20) Svi pristaše “divlje Zvijeri” bit će uklonjeni “dugačkim 
mačem” Isusa Krista koji će dosegnu? svaki kutak zemlje i nitko mu neće 
umaći. (Otkrivenje 19:21) 

“Zmaj će bi? okovan” i bačen u ponor na 1000 godina, da više ne smeta 
čovječanstvu. (Otkrivenje 20:1-3) 
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“Kamena kraljevstva” razbit će “kip” ljudske vlas? i pretvori? se u 
“planinu koja ispunjava cijelu zemlju”. 

“Bog nebeski uspostavit će kraljevstvo koje nikada neće bi] 
uništeno ni] će bi] predano bilo kojem drugom narodu. 

Ovo kraljevstvo razbit će i okonča] sva kraljevstva, i ono će 
jedino traja] zauvijek”. (Daniel 2:44) 

I svi oni koji su nas natjerali da pa?mo dobit će pravednu odmazdu, “On 
će uzvra?? nevoljom onima koji su zadavali nevolju, a onima koji su 
trpjeli nevolju dat će olakšanje, jer su se pokazali dostojnima 
kraljevstva”. (2. Solunjanima 1:5-12)

“Nebesa i zemlja će nesta?” i bit će zamijenjeni “novim nebesima i 
novom zemljom” koje smo čekali kroz povijest, a u njima će “vlada? 
pravda”. (2. Petrova 3:13; Otkrivenje 21:1) 

Sve će stvari “bi? učinjene novima” jer će “Božji šator bi? s 
čovječanstvom”. (Otkrivenje 21:3-5) 

Napokon će doći vrijeme da mrtvi “čuju glas Isusa Krista” i ustanu na 
život. (Ivan 5:28-29) 

Vidjet ćemo sve njih kako se pojavljuju, one koji su umrli vjerni, pred 
našim vlas??m očima. Vidjet ćemo ih kako se vraćaju zdravi, cjelovi? i s 
velikim osmijehom. Vidjet ćemo ih kako se smiju, trče i ponovno čujemo 
njihov glas. Potrčat ćemo da ih zagrlimo i nećemo ih moći pus??.

I dok ih čvrsto grlimo, plakat ćemo kao nikada prije u životu. Ali to neće 
bi? plač “tuge ili boli”, jer će te stvari zauvijek nesta?. (Otkrivenje 21:4) 
Taj će plač bi? očišćenje koje će nezaustavljivo odnije? svu bol, tjeskobu i 
zabrinutost koju nam je Đavlov mračni svijet prouzročio. (2. Korinćanima 
4:4) 

Te suze isprat će sve loše stvari i ostavit će nas potpuno u miru i 
spokojstvu! “Noć će napokon bi? završena,” “svijetli dan” će svanu?! 
(Rimljanima 12:12) 

“Sunce pravednos?” izbit će na horizontu, “njegovi će nas zraci izliječi? i 
radovat ćemo se”! (Malahija 4:2) 

Svi će bi? uskrsnu?, od najmanjih do najvećih, “ni dlaka s njihove glave 
neće bi? izgubljena”. (Luka 21:18) 
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I kada budemo svi zajedno, Isus Krist će ispuni? obećanje dano svojim 
učenicima i “uzdići će čašu sa svima okupljenima za stolom”, s 
“Abrahamom, Izakom i Jakovom u kraljevstvu”. (Matej 8:11; Marko 
14:25) 

I mi ćemo učini? isto, a kada se pogledamo dok visoko držimo čašu, 
potpuno ćemo razumje? da je vrijedilo “trča? utrku”, da smo pobijedili u 
“našoj borbi sa svijetom” i pos?gli “neprolaznu krunu” pobjede, čas? i 
slave. (1. Korinćanima 9:25, 26) 

Draga braćo iz Vodećeg Tijela: Hoćete li i vi bi? među onima koji podižu 
čašu toga dana?

Ako budete tamo tog dana, a ja također budem, molim vas, potražite 
među licima oko sebe jedno koje će vas gleda? s velikim osmijehom 
zadovoljstva. To će bi? moje lice, draga braćo, jer svim srcem želim da 
budete spašeni, i donijelo bi mi neizmjernu radost da vas tamo mogu 
zagrli?.

Imate divnu nadu, braćo. Hoćeš li je izgubi? tvrdoglavo poričući grijeh? 
Hoćete li propus?? Kraljevstvo zbog tvrdoglavos? i odbijanja da priznate 
ono što ste učinili?

Ustanite, draga braćo, vra]te se "utrci, tako da možete 
trča] bez grijeha". (Hebrejima 12:1)

Vapite kao slijepci koji su molili Isusa: “Gospodine, otvori nam oči!” 
(Matej 20:33) 

Ruka Boga našega ispružena je prema vama. Još vas nije napus?o ni? 
odbacio, unatoč neredu koji ste napravili. 

“Približite se Bogu, i on će se približi] vama; pročis]te svoje 
ruke, očis]te svoja srca!" (Jakovljeva 4:8)

Vi ste previše “vrijedni”, ne zato što ste dio Vodećeg Tijela, već zato što 
ste Njegove ovce. (Luka 12:6-7) 

„Slušajte glas nekoga koji viče u pus]nji:
Pripravite put Gospodinu! Poravnajte Bogu našemu kroz pus?nju cestu. 
Neka se svaka dolina uzdigne, i svaka gora i brežuljak spuste. Hrapavo tlo 
neka postane ravnica, a neravno tlo neka se izravna.” (Izaija 40:3-4) 
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Nemojte reći da ništa niste znali, govorite nam is?nu. Jehova je “Bog 
is?ne” i zahtjeva da ga “obožavamo u is?ni”. (Psalam 31:5; Ivan 4:24) Mi 
nismo djeca “oca laži”. (Ivan 8:44) 

“Ispitajmo i istražimo svoje putove, i vra]mo se Jehovi”! 
(Plač 3:40) 

Slušajte što vam Jehova govori preko Joela!
“Obucite kostrijet i tugujte, svećenici”. “Naričite, sluge oltara”! “Dođite i 
provedite noć u kostrije?, sluge mog Boga”. “Proglasite post; sazovite 
svečani zbor. Okupite starješine zajedno sa svim stanovnicima zemlje u 
dom Jehove, Boga vašega, i zavapite Jehovi za pomoć”. (Joel 1:13,14)

“Zatrubite u trubu na Sionu! Podignite bojni poklič na mojoj svetoj gori. 
Neka se svi stanovnici zemlje tresu! Dan GOSPODINOV dolazi! Blizu je”! 
(Joel 2:1)

“Ali još nije kasno”, izjavljuje Jehova, “vra?te se meni svim svojim srcem, 
posteći, plačući i tugujući. Razderite svoje srce, a ne samo svoje haljine, i 
vra?te se Jehovi, svome Bogu, jer on je suosjećajan i milosrdan, strpljiv i 
pun odane ljubavi, i razmotrit će svoju odluku o slanju nevolje. Tko zna? 
Možda će promijeni? mišljenje, preispita? svoju odluku”. (Joel 2:12-14)

Mora postoja] javno pokajanje!
“Zasvirajte trubu na Sionu!” “Proglasite post; sazovite svečani zbor”.

Svi koji su sudjelovali moraju traži] oprost!
“Okupite narod; posve?te zajednicu”. Okupite starješine. Sakupite djecu 
i dojenčad. Neka mladoženja izađe iz svoje odaje, a mladenka iz svoje 
sobe. Neka svećenici, sluge GOSPODINA, plaču između trijema i oltara i 
kažu: ‘Smiluj se svome narodu, GOSPODINE’”! (Joel 2:15-17)

Sje?te se da je “sjekira već položena na korijen drveća. Stoga će svako 
drvo koje ne donosi dobar plod bi? posječeno i bačeno u vatru”. (Luka 
3:9)

“Budite razbori?; prihva?te ukor, vi suci zemlje. Služite GOSPODINU sa 
strahom i radujte se s drhtanjem”.

“Poštujte sina” On je naš vladar, a ne vi! “Ako ne, Bog će se razgnjevi? i 
poginut ćete na svom putu, jer se njegov gnjev brzo rasplamsa. 
Blagoslovljeni su svi koji utočište traže u njemu”! (Psalam 2:10-12)

/288 354



"Klekni pred kraljem i priznaj svoj grijeh" jer ako tako učiniš "On je vjeran 
i pravedan da ? opros? i da te očis? od svake nepravde". (Filipljanima 
2:9-11)

Viči glasno i pred svima kao carinik koji je molio:
“Bože, smiluj se meni grešniku!” (Luka 18:13)

Priznaj kao David, javno, kad je svojom nesmotrenošću ubio 
70.000 Izraelaca.

“Jako sam sagriješio u ovome. Sada, molim te, opros? svom sluzi grešku, 
jer sam postupio glupo”. (1 Ljetopisa 21:8)

“Nisam li ja rekao da prebrojimo narod? Ja sam taj koji je sagriješio, ja 
sam taj koji je pogriješio.

Gospodine, Bože moj, neka tvoja ruka udari mene i dom oca moga; ali 
ne puštaj ovaj bič na svoj narod”. (1. Ljetopisa 21:17)

Vjeruj onome koji je rekao:
"Ako se moj narod - koji se zove mojim imenom - ponizi i moli i traži 
moje lice i obra? se sa svojih zlih putova, tada ću ču? s neba i opros?t ću 
im grijehe i iscijeli? njihovu zemlju". (2. Ljetopisa 7:14)

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, sje?te se da “onaj tko skriva svoje grijehe 
neće napredova?, ali tko ih prizna i ostavi, zadobit će milosrđe”. (Izreke 
28:13)

Donosite “plodove pokajanja”, znajući da je “Jehova, vaš Bog, 
suosjećajan i milosrdan te vas neće odbaci? ako mu se vra?te”. (2. 
Ljetopisa 30:9; Matej 3:8)

Slušajte Ivana kako vas preklinje:
“Pokajte se, jer se približilo Kraljevstvo nebesko”. (Matej 3:2)

Svi vaši grijesi počinjeni ?jekom pandemije “bit će izbrisani ako se 
pokajete i iskreno se vra?te Jehovi”. (Djela 3:19)

Ne tražite da dođe dan Jehovin, braćo, ako se još niste 
pokajali.

“Teško onima koji govore: “Neka požuri da izvrši svoje djelo; neka to brzo 
dođe kako bismo ga vidjeli; neka se ispuni naum Sveca Izraelova, da ga 
spoznamo”! (Izaija 5:19) 
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Padnite na koljena pred Jehovom, “jer on ne kasni s ispunjenjem svog 
obećanja, kao što neki misle da kasni. Napro?v, strpljiv je s vama jer ne 
želi da itko bude uništen, već da svi dođu do pokajanja”. (2. Petrova 3:9) 

Naš Bog Jehova “nema zadovoljstva ni u čijoj smr?” “Vra?te mu se i 
živite”! (Ezekiel 18:32) 

Žrtva koju Bog želi od vas “jest duh slomljen” za počinjene grijehe, 
Jehova “neće odbaci? ni? prezre? slomljeno i pokajničko srce”. (Psalam 
51:17) 

Sje]te se da vrijeme istječe.
Tražite Jehovu dok se može naći. Zovite ga dok je blizu. (Izaija 55:6)

U Sve?m Pismima postoji vrlo jasna poruka za vas:

"Reci im: 'Ovako govori Jahve nad vojskama: 'Vra]te se k 
meni,' izjavljuje Jahve nad vojskama, 'i ja ću se vra]] k 

vama,'kaže Jahve nad vojskama.'" (Zaharija 1:3)
Hoćete li se pokaja? za svoje grijehe i vra?? se u "utrku" ili ćete ih i dalje 
skriva?? 

Hoćete li nastavi? porica? ono što ste učinili, stavljajući svoju vječnu 
budućnost u opasnost? 

Uvijek imajte na umu da javno poniženje nema namjeru da vam naudi, 
već da vam spasi život.

Hebrejima 12:5, 6
5  I potpuno ste zaboravili savjet koji vam je Bog uputio kao 
sinovima: “Sine moj, ne omalovažavaj Jehovin ukor i nemoj 
klonuti kad te on opominje 6  jer koga Jehova voli, njega 
ukorava, šiba svakoga koga priznaje za sina.”

Nastavit ću moli? za vas, draga braćo iz Vodećeg Tijela, kako biste sve 
ovo razumjeli i mogli se pokaja? za svoje strašne grijehe.

Ne želim vam nanije? štetu i, poput mnogih braće, nadam se da će vam 
Jehova i Isus Krist opros?? i ima? samilos? prema vama.
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PROBLEMI NA HORIZONTU
Braćo, prije nego što zaključim svoje pismo, osvrnut ću se na tri 
problema koji su postali oči? ?jekom pandemije COVID-19. U stvarnos?, 
planirao sam obradi? če?ri problema, ali da bih ispravno razradio 
četvrtu točku, trebao bih doda? 100 stranica ovom pismu, što bi bilo 
predugačko. Zato ću se osvrnu? samo na tri problema. Ako se ? 
problemi ne isprave, oni će posta? zamka koja će u budućnos? mnoge 
naše braće naves? na pad, i na kraju ih uniš??. Pandemija je bila znak 
onoga što dolazi, i moramo uči? iz onoga što smo vidjeli.

NEPRIMJERENO PRIJATELJSTVO S DIVLJOM 
ZVIJERI
Naša organizacija iden?ficirala je UN, ili što god on postane, s “Divljom 
Zvijeri”. “Divlja Zvijer” neprijatelj je Božjeg Kraljevstva. Ona ubija njegove 
sluge i kvari čovječanstvo. U Božjoj riječi prikazana je kao “odvratna 
stvar.” 

Naravno, u ovoj organizaciji postoje ljudi s dobrim namjerama koji 
nemaju pojma kako će je Đavo iskoris?? u budućnos?. Ali, očito je da se 
kroz UN ljudsko društvo kvari već sada, slijedeći želje i planove Đavla. 

UN promovira pobačaj, odnosno ubojstvo nevinih ljudi, kao dio 
“zdravstvene poli?ke”. Uz to, prisiljava i vrši pri?sak na zemlje da 
podučavaju izopačenu “rodnu ideologiju” i druge izopačenos?. Osim 
toga, UN ima namjeru kvari? djecu i teži dekriminalizaciji pedofilije. 

Dovoljno je pročita? dokument “Standardi za seksualno obrazovanje u 
Europi” koji sadrži sljedeće upute za dječje vr?će i osnovne škole kako bi 
uvidjeli perverznost iza ove organizacije. 

hjps://www.bzga-whocc.de/en/publica?ons/standards-for-sexuality-
educa?on/

Neke od glavnih točaka ovog dokumenta uključuju:

1. Djeca u dobi između 0 i 4 godine trebala bi uči? o masturbaciji i 
razvija? interes za vlas?ta i tuđa ?jela. 

2. Djeca u dobi između 4 i 6 godina trebala bi uči? o masturbaciji 
te se po?ca? da izraze svoje seksualne potrebe i želje. 
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3. Djeca u dobi između 6 i 9 godina trebala bi uči? o seksualnim 
odnos ima, onl ine pornografij i , ta jn im l jubavima i 
samos?mulaciji. 

4. Djeca u dobi između 9 i 12 godina trebala bi ima? svoje prvo 
seksualno iskustvo i uči? kako koris?? online pornografiju. 

Svjetska zdravstvena organizacija (WHO) daje upute učiteljima diljem 
svijeta da educiraju djecu od 9 godina o tome kako ima? prvi seksualni 
odnos, kako doživje? seks koristeći Internet i mobilne telefone te kako 
nauči? različite seksualne tehnike.

Postoji mnogo čvrs?h i provjerljivih informacija koje pokazuju da UN na 
različite načine promiče zlo.

hjps://www.alertadigital.com/2023/05/16/documentos-la-onu-y-la-
oms-defienden-que-las-escuelas-preparen-a-los-ninos-para-tener-
parejas- sexuales-masturbarse-usar-pornografia-y-aprender-el-sexo-
oral/

Zapravo, svatko tko malo istraži može pronaći veze između UN-a i 
Luciferijanskih organizacija.

hjps://?errapura.info/2024/05/25/que-es-el-dia-mundial-de-
invocacion-el-ritual-promovido-por-la-organizacion-lucis-trust-y-ligado-
a- la-onu/

S obzirom na sve ovo, vrlo je jasno da sluge Božje s njima ne bi trebale 
ima? ništa. Pavao je rekao:

2. Korinćanima 6:14-18 
14 Ne uprežite se u nejednak jaram s nevjernicima. Jer što 
je zajedničko pravednosti i bezakonju? Što je zajedničko 
svjetlu i tami? 15  Može li vladati sklad između Krista i 
Belijala? Što je zajedničko vjerniku i nevjerniku? 16 Što Božji 
hram ima s idolima? Jer mi smo hram živog Boga, a Bog je 
rekao: “Prebivat ću među njima i biti među njima i bit ću 
njihov Bog, a oni će biti moj narod.” 17  “‘Zato iziđite iz 
njihove sredine i odvojite se od njih’, kaže Jehova, ‘i ne 
dotičite više ništa nečisto’”, “i ja ću vas primiti”. 18  “‘I bit ću 
vam otac, a vi ćete mi biti sinovi i kćeri’, kaže Jehova, 
Svemogući.” 
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Vrlo je jasno da se ne bismo trebali stavlja? u “jaram” s njima, budući da 
“Božji hram” nema veze sa sotonskim “idolima”. Nikada ne bismo trebali 
surađiva? s njima ni? bi? povezani na bilo koji način. 

Ovo je pitanje toliko važno jer nas Bog može prihva?? kao svoju "djecu" 
samo ako prestanemo "dodiriva? nečiste stvari". 

Kada je počela pandemija COVID-19, napus?li ste Božju Riječ, kao što 
sam već pokazao, i počeli snažno preporučiva? isto što i Svjetska 
zdravstvena organizacija (WHO), koja je dio Ujedinjenih naroda (UN). 
Ovo je bilo nerazumljivo i izrazito upadljivo. 

Sve što dolazi od UN-a treba se općenito smatra? potencijalno opasnim 
dok se ne dokaže suprotno, jer je jasno da oni rade za Đavla. 

Kako ćemo se poveza? s jednim od sredstava koje Đavo koris? “da 
zavede cijelu nastanjenu zemlju”? (Otkrivenje 12:9) Kako možemo 
vjerova? onima za koje smo upozoreni da će zavodi? sve “velikim 
znakovima”? (Otkrivenje 13:13, 14) 

Među?m, suprotno biblijskoj logici, umjesto da se držite biblijskih 
načela, promovirali ste ono što ova organizacija, koju je Bog osudio na 
“jezero ognjeno”, želi. (Otkrivenje 19:20) Zašto ste napus?li neutralnost 

i vrši? pri?sak na braću da se cijepe? To je pitanje koje si svi postavljamo, 
i imamo samo teorije. Jednog dana ćemo sigurno zna?, budući da je Isus 
rekao: 

Luka 12:2
2 Nema ničeg skrivenog što se neće otkriti niti ičeg tajnog 
što se neće doznati.

Ali zanimljivo je analizira? neke informacije koje nam mogu da? ideju o 
tome što se možda događa iza kulisa, i to ćete mora? objasni?. Već sam 
ranije komen?rao vijest da je vlada Sjedinjenih Država vršila pri?sak na 
vjerske organizacije da preporuče cjepivo. To je činjenica i možete vidje? 
da su argumen? i ideje koje su koris?li slični nekim argumen?ma koje 
smo vidjeli u vašim Ažuriranjima. Vrlo je vjerojatno da ste i vi bili pod 
pri?skom i, možda čak i prijetnjama, da preporučite cijepljenje.

hjps://www.un.org/es/countering-disinforma?on

hjps://iris.who.int/bitstream/handle/10665/332047/WHO-2019-nCoV-
Religious_Leaders-2020.1-spa.pdf? redoslijed=1&isAllowed=y
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hjps://www.who.int/es/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019/
advice-for-public

hjps://?errapura.info/2024/03/14/el-gobierno-estadounidense-obligo-
a-los-lideres-religiosos-a-impulsar-las-vacunas/

Naravno, ništa ne opravdava odstupanje od biblijske neutralnos? i 
poštovanja individualne savjes? koje moramo održava? kada je riječ o 
preporučivanju medicinskih tretmana. Čak i ako ste bili pod pri?skom ili 
prijetnjama, trebali ste zadrža? neutralnost. Trebali ste brani? biblijska 
načela pred bilo kojom vlašću, imajući na umu što je Pavao rekao.

2. Timoteju 1:7, 8
7 Jer duh koji nam je Bog dao ne čini nas strašljivima, nego 
nas ispunjava snagom, ljubavlju i razboritošću. 8  Zato se 
nemoj stidjeti svjedočiti o našem Gospodinu, a nemoj se 
stidjeti ni mene, koji sam u zatvoru zbog njega, nego budi 
spreman i ti trpjeti nevolje zbog dobre vijesti, oslanjajući se 
na Božju snagu.

No, postoje i drugi detalji koje bih želio komen?ra?, i mislim da oni jasno 
pokazuju što se dogodilo.

Ako pažljivo pogledamo promo?vni video pod naslovom "Iza kulisa: 
‘Položi svoj put u ruke Jehove’", koje ste pripremili, primije?t ćemo jasan 
simbol. 

 

hjps://www.jw.org /en/l ibrary/videos/#en/mediaitems/pub-
jwbvod24_2_VIDEO
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Ovaj simbol nalazi se na šatorima, također i na vrećama sa zalihama, a 
ljudi ga imaju i na košuljama.
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Simbol se pojavljuje oko 12 puta i nije tu slučajno. Čiji je to simbol? 
Pripada UNHCR-u. hjps://www.acnur.org/

Na njihovoj vlas?toj stranici piše da su agencija Ujedinjenih naroda za 
izbjeglice.
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Zašto je ovaj simbol u videu naše Organizacije, i zašto ga neprestano 
ponavljate?

Prvo, dopus?te da razmislimo o riječima brata Gagea Fleeglea (član 
Vodećeg Tijela) u videu:

“Vrijeme za razvoj računalno generiranih 3D scena koje 
prikazuju Afriku odavno je prošlo. S obzirom na okolnosti, 
podrška iz Afrike nastavit će se tijekom cijele produkcije 
kako bi se potaknula autentičnost.

Njihova se pomoć pokazala neprocjenjivom. Pattersonov tim 
surađivao je s Južnoafričkom Republikom u vezi s odabirom 
glumaca, dizajnom rekvizita, konstrukcijom seta, odabirom 
lokacija i garderobom.

Na primjer, određeni uzorci tkanine mogli su označavati 
određenu religiju ili čak političku pripadnost, pa su se takvi 
uzorci morali izbjegavati tijekom produkcije.

Poruka videa trebala je doprijeti do svih gledatelja. Stoga 
nismo prikazivali određene regije u Africi. Također se vodilo 
računa da se ne skrene previše pažnje na određenu naciju, 
pleme, narod ili jezik.

Set za izbjeglički kamp pokazao se realnim. Neki u zajednici 
oko Betela u Patersonu vjerovali su da je tamo zaista bio 
uspostavljen pravi izbjeglički kamp.”

Jasno je da se dosta pažnje pridavalo svim vrstama detalja, poput boja i 
dezena odjeće kako se ne bi izgubila poli?čka neutralnost. Stoga se 
pitamo: 

Zašto ste o?snuli taj logo “Divlje Zvijeri” na majicama sudionika? 

Zašto ste ga o?snuli u trgovinama? Zašto ste ga stavili na vrećice za 
namirnice? 

Ako “nije bilo vremena” da pripremite stvari kako ste htjeli, zašto ste 
gubili vrijeme i novac na ispisivanje tog logo?pa? Ima li to smisla? 

Zašto se brat pojavljuje ispred kamere s majicom koja ostavlja is? dojam 
kao proizvodi koji se promoviraju u filmovima zbog plaćanja oglašivača?

/297 354



Je li moguće da ste previdjeli taj simbol jedne grane UN-a, poli?čke 
ins?tucije koja je u Bibliji predstavljena kao “Divlja Zvijer” koja se 
suprotstavlja Bogu? 

Niste ovo primije?li? Primjećujete boje odjeće, ali ne i simbol? 

Zar “procjeđujete komarca, a gutate devu”? (Matej 23:24) 

Zapravo, video kaže da su izbjeglički kamp u filmu stvorila braća u blizini 
Betela u Sjedinjenim Državama. Drugim riječima, NAMJERNO ste dali 
napravi? šatore s logom. Dali ste i majice ?ska? s ?m logom NAMJERNO.

Niste koris?li prave šatore i majice koje su vam posuđene, ni? je riječ o 
slučaju da niste primije?li problem. Vi ste dali nalog da se to učini, jer ste 
sami izradili sve rekvizite za video.

Razmislimo o ovome, braćo iz Vodećeg ?jela...

Da logo?p niste stavili nigdje, bi li se poruka videa UPUĆENA BRAĆI na 
bilo koji način promijenila? Ne, ostala bi ista, jer većina braće nije ni 
primije?la logo?p.

Pitam vas ponovno, zašto ste onda ?skali logo?p posvuda ako to ništa ne 
dodaje SVJEDOCIMA JEHOVE? Zar to nije barem sumnjivo? Zašto troši? 
vrijeme i sredstva na to?

Također, ako ste htjeli stavi? logo da bi video bio realis?čniji, zašto ga ne 
biste izmislili? Da ste vi izmislili logo, ne biste prekršili neutralnost.

Primjerice, vidjeli smo da su u publikacijama, gdje se preporučuje ne ići 
u kina s nasilnim filmovima, potpuno izmišljeni plaka? navodnih 
premijera agresivnih filmova koji zapravo ne postoje. To činite kako biste 
izbjegli imenovanje stvarnog filma; važno je prenije? ideju, a ne ime 
filma.

Napravi? logo?p je vrlo jednostavno ako ste to htjeli; to je čak lakše od 
izrade postera. No, vi to niste učinili. Zašto?

Zašto ste koris?li doprinose posvećene Jehovi da biste u našim videima 
promovirali organizacije povezane sa Sotonom?

Tiskanje tog logo?pa koštalo je. Zašto ste ga odlučili stavi? tamo kada 
dobro znate da se ne smijete petlja? u poli?čke organizacije Đavoljeg 
svijeta?

Ovo vam predstavlja problem. Ako kažete da ste stavili logo?p kako biste 
pos?gli realizam, onda ste također trebali odjenu? ljude u boje i odjeću 
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koja predstavlja poli?čku pripadnost kako biste pos?gli is? stupanj 
realizma. A ako ne prihvaćate odjeću koja vas povezuje s poli?kom, tada 
ni logo?p nije trebao bi? ?skan. Riječi brata Gagea Fleeglea predstavljaju 
jednostavan dokaz.

Mislim da je apsolutno nepobitno i neupitno da logo postoji jer taj film 
nije bio samo za našu braću... bio je i za nekog drugog. Za koga?

Ovdje ću iznije? svoje mišljenje o tome što vjerujem da se događa, a vi 
ćete mora? odgovori? pred odborom duhovnih starješina jer ovo mora 
bi? istraženo.

Jednostavno rečeno, Ujedinjeni narodi i slične organizacije, kada pružaju 
neku vrstu koris? drugim organizacijama, zauzvrat zah?jevaju da te 
organizacije pokažu da podržavaju njihove smjernice i temeljna načela. 
Oni ne daju ništa besplatno; zah?jevaju lojalnost. Trebali biste zapam?? 
što je Isus rekao:

Matej 6:24
24 Nitko ne može robovati dvojici gospodara – ili će jednog 
mrziti, a drugog voljeti, ili će jednom biti privržen, a drugog 
će prezirati. Ne možete robovati i Bogu i bogatstvu.

Ovaj film jasno pokazuje bilo kojem POLITIČKOM VOĐI da naša 
organizacija podržava UNHCR i Ujedinjene narode. Zapravo, na početku 
videa brat promovira UN i kaže:

“Prema podacima Ujedinjenih naroda, do kraja 2022. oko 
108.000.000 ljudi živjelo je kao prisilno raseljene osobe 
diljem svijeta.”

Zašto ci?rate Božje neprijatelje kao vjerodostojan izvor? Za svakog 
Jehovinog svjedoka, UN bi trebao bi? “loša riječ”, nešto što “ne bi 
trebalo izaći iz njihovih usta”. Zar zaboravljate što je Bog rekao:

Izlazak 23:13
13  Savjesno se drži svega što sam ti rekao. Ne spominji 
imena drugih bogova. Neka ti ona ne prelaze preko usta.

Skandal od prije više godina u kojem je naša organizacija bila UN-ova 
nevladina organizacija od 1992. do 2001. dobro je poznat i to je priznato. 
Naravno da će bi? onih koji će reći da u tome nema ništa loše. Ali, 
poanta je u ovome: u Bibliji je ova organizacija (UN) predstavljena kao 
“strašna zvijer” koja na kraju “obilježava” svaku osobu i pokušava uniš?? 
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svakog kršćanina koji želi bi? vjeran Bogu. Zašto mislite da ih Biblija 
predstavlja kao opasnu zvijer? 

Je li ispravno i bezopasno petlja? se s njima? Zar ne vidite opasnost ove 
zabranjene veze? Jakov nam govori kao što sam već komen?rao.

Jakovljeva 4:4
4  Preljubnici, ne znate li da je prijateljstvo sa svijetom 
neprijateljstvo s Bogom? Dakle, tko god želi biti prijatelj 
svijetu, postaje neprijatelj Bogu.

Ovo je očito duhovni preljub. Vjerujem da je Jehova više zabrinut zbog 
ovog preljubničkog stava nego zbog boja odjeće glumaca.

Uz sve to, WHO je i ogranak UN-a. slična UNHCR-u. Oni su različi? "pipci" 
iste "hobotnice". 

Zašto su onda preporučili cijepljenje (koje promovira WHO) ostavljajući 
po strani kršćansku neutralnost? 

Vrlo je vjerojatno da je ova zabranjena i preljubnička veza koju imate s 
njima, a koja je očita u ovom videu, uzrok ili barem jedan od uzroka 
vašeg lošeg ponašanja ?jekom pandemije.

Kada bi muškarac u novčaniku svoje žene otkrio fotografiju nekoga tko 
nije on, bio bi jako uzrujan. Nema veze što ona kaže da je on samo 
prijatelj, ta fotografija ne bi trebala bi? tamo. Ta fotografija pokazuje da 
nešto nije u redu sa ženom.

Nema opravdanja za promociju “Zvijeri” i prijateljski odnos s njom. Ti 
logo?pi ne bi trebali bi? u našim publikacijama jer prikazuju preljub, 
prepoznali vi to ili ne. WHO također ima užasan simbol koji zapravo 
podsjeća na Sotonu.
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Taj je simbol označavao svaku vašu riječ ?jekom vaših govora, u vašim 
Ažuriranjima i uputama ?jekom pandemije. Dovoljno je pročita? 
preporuke SZO, koje sam već pokazao, da vidite da je svaka preporuka 
koju ste dali imala pečat "zvijeri" i njegov simbol. 

Opet vas pitam, zašto mislite da ih Bog u Knjizi Otkrivenja predstavlja 
kao strašnu, bogohulnu i ubilačku "divlju zvijer", a ne kao prijateljskog i 
bezazlenog mačića? 

Zar ste zaboravili da mi vjerujemo da su oni ovo?

 
Čini se da vi mislite da su oni ovo: 
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Jesu li oni malo mače s kojim se možemo igra? i mazi??

Ako smo upozoreni da će oni sve prevari? i pokuša? nas natjera? da 
iznevjerimo Boga, je li uopće mudro poveziva? se s njima?

Biblija nas podsjeća:

Izreke 13:20

20 Tko se druži s mudrima, postat će mudar, a tko ima posla 
s bezumnima, loše će proći.

Molim vas, pomisli na svu štetu koju ste nanijeli braći u pandemiji 
“povezujući” se s njima. Draga braćo, oni su opasni, ne podcjenjujte ih! 

Zapravo, u budućnos? će Zvijer (UN ili što već postane) poče? stavlja? 
svoj odvratni "pečat", za koji ne znamo točno što predstavlja. 

Braćo iz Vodećeg ?jela, želio bih da sve ovo projiciramo u budućnost i 
postavimo si neka pitanja. 

Hoćete li preporuči? “žig zvijeri” svoj našoj braći, kao što ste to učinili s 
cjepivom? 

Ako UN zatraži od vas (i zatražit će), hoćete li mu se podloži? kao što ste 
to učinili ?jekom pandemije COVID-19? Ako se podložite, kao što ste se 
podložili ?jekom pandemije COVID-19, hoće li naša braća stavi? "žig 
Zvijeri" na sebe, kao što su to učinili s cjepivom, razmišljajući da "upute" 
dolaze od Jehove i da, iako su "nelogične", moramo posluša? one koji 
nas vode? 

Cjepivo je bilo "prozor u budućnost" jer je sve vezano uz to bilo prak?čki 
isto što je opisano u Apokalipsi i odnosi se na "žig." Naravno, cjepivo nije 
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"žig", ali događaji koji su se zbili trebali bi nas učini? vrlo pažljivima 
prema svemu ovome. 

Preljub kojem smo svjedočili ne slu? na dobro.

Baš kao što pokazujete da promičete ideje UNHCR-a (jednog “pipka” 
“Zvijeri”), također promičete ideje WHO-a (drugog “pipka” “Zvijeri”). 

Simbol u videu pokazuje podršku UNHCR-u, a preporuke o cijepljenju u 
Ažuriranjima pokazuju podršku WHO-u. Jedina razlika je što u 
Ažuriranjima niste stavili simbol, ali svatko tko pročita ono što se 
promiče, kako sam naveo u poveznicama, jasno vidi da imate odnos s 
WHO-om, a samim ?me i s UN-om.

Doista postoji nešto “iza kulisa”, i to možemo vidje? pažljivo 
razmišljajući o tome što nam ovaj promo?vni video pokazuje.

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, nije dovoljno samo se pokaja?, potrebno 
je potpuno prekinu? ovaj preljubnički odnos jer ako se to ne učini, po 
uzoru na pandemiju, srljamo u katastrofu.

Priča o izgubljenom sinu govori o ocu kad vidi svog izgubljenog sina kako 
dolazi:

Luka 15:20
20 Tako je pošao svom ocu. Dok je još bio daleko, otac ga je 
ugledao i sažalio se na njega, pa mu je potrčao u susret, 
zagrlio ga i izljubio.

Bi li Otac “potrčao i nježno zagrlio” sina da se vra?o iz ruku bludnica s 
kojima je o?šao? Bi li Otac radosno prihva?o takvu vezu? 

Jehova vam neće opros?? dok ne prestanete dodiriva? “nečistu stvar” i 
dok ne budete “mrzili čak i odjeću okaljanu ?jelom” u očitom duhovnom 
preljubu. (Juda 1:23) 

Kao zaključak, sve veze s organizacijama koje Jehova i njegov sin 
smatraju neprijateljima njegovog Kraljevstva i njegove skupš?ne moraju 
se odmah prekinu?. 

Ako se to ne učini, ne samo da će se ponovi? ono što smo s vama iskusili 
?jekom prošle pandemije, nego ćemo ponovno trpje? isto. Ali neće bi? 
riječ o cjepivu; ovaj put bit će riječ o “žigu Zvijeri”, a znamo da će to bi? 
mnogo gore. 
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OPASNA DOKTRINA BUDUĆIH UPUTA 
"NELOGIČNA, ČUDNA I NEPRAKTIČNA"
Već neko vrijeme postoji ideja koja se uvijek iznova ponavlja u svim 
publikacijama. Vidimo to u dnevnim tekstovima, vidimo to u Kuli 
stražari, vidimo to u različi?m videima i razgovorima. Vidjeli smo je i na 
posljednjem kongresu, u mnogim njegovim temama, pa čak i u dramskoj 
predstavi.

Ova ideja se ponavlja toliko često a postaje naporno sluša? je. Ta ideja 
odnosi se na buduću pouku koja je “nelogična, čudna i neprak?čna”. 

Ovaj odlomak sažima ono što se uvijek iznova ponavlja: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2022280#h=23 

“15 Kako se bliži kraj ovog sustava stvari, moramo se 
pouzdati u Jehovinu način obavljanja stvari kao nikada prije. 
Zašto? Tijekom velike nevolje, možemo primati upute koje 
se čine čudnim, nepraktičnim ili nelogičnim. Naravno, 
Jehova nama neće govoriti osobno. On će vjerojatno će 
pružiti smjernice putem svojih postavljenih predstavnika. 
Tada sigurno neće biti vrijeme za preispitivanje smjernica ili 
gledanje na njih sa skepticizmom, pitajući se: ‘Dolazi li ovo 
zaista od Jehove, ili odgovorna braća djeluju na svoju ruku?’ 
Kako ćete proći tijekom tog ključnog razdoblja ljudske 
povijesti? Odgovor bi mogao biti naznačen time kako sada 
gledate na teokratske smjernice. Ako vjerujete smjernicama 
koje danas primamo i spremno ih poslušno slijedite, 
vjerojatno ćete isto učiniti i tijekom velike nevolje”. (Luka 
16:10) 

Osnovne ideje su:

✓ Bit će nam rečeno nešto što će se, s ljudskog stajališta, čini? 
“čudno, neprak?čno ili nelogično” i unatoč tome morat ćemo 
posluša?. 

✓ Autor te “nelogične” upute bit će Jehova, koji će je da? preko 
“svojih predstavnika”, tj. VAS. 

✓ Pokazujemo da smo spremni ako poslušamo stvari koje nam se 
čine nelogičnima "sada". 
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Sve se to intenzivno ponavljalo ?jekom pandemije i nije prestalo do 
sada. 

Is?na je da ponekad možemo zanemari? detalje iza odluka, a oni su 
obično ključni za razumijevanje nečijeg stava. Biblija kaže: “ljubav vjeruje 
svemu” (1. Korinćanima 13:7). Prirodno je da vjerujemo kako braća ne 
žele da nas povrijede, te da ne sumnjamo neprestano u ono što drugi 
čine. Ali sve to ima granicu. 

Možete li išta reći “čudno ili nelogično” i očekiva? da se svi pokoravamo? 
Želi li Jehova to doista? Nažalost, većina braće tako misli. Oni su uvjereni 
ovom pogrešnom idejom i pogrešno misle da sve to dokazuje vjeru u 
Jehovu. 

Biblija jasno pokazuje da je cijela nauka o budućim “čudnim, 
neprak?čnim i nelogičnim poukama” lažna i izuzetno opasna. Na primjer, 
Isus je rekao: 

Ivan 16:13, 14
13 No kada dođe pomoćnik, duh istine, on će vas voditi i 
pomoći vam da u potpunosti razumijete istinu, jer neće 
govoriti sam od sebe, nego će govoriti ono što čuje i objavit 
će vam ono što dolazi. 14 On će me proslaviti jer će vam 
objaviti ono što čuje od mene.

Isus je rekao da će nas vodi? duh is?ne. Zašto Isus nije rekao da će nas u 
is?nu vodi? “vjerni i razbori? rob”? Zašto nije rekao da slušamo tog 
“roba”, čak i ako ne razumijemo, i ono što kaže čini nam se nelogičnim? 
Je li Isus Krist zaboravio naučava? to? 

Kroz ovo pismo već sam objasnio da je “vođenje duhom” povezano s 
poslušnošću savjes?. Pogledajmo što publikacije kažu o tome. 

U Stražarskoj kuli iz 2006., w06 15. 3., str. 21-25, članak “Svatko će nosi? 
svoj vlas?? teret”, u šestom odlomku stoji: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2006206#h=9 

“6 Ključna za proces donošenja odluka je naša naslijeđena 
sposobnost savjesti. Ova sposobnost ima moć donositi 
prosudbe, tako da nas savjest može ‘optuživati ili 
opravdavati’. (Rimljanima 2:14, 15) Međutim, da bi naša 
savjest pravilno funkcionirala, mora biti prosvijetljena točnim 
znanjem iz Božje Riječi i učinjen osjetljivom primjenom te 
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Riječi. Neprosvijećena savjest lako je podložna utjecaju 
lokalnih običaja i navika. Naše okruženje i mišljenja drugih 
ljudi također nas mogu krivo usmjeriti. Što se događa s 
našom savješću kada se njezini poticaji opetovano 
ignoriraju, a Božji standardi krše? S vremenom može 
biti obilježena "kao žigosanjem", nalik opečenom tkivu 
prekrivenom ožiljcima—neosjetljiva i bez odziva. S 
druge strane, savjest uvježbana Božjom Riječi siguran je 
vodič.”

Dakle, problem je jasan: ako dopus?mo da naša savjest bude pod 
utjecajem „Božjeg duha“ i hranimo je „njegovom riječju“, ona će nam 
bi? potreban vodič. Među?m, kao što komentar is?če, ako ne obraćamo 
pažnju na svoju savjest, „ona postaje kauterizirana i više neće 
funkcionira?“. Nije dobra praksa ići pro?v vlas?te savjes?. 

Isus je, zapravo, rekao sljedeće o svojim ovcama, tj. onima koje vodi duh, 
njihova savjest i njegova riječ: 

Ivan 10:2-6
2 A onaj tko ulazi na vrata, pastir je ovaca. 3 Njemu vratar 
otvara vrata i ovce slušaju njegov glas. On svoje ovce zove 
po imenu i izvodi ih iz tora. 4 A kad izvede sve svoje ovce, 
ide pred njima i one idu za njim jer poznaju njegov glas. 5 A 
za strancem neće ići, nego će pobjeći od njega jer ne 
poznaju glas stranaca”.6 Isus im je ispričao tu usporedbu, 
ali oni nisu shvatili što im je time htio reći.

Jasno je da njegove ovce ne prepoznaju „pas?ra“ po njegovom izgledu, 
već po „glasu“, tj. učenju. Ako je glas učenje, tada je „tuđi glas“ „tuđe 
učenje“. 

Kažem opet jer je vrlo važno: 

Ako je glas učenje, tada je „tuđi glas“ „tuđe učenje“.
Ovo prepoznavanje Krista od strane "ovaca" čini da se one brzo 
udaljavaju od "glasa stranaca". 

Kako ovce to uočavaju? „Ovce“ poznaju „glas pas?ra“, i sve što nije u 
skladu s ?m glasom za njih je jednostavno tuđe, i one to odbacuju. 

Dakle, učenje koje kaže da, ako osjećamo da je neka uputa, dana od 
strane nesavršenih ljudi, „nelogična i čudna“, trebamo „zatvori? oči“ i 
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posluša?, proturječi samom Isusu Kristu. Isus Krist nikada nije učio takve 
besmislice; napro?v, učio je upravo suprotno. Ovce moraju pobjeći kad 
čuju nešto „čudno“. 

To se može vidje? u Stražarskoj kuli od 1.9.2004., „Čuvajte se ‘glasa 
tuđinaca’“. 

Odlomak 17 komen?ra: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/2004643#h=24

“17 Razumljivo je da što bolje poznajemo Jehovin glas, ili 
poruku, to bolje možemo otkriti glas stranca. Biblija 
pokazuje kako razvijamo takvo znanje. U njoj stoji: ‘Vaše će 
uši slušati riječ iza vas koja govori: Ovo je put! Idite njime, vi 
ljudi’. (Izaija 30:21) Ta “riječ” iza nas dolazi od Božje Riječi. 
Svaki put kad čitamo Božju Riječ, čujemo, tako reći, glas 
našeg Velikog pastira, Jehove. (Psalam 23:1) Stoga, što 
više proučavamo Bibliju, to više postajemo upoznati s 
Božjim glasom. To blisko znanje, zauzvrat, omogućuje nam 
da odmah prepoznamo glas tuđinaca. (Galaćanima 1:8)”

Sve je to točno i ci?ra se Galaćanima 1:8 gdje kaže kao što sam već 
komen?rao:

Galaćanima 1:8
8 Međutim, ako vam netko objavi drugačiju dobru vijest od 
one koju smo vam već objavili – makar to bio netko od nas ili 
anđeo s neba – neka bude proklet.

Čak i ako bi anđeo s neba poučavao nešto „čudno“, bio bi pod Božjim 
prokletstvom i trebali bismo ga odbaci?. Zapravo, već sam ranije 
spomenuo kako Pavao u poslanici Galaćanima kaže da čak ni Petar ni? 
apostoli ne smiju poučava? „čudne“ stvari. Stoga, ni na koji način Pismo 
ne dopušta poučavanje čudnih stvari i očekivanje da ih drugi prihvate, 
već ponovno i ponovno upozorava da se čuvamo vjerovanja u čudna 
učenja.

Na primjer, u Poslanici Hebrejima stoji:

Hebrejima 13:8, 9
8  Isus Krist isti je i jučer, i danas, i zauvijek. 9 Ne dajte se 
zavesti raznim tuđim učenjima. Bolje je jačati srce Božjom 
nezasluženom dobrotom nego hranom, koja ne koristi onima 
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koji su njome zaokupljeni.
Jasno je da je Pavao, kada je govorio o „različi?m ili čudnim“ učenjima, 
mislio na nove i drugačije ideje koje su odstupale od onoga što je Isus 
Krist učio, budući da je On „is? jučer, danas i zauvijek“. 

Stoga je nebiblijski uči? da moramo posluša? neko „čudno učenje“, čak i 
ako ono dolazi od vas. Također je pogrešno pripisiva? “čudna” učenja 
Bogu, tjerajući braću da vjeruju da On od njih zah?jeva poslušnost. Ako 
nas vodi Duh i Riječ Božja, moramo odbaci? ono što je strano i nikako 
mu se pokorava?. 

Ako braću podučavate nešto “čudno”, trebali biste sta? i zapita? se zašto 
braća smatraju "čudnim" ono što kažete. 

Smatraju li da je to čudno jer je u suprotnos? sa Sve?m pismom? 
Smatraju li da je to čudno jer napadate individualnu savjest? 

Vi imate istu Bibliju kao i mi, tako da svaka uputa koju date mora bi? 
čvrsto utemeljena na njoj. Ako ne možete poduprije? „čudnu uputu“ 
koju promičete Pismom, i to uznemirava braću, imamo ozbiljan problem. 

U ovom slučaju, promicali biste nebiblijske ideje bez podrške. I također 
biste ih pokušali opravda? lažnom doktrinom "čudnih uputa" kako bi svi 
zašutjeli i nitko vam ništa ne bi rekao. Nismo li vidjeli da je jedan od 
zahtjeva za starješinu „pridržava? se vjerne riječi u poučavanju“? 
Poučavanje čudnih stvari znači odstupanje od Svetog Pisma. 

Pavao je također napisao sljedeće:

Rimljanima 12:1, 2
12 Budući da nam je Bog iskazao samilost, usrdno vas 
molim, braćo, da date svoja tijela kao živu žrtvu koja je 
sveta i ugodna Bogu – služite mu koristeći svoj razum. 
2  I ne dajte da vas i dalje oblikuje ovaj svijet, nego se 
preobrazite mijenjajući svoj način razmišljanja, da biste 
utvrdili što je Božja volja – što je dobro, ugodno i savršeno u 
njegovim očima.

Moramo služi? Bogu svojom “sposobnošću rasuđivanja”; to je ono što 
Ga veseli i što On odobrava. Vezano za ovaj tekst, Stražarska kula 
15.6.1995 u članku “Sveta služba uz vašu moć rasuđivanja" kaže: 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1995444#h=6

“4 Izraz “moć rasuđivanja” preveden je grčkom riječi 
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lo·gi·kos, što znači “racionalan” ili “inteligentan”. Sluge 
Božje su pozvane da koriste svoju biblijski školovanu 
savjest. Umjesto da svoje odluke temelje na brojnim 
unaprijed postavljenim pravilima, kršćani trebaju pažljivo 
odvagnuti biblijska načela. Trebaju razumjeti "gramatika" 
Biblije, odnosno kako se različita načela međusobno 
povezuju. Tako, mogu donositi uravnotežene odluke svojom 
snagom razuma.”

Služba Bogu mora bi? “racionalna i inteligentna” te se stoga ne može 
temelji? na “nelogičnim uputama.” 

Riječ logika dolazi od lo·gi·kos, što se prevodi “sposobnost rasuđivanja.” 
Dakle, tvrdnja da se moramo pokori? „nelogičnim“ uputama također 
proturječi Rimljanima 12:1, a ova lažna doktrina suprotstavlja se cijeloj 
„grama?ci“ Biblije. 

Petar je također napisao:

1. Petrova 2:2
2  Kao što novorođenčad čezne za mlijekom, tako i vi 
razvijajte želju za čistim mlijekom Božje riječi da biste od 
njega narasli i dobili spasenje,

Zanimljivo je da druge Biblije prevode ovaj tekst kao u ovom primjeru:

1. Petrova 2:2 (NRV2000)
Kao novorođenčad, žudite za čistim, racionalnim mlijekom 
da po njemu rastete u zdravlju,

Ako pogledate grčku riječ, ona je također lo·gi·kos. Petar misli na želju za 
“nepatvorenim mlijekom” Riječi, koja je “logična.” 

Dakle, poučava? da trebamo “zatvori? oči” i pokori? se “nelogičnim i 
čudnim” uputama također je u suprotnos? s Petrovim riječima. 

Jednostavnom dedukcijom razumijemo da su “nelogična učenja” isto što 
i patvoreno ili iracionalno mlijeko koje nas zapravo ne hrani. 

Trebali bismo žudje? za “logičnom hranom” iz Božje Riječi, usporedivom 
s hranjivim mlijekom koje pridonosi našem duhovnom rastu, a ne za 
“čudnim, nelogičnim i neprak?čnim uputama” koje nas na kraju truju, 
kao što smo vidjeli ?jekom pandemije i Ažuriranja. 
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Mogao bih nabraja? puno biblijskih tekstova, ali jasno je da je ova 
doktrina pogrešna i da se mora odbaci?. 

Isus je rekao: "U svakom slučaju, mudrost se opravdava svojim djelima". 
(Matej 11:19) 

Je li doktrina o “nelogičnom i čudnom” učenju mudra i nešto što Bog 
odobrava? 

Što je ovo učenje proizvelo?

Primjer toga možemo vidje? ?jekom pandemije COVID-19. Tijekom 
pandemije, mnogi koji se nisu namjeravali cijepi?, “zatvorili su oči” i 
povjerovali u ovu lažnu ideju potaknu? vašim stavovima. Time što su se 
cijepili, mislili su da pokazuju vjeru u Jehovu. Razmišljali su da se trebaju 
podloži? “Jehovinim uputama”, iako su osjećali da su one neispravne i 
potencijalno štetne. 

Sada su mnogi od njih mrtvi, drugi su bolesni, a neki su se spotaknuli i 
udaljili od is?ne, kao što sam već pokazao.

Je li pouka slijedila kriterije Isusa Krista? Očito ne.

Poput mnogih drugih, pouzdavao sam se u Pisma, svoju savjest i duh te 
se nisam dao zaves? ovom pogrešnom idejom, i nemam zbog čega žali?. 
Nitko tko nije poslušao ovu „čudnu i nelogičnu pouku“ o cijepljenju, koja 
nam je dana u Ažuriranjima, ne osjeća kajanje. 

Napro?v, još smo odlučniji posluša? biblijsko učenje da „čvrsto držimo 
uzor zdravih riječi“ (2. Timoteju 1:13). Riječi Biblije doslovno su nam dale 
„zdravlje“, dok su oni koji su nažalost bili zavedeni vašim „nelogičnim 
učenjima“ pretrpjeli bolest i smrt. Mlijeko koje ste dali našoj braći na 
piće bilo je „otrovano“. 

Što bi se dogodilo ?jekom pandemije da su braća shva?la kako se 
trebaju vodi? vlas?tom savješću?

Oni vas jednostavno ne bi poslušali u onome što ste rekli u Ažuriranjima, 
i mnogi bi bili živi s nama. Doktrina „čudnog, neprak?čnog i nelogičnog 
učenja“ uzrokovala je smrt mnogih naše braće. Stoga je to opasno i 
smrtonosno učenje koje se mora odmah iskorijeni? iz kršćanske 
zajednice. 

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, napisali ste ovo što sam već ci?rao i 
slažem se: 
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Stražarska kula, veljača 2017., str. 23-28, odlomak 12 kaže: 

hjps://wol.jw.org/e n/wol/d/r1/lp-e/2017283#h=23

“12 Vodeće tijelo nije ni nadahnuto ni nepogrešivo. 
Stoga može pogriješiti u doktrinarnim stvarima ili u 
organizacijskom smjeru. Zapravo, Indeks publikacija 
Stražarske kule uključuje naslov “Razjašnjena uvjerenja”, 
koji navodi prilagodbe u našem razumijevanju Svetog pisma 
od 1870. godine.”

Ako zaista priznajete da niste „nepogrešivi i da možete pogriješi? u 
doktrinarnim i organizacijskim pitanjima“, ne možete očekiva? da vas 
braća slijede slijepo. Također, ne možete poučava? doktrinu „nelogičnog 
učenja“, jer bi to značilo da si sami proturječite. Ili ćete ponovno reći da 
je sve to bila Jehovina volja i pokuša? to opravda? teorijom o 
„treperavoj svje?ljci“? 

Činjenice su pokazale da ste pogriješili, počinili ozbiljne grijehe, i da se to 
mora ispravi?, kao što sam to opetovano istaknuo u ovom pismu. Stoga 
je ključno da se ovim pitanjima hitno pozabavite, jer ako ovo ne 
ispravite, u sljedećoj pandemiji povijest će se ponovi?, i mnogi će 
ponovno nepotrebno umrije?. 

Ako se ne ispravite, i pogriješite u tumačenju „žiga Zvijeri“, povući ćete 
mnogu braću u uništenje. Je li iluzorno razmišlja? o toj mogućnos?? 

Pandemija COVID-19 pokazala je da ovo što ovdje pišem nisu 
neutemeljene teorije; to se već dogodilo s cjepivom. Ako ste zakazali 
sada, kada pri?sak nije ni približno jednak onome s čime ćemo se mora? 
suoči? u budućnos?, što će se dogodi? ako se ne ispravite? 

Isus nam daje odgovor:

Luka 16:10
10 Tko je vjeran u najmanjem, vjeran je i u mnogom, a tko je 
nepravedan u najmanjem, nepravedan je i u mnogom.

Ako ste podbacili u pandemiji i niste bili vjerni, učinit ćete isto u 
budućnos? ako se ne popravite.

Razmislite o ovome braćo. Što je lakše. prevari? 9 osoba ili 8.000.000?

Sigurno ćete mi reći da je lakše prevari? samo 9 osoba.
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Dakle, ako nas Sotona želi sve uniš??, što će učini?? Dajem vam dvije 
mogućnos?:

1. Pokušat će prevari?, jednog po jednog, ?h 8.000.000 ljudi. 

2. Usmjerit će sve svoje resurse na prevaru 9 osoba i natjera? sve 
ostale da vjeruju kako nikada ne bi trebali preispi?va? ?h 9 
pojedinaca. 

Vjerujem da druga opcija najbolje iskorištava njegove sotonske resurse i 
najdjelotvornija je. Je li Sotoni ili Bogu u interesu da slijepo slijedimo 
vjerske vođe?

Više je nego jasno da naučavanje da moramo „zatvori? oči“, i posluša? 
vas u svakoj „čudnoj i neprak?čnoj nelogičnoj pouci“ koja vam padne na 
pamet, ne dolazi od Boga. Takvo naučavanje služi i koris? isključivo 
Đavlu, čiji je cilj zaves? „čak i izabrane“. (Matej 24:24) Ovo je također 
jedan od razloga zašto Isus Krist nije želio da njegovi učenici imaju „vođe, 
rabine ili učitelje“ koje bi slijepo slijedili. Jednostavno rečeno, Isus Krist 
je znao da, kada postoje „neupitne ljudske vođe“, sve postaje lakše za 
Đavla. 

Zaključno, lažna doktrina „čudnog, neprak?čnog, i nelogičnog 
naučavanja“ mora se odmah ukloni? iz Kristove zajednice. Ovo 
naučavanje je nebiblijska laž koja se pokazala smrtonosnom za mnoge 
Njegove ovce, i predstavlja đavolsku zamku koja je uvedena da nas 
uniš?. 

OBJAŠNJENJE IDENTITETA VJERNOG I 
RAZBORITOG ROBA
Jedna stvar koja je doprinijela problemima izazvanim pandemijom 
COVID-19, je objašnjenje priče o “vjernom i mudrom robu”. 

Već sam raspravljao o govoru Jeffreyja Windera pod naslovom „Kako 
svjetlo postaje sjajnije?“, kao i o pogrešnim zaključcima koji se iz toga 
izvode. No, ono što je sada važno jest analizira? koji je lanac argumenata 
doveo do ?h lažnih ideja koje su na kraju okrivile Jehovu za ono što ste 
učinili. 

Brat Winder započinje svoj govor riječima: 

“Posljednjih godina, godišnji sastanak bio je prilika u kojoj je 
razjašnjeno razumijevanje biblijskih istina, najavljeno i 
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objašnjeno novo svjetlo.

Naravno, to se ne događa na svakom godišnjem sastanku, 
ali kad Jehova nešto obznani, često se to priopći upravo na 
godišnjem sastanku.

Hoće li danas biti novog svjetla? Mislim da je brat Cook već 
malo 'otkrio karte', ali radujemo se vidjeti što nas očekuje u 
našem programu.

No, jeste li se ikada zapitali kako Jehova zapravo otkriva 
dublje razumijevanje Svetih pisama, novo svjetlo, u 
današnje vrijeme?

Kada se Vodeće Tijelo sastaje kao vjerni i razboriti rob, kako 
to funkcionira? Kako točno to svjetlo postaje svjetlije?

Kako Jehova koristi tu pripremu da razjasni naše 
razumijevanje? Dobro, prije svega, što znamo iz Svetog 
pisma? Pogledajmo 4 točke.”

Brat počinje izjavom da je “Jehova taj koji otkriva nešto novo”. Također 
kaže da Jehova "razjašnjava i pomaže svom narodu da razumije stvari". 
Ta razjašnjenja, prema Winderovim riječima, dolaze preko „vjernog i 
razboritog roba“ (to jest, vas), i na taj način „svjetlo postaje svjetlije“. 

Jasno je da se Jehovi pripisuje zasluga za sve što Vodeće Tijelo čini jer, 
prema ovoj zamisli, on je "vjerni i razbori? rob", o kojem je govorio Isus. 
Ali da vidimo kako se diskurs nastavlja. 

“Prva točka je sljedeća: na koji način Jehova otkriva novo 
svjetlo?

Pa, Za to možemo otvoriti 1. Korinćanima, drugo poglavlje, i 
zajedno pročitati 1. Korinćanima 2:10: “Jer Bog nam ih je 
otkrio svojim duhom, jer duh sve istražuje, čak i duboke 
stvari Božje”.

Dakle, na koji način Jehova jasno otkriva novo svjetlo? To je 
po njegovom Duhu. Prepoznajemo ključnu ulogu koju 
Jehovin Duh ima u otkrivanju istine”.

Naravno, Duh Sve? je taj koji otkriva stvari i SVI ga imamo. Pročitajmo 
cijeli kontekst onoga što je Pavao rekao da bismo to razumjeli.
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1. Korinćanima 2:6-10
6  A mi govorimo o mudrosti onima koji su zreli, ali ne o 
mudrosti ovog svijeta niti vladarā ovog svijeta, koji će otići u 
propast. 7 Naprotiv, govorimo o Božjoj mudrosti izraženoj u 
svetoj tajni, o sakrivenoj mudrosti. Bog je prije vjekova 
unaprijed odredio da će postupati po toj mudrosti za našu 
slavu. 8 Tu mudrost nije upoznao nijedan od vladara ovog 
svijeta, jer da su je upoznali, ne bi uzvišenog Gospodina 
pribili na stup. 9 Uostalom, napisano je: “Što oko nije vidjelo i 
uho nije čulo i što u čovječje srce nije došlo, to je Bog 
pripremio onima koji ga vole.” 10 A nama je Bog to otkrio 
svojim duhom, jer duh sve istražuje, čak i Božje dubine.

Pavao razlikuje “svetu tajnu” koju je otkrio Krist od isključivo ljudske 
mudros?, i kaže da im Sve? Duh otkriva tu “svetu tajnu”. 

Za?m dodaje:

1. Korinćanima 2:11-13
11  Tko od ljudi zna misli drugog čovjeka, osim duha tog 
čovjeka? Isto tako, nitko ne zna Božje misli osim Božjeg 
duha. 12 A mi nismo primili duh svijeta, nego duh koji je od 
Boga, da razumijemo ono što nam je Bog u svojoj dobroti 
podario. 13 O tome i govorimo, ali ne riječima kojima uči 
ljudska mudrost, nego riječima kojima uči duh. Tako 
duhovnim riječima objašnjavamo ono što je duhovno.

Ovdje Pavao pokazuje da mi nemamo “duh svijeta”, već “Božji duh”, i 
tako znamo “Božje stvari.” Zato što imamo “Božji duh” ne koris?mo se 
“ljudskom mudrošću” nego govorimo “Božje riječi.” Pavao dalje kaže: 

1. Korinćanima 2:14-16
14 No tjelesni čovjek ne prihvaća ono što dolazi od Božjeg 
duha jer je to za njega ludost. On to i ne može razumjeti jer 
se to treba prosuđivati na duhovan način. 15  Ali duhovni 
čovjek sve ispravno prosuđuje, a njega nitko od ljudi ne 
može ispravno prosuditi. 16 Jer “tko je upoznao Jehovin um, 
pa da ga može čemu poučiti”? A mi imamo Kristov um.

Ovdje Pavao razlikuje „tjelesnog čovjeka“, koji ne razumije ništa duhovno 
i oslanja se na ljudsku mudrost, od „duhovnog čovjeka“, koji stvari 
promatra u duhovnom smislu. 
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Značenje koje Pavao daje je jasno: svaka osoba koja prihvaća Jehovu i 
koju vodi njegov duh jest duhovna, jer bi inače bila samo tjelesni ili 
puteni čovjek. Važno je primije?? da ovdje kaže kako “duhovni čovjek” 
ne govori "ljudsku mudrost" već samo “stvari duha”. Nažalost, ?jekom 
pandemije, vi ste napus?li „Duh“ kako biste promicali „ljudsku mudrost“ 
„divlje zvijeri“. 

Nakon što smo ovo razjasnili, pogledajmo kako Winder nastavlja.

“Točka 2, kome Jehova otkriva razjašnjeno razumijevanje?

Pa, za to se možemo okrenuti Matejevom evanđelju, 24. 
poglavlje, i zajedno pročitati Matejevo evanđelje 24, stih 45, 
'Tko je, dakle, vjerni i razboriti rob kojega je gospodar 
njegov postavio nad ukućanima svojim da im daje hranu u 
pravo vrijeme?'

Dakle, jasno je da je Krist postavio vjernog i razboritog roba, 
i upravo preko tog kanala Jehova, kroz Krista, djeluje kako 
bi osigurao duhovnu hranu.

Dakle, samo iz ove prve dvije točke, vrlo nam je jasno kako 
se duhovna istina, novo razumijevanje, prenosi s neba na 
zemlju posredstvom Duha Svetoga kroz kanal vjernog i 
razboritog roba”.

Ovdje ponovno jasno započinje iskrivljavanje Pavlove poruke. Ni na 
jednom mjestu Pavao ne govori, u tekstu koji ste ci?rali, o nekoj 
posebnoj skupini koja prima božanske objave i koja je „kanal“, kao što 
smo vidjeli u kontekstu poslanice Korinćanima. Pavao pravi razliku 
između „tjelesnog čovjeka“ i „duhovnog čovjeka“ i ništa više od toga. 

Ako čitamo sve njegove poslanice, vidimo da ni na koji način ne po?če 
vjerovanje u „posebnu skupinu“ koja bi bila korištena na način kako to 
Winder ovdje spominje. Dakle, korištenje teksta iz Korinćanima za 
podršku ideji posebnog kanala koji koris? sve? duh je pogrešno. 

Osim toga, također iskrivljujete Isusove riječi, jer on govori samo o 
„vjernom i razboritom robu“ koji bi „davao hranu“ i ne kaže ništa o 
„posebnoj skupini“ koja prima božansku uputu. Ni? kaže da bismo svi 
trebali slijepo posluša? tu „posebnu skupinu“, uzimajući u obzir da su 
njezine riječi uputa od samog Jehove. 
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Zapravo, kao što sam već spomenuo, Pavao u svojim poslanicama 
podučava upravo suprotno.

Nadalje, Isus koris? ilustracije mnogih robova koje proturječe ovim 
idejama, i vidjet ćemo što to zapravo znači.

Brat Winder dalje kaže:

“Pitanje broj 3: Kada Jehova otkriva novo svjetlo? Pa, samo 
se moramo osvrnuti na stih 45, Matej 24: rob će osigurati 
hranu u pravo vrijeme.

Zar tamo nije jasno naznačen vremenski element? Tako 
Jehova otkriva pojašnjeno razumijevanje u svoje 
vrijeme, kada je to potrebno i kada će nam pomoći da 
izvršimo njegovu volju“.

Opet, Isus ne kaže da će postoja? grupa od oko 9 ljudi i da će ih koris?? 
da nam svima kaže što da radimo. Isus govori samo o davanju “prikladne 
hrane” i mislim da, ako je išta razjašnjeno u ovom pismu, to je da 
“hrana” koju ste dali ?jekom pandemije COVID-19 kroz svoja Ažuriranja 
nije bila “prikladna”, već je bila "otrov" koji je fizički i duhovno ubio 
mnogo naše braće. 

Davanje “prikladne hrane” nema nikakve veze s mijenjanjem biblijskih 
uvjerenja i očekivanjem da svi to prihvate bez pitanja. 

“Broj 4, kojom brzinom On otkriva novo svjetlo? Je li to 
odjednom, poput kamiona koji istresa teret, ili je to 
postepeno, kap po kap?

Pa, odgovor na to nalazi se u knjizi Mudrih izreka, poglavlje 
4 u stihu 18. Mudre izreke 4:18: ‘Ali staza pravednika je kao 
svjetlo jutarnje koje sve više svijetli dok ne nastane puni 
dan.’

Dakle, Biblija ovdje koristi ilustraciju dnevnog svjetla, i što 
nas to uči? Pa, kaže Kula stražara, ove se riječi prikladno 
odnose na način na koji Jehova otkriva svoju svrhu svom 
narodu postupno.

Dakle, kao što dnevno svjetlo postepeno postaje sve jače, 
tako i ispravno razumijevanje biblijskih istina dolazi 
postepeno, onako kako nam je potrebno i kako smo 
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sposobni to razumjeti i primijeniti.

I cijenimo to, zar ne? Našim je očima lakše kad doslovno 
svjetlo postupno postaje svjetl i je, a tako je i s 
razumijevanjem Jehovine svrhe.

Na primjer, razmislite o Abrahamu. Je li Abraham mogao 
podnijeti i usvojiti potpuno razumijevanje Jehovine volje u 
svoje vrijeme?”

Kako bi koristio 12 plemena Izraela, Mojsijev zakon, 
razumijevanje Krista, plaćanje otkupnine, te kršćansku 
skupštinu iz 1. stoljeća, nebesku nadu, posljednje dane, 
pojedinosti o Velikoj nevolji?

Nema šanse. Ne bi mogao podnijeti sve to. Nije mu trebalo. 
Ali Abraham je imao ono što mu je bilo potrebno da 
prihvatljivo služi Jehovi tijekom vremena dok je živio.

Mi pak imamo privilegiju živjeti tijekom posljednjih dana, za 
koje je bilo prorokovano da će pravo znanje postati obilno. 
No, čak i tada, ono se objavljuje i čini poznatim tempom 
kojim to možemo upiti, razumjeti i koristiti, i zahvalni smo 
Jehovi na tome.

Dakle, to je ono što znamo iz Svetog pisma i iz vlastitog 
iskustva, o tome kako svjetlost postaje svjetlija u modernim 
vremenima.

Dolazi posredstvom Duha Svetoga. Kroz svoj kanal vjernog 
i razboritog roba, on ga otkriva postupno i u vrijeme kada je 
to potrebno”.

Već sam objasnio da tekst kaže kako se „svjetlo svakim danom sve više 
svijetli“, što znači da svjetlo uvijek RASTE. Stoga, ako napus?te ispravno 
vjerovanje radi pogrešnog, kao što ste učinili ?jekom pandemije, to 
nedvojbeno dokazuje da vas nije vodio Jehova. 

Među?m, vi tvrdite da ste "kanal" koji Bog koris? unatoč tome što je 
jasno da ste griješili. Cijela argumentacija brata Windera na kraju 
pokušava opravda? teoriju o „treperavoj svje?ljci“, koju sam već 
spomenuo i postalo je jasno da je to potpuna besmislica. 
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Pogrešno razmišljanje, poput onoga iznesenog u Winderovoj temi, nije 
izolirano. Konstantno se u časopisima i govorima biblijski tekstovi vade iz 
konteksta kako bi opravdali tvrdnje da ste vi „vjerni i razbori? rob“ i da 
moramo prihva?? što nam kažete bez ikakvog pitanja. 

Ali što je Isus doista mislio svojom ilustracijom o vjernom i razboritom 
robu? Da bismo to razumjeli, ci?rat ću izvještaje. 

Prvo, Matej kaže:

Matej 24:45-51
45  Tko je zapravo vjerni i razboriti rob kojeg je gospodar 
zadužio da se brine za njegove sluge, da im daje hranu u 
pravo vrijeme? 46 Sretan je taj rob ako ga gospodar, kada 
dođe, nađe da tako radi! 47 Zaista vam kažem, zadužit će 
ga da upravlja svom njegovom imovinom. 48 No ako taj rob 
bude zao i kaže u svom srcu: ‘Moj gospodar kasni’, 49 pa 
počne tući druge robove te jesti i piti s pijanicama, 
50 gospodar tog roba doći će u dan kad on to ne očekuje i u 
čas kad ništa ne sluti 51 pa će ga najstrože kazniti i odrediti 
mu mjesto među licemjerima. Taj će rob ondje plakati i 
škrgutati zubima.

Ovdje govorimo samo o "robu" kome je ostavljeno da brine o kući i hrani 
ostale robove. Taj rob može bi? "vjerni i razbori?" ili "pijanac i nasilni 
zlostavljač", a kada Isus Krist dođe, nagradit će ga ili kazni? prema 
njegovim djelima. Priča ne govori ništa više od toga. 

Pogledajmo što nam paralelna priča iz Evanđelja po Luki govori. Nakon 
što spominje da "Sin čovječji" dolazi kada se najmanje očekuje, Isus 
kaže: 

Luka 12:42-48
42 A Gospodin je odgovorio: “Tko je zapravo vjerni i razboriti 
upravitelj kojeg će gospodar zadužiti da se brine za sve 
njegove sluge, da im daje potrebnu hranu u pravo vrijeme? 
43 Sretan je taj rob ako ga gospodar, kada dođe, nađe da 
tako radi! 44 Uistinu vam kažem, zadužit će ga da upravlja 
svom njegovom imovinom. 45 No ako taj rob kaže u svom 
srcu: ‘Moj gospodar kasni’, pa počne tući sluge i sluškinje te 
jesti, piti i opijati se, 46 gospodar tog roba doći će u dan kad 
ga on ne očekuje i u čas kad ništa ne sluti pa će ga 
najstrože kazniti i odrediti mu mjesto među nevjernima. 
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47 Tada će rob koji je razumio što njegov gospodar traži od 
njega, ali se nije pripremio niti je učinio to što je on tražio, 
dobiti mnogo udaraca. 48 A onaj koji nije razumio što njegov 
gospodar traži od njega, pa je učinio nešto što zaslužuje 
udarce, dobit će ih malo. Od svakoga kome je mnogo dano, 
mnogo će se i tražiti. Od onoga kome je mnogo povjereno, 
tražit će se više nego obično.

Opet ista ideja kao u drugoj priči. Govori se o robu koji može bi? dobar ili 
loš i i bit će suđen na temelju toga.

Ali počevši od 47. s?ha nalazi se zanimljiv detalj: spominje se nekoliko 
slugu koji nisu izvršili volju gospodara i primaju različite kazne ovisno o 
svom znanju o toj temi. To jasno pokazuje da se ni na koji način ne 
prorokuje o nekoj određenoj osobi, već se govori o različi?m putevima 
koje možemo odabra? i njihovim posljedicama. 

Nigdje se ne spominje “sluga” koji je “kanal” kroz koji Jehova komunicira 
sa svojim narodom i da moramo posluša? tog “slugu” čak i ako ne 
razumijemo što govori. Zapravo, kada Isus kaže da se taj “sluga” može 
ponaša? dobro ili loše, jasno je da nikada ne bismo trebali slijepo 
posluša? nijednog brata, bez obzira koliko istaknuta njegova uloga bila u 
zajednici, jer on može postupa? loše. 

Nakon što je dao ilustraciju "vjernog i mudrog roba" zabilježenu u 
Evanđelju po Mateju, Isus govori o razbori?m i ludim djevicama, a za?m 
se vraća na ilustraciju robova, ali ona je malo drugačija od prethodne. 

Matej 25:14-30
14 Nebesko je kraljevstvo poput čovjeka koji je, prije nego 
što je otputovao u drugu zemlju, dozvao svoje robove i 
povjerio im svoju imovinu. 15 Jednom je robu dao 5 talenata, 
drugom 2, a trećem 1 – svakom prema njegovim 
sposobnostima – a onda je otputovao. 16 Rob koji je dobio 5 
talenata odmah je otišao trgovati njima i zaradio ih je još 5. 
17  Isto tako, onaj koji je dobio 2 talenta zaradio je još 2. 
18 Ali onaj koji je dobio samo 1 talent otišao je, iskopao rupu 
u zemlji i sakrio novac svog gospodara.  
19 “Nakon dugo vremena dođe gospodar tih robova i 
obračuna se s njima. 20 Onaj koji je primio pet talenata 
pristupi i donese još pet talenata govoreći: ‘Gospodaru, 
povjerio si mi pet talenata; vidiš, stekao sam još pet 
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talenata.’ 21 Njegov mu gospodar reče: ‘Dobro, dobri i 
vjerni robe! Bio si vjeran u nekoliko stvari. Ja ću te postaviti 
nad mnogim stvarima. Uđi u radost svoga gospodara.’ 22 
Zatim pristupi onaj koji je primio dva talenta i reče: 
‘Gospodaru, povjerio si mi dva talenta; vidiš, stekao sam još 
dva talenta.’ 23 Njegov mu gospodar reče: ‘Dobro, dobri i 
vjerni robe! Bio si vjeran u nekoliko stvari. Ja ću te postaviti 
nad mnogim stvarima. Uđi u radost svoga gospodara.’
24 Na kraju je pred njega došao rob koji je dobio 1 talent, 
govoreći: ‘Gospodaru, znao sam da si zahtjevan čovjek, da 
žanješ gdje nisi sijao i skupljaš gdje nisi vijao. 25 Zato sam 
se uplašio, pa sam otišao i sakrio tvoj talent u zemlju. Evo, 
vraćam ti što je tvoje!’ 26 Nato mu je gospodar rekao: ‘Zli i 
lijeni robe! Kažeš da žanjem gdje nisam sijao i skupljam 
gdje nisam vijao. 27 Zašto onda nisi uložio moj novac kod 
bankara, pa da ga po povratku dobijem natrag s kamatama?
28  Zato mu oduzmite talent i dajte ga onome koji ima 10 
talenata! 29  Jer svakome tko ima, dat će se još i imat će 
obilje, a onome tko nema, oduzet će se i ono što ima. 30 A 
beskorisnog roba izbacite van u tamu! Ondje će plakati i 
škrgutati zubima.’

Ovdje se opet is?ču dvije vrste robova, jedan koji radi ono što gospodar 
očekuje i drugi koji ne čini ono što se od njega očekuje. Ali, postoji jedan 
detalj koji treba spomenu?, a to je da ima nekoliko “dobrih i vjernih” 
slugu.

Ponovit ću to jer je vrlo važno. Ima nekoliko “dobrih i 
vjernih” slugu.

Time ponovno postaje jasno da Isus ne govori proročanski ni o kome, 
već samo spominje dva moguća puta kojima njegovi učenici mogu 
krenu?, i za to će im se sudi?.

„Zli i lijeni“ rob iz 25. poglavlja završava „plačući i škrgućući zubima“, 
baš kao i „nasilni i pijani“ rob iz 24. poglavlja. Dakle, ovdje Isus uvijek 
govori o istome, ali to objašnjava na različite načine.

Ili ćemo sada reći da postoje dvije vrste „vjernih i razbori5h robova“?

Hoćemo li poče? teore?zira? da postoji „klasa vjernih i razbori?h 
robova“ od „5 talenata“ i klasa robova od „2 talenta“?
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Jasno je da je sve to samo ilustracija kako bi se prenijela pouka i da to ni 
na koji način nije proročanstvo, a to se potvrđuje i Evanđelje po Luki, 
koje kaže:

Luka 19:11-27
11  Dok su to slušali, ispričao im je još jednu usporedbu. 
Naime, bio je blizu Jeruzalema, pa su učenici mislili da će 
Božje kraljevstvo odmah biti uspostavljeno. 12 Zato je rekao: 
“Neki čovjek plemenitog roda otputovao je u daleku zemlju 
da preuzme kraljevsku vlast, a potom se trebao vratiti. 
13 Dozvao je deset svojih robova, dao im 10 mina i rekao: 
‘Trgujte njima dok ne dođem.’ 14  No njegovi su ga 
sunarodnjaci mrzili te su za njim poslali izaslanstvo s 
porukom: ‘Ne želimo da ti kraljuješ nad nama.’
15  Kad je preuzeo kraljevsku vlast i vratio se, dozvao je 
robove kojima je dao novac da bi utvrdio koliko su zaradili. 
16 Tada je pred njega došao prvi rob i rekao: ‘Gospodaru, 
trgujući tvojom minom zaradio sam 10 mina.’ 17 A on mu je 
rekao: ‘Odlično, dobri robe! Budući da si bio vjeran u 
najmanjem, vladaj nad deset gradova.’ 18 Zatim je došao 
drugi rob i rekao: ‘Gospodaru, trgujući tvojom minom zaradio 
sam 5 mina.’ 19 Njemu je rekao: ‘Ti vladaj nad pet gradova.’ 
20 A treći je došao i rekao: ‘Gospodaru, evo ti tvoja mina. 
Čuvao sam je zamotanu u rupcu. 21 Bojao sam te se jer si 
neumoljiv čovjek – uzimaš ono što nisi uložio i žanješ ono 
što nisi posijao.’ 22  A on mu je odvratio: ‘Sudit ću ti na 
temelju tvojih vlastitih riječi, zli robe. Kažeš da sam 
neumoljiv čovjek, da uzimam ono što nisam uložio i žanjem 
ono što nisam posijao. 23 Zašto onda nisi moj novac stavio 
u banku? Tada bih ga po povratku podignuo s kamatama.’
24 “Rekao je onima koji su stajali u blizini: 'Uzmite minu od 
njega i dajte je onome koji ima deset mina.' 25 Ali oni su mu 
rekli: 'Gospodine, on ima deset mina!'— 26 'Ja kažem vam, 
svakome tko ima dat će se više, ali onome tko nema oduzet 
će se i ono što ima. 27 Štoviše, dovedi ovamo ove moje 
neprijatelje koji nisu htjeli da im zakraljim i pogubi ih preda 
mnom.”

Ovdje imamo nešto vrlo slično onome što je navedeno u Mateju, ali s 
nekim razlikama. Ovdje se govori o 10 robova koji primaju po 1 minu 
svaki. Čini se da je devet njih vjernih i dobrih, dok je posljednji zao.

/321 354



Hoćemo li sada traži? proročanske ?pove u ovoj prispodobi, kao i u onoj 
o „vjernom i razboritom robu“? 

Jeste li vi ?h 9 „dobrih i vjernih robova“, i je li to razlog zašto ste povećali 
broj članova Upravnog ?jela kako biste dosegli taj broj? Tko je zli rob, 
Tony Morris? Kome ste dali „minu“ Tonyja Morrisa? 

Svakako je smiješno samovoljno uze? ilustraciju i za nju poče? 
pronalazi? proročanske figure, jer kad bismo to učinili, na kraju bismo 
opravdali bilo što. 

Draga braćo, ove razlike u Isusovim ilustracijama o robovima pokazuju 
da on nije proricao ništa o "posebnom kanalu", jer ako njegove riječi 
uzmemo kao proročanstva, on bi neprestano proturječio sam sebi u 
detaljima. Ilustracija o „vjernom i razboritom robu“ paralelna je svim 
drugim ilustracijama o robovima i ne bi se trebala tre?ra? drugačije. 

Ako ilustraciju o „vjernom i razboritom robu“ uzimate kao proročanstvo, 
zašto isto ne činite i s ostalima? Potpuno je proizvoljno uči? da je jedna 
proročanska, a ostale nisu. Sve te ilustracije su slične i uvijek prenose 
istu ideju o dva puta i njihovim posljedicama kada Isus dođe da se 
obračuna sa svojim slugama. 

Među?m, u svim publikacijama i govorima, poput onoga koji je održao 
Jeffry Winder, uvijek se uči da se „vjerni i razbori? rob“ odnosi na 
„posebnu skupinu“ koja se sastoji od vas. 

Primjerice, ta ideja o „posebnoj skupini“ prenosi se i u knjizi „Uvid“. 

hjps://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1200001485

Ovdje se tvrdi da, budući da Luka roba naziva „upraviteljem“, to jest, 
menadžerom ili administratorom, on ima vlast nad svim slugama u kući. 
Time se želi opravda? poslušnost drugih vama i vašim uputama, što se 
neprestano naglašava u našim publikacijama.

Prema VINE-ovom rječniku, riječ „upravitelj“ znači:

"Oikonomos" (οἰκονόµος, G3623), (oikos, kuća; nomos, 
zakon) doslovno znači „onaj koji upravlja kućom“ (Gal 4:2), 
Označava starijeg slugu odgovornog za upravljanje 
kućanstvom, usmjeravanje drugih slugu i brigu o maloljetnoj 
djeci. Vidi pod: UPRAVITELJ, MENADŽER, BLAGAJNIK.

/322 354

https://wol.jw.org/en/wol/d/r1/lp-e/1200001485


Da bismo razumjeli što je Isus doista mislio, najbolje je vidje? što su 
njegovi učenici rekli o ilustracijama "roba", budući da ih je on izravno 
poučavao. Na taj način možemo provjeri? je li ono što govorim točno ili 
ne.

Što je, na primjer, rekao Petar?

1. Petrova 4:10, 11
10 Budući da je svatko od vas dobio neki dar, koristite ga 
u potpunosti kako biste služili jedni drugima kao dobri 
upravitelji Božje nezaslužene dobrote koja se očituje na 
razne načine. 11  Ako tko govori, neka govori u skladu s 
Božjim objavama. Ako tko služi drugima, neka se pritom 
oslanja na snagu koju daje Bog. Tako će se Bog preko Isusa 
Krista proslaviti u svemu. Njemu pripada slava i moć u svu 
vječnost. Amen.

Knjiga „Uvid“ navodi mnoge tekstove kako bi objasnila teoriju o 
„posebnoj skupini“, ali ne ci?ra ovaj tekst od Petra. (Zašto je to tako?) 
Ovaj biblijski tekst izuzetno je važan. 

Ovdje Petar govori o „darovima“ koje braća u skupš?ni primaju, a to je 
ekvivalentno „talen?ma ili minama“ koje gospodar daje. Petar kaže da se 
? „darovi“ moraju upravlja? onako kako gospodar koji ih je dao želi, te 
da svaki član skupš?ne mora djelova? kao „upravitelj“ ?h „darova“. 
Za?m daje primjere ?h različi?h darova i kako ih treba koris?? za 
slavljenje Boga. 

Odakle Petru te ideje i fraze? Je li ih Petar izmislio ili je ci?rao ideje Isusa 
Krista? 

Zanimljivo je primije?? da koris? riječ „oikonomos“, istu onu koju koris? 
Luka kada spominje „upravitelja“. 

Pokazuju li Petrove riječi da je vjerovao kako je dio „posebne skupine“ s 
autoritetom nad drugima i da ispunjava proročanstvo Isusa Krista? Očito 
ne, jer da je vjerovao da je dio „vjernog i razboritog upravitelja“, nikada 
ne bi potaknuo druge da budu „upravitelji“ u svom pismu, jer bi ih to 
zbunjivalo i oslabilo poučavanje o „posebnom robu“. 

Je li Petar vjerovao da će se u budućnos? pojavi? posebna skupina 
nazvana „vjerni i razbori? upravitelj“? Ni to nije vjerovao, jer da jest, 
umjesto da nas po?če da pojedinačno koris?mo svoje darove kao 
„upravitelji“, potaknuo bi nas da čekamo pojavu tog upravitelja ili bi ga 
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barem spomenuo kao primjer kojeg treba slijedi?, ali ništa od toga nije 
rekao. 

Način na koji Peter govori pokazuje nam da on razumije da smo svi mi 
robovi koji moramo koris?? svoje darove za dobrobit skupš?ne, kao što 
sam gore objasnio.

Nekoliko s?hova nakon svoje izjave, Petar kaže nešto zanimljivo:

1. Petrova 5:1-4
5 Budući da sam i sam starješina, svjedok Kristovih patnji i 
sudionik slave koja će se očitovati, potičem starješine među 
vama: 2 Pasite Božje stado koje vam je povjereno i brižno 
ga čuvajte – ne nasilu, nego dragovoljno, jer to je Bogu po 
volji; ne radi nepoštenog dobitka, nego gorljivo. 3 Nemojte 
gospodariti onima koji su Božje vlasništvo, nego budite uzor 
stadu.
4 A kad se pojavi vrhovni pastir, primit ćete vijenac slave, 
koji ne vene.

Kaže da se ne bismo trebali ponaša? kao “gospodari” “Božje baš?ne” 
djelujući kao "nadglednici". 

Riječ "nadglednik" prema VINE-ovom rječniku znači: 

"episkop (ἐπισκοπος , G1985), doslovno znač i 
„nadglednik“  (epi, nad; skopeo, gledati ili gledati). Od ovog 
pojma potječu pojmovi kao što su biskupski, itd. Prevodi se 
"nadglednik" u Djelima 20:28 (ESV); vidi BISKUP.2

Dakle, iako koris? riječ "Oikonomos" ili upravitelj, Petar ni na koji način 
ne misli da braća s autoritetom kao nadglednici u skupš?ni mogu 
djelova? kao "gospodari nad Božjom baš?nom". „Upraviteljstvo“ se ne 
odnosi na zapovijedanje drugima i prisiljavanje da rade ono što mi 
želimo. 

Ako se budemo ponašali uzimajući u obzir to, dobit ćemo “krunu slave” 
iz ruke Isusa Krista. Dakle, ovdje Petar aludira na “dolazak gospodara” da 
nagradi svoje robove, baš kao što smo vidjeli u svim navedenim 
ilustracijama. 

Što je Pavao rekao o „robovima“? Kada je pisao upute Titu za 
imenovanje starješina, između ostalog je rekao: 

Titu 1:5-7
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5 Ostavio sam te na Kreti da ispraviš ono što ne valja i da 
imenuješ starješine po gradovima, u skladu s uputama koje 
sam ti dao: 6 Starješina mora biti čovjek kojem se nema što 
prigovoriti, koji ima samo jednu ženu, kojem su djeca vjernici 
i koju ne prati glas da su raspuštena ili nepokorna. 7 Budući 
da se nadglednik brine za ono što je Božje, on mora biti 
čovjek kojem se nema što prigovoriti, ne smije biti 
samovoljan, nagao, pijanica, nasilan niti smije pohlepno 
težiti za nepoštenim dobitkom,

Ovdje koris? riječ "Oikonomos" (upravitelj) i “episkopos” (nadglednik) 
kao sinonime, pa su i starješine skupš?ne također "upravitelji". 

To također jasno pokazuje da je ideja kako se riječ “oikonomos” u 
Lukinom evanđelju odnosi na neku “posebnu skupinu” koja će se brinu? 
o svemu – pogrešna, budući da u suprotnom Pavao ovu riječ ne bi 
primijenio na starješine skupš?ne. Uostalom, ako su starješine upravitelji 
i ponašaju se ispravno, tada su oni “vjerni i razbori? upravitelji”. 

Pavao govori o istoj stvari kao i Petar – starješine skupš?ne trebaju radi? 
u korist braće koristeći svoje sposobnos? za dobrobit drugih, slaveći ?me 
Boga, i na taj način će ih Krist nagradi?. 

Pavao je također napisao sljedeće:

1. Korinćanima 4:7
7 Jer tko tebi daje prednost u odnosu na nekog drugog? I 
što imaš a da nisi dobio? A ako si to dobio, zašto se hvališ 
kao da nisi dobio?

Na što ovdje aludira Pavao? Zar ne govori o tome da se ne hvalimo 
“darovima koje smo primili”? Odakle mu ta ideja? Da li ci?ra Isusa Krista 
i prispodobu o slugama? 

Pavao je također napisao Efežanima:

Efežanima 4:8-16
8  Zato je rečeno: “Kad je uzašao na visinu, sa sobom je 
poveo zarobljenike, dao je ljude na dar.” 9 A što drugo znače 
riječi “uzašao je” nego da je najprije sišao dolje, na zemlju? 
10 Onaj koji je sišao isti je onaj koji je uzašao daleko iznad 
svih nebesa kako bi se preko njega sve ispunilo. 
11  On je dao neke da budu apostoli, neke da budu 
proroci, neke da budu propovjednici dobre vijesti, a 

/325 354



neke da budu pastiri i učitelji, 12  kako bi usmjeravali 
svete, služili drugima i izgrađivali Kristovo tijelo 13 dok svi 
ne postignemo jedinstvo u vjeri i dobro ne upoznamo Božjeg 
Sina, dok ne postanemo odrasli ljudi, dok ne uzrastemo do 
Kristove zrelosti. 14 Stoga ne budimo više djeca, ne budimo 
poput onih koje bacaju valovi i koje nosi amo-tamo svaki 
vjetar učenja jer slušaju ljude koji se služe prijevarom i koji ih 
lukavo dovode u zabludu. 15  Naprotiv, držimo se istine i, 
vođeni ljubavlju, uzrastimo do zrelosti kako bismo bili poput 
onoga koji je glava, a to je Krist. 16  Zahvaljujući njemu 
cijelo je tijelo skladno sastavljeno i svi njegovi dijelovi 
složno rade jer svaki zglob koji ih povezuje ispunjava 
svoju svrhu. Kad svaki dio tijela izvršava svoju ulogu, 
tijelo raste i samo sebe izgrađuje u ljubavi.

Ovdje Pavao jasno is?če istu točku. Krist je dao “darove u obliku ljudi” za 
dobrobit skupš?ne. Pavao aludira na usporedbe sa slugama u svemu što 
ovdje govori. Ideja koju iznosi jest da u skupš?ni sva braća imaju različite 
uloge i posjeduju “darove” koje trebaju stavi? u službu drugih kako bi 
skupš?na rasla, jer to je volja gospodara. “Gospodar je dao darove”, i 
svaki “sluga” mora ih iskoris?? i učini? plodonosnima. 

Zapravo, on kasnije kaže Efežanima: 

Efežanima 4:17-20
17  Stoga vam ovo kažem i potičem vas u Gospodinu: 
nemojte više živjeti kao neznabošci, koji se vode svojim 
ispraznim razmišljanjima. 18  Njima je um zamračen i 
otuđeni su od života koji daje Bog zato što su svojom voljom 
u neznanju, zato što su im srca neosjetljiva. 19  Izgubili su 
svaki osjećaj za ono što je čestito i predali se besramnosti 
pa nezasitno čine svakojaka nečista djela. 20 Ali to nije u 
skladu s onim što ste naučili o Kristu,

Ovdje ih po?če da ne gube vrijeme poput “ljudi iz naroda”, koji su u 
“mentalnoj tami" i “odvojeni od života koji pripada Bogu”. 

Nije li ovo isto što i “loš rob” čini kad zakopa talent ili sakrije minu? Nije 
li to ista stvar koju čini rob kada “pije vino” sa svijetom, umjesto da hrani 
druge? 

“Zli sluga”, umjesto da radi za kraljevstvo, koris? svoje vrijeme za osobne 
poslove i zato ga “gospodar” kažnjava, jer nije učinio ništa kako bi 
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“darovi” koji su mu bili dani donijeli ploda. Kao što vidimo, ista se ideja 
uvijek ponavlja, izražena na različite načine. 

Sažimajući sve ovo 

U Bibliji ne postoji ništa što kaže da ste dio “posebne skupine” koju je 
prorekao sam Isus Krist. Također, nije biblijski da se svi moramo 
pokorava? svemu što nam kažete, bez ikakvog propi?vanja, jer ste vi ? 
koji “upravljate kućom”. 

Jednostavno rečeno, Isus Krist je jasno rekao da svatko od nas mora 
nastoja? pridonije? skupš?ni tako što će maksimalno radi? na korištenju 
svojih darova za dobrobit drugih. Ako to činimo, bit ćemo nagrađeni, ali 
ako to ne učinimo, bit ćemo kažnjeni poput lošeg roba. 

Draga braćo, ovim ne želim promica? anarhiju. Logično je da se u svakoj 
organizaciji moraju donosi? odluke i djelova? na uredan način kako bi se 
stvari pravilno upravljale. Među?m, upravljanje nije isto što i poučavanje 
drugih da posjedujete neupitnu “božansku vlast”. Još manje znači da ste 
ovlašteni odlučiva? o stvarima savjes? za druge, kao što ste, nažalost, 
činili ?jekom pandemije. 

Zapravo, ideja da ste vi “vjerni i razbori? rob”, ne može se održa? čak i 
ako pogrešno vjerujemo da je Isus doista proricao “posebnu skupinu”. 
Ako smo potpuno objek?vni, trebali bismo se zapita?: 

Jeste li bili “vjerni” biblijskim načelima ?jekom pandemije? Jesu li vaše 
upute ?jekom ažuriranja bile “razborite”? 

Više je nego jasno da ? osnovni zahtjevi nisu ispunjeni. 

Jeste li “udarali” braću ?jekom pandemije kako biste ih prisilili na 
pokornost? 

Jeste li “pili vino” zajedno sa svim poli?čarima koji su preporučivali 
cjepivo i progonili necijepljene? 

Kako ste se zapravo ponašali? 

Draga braćo, ne postoji način da se uklopite u hipotetsku sliku “vjernog i 
razboritog roba” kojeg je prorokovao Isus Krist. 

Zapravo, pogledajte što ste napisali u Stražarskoj kuli iz 2015.:

hjps://wol.jw.org/e n/wol/d/r1/lp-e/2015202#h=20
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Ova Stražarska kula ispravno spominje da objašnjenja trebaju bi? 
jednostavna i da ne treba traži? proročke ?pove i an??pove bez biblijske 
osnove. Ali u odlomku 10 kažete:

“10 Kao što možemo očekivati, Jehova je godinama 
pomagao “vjernom i razboritom robu" da postupno 
postane sve razboritiji. Razboritost je dovela do veće 
opreznosti kada je riječ o nazivanju biblijskog izvještaja 
proročanskom dramom, osim ako za to ne postoji jasan 
biblijski temelj. Osim toga, ustanovljeno je da su neka 
starija objašnjenja o tipovima i antitipovima previše teška za 
mnoge da bi ih razumjeli. Detalji takvih učenja—tko 
predstavlja koga i zašto—mogu biti teško razumljivi, 
zapamćeni i primijenjeni. Još veći razlog za zabrinutost, 
međutim, jest da moralne i praktične pouke biblijskih 
izvještaja koji se razmatraju mogu biti zamagljene ili 
izgubljene usred analize mogućih antitipskih ispunjenja. 
Stoga, danas se u našoj literaturi više fokusiramo na 
jednostavne, praktične pouke o vjeri, ustrajnosti, pobožnoj 
odanosti i drugim bitnim kvalitetama koje učimo iz biblijskih 
izvještaja”.

Ovdje proturječite sami sebi jer to priznajete “biblijski izvještaj je 
proročki model samo kada Biblija tako kaže", ali tobožnje proročanstvo 
roba primjenjujete na sebe. 

Gdje Biblija “naznačuje” da je “biblijski izvještaj” o “vjernom i 
razboritom robu” “proročanski model”? 

Ni na koji način ne možete dokaza? da je ovaj izvještaj “proročanski 
model”, a još manje potvrdi? da je Isus Krist govorio o vama. Zapravo, 
sam Isus je rekao kao što sam već ci?rao. 

Matej 23:8-12
8 A vi nemojte dopustiti da vas zovu učiteljima, jer imate 
samo jednog Učitelja, a vi ste svi braća. 9  I nikoga na 
zemlji ne zovite ocem, jer imate samo jednog Oca – onog 
koji je na nebesima. 10 Nemojte dopustiti ni da vas zovu 
vođama, jer imate samo jednog Vođu – Krista. 11 Onaj tko 
je najveći među vama, neka vam bude sluga. 12 Tko se god 
uzvisuje, bit će ponižen, a tko je ponizan, bit će uzvišen.
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Prema Vineovom rječniku:

Riječ "rabbe" je rabbei (ῥαββεί, G4461), aramejski izraz koji 
znači "moj učitelju", naziv pun poštovanja za obraćanje 
židovskim učiteljima.

Riječ "otac" je pater (πατήρ, G3962), od korijena koji znači 
hranitelj, zaštitnik, podupiratelj (latinski, pater, španjolski 
padre).

Riječ "vođa" je kathegetes (καθηγητής, G2519), ispravno 
vodič (povezano s kathegeomai, ići ispred, voditi; kata, 
ispod; jegeomai, voditi), označavajući učitelja (Mat. 23:10, 
dvaput); neka gđa. ima ga u Mat. 23:8 (TR), gdje je 
najčešće prihvaćen broj 1.¶

Isus na tri različita načina jasno daje do znanja da ne bismo trebali ima? 
nikoga na položaju nadređenom sebi, budući da smo svi jednaki. Je li to 
ono što se danas događa u skupš?ni? Smatraju li vas braća jednakima 
sebi, ili vas vide kao nadmoćnu i posebnu grupu?

Ako nešto kažete, svi se moramo pokorava?, jer “vjernog i razboritog 
roba” ne može se dovodi? u pitanje.

Ako i vi odlučite napus?? biblijska načela, poput neutralnos? ?jekom 
pandemije, većina braće slijedi vaš primjer. To se događa zbog 
neprimjerene vlas? koju vršite u skupš?ni. Ovo nije teorija; to se može 
dokaza?, i svi smo to vidjeli. Većina se ne usuđuje doves? u pitanje ono 
što činite jer vas smatraju nepogrešivim vodičima i neupitnim učiteljima.

Tumačenje “vjernog i razboritog roba” koje promičete, stvorilo je 
upravo ono što je Isus rekao svojim učenicima da ne čine.

Kako Isus Krist može staja? iza ideje koja proizvodi ono što on sam 
osuđuje? Pitam opet jer je jako bitno.

Kako Isus Krist može staja] iza ideje koja proizvodi ono što 
on sam osuđuje?

Kao što sam već rekao, Petar je jasno dao do znanja da nadglednici 
nikada ne bi trebali gospodari? braćom u skupš?ni.

Riječ koju koris? je:

“katakurieuo (κατακυριεύω, G2634), vršiti vlast (kata, dolje; 
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kurios, gospodar), vidi, B. Prevedeno je kao “gospodariti” (1 
Pet. 5:3); vidi također DOMINIRATI, A, br. 3, VLADATI, br. 2.

Tim je učenjem aludirao na Isusa. Krist je to naglasio jednom prilikom 
kada su dvojica njegovih učenika htjeli ima? najviše položaje u njegovom 
kraljevstvu.

Matej 20:20-28
20  Tada mu je prišla majka Zebedejevih sinova sa svojim 
sinovima, poklonila mu se i htjela nešto zatražiti od njega. 
21 On ju je upitao: “Što želiš?” Odgovorila mu je: “Molim te, 
daj da u tvom kraljevstvu ova moja dva sina sjednu jedan 
tebi zdesna, a drugi slijeva.” 22 Isus je nato rekao: “Ne znate 
što tražite. Možete li piti iz čaše iz koje ja trebam piti?” 
Odgovorili su mu: “Možemo.” 23 A on im je rekao: “Zaista 
ćete piti iz moje čaše, ali ne odlučujem ja tko će sjediti meni 
zdesna i slijeva. Ta mjesta pripadaju onima koje je izabrao 
moj Otac.”
24 Kad su to čula ostala desetorica, naljutila su se na dva 
brata. 25 No Isus ih je sve dozvao k sebi i rekao: “Znate da 
vladari gospodare narodima i da moćnici drže narode 
pod svojom vlašću. 26 A među vama ne smije biti tako. 
Nego, tko god hoće biti velik među vama, neka vam bude 
sluga, 27 i tko god hoće biti prvi među vama, neka vam bude 
rob. 28 Tako i Sin Čovječji nije došao da drugi služe njemu, 
nego da on služi drugima i da svoj život da kao otkupninu za 
mnoge.”

Ovdje Isus jasno kaže da u njegovoj skupš?ni ne može postoja? 
“posebna grupa” koji vrši “autoritet”, i vlada nad njegovim ovcama i 
dominira njima. 

Dakle, cijela ideja da bi Isus postavio “vjernog i razboritog roba” nad 
skupš?nom kao “jedini kanal” i da svi moramo pokorava? se tom robu 
“robu”, bez ikakvog propi?vanja, potpuno je pogrešna, jer bi Isus Krist 
?me proturječio samome sebi. 

Mnoge se puta ideja o “vjernom i razboritom robu” podupire 
usporedbama s drugim biblijskim pričama, na primjer, ulogom Mojsija u 
izraelskom narodu. No, dovoljno je analizira? stvar kako bi se vidjelo da 
su te usporedbe neprikladne i izvan konteksta. 

Na primjer, u Stražarskoj kuli iz srpnja 2024. stoji: 
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hjps://www.jw.org/en/library/magazines/watchtower-study-july-2024/
Do-You-Recognize-the-Truth/

“10 Održavajte povjerenje u teokratsko usmjerenje. U 
drevnom Izraelu, Jehova je koristio Mojsija, a zatim Jošuu 
da prenese upute svom narodu. (Još 1:16, 17) Izraelci su 
bili blagoslovljeni kada su na te ljude gledali kao na 
predstavnike Jehove Boga. Stoljećima kasnije, kada je 
kršćanska skupština prvi put osnovana, 12 apostola davalo 
je upute. (Djela 8:14, 15) Zatim je ta grupa proširena i 
drugim starješinama u Jeruzalemu. Slijedeći smjernice koje 
su dobivali od tih vjernih ljudi, “skupštine su se nastavile 
učvršćivati u vjeri i svakim danom sve više rasti.” (Djela 
16:4, 5) U suvremenim vremenima i mi smo 
blagoslovljeni kada slijedimo teokratske upute Jehovine 
organizacije. Ali kako bi se Jehova osjećao kad bismo 
odbili priznati one koje je on imenovao? Na to pitanje 
možemo odgovoriti razmatrajući što se dogodilo kada su 
Izraelci išli prema obećanoj zemlji.

11 U jednom trenutku na putu Izraelaca u Obećanu zemlju, 
istaknuti su ljudi osporili Mojsija i ulogu koju mu je Jehova 
dodijelio. Rekli su: “Cijeli je zbor [ne samo Mojsije] svet, svi, 
i Jehova je usred njih.” (Brojevi 16:1-3) Iako je bila istina 
da je u Božjim očima “cijela zajednica” bila sveta, 
Jehova je izabrao Mojsija da preuzme vodstvo među 
njegovim narodom. (Brojevi 16:28) Kritizirajući Mojsija, 
pobunjenici su zapravo kritizirali Jehovu. Nisu se 
usredotočili na što je Jehova želio; usredotočili su se 
na ono što su oni htjeli — više moći i priznanja. Bog je 
uništio vođe pobune, kao i tisuće drugih koji su suosjećali s 
njima. (Br. 16:30-35, 41, 49) Danas možemo biti sigurni da 
Jehova ne odobrava one koji ne poštuju njegove 
organizacijske odredbe.”

Ci?rani odlomci govore da je “Jehova izabrao Mojsija”, što je is?na. Ali, 
kako je Izraelac to znao?

Svi su Izraelci vlas??m očima vidjeli kako Mojsije proriče 10 pošas? koje 
su se doslovce ispunile. (Izlazak 7-12)
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Svi Izraelci su vidjeli kako je Mojsije razdvojio more, a oni su prošli kroz 
njega s “dva zida od vode s obje strane.” (Izlazak 14:21-22) 

Svi su Izraelci vidjeli stup od oblaka i vatre koji je bio zaustavljen nad 
Mojsijevim šatorom, gdje je Jehova izravno razgovarao s njim. (Izlazak 
33) 

Svi su Izraelci vidjeli Mojsija kako se penje na goru i čuli Boga kako silazi 
na nju uz tutnjavu i potrese dok im je govorio. Mojsije je jedini od 3 
milijuna ljudi ušao u oblak. (Izlazak 20:18-21) 

Svi Izraelci su vidjeli da Mojsije nosi veo i da mu lice blista kad ga skine. 
(Izlazak 34:29-30) 

Može li itko sumnja? da je Mojsija izabrao Bog? Može li itko s pravom 
poreći da je bio Božji predstavnik? Korah se zaista nije pobunio pro?v 
Mojsija, on se pobunio pro?v Jehove, i očito je da je potpuno poludio jer 
je bio ljubomoran na njega. 

Zašto se uspoređujete s Mojsijem? Imate li iste vjerodajnice kao on? 

Sija li vaše lice kao njegovo jer ste razgovarali s Bogom i morate ga 
pokriva? velom? 

Podupire li Jehova vaše upute vatrenim stupom pokraj vaših osobnih 
stanova?

Jeste li učinili i jedno čudo?

Kakve dokaze imate da ste vi izabrani od Boga, i da vam se stoga svi 
moramo pokorava?? 

Sve što vi činite je tvrdnja da ste „posebna skupina“ nazvana „vjerni i 
razbori? rob“ i da imate autoritet poput Mojsijeva, ali ste daleko od toga 
da imate vjerodajnice koje je on imao. 

Postoji vrlo zanimljiv izvještaj o Mojsiju koji bih želio ci?ra?, a to je kada 
su Mirjam i Aron ustali pro?v njega. Izvještaj kaže:

Brojevi 12:1-10
12 Mirjam i Aron počeli su govoriti protiv Mojsija zbog toga 
što se oženio Kušankom. 2  Govorili su: “Zar Jehova 
govori samo preko Mojsija? Ne govori li i preko nas?” 
Jehova je to slušao. 3 A Mojsije je bio najkrotkiji čovjek na 
zemlji, krotkiji od svih drugih ljudi.
4 Jehova je odmah rekao Mojsiju, Aronu i Mirjam: “Vas troje 
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otiđite do šatora sastanka.” Tako je njih troje otišlo onamo. 
5 Tada je Jehova sišao u stupu od oblaka i stao na ulaz u 
šator te je pozvao Arona i Mirjam pa je njih dvoje prišlo bliže. 
6 Bog im je rekao: “Molim vas, poslušajte moje riječi. Da se 
među vama pojavi Jehovin prorok, ja bih mu se objavio u 
viđenju i govorio bih mu u snu. 7 Ali to ne vrijedi za mog 
slugu Mojsija. Njemu je povjeren sav moj narod. 8 S njim 
razgovaram licem u lice i govorim mu otvoreno, a ne u 
zagonetkama. Njemu se ja, Jehova, ukazujem. Kako se 
onda niste bojali govoriti protiv mog sluge Mojsija?”
9 I Jehova se razgnjevio na njih te je otišao. 10 Čim se oblak 
udaljio od šatora, Mirjam je postala gubava, bijela kao 
snijeg. A Aron se okrenuo prema Mirjam i vidio da je gubava.

Ovdje Jehova jasno daje do znanja da je Mojsijev položaj neusporediv i 
jedinstven. Mirjam i Aron su, u najboljem slučaju, primali „viđenja ili 
snove“, a prema Jehovinoj ljestvici vrijednos?, oni su bili ispod Mojsija. 

Draga braćo, razgovarate li vi licem u lice s Jehovom poput Mojsija? 
Govori li vam Jehova "bez zagonetki i jasno"? 

Ništa se od toga ne događa, zar ne? Pa primite li barem "proročke vizije 
ili snove" kao Aaron ili Miriam? 

Braćo, moramo bi? iskreni i prizna? da niste ni na razini Arona ili Mirjam 
po Jehovinoj ljestvici vrijednos? koju on sam iznosi u ovom izvještaju. 
Argument nije moj, iznosi ga sam Stvoritelj. 

Uspoređiva? se s Mojsijem nije dobra ideja, a to učimo iz primjera 
Koraha, Datana, Abirama, Arona, Mirjam i također farizeja koji su sjedili 
"u Mojsijevom sjedalu" baš kao što i vi to želite učini?. (Matej 23:2) 

Zašto Jehova nije želio da se itko uspoređuje s Mojsijem? To je bilo zato 
što je Mojsije proročki predočavao Isusa Krista. 

Sam Mojsije je rekao:

Ponovljeni zakon 18:15-22
15  Jehova, vaš Bog, podignut će vam iz vašeg naroda 
proroka kao što sam ja. Njega slušajte! 16 To ste i tražili od 
Jehove, svog Boga, onog dana kad ste se okupili u Horebu i 
rekli: ‘Nemoj da više slušamo glas Jehove, svog Boga, niti 
da gledamo ovu veliku vatru kako ne bismo poginuli.’ 
17 Tada mi je Jehova rekao: ‘Dobro su rekli. 18 Podignut ću 
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im iz njihovog naroda proroka kao što si ti. I stavit ću 
mu svoje riječi u usta, pa će im govoriti sve što mu 
zapovjedim. 19 Tko god ne posluša moje riječi koje će 
taj prorok govoriti u moje ime, pozvat ću ga na 
odgovornost.
20 Ali ako bi se neki prorok drznuo govoriti u moje ime ono 
što mu nisam zapovjedio ili ako bi govorio u ime drugih 
bogova, neka se taj prorok pogubi. 21 No možda ćete se 
zapitati: “Kako ćemo znati da te riječi nisu došle od Jehove?” 
22 Ako prorok govori u Jehovino ime, a njegove se riječi ne 
obistine i ne ispuni se ono što je rekao, tada te riječi nisu 
došle od Jehove. Taj se prorok drznuo govoriti na svoju 
ruku. Ne bojte ga se!’

Petar je govorio o onome što je Mojsije rekao i iden?ficirao Isusa Krista 
kao tog proroka:

Djela apostolska 3:19-23
19 Dakle, pokajte se i obratite se da se izbrišu vaši grijesi, 
pa će vam sam Jehova pružiti okrepu 20  i poslati vam 
Pomazanika kojeg vam je odredio, a to je Isus. 21 Njega 
nebo mora zadržati do vremena obnove svega o čemu je 
Bog govorio preko svojih svetih proroka iz starog doba. 
22 Naime, Mojsije je rekao: ‘Jehova, vaš Bog, podignut će 
vam iz vašeg naroda proroka kao što sam ja. Slušajte 
sve što vam on kaže! 23 Svatko tko ne bude slušao tog 
Proroka, bit će istrijebljen iz naroda.’

Stjepan je također rekao istu stvar kada je ci?rao Mojsija (Djela 7).

Svi bismo trebali pas? na koljena pred Bogom i bi? zahvalni što su i Petar 
i Stjepan primijenili Mojsijeve riječi na Isusa Krista. Da to nisu učinili, vi 
biste ih primijenili na sebe i tvrdili da ste vi prorok kojeg je Mojsije 
najavio.

Budući da je Mojsije predočavao Krista, razumijemo zašto je Jehova bio 
tako strog prema svima koji su se uspoređivali s Mojsijem i htjeli 
uzurpira? njegovo mjesto. Mjesto Isusa Krista je jedinstveno i nitko se ne 
bi trebao natjeca? s njim, jer će ?me zasluži? Božje odbacivanje. Zato je 
Isus rekao da nikoga ne bismo trebali zva? „rabbi“ ili „učiteljem“, jer 
imamo samo jednog „vođu“, a to je on. 
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Kada se uspoređujete s Mojsijem i pokušavate vrši? autoritet u skupš?ni 
koristeći tu usporedbu, udaljavate se od Svetog pisma i činite grijeh. 

Sjećate li se što je Isus Krist rekao?

Luka 14:8-11
8 “Kad te netko pozove na svadbu, nemoj zauzeti najbolje 
mjesto. Možda je pozvan i netko ugledniji od tebe, 9 pa će 
doći onaj koji vas je obojicu pozvao i reći ti: ‘Ustupi mjesto 
ovom čovjeku.’ Tada ćeš posramljen morati zauzeti 
najlošije mjesto. 10  Nego, kad te netko pozove, zauzmi 
najlošije mjesto, pa će doći onaj koji te pozvao i reći ti: 
‘Prijatelju, pomakni se na bolje mjesto.’ Tako će ti iskazati 
čast pred svim drugim gostima. 11 Jer tko se god uzvisuje, 
bit će ponižen, a tko je ponizan, bit će uzvišen”.

Zamislite da vas “gospodar kuće” zatekne kako sjedite, ne na najboljem 
mjestu, već na mjestu koje pripada njemu. Zar to ne činite kada se 
uspoređujete s Mojsijem i tvrdite da imate autoritet? 

Postoje i druge usporedbe kojima pokušavate opravda? doktrinu o 
"posebnoj grupi" nazvanoj "vjerni i razbori? upravitelj", ali u ovom 
trenutku postalo je jasno da je ova doktrina samo fantazija. 

Sjećam se kada ste 2013. počeli podučava? da ste vi “vjerni i razbori? 
rob”. pomislio sam: "Ovo je greška, ali potpuno bezopasna i neće 
uzrokova? nikakvu štetu". 

Kako sam bio u krivu u vezi ovoga! Smatra? sebe prorokom je ono što je 
činila “Jezabela”. 

To nipošto nije bezazlena fantazija, već vrlo opasna doktrina, kao što 
smo vidjeli ?jekom pandemije COVID-19.

Pandemija je pokazala da ste upotrijebili neprimjeren autoritet nad 
ovcama kako biste ih prisilili na cijepljenje, a mnoge od njih su to učinile, 
smatrajući da ste na višem položaju od njih.

Sve je to vrlo opasno jer nas u budućnos? očekuju brutalni pri?sci iz 
svijeta. Ako ponovno pogriješite i podložite se „Zvijeri“, kao što ste to 
učinili ?jekom pandemije napuštajući jasne biblijske principe, na kraju 
ćete povući braću u grijeh. 

Razmislimo što bi se dogodilo ?jekom pandemije da su braća razumjela 
Isusovo učenje o tome da nikome osim njemu ne treba dopušta? da 
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nama upravlja. Čim biste počeli preporučiva? cjepivo, bio bi sazvan 
odbor starješina kako bi vas pozvao da objasnite zašto odstupate od 
biblijskih učenja. Ako se ne biste povukli iz onoga što radite, jednostavno 
biste bili smijenjeni ili isključeni iz skupš?ne zbog napuštanja biblijske 
is?ne i pokušaja nametanja osobnih ideja drugima. Nitko se ne bi cijepio 
vjerujući da je to Jehovina volja. Mnogi od naše braće, koji su danas 
bolesni ili mrtvi zbog podložnos? vašim uputama, bili bi živi i zdravi 
među nama. 

Među?m, ništa od toga nije se dogodilo zbog lažnog i opasnog nauka o 
„vjernom i razboritom robu“ kojeg promovirate bez ikakve biblijske 
osnove. 

Zaključak je jasan.

Nauk da ste vi „posebna skupina“ nazvana „vjerni i razbori? rob,“ 
navodno prorečena od Isusa Krista, potpuna je zabluda, kao i ideja da 
vas moramo slijedi? „zatvorenih očiju, ne sumnjajući ništa“. 

Jedini koga moramo slijedi? „bez obzira kamo ide“ je Isus Krist, a ne vi. 
(Otkrivenje 14:4) 

Ova opasna doktrina mora bi? iskorijenjena kao “otrovni i smrtonosni 
korijen” iz skupš?ne kako ne bi u budućnos? nanio daljnju štetu, kao što 
je to učinio ?jekom pandemije COVID-19. 
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RAT ILI MIR U SKUPŠTINI?
Došli smo do kraja ovog pisma, draga braćo iz Vodećeg ?jela. Nalazimo 
se na raskrižju “dva puta”, dobar put i loš put (Pon. zak. 30:19). Na strani 
„dobrog puta“ nalaze se sva braća koja vas jako vole i žele da hodate ?m 
putem. Dozivamo vas mašući rukama i glasno vičući da dođete na put 
koji Jehova želi. 

Želimo vas zagrli?, opros?? vam za sve zlo koje ste učinili i zaboravi?. 
Čeznemo da s vama idemo ?m putem prema Kraljevstvu Isusa Krista. 

Ali stvarnost je da vas ne možemo prisili? da idete ?m putem, budući da 
svi imamo slobodnu volju i odluka je osobna. 

Ne znam koji ćete put vi izabra?, ali znam koji put ću ja izabra?. 

Jošua 24:15
“A ja i moja obitelj služit ćemo Jehovi!”

Ovo pismo, kao što sam spomenuo, bit će javno objavljeno kako bi svi 
bili obaviješteni o biblijskim načelima uključenim u cijelu ovu 
problema?ku cjepiva i kako nitko ne bi bio zavaravan lažima. Imali ste 
više od dvije godine da to ispravite, ali ste pokušali sve sakri?, pa stoga 
morate bi? razotkriveni pred skupš?nom. Sva braća će sazna? o 
uključenim pitanjima i shva?t će da i cijepljeni i necijepljeni zaslužuju 
isto poštovanje.

Ali, bez obzira na odluku koju svatko donese, jedno će bi? vrlo jasno svoj 
našoj braći, bilo da se cijepe ili ne.

Svatko će razumje? da:

“Mi smo ovce u Jehovinom stadu, a ne štakori u Sotoninom 
laboratoriju”

Nijedan ljudski vladar, vjerski vođa ili „samoproklamirani prorok“ neće 
prisvoji? naše ?jelo, jer ono pripada samo našem Ocu Jehovi i našem 
Kralju Isusu Kristu.

Poruka ovog pisma počet će se ču? na španjolskom, nastavit će se na 
engleskom, za?m na francuskom i ne znam na kojem će jeziku završi?. 
Ali ono što znam jest da će mnogi suradnici, na svojim jezicima, osigura? 
da is?na bude poznata, i da će ovo pismo preves? na dobrobit drugih.
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Koris?t će se društvene mreže i kanali informiranja kako bi sva braća to 
pročitala i bila obaviještena što se dogodilo i što ste učinili. Jehova se 
može pobrinu? da te informacije dođu do osobe koju želi.

Razmislite o ovome, draga braćo: ako svaka osoba koja primi ovo pismo 
sljedeći dan pošalje ga trojici braće koje poznaje, i svaki od njih učini isto, 
za manje od 15 dana sva bi ga braća pročitala.

Jehova može učini? da ovo pismo padne u zaborav, ili može potaknu? 
srca ljudi da ga dijele kako bi ga svi pročitali. Sve prepuštam u ruke našeg 
Oca i Isusa Krista; neka oni odluče što učini? i dokle će odves? ono što je 
ovdje napisano.

Vi ste trebali ovo prijavi?, ali niste to učinili i ostali ste ?hi kad ste trebali 
govori?.

Stoga će se proročanstvo ispuni?:

Luka 19:40
40  No on im je odvratio: “Kažem vam, ako oni ušute, 
kamenje će vikati.”

Drugi će reći ono što ste vi trebali reći. Previše je vremena prošlo i 
"kamenje" će poče? vika?.

Draga braćo, molim vas, sje?te se što je Pavao rekao:

Rimljanima 11:21
21 Jer ako Bog nije poštedio prirodne grane, neće poštedjeti 
ni tebe.

Draga braćo iz Vodećeg ?jela, ne podcjenjujte ovo pismo. Ista ruka koja 
vas je „nakalemila na maslinovo stablo“ može napisa? na zidu pred 
vama „MENE, MENE, TEKEL, UPARSIN“ i potom vas, jednim potezom, 
odreza? od iste masline na kojoj se sada nalazite. (Rimljanima 11; Daniel 
5:25-28) Molim vas, pokajte se i ispravite stvari. 

Dok svim srcem želim da učinite ispravnu stvar i nastavite “dobrim 
putem”, postoji mogućnost da odaberete loš put. 

Dakle, “16 Jesam li vam postao neprijatelj zato što vam 
govorim is]nu”? (Galaćanima 4:16) 

Možda ćete mi „uzvra?? zlim za sve dobro“ koje sam učinio pišući vam 
ovo pismo, i tvrdoglavo ustraja? u grijesima koje sam spomenuo. 
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(Mudre izreke 17:13) To bi bilo vrlo tužno, a ako se to doista dogodi, 
želim vam nešto reći. 

Svaki Jehovin svjedok je u svojoj srži branitelj Jehove. Ako ponovno 
preporučite cjepivo, podučavajući da Jehova želi da se braća cijepe, i 
pritom iskrivljujete biblijske tekstove kako biste promovirali ideje prljave 
„Divlje zvijeri“, prisiljavate me da poduzmem izravne korake pro?v ?h 
laži. 

Ako to ne bih učinio, bio bih lažni Jehovin svjedok jer bih gledao kako se 
Njegovo ime kalja, a kukavički bih šu?o. 

Kako bih mogao šutje? kada vidim kako se prljave riječi „Zvijeri“ stavljaju 
u sveta Jehovina usta? 

Draga braćo, ako krenete pogrešnim putem, doći će do rata. Ali to neće 
bi? rat da se podijelimo, već rat da se obrani is?na. Pismo kaže: 

Juda 3, 4
3 Voljena braćo, iako sam vam silno želio pisati o našem 
zajedničkom spasenju, uvidio sam da vas u svom pismu 
trebam potaknuti da se snažno borite za vjeru koja je 
jednom zauvijek dana svetima. 4  Činim to zato što su se 
među vas uvukli neki ljudi koji su prema Pismima odavno 
osuđeni. To su bezbožnici koji nezasluženu dobrotu našeg 
Boga pretvaraju u izgovor za besramna djela i koji su 
nevjerni našem jedinom vlasniku i Gospodinu, Isusu Kristu.

Odgovornost je pravog kršćanina da se „čvrsto bori za is?nu koja nam je 
predana“ i da ne dopus? da bude zagađena lažima. To je toliko važno da, 
kako kaže Juda, moramo presta? radi? sve što radimo i usredotoči? se 
na to. Takav stav, naravno, donijet će probleme onima koji ga zauzmu, ali 
Pavao nas podsjeća: 

2. Timoteju 2:3
3  Kao dobar vojnik Krista Isusa, i ti budi spreman trpjeti 
nevolje.

Mi smo “Kristovi vojnici” i moramo se bori? pro?v laži, te nikada ne 
smijemo dopus?? da one onečiste is?nu, bez obzira na posljedice. 

Kada sam bio kršten, nisam bio kršten da bih postao dio religije zvane 
"Jehovini svjedoci" koju vi vodite i čija učenja mijenjate prema vlas?tom 
nahođenju. 
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Nikada nisam prihva?o naziv “Jehovin svjedok” kao vjersku e?ketu; 
krs?o sam se kako bih postao dio Božjeg doma kao jedan od njegovih 
svjedoka. Stoga imam osobni savez s Jehovom i u zajedništvu sam s Njim 
i njegovim sinom. 

Ako biste pokušali isključi? me iz zajednice zbog onoga što sam ovdje 
napisao, unaprijed vam kažem da je to isključenje nevažeće. Nemate 
ovlas? nad mojim odnosom s Bogom. Ako biste rekli zajednici da sam 
prestao bi? Jehovin svjedok, lagali biste i klevetali me, baš kao i 
starješine koji čitaju tu lažnu izjavu. Kako možete reći da više nisam 
Jehovin svjedok ako pišem pismo da branim Jehovu od bogohuljenja 
koje ste izrekli? Ovo pismo dokaz je da sam Jehovin svjedok. Hoćete li 
me optuži? da sijem podjele? U ovom pismu pokazao sam da ste vi ? 
koji ste posijali podjele i povukli braću da postanu sljedbenici "Svetog 
Cjepiva". A to je samo mali dio svega što ste učinili. 

Braćo, želim bi? jasan u vezi s ovim: ako me isključite, i dalje ću se 
iden?ficira? kao Jehovin svjedok i zaključi? da ste vi otpadnici koji 
odvode braću s pravog puta. Ne bih mogao donije? nikakav drugi 
zaključak, jer ovo pismo vas stavlja na raskršće.

Ponovio sam ideje nekoliko puta i iz različi?h kutova, koristeći velik broj 
biblijskih tekstova, kako bi sve bilo jasno i kako ne bi bilo načina da 
branite stav koji ste zauzeli ?jekom pandemije. 

Ako ne obra?te pažnju, neću ima? izbora nego pokuša? obavijes?? 
braću da ste napus?li is?nu.

Mislite li da ću se, ako budem isključen, presta? iden?ficira? s Jehovom i 
uroni? u prljavi svijet Đavla? Ne zanima me ništa od toga. Odgojen sam 
da branim Jehovu i to je ono što ću čini?, čak i ako vi pogriješite i 
skrenete s pravog puta. Nastavit ću bi? vjeran Jehovi i pomaga? braći da, 
ako krenete pogrešnim putem, razumiju kako ste skrenuli.

Želim mir, ali vi odlučujete kako će se ova stvar nastavi?. Nadam se, 
draga braćo, da razumijete sve što je implicirano u ovom pismu i donije? 
ispravne odluke. Nova pandemija je na pomolu, a pri?sak će bi? još veći 
nego za vrijeme COVID-19.

Ako ne ispravite sve točke koje sam spomenuo, ponovno ćete pas?, a u 
zajednici će izbi? pravi rat jer mnoga braća, poput mene, nikada neće 
dopus?? da nam se oduzme is?na i da nas se prisili na prihvaćanje 
nečijih ‘osobnih’ ideja.
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Cijele će se skupš?ne odvoji? od vas, proglašavajući se:

“Skupš]na slobodna od FDGB-a (Lažnih Doktrina Vodećeg 
Tijela)”

Ne podržavam vandalizam, ali realnost je takva da ćete vidje? tu frazu 
“Mi smo Jehovine ovce, a ne štakori u Sotoninoj laboratoriji” ispisanu po 
dvoranama Kraljevstva, skupovima i transparen?ma na svim jezicima 
svijeta. 

Ne možete ponovi? ono što ste učinili nakon što ste javno razotkriveni, 
jer ako to učinite, izbit će strašan rat. 

Mislite li da će svi koji pročitaju ovo pismo osta? šutje? kada vide kako 
su njihovi rođaci i prijatelji navođeni da uzimaju opasne lijekove uz laž 
da to Jehova želi? Rat ili mir u potpunos? ovisi o vama. 

Molim vas, draga braćo, razmislite o svemu ovome i podložite se Jehovi, 
priznajte svoje pogreške za dobrobit zajednice i jedinstva u Božjoj kući. 
Kao što je Pavao rekao Efežanima, kažem i ja: „Vi ste svjedoci da sam čist 
od krvi svih ljudi, jer nisam oklijevao da vam objavim svu volju Božju.” 
(Djela 20:26,27) Rekao sam vam sve „korisne stvari“ koje vam mogu 
pomoći da ugodite Jehovi. Stoga me ovo pismo oslobađa odgovornos? 
za krivnju zbog prolivene krvi (barem za sada). 

Na “sudnji dan” Isus Krist će me pita?: Što si učinio mojoj ovci? 

Reći ću mu:

“Vodeće Tijelo je pogriješilo i promoviralo nešto loše. To sam shva?o i s 
ljubavlju pokušao to ispravi?.”

“Pokušao sam im pomoći da se prilagode Tvojoj Riječi i budu sposobni 
ispravno savjetova? braću o pitanjima vlas?, liječenja i savjes?”.

“Budući da nisam znao hoće li prihva?? savjet, odlučio sam informacije 
učini? javnima kako nitko više ne bi bio zavaravan.”

"Pokušao sam ih spriječi? da opet ne ozlijede tvoje ovce na jedini način 
na koji sam mogao."

Isus Krist će razumje? zašto sam to učinio.

Draga braćo iz Vodećeg Tijela, stvarno se nadam da ćete donije? 
ispravnu odluku. Učinio sam sve što sam mogao kako bih vam pomogao. 
Uvijek ću se moli? za vas.
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Sada bih želio reći nekoliko riječi svoj braći koja čitaju ovo pismo.

Onima koji su se cijepili i kojima se do danas ništa nije 
dogodilo:

Braćo, ako ste istražili cijelu stvar i sigurni ste u ono što ste učinili, vaša 
odluka se mora poštova? i nitko vam ne može ništa reći. Vi ste ? koji 
odlučujete preuze? rizike sa znanjem o stvari.

Ali ako tu stvar niste istražili i jednostavno ste to učinili jer mediji to 
ponavljaju, imamo problem.

Odluka koju donosite mora bi? informirana jer je stvar ozbiljna, i to ne 
samo zato što je vaš vlas?? život i život vaše obitelji u pitanju.

Sveto pismo kaže:

1. Solunjanima 5:21
21 Sve provjeravajte da se uvjerite u istinitost toga. Držite se 
onoga što je dobro.

Da biste sve dokazali, morate ozbiljno istraži? stvar. Is?na je, istraživanje 
ove stvari može bi? stresno, ali zar ne bismo trebali bi? spremni izloži? 
se stresu zbog nečega tako važnog? Zar ova stvar ne zaslužuje da se zbog 
nje osjećamo pod stresom?

Gdje možete poče? istraživa? ovu stvar? Ako pročitate poveznice u 
ovom pismu, možete vidje? da su tradicionalni mediji i same vlade 
lagale. Mogao sam ovo pismo preplavi? informacijama, ali to nisam 
učinio da ne skrenem s teme i kako moje namjere ne bi bile krivo 
protumačene. Mnogi ljudi (uključujući našu braću) koriste Telegram za 
distribuciju znanstvenih studija i vijes? vezanih uz cijepljenje, koje mogu 
bi? korisne svima za donošenje vlas??h odluka.

Naravno, na Telegramu ima puno lažnih vijes?, ali ima i puno is?ni?h 
vijes?. Nitko nije rekao da je to lako istraži?, ali ono što vam mogu reći 
jest da se informacije mogu dobi? uz malo truda i volje, jer su dostupne 
svima.

Nadam se da ćete, kakvu god odluku donijeli, ovo ozbiljno istraži? kako 
ne biste kasnije požalili.

Onima koji su primili cjepivo i razboljeli se zbog cjepiva:
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Draga braćo, strašno je i razarajuće otkri? da ste izgubili zdravlje zbog 
cjepiva. Osim toga, shvaćanje da su vas prevarili ljudi kojima ste vjerovali 
može stvori? vrlo nega?vne osjećaje u vama. Molim vas, preklinjem vas, 
nemojte dopus?? da ogorčenost raste u vašem srcu. Ogorčenost vodi u 
mržnju, a mržnja u Božje negodovanje. Vrlo je opasno prepus?? se ?m 
emocijama.

Prirodno je i potpuno razumljivo osjeća? bijes zbog ovoga, ali sje?te se 
da “čovjekova ljutnja ne vodi do pravednos? kakvu Bog zah?jeva”. (Jakov 
1:20) 

Sve ovo je kamen spo?canja; Jehova nije kriv za to što ljudi nanose 
sramotu njegovom imenu. Bili ste prevareni, ali cijepili ste se vjerujući da 
Bog to od vas očekuje. Učinili ste to s vjerom, i On to zna. Naš Bog vas 
voli i cijeni te “nije nepravedan da zaboravi vaš trud”. On obećava da će 
vas izliječi? i donije? pravdu. Pisma kažu: 

Ezekiel 34:15, 16
15 “Ja ću pasti svoje ovce i ja ću ih voditi na počinak”, kaže 
Svevišnji Gospodin Jehova. 16  “Potražit ću izgubljene, 
dovest ću natrag odlutale, povit ću ranjene i ojačati bolesne. 
A ugojene i jake zatrt ću, nahranit ću ih osudom.”

Ima? štetne učinke je strašno, ali još gore je primi? "žig Zvijeri". Ima li 
nešto pozi?vno u ovome? Molim vas, razmislite da ste SADA shva?li da 
ne biste trebali slijepo vjerova? ljudima ili “samoproglašenim 
prorocima”; to vas može spasi? u budućnos?. Možda je jedini način da 
to razumijete bio taj da sami iskusite posljedice cjepiva. Da se pandemija 
nije dogodila i da smo se odmah suočili s "žigom zvijeri", kako bi to 
prošlo za vas? Biste li primili “žig”, jednako kao što ste primili cjepivo, da 
je Vodeće ?jelo to preporučilo? Ono što vam se dogodilo, iako strašno, 
dalo vam je znanje koje vam može spasi? život kasnije. 

Zahvalite Jehovi za ono što sada znate, jer to znate prije nego što se 
pojavi konačna kušnja, a nerazumijevanje ovog moglo bi vas jednostavno 
doves? do smrtonosne pogreške. Pokušajte vidje? dobro u svemu 
lošem; sada ste bolje pripremljeni.

Onima koji se nisu cijepili unatoč pri]sku:
Svima onima koji se nisu cijepili jer su tako odlučili i nisu se pokorili, 
čes?tam vam. Ispravno ste postupili ?me što niste ugrozili vlas?tu 
savjest.
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Kada je u mnogim skupš?nama započela “lovačka sezona na 
necijepljene”, bili su “istrebljeni” i prak?čki “ugašeni”. Bez sumnje, 
morali ste se osjeća? potpuno sami, poput Ilije. Kada je bio 
obeshrabren, Jehova mu je rekao: 

1. Kraljevima 19:18-21
"imam 7000 ljudi koji nisu kleknuli pred Baalom niti su ga 
poljubili".

Niste sami, draga braćo, diljem svijeta bilo je braće koja su bila prezrena i 
propi?vana zbog ovoga. Vidjeli su kako im se gazi ime i zgubili su obitelj i 
prijatelje zbog ovih naredbi o cijepljenju. Isus Krist kaže svima njima:

Matej 5:10-12
10  Sretni su oni koji su progonjeni zbog pravednosti, jer 
njihovo je nebesko kraljevstvo.
11 Sretni ste kad vas zbog mene vrijeđaju i progone i govore 
kojekakve zlobne laži o vama. 12 Radujte se i veselite jer 
vas čeka velika nagrada na nebesima! Tako su progonili i 
proroke prije vas.

Imate nagradu koju vam nitko ne može oduze?, i trebali biste zbog toga 
“skaka? od rados?”. 

Ono što se dogodilo ?jekom pandemije bilo je strašno i predstavljalo je 
“prozor u budućnost” jer nam je pokazalo što će se dogodi?. Ono što 
dolazi bit će mnogo gore, ali ne bismo trebali bi? u strahu, jer psalam 
govori o onima koji imaju vjeru: 

Psalam 112:7
 7 Ne boji se loših vijesti. Srce mu je postojano, uzda se u 
Jehovu.

Nakon završetka posljednjeg testa, sve će bi? u redu. Naš voljeni Otac i 
naš jedini Kralj i Vladar, Isus Krist, popravit će svu prouzročenu štetu.

Ali da bismo izdržali ono što dolazi, nema boljeg načina da završimo ovo 
pismo od Judinih riječi:

Juda 24, 25
24 A onome koji vas može sačuvati da ne padnete i pomoći 
vam da neokaljani i silno radosni stojite pred njegovom 
slavom, 25 jedinom Bogu, našem Spasitelju po Isusu Kristu, 
našem Gospodinu, pripada slava, veličanstvo, moć i vlast 
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oduvijek i sada i zauvijek. Amen.
Riječi prijekora u ovom pismu su završene.
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Dodatak 1 - Pismo poslano svim 
Betelitima i punovremenim slugama 
da bi izvršili pritisak na njih da se 
cijepe. 

VODEĆE TIJELO JEHOVINIH SVJEDOKA 
I Kings Drive. Tuxedo Park. New York I0987-5500. SAD. 

6. kolovoza 2021. 

SVIM POSEBNIM PUNOVREMENIM SLUGAMA U BETELU I NA TERENU

Draga braćo i sestre:

Jasno je da ulazimo u novu fazu pandemije COVID-19. Kako se 
pojavljuju vrlo zarazne varijante, virus se brzo širi diljem svijeta, posebno 
među onima koji nisu cijepljeni. Stoga dijelimo ove važne informacije. 
Molimo vas da ih držite strogo povjerljivima. Ne bi ih trebalo dijeli? s 
drugima.

U videu Ažuriranje Vodećeg ?jela br. 6 za 2021. spomenuta su tri 
važna faktora koja treba uze? u obzir u vezi cijepljenja: (1) Kao Jehovini 
svjedoci, nemamo vjerski prigovor na cijepljenje. (2) Gotovo 20.000 naše 
drage braće i sestara preminulo je od virusa COVID-19. (3) U nekim 
zemljama "nadređene vlas?" donose zakone koji zah?jevaju cijepljenje. 
U drugim zemljama, snažno po?ču svoje građane na cijepljenje. Kao što 
se kaže u bilješci o studiji Rimljanima 13:5: "Kršćanin se pokorava 
ljudskoj vlas? kada naredba ne proturječi Božjim zakonima." - 
Rimljanima 13:1-5.

        Trenutno je 17.957 članova Betelske obitelji diljem svijeta 
cijepljeno. Ipak, nismo primili izvještaj o ni? jednom članu Betelske 
obitelji koji je imao ozbiljnu nuspojavu ili ozbiljno obolio kao rezultat 
cijepljenja. S druge strane, u području podružnice Sjedinjenih Država 
primije?li smo da je devedeset i devet posto objavitelja koji su bili 
hospitalizirani zbog COVID-19, ili umrlo od COVID-19, bilo necijepljeno. 
Imajući to na umu i nakon mnogo molitvenog razmatranja, odlučili smo 
da je naš preferirani stav da se svi koji su u posebnoj punovremenoj 
službi u Betelu i na terenu cijepe, ako je to ikako moguće.
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Iako je cijepljenje osobna stvar, moramo prizna? da naše osobne 
odluke često utječu na druge. Naše odluke također utječu na to kako nas 
Jehovina organizacija može koris?? u posebnoj punovremenoj službi. Na 
primjer, oni koji su cijepljeni mogu ima? veće mogućnos? podržava? 
duhovne ak?vnos?. Kako to? Sve više regionalnih i nacionalnih vlas? 
zah?jeva dokaz o cijepljenju prije nego što ljudi mogu sudjelova? u 
javnim okupljanjima. Slični zahtjevi mogli bi s vremenom utjeca? na to 
kako koris?mo naše Dvorane Kraljevstva i Dvorane za sastanke. Također, 
to bi moglo utjeca? na rad putujućih nadglednika pri posjećivanju 
skupš?na ili vođenju skupova. Moguće je i da će putovanja bi? 
ograničena za one koji nisu cijepljeni. Čak bi i naša mogućnost 
sudjelovanja u javnom svjedočenju mogla bi? pogođena. Jasno je da, 
osim zdravstvenih prednos?, postoje dobri razlozi za cijepljenje onih koji 
su u posebnoj punovremenoj službi. 

 S obzirom na gore navedeno, zamolili smo Odjel za zdravstvenu 
skrb (HCD) da vas kontak?ra kako bi saznali vaš trenutni status 
cijepljenja. Ako iz medicinskih razloga niste u mogućnos? cijepi? se, 
molimo da o tome obavijes?te HCD. Oni bi mogli bi? u mogućnos? 
pruži? pomoć.

   Molit ćemo da vam Jehova podari mudrost dok razmatrate ova 
važna pitanja. Molimo vas da prihva?te izraz naše ljubavi i dubokog 
poštovanja prema svakome od vas.

Vaša braća,

8/6121-I
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Dodatak 2 - Pismo kojim se vrši 
pritisak na starješine da se cijepe
hjps://adverse-events-jw.org/ressources/
Elders%20need%20to%20be%20vaxed.png 

Objava
27. rujna, 2021

ZA STARIJE

1.Cjepiva pro]v COVID-19 i Poš]vanje Viših Vlas]: Iz brige i ljubavi dijelimo sljedeće 
važne informacije. (1. Kor. 12:25) Kao rezultat pandemije koja je u ?jeku, svjetovne vlas? 
u sve većem broju zemalja zah?jevaju ili snažno po?ču svoje građane da se cijepe pro?v 
COVID-19. Nedavna ažuriranja od strane Vodećeg ?jela pomogla su Jehovinim slugama 
razumje? stav vjernog i razboritog roba po ovom pitanju. 

2.Podružnice su izvijes?le da su neki starješine izrazili snažna osobna mišljenja pro?v 
cijepljenja pro?v COVID-19. Zašto to izaziva zabrinutost? Rimljanima 13:1 kaže da su 
"postojeće vlas? postavljene na svoje rela?vne položaje od Boga." Također, studijska 
bilješka na Rimljanima 13:5 navodi: "Kršćanin se pokorava ljudskim vlas?ma kada 
zapovijed ne proturječi Božjim zakonima." Rimljanima 13:2 kaže: "Tko se suprotstavlja 
[svjetovnoj] vlas?, pro?vi se Božjoj uredbi." Stoga starješine trebaju bi? pažljivi da ne 
iznose osobna mišljenja koja proturječe smjernicama viših vlas?. Ako je neki starješina to 
činio, sada je vrijeme da prestane. (Mat. 22:21; Rim. 13:4-7) U suprotnom, mogao bi 
posta? kriv za stvaranje podjela u skupš?ni. 

3.U Rimljanima 16:17 starješine se opominju: "Pazite na one koji stvaraju podjele i 
sablazni, suprotno učenju koje ste primili, i klonite ih se." Dakle, starješine imaju biblijsku 
odgovornost savjetova? svakoga, uključujući i svoje su-starješine, koji uzrokuju podjele u 
skupš?ni. (Gal. 6:1) Pokrajinski nadglednici će pomno pra?? situaciju. Pohvaljujemo vas, 
braćo, za vaše "čvrsto držanje" Božje Riječi, promicanje jedinstva u skupš?ni i 
prednjačenje u iskazivanju "čas?" svjetovnim vlas?ma. (Titu 1:9; 1. Pet. 2:13-17) 
Zahvaljujemo vam na vašoj suradnji u ovom pitanju te ovom prilikom šaljemo našu toplu 
kršćansku ljubav. 

ZA KOORDINATORE STARJEŠINSKIH TIJELA

1. Obavijest za Starješine: Molimo organizirajte sastanak ?jela starješina ovaj tjedan 
kako biste razgovarali o obavijes? za starješine zajedno s navedenim biblijskim 
cita?ma. 
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Dodatak 3 - Popratno pismo uz dopis 
poslan Središnjem kolegiju i 
filijalama.
15. 9. 2024.

Draga braćo i sestre iz službenog odjela podružnice Jehovinih svjedoka u 
SAD-u:

U ovom kratkom uvodnom pismu želio bih objasni? razloge i ciljeve 
?skane dokumentacije koju sam vam poslao u ovom paketu.

Biblija nam govori:

Galaćanima 6:1

Braćo, ako tko nenamjerno pogriješi, vi koji ste duhovni pomažite mu u 
duhu blagos? da se vra? na pravi put. Ali pritom pazite na sebe da i sami 
ne dođete u iskušenje.

To nam jasno pokazuje da, kada netko napravi ozbiljnu pogrešku, 
trebamo mu na to ukaza? iz ljubavi i s ljubavlju.

Tko podliježe ovom savjetu? Samo objavitelji u skupš?ni?

Naravno da ne, svaki brat trebao bi primi? ovu vrstu ljubavi bez obzira 
na svoje povlas?ce ili istaknutost u skupš?ni.

Na primjer, znamo da je Petar bio apostol kojeg je sam Isus Krist 
imenovao, ali Poslanica Galaćanima nam pokazuje da je Pavao ispravio 
Petra pred svima zbog njegovog javnog grijeha. (Galaćanima 2:11-14)

Svatko od nas razumije da su stvari zapisane u Bibliji tamo napisane kako 
bi nas poučile da činimo ono što je ispravno. (2. Timoteju 3:16,17) Taj 
primjer je, dakle, poučan za sve nas.

Što bi trebalo učini? ako brat koji je dio Betelske obitelji počini ozbiljan 
grijeh? Knjiga "PASITE STADO BOŽJE" govori o grijesima koje su počinili 
Beteli? na točki 12:43:

ONI KOJI IMAJU ODREĐENE PRIVILEGIJE SLUŽBE

43. Ako je netko u skupštini s jednim od sljedećih privilegija 
službe optužen za ozbiljan prijestup ili prizna da ga je 
počinio, dvojica starješina upoznata s okolnostima trebaju 
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odmah kontaktirati Službeni Odjel radi uputa o daljnjem 
postupanju u vezi s tim slučajem. Ove privilegije uključuju 
služenje kao član Betelske obitelji, privremeni volonter u 
Betelu, sluga u građevinskim radovima, volonter u 
građevinskim radovima, stalni, povremeni ili privremeni 
putnik za Betel, stalni ili povremeni putnik za građevinske 
radove, udaljeni sluga ili volonter, Betelov konzultant, 
misionar na terenu, privremeni specijalni pionir, specijalni 
pionir, sluga u Skupštinskoj dvorani ili sluga u objektu 
Biblijske škole.

Dakle, ljudi zaduženi za davanje smjernica i rješavanje grijeha braće iz 
Betela su članovi službenog odjela. Zato vam šaljem ovu dokumentaciju.

Tko je taj koji je počinio navodni grijeh o kojem govorim?

Cijelo Vodeće Tijelo.

Prije nego što ovo pismo odbacite kao neukusnu šalu, želio bih vam reći 
da sam, nažalost, vrlo ozbiljan. U priloženom obrascu imate neupitne 
dokaze za to. Dokaz je samo nekoliko cen?metara od vaših ruku.

Grijesi se odnose na nebiblijski stav koji je zauzelo Vodeće Tijelo ?jekom 
pandemije Covid-19, zbog kojeg su naša braća povjerovala da Jehova želi 
da se cijepe.

Ne predlažem ?me da zastupam necijepljenje. Svatko ima pravo donije? 
vlas?tu odluku i to se mora poštova?, kako nam Božja riječ zapovijeda. 
Vjerujem u neutralnost u pogledu medicinskih tretmana, što je biblijski 
stav.

Problem je u tome što je Vodeće Tijelo napus?lo neutralnost i 
promoviralo eksperimentalno liječenje koje je razboljelo i ubilo mnogo 
naše braće.

Budući da su braća umrla, govorimo o "Ubojstvu" kao što je prikazano u 
knjizi "PASTIR".

Molim vas, nemojte me krivo shva??. Ne kažem da je postojala loša 
namjera od strane

Vodećeg Tijela, jer kad bih to učinio, sudio bih, a to je grijeh. Vjerojatno 
su vjerovali da je ono što su preporučili najbolje.
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Ali svi znamo, kao što knjiga "Pas0r" kaže, da kada postoji sumnja na 
nemar koji dovodi do ubojstva, stvar se mora istraži? bez obzira na 
namjere optuženih. Ubojstvo se ne definira prema namjerama.

Knjiga "PASTIR", odjeljak 12:38 kaže

38. Ubojstvo iz nehata: Osim namjernog ubojstva, krivnja za 
krv može nastati ako osoba prouzroči gubitak života 
nepažnjom ili zbog kršenja prometnog zakona ili drugog 
sigurnosnog zakona Cezara. Starješine bi trebale istražiti i, 
ako je potrebno, imenovati sudski odbor. da sasluša stvar. 
Odbor treba svoju odluku temeljiti na jasno utvrđenim 
činjenicama, a ne samo na odluci koju su možda donijele 
svjetovne vlasti.-Pon. Zak. 22:8; w06 15. 9. str. 30

Uzrokovanje "smr5 iz nepažnje" je ono što je Vodeće Tijelo učinilo, a to 
je dokazano u priloženom obrascu.

Sama ova ozbiljna optužba zaslužuje istragu, koja je još hitnija kada su 
optužena braća s odgovornos?ma, budući da Sveto pismo kaže da oni 
moraju bi? ''slobodan od optužbi" (1. Timoteju 3:2, Titu 1:6).

U priloženom pismu pronaći ćete sve dokaze koji detaljno potvrđuju ovu 
optužbu, kao i mnoge druge stvari koje jasno pokazuju da se ovim mora 
hitno pozabavi?. Ispravno bi bilo da sudski odbor, sastavljen od obučene 
braće u kojima nedvojbeno djeluje Božji duh, razmotri sve ovo.

Kad bih mogao osobno razgovara? s Vodećim ?jelom, rekao bih im to 
izravno. No budući da živim na drugoj strani svijeta, dokazi sadržani u 
pismu upućeni su njima izravno, kao da govorim licem u lice u razgovoru.

Ali, kako ćete primije??, ovo nije privatno pismo, već javno i otvoreno. 
Zašto je to tako?

U pismu ćete pronaći nekoliko razloga, ali suš?nski je to zbog ozbiljnos? 
problema koja me prisiljava da sve ovo iznesem javno.

Ne samo to, ovo pismo već se počelo distribuira? među braćom, i 
pobrinut ću se da svatko tko ga želi pročita? ima pristup na jeziku koji 
može razumje?.

Draga braćo, ovo je ozbiljno i nadam se da razumijete da je potrebna 
trenutna akcija zbog težine počinjenih grijeha.
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Razumijem da imate mnoge zadatke i obveze koje zah?jevaju vaše 
vrijeme i pažnju, ali Biblija nas podsjeća da se trebamo “uvjeri5 u ono 
što je važnije” (Filipljanima 1:10).

Danas nema ničega važnijeg među vašim dužnos?ma od bavljenja ovim 
pitanjem, jer, kao što sam vam rekao, već mnoga braća čitaju ovo pismo, 
a mnogi drugi će ga uskoro čita?. Neću sta? dok svi ne saznaju za ovo.

Sve što je ovdje navedeno mora doći do Vodećeg Tijela i oni moraju bi? 
odmah obaviješteni.

Ako materijal koji sam vam poslao bude uništen ili zauvijek pohranjen u 
neku prašnjavu ladicu, vi ćete snosi? odgovornost za to što niste obra?li 
pažnju na počinjenu nepravdu.

Oslobođen sam od “krivnje za krv” jer sam vas obavijes?o o ovome, i 
odgovornost sada pada na vas. (Djela 20:26, 27)

Ovo pismo treba bi? poslano i drugim podružnicama kako bi svi bili 
obaviješteni o ovome i znali što se događa. Priloženi dokumen? su u PDF 
formatu kako biste ih lako mogli pregleda?.

Nadam se da će vam Jehova, naš ljubljeni Otac, i Isus Krist, naš jedini 
Kralj, da? mudrost da se pravilno nosite s ovim pitanjem.

Srdačan pozdrav,

Vaš brat, Lucas

Online pristup 
hjps://nezeljeni-ucinci-jw.org/otvoreno_pismo/ 

Digitalne verzije dostupne u PDF i EPUB forma?ma.  

Dostupno na Apple Books i Amazonu. 

Tiskano izdanje dostupno na Amazonu.  

Dostupni jezici: španjolski, engleski, francuski, njemački i hrvatski.
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